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SESIÓN ORDINARIA  DO 

EXCELENTÍSIMO CONCELLO 

PLENO DE DATA DEZ DE 

NOVEMBRO DE DOUS MIL VINTE 

E DOUS 

 

No Salón de Sesións da Casa do 

Concello da cidade da Coruña, a 10 de 

novembro de 2022. Baixo a presidencia 

da Excma. Sra. Alcaldesa, dona Inés 

Rey García, e coa asistencia dos edís D. 

José Manuel Lage Tuñas, D.ª Eudoxia 

María Neira Fernández, D. Francisco 

Dinís Díaz Gallego, D.ª Eva Martínez 

Acón, D. Jesús Javier Celemín Santos, 

D.ª María Esther Dolores Fontán 

Prado, D. Juan Ignacio Borrego 

Vázquez, D.ª Diana María Sobral 

Cabanas, D. Miguel Lorenzo Torres, 

D.ª Rosa María Gallego Neira, D. 

Roberto Rodríguez Martínez, D.ª 

Esperanza Peñalosa López-Pin, D. 

Antonio Deus Álvarez, D. Juan Carlos 

Varela Vázquez, D. Roberto García 

Fernández, D.ª María Nazaret Cendán 

Gayoso, D. Roberto Luis Coira 

Andrade, D.ª María García Gómez, 

D.ª Silvia Cameán Calvete, D. Alberto 

Lema Suárez, D. Iago Martínez 

Durán, D. Francisco Xesús Jorquera 

Caselas, D.ª Avia Veira González, D.ª 

Mónica Martínez Lema, D.ª Isabel 

Faraldo Calvo e D.ª Susana Soneira 

Lema (esta última incorpórase á sesión 

ás dez horas e vinte e seis minutos)  

reúnese, previa convocatoria 

regulamentariamente circulada, o 

Excelentísimo Concello Pleno, co 

obxecto de celebrar sesión ordinaria en 

primeira convocatoria. 

 

Dá fe do acto o infraescrito secretario 

xeral do Pleno, don Manuel José Díaz 

Sánchez, e atópase ademais presente o 

interventor xeral, don Ángel David 

Murado Codesal. 

 SESIÓN ORDINARIA DEL 

EXCELENTÍSIMO AYUNTAMIENTO 

PLENO DE FECHA DIEZ DE 

NOVIEMBRE DE DOS MIL 

VEINTIDÓS 

 

En el Salón de Sesiones de las Casas 

Consistoriales de la ciudad de A Coruña, 

a 10 de noviembre de 2022. Bajo la 

presidencia de la Excma. Sra. Alcaldesa, 

doña Inés Rey García, y con la asistencia 

de los ediles D. José Manuel Lage 

Tuñas, D.ª Eudoxia María Neira 

Fernández, D. Francisco Dinís Díaz 

Gallego, D.ª Eva Martínez Acón, D. 

Jesús Javier Celemín Santos, D.ª María 

Esther Dolores Fontán Prado, D. Juan 

Ignacio Borrego Vázquez, D.ª Diana 

María Sobral Cabanas, D. Miguel 

Lorenzo Torres, D.ª Rosa María Gallego 

Neira, D. Roberto Rodríguez Martínez, 

D.ª Esperanza Peñalosa López-Pin, D. 

Antonio Deus Álvarez, D. Juan Carlos 

Varela Vázquez, D. Roberto García 

Fernández, D.ª María Nazaret Cendán 

Gayoso, D. Roberto Luis Coira Andrade, 

D.ª María García Gómez, D.ª Silvia 

Cameán Calvete, D. Alberto Lema 

Suárez, D. Iago Martínez Durán, D. 

Francisco Xesús Jorquera Caselas, D.ª 

Avia Veira González, D.ª Mónica 

Martínez Lema, D.ª Isabel Faraldo Calvo  

e D.ª Susana Soneira Lema (esta última 

se incorpora a la sesión a las diez horas y 

veintiséis minutos), se reúne, previa 

convocatoria reglamentariamente 

circulada, el Excelentísimo Ayuntamiento 

Pleno, al objeto de celebrar sesión 

ordinaria en primera convocatoria. 

 

 

Da fe del acto el infrascrito secretario 

general del Pleno, don Manuel José Díaz 

Sánchez, hallándose además presente el 

interventor general, don Ángel David 

Murado Codesal. 
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Ás de horas e seis minutos, a Presidencia 

declara aberta a sesión e pásase a tratar 

os seguintes asuntos incluídos na orde 

do día. 

 

Intervencións 

 

Presidencia 

 

Moi bo día a todos e a todas. Benvidos a 

esta sesión ordinaria do Pleno 

correspondente ao mes de novembro. 

Saudamos a todos os membros da 

Corporación, señor secretario, señor 

interventor, persoal municipal que nos 

acompaña, así como aos xornalistas 

acreditados e aqueles que nos seguen a 

través da tribuna de convidados e do 

streaming. 

 

Pasamos ao asunto número un. Señor 

secretario. 

 

Señor Secretario 

 

Comunicacións da Alcaldía. 

 

I. PARTE RESOLUTIVA 

 

ASUNTO 1 

 

COMUNICACIÓNS DA ALCALDÍA 

 

 

155. Comunicado da Alcaldía sobre a 

violencia machista 

 

Nas comunicacións de Alcaldía, como 

saben, o pasado 14 de setembro de 2015 

aprobouse por unanimidade unha 

moción conxunta desta Corporación 

sobre a violencia de xénero. Dentro dos 

compromisos adquiridos estaba o de 

iniciar cada Pleno ordinario gardando 

tantos minutos de silencio como persoas 

fosen asasinadas polo machismo desde o 

anterior Pleno.  

 

A las diez horas y seis minutos, la 

Presidencia declara abierta la sesión y se 

pasa a tratar los siguientes asuntos 

incluidos en el orden del día. 

 

Intervenciones 

 

Presidencia 

 

Muy buenos días a todos y a todas. 

Bienvenidos a esta sesión ordinaria del 

Pleno correspondiente al mes de 

noviembre. Saludamos a todos los 

miembros de la Corporación, señor 

secretario, señor interventor, personal 

municipal que nos acompaña, así como a 

los periodistas acreditados y aquellos que 

nos siguen a través de la tribuna de 

invitados y de la retransmisión en directo. 

 

Pasamos al asunto número uno. Señor 

secretario. 

 

Señor Secretario 

 

Comunicaciones de la Alcaldía. 

 

I. PARTE RESOLUTIVA 

 

ASUNTO 1 

 

COMUNICACIONES DE LA 

ALCALDÍA 

 

155. Comunicado de la Alcaldía sobre la 

violencia machista 

 

En las comunicaciones de Alcaldía, como 

saben, el pasado 14 de septiembre de 

2015 se aprobó por unanimidad una 

moción conjunta de esta Corporación 

sobre la violencia de género. Dentro de 

los compromisos adquiridos estaba el de 

iniciar cada Pleno ordinario guardando 

tantos minutos de silencio como personas 

fueran asesinadas por el machismo desde 

el anterior Pleno.  
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Según datos da Delegación do Goberno 

contra a Violencia de Xénero, infórmase 

que o número de mulleres asasinadas por 

violencia de xénero en España ascende a 

38 no ano 2022, e a 1.168 desde o 1 de 

xaneiro de 2003. O número de menores 

asasinadas/os ascenden a 2 no ano 2022 

e 48 desde o 1 de xaneiro do ano 2013, 

quedando 363 menores orfas/os desde 

2013 e 26 neste ano 2022. 

 

 

Desde o Pleno do 13 de outubro ata o día 

de hoxe confirmáronse 4 mulleres e unha 

menor asasinadas por violencia de 

xénero, polo que deberán gardarse cinco 

minutos de silencio. 

 

Os cinco minutos serán polas seguintes 

vítimas: 

 

O 23 de outubro de 2022, Adoración, de 

27 anos de Alicante. 

 

O 1 de novembro de 2022, Imane 

Saadaoui, de 30 anos, en Cáceres, quen 

deixa orfa unha filla e un fillo menores 

de idade. 

 

O  4 de novembro de 2022, unha muller 

de nome e apelidos non coñecidos, de 69 

anos, en Benalmádena, Málaga. 

 

O 6 de novembro de 2022, Irina D.S., de 

29 de anos, en Móstoles, Madrid, e o 

mesmo día, a súa filla Mariya G.S., de 6 

anos. 

 

Solicito a todos os presentes que se 

poñan en pé para gardar cinco minutos 

de silencio. 

 

(Gárdanse cinco minutos de silencio). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Según datos de la Delegación del 

Gobierno contra la Violencia de Género, 

se informa que el número de mujeres 

asesinadas por violencia de género en 

España asciende a 38 en el año 2022, y a 

1.168 desde el 1 de enero de 2003. El 

número de menores asesinadas/os 

ascienden a 2 en el año 2022 y 48 desde el 

1 de enero del año 2013, quedando 363 

menores huérfanas/os desde 2013 y 26 en 

este año 2022. 

 

Desde el Pleno del 13 de octubre  hasta el 

día de hoy se confirmaron 4 mujeres y una 

menor asesinadas por violencia de 

género, por lo que deberán guardarse 

cinco minutos de silencio. 

 

Los cinco minutos serán por las siguientes 

víctimas: 

 

El 23 de octubre de 2022, Adoración, de 

27 años de Alicante. 

 

El 1 de noviembre de 2022, Imane 

Saadaoui, de 30 años, en Cáceres, quien 

deja huérfana una hija y un hijo menores 

de edad. 

 

El  4 de noviembre de 2022, una mujer de 

nombre y apellidos no conocidos, de 69 

años, en Benalmádena, Málaga. 

 

El 6 de noviembre de 2022, Irina D.S., de 

29 de años, en Móstoles, Madrid, y el 

mismo día, su hija Mariya G.S., de 6 años. 

 

 

Solicito a todos los presentes que se 

pongan en pie para guardar cinco 

minutos de silencio. 

 

(Se guardan cinco minutos de silencio). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 
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Paso a dar lectura ás declaracións 

institucionais acordadas polos grupos 

municipais. A primeira delas é a 

declaración institucional do Concello da 

Coruña con motivo da celebración do 

Día Internacional da Eliminación da 

Violencia contra a Muller o 25 de 

novembro de 2022. 

 

156.- Declaración institucional do 

Concello da Coruña con motivo da 

celebración do Día Internacional da 

Eliminación da Violencia contra a 

Muller o 25 de novembro de 2022 

 

A violencia contra as mulleres segue 

sendo a máxima expresión da 

desigualdade no mundo. Atenta contra 

os dereitos fundamentais á vida, á 

liberdade, á educación en igualdade, ao 

traballo, á protección dos menores e 

outros aspectos que impiden á metade da 

poboación ter unha vida digna e segura. 

 

 

No noso país, máis de 1.160 mulleres 

foron asasinadas polas súas parellas 

desde o ano 2003. A este rexistro de 

vidas truncadas súmanse outras 

violencias: os malos tratos, a violencia 

cara aos fillos, as agresións sexuais, o 

acoso e tantas outras. 

 

Estamos ante un fenómeno universal 

contra o que todos e todas debemos 

loitar desde a individualidade, como 

están a facer as valentes mulleres 

iranianas e moitos homes que as 

acompañan na súa loita, e tamén desde 

as institucións, poñendo en marcha 

mecanismos legais, sociais e educativos 

que contribúan á súa total erradicación. 

 

Este 25 de novembro o Concello da 

Coruña súmase a outros concellos, 

deputacións provinciais, cabildos e 

consellos insulares, entre outras 

 

Paso a dar lectura a las declaraciones 

institucionales acordadas por los grupos 

municipales. La primera de ellas es la 

declaración institucional del 

Ayuntamiento de A Coruña con motivo de 

la celebración del Día Internacional de la 

Eliminación de la Violencia contra la 

Mujer el 25 de noviembre de 2022. 

 

156.- Declaración institucional del 

Ayuntamiento de A Coruña con motivo 

de la celebración del Día Internacional 

de la Eliminación de la Violencia contra 

la Mujer el 25 de noviembre de 2022 

 

La violencia contra las mujeres sigue 

siendo la máxima expresión de la 

desigualdad en el mundo. Atenta contra 

los derechos fundamentales a la vida, a la 

libertad, a la educación en igualdad, al 

trabajo, a la protección de los menores y 

otros aspectos que impiden a la mitad de 

la población tener una vida digna y 

segura. 

 

En nuestro país, más de 1.160 mujeres 

fueron asesinadas por sus parejas desde 

el año 2003. A este registro de vidas 

truncadas se suman otras violencias: los 

maltratos, la violencia hacia los hijos, las 

agresiones sexuales, el acoso y tantas 

otras. 

 

Estamos ante un fenómeno universal 

contra el que todos y todas debemos 

luchar desde la individualidad, como 

están haciendo las valientes mujeres 

iraníes y muchos hombres que las 

acompañan en su lucha, y también desde 

las instituciones, poniendo en marcha 

mecanismos legales, sociales y educativos 

que contribuyan a su total erradicación. 

 

Este 25 de noviembre el Ayuntamiento de 

A Coruña se suma a otros ayuntamientos, 

diputaciones provinciales, cabildos y 

consejos insulares, entre otras 
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Administracións públicas, para 

manifestar a nosa repulsa ante todas as 

formas de violencia recollidas no 

Convenio de Istambul. Sumámonos 

tamén a todas as voces que claman por 

un futuro en igualdade e libre de 

violencias. 

 

Temos diante de nós unha realidade 

innegable que nos interpela a todos e a 

todas a levar a cabo unha acción firme 

en prol da erradicación da violencia 

contra as mulleres e das actitudes sociais 

que a toleran, a xustifican ou mesmo a 

banalizan. Debemos intensificar os 

esforzos para combater o machismo e 

condenar todas as actitudes, prácticas e 

condutas que consenten e reproducen as 

violencias machistas. 

 

A lexislación española incorporou 

importantes avances normativos na 

materia, chegando a contar cunha 

regulación que constitúe todo un 

referente para moitos outros estados, 

sendo o noso país o primeiro en acordar, 

no ano 2017, un Pacto de Estado contra 

a Violencia de Xénero. 

 

É hora de que a sociedade tome 

conciencia e interiorice que, como dixo a 

Organización das Nacións Unidas, a 

violencia contra as mulleres é unha 

vulneración dos dereitos humanos que 

alcanza proporcións pandémicas. 

 

Na nosa cidade contamos co noso propio 

Pacto contra a Violencia Machista, ao 

que se sumaron entidades sociais, 

empresas, comercios e persoas de forma 

individual e que pechou recentemente a 

súa segunda fase. En breve, reuniremos 

tamén a Mesa Interinstitucional contra a 

Violencia de Xénero, unha ferramenta 

impulsada desde o noso Concello para 

coordinar aos distintos estamentos que 

interveñen na protección das vítimas —

sanitario, xudicial, xurídico, policial e 

Administraciones públicas, para 

manifestar nuestra repulsa ante todas las 

formas de violencia recogidas en el 

Convenio de Estambul. Nos sumamos 

también a todas las voces que claman por 

un futuro en igualdad y libre de 

violencias. 

 

Tenemos ante nosotros una realidad 

innegable que nos interpela a todos y a 

todas a llevar a cabo una acción firme en 

pro de la erradicación de la violencia 

contra las mujeres y de las actitudes 

sociales que la toleran, la justifican o 

incluso la banalizan. Debemos 

intensificar los esfuerzos para combatir el 

machismo y condenar todas las actitudes, 

prácticas y conductas que consienten y 

reproducen las violencias machistas. 

 

La legislación española incorporó 

importantes avances normativos en la 

materia, llegando a contar con una 

regulación que constituye todo un 

referente para muchos otros estados, 

siendo nuestro país el primero en 

acordar, en el año 2017, un Pacto de 

Estado contra la Violencia de Género. 

 

Es hora de que la sociedad tome 

conciencia e interiorice que, como dijo la 

Organización de las Naciones Unidas, la 

violencia contra las mujeres es una 

vulneración de los derechos humanos que 

alcanza proporciones pandémicas. 

 

En nuestra ciudad contamos con nuestro 

propio Pacto contra la Violencia 

Machista, al que se sumaron entidades 

sociales, empresas, comercios y personas 

de forma individual y que cerró 

recientemente su segunda fase. En breve, 

reuniremos también a la Mesa 

Interinstitucional contra la Violencia de 

Género, una herramienta impulsada 

desde nuestro Ayuntamiento para 

coordinar a los distintos estamentos que 

intervienen en la protección de las 
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social— e lograr así actuacións cada vez 

máis rápidas e efectivas. 

 

 

 

Neste sentido, observamos con 

preocupación o aumento no noso país do 

número de mulleres que contan con 

algún sistema de seguimento policial. 

Resulta igual de preocupante o 

incremento de menores en situación de 

vulnerabilidade, xa que a violencia que 

sofren as súas nais faise extensiva a eles. 

Alertamos do aumento da violencia 

vicaria (47 menores desde 2013) e 

mostramos a nosa preocupación polo 

desamparo que sofren os orfos e as orfas. 

 

 

Aínda que pareza obvio, non está de 

máis lembrar que as mulleres non 

desexan ser vítimas, non desexan ser 

valentes, queren ser simplemente libres. 

 

É por iso que nos adherimos aos 

seguintes compromisos a través desta 

declaración institucional. 

 

A Corporación municipal da Coruña en 

Pleno comprométese: 

 

1.  A apoiar todas as voces que traballan 

por un futuro libre de violencias. 

 

2. A ratificar o compromiso desta 

administración municipal co Pacto de 

Estado contra a Violencia de Xénero e a 

reafirmar a necesidade de continuar 

avanzando no seu desenvolvemento, 

facendo fincapé no especial papel que 

xogan os concellos. 

 

3. A seguir traballando na ruptura do 

silencio, na sensibilización e na 

concienciación á cidadanía do problema 

estrutural da nosa sociedade que supón a 

violencia machista. 

 

víctimas —sanitario, judicial, jurídico, 

policial y social— y lograr así 

actuaciones cada vez más rápidas y 

efectivas. 

 

En este sentido, observamos con 

preocupación el aumento en nuestro país 

del número de mujeres que cuentan con 

algún sistema de seguimiento policial. 

Resulta igual de preocupante el 

incremento de menores en situación de 

vulnerabilidad, ya que la violencia que 

sufren sus madres se hace extensiva a 

ellos. Alertamos del aumento de la 

violencia vicaria (47 menores desde 2013) 

y mostramos nuestra preocupación por el 

desamparo que sufren los huérfanos y las 

huérfanas. 

 

Aunque parezca obvio, no está de más 

recordar que las mujeres no desean ser 

víctimas, no desean ser valientes, quieren 

ser simplemente libres. 

 

Es por eso que nos adherimos a los 

siguientes compromisos a través de esta 

declaración institucional.  

 

La Corporación municipal de A Coruña 

en Pleno se compromete: 

 

1.  A apoyar a todas las voces que 

trabajan por un futuro libre de violencias. 

 

2. A ratificar el compromiso de esta 

administración municipal con el Pacto de 

Estado contra la Violencia de Género y a 

reafirmar la necesidad de continuar 

avanzando en su desarrollo, haciendo 

hincapié en el especial papel que juegan 

los ayuntamientos. 

 

3. A seguir trabajando en la ruptura del 

silencio, en la sensibilización y en la 

concienciación a la ciudadanía del 

problema estructural de nuestra sociedad 

que supone la violencia machista. 
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4. A instar os diversos axentes sociais 

implicados na loita contra a violencia 

sobre as mulleres a mellorar a 

coordinación continua para que a 

resposta institucional a todos os niveis 

sexa o máis eficaz posible, evitando o 

risco de vitimización secundaria e 

reforzando a confianza das vítimas. 

 

5. A demandar a utilización de todos os 

recursos que sexan necesarios na 

asistencia, axuda e protección das 

vítimas e dos seus fillos e fillas. 

 

6. A impulsar o debate social para que o 

público deixe de ser privado. Os 

concellos somos a maioría das veces o 

primeiro recurso e, en ocasións, o único 

do que dispoñen as mulleres na procura 

de reparo e denuncia da violencia que 

sofren. 

 

7. A impulsar, por ser de suma 

importancia, a formación dos axentes 

implicados na loita contra a violencia 

machista para garantir así unha resposta 

especializada e integral ás vítimas. 

 

 

Presidencia 

 

A segunda das declaracións 

institucionais é de adhesión do Concello 

da Coruña ao Compromiso Público polo 

Emprego e a Profesión Xornalística 

aprobado polo Colexio Profesional de 

Xornalistas de Galicia. 

 

 

157.- Declaración institucional do 

Concello da Coruña de adhesión do 

Concello da Coruña ao Compromiso 

Público polo Emprego e a Profesión 

Xornalística aprobado polo Colexio 

Profesional de Xornalistas de Galicia. 

 

 

A Xunta de Goberno do Colexio 

4. A instar a los diversos agentes sociales 

implicados en la lucha contra la violencia 

sobre las mujeres a mejorar la 

coordinación continua para que la 

respuesta institucional a todos los niveles 

sea lo más eficaz posible, evitando el 

riesgo de victimización secundaria y 

reforzando la confianza de las víctimas. 

 

5. A demandar la utilización de todos los 

recursos que sean necesarios en la 

asistencia, ayuda y protección de las 

víctimas y de sus hijos e hijas. 

 

6. A impulsar el debate social para que lo 

público deje de ser privado. Los 

ayuntamientos somos la mayoría de las 

veces el primer recurso y, en ocasiones, el 

único del que disponen las mujeres en la 

búsqueda de reparo y denuncia de la 

violencia que sufren. 

 

7. A impulsar, por ser de suma 

importancia, la formación de los agentes 

implicados en la lucha contra la violencia 

machista para garantizar así una 

respuesta especializada e integral a las 

víctimas. 

 

Presidencia 

 

La segunda de las declaraciones 

institucionales es de adhesión del 

Ayuntamiento de A Coruña al 

Compromiso Público por el Empleo y la 

Profesión Periodística aprobado por el 

Colegio Profesional de Periodistas de 

Galicia. 

 

157.- Declaración institucional del 

Ayuntamiento de A Coruña de adhesión 

del Ayuntamiento de A Coruña al 

Compromiso Público por el Empleo y la 

Profesión Periodística aprobado por el 

Colegio Profesional de Periodistas de 

Galicia. 

 

La Junta de Gobierno del Colegio 
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Profesional de Xornalistas de Galicia 

aprobou, xunto con outros colexios 

profesionais, en novembro de 2016, o 

“Compromiso Público polo Emprego e a 

Profesión Xornalística”. 

 

O devandito compromiso pretende que 

as administracións e institucións 

públicas da Comunidade Autónoma 

apoien a profesión xornalística como 

garante do dereito á información da 

cidadanía, tanto desde o sector público 

como do privado. Este documento xa 

recibiu o respaldo doutras entidades, 

nomeadamente, a FEGAMP.  

 

O pasado 5 de outubro o Concello da 

Coruña recibiu, a través do Rexistro 

municipal, un escrito do Colexio 

Profesional de Xornalistas de Galicia, 

asinado polo seu decano, Francisco 

González Sarria, en nome da Xunta de 

Goberno da devandita entidade, no que 

instaba a esta Administración municipal 

a adherirse ao “Compromiso Público 

polo Emprego e a Profesión 

Xornalística”. 

 

En resposta á petición formulada polo 

Colexio Profesional de Xornalistas de 

Galicia, a Corporación municipal da 

Coruña en Pleno manifesta a súa 

adhesión ao documento que se dá lectura 

a continuación: 

 

“COMPROMISO PÚBLICO POLO 

EMPREGO E A PROFESIÓN 

XORNALÍSTICA 

  

O XORNALISMO É UN SERVIZO 

PÚBLICO FUNDAMENTAL PARA A 

CIDADANÍA 

 

En xullo de 1993, a Asemblea 

Parlamentaria do Consello de Europa 

aprobou unha resolución na que se 

afirmaba o seguinte:  

 

Profesional de Periodistas de Galicia 

aprobó, junto con otros colegios 

profesionales, en noviembre de 2016, el 

“Compromiso Público por el Empleo y la 

Profesión Periodística”. 

 

Dicho compromiso pretende que las 

administraciones e instituciones públicas 

de la Comunidad Autónoma apoyen a la 

profesión periodística como 

garantizadora del derecho a la 

información de la ciudadanía, tanto desde 

el sector público como del privado. Este 

documento ya recibió el respaldo de otras 

entidades, en particular, la FEGAMP.  

 

El pasado 5 de octubre el Ayuntamiento 

de A Coruña recibió, a través del Registro 

municipal, un escrito del Colegio 

Profesional de Periodistas de Galicia, 

firmado por su decano, Francisco 

González Sarria, en nombre de la Junta 

de Gobierno de dicha entidad, en el que 

instaba a esta Administración municipal a 

adherirse al “Compromiso Público por el 

Empleo y la Profesión Periodística”. 

 

 

En respuesta a la petición formulada por 

el Colegio Profesional de Periodistas de 

Galicia, la Corporación municipal de A 

Coruña en Pleno manifiesta su adhesión 

al documento al que se da lectura a 

continuación: 

 

“COMPROMISO PÚBLICO POR EL 

EMPLEO Y LA PROFESIÓN 

PERIODÍSTICA 

  

EL PERIODISMO ES UN SERVICIO 

PÚBLICO FUNDAMENTAL PARA LA 

CIUDADANÍA 

 

En julio de 1993, la Asamblea 

Parlamentaria del Consejo de Europa 

aprobó una resolución en la que se 

afirmaba lo siguiente:  
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A información e a comunicación que se 

realizan polo xornalismo a través dos 

medios de comunicación, e co soporte 

formidable das novas tecnoloxías, ten 

unha importancia decisiva co 

desenvolvemento individual e social. É 

imprescindible para a vida democrática, 

xa que para desenvolverse plenamente, a 

democracia debe garantir a participación 

dos cidadáns nos asuntos públicos.  

 

 

A Constitución Española de 1978 

establece no seu artigo 20 como 

fundamental o dereito a comunicar ou 

recibir libremente información veraz por 

calquera medio de difusión. A lei 

regulará o dereito á cláusula de 

conciencia e ao segredo profesional no 

exercicio destas liberdades.  

 

Como garantes deste dereito, os 

gobernos e as administracións públicas, 

que comparten obrigacións nesta materia 

cos xornalistas, especialmente no marco 

da Lei de transparencia, acceso á 

información pública e bo goberno, deben 

recoñecer o papel destes profesionais 

como servidores do público.  

 

 

E, ao mesmo tempo, as administracións 

públicas deben protexer e garantir que 

esa función social do xornalismo poida 

desempeñarse cos medios precisos e 

necesarios para ofrecer unha 

información veraz, obxectiva, plural e 

independente, cuxo único compromiso 

sexa o interese xeral da cidadanía.  

 

O dereito á información afunde as súas 

raíces na necesidade de garantir o seu 

exercicio a todos os individuos, de aí o 

seu carácter de fundamental e universal, 

fronte ao feito de que o acceso aos 

medios de comunicación de masas estea 

restrinxido nas súas orixes a quen 

dispuñan dos recursos necesarios para 

La información y la comunicación que se 

realizan por el periodismo a través de los 

medios de comunicación, y con el soporte 

formidable de las nuevas tecnologías, 

tiene una importancia decisiva con el 

desarrollo individual y social. Es 

imprescindible para la vida democrática, 

ya que para desarrollarse plenamente, la 

democracia debe garantizar la 

participación de los ciudadanos en los 

asuntos públicos.  

 

La Constitución Española de 1978 

establece en su artículo 20 cómo 

fundamental el derecho a comunicar o 

recibir libremente información veraz por 

cualquier medio de difusión. La ley 

regulará el derecho a la cláusula de 

conciencia y al secreto profesional en el 

ejercicio de estas libertades.  

 

Como garantes de este derecho, los 

gobiernos y las administraciones 

públicas, que comparten obligaciones en 

esta materia con los periodistas, 

especialmente en el marco de la Ley de 

transparencia, acceso a la información 

pública y buen gobierno, deben reconocer 

el papel de estos profesionales como 

servidores de lo público.  

 

Y, al mismo tiempo, las administraciones 

públicas deben proteger y garantizar que 

esa función social del periodismo pueda 

desempeñarse con los medios precisos y 

necesarios para ofrecer una información 

veraz, objetiva, plural e independiente, 

cuyo único compromiso sea el interés 

general de la ciudadanía.  

 

El derecho a la información hunde sus 

raíces en la necesidad de garantizar su 

ejercicio a todos los individuos, de ahí su 

carácter de fundamental y universal, 

frente al hecho de que el acceso a los 

medios de comunicación de masas esté 

restringido en sus orígenes a quienes 

disponían de los recursos necesarios para 
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crear un medio propio. 

 

Hoxe, a realidade é outra. Internet puxo 

fin a esas limitacións e o acceso 

globalizouse de tal maneira que calquera 

persoa que dispoña dun dispositivo 

móbil e conexión a Internet pode 

libremente difundir e recibir 

información.  

 

Pero o xornalismo é algo máis. E de 

feito non todo o que publica en Internet 

nin todo o que emite información na 

rede é xornalista polo simple feito de 

transmitir a devandita información. 

Tanto é así que o noso lexislador 

conferiu un marco de protección especial 

para o exercicio do xornalismo, baseado 

xustamente no recoñecemento da 

función social que cumpren estes 

profesionais, a través da cláusula de 

conciencia e o segredo profesional, que 

non poden ser esgrimidos por calquera 

individuo.  

 

Así mesmo, a creación dos colexios 

profesionais de xornalistas en todo o 

territorio español vén suplir a escasa 

lexislación existente, buscando, dentro 

das súas competencias, a orde e a 

vixilancia do exercicio da profesión, así 

como velar por que a actividade 

profesional se adecúe ás necesidades e 

intereses da sociedade cun óptimo nivel 

de calidade.  

 

Á situación destes profesionais hai que 

sumar a daqueles outros xornalistas que 

realizan o seu traballo nas propias 

administracións públicas: os gabinetes 

de prensa ou comunicación, onde as súas 

funcións non sempre están 

adecuadamente reflectidas, non existen 

postos claramente identificados, nin 

criterios e requisitos nítidos para cumprir 

tales funcións, a fin de garantir a 

independencia do profesional e, en 

definitiva, o interese da cidadanía. Nin 

crear un medio propio. 

 

Hoy, la realidad es otra. Internet puso fin 

a esas limitaciones y el acceso se 

globalizó de tal manera que cualquier 

persona que disponga de un dispositivo 

móvil y conexión a Internet puede 

libremente difundir y recibir información.  

 

 

Pero el periodismo es algo más. Y de 

hecho no todo el que publica en Internet 

ni todo el que emite información en la red 

es periodista por el simple hecho de 

transmitir dicha información. Tanto es así 

que nuestro legislador confirió un marco 

de protección especial para el ejercicio 

del periodismo, basado justamente en el 

reconocimiento de la función social que 

cumplen estos profesionales, a través de 

la cláusula de conciencia y el secreto 

profesional, que no pueden ser esgrimidos 

por cualquier individuo.  

 

 

Asimismo, la creación de los colegios 

profesionales de periodistas en todo el 

territorio español viene a suplir la escasa 

legislación existente, buscando, dentro de 

sus competencias, el orden y la vigilancia 

del ejercicio de la profesión, así como 

velar por que la actividad profesional se 

adecúe a las necesidades e intereses de la 

sociedad con un óptimo nivel de calidad.  

 

 

A la situación de estos profesionales hay 

que sumar la de aquellos otros periodistas 

que realizan su trabajo en las propias 

administraciones públicas: los gabinetes 

de prensa o comunicación, donde sus 

funciones no siempre están 

adecuadamente reflejadas, no existen 

puestos claramente identificados, ni 

criterios y requisitos nítidos para cumplir 

tales funciones, a fin de garantizar la 

independencia del profesional y, en 

definitiva, el interés de la ciudadanía. Ni 
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sequera se esixe unha titulación ou 

colexiación obrigatoria para ocupar os 

devanditos postos como si se esixe para 

calquera outro técnico. 

 

En Galicia e noutras comunidades 

autónomas impártense as titulacións 

universitarias que confiren a formación 

necesaria para o desempeño de tales 

funcións, xa sexa o grao en xornalismo 

ou o grao en comunicación audiovisual.  

 

Nos seus plans de estudo non só se 

inclúen os coñecementos básicos para 

desenvolver o xornalismo coas técnicas 

adecuadas, senón que ademais se forma 

aos futuros xornalistas nos principios 

éticos e deontolóxicos imprescindibles 

para cumprir coas esixencias que se 

derivan da súa relación directa co dereito 

á información, así como sobre os límites 

con outros dereitos fundamentais. Eses 

coñecementos son imprescindibles para 

cumprir coa función social que se atribúe 

aos xornalistas.  

 

 

De xeito análogo, a colexiación acredita 

que se cumpren os requisitos estatutarios 

para pertencer ao Colexio de Xornalistas 

cos mesmos dereitos e obrigas que o 

resto dos seus membros e que, como 

tales, están facultados para o exercicio 

da profesión. 

 

As dinámicas de contratación 

establecidas no pasado, sen ter en conta 

a titulación e/ou a colexiación, non 

deben lastrar o futuro desta profesión. 

Faise necesario establecer un punto cero, 

que garanta o emprego actual, pero que 

permita ás novas xeracións de titulados 

en Xornalismo e Comunicación 

Audiovisual e/ou membros do Colexio 

de Xornalistas, ter unha oportunidade 

neste abrupto mercado laboral.  

 

Por iso, e dentro da potestade que as 

siquiera se exige una titulación o 

colegiación obligatoria para ocupar 

dichos puestos como sí se exige para 

cualquier otro técnico. 

 

En Galicia y en otras comunidades 

autónomas se imparten las titulaciones 

universitarias que confieren la formación 

necesaria para el desempeño de tales 

funciones, ya sea el grado en periodismo 

o el grado en comunicación audiovisual.  

 

En sus planes de estudio no solo se 

incluyen los conocimientos básicos para 

desarrollar el periodismo con las técnicas 

adecuadas, sino que además se forma a 

los futuros periodistas en los principios 

éticos y deontológicos imprescindibles 

para cumplir con las exigencias que se 

derivan de su relación directa con el 

derecho a la información, así como sobre 

los límites con otros derechos 

fundamentales. Esos conocimientos son 

imprescindibles para cumplir con la 

función social que se atribuye a los 

periodistas.  

 

De manera análoga, la colegiación 

acredita que se cumplen los requisitos 

estatutarios para pertenecer al Colegio de 

Periodistas con los mismos derechos y 

deberes que el resto de sus miembros y 

que, como tales, están facultados para el 

ejercicio de la profesión. 

 

Las dinámicas de contratación 

establecidas en el pasado, sin tener en 

cuenta a titulación y/o la colegiación, no 

deben lastrar el futuro de esta profesión. 

Se hace necesario establecer un punto 

cero, que garantice el empleo actual, pero 

que permita a las nuevas generaciones de 

titulados en Periodismo y Comunicación 

Audiovisual y/o miembros del Colegio de 

Periodistas, tener una oportunidad en este 

abrupto mercado laboral.  

 

Por eso, y dentro de la potestad que las 
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administracións teñen como entidades 

empregadoras e na capacidade de 

autoorganización que lles confiren as 

respectivas normas reguladoras, estas 

deben comprometerse e procurar: 

 

- Que para o desempeño das funcións de 

información e/ou comunicación propias 

do exercicio do xornalismo, a través dos 

gabinetes de prensa ou direccións de 

comunicación, incluído calquera medio 

de titularidade pública, a persoa que 

realice as ditas funcións deberá contar 

coa titulación universitaria oficial 

correspondente á licenciatura ou grao en 

Xornalismo, Comunicación Audiovisual 

ou equivalentes e/ou colexiación, dende 

a sinatura deste compromiso. 

 

 

- Que para a realización dos labores de 

comunicación e información se doten 

postos específicos e cando isto non sexa 

posible, se contraten tales servizos a 

empresas ou gabinetes externos que 

teñan incorporados entre os seus 

recursos humanos, para o 

desenvolvemento de labores propios de 

xornalismo, a persoal coa debida e arriba 

citada titulación e/ou colexiación. 

 

- Contribuír tamén, no marco das súas 

competencias, a reducir a taxa de 

desemprego no sector e á mellora das 

condicións laborais destes profesionais, 

conscientes da ameaza que supoñen para 

o xornalismo a situación de precariedade 

e desemprego que se rexistra neste 

sector.” 

 

158.- Aprobación de actas. 

 

Presidencia 

 

Tamén nas comunicacións de Alcaldía 

está a aprobación dos borradores das 

actas das sesións plenarias celebradas no 

2022, concretamente a correspondente 

administraciones tienen como entidades 

empleadoras y en la capacidad de 

autoorganización que les confieren las 

respectivas normas reguladoras, estas 

deben comprometerse y procurar: 

 

- Que para el desempeño de las funciones 

de información y/o comunicación propias 

del ejercicio del periodismo, a través de 

los gabinetes de prensa o direcciones de 

comunicación, incluido cualquier medio 

de titularidad pública, la persona que 

realice dichas funciones deberá contar 

con la titulación universitaria oficial 

correspondiente a la licenciatura o grado 

en Periodismo, Comunicación 

Audiovisual o equivalentes y/o 

colegiación, desde la firma de este 

compromiso. 

 

- Que para la realización de las labores 

de comunicación e información se doten 

puestos específicos y cuando esto no sea 

posible, se contraten tales servicios a 

empresas o gabinetes externos que tengan 

incorporados entre sus recursos humanos, 

para el desarrollo de labores propias de 

periodismo, a personal con la debida y 

arriba citada titulación y/o colegiación. 

 

 

- Contribuir también, en el marco de sus 

competencias, a reducir la tasa de 

desempleo en el sector y a la mejora de 

las condiciones laborales de estos 

profesionales, conscientes de la amenaza 

que suponen para el periodismo la 

situación de precariedad y desempleo que 

se registra en este sector.” 

 

158.- Aprobación de actas. 

 

Presidencia 

 

También en las comunicaciones de 

Alcaldía está la aprobación de los 

borradores de las actas de las sesiones 

plenarias celebradas en el 2022, 
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ao 8 de setembro de 2022, á que non 

constan obxeccións e, polo tanto, 

entendemos aprobada. 

 

 

SECRETARÍA XERAL 

 

159.- Toma de posesión do cargo da 

concelleira de dona Susana Soneira 

Lema. 

 

Presidencia 

 

Secretaría Xeral. Asunto número dous. 

Señor Secretario. 

 

Señor Secretario 

 

Toma de posesión do cargo de 

concelleira de dona Susana Soneira 

Lema, que ten formulada as 

correspondentes declaracións de 

intereses e causas de incompatibilidade. 

Pode tomar validamente posesión do 

cargo, constando o resto da 

documentación preceptiva. 

 

Presidencia 

 

Solicito á señora Soneira Lema se 

achegue, por favor, ao centro do Salón 

de Plenos. 

 

(Dª. Susana Soneira Lema achégase ao 

centro do Salón de Plenos e ante a 

alcaldesa, D.ª Inés Rey García, 

promete acatamento á Constitución). 

 

Señora Soneira Lema 

 

Prometo, pola miña conciencia e honor, 

cumprir fielmente as obrigas do cargo de 

concelleira, con lealdade ao Rei, e gardar 

e facer gardar a Constitución como 

norma fundamental do Estado.  

 

Asumo este cargo con responsabilidade 

e con moita humildade, poñéndome ao 

concretamente la correspondiente a 8 de 

septiembre  de 2022, a la que no constan 

objeciones y, por lo tanto, entendemos 

aprobada. 

 

SECRETARÍA GENERAL 

 

159.- Toma de posesión del cargo de la 

concejala de doña Susana Soneira Lema. 

 

 

Presidencia 

 

Secretaría General. Asunto número dos. 

Señor Secretario. 

 

Señor Secretario 

 

Toma de posesión del cargo de concejala 

de doña Susana Soneira Lema, que tiene 

formulada las correspondientes 

declaraciones de intereses y causas de 

incompatibilidad. Puede tomar 

válidamente posesión del cargo, 

constando el resto de la documentación 

preceptiva. 

 

Presidencia 

 

Solicito a la señora Soneira Lema se 

acerque, por favor, al centro del Salón de 

Plenos. 

 

(Dª. Susana Soneira Lema se acerca al 

centro del Salón de Plenos y ante la 

alcaldesa, D.ª Inés Rey García, promete 

acatamiento a la Constitución). 

 

Señora Soneira Lema 

 

Prometo, por mi conciencia y honor, 

cumplir fielmente las obligaciones del 

cargo de concejala, con lealtad al Rey, y 

guardar y hacer guardar la Constitución 

como norma fundamental del Estado.  

 

Asumo este cargo con responsabilidad y 

con mucha humildad, poniéndome al 
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servizo de todos os veciños e veciñas 

desta cidade para escoitar as súas 

demandas, co fin de mellorar o seu 

benestar e co empeño de conseguir a 

máxima xustiza social, tan necesaria 

nestes tempos que vivimos. 

 

Presidencia 

 

Señora Soneira, sexa benvida ao Pleno 

da Corporación do Concello da Coruña, 

do que xa desde este momento forma 

parte como concelleira e, polo tanto, 

legalmente representante de todos os 

veciños e veciñas desta cidade. Como xa 

teño dito aos distintos concelleiros e 

concelleiras que teñen tomado posesión 

ao longo deste mandato, deséxolle sorte 

e acertos, que serán a sorte e os acertos 

de todos os coruñeses e coruñesas. 

 

 

Pasamos xa á Área de Economía, 

Facenda e Réxime Interior. Asunto 

número tres. 

 

Señor Secretario. 

 

Señor Secretario 

 

Aprobación inicial da Ordenanza fiscal 

reguladora das contribucións especiais 

para a ampliación do servizo de 

extinción de incendios do Concello da 

Coruña correspondente ao exercicio 

2022. 

 

ECONOMÍA, FACENDA E RÉXIME 

INTERIOR 

 

160.- Expte. FRA/2022/11 

Aprobación inicial da Ordenanza 

fiscal reguladora das contribucións 

especiais para a ampliación do servizo 

de extinción de incendios do Concello 

da Coruña correspondente ao 

exercicio 2022. 

 

servicio de todos los vecinos y vecinas de 

esta ciudad para escuchar sus demandas, 

con el fin de mejorar su bienestar y con el 

empeño de conseguir la máxima justicia 

social, tan necesaria en estos tiempos que 

vivimos. 

 

Presidencia 

 

Señora Soneira, sea bienvenida al Pleno 

de la Corporación del Ayuntamiento de A 

Coruña, del que ya desde este momento 

forma parte como concejala y, por lo 

tanto, legalmente representante de todos 

los vecinos y vecinas de esta ciudad. 

Como ya he dicho a los distintos 

concejales y concejalas que han tomado 

posesión a lo largo de este mandato, le 

deseo suerte y aciertos, que serán la 

suerte y los aciertos de todos los 

coruñeses y coruñesas. 

 

Pasamos ya al Área de Economía, 

Hacienda y Régimen Interior. Asunto 

número tres.  

 

Señor Secretario. 

 

Señor Secretario  

 

Aprobación inicial de la Ordenanza fiscal 

reguladora de las contribuciones 

especiales para la ampliación del servicio 

de extinción de incendios del 

Ayuntamiento de A Coruña 

correspondiente al ejercicio 2022. 

 

ECONOMÍA, HACIENDA Y RÉGIMEN 

INTERIOR 

 

160.- Expte. FRA/2022/11 

Aprobación inicial de la Ordenanza 

fiscal reguladora de las contribuciones 

especiales para la ampliación del servicio 

de extinción de incendios del 

Ayuntamiento de A Coruña 

correspondiente al ejercicio 2022. 
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Este asunto foi ditaminado pola 

Comisión Informativa de Economía, 

Facenda e Administración Xeral 

celebrada o día 7 de novembro de 2022, 

co voto a favor do Grupo Municipal do 

Partido Socialista e as abstencións dos 

Grupos Municipais do Partido Popular, 

Marea Atlántica, Bloque Nacionalista 

Galego  e da concelleira non adscrita D.ª 

Isabel Faraldo Calvo, propoñéndose ao 

Pleno a adopción do acordo seguinte: 

 

Primeiro.- Aprobar inicialmente a 

Ordenanza fiscal reguladora das 

contribucións especiais para a 

ampliación do servizo de extinción de 

incendios do Concello da Coruña 

correspondente ao exercicio 2022 nos 

termos que se regulan a continuación. 

No non previsto neste texto, rexeranse 

polo establecido na Ordenanza fiscal 

número 19, xeral de contribucións 

especiais, aprobada polo Pleno da 

Corporación municipal con data do 3 de 

decembro de 2004 e actualmente en 

vigor: 

 

1.1. Suxeitos pasivos.- Son suxeitos 

pasivos das contribucións especiais, de 

acordo co previsto no artigo  30.2.c) do 

Real decreto lexislativo 2/2004, de 5 de 

marzo, polo que se aproba o texto 

refundido da Lei reguladora das 

facendas locais, as compañías 

aseguradoras que desenvolvan a súa 

actividade no ramo de incendios no 

termo municipal da Coruña. A Gestora 

de Conciertos para la Contribución a los 

Servicios de Extinción de Incendios 

A.I.E. (V-81070211) actúa en 

representación dos suxeitos pasivos, nos 

termos previstos no convenio de 

colaboración aprobado pola Xunta de 

Goberno Local o 18.12.2019 e 

formalizado en data 04.05.2020. 

 

1.2. Custo da ampliación do servizo de 

extinción de incendios.- O custo da 

Este asunto fue dictaminado por la 

Comisión Informativa de Economía, 

Hacienda y Administración General 

celebrada el día 7 de noviembre de 2022, 

con el voto a favor del Grupo Municipal 

Socialista y las abstenciones de los 

Grupos Municipales del Partido Popular,  

Marea Atlántica, Bloque Nacionalista 

Galego y de la concejala no adscrita D.ª 

Isabel Faraldo Calvo, proponiéndose al 

Pleno la adopción del acuerdo siguiente: 

 

Primero. Aprobar inicialmente la 

Ordenanza fiscal reguladora de las 

contribuciones especiales para la 

ampliación del servicio de extinción de 

incendios del Ayuntamiento de A Coruña 

correspondiente al ejercicio 2022 en los 

términos que se regulan a continuación. 

En lo no previsto en este texto, se regirán 

por lo establecido en la Ordenanza fiscal 

número 19, general de contribuciones 

especiales, aprobada por el Pleno de la 

Corporación municipal con fecha de 3 de 

diciembre de 2004 y actualmente en 

vigor: 

  

1.1. Sujetos pasivos. - Son sujetos pasivos 

de las contribuciones especiales, de 

acuerdo con lo previsto en el artículo 

30.2.c) del Real Decreto Legislativo 

2/2004, de 5 de marzo, por el que se 

aprueba el Texto Refundido de la Ley 

Reguladora de las Haciendas Locales, las 

compañías aseguradoras que desarrollen 

su actividad en el ramo de incendios en el 

término municipal de A Coruña. La 

Gestora de Conciertos para la 

Contribución a los Servicios de Extinción 

de Incendios A.I.E. (V-81070211) actúa 

en representación de los sujetos pasivos, 

en los términos previstos en el convenio 

de colaboración aprobado por la Junta de 

Gobierno Local el 18.12.2019 y 

formalizado en fecha 04.05.2020. 

 

1.2. Coste de la ampliación del servicio de 

extinción de incendios. - El coste de la 
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ampliación do servizo de extinción de 

incendios ascende á cantidade de 

1.196.789,70 euros, que se corresponde 

cos seguintes proxectos de investimento: 

 

ampliación del servicio de extinción de 

incendios asciende a la cantidad de 

1.196.789,70 euros, que se corresponde 

con los siguientes proyectos de inversión: 

 
 

APLICACIÓN CAP 
ANUALIDADE 

2022 

DENOMINACIÓN 

DO PROXECTO 

ACHEGA 

MUNICIPAL 
PRÉSTAMO 

CONTRIB. 

ESPECIAIS 

TOTAL 

PROXECTO 

11.136.624.00 6 354.555,56 
Vehículos de 

 intervención 
 35.455,56 € 319.100 € 354.555,56 € 

11.136.623.00 6 159.000 

Equipos de protección 

Individual, material de 

rescate e subministro e 

sinalización para  

zonificación con  

cinta extensible, equipo 

de excarceración eléctrico 

para actuación en  

accidentes de 

circulación  

 15.900 € 143.100 € 159.000 € 

11.136.624.00 6 250.000 
Vehículo guindastre/ 

portacontedores 
 25.000 € 225.000 € 250.000 € 

11.136.625.00 6 30.000 
Mobiliario para o parque 

 de bombeiros  
 3.000 € 27.000 € 30.000 € 

11.136.632.00 6 212.000 

Pintado do parque de 

bombeiros, instalación  

de placas solares 

para conseguir maior  

eficiencia enerxética, 

realización dun muro 

de protección exterior 

para prácticas,  

instalación de calefacción 

nas aulas do parque 

de bombeiros, tobogáns 

para descenso rápido  

 21.200 € 190.800 € 212.000 € 

11.136.641.00 6 50.000 
Xestión informática do 

parque de bombeiros  
 5.000 € 45000 € 50.000 € 

11.136.624.00 6 140.934,14 

 

Subministro dun vehículo 

lixeiro e dunha  

ambulancia para o  

servizo de extinción de  

incendios e salvamento 

  

14.093,91 €  126.845,23 € 140.934,14 € 

   TOTAIS 14.093,91 € 105.555,55 € 1.076.845,23 € 1.196.789,70 € 
 

 

 

1.3. Base impoñible, criterios de 

repartición e cotas tributarias. A base 

impoñible cífrase na cantidade de 

1.076.845,23 euros, que equivale ao 

90% do custo dos proxectos 

denominados: 

 

- Vehículos de intervención. 

- Equipos de protección individual, 

material de rescate e subministro e 

sinalización para zonificación con cinta 

extensible, equipo de excarceración 

  

1.3. Base imponible, criterios de reparto 

y cuotas tributarias. La base imponible se 

cifra en la cantidad de 1.076.845,23 

euros, que equivale al 90 % del coste de 

los proyectos denominados: 

 

 

- Vehículos de intervención. 

- Equipos de protección individual, 

material de rescate y suministro y 

señalización para zonificación con cinta 

extensible, equipo de excarcelación 
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eléctrico para actuación en accidentes 

de circulación 

- Vehículo guindastre/Portacontedores. 

- Mobiliario para o parque de 

bombeiros. 

- Pintado do parque de bombeiros, 

instalación de placas solares para 

conseguir maior eficiencia enerxética, 

realización dun muro de protección 

exterior para prácticas, instalación de 

calefacción nas aulas do parque de 

bombeiros, tobogáns para descenso 

rápido. 

- Xestión informática do parque de 

bombeiros. 

- Subministro dun vehículo lixeiro e 

dunha ambulancia para o servizo de 

extinción de incendios e salvamento. 

 

A base impoñible será distribuída entre 

os suxeitos pasivos, proporcionalmente 

ao importe das primas recadadas no ano 

2021. Se a cota esixible fose superior ao 

5% das primas recadadas polas 

compañías aseguradoras, o exceso 

trasladarase a exercicios sucesivos ata a 

súa total amortización. 

 

1.4 Recadación das cotas tributarias. A 

Gestora de Conciertos para la 

Contribución a los Servicios de 

Extinción de Incendios A.I.E. (V-

81070211) recadará das entidades 

aseguradoras que operan no termo 

municipal da Coruña, en cuxa 

representación actúa, a cantidade 

estipulada e que constitúe a cota global 

das contribucións especiais. 

 

1.5 Achega municipal. A achega do 

Concello da Coruña con cargo aos seus 

recursos propios aplicarase ás partidas 

orzamentarias 11.136.623.00, 

11.136.624.00, 11.136.625.00 e 

11.136.641.00 do orzamento xeral 

actualmente en vigor. 

 

Segundo. - Ordenar a publicación do 

eléctrico para actuación en accidentes de 

circulación 

- Vehículo grúa/Portacontenedores. 

- Mobiliario para el parque de 

bomberos. 

- Pintado del parque de bomberos, 

instalación de placas solares para 

conseguir mayor eficiencia energética, 

realización de un muro de protección 

exterior para prácticas, instalación de 

calefacción en las aulas del parque de 

bomberos, toboganes para descenso 

rápido. 

- Gestión informática del parque de 

bomberos. 

- Suministro de un vehículo ligero y de 

una ambulancia para el servicio de 

extinción de incendios y salvamento. 

 

La base imponible será distribuida entre 

los sujetos pasivos, proporcionalmente al 

importe de las primas recaudadas en el 

año 2021. Si la cuota exigible fuera 

superior al 5% de las primas recaudadas 

por las compañías aseguradoras, el 

exceso se trasladará a ejercicios 

sucesivos hasta su total amortización. 

 

1.4 Recaudación de las cuotas 

tributarias. La Gestora de Conciertos 

para la Contribución a los Servicios de 

Extinción de Incendios A.I.E. (V-

81070211) recaudará de las entidades 

aseguradoras que operan en el término 

municipal de A Coruña, en cuya 

representación actúa, la cantidad 

estipulada y que constituye la cuota 

global de las contribuciones especiales. 

 

1.5 Aportación municipal. La aportación 

del Ayuntamiento de A Coruña con cargo 

a sus recursos propios se aplicará a las 

partidas presupuestarias 11.136.623.00, 

11.136.624.00, 11.136.625.00 y 

11.136.641.00 del presupuesto general 

actualmente en vigor. 

 

Segundo. - Ordenar la publicación del 
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presente acordo provisional, no 

taboleiro de anuncios do Concello, no 

Boletín Oficial da Provincia e nun dos 

diarios de maior difusión da provincia 

da Coruña, polo prazo de 30 días 

hábiles, en cumprimento do establecido 

no artigo 17 do RDL 2/2004, de 5 de 

marzo, polo que se aproba o texto 

refundido da Lei reguladora das 

facendas locais. Durante o citado prazo, 

aqueles que teñan a consideración de 

interesados, de acordo co regulado no 

artigo 18 da citada norma, poderán 

examinar o expediente e presentar as 

reclamacións que estimen oportunas. 

 

 

Terceiro: Facultar á alcaldesa-

presidenta, tan amplamente como en 

dereito sexa posible, para garantir a 

plena execución do presente acordo. 

 

Presidencia 

 

Ben. Ten a palabra en primeiro lugar o 

voceiro do Goberno municipal, señor 

Lage Tuñas, para a explicación deste 

expediente. A continuación haberá unha 

quenda de tres minutos por grupo ou 

concelleira únicos. 

 

Señor Lage, cando queira. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Bo día a todos e a todas. Grazas, señora 

alcaldesa.  

 

Darlle a benvida á señora Soneira ao 

Pleno da Corporación municipal e 

desexarlle a mellor das traxectorias e 

que poida contribuír coas súas 

aportacións, como fan todos os 

concelleiros e concelleiras, á defensa 

dos intereses da nosa cidade. 

 

Estamos diante do primeiro asunto da 

parte resolutiva: a aprobación inicial da 

presente acuerdo provisional, en el tablón 

de anuncios del Ayuntamiento, en el 

Boletín Oficial de la Provincia y en uno 

de los diarios de mayor difusión de la 

provincia de A Coruña, por el plazo de 30 

días hábiles, en cumplimiento del 

establecido en el artículo 17 del RDL 

2/2004, de 5 de marzo, por el que se 

aprueba el texto refundido de la Ley 

Reguladora de las Haciendas Locales. 

Durante el citado plazo, aquellos que 

tengan la consideración de interesados, 

de acuerdo con lo regulado en el artículo 

18 de la citada norma, podrán examinar 

el expediente y presentar las 

reclamaciones que estimen oportunas. 

 

Tercero: Facultar a la alcaldesa-

presidenta, tan ampliamente como en 

derecho sea posible, para garantizar la 

plena ejecución del presente acuerdo 

 

Presidencia 

 

Bien. Tiene la palabra en primer lugar el 

portavoz del Gobierno municipal, señor 

Lage Tuñas, para la explicación de este 

expediente. A continuación habrá un 

turno de tres minutos por grupo o 

concejal únicos. 

 

Señor Lage, cuando quiera. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Buenos días a todos y a todas. Gracias, 

señora alcaldesa. 

 

Darle la bienvenida a la señora Soneira 

al Pleno de la Corporación municipal y 

desearle la mejor de las trayectorias y 

que pueda contribuir con sus 

aportaciones, como hacen todos los 

concejales y concejalas, a la defensa de 

los intereses de nuestra ciudad. 

 

Estamos ante el primer asunto de la parte 

resolutiva: la aprobación inicial de la 



 

19 

Ordenanza fiscal reguladora das 

contribucións especiais. Como saben, o 

Real decreto 2/2004, de 5 de marzo, 

aprobaba o texto refundido da Lei 

reguladora das facendas locais, 

establecendo que son as compañías 

aseguradoras que desenvolven a súa 

actividade no termo municipal o suxeito 

pasivo das contribucións especiais que 

se esixen para a ampliación e adecuada 

dotación dos servizos para a extinción 

dos incendios. Servizos públicos que, 

coa súa actividade, como tamén é 

coñecido, contribúen de xeito decisivo a 

minorar as cargas que asumen as citadas 

aseguradoras en caso de incendio. 

 

 

 

Traemos, como fixemos en anos 

precedentes, como cada ano, a 

Ordenanza a este Salón de Plenos para a 

súa aprobación, incluíndo o destino das 

cantidades recadadas con esta 

normativa, que permitirán destinar máis 

dun millón de euros, concretamente 

1.196.789 €, para afondar na mellora 

dos nosos servizos de extinción.  

 

A desagregación do gasto tamén é 

coñecida por parte dos membros da 

Corporación, pero... Non vou a entrar 

con todos os detalles, pero si a facer 

algunhas singularización e destacar que 

aos vehículos de intervención do servizo 

de extinción se adican 354.555 €; aos 

equipos de protección individual, 

material de rescate e subministro e 

sinalización para zonificación, equipo 

de excarceración eléctrico para os 

accidentes de circulación se adican 

159.000 €; para un vehículo 

portacontedores, 250.000 €; para 

mobiliario para o parque de bombeiros, 

30.000 €; para a mellora do conxunto 

das instalacións do parque de 

bombeiros, tamén á instalación de 

placas solares para conseguir unha 

Ordenanza fiscal reguladora de las 

contribuciones especiales. Como saben, 

el Real Decreto 2/2004, de 5 de marzo, 

aprobaba el texto refundido de la Ley 

Reguladora de las Haciendas Locales, 

estableciendo que son las compañías 

aseguradoras que desarrollan su 

actividad en el término municipal el 

sujeto pasivo de las contribuciones 

especiales que se exigen para la 

ampliación y adecuada dotación de los 

servicios para la extinción de los 

incendios. Servicios públicos que, con su 

actividad, como también es conocido, 

contribuyen de manera decisiva a 

minorar las cargas que asumen las 

citadas aseguradoras en caso de 

incendio. 

 

Traemos, como hicimos en años 

precedentes, como cada año, la 

Ordenanza a este Salón de Plenos para 

su aprobación, incluyendo el destino de 

las cantidades recaudadas con esta 

normativa, que permitirán destinar más 

de un millón de euros, concretamente 

1.196.789 €, para profundizar en la 

mejora de nuestros servicios de extinción. 

 

El desglose del gasto también es conocido 

por parte de los miembros de la 

Corporación, pero… No voy a entrar con 

todos los detalles, pero sí a hacer algunas 

singularización y destacar que a los 

vehículos de intervención del servicio de 

extinción se dedican 354.555 €; a los 

equipos de protección individual, 

material de rescate y suministro y 

señalización para zonificación, equipo de 

excarcelación eléctrico para los 

accidentes de circulación se dedican 

159.000 €; para un vehículo 

portacontenedores, 250.000 €; para 

mobiliario para el parque de bomberos, 

30.000 €; para la mejora del conjunto de 

las instalaciones del parque de bomberos, 

también a la instalación de placas solares 

para conseguir una mayor eficiencia 



 

20 

maior eficiencia enerxética, a 

realización dun muro de protección 

exterior, a instalación de calefacción nas 

aulas do parque de bombeiros e outra 

serie de elementos que melloran o 

parque, se destinarán 212.000 e; á 

mellora da xestión informática do 

parque, 50.000 € e para dispor dun novo 

vehículo lixeiro e dunha ambulancia 

para o Servizo de Extinción de 

Incendios e Salvamento destinaranse 

140.934 €.  

 

Neste caso a base impoñible será 

distribuída entre os suxeitos pasivos 

proporcionalmente ao importe das 

primas recadadas no ano 2021. Se a cota 

esixible fose superior ao 5 % das primas 

recadadas polas compañías 

aseguradoras, o exceso trasladarase a 

exercicios sucesivos ata a súa total 

amortización. 

 

É evidente que se trata de importantes 

melloras para o noso parque de 

bombeiros. Un parque que conta con 

excelentes profesionais, que ao mesmo 

tempo deben contar coas mellores 

ferramentas posibles para prestar, deste 

xeito, o mellor servizo público.  

 

Coido que este asunto non xerará gran 

debate, porque creo que hai unha certa 

unanimidade en torno, non só á 

profesionalidade e excelencia do Corpo 

de Bombeiros, senón tamén ao que 

facemos coas contribucións especiais e 

á mellora tanto do equipamento como 

de todas as ferramentas que fan posible 

que, ano tras ano, se siga mellorando a 

capacidade do corpo e tamén a 

capacidade do propio parque de 

bombeiros. 

 

Agardando que poida isto contar co voto 

favorable de todos os grupos, nada máis 

nesta primeira intervención. 

 

energética, la realización de un muro de 

protección exterior, la instalación de 

calefacción en las aulas del parque de 

bomberos y otra serie de elementos que 

mejoran el parque, se destinarán 

212.000€; a la mejora de la gestión 

informática del parque, 50.000 € y para 

disponer de un nuevo vehículo ligero y de 

una ambulancia para el Servicio de 

Extinción de Incendios y Salvamento se 

destinarán 140.934 €.  

 

 

En este caso la base imponible será 

distribuida entre los sujetos pasivos 

proporcionalmente al importe de las 

primas recaudadas en el año 2021. Si la 

cuota exigible fuera superior al 5 % de 

las primas recaudadas por las compañías 

aseguradoras, el exceso se trasladará a 

ejercicios sucesivos hasta su total 

amortización. 

 

Es evidente que se trata de importantes 

mejoras para nuestro parque de 

bomberos. Un parque que cuenta con 

excelentes profesionales, que al mismo 

tiempo deben contar con las mejores 

herramientas posibles para prestar, de 

este modo, el mejor servicio público.  

 

Creo que este asunto no generará gran 

debate, porque creo que hay una cierta 

unanimidad en torno, no solo a la 

profesionalidad y excelencia del Cuerpo 

de Bomberos, sino también a lo que 

hacemos con las contribuciones 

especiales y a la mejora tanto del 

equipamiento como de todas las 

herramientas que hacen posible que, año 

tras año, se siga mejorando la capacidad 

del cuerpo y también la capacidad del 

propio parque de bomberos. 

 

Esperando que pueda esto contar con el 

voto favorable de todos los grupos, nada 

más en esta primera intervención. 
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Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Lage. 

 

Iniciamos a quenda de debate de tres 

minutos pola señora Soneira. Ten a 

palabra se así o desexa. 

 

Señora Soneira Lema 

 

Bos días a todos, presidenta, 

concelleiros, concelleiras, traballadores 

e traballadoras e membros da prensa e 

ás persoas que nos seguen por 

streaming. 

 

Non me queda máis remedio que 

absterme dado que, como han visto 

agora mesmo, acabo de recoller a acta 

de concelleira, por tanto foime 

imposible ler toda a documentación. Por 

tanto, abstéñome. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Soneira. 

 

Señora Faraldo, ten a palabra para a súa 

intervención. 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Bueno. Bo día señora alcaldesa, 

concelleiros e concelleiras, traballadores 

e traballadoras do Concello, prensa, 

veciñanza que segue o Pleno, xa sexa 

presencial ou telematicamente.  

 

Un saúdo á nova concelleira, á que lle 

desexo moita sorte nesta curta pero 

intensa —seguro— travesía. 

 

Tamén saudar á veciñanza que hoxe 

ocupa a praza para reclamar as súas 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Lage. 

 

Iniciamos el turno de debate de tres 

minutos por la señora Soneira. Tiene la 

palabra si así lo desea. 

 

Señora Soneira Lema 

 

Buenos días a todos, presidenta, 

concejales, concejalas, trabajadores y 

trabajadoras y miembros de la prensa y a 

las personas que nos siguen a través de la 

retransmisión en directo. 

 

No me queda más remedio que 

abstenerme dado que, como han visto 

ahora mismo, acabo de recoger el acta de 

concejala, por tanto me fue imposible leer 

toda la documentación. Por tanto, me 

abstengo. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Soneira. 

 

Señora Faraldo, tiene la palabra para su 

intervención. 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Bueno. Buenos días señora alcaldesa, 

concejales y concejalas, trabajadores y 

trabajadoras del Ayuntamiento, prensa, 

vecindario que sigue el Pleno, ya sea 

presencial o telemáticamente. 

 

Un saludo a la nueva concejala, a la que 

le deseo mucha suerte en esta corta pero 

intensa —seguro— travesía. 

 

También saludar al vecindario que hoy 

ocupa la plaza para reclamar sus 



 

22 

lexítimas demandas, membros de 

MODEPEN, persoal das bibliotecas, 

persoal de Nostián... Moitos dos temas 

serán tratados hoxe ao longo deste 

Pleno.  

 

Pouco que dicir ao respecto do terceiro 

asunto da orde do día. Trátase dun 

asunto ordinario para a ampliación do 

servizo de extinción de incendios do 

Concello da Coruña correspondente ao 

exercicio 22, con ditame, ademais, 

favorable do Tribunal Económico 

Administrativo Municipal. Xustifícase 

ademais a aprobación desta ordenanza 

fiscal co obxecto de proceder á 

liquidación e cobro das contribucións 

especiais para a ampliación do servizo 

de extinción de incendios tan necesario 

—xa como explicou ben na súa 

intervención o concelleiro— e polo 

tanto vou a votar a favor. 

 

 

Grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Faraldo. 

 

Turno para Bloque Nacionalista Galego. 

Señor Jorquera. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Permítanme en primeiro lugar que envíe 

un saúdo aos colectivos que estaban 

presentes na praza, e en particular ás 

traballadoras do servizo de atención ao 

fogar e das bibliotecas, cuxa xestión 

está concesionada, e esiximos do 

Goberno municipal unha solución xa, 

pois non é de recibo que o persoal das 

bibliotecas siga en precario. 

 

E como é habitual, quero aproveitar 

legítimas demandas, miembros de 

MODEPEN, personal de las bibliotecas, 

personal de Nostián... Muchos de los 

temas serán tratados hoy a lo largo de 

este Pleno. 

 

Poco que decir respecto al tercer asunto 

del orden del día. Se trata de un asunto 

ordinario para la ampliación del servicio 

de extinción de incendios del 

Ayuntamiento de A Coruña 

correspondiente al ejercicio 22, con 

dictamen, además, favorable del Tribunal 

Económico Administrativo Municipal. Se 

justifica además la aprobación de esta 

ordenanza fiscal con el objeto de 

proceder a la liquidación y cobro de las 

contribuciones especiales para la 

ampliación del servicio de extinción de 

incendios tan necesario —ya como 

explicó bien en su intervención el 

concejal— y por lo tanto voy a votar a 

favor. 

 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Faraldo.  

 

Turno para Bloque Nacionalista Galego. 

Señor Jorquera. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Permítanme en primer lugar que envíe un 

saludo a los colectivos que estaban 

presentes en la plaza, y en particular a 

las trabajadoras del servicio de atención 

al hogar y de las bibliotecas, cuya gestión 

está concesionada, y exigimos del 

Gobierno municipal una solución ya, 

pues no es de recibo que el personal de 

las bibliotecas siga en precario. 

 

Y como es habitual, quiero aprovechar 
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tamén esta primeira intervención para 

saudar ao público que estea seguindo 

este Pleno, ao persoal do Concello, ás 

traballadoras e traballadores de prensa e 

aos membros da Corporación, e 

aproveito tamén para lle dar a benvida á 

señora Susana Soneira. Como saben, o 

criterio do BNG é que se unha persoa se 

presenta a unhas eleccións nunha 

candidatura e logo se desvencella dela, 

por ética democrática debe de renunciar 

ao cargo. Mais alén de que discrepemos 

do seu proceder, intentaremos con 

vostede ter a mesma relación de 

respecto que temos cos restantes 

membros da Corporación. 

 

Ben. Hoxe sométense á aprobación 

deste Pleno catro asuntos de Economía e 

Facenda, mais, por desgraza, o Goberno 

municipal non traslada a este Pleno o 

asunto polo que todos estamos 

agardando: o modificativo dos 

orzamentos.  

 

Xa non pedimos que cumpran o 

compromiso que vostedes asinaron de 

iniciar a negociación dos orzamentos no 

mes de setembro —entre outras cousas 

porque setembro xa pasou—, nin que 

aclaren se están traballando coa hipótese 

de haxa novos orzamentos en 2023 ou 

van optar por prorrogar os orzamentos 

vixentes. Cando menos pedimos que se 

aborde xa, sen maior dilación, esa 

modificación dos orzamentos vixentes 

para atender demandas e necesidades 

que non poden seguir agardando. 

 

E centrándome xa no asunto que agora 

se debate, a Lei reguladora das facendas 

locais establece a posibilidade de esixir 

contribucións especiais para a 

ampliación de servizos municipais, e 

tanto nesa lei como na Ordenanza xeral 

de contribucións especiais recóllese que 

o Concello pode acordar a imposición e 

ampliación das contribucións especiais 

también esta primera intervención para 

saludar al público que esté siguiendo este 

Pleno, al personal del Ayuntamiento, a 

las trabajadoras y trabajadores de prensa 

y a los miembros de la Corporación, y 

aprovecho también para darle la 

bienvenida a la señora Susana Soneira. 

Como saben, el criterio del BNG es que si 

una persona se presenta a unas 

elecciones en una candidatura y luego se 

desvincula de ella, por ética democrática 

debe renunciar al cargo. Pero al margen 

de que discrepemos de su proceder, 

intentaremos con usted tener la misma 

relación de respeto que tenemos con los 

restantes miembros de la Corporación. 

 

Bien. Hoy se someten a la aprobación de 

este Pleno cuatro asuntos de Economía y 

Hacienda, pero, por desgracia, el 

Gobierno municipal no traslada a este 

Pleno el asunto por el que todos estamos 

esperando: el modificativo de los 

presupuestos. 

 

Ya no pedimos que cumplan el 

compromiso que ustedes firmaron de 

iniciar la negociación de los presupuestos 

en el mes de septiembre —entre otras 

cosas porque septiembre ya pasó—, ni 

que aclaren si están trabajando con la 

hipótesis de haya nuevos presupuestos en 

2023 o van a optar por prorrogar los 

presupuestos vigentes. Al menos pedimos 

que se aborde ya, sin mayor dilación, esa 

modificación de los presupuestos vigentes 

para atender demandas y necesidades 

que no pueden seguir esperando. 

 

Y centrándome ya en el asunto que ahora 

se debate, la Ley Reguladora de las 

Haciendas Locales establece la 

posibilidad de exigir contribuciones 

especiales para la ampliación de 

servicios municipales, y tanto en esa ley 

como en la Ordenanza general de 

contribuciones especiales se recoge que 

el Ayuntamiento puede acordar la 
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para a ampliación do servizo de 

extinción de incendios.  

 

 

 

O propio Tribunal Constitucional se ten 

pronunciado, resolvendo que esta 

ampliación beneficia especialmente ás 

compañías aseguradoras, dado que 

tende a reducir a sinistralidade e a facer 

menores os danos do asegurado, polo 

que o asegurador terá que pagar menos 

indemnizacións e estas serán de menor 

contía, co conseguinte medre da súa 

marxe de beneficio, razón pola cal é 

xusto que contribúan a sufragar os 

custos do servizo. 

 

 

No seu momento, na Coruña 

estableceuse nun 90 % a porcentaxe de 

contribucións especiais, fixándose nun 

10 % a achega municipal, mais como xa 

se explicou, houbo un incremento en 

termos absolutos do importe total da 

contribución especial como 

consecuencia, fundamentalmente, dunha 

maior recadación das primas de seguros 

en 2021. En total incrementáronse as 

previsións de ingresos en máis de 

115.000 €, polo que cómpre repercutir 

estes ingresos nunha ampliación do 

servizo. 

 

Polas razóns devanditas, o BNG vai a 

votar a favor.  

 

Grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Jorquera, grazas ao 

BNG. 

 

Turno para a Marea Atlántica. Señora 

García. 

 

Señora García Gómez 

imposición y ampliación de las 

contribuciones especiales para la 

ampliación del servicio de extinción de 

incendios. 

 

El propio Tribunal Constitucional se ha 

pronunciado, resolviendo que esta 

ampliación beneficia especialmente a las 

compañías aseguradoras, dado que 

tiende a reducir la siniestralidad y a 

hacer menores los daños del asegurado, 

por lo que el asegurador tendrá que 

pagar menos indemnizaciones y estas 

serán de menor cuantía, con el 

consiguiente incremento de su margen de 

beneficio, razón por la cual es justo que 

contribuyan a sufragar los costes del 

servicio. 

 

En su momento, en A Coruña se 

estableció en un 90 % el porcentaje de 

contribuciones especiales, fijándose en un 

10 % la aportación municipal, pero como 

ya se explicó, hubo un incremento en 

términos absolutos del importe total de la 

contribución especial como consecuencia, 

fundamentalmente, de una mayor 

recaudación de las primas de seguros en 

2021. En total se incrementaron las 

previsiones de ingresos en más de 

115.000 €, por lo que es necesario 

repercutir estos ingresos en una 

ampliación del servicio. 

 

Por las razones mencionadas, el BNG va 

a votar a favor. 

 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Jorquera, gracias 

al BNG. 

 

Turno para la Marea Atlántica. Señora 

García. 

 

Señora García Gómez 



 

25 

 

Si. Grazas. 

 

Moi bos días a todas as persoas que van 

seguindo este Pleno, á cidadanía, aos 

medios de comunicación, funcionariado, 

concelleiros e concelleiras. 

 

 

Saudar tamén á plantilla de bibliotecas, 

que teñen que volver a María Pita 

porque o seu problema, que é 

simplemente que non teñen garantido o 

salario polo que están traballando, pois 

segue sen resolverse.  

 

Saudar ás traballadoras do servizo de 

axuda no fogar, que agora mesmo están 

loitando por unhas condicións dignas 

nun servizo esencial, e tamén a 

MODEPEN, que pelexa por unhas 

pensións dignas, xa non tanto para eles, 

senón para todas as persoas que imos 

detrás, e hai que agradecerllo. 

 

Sinto, pola contra, non poder darlle 

unha benvida sincera á señora Soneira, 

que neste Pleno estrea o seu proxecto 

persoal na bancada de concelleiras non 

adscritas. Proxecto persoal, por utilizar 

un eufemismo, porque a fin de contas 

volve a ser un caso reprobable de 

transfuguismo dunha persoa que se val 

dunha organización política para 

satisfacer os seus apetitos particulares.  

 

 

É unha terrible falta de ética, señora 

Soneira, traizoar a un colectivo amplo 

de persoas que traballan altruistamente 

nunha organización, de maneira 

continuada e con moito esforzo, para 

perseguir un beneficio persoal, pero 

máis inmoral é aínda traizoar o voto de 

vinte e cinco mil persoas.... 

 

Presidencia 

 

 

Sí. Gracias. 

 

Muy buenos días a todas las personas que 

van siguiendo este Pleno, a la 

ciudadanía, a los medios de 

comunicación, funcionariado, concejales 

y concejalas. 

 

Saludar también a la plantilla de 

bibliotecas, que tienen que volver a 

María Pita porque su problema, que es 

simplemente que no tienen garantizado el 

salario por el que están trabajando, pues 

sigue sin resolverse. 

 

Saludar a las trabajadoras del servicio de 

ayuda en el hogar, que ahora mismo 

están luchando por unas condiciones 

dignas en un servicio esencial, y también 

a MODEPEN, que pelea por unas 

pensiones dignas, ya no tanto para ellos, 

sino para todas las personas que vamos 

detrás, y hay que agradecérselo. 

 

Siento, por el contrario, no poder darle 

una bienvenida sincera a la señora 

Soneira, que en este Pleno estrena su 

proyecto personal en la bancada de 

concejalas no adscritas. Proyecto 

personal, por utilizar un eufemismo, 

porque a fin de cuentas vuelve a ser un 

caso reprobable de transfuguismo de una 

persona que se vale de una organización 

política para satisfacer sus apetitos 

particulares. 

 

Es una terrible falta de ética, señora 

Soneira, traicionar a un colectivo amplio 

de personas que trabajan altruistamente 

en una organización, de manera 

continuada y con mucho esfuerzo, para 

perseguir un beneficio personal, pero más 

inmoral es aún traicionar el voto de 

veinticinco mil personas.... 

 

Presidencia 
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Desculpe, señora García. Señora García, 

entendo todo e coñezo o contexto. Creo 

que son palabras grosas... Señor 

Martínez, entendo o contexto, pero creo 

que debo reconducir o debate neste 

punto. Creo que as verbas que lle está 

vostede adicando á concelleira que 

acaba de tomar posesión exceden á 

cuestión da que estamos a tratar. Sei que 

non están de acordo, señores da Marea, 

sei que non están de acordo. Entenda 

que a miña obriga, como presidenta, é 

reconducir neste punto o debate. Creo 

que... Señora García.  

 

Señora García Gómez 

 

É lamentable... 

 

Presidencia 

 

Señora García, entendo o discurso, 

entendo o discurso. Comprendo a 

posición da Marea. Coñezo a posición 

da Marea Atlántica e sei que vostede a 

manifestou en diversas ocasións. Creo 

que a pode manifestar en outros foros 

que non sexan este momento, neste 

punto de debate. Por favor, de verdade. 

Non vou entrar... É que non quero... 

 

De verdade, non quero polemizar. As 

tomas de posesión non se debaten. Por 

favor, reconduza o debate señora 

García. 

 

Señora García Gómez 

 

Bueno. Simplemente quería que 

constase en acta que é un caso de 

transfuguismo e que é a primeira e única 

vez en que imos facer mención ao 

transfuguismo da señora Soneira, 

porque non queremos perder máis 

tempo en isto, e realmente viñemos 

aquí, na Marea Atlántica, a traballar 

pola cidade. Ou sexa, que unha vez que 

conste isto na acta, me dedico a falar, 

Disculpe, señora García. Señora García, 

entiendo todo y conozco el contexto. Creo 

que son palabras gruesas... Señor 

Martínez, entiendo el contexto, pero creo 

que debo reconducir el debate en este 

punto. Creo que las palabras que le está 

usted dedicando a la concejala que acaba 

de tomar posesión exceden a la cuestión 

de la que estamos tratando. Sé que no 

están de acuerdo, señores de la Marea, sé 

que no están de acuerdo. Entienda que mi 

obligación, como presidenta, es 

reconducir en este punto el debate. Creo 

que... Señora García. 

 

Señora García Gómez 

 

Es lamentable... 

 

Presidencia 

 

Señora García, entiendo el discurso, 

entiendo el discurso. Comprendo la 

posición de la Marea. Conozco la 

posición de la Marea Atlántica y sé que 

usted la manifestó en diversas ocasiones. 

Creo que la puede manifestar en otros 

foros que no sean este momento, en este 

punto de debate. Por favor, de verdad. No 

voy a entrar... Es que no quiero... 

 

De verdad, no quiero polemizar. Las 

tomas de posesión no se debaten. Por 

favor, reconduzca el debate señora 

García. 

 

Señora García Gómez 

 

Bueno. Simplemente quería que constara 

en acta que es un caso de transfuguismo y 

que es la primera y única vez en que 

vamos a hacer mención al transfuguismo 

de la señora Soneira, porque no 

queremos perder más tiempo en esto, y 

realmente vinimos aquí, en la Marea 

Atlántica, a trabajar por la ciudad. O sea, 

que una vez que conste esto en el acta, me 

dedico a hablar, efectivamente, del 
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efectivamente, do asunto que nos trae ao 

Pleno, que é o das contribucións 

especiais. 

 

A Marea Atlántica vai votar a favor da 

aprobación inicial das contribucións 

especiais para o servizo de extinción de 

incendios en 2022. A través desta 

proposta de acordo, as compañías 

aseguradoras que desenvolvan a súa 

actividade no termo municipal da 

Coruña, como beneficiarias directas, 

aportarán á facenda local 

aproximadamente un millón de euros. É, 

como todos e todas sabemos, un asunto 

de trámite, que nin sequera suscitou 

ningunha pregunta na Comisión de 

Facenda na que se ditaminou.  

 

Máis relevante que a Ordenanza fiscal, 

neste caso das contribucións especiais, 

que si se trae a aprobación, é o que non 

se trae a aprobación. Estamos xa a 

mediados do mes de novembro e non 

hai unha proposta do Goberno local 

(óese un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de 

intervención) sobre as ordenanzas 

fiscais para 2023. Ou sexa, que temos 

xa, por prazos, que deducir que non vai 

haber unha proposta do Goberno local 

que entre en vigor para 2023 no caso 

dos impostos que se devengan o 1 de 

xaneiro.  

 

Tampouco existe proposta de proxecto 

de orzamentos a mediados de 

novembro. O Goberno local parece estar 

máis preocupado polo mundial de fútbol 

que polas contas do ano que vén, e 

cremos que é lóxico preguntarse a que 

se está dedicando o Goberno de Inés 

Rey (óense dous sinais acústicos 

indicativos da finalización do temo de 

intervención). Nós estamos 

preocupados. Cremos que o Goberno 

local debería estar preocupado tamén, 

porque unha vez máis estamos ante un 

asunto que nos trae al Pleno, que es el de 

las contribuciones especiales. 

 

 

La Marea Atlántica va a votar a favor de 

la aprobación inicial de las 

contribuciones especiales para el servicio 

de extinción de incendios en 2022. A 

través de esta propuesta de acuerdo, las 

compañías aseguradoras que desarrollen 

su actividad en el término municipal de A 

Coruña, como beneficiarias directas, 

aportarán a la hacienda local 

aproximadamente un millón de euros. Es, 

como todos y todas sabemos, un asunto 

de trámite, que ni siquiera suscitó 

ninguna pregunta en la Comisión de 

Hacienda en la que se dictaminó. 

 

Más relevante que la Ordenanza fiscal, 

en este caso de las contribuciones 

especiales, que sí se trae a aprobación, es 

lo que no se trae a aprobación. Estamos 

ya a mediados del mes de noviembre y no 

hay una propuesta del Gobierno local (se 

oye una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) 

sobre las ordenanzas fiscales para 2023. 

O sea, que tenemos ya, por plazos, que 

deducir que no va a haber una propuesta 

del Gobierno local que entre en vigor 

para 2023 en el caso de los impuestos que 

se devengan el 1 de enero. 

 

 

Tampoco existe propuesta de proyecto de 

presupuestos a mediados de noviembre. 

El Gobierno local parece estar más 

preocupado por el mundial de fútbol que 

por las cuentas del año que viene, y 

creemos que es lógico preguntarse a qué 

se está dedicando el Gobierno de Inés 

Rey (se oyen dos señales acústicas 

indicativas de la finalización del temo de 

intervención). Nosotros estamos 

preocupados. Creemos que el Gobierno 

local debería estar preocupado también, 

porque una vez más estamos ante un 
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pleno baleiro de contido. 

 

Nada máis. Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora García. 

 

Turno para o Partido Popular. Señora 

Gallego. 

 

Señora Gallego Neira 

 

Si. Moitas grazas. 

 

Bo día aos compañeiros de 

Corporación, aos funcionarios 

municipais, aos medios de 

comunicación e a quen segue este 

Pleno. 

 

Quero dar a benvida á señora Soneira, 

desexarlle moita sorte nestes seis meses 

que resta de mandato. Lin que pretende 

que se lle asigne un local para montar 

unha oficina de información e, ben, que 

a xente veña e lle conte. Xa lle adianto 

que lle vai a resultar complicado. Eu 

iría buscando un plan B, porque seis 

meses pasan voando. Pregúntelle á 

señora Faraldo, que tamén é 

concelleira non adscrita. 

 

Traen a Pleno —10 de novembro, pouco 

máis dun mes falta para que se termine 

o ano— varios asuntos da Área de 

Facenda, pero botamos a faltar un 

modificativo urxente que anunciou o 

señor Lage no Pleno de outubro e do 

que nada se sabe; unha baixada de 

impostos e o orzamento de 2023. Non 

sei se lle dará tempo a pactar o 

modificativo coa Marea —xa o 

veremos—, porque connosco está claro 

que non van falar. O que si é seguro é 

que non vai haber baixada de impostos 

nin orzamento para o ano 2023, e iso xa 

estaba decidido cando pactaron o 

pleno vacío de contenido. 

 

Nada más. Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora García. 

 

Turno para el Partido Popular. Señora 

Gallego. 

 

Señora Gallego Neira 

 

Sí. Muchas gracias. 

 

Buenos días a los compañeros de 

Corporación, a los funcionarios 

municipales, a los medios de 

comunicación y a quienes siguen este 

Pleno. 

 

Quiero dar la bienvenida a la señora 

Soneira, desearle mucha suerte en estos 

seis meses que resta de mandato. He leído 

que pretende que se le asigne un local 

para montar una oficina de información y, 

bueno, que la gente venga y le cuente. Ya 

le adelanto que le va a resultar 

complicado.  Yo me iría buscando un plan 

B, porque seis meses pasan volando. 

Pregúntele a la señora Faraldo, que 

también es concejala no adscrita. 

 

Traen a Pleno —10 de noviembre, poco 

más de un mes falta para que se termine 

el año— varios asuntos del Área de 

Hacienda, pero echamos en falta un 

modificativo urgente que anunció el señor 

Lage en el Pleno de octubre y del que 

nada se sabe; una bajada de impuestos y 

el presupuesto de 2023. No sé si le dará 

tiempo a pactar el modificativo con la 

Marea —ya lo veremos—, porque con 

nosotros está claro que no van a hablar. 

Lo que sí es seguro es que no va a haber 

bajada de impuestos ni presupuesto para 

el año 2023, y eso ya estaba decidido 

cuando pactaron el actual con la Marea. 
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actual coa Marea. 

 

En canto ao asunto que estamos a 

debater, loxicamente imos votar a favor, 

como todos os anos. Como xa se dixo e 

se explicou, trátase de aprobar 

investimentos para a ampliación do 

servizo de extinción de incendios por 

importe de 1.196.000 €: vehículos, 

mobiliario, outras melloras para o 

parque de bombeiros. O 90 % desta 

cantidade, 1.076.000 €, abóano as 

compañías de seguros que desenvolven 

a súa actividade no ramo de incendios 

dentro do termo municipal, a través da 

Xestora de Concertos para a 

Contribución de Servizos de Extinción 

de Incendios, e só o 10 %, 105.000 €, os 

paga o Concello. Iso si, o que teñen que 

facer é licitar e executar eses 

investimentos previstos e que se 

detallan no expediente, porque de nada 

serve que se vote a favor se non as van 

executar.  

 

Esa é a realidade. O grao de execución 

do orzamento municipal é vergoñento e 

o de investimentos é ridículo. O deste 

ano e o dos anteriores. Dous de cada 

tres euros sen gastar. Segundo os 

últimos datos de execución coñecidos en 

outubro, o Goberno municipal só gastou 

o 10,5 % do orzamento de investimentos 

para barrios; non conta con ningún 

equipamento novo desde fai sete anos; 

ten sen tocar 81 millóns de euros dos 

90,7 do Capítulo VI, de investimentos 

municipais. Estes datos son similares 

aos de anos anteriores.  

 

Como xa dixen, desde que Inés Rey 

asumiu a Alcaldía deixáronse de gastar 

dous de cada tres euros en 

investimentos. A alcaldesa asumiu o 

modelo de cidade da Marea, socia de 

Goberno —as súas propias palabras; 

socio preferente—, que é quen marca o 

paso ao Goberno municipal e, por 

 

 

En cuanto al asunto que estamos 

debatiendo, lógicamente vamos a votar a 

favor, como todos los años. Como ya se 

ha dicho y se ha explicado, se trata de 

aprobar inversiones para la ampliación 

del servicio de extinción de incendios por 

importe de 1.196.000 €: vehículos, 

mobiliario, otras mejoras para el parque 

de bomberos. El 90 % de esta cantidad, 

1.076.000 €, lo abonan las compañías de 

seguros que desarrollan su actividad en el 

ramo de incendios dentro del término 

municipal, a través de la Gestora de 

Conciertos para la Contribución de 

Servicios de Extinción de Incendios, y 

solamente el 10 %, 105.000 €, los paga el 

Ayuntamiento. Eso sí, lo que tienen que 

hacer es licitar y ejecutar esas inversiones 

previstas y que se detallan en el 

expediente, porque de nada sirve que se 

vote a favor si no las van a ejecutar. 

 

 

Esa es la realidad. El grado de ejecución 

del presupuesto municipal es vergonzoso 

y el de inversiones es ridículo. El de este 

año y el de los anteriores. Dos de cada 

tres euros sin gastar. Según los últimos 

datos de ejecución conocidos en octubre, 

el Gobierno municipal sólo gastó el 

10,5% del presupuesto de inversiones 

para barrios; no cuenta con ningún 

equipamiento nuevo desde hace siete 

años; tiene sin tocar 81 millones de euros 

de los 90,7 del Capítulo VI, de 

inversiones municipales. Estos datos son 

similares a los de años anteriores. 

 

Como ya he dicho, desde que Inés Rey 

asumió la Alcaldía se dejaron de gastar 

dos de cada tres euros en inversiones. La 

alcaldesa asumió el modelo de ciudad de 

la Marea, socia de Gobierno —sus 

propias palabras; socio preferente—, que 

es quien marca el paso al Gobierno 

municipal y, por desgracia, a la ciudad. Se 
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desgraza, á cidade. Entretéñense en 

asinar pactos mentres os barrios seguen 

sufrindo falta de investimentos. Que se 

un operador enerxético —que non 

vemos nunca, nin o imos a ver—; que se 

a área metropolitana —aquel 

documento que ían presentar, nunca—; 

que se o cambio climático —pero o 

contrato de Nostián segue sen licitar—. 

Unha planta que non recicla e acumula 

residuos e un vertedoiro sen selar non é 

moi beneficioso para loitar contra o 

cambio climático, pero hai que desviar 

a atención en cortinas de fume. 

 

Non me vou a estender máis. Como xa 

dixen ao principio da miña 

intervención, imos votar a favor deste 

asunto, instando, iso si, ao Goberno 

municipal a que execute os 

investimentos, porque de nada serve 

aprobar a ordenanza se non o fan. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Gallego. 

 

Turno para o señor Lage e pechar este 

debate. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Moitas grazas, señora alcaldesa. 

 

Bueno. Hai catro asuntos na parte 

resolutiva que teñen que ver con 

cuestións económicas e fiscais e todas 

son relevantes. Se non é relevante que 

adiquemos de forma extraordinaria máis 

de un millón de euros a mellorar o noso 

servizo de extinción de incendios, a 

mellorar o parque de bombeiros, a 

mellorar as ferramentas coas cales 

dotamos a este corpo... Bueno, ao 

mellor debe ser algo vacío. Non sei 

como pode ser cheo, pero en fin.  

 

Estes asuntos son relevantes, igual que 

entretienen en firmar pactos mientras los 

barrios siguen sufriendo falta de 

inversiones. Que si un operador 

energético —que no vemos nunca, ni lo 

vamos a ver—; que si el área 

metropolitana —aquel documento que 

iban a presentar, nunca—; que si el 

cambio climático —pero el contrato de 

Nostián sigue sin licitar—. Una planta 

que no recicla y acumula residuos y un 

vertedero sin sellar no es muy beneficioso 

para luchar contra el cambio climático, 

pero hay que desviar la atención en 

cortinas de humo. 

 

No me voy a extender más. Como ya he 

dicho al principio de mi intervención, 

vamos a votar a favor de este asunto, 

instando, eso sí, al Gobierno municipal a 

que ejecute las inversiones, porque de 

nada sirve aprobar la ordenanza si no lo 

hacen. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Gallego. 

 

Turno para el señor Lage y cerrar este 

debate. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Muchas gracias, señora alcaldesa. 

 

Bueno. Hay cuatro asuntos en la parte 

resolutiva que tienen que ver con 

cuestiones económicas y fiscales y todas 

son relevantes. Si no es relevante que 

dediquemos de forma extraordinaria más 

de un millón de euros a mejorar nuestro 

servicio de extinción de incendios, a 

mejorar el parque de bomberos, a 

mejorar las herramientas con las cuales 

dotamos a este cuerpo... Bueno, a  lo 

mejor debe ser algo vacío. No sé cómo 

puede ser lleno, pero en fin. 

 

Estos asuntos son relevantes, igual que 
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outros moitos. Igual que outros moitos, 

non? O cal... É certo que hai a 

concepción da política como algo no 

que todos os días hai que inventar algo. 

Despois hai tamén a concepción onde 

parece que non pode ser aburrida. 

Aburrida, me refiro, non de ser sosos, 

senón de que sexa a xestión ordinaria. 

Isto é importante e debe ser abordado 

polo Pleno. E eu xa entendo que cando 

hai asuntos que suscitan un consenso 

elevado é moito máis difícil facer esa 

oposición crítica ou destrutiva. Non 

pasa absolutamente nada. Quero dicir, 

se pode estar de acordo en moitos 

asuntos e é unha forma de contribuír a 

mellorar a cidade. Non hai nada escrito 

que diga que formar parte da oposición 

leva consigo ter que estar en desacordo 

permanentemente co que propoña o 

Goberno.  

 

Vénme á cabeza a gran iniciativa que 

tivo o presidente Zapatero cando era 

líder da oposición e propuxo un pacto 

contra o terrorismo en España. 

Chamáronlle Bambi, porque claro, 

propoñíalle un pacto ao Goberno de 

España, e era Aznar. Bueno, en fin... 

Desde logo que non fixo ningún cálculo. 

Co cal, creo que falar do servizo de 

extinción de incendios e de adicar máis 

de un millón de euros ao mesmo, creo 

que é algo que nos debería encher de 

satisfacción a todos. Creo que haberá 

materias nas que se estea en desacordo e 

outras nas que se poida estar de acordo. 

O digo porque ao final xurde un punto 

na orde do día e vexo que sobre iso non 

hai dudas nin discrepancias. Bueno, pois 

manifestarlle satisfacción e alegría. E 

despois, como estamos a falar dunha 

ordenanza fiscal e... Bueno, normal, a 

señora Gallego ten tablas e ademais ten 

cualificación e competencia. Non ten 

nada que ver que teñamos posicións 

diferentes... Si, si. É así. É así. É que a 

ten. Llo dixen cando era voceira e llo 

otros muchos. Igual que otros muchos 

¿no? Lo cual... Es cierto que hay la 

concepción de la política cómo algo en lo 

que todos los días hay que inventar algo. 

Después hay también la concepción 

donde parece que no puede ser aburrida. 

Aburrida, me refiero, no de ser sosos, 

sino de que sea la gestión ordinaria. Esto 

es importante y debe ser abordado por el 

Pleno. Y yo ya entiendo que cuando hay 

asuntos que suscitan un consenso elevado 

es mucho más difícil hacer esa oposición 

crítica o destructiva. No pasa 

absolutamente nada. Quiero decir, se 

puede estar de acuerdo en muchos 

asuntos y es una forma de contribuir a 

mejorar la ciudad. No hay nada escrito 

que diga que formar parte de la oposición 

lleva consigo tener que estar en 

desacuerdo permanentemente con lo que 

proponga el Gobierno. 

 

Me viene a la cabeza la gran iniciativa 

que tuvo el presidente Zapatero cuando 

era líder de la oposición y propuso un 

pacto contra el terrorismo en España. Le 

llamaron Bambi, porque claro, le 

proponía un pacto al Gobierno de 

España, y era Aznar. Bueno, en fin... 

Desde luego que no hizo ningún cálculo. 

Con lo cual, creo que hablar del servicio 

de extinción de incendios y de dedicar 

más de un millón de euros al mismo, creo 

que es algo que nos debería llenar de 

satisfacción a todos. Creo que habrá 

materias en las que se esté en desacuerdo 

y otras en las que se pueda estar de 

acuerdo. Lo digo porque al final surge un 

punto en el orden del día y veo que sobre 

eso no hay dudas ni discrepancias. 

Bueno, pues manifestarle satisfacción y 

alegría. Y después, como estamos 

hablando de una ordenanza fiscal y… 

Bueno, normal, la señora Gallego tiene 

tablas y además tiene cualificación y 

competencia. No tiene nada que ver que 

tengamos posiciones diferentes... Sí, sí. Es 

así. Es así. Es que la tiene. Se lo dije 
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digo agora. Non estou dicindo nada 

novo. É así. Podemos non estar de 

acordo, pero a ten. Co cal, o que si lle 

podo dicir é que, dado que quere 

coñecer algo, pois o Goberno municipal 

que dirixe a nosa alcaldesa, Inés Rey, o 

que vai é a conxelar os impostos e taxas 

municipais para o ano 2023. Non sei se 

o escoitou ben. É dicir... Se quere 

póñollo nun titular: Inés Rey ,o Goberno 

socialista, conxela taxas e impostos para 

o ano 2023. Para que? Para axudar ás 

familias. Para axudar ás familias 

coruñesas facendo unha baixada de 

impostos na práctica. Porque se non se 

sube o IPC, o que se está a facer é unha 

baixada (óese un sinal acústico 

indicativo de la finalización do tempo 

de intervención) coa conxelación de 

taxas e de impostos.  

 

 

 

Si, señora Gallego. Sabe o que chama 

deflactación. Se o custo da vida sobe un 

cinco, seis, sete, oito por cento, e non se 

aplica o incremento do custo da vida aos 

impostos e as taxas, o que sucede é que 

na práctica é unha baixada. Pero para 

que poidamos poñernos de acordo e 

empatar —se quere, non se trata de que 

aquí gañe ninguén pola man—, 

conxélanse os impostos e as taxas 

municipais para todos os coruñeses e 

coruñesas en 2023 (óense dous sinais 

acústicos indicativos da finalización 

do tempo de intervención). 

 

Nada máis. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Lage. 

 

Remata o debate. Imos proceder á 

votación deste asunto.  

 

Votación do asunto número tres 

como era portavoz y se lo digo ahora. No 

estoy diciendo nada nuevo. Es así. 

Podemos no estar de acuerdo, pero la 

tiene. Con lo cual, lo que sí le puedo 

decir es que, dado que quiere conocer 

algo, pues el Gobierno municipal que 

dirige nuestra alcaldesa, Inés Rey, lo que 

va es a congelar los impuestos y tasas 

municipales para el año 2023. No sé si lo 

escuchó bien. Es decir... Si quiere se lo 

pongo en un titular: Inés Rey, el 

Gobierno socialista, congela tasas e 

impuestos para el año 2023 ¿Para qué? 

Para ayudar a las familias. Para ayudar 

a las familias coruñesas haciendo una 

bajada de impuestos en la práctica. 

Porque si no se sube el IPC, lo que se 

está haciendo es una bajada (se oye una 

señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) 

con la congelación de tasas y de 

impuestos. 

 

Sí, señora Gallego. Sabe lo que llama 

deflación. Si el coste de la vida sube un 

cinco, seis, siete, ocho por ciento, y no se 

aplica el incremento del coste de la vida a 

los impuestos y las tasas, lo que sucede es 

que en la práctica es una bajada. Pero 

para que podamos ponernos de acuerdo y 

empatar —si quiere, no se trata de que 

aquí gane nadie por la mano—, se 

congelan los impuestos y las tasas 

municipales para todos los coruñeses y 

coruñesas en 2023 (se oyen dos señales 

acústicas indicativas de la finalización 

del tiempo de intervención). 

 

Nada más. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Lage. 

 

Termina el debate. Vamos a proceder a la 

votación de este asunto. 

 

Votación del asunto número tres 
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Seguidamente pola Presidencia 

sométese a votación o asunto número 

tres referenciado na orde do día, 

producíndose o seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal da 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Abstense a concelleira non adscrita D.ª 

Susana Soneira Lema (1 abstención). 

 

Presidencia 

 

Ben. Pois queda aprobado. 

 

Acordo 

 

 

Primeiro.- Aprobar inicialmente a 

Ordenanza fiscal reguladora das 

contribucións especiais para a 

ampliación do servizo de extinción de 

incendios do Concello da Coruña 

correspondente ao exercicio 2022, nos 

termos que se regulan a continuación. 

No non previsto neste texto, rexeranse 

polo establecido na Ordenanza fiscal 

número 19, xeral de contribucións 

especiais, aprobada polo Pleno da 

Corporación municipal con data do 3 de 

 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete a votación el asunto número tres 

referenciado en el orden del día, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Se abstiene la concejala no adscrita D.ª 

Susana Soneira Lema (1 abstención). 

 

Presidencia 

 

Bueno. Pues queda aprobado. 

 

Acuerdo 

 

 

Primero. Aprobar inicialmente la 

Ordenanza fiscal reguladora de las 

contribuciones especiales para la 

ampliación del servicio de extinción de 

incendios del Ayuntamiento de A Coruña 

correspondiente al ejercicio 2022, en los 

términos que se regulan a continuación. 

En lo no previsto en este texto, se regirán 

por lo establecido en la Ordenanza fiscal 

número 19, general de contribuciones 

especiales, aprobada por el Pleno de la 

Corporación municipal con fecha de 3 de 
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decembro de 2004 e actualmente en 

vigor: 

 

1.1. Suxeitos pasivos.- Son suxeitos 

pasivos das contribucións especiais, de 

acordo co previsto no artigo  30.2.c) do 

Real decreto lexislativo 2/2004, de 5 de 

marzo, polo que se aproba o texto 

refundido da Lei reguladora das 

facendas locais, as compañías 

aseguradoras que desenvolvan a súa 

actividade no ramo de incendios no 

termo municipal da Coruña. A Gestora 

de Conciertos para la Contribución a los 

Servicios de Extinción de Incendios 

A.I.E. (V-81070211) actúa en 

representación dos suxeitos pasivos, nos 

termos previstos no convenio de 

colaboración aprobado pola Xunta de 

Goberno Local o 18.12.2019 e 

formalizado en data 04.05.2020. 

 

1.2. Custo da ampliación do servizo de 

extinción de incendios.- O custo da 

ampliación do servizo de extinción de 

incendios ascende á cantidade de 

1.196.789,70 euros, que se corresponde 

cos seguintes proxectos de 

investimento: 

 

diciembre de 2004 y actualmente en 

vigor: 

  

1.1. Sujetos pasivos. - Son sujetos pasivos 

de las contribuciones especiales, de 

acuerdo con lo previsto en el artículo 

30.2.c) del Real Decreto Legislativo 

2/2004, de 5 de marzo, por el que se 

aprueba el Texto Refundido de la Ley 

Reguladora de las Haciendas Locales, las 

compañías aseguradoras que desarrollen 

su actividad en el ramo de incendios en el 

término municipal de A Coruña. La 

Gestora de Conciertos para la 

Contribución a los Servicios de Extinción 

de Incendios A.I.E. (V-81070211) actúa 

en representación de los sujetos pasivos, 

en los términos previstos en el convenio 

de colaboración aprobado por la Junta 

de Gobierno Local el 18.12.2019 y 

formalizado en fecha 04.05.2020. 

 

1.2. Coste de la ampliación del servicio 

de extinción de incendios. - El coste de la 

ampliación del servicio de extinción de 

incendios asciende a la cantidad de 

1.196.789,70 euros, que se corresponde 

con los siguientes proyectos de inversión: 

 

APLICACIÓN CAP 

ANUALIDADE 
DENOMINACIÓN 

DO PROXECTO 

ACHEGA 

MUNICIPAL 
PRÉSTAMO 

CONTRIB TOTAL 

2022 ESPECIAIS PROXECTO 

11.136.624.00 6 354.555,56 
Vehículos de 

 intervención 
 35.455,56 € 319.100 € 354.555,56 € 

11.136.623.00 6 159.000 

Equipos de protección 

Individual, material de 

rescate e subministro e 

sinalización para  

zonificación con  

cinta extensible, equipo 

de excarceración eléctrico 

para actuación en  

accidentes de 

circulación  

 15.900 € 143.100 € 159.000 € 

11.136.624.00 6 250.000 
Vehículo guindastre/ 

portacontedores 
 25.000 € 225.000 € 250.000 € 

11.136.625.00 6 30.000 
Mobiliario para o parque 

 de bombeiros  
 3.000 € 27.000 € 30.000 € 

11.136.632.00 6 212.000 

Pintado do parque de 

bombeiros, instalación  

de placas solares 

para conseguir maior  

 21.200 € 190.800 € 212.000 € 
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eficiencia enerxética, 

realización dun muro 

de protección exterior 

para prácticas,  

instalación de calefacción 

nas aulas do parque 

de bombeiros, tobogáns 

para descenso rápido  

11.136.641.00 6 50.000 
Xestión informática do 

parque de bombeiros  
 5.000 € 45000 € 50.000 € 

11.136.624.00 6 140.934,14 

 

Subministro dun vehículo 

lixeiro e dunha  

ambulancia para o  

servizo de extinción de  

incendios e salvamento 

  

14.093,91 €  126.845,23 € 140.934,14 € 

   TOTAIS 14.093,91 € 105.555,55 € 1.076.845,23 € 1.196.789,70 € 

        
 

 

1.3. Base impoñible, criterios de 

repartición e cotas tributarias. A base 

impoñible cífrase na cantidade de 

1.076.845,23 euros, que equivale ao 90 

% do custo dos proxectos denominados: 

 

- Vehículos de intervención. 

- Equipos de protección individual, 

material de rescate e subministro e 

sinalización para zonificación      con 

cinta extensible, equipo de 

excarceración eléctrico para actuación 

en accidentes de circulación 

- Vehículo guindastre/Portacontedores. 

- Mobiliario para o parque de 

bombeiros. 

- Pintado do parque de bombeiros, 

instalación de placas solares para 

conseguir maior eficiencia enerxética, 

realización dun muro de protección 

exterior para prácticas, instalación de 

calefacción nas aulas do parque de 

bombeiros, tobogáns para descenso 

rápido. 

- Xestión informática do parque de 

bombeiros. 

- Subministro dun vehículo lixeiro e 

dunha ambulancia para o servizo de 

extinción de incendios e salvamento. 

 

A base impoñible será distribuída entre 

os suxeitos pasivos, proporcionalmente 

ao importe das primas recadadas no ano 

2021. Se a cota esixible fose superior ao 

  

1.3. Base imponible, criterios de reparto 

y cuotas tributarias. La base imponible se 

cifra en la cantidad de 1.076.845,23 

euros, que equivale al 90 % del coste de 

los proyectos denominados: 

 

- Vehículos de intervención. 

- Equipos de protección individual, 

material de rescate y suministro y 

señalización para zonificación      con 

cinta extensible, equipo de excarcelación 

eléctrico para actuación en accidentes de 

circulación 

- Vehículo grúa/Portacontenedores. 

- Mobiliario para el parque de 

bomberos. 

- Pintado del parque de bomberos, 

instalación de placas solares para 

conseguir mayor eficiencia energética, 

realización de un muro de protección 

exterior para prácticas, instalación de 

calefacción en las aulas del parque de 

bomberos, toboganes para descenso 

rápido. 

- Gestión informática del parque de 

bomberos. 

- Suministro de un vehículo ligero y de 

una ambulancia para el servicio de 

extinción de incendios y salvamento. 

 

La base imponible será distribuida entre 

los sujetos pasivos, proporcionalmente al 

importe de las primas recaudadas en el 

año 2021. Si la cuota exigible fuera 
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5% das primas recadadas polas 

compañías aseguradoras, o exceso 

trasladarase a exercicios sucesivos ata a 

súa total amortización. 

 

1.4 Recadación das cotas tributarias. A 

Gestora de Conciertos para la 

Contribución a los Servicios de 

Extinción de Incendios A.I.E. (V-

81070211) recadará das entidades 

aseguradoras que operan no termo 

municipal da Coruña, en cuxa 

representación actúa, a cantidade 

estipulada e que constitúe a cota global 

das contribucións especiais. 

 

1.5 Achega municipal. A achega do 

Concello da Coruña con cargo aos seus 

recursos propios aplicarase ás partidas 

orzamentarias 11.136.623.00, 

11.136.624.00, 11.136.625.00 e 

11.136.641.00 do orzamento xeral 

actualmente en vigor. 

 

Segundo. - Ordenar a publicación do 

presente acordo provisional no taboleiro 

de anuncios do Concello, no Boletín 

Oficial da Provincia e nun dos diarios 

de maior difusión da provincia da 

Coruña, polo prazo de 30 días hábiles, 

en cumprimento do establecido no 

artigo 17 do RDL 2/2004, de 5 de 

marzo, polo que se aproba o texto 

refundido da Lei reguladora das 

facendas locais. Durante o citado prazo, 

aqueles que teñan a consideración de 

interesados, de acordo co regulado no 

artigo 18 da citada norma, poderán 

examinar o expediente e presentar as 

reclamacións que estimen oportunas. 

 

 

Terceiro: Facultar á alcaldesa-

presidenta, tan amplamente como en 

dereito sexa posible, para garantir a 

plena execución do presente acordo. 

 

Presidencia 

superior al 5% de las primas recaudadas 

por las compañías aseguradoras, el 

exceso se trasladará a ejercicios 

sucesivos hasta su total amortización. 

 

1.4 Recaudación de las cuotas 

tributarias. La Gestora de Conciertos 

para la Contribución a los Servicios de 

Extinción de Incendios A.I.E. (V-

81070211) recaudará de las entidades 

aseguradoras que operan en el término 

municipal de A Coruña, en cuya 

representación actúa, la cantidad 

estipulada y que constituye la cuota 

global de las contribuciones especiales. 

 

1.5 Aportación municipal. La aportación 

del Ayuntamiento de A Coruña con cargo 

a sus recursos propios se aplicará a las 

partidas presupuestarias 11.136.623.00, 

11.136.624.00, 11.136.625.00 y 

11.136.641.00 del presupuesto general 

actualmente en vigor. 

 

Segundo. - Ordenar la publicación del 

presente acuerdo provisional en el tablón 

de anuncios del Ayuntamiento, en el 

Boletín Oficial de la Provincia y en uno 

de los diarios de mayor difusión de la 

provincia de A Coruña, por el plazo de 30 

días hábiles, en cumplimiento de lo 

establecido en el artículo 17 del RDL 

2/2004, de 5 de marzo, por el que se 

aprueba el Texto Refundido de la Ley 

Reguladora de las Haciendas Locales. 

Durante el citado plazo, aquellos que 

tengan la consideración de interesados, 

de acuerdo con lo regulado en el artículo 

18 de la citada norma, podrán examinar 

el expediente y presentar las 

reclamaciones que estimen oportunas. 

 

Tercero: Facultar a la alcaldesa-

presidenta, tan ampliamente como en 

derecho sea posible, para garantizar la 

plena ejecución del presente acuerdo. 

 

Presidencia 
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Pasamos xa ao asunto número catro.  

 

Señor Secretario. 

 

Señor Secretario 

 

Aprobación da declaración de especial 

interese ou utilidade municipal e 

concesión da bonificación do 50 % na 

cota íntegra do imposto sobre 

construcións, instalacións e obras 

respecto das obras de posta en valor 

acometidas no inmoble sito no número 

129 da rúa Orzán, edificio catalogado 

incluído no Plan Especial de Reforma 

Interior da Cidade Vella e Pescaría 

(PEPRI). 

 

161.- 360/2022/203 

Aprobación da declaración de 

especial interese ou utilidade 

municipal e concesión da bonificación 

do 50 % na cota íntegra do imposto 

sobre construcións, instalacións e 

obras respecto das obras de posta en 

valor acometidas no inmoble sito no 

número 129 da rúa Orzán, edificio 

catalogado incluído no Plan Especial 

de Reforma Interior da Cidade Vella 

e Pescaría (PEPRI). 

 

Este asunto foi ditaminado pola 

Comisión Informativa de Economía, 

Facenda e Administración Xeral 

celebrada o día 7 de novembro de 2022, 

co voto a favor do Grupo Municipal do 

Partido Socialista e a abstención dos 

Grupos Municipais do Partido Popular, 

Marea Atlántica, Bloque Nacionalista 

Galego  e da concelleira non adscrita D.ª 

Isabel Faraldo Calvo, propoñéndose ao 

Pleno a adopción do acordo seguinte: 

 

 

Primeiro.- Declarar de especial interese 

ou utilidade municipal as obras 

autorizadas mediante expediente de 

 

Pasamos ya al asunto número cuatro.  

 

Señor Secretario. 

 

Señor Secretario 

 

Aprobación de la declaración de especial 

interés o utilidad municipal y concesión 

de la bonificación del 50 % en la cuota 

íntegra del impuesto sobre 

construcciones, instalaciones y obras 

respecto de las obras de puesta en valor 

acometidas en el inmueble sito en el 

número 129 de la calle Orzán, edificio 

catalogado incluido en el Plan Especial 

de Reforma Interior de la Ciudad Vieja y 

Pescadería (PEPRI). 

 

161.- 360/2022/203 

Aprobación de la declaración de especial 

interés o utilidad municipal y concesión 

de la bonificación del 50 % en la cuota 

íntegra del impuesto sobre 

construcciones, instalaciones y obras 

respecto de las obras de puesta en valor 

acometidas en el inmueble sito en el 

número 129 de la calle Orzán, edificio 

catalogado incluido en el Plan Especial 

de Reforma Interior de la Ciudad Vieja y 

Pescadería (PEPRI). 

 

Este asunto fue dictaminado por la 

Comisión Informativa de Economía, 

Hacienda y Administración General 

celebrada el día 7 de noviembre de 2022, 

con el voto a favor del Grupo Municipal 

del Partido Socialista y la abstención de 

los Grupos Municipales del Partido 

Popular, Marea Atlántica, Bloque 

Nacionalista Galego  y de la concejala no 

adscrita D.ª Isabel Faraldo Calvo, 

proponiéndose al Pleno la adopción del 

acuerdo siguiente: 

 

Primero.- Declarar de especial interés o 

utilidad municipal las obras autorizadas 

mediante expediente de licencia 
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licenza 621/2022/47 para substitución 

de carpintarías exteriores e substitución 

de acabados de escaleiras no edificio 

situado en Orzán, 129,  por concorrer 

circunstancias culturais e histórico-

artísticas e que supoñen unha posta en 

valor deste inmoble catalogado e con 

uso característico residencial vivenda, e 

incluído no Plan Especial de Reforma 

Interior da Cidade Vella e Pescadería 

2015, consonte ao disposto no artigo 6.6 

da Ordenanza fiscal núm. 55, reguladora 

do ICIO. 

 

Segundo.- Conceder a bonificación do 

50 % na cota íntegra do imposto sobre 

construcións, instalacións e obras ao 

seguinte obrigado tributario e respecto 

das obras e no ben inmoble de 

referencia catastral que se detalla: 

 

 

Nome: José Ramón Suárez Carballo 

 

NIF: 33120500V 

 

Ref.Catastral: 8322403NJ4082S0001BY 

 

Obras: obras autorizadas mediante 

expediente de licenza 621/2022/47 para 

substitución de carpintarías exteriores e 

substitución de acabados de escaleiras 

no edificio situado en Orzán, 129. 

 

Terceiro.- Do presente acordo darase 

traslado aos interesados, así como ao 

Servizo de Xestión Tributaria aos 

efectos oportunos. 

 

Presidencia 

 

Ten a palabra o señor Lage para 

explicar este asunto número catro e a 

continuación haberá unha única quenda 

de intervención por grupo de tres 

minutos. 

 

Señor Lage, ten a palabra. 

621/2022/47, para sustitución de 

carpinterías exteriores y sustitución de 

acabados de escaleras en el edificio 

situado en Orzán, 129,  por concurrir 

circunstancias culturales e histórico-

artísticas y que suponen una puesta en 

valor de este inmueble catalogado y con 

uso característico residencial vivienda, e 

incluido en el Plan Especial de Reforma 

Interior de la Ciudad Vieja y Pescadería 

2015, conforme a lo dispuesto en el 

artículo 6.6 de la Ordenanza fiscal núm. 

55, reguladora del ICIO. 

 

Segundo.- Conceder la bonificación del 

50 % en la cuota íntegra del impuesto 

sobre construcciones, instalaciones y 

obras al siguiente obligado tributario y 

respecto de las obras y en el bien 

inmueble de referencia catastral que se 

detalla: 

 

Nombre: José Ramón Suárez Carballo 

 

NIF: 33120500V 

 

Ref.Catastral: 8322403NJ4082S0001BY 

 

Obras: obras autorizadas mediante 

expediente de licencia 621/2022/47 para 

sustitución de carpinterías exteriores y 

sustitución de acabados de escaleras en 

el edificio situado en Orzán, 129. 

 

Tercero.- Del presente acuerdo se dará 

traslado a los interesados, así como al 

Servicio de Gestión Tributaria a los 

efectos oportunos. 

 

Presidencia 

 

Tiene la palabra el señor Lage para 

explicar este asunto número cuatro y a 

continuación habrá un único turno de 

intervención por grupo de tres minutos. 

 

 

Señor Lage, tiene la palabra. 
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Señor Lage Tuñas 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Falabamos de impostos e de taxas, e 

falabamos de ordenanzas fiscais. Bueno, 

pois este segundo punto, que é a 

declaración de especial interese ou 

utilidade municipal, dunha bonificación 

do 50 % na cota do imposto de 

construcións no inmoble situado no 

número 129 da rúa Orzán, é posible 

porque no ano 2020 o Goberno 

municipal fixo unha proposta a este 

Pleno, despois dun acordo político entre 

o Partido Socialista e o Grupo da Marea. 

Bueno, non creo que estea vacío de 

contido, senón que o que se está é dando 

resposta a algo que é posible porque se 

tomaron decisións que o facilitan. E 

agardemos que isto ademais anime a 

outros particulares a facer uso das 

capacidades recollidas na Ordenanza 

fiscal n.º 55. 

 

En novembro do ano 2020 este goberno 

municipal aproba en Xunta de Goberno 

a modificación da Ordenanza fiscal n.º 

55, como ben dixen antes, previa 

negociación entre os Grupos Socialista e 

da Marea. A Ordenanza, quero 

recordarlles que é a ordenanza que 

regula o imposto sobre as construcións, 

instalacións e obras. Con aquela 

modificación, hoxe vixente, 

bonificábase o citado imposto nun 50 % 

da cota co fin de promover a 

rehabilitación de inmobles catalogados 

na zona PEPRI. Bueno, creo que 

estamos a falar dunha bonificación 

relevante: o 50 % do ICIO.  

 

E permítame unha aclaración. Con todo 

o agarimo, señora Gallego: bonificar 

significa rebaixar. O digo polas dúbidas 

que moitas veces se suscitan sobre o 

sentido do devandito termo. Cando se 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Hablábamos de impuestos y de tasas, y 

hablábamos de ordenanzas fiscales. 

Bueno, pues este segundo punto, que es la 

declaración de especial interés o utilidad 

municipal, de una bonificación del 50 % 

en la cuota del impuesto de 

construcciones en el inmueble situado en 

el número 129 de la calle Orzán, es 

posible porque en el año 2020 el 

Gobierno municipal hizo una propuesta a 

este Pleno, después de un acuerdo 

político entre el Partido Socialista y el 

Grupo de la Marea. Bueno, no creo que 

esté vacío de contenido, sino que lo que 

se está es dando respuesta a algo que es 

posible porque se tomaron decisiones que 

lo facilitan. Y esperemos que esto además 

anime a otros particulares a hacer uso de 

las capacidades recogidas en la 

Ordenanza fiscal n.º 55. 

 

En noviembre del año 2020 este gobierno 

municipal aprueba en Junta de Gobierno 

la modificación de la Ordenanza fiscal n.º 

55, como bien dije antes, previa 

negociación entre los Grupos Socialista y 

de la Marea. La Ordenanza, quiero 

recordarles que es la ordenanza que 

regula el impuesto sobre las 

construcciones, instalaciones y obras. 

Con aquella modificación, hoy vigente, se 

bonificaba el citado impuesto en un 50 % 

de la cuota con el fin de promover la 

rehabilitación de inmuebles catalogados 

en la zona PEPRI. Bueno, creo que 

estamos hablando de una bonificación 

relevante: el 50 % del ICIO.  

 

Y permítame una aclaración. Con todo el 

cariño, señora Gallego: bonificar 

significa rebajar. Lo digo por las dudas 

que muchas veces se suscitan sobre el 

sentido de dicho término. Cuando se 
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bonifica, se lle está baixando a alguén o 

imposto. Por se contribúe en algo a 

facer pedagoxía... Para aclaralo e tamén 

para que cando se veña coa cantinela 

das rebaixas, se saiba que esta 

ordenanza xa a ten. É a número 55, para 

que non se lles esqueza, e ofrece 

bonificacións que, por certo, cando lle 

tocou gobernar ao Partido Popular non 

había. Nin do 50 %, nin do 5 %. 

Simplemente non existía. 

 

Esta ordenanza indica que, para aquelas 

obras de rehabilitación que soliciten a 

bonificación, é precisa unha declaración 

de especial interese o utilidade 

municipal da actuación prevista, 

declaración que debe de ser aprobada 

por esta Corporación en Pleno. Bueno,  

é unha medida garantista. Podíase facer 

de outro xeito. Seguramente cando haxa 

máis experiencia na aplicación desta 

bonificación haberá unha reformulación 

por parte das persoas ás que lles toque 

estar nesta corporación municipal, pero 

faise camiño ao andar, e estamos dando 

un paso importante. Todo é mellorable, 

pero desde logo era tan mellorable como 

que, onde non existía, o que se fixo é 

que existise esa bonificación.  

 

 

No caso que nos ocupa trátase dunha 

rehabilitación dun inmoble, que como 

dicía antes está situado no n.º 129 da rúa 

Orzán. Non teño dúbida de que todos 

compartimos que é de interese para a 

cidade promover a rehabilitación de 

inmobles na zona PEPRI, e de que, sen 

dúbida, de especial interese tamén é 

promover o investimento privado en 

espazos como a rúa Orzán. A 

rehabilitación de vivendas é un 

obxectivo esencial para este goberno. 

Non só pola actividade económica que 

xeran as obras, senón tamén pola 

necesidade de ampliar o parque de 

vivendas da cidade e de dotar dunha 

bonifica, se le está bajando a alguien el 

impuesto. Por si contribuye en algo a 

hacer pedagogía... Para aclararlo y 

también para que cuando se venga con la 

cantinela de las rebajas, se sepa que esta 

ordenanza ya la tiene. Es la número 55, 

para que no se les olvide, y ofrece 

bonificaciones que, por cierto, cuando le 

tocó gobernar al Partido Popular no 

había. Ni del 50 %, ni del 5 %. 

Simplemente no existía. 

 

Esta ordenanza indica que, para aquellas 

obras de rehabilitación que soliciten la 

bonificación, es precisa una declaración 

de especial interés o utilidad municipal 

de la actuación prevista, declaración que 

debe ser aprobada por esta Corporación 

en Pleno. Bueno, es una medida 

garantista. Se podía hacer de otra 

manera. Seguramente cuando haya más 

experiencia en la aplicación de esta 

bonificación habrá una reformulación 

por parte de las personas a las que les 

toque estar en esta corporación 

municipal, pero se hace camino al andar, 

y estamos dando un paso importante. 

Todo es mejorable, pero desde luego era 

tan mejorable como que, donde no 

existía, lo que se hizo es que existiera esa 

bonificación.  

 

En el caso que nos ocupa se trata de una 

rehabilitación de un inmueble, que como 

decía antes está situado en el n.º 129 de 

la calle Orzán. No tengo duda de que 

todos compartimos que es de interés para 

la ciudad promover la rehabilitación de 

inmuebles en la zona PEPRI, y de que, sin 

duda, de especial interés también es 

promover la inversión privada en 

espacios como la calle Orzán. La 

rehabilitación de viviendas es un objetivo 

esencial para este gobierno. No solo por 

la actividad económica que generan las 

obras, sino también por la necesidad de 

ampliar el parque de viviendas de la 

ciudad y de dotar de una mayor calidad 
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maior calidade o espazo público. Creo 

que neste ámbito aínda hai moito 

camiño por percorrer ou moita tarefa 

por facer, que tampouco está de máis ser 

conscientes do que hai e do que queda 

por facer. 

 

Pero si quero dar un dato, porque non se 

trata xa de quen ve a botella medio 

vacía ou de que a ve medio chea, senón 

tamén falar do que se fixo. Entre maio 

de 2019 e decembro de 2021, este 

goberno municipal ten concedido máis 

de 350 licenzas de rehabilitación con 

ese fin. 350 licenzas que contribúen, 

dun xeito decidido, a cumprir 

obxectivos. Non hai nin conformismo, 

nin hai autocompracencia, hai 

autoesixencia e ser coñecedores de que 

se precisa moito máis. Pero desde logo 

hai un camiño que se empezou a 

percorrer e hoxe aquí, neste Pleno, 

podemos debater o de conceder esta 

bonificación, facer esta declaración 

especial para facilitar a bonificación dun 

50 %, porque previamente existiu 

política, acordos, e finalmente este 

Pleno da Corporación modificou unha 

ordenanza como a número 55. 

 

Supoño que hai opinións ben 

diferenciadas, pero en calquera caso me 

gustaría que non perdéramos de vista o 

importante, que é que facilitemos unha 

actuación nunha zona de especial 

protección, nunha zona PEPRI, e desde 

logo que facilitemos a iniciativa 

privada... Non isto, que se necesita 

moito máis, pero esta é unha primeira 

pedra e, polo tanto, agardemos que isto 

tamén anime a outros particulares a 

facer uso desta bonificación do 50 %. 

 

Nada máis e moitas gracias. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Lage. 

el espacio público. Creo que en este 

ámbito aún hay mucho camino por 

recorrer o mucha tarea por hacer, que 

tampoco está de más ser conscientes de lo 

que hay y de lo que queda por hacer. 

 

 

Pero sí quiero dar un dato, porque no se 

trata ya de quién ve la botella medio 

vacía o de que la ve medio llena, sino 

también hablar de lo que se hizo. Entre 

mayo de 2019 y diciembre de 2021, este 

gobierno municipal ha concedido más de 

350 licencias de rehabilitación con ese 

fin. 350 licencias que contribuyen, de una 

manera decidida, a cumplir objetivos. No 

hay ni conformismo, ni hay 

autocomplacencia, hay autoexigencia y 

ser conocedores de que se precisa mucho 

más. Pero desde luego hay un camino que 

se empezó a recorrer y hoy aquí, en este 

Pleno, podemos debatir lo de conceder 

esta bonificación, hacer esta declaración 

especial para facilitar la bonificación de 

un 50 %, porque previamente existió 

política, acuerdos, y finalmente este 

Pleno de la Corporación modificó una 

ordenanza como la número 55. 

 

 

Supongo que hay opiniones bien 

diferenciadas, pero en cualquier caso me 

gustaría que no perdiéramos de vista lo 

importante, que es que facilitemos una 

actuación en una zona de especial 

protección, en una zona PEPRI, y desde 

luego que facilitemos la iniciativa 

privada... No esto, que se necesita mucho 

más, pero esta es una primera piedra y, 

por lo tanto, esperemos que esto también 

anime a otros particulares a hacer uso de 

esta bonificación del 50 %. 

 

Nada más y muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Lage. 
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Señora Soneira, ten a palabra neste 

asunto número catro. 

 

Señora Soneira Lema 

 

Señora presidenta, antes de proceder á 

votación permítame que faga 

simplemente un comentario á portavoz 

da Marea, María Martínez, pola 

manifestación que fixo... 

 

Presidencia 

 

Un momento. Por favor, garden 

silencio. De verdade, imos levar o Pleno 

ben. Garden silencio. Xa sei eu se pode 

ser ou non pode ser.  

 

Señora Soneira, continúe. 

 

Señora Soneira Lema 

 

Gracias, presidenta. 

 

Pola manifestación que fixo sobre a 

miña persoa. Simplemente un 

comentario para que conste en acta. Eu 

estou ocupando este escano en base ao 

que permite a lei, e respectando o que 

piden os meus votantes. E simplemente 

dicir.... 

 

Presidencia 

 

Señora Soneira, non lle podo deixar que 

continúe, porque se non imos entrar nun 

bucle infinito de cruces de argumentos 

entre vostede e o outro grupo municipal. 

De igual xeito que manifestei e lle dei a 

indicación á voceira da Marea de que 

rematara a súa intervención, porque 

entendía que non era obxecto de debate 

neste punto, teño que reconducir a súa 

intervención neste asunto catro, que vai 

de outra cousa, de materia fiscal, para 

dicirlle que non podemos entrar nun 

debate de carácter persoal, e tampouco 

 

Señora Soneira, tiene la palabra en este 

asunto número cuatro. 

 

Señora Soneira Lema 

 

Señora presidenta, antes de proceder a la 

votación, permítame que haga 

simplemente un comentario a la portavoz 

de la Marea, María Martínez, por la 

manifestación que hizo... 

 

Presidencia 

 

Un momento. Por favor, guarden silencio. 

De verdad, vamos a llevar el Pleno bien. 

Guarden silencio. Ya sé yo si puede ser o 

no puede ser.  

 

Señora Soneira, continúe. 

 

Señora Soneira Lema 

 

Gracias, presidenta. 

 

Por la manifestación que hizo sobre mi 

persona. Simplemente un comentario 

para que conste en acta. Yo estoy 

ocupando este escaño en base a lo que 

permite la ley, y respetando lo que piden 

mis votantes. Y simplemente decir.... 

 

 

Presidencia 

 

Señora Soneira, no le puedo dejar que 

continúe, porque si no vamos a entrar en 

un bucle infinito de cruces de argumentos 

entre usted y el otro grupo municipal. De 

igual manera que manifesté y le di la 

indicación a la portavoz de la Marea de 

que había finalizado su intervención, 

porque entendía que no era objeto de 

debate en este punto, tengo que 

reconducir su intervención en este asunto 

cuatro, que va de otra cosa, de materia 

fiscal, para decirle que no podemos 

entrar en un debate de carácter personal, 
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ten pedido vostede a palabra por 

alusións. E neste caso, o que si pediría 

aos membros da Corporación, a todos, é 

que, ata o día de hoxe, ata este mes de 

novembro de 2022, durante todo este 

mandato tivemos mantido —creo, como 

presidenta da Corporación— un ton 

educado, ás veces cordial, outras veces 

duro —no político—, con discrepancias 

lexítimas e necesarias en democracia, 

con intercambio de opinións, e ata o 

momento creo que o levamos ben. 

Entendo as diferentes situacións que se 

poidan dar na vida política, pero tamén 

lles pediría que reflexionemos. Quedan 

seis meses de mandato e tratemos de 

que ese clima de respecto entre os 

concelleiros e concelleiras e de, reitero, 

cordialidade —as máis das veces— 

neste pleno se poida manter a lo menos 

ata o mes de maio. E entendo todas as 

situacións, as discrepancias, pero pediría 

que non entráramos en cuestións de 

carácter persoal que non son obxecto de 

debate dentro da orde do día do Pleno. 

 

 

 

Se quere —lle queda un minuto 

corenta— falar da aprobación da 

declaración de especial interese ou 

utilidade municipal, da concesión de 

bonificación do 50 %, etcétera, ten a 

palabra. Se non, pasamos ao seguinte. 

 

Señora Soneira Lema 

 

Ben. Non quero, como lle dixen 

anteriormente, e evidentemente así será 

pola miña parte. Ningún problema. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Soneira. 

 

Ten a palabra a señora Faraldo neste 

asunto número catro. 

 

y tampoco ha pedido usted la palabra por 

alusiones. Y en este caso, lo que sí pediría 

a los miembros de la Corporación, a 

todos, es que, hasta el día de hoy, hasta 

este mes de noviembre de 2022, durante 

todo este mandato hemos mantenido —

creo, como presidenta de la 

Corporación— un tono educado, a veces 

cordial, otras veces duro —en lo 

político—, con discrepancias legítimas y 

necesarias en democracia, con 

intercambio de opiniones, y hasta el 

momento creo que lo llevamos bien. 

Entiendo las diferentes situaciones que se 

puedan dar en la vida política, pero 

también les pediría que reflexionemos. 

Quedan seis meses de mandato y tratemos 

de que ese clima de respeto entre los 

concejales y concejalas y de, reitero, 

cordialidad —las mayoría de las veces— 

en este pleno se pueda mantener por lo 

menos hasta el mes de mayo. Y entiendo 

todas las situaciones, las discrepancias, 

pero pediría que no entráramos en 

cuestiones de carácter personal que no 

son objeto de debate dentro del orden del 

día del Pleno. 

 

Si quiere —le queda un minuto 

cuarenta— hablar de la aprobación de la 

declaración de especial interés o utilidad 

municipal, de la concesión de 

bonificación del 50 %, etcétera, tiene la 

palabra. Si no, pasamos al siguiente. 

 

Señora Soneira Lema 

 

Bien. No quiero, como le dije 

anteriormente, y evidentemente así será 

por mi parte. Ningún problema. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Soneira. 

 

Tiene la palabra a señora Faraldo en este 

asunto número cuatro. 
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Señora Faraldo Calvo 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Se trata de —a petición dun veciño—, 

en uso dos seus dereitos no respecta a 

solicitar a bonificación do 50 % do 

imposto sobre construcións, instalacións 

e obras acometidas nun inmoble 

catalogado e incluído no PEPRI, e 

cumprindo, segundo se nos informa 

ademais, cos requisitos esixibles, obtén 

ese beneficio fiscal ao amparo da 

Ordenanza reguladora do referido 

imposto. Se fomenta así a rehabilitación 

de vivendas, o que sempre é positivo. E 

e bueno, sería interesante contemplar 

tamén algún tipo de bonificación nese 

sentido, máis alá dos inmobles 

catalogados, polo que vai significar na 

rehabilitación de vivendas. En todo 

caso, este punto é un trámite ordinario 

que se leva a Pleno. Pola nos banda 

nada máis que votar a favor do mesmo. 

 

 

Grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Faraldo. 

 

Turno para o BNG. Señor Jorquera. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Moitas grazas.  

 

O noso grupo municipal non ten nada 

que obxectar á declaración de especial 

interese ou utilidade municipal e 

concesión da bonificación do 50 % na 

cota íntegra do ICIO ás obras de posta 

en valor do inmoble sito no número 129 

da rúa do Orzán. Ten todos os informes 

favorábeis e cumpre cos requisitos, por 

tanto, insisto, non temos nada que 

obxectar.  

Señora Faraldo Calvo 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Se trata de —a petición de un vecino—, 

en uso de sus derechos en lo respecta a 

solicitar la bonificación del 50 % del 

impuesto sobre construcciones, 

instalaciones y obras acometidas en un 

inmueble catalogado e incluido en el 

PEPRI, y cumpliendo, según se nos 

informa además, con los requisitos 

exigibles, obtiene ese beneficio fiscal al 

amparo de la Ordenanza reguladora del 

referido impuesto. Se fomenta así la 

rehabilitación de viviendas, lo que 

siempre es positivo. Y bueno, sería 

interesante contemplar también algún 

tipo de bonificación en ese sentido, más 

allá de los inmuebles catalogados, por lo 

que va a significar en la rehabilitación de 

viviendas. En todo caso, este punto es un 

trámite ordinario que se lleva a Pleno. 

Por nuestra parte nada más que votar a 

favor del mismo. 

 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Faraldo. 

 

Turno para el BNG. Señor Jorquera. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Muchas gracias.  

 

Nuestro grupo municipal no tiene nada 

que objetar a la declaración de especial 

interés o utilidad municipal y concesión 

de la bonificación del 50 % en la cuota 

íntegra del ICIO a las obras de puesta en 

valor del inmueble sito en el número 129 

de la calle del Orzán. Tiene todos los 

informes favorables y cumple con los 

requisitos, por tanto, insisto, no tenemos 

nada que objetar.  
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As nosas obxeccións son outras. A nosa 

obxección é que, desde a entrada en 

vigor desta modificación da Ordenanza 

fiscal número 55, esta é a única 

solicitude feita. Se do que se trataba era 

de incentivar a rehabilitación de 

inmobles con valor patrimonial situados 

en áreas tan sensíbeis como a Cidade 

Vella e a Pescaría, non parece que estea 

dando moitos froitos, como tampouco 

parece que os estean dando outras 

políticas en materia de rehabilitación, 

sexa por iniciativa propia ou en 

colaboración con outras 

administracións. Poderiamos falar do 

escaso éxito do plan Rexurbe na 

Coruña, reducido de momento á 

adquisición de dous edificios no ámbito 

da Cidade Vella e a Pescaría para a súa 

rehabilitación, ou poderiamos falar 

tamén da escaseza de convocatorias de 

axudas á rehabilitación por parte do 

Concello.  

 

Nunha cidade na que o acceso á vivenda 

é cada vez máis prohibitivo, e na que en 

cambio existe un importante parque de 

vivendas baleiras, parece que unha das 

liñas prioritarias debería de ser 

precisamente o fomento da 

rehabilitación. E non compartimos, nese 

sentido, o balance triunfalista —desde o 

noso punto de vista— e 

autocompracente que vén de facer o 

voceiro do Grupo municipal. Dentro das 

obras de rehabilitación hai actuacións de 

todo tipo, mais creo que non hai liñas 

suficientes para favorecer o que é 

estritamente políticas de rehabilitación 

integral. 

 

Mais en calquera caso, non temos nada 

que obxectar a esta declaración concreta 

e por tanto o Grupo Municipal do BNG 

vai a votar a favor. 

 

Presidencia 

 

Nuestras objeciones son otras. Nuestra 

objeción es que, desde la entrada en vigor 

de esta modificación de la Ordenanza 

fiscal número 55, esta es la única 

solicitud hecha. Si de lo que se trataba 

era de incentivar la rehabilitación de 

inmuebles con valor patrimonial situados 

en áreas tan sensibles como la Ciudad 

Vieja y la Pescadería, no parece que esté 

dando muchos frutos, como tampoco 

parece que los estén dando otras políticas 

en materia de rehabilitación, sea por 

iniciativa propia o en colaboración con 

otras administraciones. Podríamos 

hablar del escaso éxito del plan Rexurbe 

en A Coruña, reducido de momento a la 

adquisición de dos edificios en el ámbito 

de la Ciudad Vieja y la Pescadería para 

su rehabilitación, o podríamos hablar 

también de la escasez de convocatorias 

de ayudas a la rehabilitación por parte 

del Ayuntamiento.  

 

 

En una ciudad en la que el acceso a la 

vivienda es cada vez más prohibitivo, y en 

la que en cambio existe un importante 

parque de viviendas vacías, parece que 

una de las líneas prioritarias debería ser 

precisamente el fomento de la 

rehabilitación. Y no compartimos, en ese 

sentido, el balance triunfalista —desde 

nuestro punto de vista— y 

autocomplaciente que acaba de hacer el 

portavoz del Grupo municipal. Dentro de 

las obras de rehabilitación hay 

actuaciones de todo tipo, pero creo que 

no hay líneas suficientes para favorecer 

lo que es estrictamente políticas de 

rehabilitación integral. 

 

Pero en cualquier caso, no tenemos nada 

que objetar a esta declaración concreta y 

por tanto el Grupo Municipal del BNG va 

a votar a favor. 

 

Presidencia 
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Moitas grazas, señor Jorquera. 

 

Turno da Marea Atlántica. Señor 

Martínez. 

 

Señor Martínez Durán 

 

Ben. Bo día a todas e a todos, membros 

da Corporación, medios de 

comunicación, traballadores municipais, 

veciños e veciñas que nos seguen aquí 

ou a través do streaming. 

 

Antes de entrar no asunto, señora Rey, 

alcaldesa, quero que conste en acta o 

noso total rexeitamento á súa actitude, 

que teño que recoñecer que tampouco 

nos sorprende. Foi vostede apercibida 

por unha sentenza xudicial por vulnerar 

os dereitos fundamentais da oposición, e 

por outra por amparar este tipo de 

prácticas. Agardo que esa sentenza en 

primeira instancia por un caso de 

transfuguismo se confirme pronto no 

Tribunal Superior de Xustiza de Galicia. 

É lamentable que non se poida dicir 

algo que xa din, sobre vostede e o seu 

Goberno, as sentenzas xudiciais. 

 

Indo ao asunto, é un mero trámite, unha 

mera declaración de especial interese 

dunha obra para acollerse a unha 

bonificación prevista nunha ordenanza 

fiscal. De verdade, é sorprendente o 

discurso do Goberno. É dicir, estamos 

aprobando un trámite e parece que 

esteamos aquí facendo a maior reforma 

fiscal da última década. É insultante, 

francamente. 

 

Señor Lage, creo que é de primeiro de 

fiscalidade que cando un ciclo 

económico produce desigualdades como 

as que estamos vivindo tras a pandemia, 

e cunha crise enerxética, conxelar 

tributos é exactamente o contrario 

dunha política redistributiva. 

 

Muchas gracias, señor Jorquera. 

 

Turno de la Marea Atlántica. Señor 

Martínez. 

 

Señor Martínez Durán 

 

Bien. Buenos días a todas y a todos, 

miembros de la Corporación, medios de 

comunicación, trabajadores municipales, 

vecinos y vecinas que nos siguen aquí o a 

través de la retransmisión en directo. 

 

Antes de entrar en el asunto, señora Rey, 

alcaldesa, quiero que conste en acta 

nuestro total rechazo a su actitud, que 

tengo que reconocer que tampoco nos 

sorprende. Fue usted apercibida por una 

sentencia judicial por vulnerar los 

derechos fundamentales de la oposición, 

y por otra por amparar este tipo de 

prácticas. Espero que esa sentencia en 

primera instancia por un caso de 

transfuguismo se confirme pronto en el 

Tribunal Superior de Justicia de Galicia. 

Es lamentable que no se pueda decir algo 

que ya dicen, sobre usted y su Gobierno, 

las sentencias judiciales. 

 

Yendo al asunto, es un mero trámite, una 

mera declaración de especial interés de 

una obra para acogerse a una 

bonificación prevista en una ordenanza 

fiscal. De verdad, es sorprendente el 

discurso del Gobierno. Es decir, estamos 

aprobando un trámite y parece que 

estemos aquí haciendo la mayor reforma 

fiscal de la última década. Es insultante, 

francamente. 

 

Señor Lage, creo que es de primero de 

fiscalidad que cuando un ciclo económico 

produce desigualdades como las que 

estamos viviendo tras la pandemia, y con 

una crisis energética, congelar tributos es 

exactamente lo contrario de una política 

redistributiva. Exactamente el contrario. 
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Exactamente o contrario. Quere dicir 

que se lles manteñen os tributos tanto ás 

persoas que teñen menos que antes 

como ás persoas que teñen máis que 

antes. Isto é de primeiro de fiscalidade. 

E é unha tomadura de pelo vir aquí a 

argumentar isto, que é un trámite para 

un inmoble en zona PEPRI, como unha 

reforma fiscal. Por favor, un pouco de 

seriedade. Tomen en serio esta 

Corporación. 

 

Dicía na súa defensa do asunto, e dixo 

tamén na Comisión o luns, que esta 

bonificación para obras de 

rehabilitación no ICIO en zona PEPRI é 

froito dun acordo coa Marea Atlántica, e 

non é certo. É necesario que recorde 

como foi o Pleno do 12 de novembro de 

2020? É necesario que o recorde? Crise 

de Goberno, 3.700 axudas do PRESCO 

sen pagar, Comisión convocada 15 

minutos antes, cambios no expediente 

durante 48 horas. Levaron unha quenta 

unánime de toda a Corporación aquel 

día. Non é froito de ningún acordo, é 

froito dunha transacción no Pleno, nun 

contexto de rexeitamento da maioría das 

nosas propostas. Ou xa non se acordan 

que aquel día rexeitaron as reformas 

fiscais da Marea Atlántica? 

 

 

Presidencia 

 

Garde silencio, señor Lage, non 

responda. Terá a súa quenda despois de 

que fale o señor Martínez. Por favor, 

garde silencio. 

 

Señor Martínez Durán 

 

Xa non se acorda que rexeitaron 

bonificacións fiscais para familias 

monoparentais aquel día? Xa non se 

acordan que nos prohibiron debater 

sobre as casas de apostas aquel día? Xa 

non se acordan de todo iso? Non foi un 

Quiere decir que se les mantienen los 

tributos tanto a las personas que tienen 

menos que antes como a las personas que 

tienen más que antes. Esto es de primero 

de fiscalidad. Y es una tomadura de pelo 

venir aquí a argumentar esto, que es un 

trámite para un inmueble en zona PEPRI, 

como una reforma fiscal. Por favor, un 

poco de seriedad. Tomen en serio a esta 

Corporación. 

 

 

Decía en su defensa del asunto, y dijo 

también en la Comisión el lunes, que esta 

bonificación para obras de rehabilitación 

en el ICIO en zona PEPRI es fruto de un 

acuerdo con la Marea Atlántica, y no es 

cierto ¿Es necesario que recuerde cómo 

fue el Pleno de 12 de noviembre  de 

2020? ¿Es necesario que lo recuerde? 

Crisis de Gobierno, 3.700 ayudas del 

PRESCO sin pagar, Comisión convocada 

15 minutos antes, cambios en el 

expediente durante 48 horas. Llevaron 

una bronca unánime de toda la 

Corporación aquel día. No es fruto de 

ningún acuerdo, es fruto de una 

transacción en el Pleno, en un contexto 

de rechazo de la mayoría de nuestras 

propuestas ¿O ya no se acuerdan que 

aquel día rechazaron las reformas 

fiscales de la Marea Atlántica? 

 

Presidencia 

 

Guarde silencio, señor Lage, no 

responda. Tendrá su turno después de 

que hable el señor Martínez. Por favor, 

guarde silencio. 

 

Señor Martínez Durán 

 

¿Ya no se acuerda que rechazaron 

bonificaciones fiscales para familias 

monoparentales aquel día? ¿Ya no se 

acuerdan que nos prohibieron debatir 

sobre las casas de apuestas aquel día? 

¿Ya no se acuerdan de todo eso? No fue 
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acordo. 

 

Non teño tempo. Ía facer un repaso ás 

reformas fiscais de todo o mandato, que 

palidecen se as comparamos coas que se 

fixeron no pasado mandato, pero en 

realidade o que me importa é dicir que 

levamos tres anos e medio de mandato, 

queda moi pouquiño para as eleccións. 

As reformas fiscais do 19 para o 20, en 

fin...  As únicas reformas fiscais dignas, 

ambiciosas, transformadoras, que se 

abordaron neste mandato, as únicas, 12 

ordenanzas fiscais —fiscalidade verde, 

fiscalidade social— as únicas, fixéronse 

en 2021, esa vez si por un acordo entre 

o Partido Socialista —o Goberno 

municipal— e o Grupo da Marea 

Atlántica. Esa é a única alternativa (óese 

un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de 

intervención) á conxelación, á 

abdicación das súas responsabilidades. 

 

Estamos en novembro do ano 22, en 

novembro. A calquera observador que 

coñeza o transcurso dos acontecementos 

neste mandato seguramente a situación 

de hoxe lle recorda algo: a 2020, cando 

vostedes decidiron unilateralmente 

privar a este Concello de orzamentos.  

 

 

Oxalá me equivoque. Oxalá me 

equivoque porque sería unha 

irresponsabilidade que isto de hoxe, 

traer isto en pleno mes de novembro, 

lamentaríamos que fose o prólogo a 

unha nova decisión de abdicar da súa 

responsabilidade e non formular un 

proxecto de orzamentos para 2023. 

 

Nada máis. Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Martínez. 

 

un acuerdo. 

 

No tengo tiempo. Iba a hacer un repaso a 

las reformas fiscales de todo el mandato, 

que palidecen si las comparamos con las 

que se hicieron en el pasado mandato, 

pero en realidad lo que me importa es 

decir que llevamos tres años y medio de 

mandato, queda muy poquito para las 

elecciones. Las reformas fiscales del 19 

para el 20, en fin...  Las únicas reformas 

fiscales dignas, ambiciosas, 

transformadoras, que se abordaron en 

este mandato, las únicas, 12 ordenanzas 

fiscales —fiscalidad verde, fiscalidad 

social— las únicas, se hicieron en 2021, 

esa vez sí por un acuerdo entre el Partido 

Socialista —el Gobierno municipal— y el 

Grupo de la Marea Atlántica. Esa es la 

única alternativa (se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tiempo de intervención) a la congelación, 

a la abdicación de sus responsabilidades. 

 

Estamos en noviembre del año 22, en 

noviembre. A cualquier observador que 

conozca el transcurso de los 

acontecimientos en este mandato 

seguramente la situación de hoy le 

recuerda algo: a 2020, cuando ustedes 

decidieron unilateralmente privar a este 

Ayuntamiento de presupuestos.  

 

Ojalá me equivoque. Ojalá me equivoque 

porque sería una irresponsabilidad que 

esto de hoy, traer esto en pleno mes de 

noviembre, lamentaríamos que fuera el 

prólogo a una nueva decisión de abdicar 

de su responsabilidad y no formular un 

proyecto de presupuestos para 2023. 

 

 

Nada más. Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Martínez. 
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Turno para o Partido Popular. Señora 

Gallego. 

 

Señora Gallego Neira 

 

Si. Ben. Moitas grazas. 

 

Non se asuste, señora Soneira, que isto 

non é así sempre, eh?  

 

Empezo a miña intervención… É que o 

primeiro día… Miña nai. A miña 

intervención igual que a anterior. Traen 

a Pleno, 10 de novembro, pouco máis 

dun mes para que remate o ano, varios 

asuntos da Área de Facenda, pero 

botamos en falta un modificativo 

urxente que anunciou o señor Lage no 

Pleno de outubro —do que nada se 

sabe—, unha baixada de impostos e o 

orzamento de 2023. Ninguén dixo que 

non sexan relevantes os asuntos que se 

tratan hoxe, por suposto que si —

contribucións especiais, incluso este 

asunto— pero botamos de menos o 

resto, claro. 

 

En canto á bonificación do 50 % do 

ICIO solicitada por un promotor que 

vai realizar obras nun edificio na rúa 

Orzán, ten todos os informes favorables, 

ten dereito á bonificación e imos votar a 

favor. 

 

Quero destacar algo que dixo o señor 

Lage na Comisión de Facenda e que 

non é ningún secreto, porque se acaba 

de repetir: esta bonificación forma 

parte dun acordo coa Marea de 

novembro de 2020 —que polo visto 

non— e é a primeira solicitude que se 

presenta desde que se aprobou. Estes 

son os grandes acordos do PSOE e a 

Marea. Creo que non é para presumir 

de rebaixas fiscais que ninguén pide. É 

a única solicitude. Acaba de dicir que 

houbo 350 licenzas de rehabilitación e 

soamente hai unha solicitude de 

Turno para el Partido Popular. Señora 

Gallego. 

 

Señora Gallego Neira 

 

Sí. Bueno. Muchas gracias. 

 

No se asuste, señora Soneira, que esto no 

es así siempre ¿eh?  

 

Empiezo mi intervención… Es que el 

primer día… Madre mía. Mi intervención 

igual que la anterior. Traen a Pleno, 10 de 

noviembre, poco más de un mes para que 

termine el año, varios asuntos del Área de 

Hacienda, pero echamos en falta un 

modificativo urgente que anunció el señor 

Lage en el Pleno de octubre —del que 

nada se sabe—, una bajada de impuestos 

y el presupuesto de 2023. Nadie dijo que 

no sean relevantes los asuntos que se 

tratan hoy, por supuesto que sí —

contribuciones especiales, incluso este 

asunto— pero echamos de menos el resto, 

claro. 

 

 

En cuanto a la bonificación del 50 % del 

ICIO solicitada por un promotor que va a 

realizar obras en un edificio en la calle 

Orzán, tiene todos los informes 

favorables, tiene derecho a la bonificación 

y vamos a votar a favor. 

 

Quiero destacar algo que dijo el señor 

Lage en la Comisión de Hacienda y que 

no es ningún secreto, porque se acaba de 

repetir: esta bonificación forma parte de 

un acuerdo con la Marea de noviembre de 

2020 —que por lo visto no— y es la 

primera solicitud que se presenta desde 

que se aprobó. Estos son los grandes 

acuerdos del PSOE y la Marea. Creo que 

no es para presumir de rebajas fiscales 

que nadie pide. Es la única solicitud. 

Acaba de decir que hubo 350 licencias de 

rehabilitación y solamente hay una 

solicitud de bonificación.  
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bonificación.  

 

O que terían que facer é baixar 

impostos e taxas, non conxelar. 

Conxelar implica manter os ingresos, 

ou mesmo recadar máis —sóbense os 

ingresos municipais—, non baixalos. 

Aos cidadáns non se lles van a baixar; 

mantéñense, e a xente ao final vai 

acabar pagando máis. 

 

Ás once horas e doce minutos sae do 

Salón de Sesións a señora Veira 

González. 

 

Botamos de menos, a estas alturas do 

ano, cambios nas ordenanzas fiscais, 

rebaixas de impostos —si, do IBI, 

circulación, actividades económicas, 

plusvalía, taxas municipais, auga, rede 

de sumidoiros, depuración, lixo— para 

compensar ás familias. E todo é 

negociable, por suposto, pero hai que 

compensar a familias, autónomos e 

PEMES a brutal e histórica subida do 

IPC, a maior de 30 anos. 

 

Levamos anos reclamando a baixada do 

IBI e este ano con máis razón, porque 

as familias, autónomos e PEMES non 

chegan a fin de mes. O custo da luz, a 

cesta da compra, os carburantes, 

seguen disparados e hai que axudar. 

 

En 2019 este goberno municipal subiu o 

IBI nada máis chegar, vía catastrazo, 

un 3%. Iso sábeo porque o fixo vostede, 

señor Lage, e non llo dixo a ninguén. 

Démonos conta o Partido Popular 

cando vimos o aumento de ingresos no 

orzamento. Podíase baixar un 10 % 

desde 2015. Lémbrolle que a subida de 

2012 —que si, que aplicou o Partido 

Popular, que é o que vai dicir— houbo 

que aplicala por lei. Era excepcional e 

transitoria, e obrigada polas esixencias 

impostas a España tras o ruinoso 

Goberno de Zapatero —do que falou fai 

 

 

Lo que tendrían que hacer es bajar 

impuestos y tasas, no congelar. Congelar 

implica mantener los ingresos, o incluso 

recaudar más —se suben los ingresos 

municipales—, no bajarlos. A los 

ciudadanos no se les van a bajar; se 

mantienen, y la gente al final va a acabar 

pagando más. 

 

A las once horas y doce minutos sale del 

Salón de Sesiones la señora Veira 

González. 

 

Echamos de menos, a estas alturas del 

año, cambios en las ordenanzas fiscales, 

rebajas de impuestos —sí, del IBI, 

circulación, actividades económicas, 

plusvalía, tasas municipales, agua, 

alcantarillado, depuración, basura— para 

compensar a las familias. Y todo es 

negociable, por supuesto, pero hay que 

compensar a familias, autónomos y 

PYMES la brutal e histórica subida del 

IPC, la mayor de 30 años. 

 

Llevamos años reclamando la bajada del 

IBI y este año con más razón, porque las 

familias, autónomos y PYMES no llegan 

a fin de mes. El coste de la luz, la cesta de 

la compra, los carburantes, siguen 

disparados y hay que ayudar. 

 

En 2019 este gobierno municipal subió el 

IBI nada más llegar, vía catastrazo, un 

3%. Eso lo sabe porque lo hizo usted, 

señor Lage, y no se lo dijo a nadie. Nos 

dimos cuenta el Partido Popular cuando 

vimos el aumento de ingresos en el 

presupuesto. Se podía bajar un 10 % 

desde 2015. Le recuerdo que la subida de 

2012 —que sí, que aplicó el Partido 

Popular, que es lo que va a decir— hubo 

que aplicarla por ley. Era excepcional y 

transitoria, y obligada por las exigencias 

impuestas a España tras el ruinoso 

Gobierno de Zapatero —del que habló 
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un momento—, que deixou a España ao 

bordo do rescate —non sei se se 

acordarán—. 

 

Ter unha vivenda ou ter un local 

comercial non é sinónimo de ser rico —

non nos cansaremos de repetilo—, 

senón de ter aforrado —moitas veces 

con gran esforzo— para comprar un 

piso; ou de ter un pequeno negocio —o 

teu medio de vida— nun local comercial 

da túa propiedade; ou mesmo de posuír 

unha propiedade e por circunstancias 

estar en paro ou ser un pensionista que 

non alcanza os mil euros. Pero para 

todos vostedes as baixadas lineais son 

inxustas porque… Ben, non sei o 

motivo, porque realmente son 

proporcionais ao valor catastral do 

inmoble; é un tanto por cento. Pero as 

subidas lineais a vostedes parécenlles 

moi, moi xustas. Ese 3 % lineal é moi 

xusto para todos.  

 

Non hai quen circule pola cidade, nin 

moito menos hai quen aparque, pero 

seguen cobrando e, en consecuencia, 

recadando o mesmo polo imposto de 

circulación. Anunciaron hai meses, 

señor Lage… Agora di que van 

conxelar, pero anunciaron hai meses 

que ían facer máis bonificacións en 

impostos e taxas. Xa vemos que non. No 

peor momento económico deciden 

conxelar os impostos a familias e 

autónomos, cando poden baixalos. E é 

obrigación de todos pactar unha 

rebaixa fiscal. Esa é a xustiza fiscal da 

que presume a esquerda: subir impostos 

en lugar de axudar ás familias e á 

recuperación económica, que é o que 

tocaría neste momento. 

 

Grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Gallego. 

hace un momento—, que dejó a España al 

borde del rescate —no sé si se 

acordarán—. 

 

Tener una vivienda o tener un local 

comercial no es sinónimo de ser rico —no 

nos cansaremos de repetirlo—, sino de 

haber ahorrado —muchas veces con gran 

esfuerzo— para comprar un piso; o de 

tener un pequeño negocio —tu medio de 

vida— en un local comercial de tu 

propiedad; o incluso de poseer una 

propiedad y por circunstancias estar en 

paro o ser un pensionista que no alcanza 

los mil euros. Pero para todos ustedes las 

bajadas lineales son injustas porque… 

Bueno, no sé el motivo, porque realmente 

son proporcionales al valor catastral del 

inmueble; es un tanto por ciento. Pero las 

subidas lineales a ustedes les parecen 

muy, muy justas. Ese 3 % lineal es muy 

justo para todos.  

 

 

No hay quien circule por la ciudad, ni 

mucho menos hay quien aparque, pero 

siguen cobrando  y, en consecuencia, 

recaudando lo mismo por el impuesto de 

circulación. Anunciaron hace meses, 

señor Lage… Ahora dice que van a 

congelar, pero anunciaron hace meses que 

iban a hacer más bonificaciones en 

impuestos y tasas. Ya vemos que no. En 

el peor momento económico deciden 

congelar los impuestos a familias y 

autónomos, cuando pueden bajarlos. Y es 

obligación de todos pactar una rebaja 

fiscal. Esa es la justicia fiscal de la que 

presume la izquierda: subir impuestos en 

lugar de ayudar a las familias y a la 

recuperación económica, que es lo que 

tocaría en este momento. 

 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Gallego. 
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Pecha este debate o señor Lage Tuñas. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Pois moitas gracias, señora alcaldesa. 

 

Vexo, en fin, certo nerviosismo. 

Permítame, señor Martínez, que non 

caia en asuntos que non  incumben ao 

Partido Socialista e que eu creo que, en 

calquera caso, poden estar 

distorsionando un pouquiño este Pleno.  

 

Os acordos aos que se chegaron, 

chegáronse coa Marea. Non sei se por 

falar de eleccións, que falaron varias 

veces, o que se pretende é algún tipo de 

diferenciación cando chega a 

convocatoria electoral. Fun eu o que 

dixen que unha serie de acordos 

posibilitaran determinadas ordenanzas, 

incluso vou explicar agora algunhas 

vantaxes das decisións que tomou o 

Goberno, non só no ano 19, no 20 ou no 

21. Ogallá se equivoque nos seus 

prognósticos, pero vostede vai a ter 

unha parte de responsabilidade no 

cumprimento dos prognósticos. Polo 

tanto, non nos responsabilice ao 

Goberno municipal do que poida 

suceder.  

 

O Goberno municipal xa manifestou 

vontade de que o mandato municipal 

non acabara en 2022, senón que chegue 

ata a convocatoria electoral, que se 

produce 56 días antes das eleccións, e 

polo tanto antes do 28 de maio. Creo 

que é importante non perder de vista 

isto. Chegaremos a onde cada un queira 

chegar. En calquera caso, no ano 2023 o 

Goberno municipal da Coruña, que 

preside Inés Rey, vaille conxelar os 

impostos e as taxas a todos os coruñeses 

e coruñesas, o que na práctica supón 

unha baixada. 

 

 

Cierra este debate el señor Lage Tuñas. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Pues muchas gracias, señora alcaldesa. 

 

Veo, en fin, cierto nerviosismo. 

Permítame, señor Martínez, que no caiga 

en asuntos que no  incumben al Partido 

Socialista y que yo creo que, en cualquier 

caso, pueden estar distorsionando un 

poquito este Pleno.  

 

Los acuerdos a los que se llegaron, se 

llegaron con la Marea. No sé si por 

hablar de elecciones, que hablaron varias 

veces, lo que se pretende es algún tipo de 

diferenciación cuando llega la 

convocatoria electoral. Fui yo el que dijo 

que una serie de acuerdos habían 

posibilitado determinadas ordenanzas, 

incluso voy a explicar ahora algunas 

ventajas de las decisiones que tomó el 

Gobierno, no solo en el año 19, en el 20 o 

en el 21. Ojalá se equivoque en sus 

pronósticos, pero usted va a tener una 

parte de responsabilidad en el 

cumplimiento de los pronósticos. Por lo 

tanto, no nos responsabilice al Gobierno 

municipal de lo que pueda suceder.  

 

 

El Gobierno municipal ya manifestó 

voluntad de que el mandato municipal no 

acabara en 2022, sino que llegue hasta la 

convocatoria electoral, que se produce 56 

días antes de las elecciones, y por lo 

tanto antes de 28 de mayo. Creo que es 

importante no perder de vista esto. 

Llegaremos a donde cada uno quiera 

llegar. En cualquier caso, en el año 2023 

el Gobierno municipal de A Coruña, que 

preside Inés Rey, le va a congelar los 

impuestos y las tasas a todos los 

coruñeses y coruñesas, lo que en la 

práctica supone una bajada. 
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Si, señora Gallego, si. Se é moi fácil de 

entender. Se sobe o custo da vida e non 

se aplica o IPC, pois evidentemente 

están, desde logo, non subíndoche os 

impostos, chos están baixando.  

 

Ás once horas e dezaseis minutos entra 

no Salón de Sesións a señora Veira 

González. 

 

Creo que todo o mundo entende... Por 

certo, que non é nada novo. É que este 

goberno municipal leva, de forma 

selectiva, conxelando determinados 

impostos e taxas nos últimos tres anos, 

conscientes da situación de crise 

económica que temos atravesado. Non é 

nada novo. A diferencia de cando 

gobernou o Partido Popular, señora 

Gallego, e era vostede a concelleira de 

Facenda —e sabe que llo digo dende o 

cariño—, dedicáronse a subir impostos. 

O único Goberno municipal que lle 

meteu un catastrazo, unha subida do IBI 

brutal, foi do que formaba vostede parte, 

o do Partido Popular, da man de 

Montoro e de Rajoy.  

 

Vostedes aplicaron algunha 

bonificación? Intentaba o señor 

Martínez, con bo criterio, defender a súa 

parte do acordo. Claro que si. É que se 

chegou a acordos ao longo deste 

mandato. Ao longo deste mandato se 

chegaron a moitos acordos, e non me 

casarei de poñer en valor a boa 

disposición de todos os grupos 

municipais presentes na Corporación, 

que facilitaron os acordos. Non pasa 

nada por ser xenerosos e recoñecelo. 

Non se trata só de que o Goberno acerte 

—que supoño que algo acertariamos, 

porque se non, non teriamos chegado a 

tantos acordos—, senón tamén que a 

maior parte dos grupos puxeron da súa 

parte. Polo tanto, vexamos a política 

como algo positivo, que axuda a 

resolver problemas dos cidadáns. 

Sí, señora Gallego, sí. Si es muy fácil de 

entender. Si sube el coste de la vida y no 

se aplica el IPC, pues evidentemente 

están, desde luego, no subiéndote los 

impuestos, te los están bajando.  

 

A las once horas y dieciséis minutos 

entra en el Salón de Sesiones la señora 

Veira González. 

 

Creo que todo el mundo entiende... Por 

cierto, que no es nada nuevo. Es que este 

gobierno municipal lleva, de forma 

selectiva, congelando determinados 

impuestos y tasas en los últimos tres años, 

conscientes de la situación de crisis 

económica que hemos atravesado. No es 

nada nuevo. A diferencia de cuando 

gobernó el Partido Popular, señora 

Gallego, y era usted la concejala de 

Hacienda —y sabe que se lo digo desde el 

cariño—, se dedicaron a subir impuestos. 

El único Gobierno municipal que le metió 

un catastrazo, una subida del IBI brutal, 

fue del que formaba usted parte, el del 

Partido Popular, de la mano de Montoro 

y de Rajoy.  

 

¿Ustedes aplicaron alguna bonificación? 

Intentaba el señor Martínez, con buen 

criterio, defender su parte del acuerdo. 

Claro que sí. Es que se llegó a acuerdos a 

lo largo de este mandato. A lo largo de 

este mandato se llegaron a muchos 

acuerdos, y no me casaré de poner en 

valor la buena disposición de todos los 

grupos municipales presentes en la 

Corporación, que facilitaron los 

acuerdos. No pasa nada por ser 

generosos y reconocerlo. No se trata solo 

de que el Gobierno acierte —que supongo 

que algo acertaríamos, porque si no, no 

habríamos llegado a tantos acuerdos—, 

sino también que la mayor parte de los 

grupos pusieron de su parte. Por lo tanto, 

veamos la política cómo algo positivo, 

que ayuda a resolver problemas de los 

ciudadanos. 
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E, señora Gallego, o Partido Popular, 

nos catro anos que estiveron o señor 

Lorenzo, o señor Coira, que estivo 

vostede... Cando vostedes foron 

Goberno o que fixeron foi subir 

impostos. Bonificacións, sabe cantas 

bonificacións aprobaron vostedes? 

Podería dicirmo? Así (o señor Lage 

Tuñas fai un xesto coa man indicando 

un cero). (Óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención). 

 

Bonificación a familias numerosas, 

decisión tomada polo Partido Socialista. 

Despois vostedes poden ir a congresos e 

defender que apoian moito ás familias 

numerosas, pero quen toma decisións 

para poñer bonificación do IBI a 

familias numerosas, que supuxo unha 

rebaixa de 106.000 € o ano pasado, en 

2021, foi este goberno municipal. 

 

Unha bonificación para aqueles que 

compraran vivenda de protección 

oficial. Case 40.000 € que se rebaixou 

no imposto do IBI a aquelas persoas que 

compraron vivenda de protección 

oficial, pero 130.000 € de rebaixa na 

taxa do lixo, entre bonificacións e 

exencións, para familias numerosas, 

familias monoparentais e persoas en 

risco de exclusión social. (Óense dous 

sinais acústicos indicativos da 

finalización do tempo de 

intervención). 

 

Polo tanto, señora Gallego, quen toma 

decisións pensando en aqueles que peor 

o pasan é o Partido Socialista. O que 

non imos nunca a facer é o que está a 

facer o Goberno do Partido Popular en 

Galicia, que é aplicar unha rebaixa 

fiscal para os millonarios, para os ricos, 

para 70.000 persoas neste país, mentres 

máis de dous millóns e medio o que 

perciben é como se beneficia só a uns 

 

Y, señora Gallego, el Partido Popular, en 

los cuatro años que estuvieron el señor 

Lorenzo, el señor Coira, que estuvo 

usted... Cuando ustedes fueron Gobierno 

lo que hicieron fue a subir impuestos. 

Bonificaciones ¿Sabe cuántas 

bonificaciones aprobaron ustedes? 

¿Podría decírmelo? Así (el señor Lage 

Tuñas hace un gesto con la mano 

indicando un cero). (Se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tiempo de intervención). 

 

Bonificación a familias numerosas, 

decisión tomada por el Partido Socialista. 

Después ustedes pueden ir a congresos y 

defender que apoyan mucho a las familias 

numerosas, pero quien toma decisiones 

para poner bonificación del IBI a familias 

numerosas, que supuso una rebaja de 

106.000 € el año pasado, en 2021, fue 

este gobierno municipal. 

 

Una bonificación para aquellos que 

compraran vivienda de protección oficial. 

Casi 40.000 € que se rebajó en el 

impuesto del IBI a aquellas personas que 

compraron vivienda de protección oficial, 

pero 130.000 € de rebaja en la tasa de la 

basura, entre bonificaciones y 

exenciones, para familias numerosas, 

familias monoparentales y personas en 

riesgo de exclusión social. (Se oyen dos 

señales acústicas indicativas de la 

finalización del tiempo de intervención). 

 

 

Por lo tanto, señora Gallego, quien toma 

decisiones pensando en aquellos que peor 

lo pasan es el Partido Socialista. Lo que 

no vamos nunca a hacer es lo que está 

haciendo el Gobierno del Partido 

Popular en Galicia, que es aplicar una 

rebaja fiscal para los millonarios, para 

los ricos, para 70.000 personas en este 

país, mientras más de dos millones y 

medio lo que perciben es cómo se 
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pouquiños. E esa é a diferencia. 

Vostedes, cando toman a decisión de 

poñer bonificacións, a quen bonifican? 

Aos que teñen máis... 

 

Presidencia 

 

Ten que rematar, señor Lage. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Remato. 

 

Espero que quedara claro que, aínda que 

nos levemos ben, defendemos cousas 

diferentes. 

 

Nada máis e moitas grazas. 

 

Señora Gallego, con todo o cariño. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. Con todo cariño, señor 

Lage, vaia axustándose aos tempos. 

 

Pasamos á votación deste asunto 

número catro. 

 

Votación do asunto número catro 

 

Seguidamente pola Presidencia 

sométese a votación o asunto número 

catro referenciado na orde do día, 

producíndose o seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal da 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

beneficia solo a unos poquitos. Y esa es la 

diferencia. Ustedes, cuando toman la 

decisión de poner bonificaciones ¿a quién 

bonifican? A los que tienen más... 

 

Presidencia 

 

Tiene que terminar, señor Lage. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Termino. 

 

Espero que haya quedado claro que, 

aunque nos llevemos bien, defendemos 

cosas diferentes. 

 

Nada más y muchas gracias. 

 

Señora Gallego, con todo el cariño. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. Con todo cariño, señor 

Lage, vaya ajustándose a los tiempos. 

 

Pasamos a la votación de este asunto 

número cuatro. 

 

Votación del asunto número cuatro 

 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete a votación el asunto número 

cuatro referenciado en el orden del día, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 
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votos). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo (1 abstención). 

 

Abstense a concelleira non adscrita D.ª 

Susana Soneira Lema (1 abstención). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. Queda aprobado o 

asunto. 

 

Acordo 

 

PRIMEIRO.- Declarar de especial 

interese ou utilidade municipal as obras 

autorizadas mediante expediente de 

licenza 621/2022/47, para substitución 

de carpintarías exteriores e substitución 

de acabados de escaleiras no edificio 

situado en Orzán, 129,  por concorrer 

circunstancias culturais e histórico-

artísticas e que supoñen unha posta en 

valor deste inmoble catalogado e con 

uso característico residencial vivenda, e 

incluído no Plan Especial de Reforma 

Interior da Cidade Vella e Pescadería 

2015, consonte ao disposto no artigo 6.6 

da Ordenanza Fiscal núm. 55 reguladora 

do ICIO. 

 

SEGUNDO.- Conceder a bonificación 

do 50 % na cota íntegra do imposto 

sobre construcións, instalacións e obras, 

ao seguinte obrigado tributario e 

respecto das obras e no ben inmoble de 

referencia catastral que se detalla: 

 

 

Nome: Jose Ramón Suárez Carballo 

 

NIF: 33120500V 

 

Ref.Catastral: 8322403NJ4082S0001BY 

votos). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Isabel Faraldo Calvo (1 abstención). 

 

Se abstiene la concejala no adscrita D.ª 

Susana Soneira Lema (1 abstención). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. Queda aprobado el 

asunto. 

 

Acuerdo 

 

PRIMERO.- Declarar de especial interés 

o utilidad municipal las obras 

autorizadas mediante expediente de 

licencia 621/2022/47, para sustitución de 

carpinterías exteriores y sustitución de 

acabados de escaleras en el edificio sito 

en Orzán, 129, por concurrir 

circunstancias culturales e histórico-

artísticas y que suponen una puesta en 

valor de este inmueble catalogado y con 

uso característico residencial vivienda, e 

incluido en el Plan Especial de Reforma 

Interior de la Ciudad Vieja y Pescadería 

2015, conforme lo dispuesto en el artículo 

6.6 de la Ordenanza Fiscal núm. 55 

reguladora del ICIO. 

 

SEGUNDO. - Conceder la bonificación 

del 50 % en la cuota íntegra del impuesto 

sobre construcciones, instalaciones y 

obras, al siguiente obligado tributario y 

respecto de las obras y en el bien 

inmueble de referencia catastral que se 

detalla: 

 

Nombre: Jose Ramón Suárez Carballo 

 

NIF: 33120500V 

 

Ref.Catastral: 8322403NJ4082S0001BY 
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Obras: obras autorizadas mediante 

expediente de licenza 621/2022/47 para 

substitución de carpintarías exteriores e 

substitución de acabados de escaleiras 

no edificio situado en Orzán, 129. 

 

TERCEIRO.- Do presente acordo 

darase traslado aos interesados, así 

como ao Servizo de Xestión Tributaria 

aos efectos oportunos. 

 

Presidencia 

 

Asunto número cinco. Señor secretario. 

 

Señor Secretario 

 

Comparecencia do Concello da Coruña 

no Procedemento Ordinario 231/2022, 

promovido por SA Internacional de 

Terrenos y Edificios (SAITE) contra a 

aprobación definitiva do Orzamento 

Xeral do Concello da Coruña para o 

exercicio 2022. 

 

 

162.- Expte. R2022/207  

Comparecencia do Concello da 

Coruña no Procedemento Ordinario 

231/2022, promovido por SA 

Internacional de Terrenos y Edificios 

(SAITE) contra a aprobación 

definitiva do Orzamento Xeral do 

Concello da Coruña para o exercicio 

2022. 

  

Este asunto foi ditaminado pola 

Comisión Informativa de Economía, 

Facenda e Administración Xeral 

celebrada o día 7 de novembro de 2022, 

co voto a favor do Grupo Municipal do 

Partido Socialista e as abstencións dos 

Grupos Municipais do Partido Popular, 

Marea Atlántica, Bloque Nacionalista 

Galego  e da concelleira non adscrita D.ª 

Isabel Faraldo Calvo, propoñéndose ao 

Pleno a adopción do acordo seguinte: 

 

Obras: obras autorizadas mediante 

expediente de licencia 621/2022/47 para 

sustitución de carpinterías exteriores y 

sustitución de acabados de escaleras en 

el edificio sito en Orzán, 129. 

 

TERCERO. - Del presente acuerdo se 

dará traslado a los interesados, así como 

al Servicio de Gestión Tributaria a los 

efectos oportunos. 
 

Presidencia 

 

Asunto número cinco. Señor secretario. 

 

Señor Secretario 

 

Comparecencia del Ayuntamiento de A 

Coruña en el Procedimiento Ordinario 

231/2022, promovido por SA 

Internacional de Terrenos y Edificios 

(SAITE) contra la aprobación definitiva 

del Presupuesto General del 

Ayuntamiento de A Coruña para el 

ejercicio 2022. 

 

162.- Expte. R2022/207  

Comparecencia del Ayuntamiento de A 

Coruña en el Procedimiento Ordinario 

231/2022, promovido por SA 

Internacional de Terrenos y Edificios 

(SAITE) contra la aprobación definitiva 

del Presupuesto General del 

Ayuntamiento de A Coruña para el 

ejercicio 2022. 

  

Este asunto fue dictaminado por la 

Comisión Informativa de Economía, 

Hacienda y Administración General 

celebrada el día 7 de noviembre de 2022, 

con el voto a favor del Grupo Municipal 

del Partido Socialista y las abstenciones 

de los Grupos Municipales del Partido 

Popular, Marea Atlántica, Bloque 

Nacionalista Galego  y de la concejala no 

adscrita D.ª Isabel Faraldo Calvo, 

proponiéndose al Pleno la adopción del 
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PRIMEIRO.- Comparecer no 

Procedemento Ordinario 231/2022, 

promovido por SA INTERNACIONAL 

DE TERRENOS Y EDIFICIOS 

(SAITE) contra a aprobación definitiva 

do Orzamento Xeral para o exercicio 

2022 e a desestimación da alegación 

formulada. 

 

SEGUNDO.- Con este fin confírese a 

representación municipal á directora da 

Asesoría Xurídica, Dª María Gabriela 

Gómez Díaz, e aos letrados dos servizos 

xurídicos municipais Dª María José 

Macías Mourelle, D. Francisco Javier 

Mato Fariña, D. Miguel Anxo López 

Prado y D. José María Pérez Ferrol, 

indistintamente, facultándoos 

amplamente para interpoñer os recursos 

ordinarios e extraordinarios que 

procederen contra todo tipo de 

resolucións que puideren ditarse no 

procedemento se fosen desfavorables ao 

Concello. 

 

Presidencia 

 

Ben. Neste asunto non hai debate. O que 

se trae ao Pleno é o seguinte: acordo de 

personarse no Procedemento Ordinario 

231/2022, que promove SAITE contra a 

aprobación definitiva do orzamento 

xeral para o exercicio 2022 e a 

desestimación da alegación formulada e, 

polo tanto, conferir a representación 

municipal á directora da Asesoría 

Xurídica e aos letrados relacionados no 

acordo. Así que, non existindo debate, 

procedemos á votación directa deste 

asunto número cinco. 

 

 

Votación do asunto número cinco 

 

Seguidamente pola Presidencia 

sométese a votación o asunto número 

acuerdo siguiente: 

 

PRIMERO.-Personarse en el 

Procedimiento Ordinario 231/2022, 

promovido por SA INTERNACIONAL DE 

TERRENOS Y EDIFICIOS (SAITE) 

contra la aprobación definitiva del 

Presupuesto General para el ejercicio 

2022 y la desestimación de la alegación 

formulada. 

 

SEGUNDO.- A tal fin se confiere la 

representación municipal a la directora 

de la Asesoría Jurídica, Dª María 

Gabriela Gómez Díaz, y a los letrados de 

los servicios jurídicos municipales Dª 

María José Macías Mourelle, D. 

Francisco Javier Mato Fariña, D. Miguel 

Anxo López Prado y D. José María Pérez 

Ferrol, indistintamente, facultándolos 

ampliamente para interponer los recursos 

ordinarios y extraordinarios que 

procedieren contra todo tipo de 

resoluciones que pudieren dictarse si 

fueran desfavorables al Ayuntamiento. 

 

 

Presidencia 

 

Bien. En este asunto no hay debate. Lo 

que se trae al Pleno es lo siguiente: 

acuerdo de personarse en el 

Procedimiento Ordinario 231/2022, que 

promueve SAITE contra la aprobación 

definitiva del presupuesto general para el 

ejercicio 2022 y la desestimación de la 

alegación formulada y, por lo tanto, 

conferir la representación municipal a la 

directora de la Asesoría Jurídica y a los 

letrados relacionados en el acuerdo. Así 

que, no existiendo debate, procedemos a 

la votación directa de este asunto número 

cinco. 

 

Votación del asunto número cinco 

 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete a votación el asunto número cinco 
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cinco referenciado na orde do día, 

producíndose o seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal da 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo (1 abstención). 

 

Abstense a concelleira non adscrita D.ª 

Susana Soneira Lema (1 abstención). 

 

Presidencia 

 

Queda aprobado. 

 

Acordo 

 

PRIMEIRO.- Comparecer no 

Procedemento Ordinario 231/2022, 

promovido por SA INTERNACIONAL 

DE TERRENOS Y EDIFICIOS 

(SAITE) contra a aprobación definitiva 

do Orzamento Xeral para o exercicio 

2022 e a desestimación da alegación 

formulada. 

 

SEGUNDO.- Con este fin confírese a 

representación municipal á directora da 

Asesoría Xurídica, Dª María Gabriela 

Gómez Díaz, e aos letrados dos servizos 

xurídicos municipais Dª María José 

Macías Mourelle, D. Francisco Javier 

Mato Fariña, D. Miguel Anxo López 

referenciado en el orden del día, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Isabel Faraldo Calvo (1 abstención). 

 

Se abstiene la concejala no adscrita D.ª 

Susana Soneira Lema (1 abstención). 

 

Presidencia 

 

Queda aprobado. 

 

Acuerdo 

 

PRIMERO.-Personarse en el 

Procedimiento Ordinario 231/2022, 

promovido por SA INTERNACIONAL DE 

TERRENOS Y EDIFICIOS (SAITE) 

contra la aprobación definitiva del 

Presupuesto General para el ejercicio 

2022 y la desestimación de la alegación 

formulada. 

 

SEGUNDO.- A tal fin se confiere la 

representación municipal a la directora 

de la Asesoría Jurídica, Dª María 

Gabriela Gómez Díaz, y a los letrados de 

los servicios jurídicos municipales Dª 

María José Macías Mourelle, D. 

Francisco Javier Mato Fariña, D. Miguel 
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Prado y D. José María Pérez Ferrol, 

indistintamente, facultándoos 

amplamente para interpoñer os recursos 

ordinarios e extraordinarios que 

procederen contra todo tipo de 

resolucións que puideren ditarse no 

procedemento se fosen desfavorables ao 

Concello. 

 

Presidencia 

 

Asunto número seis. Señor Secretario. 

 

Señor Secretario 

 

Aprobación do Expediente 2022-2, de 

recoñecementos extraxudiciais de 

obrigas procedentes de exercicios 

anteriores para imputar ao Orzamento 

de 2022. 

 

163.- Expte. 36E/2022/16 

Aprobación do Expediente 2022-2, de 

recoñecementos extraxudiciais de 

obrigas procedentes de exercicios 

anteriores para imputar ao 

Orzamento de 2022. 

 

Este asunto foi ditaminado pola 

Comisión Informativa de Economía, 

Facenda e Administración Xeral 

celebrada o día 7 de novembro de 2022, 

co voto a favor do Grupo Municipal do 

Partido Socialista e as abstencións dos 

Grupos Municipais do Partido Popular, 

Marea Atlántica, Bloque Nacionalista 

Galego e da concelleira non adscrita D.ª 

Isabel Faraldo Calvo, propoñéndose ao 

Pleno a adopción do acordo seguinte: 

 

 

1.- Recoñecer as obrigacións 

procedentes de exercicios anteriores por 

importe de vinte e nove mil cincocentos 

oitenta e un euros con catorce céntimos 

(29.581,14€), individualizadas na listaxe 

denominada “Recoñecementos 

extraxudiciais de obrigacións con 

Anxo López Prado y D. José María Pérez 

Ferrol, indistintamente, facultándolos 

ampliamente para interponer los recursos 

ordinarios y extraordinarios que 

procedieren contra todo tipo de 

resoluciones que pudieren dictarse si 

fueran desfavorables al Ayuntamiento. 

 

 

Presidencia 

 

Asunto número seis. Señor Secretario. 

 

Señor Secretario 

 

Aprobación del Expediente 2022-2, de 

reconocimientos extrajudiciales de 

deberes procedentes de ejercicios 

anteriores para imputar al Presupuesto 

de 2022. 

 

163.- Expte. 36Y/2022/16 

Aprobación del Expediente 2022-2, de 

reconocimientos extrajudiciales de 

obligaciones procedentes de ejercicios 

anteriores para imputar al Presupuesto 

de 2022. 

 

Este asunto fue dictaminado por la 

Comisión Informativa de Economía, 

Hacienda y Administración General 

celebrada el día 7 de noviembre de 2022, 

con el voto a favor del Grupo Municipal 

del Partido Socialista y las abstenciones 

de los Grupos Municipales del Partido 

Popular, Marea Atlántica, Bloque 

Nacionalista Galego y de la concejala no 

adscrita D.ª Isabel Faraldo Calvo, 

proponiéndose al Pleno la adopción del 

acuerdo siguiente: 

 

1.- Reconocer las obligaciones 

procedentes de ejercicios anteriores por 

importe de veintinueve mil quinientos 

ochenta y un euros con catorce céntimos 

(29.581,14€), individualizadas en el 

listado denominado “Reconocimientos 

extrajudiciales de obligaciones con 
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dotación orzamentaria 2022-2”. 

 

2.- Facultar á Excma. Sra. Alcaldesa 

para a adopción dos decretos que sexan 

necesarios para dar efectividade ao 

acordado 

 

dotación presupuestaria 2022-2”. 

 

2.- Facultar a la Excma. Sra. Alcaldesa 

para la adopción de los decretos que sean 

necesarios para dar efectividad a lo 

acordado 

 
ANEXO 

 

Recoñecementos extraxudiciais de obrigacións con dotación orzamentaria 2022-1 

 

ÁREA DE GOBERNO 
DEPARTAMEN

TO 
ACREDOR NIF CONCEPTO NÚM. FRA DATA FRA APLICACIÓN 

COD. 

PROXECTO 
IMPORTE 

MEDIO 

AMBIENTE E 

SOSTIBILIDADE 

MEDIO 

AMBIENTE 

Suministros 

generales 

manufactur

ados, SL 

B15009681 

Aluguer aseos 

químicos 

cabeceiras buses 

decembro 2021  

(Praza 

Tolerancia) 

21W 637 30/12/2021 31.160 .20300  1.241,58 

MEDIO 

AMBIENTE E 

SOSTIBILIDADE 

MEDIO 

AMBIENTE 

Suministros 

generales 

manufactur

ados, SL 

B15009681 

Aluguer aseos 

químicos 

cabeceiras buses 

decembro 2021 

(Novo Mesoiro-

Rosales-Praza 

Pontevedra-

Mercado Monte 

Alto- Abente e 

Lago) 

21W 639 30/12/2021 31.160 .20300  6.207,91 

MEDIO 

AMBIENTE E 

SOSTIBILIDADE 

MEDIO 

AMBIENTE 

Martínez 

López Jesús 
33995748T 

Visitas guiadas a 

San Amaro en 

decembro 2021 

Emit- 315 17/06/2022 31.164 .22699  544,50 

MEDIO 

AMBIENTE E 

SOSTIBILIDADE 

MEDIO 

AMBIENTE 

Lairoside, 

SL 
B15565096 

Esterilizacións 

mes de xaneiro 

2021 

EMIT- S1158192 27/01/2022 31.311 .22621  1.016,04 

MEDIO 

AMBIENTE E 

SOSTIBILIDADE 

MEDIO 

AMBIENTE 

Lairoside, 

SL 
B15565096 

Esterilizacións 

mes de febreiro  

2021 

EMIT- S1158196 27/01/2022 31.311 .22621  1.272,70 

DEPORTES DEPORTES 
Ángel 

Roade, SL 
B15111719 

Instalación de 

caldeira mural 

para apoio do 

ACS na piscina 

de Riazor 

883 14/12/2021 52.342 .62300  19.298,41 

       
  29.581,14 

 

 

Presidencia 

 

Ben. Ten a palabra o voceiro do 

Goberno, señor Lage Tuñas, e a 

continuación haberá unha única quenda 

de debate, de catro minutos desta vez. 

 

Señor Lage. 

 

Ás once horas e vinte e tres minutos 

saen do Salón de Sesións a señora 

Neira Fernández e o señor Díaz 

Gallego. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

O expediente de recoñecemento 

extraxudicial de obrigas que traemos 

  

Presidencia 

 

Bien. Tiene la palabra el portavoz del 

Gobierno, señor Lage Tuñas, y a 

continuación habrá un único turno de 

debate, de cuatro minutos de esta vez. 

 

Señor Lage. 

 

A las once horas y veintitrés minutos 

salen del Salón de Sesiones la señora 

Neira Fernández y el señor Díaz 

Gallego. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

El expediente de reconocimiento 

extrajudicial de obligaciones que traemos 
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aquí, como xa se comentou na 

Comisión, é un trámite preciso, como 

saben, para facer fronte ao pago de 

determinadas actuacións. Actuacións 

que se levaron a cabo, efectivamente, e 

se teñen presentado por parte dos 

interesados as correspondentes facturas 

fóra do propio exercicio, ou con el xa 

pechado, e quedaron pendentes de 

aboamento. Para poder facer fronte ao 

pago destas obrigas é preciso que esta 

corporación en Pleno as recoñeza, para 

que sexan computadas no presente 

exercicio.  

 

Como puideron comprobar na 

documentación remitida, e tamén na 

correspondente Comisión de Economía 

e Facenda, a cantidade total a satisfacer 

é unha contía menor, de 29.581 €, 

cantidade que se corresponde cos 

seguintes traballos: alugueres de aseos 

químicos para dar servizo nas 

cabeceiras das liñas de bus urbano na 

praza da Tolerancia, tamén en Novo 

Mesoiro, Os Rosales, praza de 

Pontevedra, mercado de Monte Alto e 

Abente e Lago. Polo servizo do que 

estamos a falar están pendentes de pago 

algo máis de 7.400 €. 

 

Polas visitas guiadas ao cemiterio de 

San Amaro, visitas que, como saben, 

gozan ademais de grande éxito, está 

pendente de pago algo máis de 500 €. 

 

En canto ás facturas dos programas de 

esterilización de gatos e de tal..., temos 

pendente algo menos de 2.300 €. 

 

 

Finalmente, pola instalación dunha 

caldeira mural para auga quente 

sanitaria para dar servizo na piscina 

municipal de Riazor cómpre aboar 

19.300 €, redondeando as contías.  

 

O detalle individualizado de todas estas 

aquí, como ya se comentó en la Comisión, 

es un trámite preciso, como saben, para 

hacer frente al pago de determinadas 

actuaciones. Actuaciones que se llevaron 

a cabo, efectivamente, y se han 

presentado por parte de los interesados 

las correspondientes facturas fuera del 

propio ejercicio, o con él ya cerrado, y 

quedaron pendientes de abono. Para 

poder hacer frente al pago de estas 

obligaciones es preciso que esta 

corporación en Pleno las reconozca, para 

que sean computadas en el presente 

ejercicio.  

 

Como pudieron comprobar en la 

documentación remitida, y también en la 

correspondiente Comisión de Economía y 

Hacienda, la cantidad total a satisfacer 

es una cuantía menor, de 29.581 €, 

cantidad que se corresponde con los 

siguientes trabajos: alquileres de aseos 

químicos para dar servicio en las 

cabeceras de las líneas de bus urbano en 

la plaza de la Tolerancia, también en 

Novo Mesoiro, Los Rosales, plaza de 

Pontevedra, mercado de Monte Alto y 

Abente y Lago. Por el servicio del que 

estamos hablando están pendientes de 

pago algo más de 7.400 €. 

 

Por las visitas guiadas al cementerio de 

San Amaro, visitas que, como saben, 

gozan además de gran éxito, está 

pendiente de pago algo más de 500 €. 

 

En cuanto a las facturas de los 

programas de esterilización de gatos y de 

tal…, tenemos pendiente algo menos de 

2.300 €. 

 

Finalmente, por la instalación de una 

caldera mural para agua caliente 

sanitaria para dar servicio en la piscina 

municipal de Riazor se deben abonar 

19.300 €, redondeando las cuantías.  

 

El detalle individualizado de todas estas 
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contías, e a documentación pertinente, 

foi entregada a todos os membros no 

seu momento, e só recordar que as 

citadas facturas chegaron a este 

Concello co exercicio fiscal 

correspondente xa pechado, polo que é 

preciso dotalas de fondos no exercicio 

actual.  

 

É certo que este tipo de recoñecementos 

é un trámite habitual. Consideramos que 

sobre este asunto, a priori, non é preciso 

máis debate, xa que se trata de contías 

menores que ademais están vinculadas a 

traballos efectivamente executados e 

que, polo tanto, deben de ser pagados, o 

que non impide que haxa outros 

recoñecementos que tamén deben de ser 

tramitados e que se avaliarán nas 

vindeiras semanas a súa tramitación, e 

polo tanto se valorará a súa 

incorporación para que poidan, 

loxicamente, ser abordados. É dicir, non 

son só os asuntos que... Con isto non se 

deixa pechado todo o que ten que ver 

con recoñecementos extraxudiciais, pero 

si aquelo que correspondía a este 

ámbito, e polo tanto este é o camiño e o 

traballo que debiamos de facer no día de 

hoxe. 

 

Nada máis e moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas.  

 

Comezamos o turno de debate deste 

asunto. Señora Soneira, ten a palabra. 

 

(A señora Soneira Lema fai un xesto 

indicativo de que non desexa tomar a 

palabra). 

 

Presidencia 

 

Señora Faraldo, o seu turno.  

 

cuantías, y la documentación pertinente, 

fue entregada a todos los miembros en su 

momento, y solo recordar que las citadas 

facturas llegaron a este Ayuntamiento 

con el ejercicio fiscal correspondiente ya 

cerrado, por lo que es preciso dotarlas de 

fondos en el ejercicio actual.  

 

 

Es cierto que este tipo de reconocimientos 

son un trámite habitual. Consideramos 

que sobre este asunto, a priori, no es 

preciso más debate, ya que se trata de 

cuantías menores que además están 

vinculadas a trabajos efectivamente 

ejecutados y que, por lo tanto, deben de 

ser pagados, lo que no impide que haya 

otros reconocimientos que también deben 

ser tramitados y que se evaluará en las 

próximas semanas su tramitación, y por 

lo tanto se valorará su incorporación 

para que puedan, lógicamente, ser 

abordados. Es decir, no son solo los 

asuntos que... Con esto no se deja 

cerrado todo lo que tiene que ver con 

reconocimientos extrajudiciales, pero sí 

aquello que correspondía a este ámbito, y 

por lo tanto este es el camino y el trabajo 

que debíamos hacer en el día de hoy. 

 

 

Nada más y muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias.  

 

Comenzamos el turno de debate de este 

asunto. Señora Soneira, tiene la palabra. 

 

(La señora Soneira Lema hace un gesto 

indicativo de que no desea tomar la 

palabra). 

 

Presidencia 

 

Señora Faraldo, su turno.  
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Poden saír os concelleiros que o 

desexen e poden entrar os que o desexen 

antes de que empece a falar a señora 

Faraldo. 

 

Ás once horas e vinte e seis minutos 

entran no Salón de Sesións a señora 

Neira Fernández e o señor Díaz 

Gallego, e saen a señora Peñalosa 

López-Pin, o señor Deus Álvarez e a 

señora Soneira Lema. 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Grazas, alcaldesa. 

 

O recoñecemento extraxudicial de 

créditos que ten que aprobar o Pleno 

esixe uns trámites e debe contar con 

unha documentación que figura no 

expediente, no que as facturas veñen 

acompañadas de toda a documentación 

esixida na citada instrución. Neste 

expediente tramítanse facturas, como 

ben se dixo, correspondentes a servizos 

prestados en 2021, que quedaron 

pendentes de tramitación.  

 

Proponse a aprobación de 

recoñecementos extraxudiciais de 

obrigacións por importe de 29.581 €, 

correspondentes a eses servizos 

prestados no 21 que quedaron 

pendentes. Sen embargo, pola nosa 

parte, ante os reparos de legalidade do 

interventor xeral, sobre todo no caso da 

caldeira mural na piscina de Riazor... Se 

ben no informe se xustifica o gasto para 

que os usuarios poidan dispoñer de auga 

quente, di o informe que non se aprecia 

situación que xustifique un gasto de tal 

natureza sen seguir o procedemento de 

contratación, xa que o seu importe 

supera o límite de contrato menor e polo 

tanto se considera un gasto dobremente 

viciado.  

 

Xa só ante estes reparos, non necesito 

Pueden salir los concejales que lo deseen 

y pueden entrar los que lo deseen antes 

de que empiece a hablar la señora 

Faraldo. 

 

A las once horas y veintiséis minutos 

entran en el Salón de Sesiones la señora 

Neira Fernández y el señor Díaz 

Gallego, y salen la señora Peñalosa 

López-Pin, el señor Deus Álvarez y la 

señora Soneira Lema. 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Gracias, alcaldesa. 

 

El reconocimiento extrajudicial de 

créditos que tiene que aprobar el Pleno 

exige unos trámites y debe contar con una 

documentación que figura en el 

expediente, en el que las facturas vienen 

acompañadas de toda la documentación 

exigida en la citada instrucción. En este 

expediente se tramitan facturas, como 

bien se dijo, correspondientes a servicios 

prestados en 2021, que quedaron 

pendientes de tramitación.  

 

Se propone la aprobación de 

reconocimientos extrajudiciales de 

obligaciones por importe de 29.581 €, 

correspondientes a esos servicios 

prestados en el 21 que quedaron 

pendientes. Sin embargo, por nuestra 

parte, ante los reparos de legalidad del 

interventor general, sobre todo en el caso 

de la caldera mural en la piscina de 

Riazor... Si bien en el informe se justifica 

el gasto para que los usuarios puedan 

disponer de agua caliente, dice el informe 

que no se aprecia situación que justifique 

un gasto de tal naturaleza sin seguir el 

procedimiento de contratación, ya que su 

importe supera el límite de contrato 

menor y por lo tanto se considera un 

gasto doblemente viciado.  

 

Ya solo ante estos reparos, no necesito 
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máis explicación porque voume abster 

nesta votación.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Faraldo. 

 

Turno para o BNG. Señor Jorquera. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Con todo o cariño, con todo o cariño 

tamén ao señor Lage, con todo o cariño 

a todos os membros da Corporación, 

estamos nos primeiros asuntos deste 

Pleno asistindo a un apaixonante debate 

orzamentario. Un debate orzamentario 

sen orzamentos. Creo que sería ben, 

para ordenar ben os Plenos, que haxa un 

proxecto de orzamentos, e así 

profundizaremos neste apaixonante 

debate orzamentario.  

 

Mais centrándonos xa no asunto que 

agora nos compete, no recoñecemento 

extraxudicial de obrigas para imputar ao 

exercicio 2022, hai unha cousa que nos 

chama a atención. Este é o segundo 

expediente que se tramita en pouco máis 

dun mes. O anterior, tras a súa 

aprobación pola Xunta de Goberno, 

someteuse ao ditame da Comisión de 

Facenda o 3 de outubro, mais non se 

incluíu na orde do día do Pleno 

ordinario do pasado mes.  

 

En aquel expediente se incluía unha 

factura polo tratamento de residuos no 

mes de novembro de 2021, por un 

importe de máis de 77.000 €, que tiña 

importantes reparos do interventor. O 

interventor advertía que en 2021, por 

mor da actualización do canon e dunha 

sentenza xudicial, a empresa que 

xestiona a planta de Nostián tería que 

devolver unha importante cantidade ao 

más explicación porque me voy a 

abstener en esta votación.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Faraldo. 

 

Turno para el BNG. Señor Jorquera. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Con todo el cariño, con todo el cariño 

también al señor Lage, con todo el cariño 

a todos los miembros de la Corporación, 

estamos en los primeros asuntos de este 

Pleno asistiendo a un apasionante debate 

presupuestario. Un debate presupuestario 

sin presupuestos. Creo que sería bueno, 

para ordenar bien los Plenos, que haya 

un proyecto de presupuestos, y así 

profundizaremos en este apasionante 

debate presupuestario.  

 

Pero centrándonos ya en el asunto que 

ahora nos compete, en el reconocimiento 

extrajudicial de obligaciones a imputar al 

ejercicio 2022, hay una cosa que nos 

llama la atención. Este es el segundo 

expediente que se tramita en poco más de 

un mes. El anterior, tras su aprobación 

por la Junta de Gobierno, se sometió al 

dictamen de la Comisión de Hacienda el 

3 de octubre, pero no se incluyó en el 

orden del día del Pleno ordinario del 

pasado mes.  

 

En aquel expediente se incluía una 

factura por el tratamiento de residuos en 

el mes de noviembre de 2021, por un 

importe de más de 77.000 €, que tenía 

importantes reparos del interventor. El 

interventor advertía que en 2021, a causa 

de la actualización del canon y de una 

sentencia judicial, la empresa que 

gestiona la planta de Nostián tendría que 

devolver una importante cantidad al 
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Concello, sen que constasen actuacións 

tendentes á liquidación do aboado 

indebidamente, e advertía expresamente 

que non liquidar e esixir o reintegro das 

cantidades indebidamente aboadas 

podería levar a ter que esixir 

responsabilidades aos xestores que 

omitan a súa obriga de impedir o 

menoscabo da facenda local. Por iso o 

interventor apuntaba que, antes do seu 

abono, debería liquidarse primeiro a 

débeda a favor do Concello e 

posteriormente compensar ambas 

débedas, resultando aínda un saldo a 

favor do Concello de máis de 154.000 €. 

 

Aledámonos de que as obxeccións que 

algúns grupos municipais formulamos 

en comisión fixesen que finalmente se 

retirase esta factura e non estea por 

tanto incluída no expediente que agora 

se somete a aprobación, pero 

aproveitamos para reiterar a petición 

que xa formulamos no último Pleno de 

que o Goberno local defenda os 

intereses do Concello e poña orde dunha 

vez por todas na planta de Nostián.  

 

Neste mesmo Pleno, cando se trate a 

moción presentada polo BNG sobre a 

situación desta planta, teremos 

oportunidade de volver a debater esta 

cuestión. Con todo, algunhas das 

obrigas que seguen incluídas neste 

expediente teñen tamén reparos 

importantes.  

 

Así acontece coas dúas facturas de 

decembro do 2021 relativas ao aluguer 

de aseos químicos nas cabeceiras das 

liñas de buses. Así, o interventor, no seu 

informe, advirte que este servizo de 

tracto sucesivo leva prestándose de 

xeito continuado sen contrato, derivado 

dun contrato menor subscrito na época 

da pandemia por motivos sanitarios, que 

non se xustifican a partires de xullo de 

2021. Advertía tamén  de que se 

Ayuntamiento, sin que constaran 

actuaciones tendentes a la liquidación de 

lo abonado indebidamente, y advertía 

expresamente que no liquidar y exigir el 

reintegro de las cantidades 

indebidamente abonadas podría llevar a 

tener que exigir responsabilidades a los 

gestores que omitan su deber de impedir 

el menoscabo de la hacienda local. Por 

eso el interventor apuntaba que, antes de 

su abono, debería liquidarse primero la 

deuda a favor del Ayuntamiento y 

posteriormente compensar ambas deudas, 

resultando aun un saldo a favor del 

Ayuntamiento de más de 154.000 €. 

 

Nos alegramos de que las objeciones que 

algunos grupos municipales formulamos 

en comisión hicieran que finalmente se 

retirara esta factura y no esté por tanto 

incluida en el expediente que ahora se 

somete a aprobación, pero aprovechamos 

para reiterar la petición que ya 

formulamos en el último Pleno de que el 

Gobierno local defienda los intereses del 

Ayuntamiento y ponga orden de una vez 

por todas en la planta de Nostián.  

 

En este mismo Pleno, cuando se trate la 

moción presentada por el BNG sobre la 

situación de esta planta, tendremos 

oportunidad de volver a debatir esta 

cuestión. No obstante, algunas de las 

obligaciones que siguen incluidas en este 

expediente tienen también reparos 

importantes.  

 

Así ocurre con las dos facturas de 

diciembre del 2021, relativas al alquiler 

de aseos químicos en las cabeceras de las 

líneas de buses. Así, el interventor, en su 

informe, advierte de que este servicio de 

tracto sucesivo lleva prestándose de 

manera continuada sin contrato, derivado 

de un contrato menor suscrito en la época 

de la pandemia por motivos sanitarios, 

que no se justifican a partir de julio de 

2021. Advertía también de que se ejecutó 
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executou este compromiso de gasto sen 

crédito orzamentario e sen seguir o 

procedemento de contratación, pois o 

importe supera o límite dun contrato 

menor, polo que non era posible a 

adxudicación directa. Hai que ter en 

conta que, desde maio ata novembro do 

2021, as facturas emitidas por este 

concepto ascenden a máis de 46.000 €. 

Por esa razón formula un reparo de 

legalidade de carácter suspensivo, por 

falta de crédito orzamentario, e o 

interventor advirte de que tamén se 

executou o compromiso de gasto, sen 

crédito orzamentario e sen seguir o 

procedemento de contratación, na 

factura correspondente á instalación 

dunha caldeira na piscina de Riazor, 

pois o importe supera tamén o límite 

dun contrato menor, polo que non era 

posíbel a adxudicación directa. 

 

Polas razóns devanditas, o BNG non 

pode votar a favor da aprobación deste 

expediente. 

 

Moitas grazas. 

 

Ás once horas e trinta minutos sae do 

Salón de Sesións a señora Faraldo 

Calvo. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Jorquera.  

 

Poden pasar as concelleiras e o 

concelleiro.  

 

Turno para a Marea Atlántica. Señor 

Martínez. 

 

Ás once horas e trinta e dous minutos 

entran no Salón de Sesións as señoras 

Soneira Lema e Peñalosa López-Pin, e 

o señor Deus Álvarez. 

 

Señor Martínez Durán 

este compromiso de gasto sin crédito 

presupuestario y sin seguir el 

procedimiento de contratación, pues el 

importe supera el límite de un contrato 

menor, por lo que no era posible la 

adjudicación directa. Hay que tener en 

cuenta que, desde mayo hasta noviembre 

del 2021, las facturas emitidas por este 

concepto ascienden a más de 46.000 €. 

Por esa razón formula un reparo de 

legalidad de carácter suspensivo, por 

falta de crédito presupuestario, y el 

interventor advierte de que también se 

ejecutó el compromiso de gasto, sin 

crédito presupuestario y sin seguir el 

procedimiento de contratación, en la 

factura correspondiente a la instalación 

de una caldera en la piscina de Riazor, 

pues el importe supera también el límite 

de un contrato menor, por lo que no era 

posible a adjudicación directa. 

 

Por las razones mencionadas, el BNG no 

puede votar a favor de la aprobación de 

este expediente. 

 

Muchas gracias. 

 

A las once horas y treinta minutos sale 

del Salón de Sesiones la señora Faraldo 

Calvo. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Jorquera.  

 

Pueden pasar las concejalas y el 

concejal.  

 

Turno para la Marea Atlántica. Señor 

Martínez. 

 

A las once horas y treinta y dos minutos 

entran en el Salón de Sesiones las 

señoras Soneira Lema y Peñalosa 

López-Pin, y el señor Deus Álvarez. 

 

Señor Martínez Durán 
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Grazas, señora Rey. 

 

Para quen falan hoxe cando falan de 

fiscalidade? É dicir, eu de verdade que 

non entendo como se pode tratar de 

vender como unha decisión progresista 

darlle o mesmo trato fiscal a quen ten 

vistas ao Parrote que a quen, na Agra do 

Orzán, no último ano, se lle complicou 

enormemente pagar a factura da 

calefacción. Claro, hai outra 

posibilidade, e é que nin sequera 

queiran hoxe parecer progresistas, 

porque teño a sensación de que levan 

todo o tempo falando para o Partido 

Popular: esto é un rebaixa de impostos... 

Non o pensaron ben pero, se botan as 

contas, daranse conta de que estamos 

rebaixando impostos... Están 

defendendo isto hoxe. Claro, porque 

para aquí non están a falar, eh?. Porque 

se falasen para aquí, estarían falando de 

fiscalidade verde. Recordan o acordo de 

2019 de iniciar unha senda de 

implantación da fiscalidade verde nesta 

cidade? Voou. Estarían falando de 

rebaixarlle as cargas ao pequeno 

comercio e subirllas un pouco ao do 

Parrote. Para nós non están falando 

hoxe. Vostedes saberán por que 

decidiron hoxe falar para o Partido 

Popular en materia de fiscalidade. 

 

Sobre os orzamentos: leccións de 

responsabilidade, señor Lage, á Marea 

Atlántica, cero. Cero. Co que vostedes 

fixeron durante catro anos, e levamos 

catro anos sosténdolles o Goberno. 

Aprobamos orzamentos cada vez que 

vostedes tiveron o detalle de formulalos; 

chegamos a acordos en materia fiscal; 

pactamos as políticas e as axendas máis 

ambiciosas en materia de vivenda. 

Claro, logo non as cumpren, e aquí 

seguimos, sendo responsables, 

garantindo a gobernabilidade. Agora, xa 

me parece unha tomadura de pelo que 

 

Gracias, señora Rey. 

 

¿Para quién hablan hoy cuando hablan 

de fiscalidad? Es decir, yo de verdad que 

no entiendo cómo se puede tratar de 

vender como una decisión progresista 

darle el mismo trato fiscal a quien tiene 

vistas al Parrote que a quien, en el Agra 

del Orzán, en el último año, se le 

complicó enormemente pagar la factura 

de la calefacción. Claro, hay otra 

posibilidad, y es que ni siquiera quieran 

hoy parecer progresistas, porque tengo la 

sensación de que llevan todo el tiempo 

hablando para el Partido Popular: esto 

es una rebaja de impuestos... No lo 

pensaron bien pero, si echan las cuentas, 

se darán cuenta de que estamos rebajando 

impuestos... Están defendiendo esto hoy. 

Claro, porque para aquí no están 

hablando, eh?. Porque si hablasen para 

aquí, estarían hablando de fiscalidad 

verde ¿Recuerdan el acuerdo de 2019 de 

iniciar una senda de implantación de la 

fiscalidad verde en esta ciudad? Voló. 

Estarían hablando de rebajarle las 

cargas al pequeño comercio y subírselas 

un poco al del Parrote. Para nosotros no 

están hablando hoy. Ustedes sabrán por 

qué decidieron hoy hablar para el 

Partido Popular en materia de fiscalidad. 

 

 

Sobre los presupuestos: lecciones de 

responsabilidad, señor Lage, a la Marea 

Atlántica, cero. Cero. Con lo que ustedes 

hicieron durante cuatro años, y llevamos 

cuatro años sosteniéndoles el Gobierno. 

Hemos aprobado presupuestos cada vez 

que ustedes tuvieron el detalle de 

formularlos; llegamos a acuerdos en 

materia fiscal; pactamos las políticas y 

las agendas más ambiciosas en materia 

de vivienda. Claro, luego no las cumplen, 

y aquí seguimos, siendo responsables, 

garantizando la gobernabilidad. Ahora, 

ya me parece una tomadura de pelo que 
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nos queiran facer responsables de 

gobernar —que creo que era o mellor, 

honestamente, para todos, desde logo 

para a cidade—. E eu agardo que as 

cousas muden a partir de 2023, pero ao 

menos non nos fagan responsables 

agora do que son as súas 

responsabilidades.  

 

O Goberno municipal ten a obriga, 

recollida na Lei de facendas locais, de 

formular e aprobar un orzamento para 

que entre en vigor o 1 de xaneiro. Esa é 

a súa responsabilidade. Nós non imos 

abdicar das nosas. Faremos as propostas 

máis avanzadas, seguro, pero non 

podemos gobernar, aínda. 

 

 

Ás once horas e trinta e catro minutos 

entra no Salón de Sesións a señora 

Faraldo Calvo. 

 

Volven a traernos —digamos— a 

montaxe do director do mesmo 

expediente que tiveron que retirar 

cilandeiramente, sen ningunha 

explicación, no último Pleno, porque, 

evidentemente, co informe contundente 

de Intervención sobre Nostián, onde se 

nos advertía a nós, aos membros do 

Pleno, da responsabilidade derivada da 

irresponsabilidade do Goberno 

municipal, que ten sen regularizar unha 

situación e que pretendía que 

aprobásemos aquí pagarlle á 

concesionaria unha cantidade inferior á 

que a concesionaria lle debe a este 

Concello... Bueno, polo menos tiveron o 

detalle de retirar esa parte do expediente 

para ver se esta vez pasa. E pasará —

non será co noso voto, imos votar en 

contra—, pero este é un expediente de 

vergonza. Sei que escoitándoos parece 

que este fose un expediente de 

investimento. Non, mire, este é un 

expediente das facturas que están no 

caixón. E vaia facturas, eh. Que aquí 

nos quieran hacer responsables de 

gobernar —que creo que era lo mejor, 

honestamente, para todos, desde luego 

para la ciudad—. Y yo espero que las 

cosas cambien a partir de 2023, pero al 

menos no nos hagan responsables ahora 

de lo que son sus responsabilidades.  

 

 

El Gobierno municipal tiene la 

obligación, recogida en la Ley de 

Haciendas Locales, de formular y 

aprobar un presupuesto para que entre en 

vigor el 1 de enero. Esa es su 

responsabilidad. Nosotros no vamos a 

abdicar de las nuestras. Haremos las 

propuestas más avanzadas, seguro, pero 

no podemos gobernar, aún. 

 

A las once horas y treinta y cuatro 

minutos entra en el Salón de Sesiones la 

señora Faraldo Calvo. 

 

Vuelven a traernos —digamos— el 

montaje del director del mismo 

expediente que tuvieron que retirar 

cilandeiramente, sin ninguna explicación, 

en el último Pleno, porque, 

evidentemente, con el informe 

contundente de Intervención sobre 

Nostián, donde se nos advertía a 

nosotros, a los miembros del Pleno, de la 

responsabilidad derivada de la 

irresponsabilidad del Gobierno 

municipal, que tiene sin regularizar una 

situación y que pretendía que 

aprobásemos aquí pagarle a la 

concesionaria una cantidad inferior a la 

que la concesionaria le debe a este 

Ayuntamiento. Bueno, por lo menos 

tuvieron el detalle de retirar esa parte del 

expediente para ver si esta vez pasa. Y 

pasará —no será con nuestro voto, vamos 

a votar en contra—, pero este es un 

expediente de vergüenza. Sé que 

escuchándolos parece que este fuera un 

expediente de inversión. No, mire, este es 

un expediente de las facturas que están en 
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todos lemos o informe de Intervención.  

 

 

Que pasa cos aseos químicos, servizo de 

tracto sucesivo sen contrato? Iso que é? 

É responsabilidade de Marea Atlántica 

tamén? Temos que resolverlles os 

contratos. Na mesma área na que teñen 

como teñen a concesión de Nostián. 

Non, está claro que temos que gobernar 

outros. Eran os campións da xestión e 

nin os aseos químicos. 

 

 

Pero é que o colmo é o da caldeira de 

Riazor. Non hai xustificación da 

urxencia dese investimento; non tiña 

crédito, pero é que encima o importe é 

superior ao do contrato menor. Home, 

non digo que nos teñan que pedir 

perdón, pero polo menos unha 

explicación. 

 

Imos votar en contra. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Martínez.  

 

Turno para o Partido Popular. Señora 

Gallego. 

 

Señora Gallego Neira 

 

Si. Ben. Con todo o agarimo, señor 

Lage, vou empezar a última 

intervención igual que as dúas 

anteriores. A ver se non se lles esquece.  

 

Traen a Pleno, 10 de novembro, pouco 

máis dun mes para que remate o ano, 

asuntos da Área de Facenda, pero 

botamos en falta un modificativo 

urxente que vostede mesmo anunciou no 

Pleno de outubro, de catro millóns —

que nada se sabe—; baixada de 

impostos e o orzamento de 2023. Que 

non sexa por non insistir. 

el cajón. Y vaya facturas, eh. Que aquí 

todos leemos el informe de Intervención.  

 

¿Qué pasa con los aseos químicos, 

servicio de tracto sucesivo sin contrato? 

¿Eso qué es? ¿Es responsabilidad de 

Marea Atlántica también? Tenemos que 

resolverles los contratos. En la misma 

área en la que tienen como tienen la 

concesión de Nostián. No, claro está que 

tenemos que gobernar otros. Eran los 

campeones de la gestión y ni los aseos 

químicos. 

 

Pero es que el colmo es lo de la caldera 

de Riazor. No hay justificación de la 

urgencia de esa inversión; no tenía 

crédito, pero es que encima el importe es 

superior al del contrato menor. Hombre, 

no digo que nos tengan que pedir perdón, 

pero por lo menos una explicación. 

 

 

Vamos a votar en contra. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Martínez.  

 

Turno para el Partido Popular. Señora 

Gallego. 

 

Señora Gallego Neira 

 

Sí. Bueno. Con todo el cariño, señor 

Lage, voy a empezar la última 

intervención igual que las dos anteriores. 

A ver si no se les olvida.  

 

Traen a Pleno, 10 de noviembre, poco 

más de un mes para que termine el año, 

asuntos del Área de Hacienda, pero 

echamos en falta un modificativo urgente 

que usted mismo anunció en el Pleno de 

octubre, de cuatro millones —que nada se 

sabe—; bajada de impuestos y el 

presupuesto de 2023. Que no sea por no 

insistir. 
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Este último asunto que agora 

debatemos, as facturas de caixón —

extraxudiciais— do ano pasado, 

aprobadas sen cumprir co 

procedemento establecido e sen 

orzamento, con reparo do interventor. 

Ímonos abster. Vostedes saberán por 

que se saltaron o procedemento.  

 

O problema non son só estas facturas 

de 22.500 €; o problema son os servizos 

que se prestan sen contrato, que son 

centos e son millóns de euros. O señor 

Lage leva tres anos elaborando un 

informe. Díxonos desde a primeira 

Comisión de Facenda —de 

Transparencia, perdón— que ía 

empezar a facelo, e na última dixo que o 

estaba terminando. Pois entre estes 

servizos está o tratamento de residuos: 

Nostián.  

 

Alegrámonos de que retirasen do 

expediente a factura que ían pagar no 

Pleno pasado, de 77.600 €, sen 

compensar o que debe a empresa ao 

Concello e con reparo do interventor. 

Volvo lembrar que son millóns e millóns 

de euros os que o Concello ten que 

recuperar, porque así o dixo a Xustiza 

grazas a que o Goberno do Partido 

Popular puxo orde nesa concesión e o 

reclamou no seu día. Agora xa volverá 

estar desordenada. 

 

Como dicía antes, botamos de menos un 

modificativo de catro millóns que 

anunciou o señor Lage no Pleno de 

outubro como unha gran noticia, e un 

mes despois nin rastro. Catro millóns, 

dixo, para bibliotecas, o Club do Mar, 

cubrir o déficit de EMVSA, pero tamén 

deberían incluír algunha cantidade 

para o convenio co porto, os accesos ao 

CHUAC ou a cantidade necesaria para 

dotar de servizos a cidade das TICS, o 

mercado de Santa Lucía ou o de Monte 

 

Este último asunto que ahora debatimos, 

las facturas de cajón —extrajudiciales— 

del año pasado, aprobadas sin cumplir 

con el procedimiento establecido y sin 

presupuesto, con reparo del interventor. 

Nos vamos a abstener. Ustedes sabrán por 

qué se han saltado el procedimiento.  

 

 

El problema no son solo estas facturas de 

22.500 €; el problema son los servicios 

que se prestan sin contrato, que son 

cientos y son millones de euros. El señor 

Lage lleva tres años elaborando un 

informe. Nos dijo, desde la primera 

Comisión de Hacienda —de 

Transparencia, perdón— que iba a 

empezar a hacerlo, y en la última dijo que 

lo estaba terminando. Pues entre estos 

servicios está el tratamiento de residuos: 

Nostián.  

 

Nos alegramos de que hayan retirado del 

expediente la factura que iban a pagar en 

el Pleno pasado, de 77.600 €, sin haber 

compensado lo que debe la empresa al 

Ayuntamiento y con reparo del 

interventor. Vuelvo a recordar que son 

millones y millones de euros los que el 

Ayuntamiento tiene que recuperar, porque 

así lo dijo la Justicia gracias a que el 

Gobierno del Partido Popular puso orden 

en esa concesión y lo reclamó en su día. 

Ahora ya volverá a estar desordenada. 

 

Como decía antes, echamos de menos un 

modificativo de cuatro millones que 

anunció el señor Lage en el Pleno de 

octubre como una gran noticia, y un mes 

después ni rastro. Cuatro millones, dijo, 

para bibliotecas, el Club del Mar, cubrir 

el déficit de EMVSA, pero también 

deberían incluir alguna cantidad para el 

convenio con el puerto, los accesos al 

CHUAC o la cantidad necesaria para 

dotar de servicios la ciudad de las TICS, 

el mercado de Santa Lucía o el de Monte 
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Alto, por exemplo. Aquí teñen as nosas 

propostas. Cando van traer a Pleno ese 

modificativo? Que nos anuncia hoxe? 

Que nos anuncia hoxe para dar un 

titular de mañá e desviar a atención? 

Pois que van conxelar impostos. 

 

Con todo o agarimo tamén, señor Lage, 

se sobe o IPC e vostede conxela os 

impostos —ben, o Goberno municipal 

da señora Rey— vai pagar o mesmo. Se 

eu teño unha vivenda e pago 300 euros, 

vou pagar 300 euros, pero vou pagar 

máis de luz, máis de auga, máis de 

gasolina, de combustibles, etcétera, 

etcétera. Ou sexa, vostede vai recadar o 

mesmo. Non soben os ingresos, que 

seguramente tamén subirán. 

 

 

Por certo, antes pagábase menos de IBI, 

porque vostedes o subiron un 3% co 

catastrazo, ademais de manter a subida 

de Montoro, que xa repetiu trinta veces. 

 

 

E botamos de menos un orzamento para 

2023. Que vai pasar co convenio do 

porto, cos accesos ao CHUAC? Que vai 

pasar cos cartos que fan falta para 

dotar de servizos á cidade das TICS, en 

especial o edificio que está en obras e 

que se remata en marzo? Ou co 

mercado de Santa Lucía ou o de Monte 

Alto, por exemplo? Se non inclúen nada 

no modificativo de 2022, deberían 

presupostalo para 2023, porque se non 

mal imos. 

 

Que vai pasar o 1 de xaneiro cos 

convenios coas entidades sociais, 

deportivas, culturais e veciñais da 

cidade? Pois que non vai haber 

convenio con ningunha, e volta a 

empezar a negociar. 

 

A realidade é que ao 1 de xaneiro 

estará o orzamento prorrogado, haberá 

Alto, por ejemplo. Aquí tienen nuestras 

propuestas ¿Cuándo van a traer a Pleno 

ese modificativo? ¿Qué nos anuncia hoy? 

¿Qué nos anuncia hoy para dar un titular 

de mañana y desviar la atención? Pues 

que van a congelar impuestos. 

 

Con todo el cariño también, señor Lage, 

si sube el IPC y usted congela los 

impuestos —bueno, el Gobierno 

municipal de la señora Rey— se va a 

pagar lo mismo. Si yo tengo una vivienda 

y pago 300 euros, voy a pagar 300 euros, 

pero voy a pagar más de luz, más de agua, 

más de gasolina, de combustibles, 

etcétera, etcétera. O sea, usted va a 

recaudar lo mismo. No suben los 

ingresos, que seguramente también 

subirán. 

 

Por cierto, antes se pagaba menos de IBI, 

porque ustedes lo subieron un 3% con el 

catastrazo, además de mantener la subida 

de Montoro, que ya ha repetido treinta 

veces. 

 

Y echamos de menos un presupuesto para 

2023 ¿Qué va a pasar con el convenio del 

puerto, con los accesos al CHUAC? ¿Qué 

va a pasar con el dinero que hace falta 

para dotar de servicios a la ciudad de las 

TICS, en especial el edificio que está en 

obras y que se termina en marzo? ¿O con 

el mercado de Santa Lucía o el de Monte 

Alto, por ejemplo? Si no incluyen nada en 

el modificativo de 2022, deberían 

presupuestarlo para 2023, porque si no 

mal vamos. 

 

¿Qué va a pasar el 1 de enero con los 

convenios con las entidades sociales, 

deportivas, culturales y vecinales de la 

ciudad? Pues que no va a haber convenio 

con ninguna, y vuelta a empezar a 

negociar. 

 

La realidad es que a 1 de enero estará el 

presupuesto prorrogado, habrá cero 



 

73 

cero rebaixas fiscais, nin para ricos nin 

para quen non chegan a fin de mes. E 

quero finalizar lembrando os datos de 

execución do orzamento, que xa os 

dixen antes, pero está ben lembralos 

para ver se se poñen as pilas.  

 

Segundo os datos facilitados en outubro 

—que van ser os deste ano os peores da 

historia do Concello— o Goberno 

soamente gastara o 10,5 % do 

orzamento en investimentos para os 

barrios. Tiña sen tocar 81,1 millóns de 

euros dos 90,7 totais do capítulo de 

investimentos municipais. Datos do 

expediente de outubro. Pouco máis 

executarían nun mes. Estes datos son 

peores aínda que os dos dous anos 

anteriores. Entre 2020 e 2021, os dous 

primeiros anos completos do Goberno 

de Inés Rey, deixouse sen gastar dous 

de cada tres euros en investimentos. 77 

millóns de euros sen tocar en 

investimentos, que poderían solucionar 

moitos problemas dos barrios, xerar 

emprego, pero o único que fixeron foi 

pechar rúas á circulación e quitar 

prazas de aparcamento sen dar 

alternativas. Somen os millóns que 

deixan sen gastar este ano. É a maneira 

de xestionar de Inés Rey: presuposta á 

alza, pero non executar o que inclúen 

nos orzamentos pactados cos seus 

socios da Marea.  

 

Sete anos dunha cidade paralizada. 

Deberían reformularse o modelo de 

cidade e de xestionar o Concello.  

 

Nada máis. Grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Gallego. 

 

Pecha o debate o señor Lage. 

 

Señor Lage Tuñas 

rebajas fiscales, ni para ricos ni para 

quienes no llegan a fin de mes. Y quiero 

finalizar recordando los datos de 

ejecución del presupuesto, que ya los dije 

antes, pero está bien recordarlos para ver 

si se ponen las pilas.  

 

Según los datos facilitados en octubre —

que van a ser los de este año los peores de 

la historia del Ayuntamiento— el 

Gobierno solamente había gastado el 10,5 

% del presupuesto en inversiones para los 

barrios. Tenía sin tocar 81,1 millones de 

euros de los 90,7 totales del capítulo de 

inversiones municipales. Datos del 

expediente de octubre. Poco más habrán 

ejecutado en un mes. Estos datos son 

peores aún que los de los dos años 

anteriores. Entre 2020 y 2021, los dos 

primeros años completos del Gobierno de 

Inés Rey, se dejó sin gastar dos de cada 

tres euros en inversiones. 77 millones de 

euros sin tocar en inversiones, que 

podrían solucionar muchos problemas de 

los barrios, generar empleo, pero lo único 

que han hecho ha sido cerrar calles a la 

circulación y quitar plazas de 

aparcamiento sin dar alternativas. Sumen 

los millones que dejan sin gastar este año. 

Es la manera de gestionar de Inés Rey: 

presupuestar al alza, pero no ejecutar lo 

que incluyen en los presupuestos pactados 

con sus socios de la Marea.  

 

 

Siete años de una ciudad paralizada. 

Deberían replantearse el modelo de 

ciudad y de gestionar el Ayuntamiento.  

 

Nada más. Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Gallego. 

 

Cierra el debate el señor Lage. 

 

Señor Lage Tuñas 
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Gracias, señora alcaldesa. 

 

A verdade é que… Non lle pareza mal, 

señor Martínez... Estaba máis na 

discusión que a señora Gallego e vexo 

que... En fin. 

 

Señora Gallego, é que vostede a verdade 

é que non defrauda, porque volve... A 

verdade é que este mandato case me sei 

de memoria... dous de cada tres, tal... É 

que... Faino ben, eh. A verdade é que 

non pasa nada por recoñecerlle que fai 

ben o seu papel de oposición. O que 

pasa é que non se corresponde coa 

realidade da cidade. Non se corresponde 

coa realidade da cidade, nin de 

tramitación de licenzas, nin de 

execución orzamentaria, nin de 

investimento. O Goberno municipal que 

preside a nosa alcaldesa, Inés Rey, 

cambiou completamente unha dinámica. 

Vostede mesma se queixaba nun 

momento determinado de que había 

moitas obras. Imaxino que se hai moitas 

obras será porque se está facendo algo, 

digo eu. Xa sendo así... contido. 

Contido, sen ser triunfalistas, que diría o 

señor Jorquera... Non, non. Nin hai 

autocompracencia, nin hai en ningún 

caso unha posición de suficiencias. O 

que hai é a defensa do que se ten feito. 

 

Eu, polo que vexo, vostede fai balance. 

Aínda estamos en novembro. Se imos a 

andar así seis meses vou a empezar a 

traer as gráficas e vou a ter que 

recuperar os carteliños que lle quito así, 

habitualmente, para explicar o de antes, 

o de despois e o de agora. Porque 

subida de impostos, expliqueillo un día; 

bonificacións, cóntolle o que se aprobou 

neste mandato: familias monoparentais, 

familias en risco de exclusión, familias 

numerosas, vivenda de protección 

oficial.  

 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

La verdad es que… No le parezca mal, 

señor Martínez... Estaba más en la 

discusión que la señora Gallego y veo 

que... En fin. 

 

Señora Gallego, es que usted la verdad es 

que no defrauda, porque vuelve... La 

verdad es que este mandato casi me sé de 

memoria... dos de cada tres, tal... Es 

que... Lo hace bien, eh. La verdad es que 

no pasa nada por reconocerle que hace 

bien su papel de oposición. Lo que pasa 

es que no se corresponde con la realidad 

de la ciudad. No se corresponde con la 

realidad de la ciudad, ni de tramitación 

de licencias, ni de ejecución 

presupuestaria, ni de inversión. El 

Gobierno municipal que preside nuestra 

alcaldesa, Inés Rey, cambió 

completamente una dinámica. Usted 

misma se quejaba en un momento 

determinado de que había muchas obras. 

Imagino que si hay muchas obras será 

porque se está haciendo algo, digo yo. Ya 

siendo así... contenido. Contenido, sin ser 

triunfalistas, que diría el señor 

Jorquera… No, no. Ni hay 

autocomplacencia, ni hay en ningún caso 

una posición de suficiencias. Lo que hay 

es la defensa de lo que se ha hecho. 

 

Yo, por lo que veo, usted hace balance. 

Aún estamos en noviembre. Si vamos a 

andar así seis meses voy a empezar a 

traer las gráficas y voy a tener que 

recuperar los cartelitos que le saco así, 

habitualmente, para explicar lo de antes, 

lo de después y lo de ahora. Porque 

subida de impuestos, se lo expliqué un 

día; bonificaciones, le cuento lo que se 

aprobó en este mandato: familias 

monoparentales, familias en riesgo de 

exclusión, familias numerosas, vivienda 

de protección oficial.  
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Por certo, dicía o señor Martínez, e dicía 

ben, que eles defenderon algunhas 

iniciativas e apoiaron outras. As casas 

de apostas, quen realmente tomou 

decisións e se subiron taxas de forma 

contundente, diría eu, foi cando 

gobernou este goberno socialdemócrata, 

nada populista, da señora Rey.  

 

Señor Martínez, cando vostedes ían 

cambiar o mundo non lle tocaron ás 

casas de apostas. Tanto non lle tocaron, 

que había unha nun local municipal. E 

viñeron os moderados, nada populistas, 

e van e pechan a casa de apostas nun 

espazo municipal. Para ser vostedes, 

digámolo así, os que ían a meterlle 

mano aos poderosos, pois a verdade é 

que pasaron catro anos e deixaron a casa 

de apostas sen tocarlle. Quero dicir que, 

a ver, que todos cometemos errores e 

todos seguro que facemos algunha 

cousa ben, pero creo que podemos ser 

ponderados.  

 

Eu non responsabilizo á Marea 

Atlántica de gobernar —basicamente 

porque non decidiron os coruñeses que 

gobernara—, pero recoñézolle que teñen 

axudado e que temos chegado a 

acordos. E dígolle que haberá 

orzamentos ou non haberá orzamentos, 

non só en función da decisión do 

Goberno municipal, pero o Goberno 

municipal vai a gobernar ata o último 

día, non entramos en modo eleccións. 

Non entramos en modo eleccións. Nós 

estamos gobernando e non perdendo a 

perspectiva.  

 

Hai moitas cousas por facer, moitas. E 

eu entendo que o Pleno, en fin, está un 

pouco presidido pola evolución destes 

tres anos e medio.  

 

Señor Martínez, eu non entendo moi 

ben que vostede se poña así, pero 

quédome co positivo, que é que somos 

Por cierto, decía el señor Martínez, y 

decía bien, que ellos defendieron algunas 

iniciativas y apoyaron otras. Las casas de 

apuestas, quien realmente tomó 

decisiones y se subieron tasas de forma 

contundente, diría yo, fue cuando 

gobernó este gobierno socialdemócrata, 

nada populista, de la señora Rey.  

 

Señor Martínez, cuando ustedes iban a 

cambiar el mundo no le tocaron a las 

casas de apuestas. Tanto no le tocaron, 

que había una en un local municipal. Y 

vinieron los moderados, nada populistas, 

y van y cierran la casa de apuestas en un 

espacio municipal. Para ser ustedes, 

digámoslo así, los que iban a meterle 

mano a los poderosos, pues la verdad es 

que pasaron cuatro años y dejaron la 

casa de apuestas sin tocarle. Quiero decir 

que, a ver, que todos cometemos errores y 

todos seguro que hacemos alguna cosa 

bien, pero creo que podemos ser 

ponderados.  

 

Yo no responsabilizo a la Marea 

Atlántica de gobernar —básicamente 

porque no decidieron los coruñeses que 

gobernaran—, pero le reconozco que han 

ayudado y que hemos llegado a acuerdos. 

Y le digo que habrá presupuestos o no 

habrá presupuestos, no solo en función de 

la decisión del Gobierno municipal, pero 

el Gobierno municipal va a gobernar 

hasta el último día. No entramos en modo 

elecciones, no entramos en modo 

elecciones. Nosotros estamos gobernando 

y no perdiendo la perspectiva.  

 

 

Hay muchas cosas por hacer, muchas. Y 

yo entiendo que el Pleno, en fin, está un 

poco presidido por la evolución de estos 

tres años y medio.  

 

Señor Martínez, yo no entiendo muy bien 

que usted se ponga así, pero me quedo 

con lo positivo, que es que somos capaces 
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capaces de sacar moitas cousas adiante. 

Agora, o Goberno municipal da Coruña 

e o Partido Socialista non son 

responsables de que a señora Faraldo 

estea onde está sentada, nin de que a 

señora Soneira estea sentada onde está 

sentada. E con isto quero que quede 

claro que nós respondemos do noso. 

Con moitos erros, seguramente, e con 

bastantes acertos, polo que parece. Pero 

creo que non se trata de xerar tensión 

onde non ten por que habela. Haberá 

diferencias políticas. Nin o Goberno 

municipal responsabiliza ao Partido 

Popular, á Marea... Bueno, ao Bloque, 

señor Jorquera, polo menos ata maio 

non nos responsabilizamos porque non 

lle dá. É dicir, son dous. Pero dous 

importantes, (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención)... pero que non nos 

chega, vale? Vostede quere discutir do 

orzamento. O problema é que, xa llo 

teño dito: ogallá puidésemos chegar a 

acordo e sacar un orzamento adiante, 

pero non dan os votos. Entonces, imos 

contar con vostedes? Si, pero esperamos 

que o Grupo da Marea estea disposto a 

sacar o orzamento adiante. Falamos co 

Partido Popular? Non. Falamos para a 

maioría dos coruñeses e coruñesas. E 

cando digo neste pleno que no ano 

2023, ao igual que se fixo en anos 

precedentes, non se lle vai a subir os 

impostos e se van a conxelar as taxas, 

estamos falando da maioría da 

poboación. Si. Pero, por certo, as 

bonificacións establecémolas para os 

que menos teñen, para os que máis 

necesidades pasan, para aqueles que son 

grupos dentro da nosa sociedade que 

precisan desas rebaixas e desas axudas. 

Aquí os únicos que lles rebaixan os 

impostos a moi poucos, aos ricos, son o 

Partido Popular (óense dous sinais 

acústicos indicativos da finalización 

do tempo de intervención). Os únicos 

que temos tomado decisións de 

de sacar muchas cosas adelante. Ahora, 

el Gobierno municipal de A Coruña y el 

Partido Socialista no son responsables de 

que la señora Faraldo esté donde está 

sentada, ni de que la señora Soneira esté 

sentada donde está sentada. Y con esto 

quiero que quede claro que nosotros 

respondemos de lo nuestro. Con muchos 

errores, seguramente, y con bastantes 

aciertos, por lo que parece. Pero creo 

que no se trata de generar tensión donde 

no tiene por qué haberla. Habrá 

diferencias políticas. Ni el Gobierno 

municipal responsabiliza al Partido 

Popular, a la Marea... Bueno, al Bloque, 

señor Jorquera, por lo menos hasta mayo 

no nos responsabilizamos porque no le 

da. Es decir, son dos. Pero dos 

importantes, (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo 

de intervención) pero que no nos llega 

¿vale? Usted quiere discutir del 

presupuesto. El problema es que, ya se lo 

tengo dicho: ojalá pudiéramos llegar a 

acuerdo y sacar un presupuesto adelante, 

pero no dan los votos. Entonces ¿vamos a 

contar con ustedes? Sí, pero esperamos 

que el Grupo de la Marea esté dispuesto 

a sacar el presupuesto adelante. 

¿Hablamos con el Partido Popular? No. 

Hablamos para la mayoría de los 

coruñeses y coruñesas. Y cuando digo en 

este pleno que en el año 2023, al igual 

que se hizo en años precedentes, no se le 

va a subir los impuestos y se van a 

congelar las tasas, estamos hablando de 

la mayoría de la población. Sí. Pero, por 

cierto, las bonificaciones las 

establecemos para los que menos tienen, 

para los que más necesidades pasan, 

para aquellos que son grupos dentro de 

nuestra sociedad que precisan de esas 

rebajas y de esas ayudas. Aquí los únicos 

que les rebajan los impuestos a muy 

pocos, a los ricos, son el Partido Popular 

(se oyen dos señales acústicas 

indicativas de la finalización del tiempo 

de intervención). Los únicos que hemos 
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bonificacións para familias numerosas, 

familias monoparentais, familias en 

risco de exclusión, ten sido o Goberno 

de Inés Rey. E iso eu sei que doe, pero o 

que é medible non é opinable. Polo 

tanto, é o que hai. 

 

 

Nada máis e moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Lage. 

 

Imos proceder á votación deste punto 

catro que, lles lembro, vai da aprobación 

do expediente de recoñecementos 

extraxudiciais de obrigas procedentes de 

exercicios anteriores. 

 

 

Votación do asunto número seis 

 

Seguidamente pola Presidencia 

sométese a votación o asunto número 

seis referenciado na orde do día, 

producíndose o seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Abstense o Grupo Municipal do Partido 

Popular (PP) (9 abstencións). 

 

Vota en contra o Grupo Municipal da 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota en contra o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Abstense a concelleira non adscrita D.ª 

Isabel Faraldo Calvo (1 abstención). 

 

tomado decisiones de bonificaciones para 

familias numerosas, familias 

monoparentales, familias en riesgo de 

exclusión, ha sido el Gobierno de Inés 

Rey. Y eso yo sé que duele, pero lo que es 

medible no es opinable. Por lo tanto, es lo 

que hay. 

 

Nada más y muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Lage. 

 

Vamos a proceder a la votación de este 

punto cuatro que, les recuerdo, va de la 

aprobación del expediente de 

reconocimientos extrajudiciales de 

obligaciones procedentes de ejercicios 

anteriores. 

 

Votación del asunto número seis 

 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete a votación el asunto número seis 

referenciado en el orden del día, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Se abstiene el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 abstenciones). 

 

Vota en contra el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota en contra el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Se abstiene la concejala no adscrita D.ª 

Isabel Faraldo Calvo (1 abstención). 
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Abstense a concelleira non adscrita D.ª 

Susana Soneira Lema (1 abstención). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. Queda aprobado este 

asunto. 

 

Acordo 

 

1.-Recoñecer as obrigacións 

procedentes de exercicios anteriores por 

importe de vinte e nove mil cincocentos 

oitenta e un euros con catorce céntimos 

(29.581,14€), individualizadas na listaxe 

denominada “Recoñecementos 

extraxudiciais de obrigacións con 

dotación orzamentaria 2022-2”. 

 

2.- Facultar á Excma. Sra. Alcaldesa 

para a adopción dos decretos que sexan 

necesarios para dar efectividade ao 

acordado. 

 

Se abstiene la concejala no adscrita D.ª 

Susana Soneira Lema (1 abstención). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. Queda aprobado este 

asunto. 

 

Acuerdo 

 

1.- Reconocer las obligaciones 

procedentes de ejercicios anteriores por 

importe de veintinueve mil quinientos 

ochenta y un euros con catorce céntimos 

(29.581,14€), individualizadas en el 

listado denominado “Reconocimientos 

extrajudiciales de obligaciones con 

dotación presupuestaria 2022-2”. 

 

2.- Facultar a la Excma. Sra. Alcaldesa 

para la adopción de los decretos que sean 

necesarios para dar efectividad a lo 

acordado. 

 
ANEXO 

Recoñecementos extraxudiciais de obrigacións con dotación orzamentaria 2022-1 

ÁREA DE GOBERNO 
DEPARTAMEN

TO 
ACREDOR NIF CONCEPTO NÚM. FRA DATA FRA APLICACIÓN 

COD. 

PROXECTO 
IMPORTE 

MEDIO 

AMBIENTE E 

SOSTIBILIDADE 

MEDIO 

AMBIENTE 

Suministros 

generales 

manufactur

ados, SL 

B15009681 

Aluguer aseos 

químicos 

cabeceiras buses 

decembro 2021  

(Praza 

Tolerancia) 

21W 637 30/12/2021 31.160 .20300  1.241,58 

MEDIO 

AMBIENTE E 

SOSTIBILIDADE 

MEDIO 

AMBIENTE 

Suministros 

generales 

manufactur

ados, SL 

B15009681 

Aluguer aseos 

químicos 

cabeceiras buses 

decembro 2021 

(Novo Mesoiro-

Rosales-Praza 

Pontevedra-

Mercado Monte 

Alto- Abente e 

Lago) 

21W 639 30/12/2021 31.160 .20300  6.207,91 

MEDIO 

AMBIENTE E 

SOSTIBILIDADE 

MEDIO 

AMBIENTE 

Martínez 

López Jesús 
33995748T 

Visitas guiadas a 

San Amaro en 

decembro 2021 

Emit- 315 17/06/2022 31.164 .22699  544,50 

MEDIO 

AMBIENTE E 

SOSTIBILIDADE 

MEDIO 

AMBIENTE 

Lairoside, 

SL 
B15565096 

Esterilizacións 

mes de xaneiro 

2021 

EMIT- S1158192 27/01/2022 31.311 .22621  1.016,04 

MEDIO 

AMBIENTE E 

SOSTIBILIDADE 

MEDIO 

AMBIENTE 

Lairoside, 

SL 
B15565096 

Esterilizacións 

mes de febreiro  

2021 

EMIT- S1158196 27/01/2022 31.311 .22621  1.272,70 

DEPORTES DEPORTES 
Ángel 

Roade, SL 
B15111719 

Instalación de 

caldeira mural 

para apoio do 

ACS na piscina 

de Riazor 

883 14/12/2021 52.342 .62300  19.298,41 

       
  29.581,14 

 

 

Presidencia 

 

Remata a parte resolutiva. Pasamos á 

  

Presidencia 

 

Termina la parte resolutiva. Pasamos a la 
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parte non resolutiva: control e 

seguimento da xestión. 

 

parte no resolutiva: control y seguimiento 

de la gestión. 

 

 

II. PARTE NON RESOLUTIVA. 

CONTROL E SEGUIMENTO DA 

XESTIÓN: 

 

Señor Secretario 

 

164.- Toma de coñecemento: 

 

-Das resolucións da Xunta de Goberno 

Local, desde a número vinte e un mil 

trescentos oitenta e catro (21.384), do 5 

de outubro de 2022, á número vinte e 

tres mil cincocentos sesenta e seis 

(23.566), do 5 de novembro. 

 

-E dos decretos da Alcaldía, desde o 

número sete mil trescentos oitenta e oito 

(7.388), do 5 de outubro de 2022, ao 

número oito mil douscentos vinte 

(8.220), do 5 de novembro. 

 

A continuación mocións, rogos e 

preguntas.  

 

Presidencia 

 

Ben. Pois pasamos ao debate das 

mocións. Atentos. Somos poucos.  

 

2º. Mocións. 

 

Presidencia 

 

A primeira das mocións será a 

presentada pola concelleira non adscrita, 

dona Isabel Faraldo, con motivo do 

25N, Día Internacional contra a 

Violencia cara as Mulleres, que terá un 

tempo de debate de catro, minutos 

porque se vai debater conxuntamente 

coa moción presentada polo BNG, sobre 

violencia machista, coa moción 

presentada pola Marea Atlántica, sobre 

o 25N, Día Internacional da 

  

II. PARTE NO RESOLUTIVA. 

CONTROL Y SEGUIMIENTO DE La 

GESTIÓN: 

 

Señor Secretario 

 

164.- Toma de conocimiento: 

 

-De las resoluciones de la Junta de 

Gobierno Local, desde a número veintiún 

mil trescientos ochenta y cuatro (21.384), 

de 5 de octubre de 2022, a la número 

veintitrés mil quinientos sesenta y seis 

(23.566), de 5 de noviembre. 

 

-Y de los decretos de la Alcaldía, desde el 

número siete mil trescientos ochenta y 

ocho (7.388), de 5 de octubre de 2022, al 

número ocho mil doscientos veinte 

(8.220), de 5 de noviembre. 

 

A continuación mociones, ruegos y 

preguntas.  

 

Presidencia 

 

Bien. Pues pasamos al debate de las 

mociones. Atentos. Somos pocos.  

 

2º. Mociones. 

 

Presidencia 

 

La primera de las mociones será la 

presentada por la concejala no adscrita, 

doña Isabel Faraldo, con motivo del 25N, 

Día Internacional contra la Violencia 

hacia las Mujeres, que tendrá un tiempo 

de debate de cuatro minutos, porque se va 

a debatir conjuntamente con la moción 

presentada por el BNG sobre violencia 

machista, con la moción presentada por 

la Marea Atlántica sobre el 25N, Día 

Internacional de la Erradicación de la 
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Erradicación da Violencia contra as 

Mulleres, e coa moción —pode saír— 

do Partido Popular con motivo da 

conmemoración do 25 de novembro, 

Día Internacional da Eliminación da 

Violencia contra as Mulleres. 

 

Ás once horas e cincuenta minutos sae 

do Salón de Sesións o señor 

Rodríguez Martínez. 

 

Para estas... Na moción da señora 

Faraldo non hai emendas, na moción do 

BNG non hai emendas, na moción da 

Marea non hai emendas e na moción do 

Partido Popular hai unha emenda de 

substitución do Grupo Municipal da 

Marea.  

 

Cando teña o turno o Partido Popular 

manifestará se acepta ou non a emenda. 

Si se acepta a emenda, señora Soneira, 

unha vez rematadas as catro 

intervencións terá vostede a palabra e 

despois a señora Neira. De aceptarse a 

emenda, será incorporada á moción e se 

votarán as catro mocións por separado. 

De non aceptarse a emenda, se 

comezará a votación pola moción da 

señora Faraldo, despois a do BNG, 

despois a da Marea e despois se votará 

en primeiro lugar a emenda, de 

prosperar remataríamos, e de non 

prosperar se votaría a moción.  

 

Aínda que sone así un pouco lioso, imos 

levalo ben e  non haberá problema. 

Bueno, é o mecanismo de sempre, pero 

hoxe fixen unha explicación máis 

didáctica porque hai unha concelleira 

que se incorpora.  

 

Así que, neste punto, con cariño e unha 

imperiosa necesidade de saír, solicito ao 

primeiro tenente de alcaldesa que me 

substitúa na Presidencia.  

 

E comeza o debate a señora Faraldo.  

Violencia contra las Mujeres, y con la 

moción —puede salir— del Partido 

Popular con motivo de la conmemoración 

de 25 de noviembre, Día Internacional de 

la Eliminación de la Violencia contra las 

Mujeres. 

 

A las once horas y cincuenta minutos 

sale del Salón de Sesiones el señor 

Rodríguez Martínez. 

 

Para estas… En la moción de la señora 

Faraldo no hay enmiendas, en la moción 

del BNG no hay enmiendas, en la moción 

de la Marea no hay enmiendas y en la 

moción del Partido Popular hay una 

enmienda de sustitución del Grupo 

Municipal de la Marea.  

 

Cuando tenga el turno el Partido Popular 

manifestará si acepta o no la enmienda. 

Si se acepta la enmienda, señora Soneira, 

una vez finalizadas las cuatro 

intervenciones tendrá usted la palabra y 

después la señora Neira. De aceptarse la 

enmienda, será incorporada a la moción 

y se votarán las cuatro mociones por 

separado. De no aceptarse la enmienda, 

se comenzará la votación por la moción 

de la señora Faraldo, después la del 

BNG, después la de la Marea y después 

se votará en primer lugar la enmienda, de 

prosperar finalizaríamos, y de no 

prosperar se votaría la moción.  

 

Aunque suene así un poco lioso, lo vamos 

a llevar bien y no habrá problema. 

Bueno, es el mecanismo de siempre, pero 

hoy hice una explicación más didáctica 

porque hay una concejala que se 

incorpora.  

 

Así que, en este punto, con cariño y una 

imperiosa necesidad de salir, solicito al 

primer teniente de alcaldesa que me 

sustituya en la Presidencia.  

 

Y comienza el debate la señora Faraldo.  
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Ás once horas e cincuenta e un 

minuto sae do Salón de Sesións a 

señora alcaldesa, dona Inés Rey 

García, e pasa a presidir a sesión o 

señor Borrego Vázquez. 

 

 

Primeira. Moción presentada pola 

concelleira non adscrita D.ª Isabel 

Faraldo Calvo con motivo do 25N, 

Día Internacional contra a violencia 

cara as mulleres. 

 

Terceira. Moción presentada polo 

Grupo Municipal do Bloque 

Nacionalista Galego sobre violencia 

Machista. 

 

Segunda. Moción presentada polo 

Grupo Municipal da Marea Atlántica 

sobre o 25N, Día Internacional da 

erradicación da violencia contras as 

mulleres.  

 

Terceira. Moción presentada polo 

Grupo Municipal do Partido Popular 

con motivo da conmemoración do 25 

de novembro, Día Internacional da 

eliminación da violencia contra as 

mulleres.  

 

Sobre esta moción o Grupo Municipal 

da Marea Atlántica presenta unha 

emenda de substitución.  

 

Debate conxunto e votación separada 

das catro mocións mencionadas. 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Grazas, señora alcaldesa.  

 

O 2022 está enmarcado nun contexto de 

crise, co agravamento da situación 

económica, unha inflación récord que 

está a afectar principalmente ás capas 

populares, ás máis vulnerables, ás máis 

 

A las once horas y cincuenta y un 

minuto sale del Salón de Sesiones la 

señora alcaldesa, doña Inés Rey García, 

y pasa a presidir la sesión el señor 

Borrego Vázquez. 

 

 

Primera. Moción presentada por la 

concejala no adscrita D.ª Isabel Faraldo 

Calvo con motivo del 25N, Día 

Internacional contra la violencia hacia 

las mujeres.  

 

Tercera. Moción presentada por el 

Grupo Municipal del Bloque 

Nacionalista Galego sobre violencia 

machista. 

 

Segunda. Moción presentada por el 

Grupo Municipal de la Marea Atlántica 

sobre el 25N, Día Internacional de la 

erradicación de la violencia contra las 

mujeres.  

 

Tercera. Moción presentada por el 

Grupo Municipal del Partido Popular 

con motivo de la conmemoración del 25 

de noviembre, Día Internacional de la 

eliminación de la violencia contra las 

mujeres.  

 

Sobre esta moción el Grupo Municipal 

de la Marea Atlántica presenta una 

enmienda de sustitución. 

 

Debate conjunto y votación separada de 

las cuatro mociones mencionadas. 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Gracias, señora alcaldesa.  

 

El 2022 está enmarcado en un contexto 

de crisis, con el agravamiento de la 

situación económica, una inflación 

récord que está afectando principalmente 

a las capas populares, a las más 
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precarias. Un ano que  suma e agudiza a 

situación de desigualdade de xénero que 

sostén o neoliberalismo e o patriarcado. 

 

 

Están a desenvolverse múltiples 

programas para a recuperación 

económica en todos os niveis das 

administracións, para incidir e 

compensar os efectos da pandemia. Pero 

diversos expertos, expertas e organismo 

nacionais e internacionais: Ministerio de 

Igualdade, a ONU a través da PENUD, 

do Programa de Nacións Unidas para o 

Desenvolvemento, están a alertar de que 

en épocas de crise o enfoque de xénero 

é un dos puntos que as administracións 

tachan da súa axenda. Mentres que, 

precisamente, é nesas crises cando 

debemos reforzar a nosa mirada cara as 

mulleres e as nenas.  

 

 

Mil cento sesenta e cinco mulleres foron 

asasinadas no Estado desde o 1 de 

xaneiro de 2003, data na que se comeza 

a contabilizar os asasinatos das mulleres 

vítimas de violencia de xénero. O 

número de menores que quedaron en 

situación de orfandade por esta 

violencia ascende a 21 en 2021 e 361 

desde o ano 2013, data na que se 

inclúen ás crianzas como vítimas de 

violencia de xénero.  

 

Ás once horas e cincuenta e cinco 

minutos sae do Salón de Sesións o 

señor Celemín Santos e entra o señor 

Martínez Durán. 

 

Os casos activos por violencia de xénero 

no noso país, segundo VIOGEM, son a 

31 de agosto 74.488, un 10 case un 11 

% máis que no 2021. O número de 

mulleres que viven con protección 

policial por risco de violencia machista, 

ascende a 42.657, o que supón case un 

18 % máis que o ano pasado. O servizo 

vulnerables, a las más precarias. Un año 

que  suma y agudiza la situación de 

desigualdad de género que sostiene el 

neoliberalismo y el patriarcado.  

 

Están desarrollándose múltiples 

programas para la recuperación 

económica en todos los niveles de las 

administraciones, para incidir y 

compensar los efectos de la pandemia. 

Pero diversos expertos, expertas y 

organismo nacionales e internacionales: 

Ministerio de Igualdad, la ONU a través 

del PENUD, del Programa de Naciones 

Unidas para el Desarrollo, están 

alertando de que en épocas de crisis el 

enfoque de género es uno de los puntos 

que las administraciones tachan de su 

agenda. Mientras que, precisamente, es 

en esas crisis cuando debemos reforzar 

nuestra mirada hacia las mujeres y las 

niñas.  

 

Mil ciento sesenta y cinco mujeres fueron 

asesinadas en el Estado desde el 1 de 

enero de 2003, fecha en la que se 

comienza a contabilizar los asesinatos de 

las mujeres víctimas de violencia de 

género. El número de menores que 

quedaron en situación de orfandad por 

esta violencia asciende a 21 en 2021 y 

361 desde el año 2013, fecha en la que se 

incluyen a los menores como víctimas de 

violencia de género.  

 

A las once horas y cincuenta y cinco 

minutos sale del Salón de Sesiones el 

señor Celemín Santos y entra el señor 

Martínez Durán. 

 

Los casos activos por violencia de género 

en nuestro país, según VIOGEM, son a 31 

de agosto 74.488, un 10 casi un 11 % más 

que en el 2021. El número de mujeres que 

viven con protección policial por riesgo 

de violencia machista, asciende a 42.657, 

lo que supone casi un 18 % más que el 

año pasado. El servicio telefónico de 
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telefónico de atención e protección para 

vítimas de violencia de xénero, 

ATEMPO, rexistrou 872 altas no mes 

de agosto, o que supón un incremento 

do sete coma e pico por cen, con 

respecto ao 2021. Pero é que, a 31 de 

agosto de 2022, o número de usuarias 

activas é de 17.281 mulleres. Segundo o 

informe do Consello do Poder Xudicial 

durante o ano 2021, 159.354 mulleres 

foron vítimas de violencia de xénero.  

 

Lonxe das frías estatísticas e das frías 

cifras, as violencias machistas non 

poden entenderse como un problema 

privado. É un problema estrutural, é 

unha violación dos dereitos humanos.  

 

É fundamental unha reformulación dos 

nosos servizos públicos que, estando 

feridos de morte, non poden atendernos 

nin garantir os nosos dereitos e protexer 

as nosas vidas. Necesitamos unha aposta 

clara pola ampliación de recursos e 

reestruturación do público e do común.  

 

 

Preocúpanos tamén que, segundo o 

estudo elaborado polo Centro Reina 

Sofía sobre a adolescencia e mocidade, 

a porcentaxe de mozos novos que nega 

a violencia de xénero ou que lle resta 

importancia segue crecendo a un de 

cada cinco, é dicir, un 20 % que nega 

que exista.  

 

Afirmacións como estas non axudan 

absolutamente nada: Que un pai mate 

ao seu fillo non é violencia machista —

Feijoo— O Ministerio de Igualdade 

podería desaparecer e non pasaría 

nada —Cuca Gamarra— O PP apoia a 

proposta de Ayuso de retirar os 20.000 

millóns destinados ao Plan de 

Igualdade. Último titular de prensa: Vox 

acorda co PP de Mañueco que se 

elimine en Castela e León o 

recoñecemento á violencia machista.  

atención y protección para víctimas de 

violencia de género, ATEMPO, registró 

872 altas en el mes de agosto, lo que 

supone un incremento del siete coma y 

pico por cien, con respecto al 2021. Pero 

es que, a 31 de agosto de 2022, el número 

de usuarias activas es de 17.281 mujeres. 

Según el informe del Consejo del Poder 

Judicial durante el año 2021, 159.354 

mujeres fueron víctimas de violencia de 

género.  

 

Lejos de las frías estadísticas y de las 

frías cifras, las violencias machistas no 

pueden entenderse como un problema 

privado. Es un problema estructural, es 

una violación de los derechos humanos.  

 

Es fundamental una reformulación de 

nuestros servicios públicos que, estando 

heridos de muerte, no pueden atendernos 

ni garantizar nuestros derechos y 

proteger nuestras vidas. Necesitamos una 

apuesta clara por la ampliación de 

recursos y reestructuración de lo público 

y de lo común.  

 

Nos preocupa también que, según el 

estudio elaborado por el Centro Reina 

Sofía sobre la adolescencia y juventud, el 

porcentaje de jóvenes que niega la 

violencia de género o que le resta 

importancia sigue creciendo a uno de 

cada cinco, es decir, un 20 % que niega 

que exista.  

 

Afirmaciones como estas no ayudan 

absolutamente nada: Que un padre mate a 

su hijo no es violencia machista —

Feijoo—El Ministerio de Igualdad podría 

desaparecer y no pasaría nada —Cuca 

Gamarra— El PP apoya la propuesta de 

Ayuso de retirar los 20.000 millones 

destinados al Plan de Igualdad. Último 

titular de prensa: Vox acuerda con el PP 

de Mañueco que se elimine en Castilla y 

León el reconocimiento a la violencia 

machista.  
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Polo tanto, elevamos a este concello, a 

este pleno, para a súa aprobación os 

seguintes acordos: rexeitar a negación 

da violencia de xénero e calquera 

acordo con aqueles que a negan; 

implementar en todas as administración 

públicas, e polo tanto tamén no noso 

concello, o catálogo de medidas 

urxentes aprobado no Consello de 

Ministras e Ministros en xullo do 2021, 

do Plan de Mellora e Contra a Violencia 

de Xénero, que implica ao Ministerio de 

Igualdade, ao de Xustiza, ao de Interior, 

ao de Sanidade e ao de Dereitos Sociais 

e Axenda 2030; instar que na Comisión 

Sectorial de Igualdade se amplíe o 

tempo de acreditación da vítima de 

violencia de xénero para posibilitar a 

súa inclusión nos procesos de 

incorporación sociolaboral; avaliar un 

informe de impacto de xénero os 

programas para a recuperación 

económica, para incluír factores de 

corrección necesarios para evitar 

aumentar os desequilibrios de xénero 

existentes; avaliar medidas financiadas 

pola posta en marcha do Pacto de 

Estado Contra a Violencia de Xénero 

por parte do Concello para garantir a 

utilización de maneira adecuada e  os 

obxectivos nos que se está a traballar; 

recuperar unha visión feminista e 

empoderadora nas accións dirixidas á 

atención da saúde sexual e reprodutiva; 

desenvolver plans de formación e 

sensibilización contra as violencias 

(óese un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de 

intervención) —acabo xa, desculpe 

polo groso do tema— desenvolver plans 

de formación e sensibilización contra as 

violencias machistas de obrigado 

cumprimento ao persoal municipal, con 

cursos mantidos no tempo, actualizados 

e avaliables; fortalecer a rede pública de 

atención, especialmente os CIM, a Casa 

de Acollida e outros Servizos como o 

 

Por lo tanto, elevamos a este 

ayuntamiento, a este pleno, para su 

aprobación los siguientes acuerdos: 

rechazar la negación de la violencia de 

género y cualquier acuerdo con aquellos 

que la niegan; implementar en todas las 

administración públicas, y por lo tanto 

también en nuestro ayuntamiento, el 

catálogo de medidas urgentes aprobado 

en el Consejo de Ministras y Ministros en 

julio del 2021, del Plan de Mejora y 

Contra la Violencia de Género, que 

implica al Ministerio de Igualdad, al de 

Justicia, al de Interior, al de Sanidad y al 

de Derechos Sociales y Agenda 2030; 

instar que en la Comisión Sectorial de 

Igualdad se amplíe el tiempo de 

acreditación de la víctima de violencia de 

género para posibilitar su inclusión en 

los procesos de incorporación 

sociolaboral; evaluar un informe de 

impacto de género los programas para la 

recuperación económica, para incluir 

factores de corrección necesarios para 

evitar aumentar los desequilibrios de 

género existentes; evaluar medidas 

financiadas por la puesta en marcha del 

Pacto de Estado Contra la Violencia de 

Género por parte del Ayuntamiento para 

garantizar la utilización de manera 

adecuada y los  objetivos en los que se 

está trabajando; recuperar una visión 

feminista y empoderadora en las acciones 

dirigidas a la atención de la salud sexual 

y reproductiva; desarrollar planes de 

formación y sensibilización contra las 

violencias (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo 

de intervención) —acabo ya, disculpe por 

lo grueso del tema— desarrollar planes 

de formación y sensibilización contra las 

violencias machistas de obligado 

cumplimiento al personal municipal, con 

cursos mantenidos en el tiempo, 

actualizados y evaluables; fortalecer la 

red pública de atención, especialmente 

los CIM, la Casa de Acogida y otros 
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UAMI e  as unidades de atención social; 

e desenvolver e afondar nas campañas 

de prevención das violencias machistas 

desde unha perspectiva interseccional e 

feminista. 

 

Grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Faraldo.  

 

Poden pasar, que hai overbooking aí na 

entrada. 

 

Ás once horas e cincuenta e sete 

minutos entran no Salón de Sesións os 

señores Lema Suárez e Rodríguez 

Martínez e as señoras Peñalosa 

López-Pin, García Gómez  e Martínez 

Acón . 

 

Tería a palabra agora o Bloque 

Nacionalista.  

 

Señora Veira, cando queira. Catro 

minutos. 

 

Señora Veira González 

 

Moitas grazas.  

 

Como cada ano, o 25 de novembro, Día 

Internacional para a eliminación das 

violencias machistas, é unha data de 

reivindicación e de denuncia de todas as 

violencias machistas, desde as máis 

visíbeis ata as máis invisíbeis, e  fronte 

ao negacionismo sobre a violencia 

machista, do que fan gala algunhas 

organizacións políticas que son quen de 

obter o branqueamento correspondente 

accedendo a postos de responsabilidade 

e de goberno grazas a pactos con 

partidos que se din de Estado, fronte a 

iso, nós aquí o que traemos son datos, e 

datos preocupantes, datos sobre 

violencia machista.  

Servicios como el UAMI y las  unidades 

de atención social; y desarrollar y 

ahondar en las campañas de prevención 

de las violencias machistas desde una 

perspectiva interseccional y feminista. 

 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Faraldo. 

 

Pueden pasar, que hay sobreventa ahí en 

la entrada.  

 

A las once horas y cincuenta y siete 

minutos entran en el Salón de Sesiones 

los señores Lema Suárez y Rodríguez 

Martínez y las señoras Peñalosa López-

Pin, García Gómez y Martínez Acón. 

 

 

Tendría la palabra ahora el Bloque 

Nacionalista.  

 

Señora Veira, cuando quiera. Cuatro 

minutos.  

 

Señora Veira González 

 

Muchas gracias.  

 

Como cada año, el 25 de noviembre, Día 

Internacional para la eliminación de las 

violencias machistas, es una fecha de 

reivindicación y de denuncia de todas las 

violencias machistas, desde las más 

visibles hasta las más invisibles, y  frente 

al negacionismo sobre la violencia 

machista, del que hacen gala algunas 

organizaciones políticas que son capaces 

de obtener el blanqueamiento 

correspondiente accediendo a puestos de 

responsabilidad y de gobierno gracias a 

pactos con partidos que se dicen de 

Estado, frente a eso, nosotros aquí lo que 

traemos son datos, y datos preocupantes, 

datos sobre violencia machista.  
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O Observatorio do Consello Xeral do 

Poder Xudicial indica que os xulgados 

galegos recibiron no segundo trimestre 

do 2022 até 1.813 denuncias por 

violencia machista, case un 10 % máis 

que no mesmo período de 2021. En 

xuño de 2022 a Subdelegación do 

Goberno na Coruña sinalaba que na 

provincia da Coruña había 1.900 casos 

de violencia machista activos. O Centro 

de Información ás Mulleres na Coruña 

pasou de ofrecer no ano 2019, 666 casos 

de asesoramento, de ter 666 casos de 

asesoramento en materia de violencia 

machista, a ter 867 en 2020 e a 1.041, 

1.041 case o dobre do que en 2019, que 

solicitaron asesoramento en 2021.  

 

E isto é só o visíbel, o denunciado, o 

que chega ás administracións públicas. 

É por isto que cómpre, unha vez máis, 

un ano máis, saír á rúa este 25 de 

novembro.  

 

Por isto, e porque se vivimos unha 

realidade dura en canto a datos, o certo 

é que, a situación de escalada de prezos 

e a inflación non axudan en absoluto. E 

por que? Pois, porque o impacto é maior 

en quen temos unha maior precariedade, 

unha maior temporalidade, salarios e 

pensións máis baixas, que somos, 

precisamente, as mulleres. E iso non 

deixa máis que de afondar sobre as 

desigualdades e as situacións de 

dependencia. E fronte a esta realidade 

cómpre que as administracións públicas  

nos poñamos deberes, sexamos críticas 

e aumentemos todos os esforzos 

posíbeis.  

 

A nosa moción céntrase nunha das 

ferramentas que temos as 

administracións públicas, as 

Administracións Locais, para a loita 

contra a violencia machista, que son os 

Centros de Información ás Mulleres ou 

 

El Observatorio del Consejo General del 

Poder Judicial indica que los juzgados 

gallegos recibieron en el segundo 

trimestre del 2022 hasta 1.813 denuncias 

por violencia machista, casi un 10 % más 

que en el mismo período de 2021. En 

junio de 2022 la Subdelegación del 

Gobierno en A Coruña señalaba que en 

la provincia de A Coruña había 1.900 

casos de violencia machista activos. El 

Centro de Información a las Mujeres en A 

Coruña pasó de ofrecer en el año 2019, 

666 casos de asesoramiento, de tener 666 

casos de asesoramiento en materia de 

violencia machista, a tener 867 en 2020 y 

a 1.041, 1.041 casi el doble que en 2019, 

que solicitaron asesoramiento en 2021.  

 

Y esto es solo lo visible, lo denunciado, lo 

que llega a las administraciones públicas. 

Es por esto que hace falta, una vez más, 

un año más, salir a la calle este 25 de 

noviembre.  

 

Por esto, y porque si vivimos una 

realidad dura en cuanto a datos, lo cierto 

es que, la situación de escalada de 

precios y la inflación no ayudan en 

absoluto ¿Y por qué? Pues, porque el 

impacto es mayor en quienes tenemos una 

mayor precariedad, una mayor 

temporalidad, salarios y pensiones más 

bajas, que somos, precisamente, las 

mujeres. Y eso no deja más que ahondar 

sobre las desigualdades y las situaciones 

de dependencia. Y frente a esta realidad 

hace falta que las administraciones 

públicas nos pongamos deberes, seamos 

críticas y aumentemos todos los esfuerzos 

posibles.  

 

Nuestra moción se centra en una de las 

herramientas que tenemos las 

administraciones públicas, las 

Administraciones Locales, para la lucha 

contra la violencia machista, que son los 

Centros de Información a las Mujeres o 
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CIM, que se ben son de titularidade 

municipal, a Xunta de Galiza delimita 

os requisitos e as funcións que deben de 

cumprir, e tamén contribúe ao seu 

financiamento a través de convocatorias 

de subvencións.  

 

Ás doce horas sae do Salón de Sesións 

o señor García Fernández.  

 

A Xunta de Galiza establece unha contía 

máxima de axuda que se pode conceder 

ao abeiro do Programa de Apoio aos 

CIM que é de tan só 45.000 €, no caso 

de que se trate da solicitude dun 

concello só, e ese tope máximo que 

impón a Xunta de Galiza, obviamente 

limita o cadro de persoal e os perfís 

profesionais dos propios centros de 

información ás mulleres, e deriva en 

que, ao final, o groso dos recursos 

económicos vaia dirixido ao pagamento 

do persoal e dos custos de mantemento 

dos propios centros, co cal, o que serían 

as accións de prevención e de 

promoción da igualdade, ao final, é 

mínimo.  

 

Dito doutro xeito, se os concellos, os 

centros de información ás mulleres 

tivesen máis recursos da Xunta de 

Galiza, os labores destes centros de 

información ás mulleres poderían ser de 

maior acompañamento, seguimento, 

máis accións de prevención e de 

concienciación.  

 

 

Ás doce  horas e dous minutos entra 

no Salón de Sesións o señor Celemín 

Santos e a señora Gallego Neira 

 

Se Galiza é exemplo de importantes 

avances lexislativos, como o 

recoñecemento da violencia vicaria 

como violencia machista, de 

mobilizacións masivas, isto debería de ir 

acompañado de recursos económicos e 

CIM, que si bien son de titularidad 

municipal, la Xunta de Galicia delimita 

los requisitos y las funciones que deben 

de cumplir, y también contribuye a su 

financiación a través de convocatorias de 

subvenciones.  

 

A las doce horas sale del Salón de 

Sesiones el señor García Fernández.  

 

La Xunta de Galicia establece una 

cuantía máxima de ayuda que se puede 

conceder al amparo del Programa de 

Apoyo a los CIM que es de tan sólo 

45.000 €, en caso de que se trate de la 

solicitud de un ayuntamiento solo, y ese 

tope máximo que impone la Xunta de 

Galicia, obviamente limita el cuadro de 

personal y los perfiles profesionales de 

los propios centros de información a las 

mujeres, y deriva en que, al final, el 

grueso de los recursos económicos vaya 

dirigido al pago del personal y de los 

costes de mantenimiento de los propios 

centros, con lo cual, lo que serían las 

acciones de prevención y de promoción 

de la igualdad, al final, es mínimo.  

 

Dicho de otra manera, si los 

ayuntamientos, los centros de 

información a las mujeres tuvieran más 

recursos de la Xunta de Galicia, las 

labores de estos centros de información a 

las mujeres podrían ser de mayor 

acompañamiento, seguimiento, más 

acciones de prevención y de 

concienciación.  

 

A las doce horas y dos minutos entran 

en el Salón de Sesiones el señor Celemín 

Santos y la señora Gallego Neira. 

 

Si Galicia es ejemplo de importantes 

avances legislativos, como el 

reconocimiento de la violencia vicaria 

como violencia machista, de 

movilizaciones masivas, esto debería de ir 

acompañado de recursos económicos y 
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persoais para a loita contra a violencia 

machista. Sobre todo nun momento 

histórico de ameazas de retroceso e de 

discursos misóxinos e violentos contra 

os dereitos das mulleres. É necesario dar 

un paso máis, fortalecendo un 

instrumento como (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención) —remato xa— 

como é o dos CIM, este é un chanzo 

necesario para garantir a igualdade de 

opcións e de trato das galegas ao longo 

do territorio, para avanzar na mellora de 

atención e de prevención e intervención 

diante das necesidades actuais.  

 

 

Imos votar a favor da moción da Marea 

Atlántica, da de Isabel Faraldo Calvo e 

da emenda da Marea Atlántica á moción 

do Partido Popular, porque se esqueceu 

de que tiña o Goberno da Xunta de 

Galiza, e non está de máis lembrarlle 

que teñen competencias na Xunta de 

Galiza.  

 

Nada máis.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Veira.  

 

Poden pasar.  

 

E ten a palabra pola Marea Atlántica a 

señora Cameán.  

 

Señora Cameán Calvete 

 

Moitísimas grazas.  

 

Ás doce horas e catro minutos entran 

no Salón de Sesións o señor García 

Fernández e a señora alcaldesa, que 

pasa a presidir a sesión. 

 

Moi bo día a todas, a todos e a todes. 

 

personales para la lucha contra la 

violencia machista. Sobre todo en un 

momento histórico de amenazas de 

retroceso y de discursos misóginos y 

violentos contra los derechos de las 

mujeres. Es necesario dar un paso más, 

fortaleciendo un instrumento como (se 

oye una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) 

—finalizo ya— como es el de los CIM, 

este es un paso necesario para garantizar 

la igualdad de opciones y de trato de las 

gallegas a lo largo del territorio, para 

avanzar en la mejora de atención y de 

prevención e intervención ante las 

necesidades actuales.  

 

Vamos a votar a favor de la moción de la 

Marea Atlántica, de la de Isabel Faraldo 

Calvo y de la enmienda de la Marea 

Atlántica a la moción del Partido 

Popular, porque se olvidó de que tenía el 

Gobierno de la Xunta de Galicia, y no 

está de más recordarle que tienen 

competencias en la Xunta de Galicia.  

 

Nada más. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Veira.  

 

Pueden pasar.  

 

Y tiene la palabra por la Marea Atlántica 

la señora Cameán. 

 

Señora Cameán Calvete 

 

Muchísimas gracias.  

 

Á las doce horas y cuatro minutos 

entran en el Salón de Sesiones el señor 

García Fernández y la señora alcaldesa, 

que pasa a presidir la sesión.  

 

Muy buenos días a todas, a todos y a 

todes. 
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Gustaríame comezar sinalando cal vai 

ser o noso posicionamento ante as 

diversas iniciativas que se presentan 

hoxe aquí. Imos votar a favor da moción 

presentada pola concelleira non adscrita, 

a señora Faraldo, imos a votar tamén a 

favor da moción presentada polo Bloque 

Nacionalista Galego, e agardamos e 

confiamos en que o Partido Popular teña 

a ben recibir a nosa emenda a súa 

moción, non? Compartimos en gran 

medida o que contempla a moción da... 

presentada hoxe aquí polo Partido 

Popular, mais consideramos que está 

ben poñer deberes ás distintas 

administracións, como fai a súa moción, 

e fáltalles unha administración, que 

concretamente é a Xunta de Galicia, 

non? Nós cremos que é necesario que a 

Xunta de Galicia financie en maior 

medida as políticas públicas de 

igualdade e o sentido da nosa moción é 

nada máis que iso.  

 

Outro 25 de novembro máis, outro 25 de 

novembro do que seguimos a falar de 

violencias machistas, e hai que dicilo así 

en plural. Por certo, violencias 

machistas que tamén afectan ao 

colectivo LGTBIQ+. E que seguimos 

agardando por unha lei que defenda 

tamén os seus dereitos, e hai que dicilo 

porque as violencias machistas tamén 

lles afectan a elas e eles.  

 

Ben, este 25 de novembro, novamente 

denunciamos todas as formas de 

violencias machistas, a vicaria, a sexual, 

a económica, a institucional, a 

obstétrica, todas. E nestas datas 

ademais, no só denunciamos, senón que 

recordamos a necesidade de que se 

articulen medidas reais, medidas reais  

que rematen con todas estas formas de 

violencias machistas.  

 

Vimos de pasar unha profunda crise 

 

Me gustaría comenzar señalando cuál va 

a ser nuestro posicionamiento ante las 

diversas iniciativas que se presentan hoy 

aquí. Vamos a votar a favor de la moción 

presentada por la concejala no adscrita, 

la señora Faraldo, vamos a votar también 

a favor de la moción presentada por el 

Bloque Nacionalista Galego, y esperamos 

y confiamos en que el Partido Popular 

tenga a bien recibir nuestra enmienda a 

su moción, ¿no? Compartimos en gran 

medida lo que contempla la moción de 

la... presentada hoy aquí por el Partido 

Popular, pero consideramos que está bien 

poner deberes a las distintas 

administraciones, como hace su moción, 

y les falta una administración, que 

concretamente es la Xunta de Galicia, 

¿no? Nosotros creemos que es necesario 

que la Xunta de Galicia financie en 

mayor medida las políticas públicas de 

igualdad y el sentido de nuestra moción 

es nada más que eso.  

 

Otro 25 de noviembre más, otro 25 de 

noviembre del que seguimos hablando de 

violencias machistas, y hay que decirlo 

así en plural. Por cierto, violencias 

machistas que también afectan al 

colectivo LGTBIQ+. Y que seguimos 

esperando por una ley que defienda 

también sus derechos, y hay que decirlo 

porque las violencias machistas también 

les afectan a ellas y ellos.  

 

Bien, este 25 de noviembre, nuevamente 

denunciamos todas las formas de 

violencias machistas, la vicaria, la 

sexual, la económica, la institucional, la 

obstétrica, todas. Y en estas fechas 

además, no solo denunciamos, sino que 

recordamos la necesidad de que se 

articulen medidas reales, medidas reales 

que finalicen con todas estas formas de 

violencias machistas.  

 

Venimos de pasar una profunda crisis 
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sanitaria e atopámonos actualmente 

diante dunha moi dura crise económica, 

e atopámonos no que se ven chamar 

agora: a  nova normalidade, que 

lamentablemente para as mulleres ten 

bastante do que tiña a vella 

normalidade, pero decorada con algúns 

tintes que son malos para as nosas 

condicións de vida, como adoita 

acontecer, pois, lamentablemente en 

época de crise. Refírome ao incremento 

da precariedade, refírome ao 

empobrecemento, refírome ao 

incremento das desigualdades e tamén 

ao deterioro dos servizos públicos, que 

poñen de profundo manifesto que hai 

vidas que importan menos.  

 

 

Estas desigualdades teñen que 

desaparecer e estamos aquí para dicilo. 

E estamos aquí ademais para pedir 

políticas públicas e para sinalar cales 

son as necesarias. Son necesarias 

políticas públicas que garantan unha 

corresponsabilidade entre homes e 

mulleres, que reforcen os servizos 

públicos, que potencien as medidas de 

prevención e protección das mulleres 

vítimas de violencia de xénero. A 

protección tamén das súas fillas, dos 

seus fillos e dos seus filles. Que se 

garanta o dereito a unha vivenda, que se 

garanta a atención psicolóxica, incluso 

antes de interpor unha denuncia, que se 

garantan os seus dereitos laborais, que 

se garantan os seus dereitos de 

estranxeiría, etcétera., etcétera.  

 

Non me vou parar nos datos. Os datos 

son malos, témolos todas e todos en 

distintas fontes. A data actual 1.168 

mulleres asasinadas dende que se 

comezaron a recompilar os datos, pero 

si é certo que hai informes relevantes. 

Temos o informe de ONU Mulleres que 

sinala: dúas de cada tres mulleres, 

repito, dúas de cada tres mulleres 

sanitaria y nos encontramos actualmente 

delante de una muy dura crisis 

económica, y nos encontramos en lo que 

se viene a llamar ahora: la nueva 

normalidad, que lamentablemente para 

las mujeres tiene bastante de lo que tenía 

la vieja normalidad, pero decorada con 

algunos tintes que son malos para 

nuestras condiciones de vida, como suele 

ocurrir, pues, lamentablemente en época 

de crisis. Me refiero al incremento de la 

precariedad, me refiero al 

empobrecimiento, me refiero al 

incremento de las desigualdades y 

también al deterioro de los servicios 

públicos, que ponen de profundo 

manifiesto que hay vidas que importan 

menos.  

 

Estas desigualdades tienen que 

desaparecer y estamos aquí para decirlo. 

Y estamos aquí además para pedir 

políticas públicas y para señalar cuáles 

son las necesarias. Son necesarias 

políticas públicas que garanticen una 

corresponsabilidad entre hombres y 

mujeres, que refuercen los servicios 

públicos, que potencien las medidas de 

prevención y protección de las mujeres 

víctimas de violencia de género. La 

protección también de sus hijas, de sus 

hijos y de sus hijes. Que se garantice el 

derecho a una vivienda, que se garantice 

la atención psicológica, incluso antes de 

interponer una denuncia, que se 

garanticen sus derechos laborales, que se 

garanticen sus derechos de extranjería, 

etcétera., etcétera.  

 

No me voy a parar en los datos. Los datos 

son malos, los tenemos todas y todos en 

distintas fuentes. A fecha actual 1.168 

mujeres asesinadas desde que se 

comenzaron a recopilar los datos, pero sí 

es cierto que hay informes relevantes. 

Tenemos el informe de ONU Mujeres que 

señala: dos de cada tres mujeres, repito, 

dos de cada tres mujeres padecieron o 
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padeceron ou coñecen algunha 

compañeira que padeceu violencia 

machista, dúas de cada tres. Hai outro 

dato da fundación FAC, que nos fala 

dos adolescentes, o noso futuro, que di 

que o 20 % dos rapaces actualmente 

entre 15 e 29 anos nega a violencia 

machista, consideran que é un invento 

ideolóxico. E cómpre lembrar porque 

está a acontecer todo isto. Porque non é 

baladí que, no contexto político exista 

unha forza de extrema dereita, 

denominada Vox, que faga o seguinte: 

negar que existe a violencia machista.  

 

E por iso, se fai tan necesario que quen 

temos responsabilidades públicas 

fagamos o noso traballo, apliquemos as 

medidas reais, que se fagan reais, que se 

movan os fondos necesarios para chegar 

a tempo, e para que cada vez haxa 

menos minutos de silencio e se ben —

xa para rematar—consideramos que o 

pacto en materia de violencia de xénero, 

o Pacto de Estado, foi un fito histórico, 

sen dúbida, é un fito que está quedando 

atrás. É un fito que precisa que esa folla 

de ruta que se marcou se faga realidade.  

 

 

Así que máis nada e esperamos contar 

co apoio do resto dos grupos políticos e, 

coma xa dixemos, votaremos a favor do 

resto das mocións e coa emenda ao 

Partido Popular.  

 

Moitas grazas.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Cameán, grazas á 

Marea Atlántica.  

 

Turno para a o Partido Popular, señora 

Cendán.  

 

Señora Cendán Gayoso 

 

conocen alguna compañera que padeció 

violencia machista, dos de cada tres. Hay 

otro dato de la fundación FAC, que nos 

habla de los adolescentes, nuestro futuro, 

que dice que el 20 % de los jóvenes 

actualmente entre 15 y 29 años niega la 

violencia machista, consideran que es un 

invento ideológico. Y hace falta recordar 

porque está ocurriendo todo esto. Porque 

no es baladí que, en el contexto político 

exista una fuerza de extrema derecha, 

denominada Vox, que haga lo siguiente: 

negar que existe la violencia machista.  

 

 

Y por eso, se hace tan necesario que 

quienes tenemos responsabilidades 

públicas hagamos nuestro trabajo, 

apliquemos las medidas reales, que se 

hagan reales, que se muevan los fondos 

necesarios para llegar a tiempo, y para 

que cada vez haya menos minutos de 

silencio, y si bien —ya para finalizar— 

consideramos que el pacto en materia de 

violencia de género, el Pacto de Estado, 

fue un hito histórico, sin duda, es un hito 

que está quedando atrás. Es un hito que 

precisa que esa hoja de ruta que se marcó 

se haga realidad.  

 

Así que nada más y esperamos contar con 

el apoyo del resto de los grupos políticos 

y, como ya dijimos, votaremos a favor del 

resto de las mociones y con la enmienda 

al Partido Popular.  

 

Muchas gracias.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Cameán, gracias 

a la Marea Atlántica.  

 

Turno para la el Partido Popular, señora 

Cendán.  

 

Señora Cendán Gayoso 
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Grazas, señora alcaldesa.  

 

A violencia contra a muller non é só un 

delito execrable, tamén supón a 

expresión máxima da desigualdade entre 

homes e mulleres que A Coruña non 

pode tolerar.  

 

O 25 de novembro é un día no que 

denunciamos e condenamos 

rotundamente calquera forma de 

violencia contra a muller, que 

lamentablemente segue causando un 

número de vítimas que é insoportable. 

Dende o Partido Popular queremos 

manifestar o noso apoio e afecto ás 

mulleres que están a sufrir violencia e ás 

súas familias. Non estades soas, estamos 

con vós, acompañándovos no difícil 

camiño de saír adiante. Comprometidos 

con traballar para erradicar esta lacra.  

 

Na nosa man, na de todos, está facer 

todo o que sexa preciso para logralo e 

conseguir que as que sufriron violencia 

poidan recuperar a súa vida con apoio 

de toda a sociedade.  

 

Queremos lembrar a todas as mulleres 

que sofren en silencio calquera forma de 

maltrato. Ás que teñen capacidades 

diversas e que, por tanto, teñen maiores 

problemas de accesibilidade aos 

recursos públicos. Ás maiores que, pola 

súa dependencia económica ou un longo 

historial de abusos, teñen máis difícil 

saír. Ás adolescentes, moi expostas ante 

as novas formas de violencia e de 

control nas redes sociais. E os menores 

que, sempre foron vítimas silenciosas 

dos malos tratos exercidos sobre as súas 

nais.  

 

Esta loita non é unha cuestión de 

ideoloxías. É unha realidade vergoñenta 

á que debemos combater xuntos. É por 

iso que rexeitamos a quen, á dereita ou á 

esquerda, expoña o uso partidista dunha 

Gracias, señora alcaldesa.  

 

La violencia contra la mujer no es solo un 

delito execrable, también supone la 

expresión máxima de la desigualdad 

entre hombres y mujeres que A Coruña 

no puede tolerar.  

 

El 25 de noviembre es un día en el que 

denunciamos y condenamos 

rotundamente cualquier forma de 

violencia contra la mujer, que 

lamentablemente sigue causando un 

número de víctimas que es insoportable. 

Desde el Partido Popular queremos 

manifestar nuestro apoyo y afecto a las 

mujeres que están sufriendo violencia y a 

sus familias. No estáis solas, estamos con 

vosotras, acompañándoos en el difícil 

camino de salir adelante. Comprometidos 

con trabajar para erradicar esta lacra.  

 

En nuestra mano, en la de todos, está 

hacer todo lo que sea preciso para 

lograrlo y conseguir que las que sufrieron 

violencia puedan recuperar su vida con 

apoyo de toda la sociedad.  

 

Queremos recordar a todas las mujeres 

que sufren en silencio cualquier forma de 

maltrato. A las que tienen capacidades 

diversas y que, por tanto, tienen mayores 

problemas de accesibilidad a los recursos 

públicos. A las mayores que, por su 

dependencia económica o un largo 

historial de abusos, tienen más difícil 

salir. A las adolescentes, muy expuestas 

ante las nuevas formas de violencia y de 

control en las redes sociales. Y los 

menores que, siempre fueron víctimas 

silenciosas de los maltratos ejercidos 

sobre sus madres.  

 

Esta lucha no es una cuestión de 

ideologías. Es una realidad vergonzosa a 

la que debemos combatir juntos. Es por 

eso que rechazamos a quién, a la derecha 

o a la izquierda, exponga el uso partidista 
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causa que debe unirnos a todos ao redor 

das vítimas. Pero parece ser que non 

todos o temos así de claro. Así foi 

sempre neste pleno. Todas as mocións 

presentadas foron aprobadas por 

unanimidade, todas. Un consenso que 

nos uniu en aras a seguir a avanzar 

nunha materia na que non caben fisuras. 

Alén das diferenzas, a nós sempre nos 

atoparon para construír en positivo o 

camiño do futuro máis difícil que pode 

percorrer unha muller. É por iso que, 

hoxe é neste camiño onde estamos, pero 

parece ser que non todos o teñen así de 

claro. Como claro deberían de ter que 

ese fito histórico, que é ese Pacto Estatal 

contra a Violencia de Xénero, foi 

desenvolto nos comezos do 2017 por un 

goberno do Partido Popular.  

 

 

Miren, nos últimos anos dende o Partido 

Popular de Galicia impulsamos 

numerosos avances na loita contra a 

violencia de xénero. E é que as políticas 

de igualdade son transversais a toda 

acción dun goberno. Sei que lles 

preocupan dúas cuestións que se repiten 

como calcamonías nas súas mocións: o 

Orzamento da Xunta de Galicia e a 

xestión dos centros de información da 

muller. E como eu non quero que teñan 

tal preocupación, imos analizar as dúas.  

 

 

En materia orzamentaria Galicia 

destinará en 2023 a esta loita 47,5 

millóns €, un aumento de máis do 40 % 

con respecto ao 2022 e máis dun 60 % 

que en 2021. Un sólido compromiso no 

convencemento de que para avanzar na 

erradicación da violencia de xénero e na 

consecución da igualdade de 

oportunidades é preciso progresar na 

configuración dunha sociedade máis 

xusta e equilibrada. Proba disto é o VIII 

Plan Estratéxico de Galicia para a 

Igualdade de Oportunidades 2022-2027, 

de una causa que debe unirnos a todos 

alrededor de las víctimas. Pero parece 

ser que no todos lo tenemos así de claro. 

Así fue siempre en este pleno. Todas las 

mociones presentadas fueron aprobadas 

por unanimidad, todas. Un consenso que 

nos unió en aras a seguir avanzando en 

una materia en la que no caben fisuras. 

Aparte de las diferencias, a nosotros 

siempre nos encontraron para construir 

en positivo el camino del futuro más 

difícil que puede recorrer una mujer. Es 

por eso que, hoy es en este camino donde 

estamos, pero parece ser que no todos lo 

tienen así de claro. Como claro deberían 

de tener que ese hito histórico, que es ese 

Pacto Estatal contra la Violencia de 

Género, fue desarrollado en los 

comienzos del 2017 por un gobierno del 

Partido Popular.  

 

Miren, en los últimos años desde el 

Partido Popular de Galicia impulsamos 

numerosos avances en la lucha contra la 

violencia de género. Y es que las políticas 

de igualdad son transversales a toda 

acción de un gobierno. Sé que les 

preocupan dos cuestiones que se repiten 

como calcamonías en sus mociones: el 

Presupuesto de la Xunta de Galicia y la 

gestión de los centros de información de 

la mujer. Y como yo no quiero que tengan 

tal preocupación, vamos a analizar las 

dos.  

 

En materia presupuestaria Galicia 

destinará en 2023 a esta lucha 47,5 

millones €, un aumento de más del 40 % 

con respeto al 2022 y más de un 60 % que 

en 2021. Un sólido compromiso en el 

convencimiento de que para avanzar en 

la erradicación de la violencia de género 

y en la consecución de la igualdad de 

oportunidades es preciso progresar en la 

configuración de una sociedad más justa 

y equilibrada. Prueba de esto es el VIII 

Plan Estratégico de Galicia para la 

Igualdad de Oportunidades 2022-2027, 
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cunha dotación de 935,5 millóns €, unha 

suba do 140 % con respecto ao plan 

anterior. Un plan en concordancia coa 

nova Lei galega de igualdade que, 

entrará na Cámara Parlamentaria no 

primeiro trimestre de 2023 e que, como 

hoxe, esperamos que acade o máximo 

consenso.  

 

Outra mostra é o III Programa Muller e 

Ciencia 2022-2025, dotado con 44,7 

millóns €, o máis alto da historia. 

Tamén o Plan galego contra a Trata de 

Seres Humanos con Fins de Explotación 

Sexual 2022-2024 con 7 millóns. Ou o 

II Plan Galego de Conciliación e 

Corresponsabilidade con horizonte 2027 

xa en elaboración.  

 

Isto non é máis que, o que vostedes 

están a reclamar:  máis investimento en 

Galicia. Ao que Galicia responde con 

máis traballo, máis medios e máis 

orzamento. Un orzamento que desde o 

2009 nos permitiu axudar a miles de 

familias. Vexamos algúns exemplos: 

axudas ás vítimas de violencia de 

xénero: máis de 60 millóns € e máis de 

15.500 persoas atendidas; axudas á 

conciliación e ao emprendemento: máis 

de 26 millóns € e máis de 5.800 persoas 

atendidas; ou as subvencións ás 

entidades locais e de iniciativa social 

para a promoción da igualdade: máis de 

17 millóns € e máis de 800 proxectos 

desenvoltos. Como dicía, iso é unha 

mostra,  hai moito máis, porque o noso 

compromiso está en facer e non en falar.  

 

A segunda cuestión que lles preocupa 

son os centros de información á muller, 

centros de titularidade municipal, como 

ben se dicía, cuxa iniciativa e creación 

corresponde ás corporacións locais. 

Unha tarefa que a Xunta apoia con 

recursos técnicos e humanos, con 

axudas anuais que oscilan —non que 

son— que oscilan entre os 45.000 € e os 

con una dotación de 935,5 millones €, 

una subida del 140 % con respeto al plan 

anterior. Un plan en concordancia con la 

nueva Ley gallega de igualdad que, 

entrará en la Cámara Parlamentaria en 

el primer trimestre de 2023 y que, como 

hoy, esperamos que alcance el máximo 

consenso.  

 

Otra muestra es el III Programa Mujer y 

Ciencia 2022-2025, dotado con 44,7 

millones €, el más alto de la historia. 

También el Plan gallego contra la trata 

de seres humanos con fines de 

explotación Sexual 2022-202, con 7 

millones. O el II Plan Gallego de 

Conciliación y Corresponsabilidad con 

horizonte 2027 ya en elaboración.  

 

Esto no es más que, lo que ustedes están 

reclamando: más inversión en Galicia. A 

lo que Galicia responde con más trabajo, 

más medios y más presupuesto. Un 

presupuesto que desde el 2009 nos 

permitió ayudar a miles de familias. 

Veamos algunos ejemplos: ayudas a las 

víctimas de violencia de género: más de 

60 millones € y más de 15.500 personas 

atendidas; ayudas a la conciliación y al 

emprendimiento: más de 26 millones € y 

más de 5.800 personas atendidas; o las 

subvenciones a las entidades locales y de 

iniciativa social para la promoción de la 

igualdad: más de 17 millones € y más de 

800 proyectos desarrollados. Como 

decía, eso es una muestra, hay mucho 

más, porque nuestro compromiso está en 

hacer y no en hablar.  

 

La segunda cuestión que les preocupa son 

los centros de información a la mujer, 

centros de titularidad municipal, como 

bien se decía, cuya iniciativa y creación 

corresponde a las corporaciones locales. 

Una tarea que la Xunta apoya con 

recursos técnicos y humanos, con ayudas 

anuales que oscilan —no que son— que 

oscilan entre los 45.000 € y los 120.000 € 
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120.000 € nas solicitudes de xestión 

compartida, si. Só en 2022 supuxeron 

máis de 200 postos de traballo e 

atención a 11.150 mulleres nos 84 

centros acreditados, desde os que se 

presta servizo a 193 concellos galegos.  

 

Miren, hoxe non é un día para sacar 

peito pola xestión, polo que non o imos 

facer. Pero o que tampouco imos 

consentir, o que tampouco imos 

consentir, é que se cuestione o traballo 

que se está a desenvolver (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención). Déixense de 

ambaxes, queda moito que facer, 

obviamente. Un moito que require dun 

esforzo colectivo que involucre a todas 

as administracións, ao Poder Lexislativo 

e Xudicial, as forzas e corpos de 

seguridade, as organizacións sociais, aos 

medios de comunicación e á sociedade 

no seu conxunto.  

 

Remato, e o fago cunha petición a nosa 

alcaldesa, que a Comisión de Igualdade 

e a Mesa Institucional recupere os 

valores cos que foron creados, que nos 

poidamos reunir e traballar por elas, 

dando cumprimento a todas as propostas 

contidas nas mocións aprobadas, non só 

hoxe, senón todo o mandato, para que A 

Coruña e o seu Concello sexan exemplo 

de boas prácticas e  non unha vez máis 

todo o contrario.  

 

 

De todas formas, a mensaxe máis 

importante hoxe é que hai saída, nin un 

asasinato máis porque non queremos ser 

ningunha menos. É un tema de consenso 

no que son as vítimas, e en ningún caso 

as formulacións ideolóxicas, as que 

deben prevalecer.  

 

Moitas grazas.  

 

Presidencia 

en las solicitudes de gestión compartida, 

sí. Solo en 2022 supusieron más de 200 

puestos de trabajo y atención a 11.150 

mujeres en los 84 centros acreditados, 

desde los que se presta servicio a 193 

ayuntamientos gallegos.  

 

Miren, hoy no es un día para sacar pecho 

por la gestión, por lo que no lo vamos a 

hacer. Pero lo que tampoco vamos a 

consentir, lo que tampoco vamos a 

consentir, es que se cuestione el trabajo 

que se está desarrollando (se oye una 

señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención). 

Déjense de ambages, queda mucho que 

hacer, obviamente. Un mucho que 

requiere de un esfuerzo colectivo que 

involucre a todas las administraciones, al 

Poder Legislativo y Judicial, las fuerzas y 

cuerpos de seguridad, las organizaciones 

sociales, a los medios de comunicación y 

a la sociedad en su conjunto.  

 

Finalizo, y lo hago con una petición a 

nuestra alcaldesa, que la Comisión de 

Igualdad y la Mesa Institucional recupere 

los valores con los que fueron creados, 

que nos podamos reunir y trabajar por 

ellas, dando cumplimiento a todas las 

propuestas contenidas en las mociones 

aprobadas, no solo hoy, sino todo el 

mandato, para que A Coruña y su 

Ayuntamiento sean ejemplo de buenas 

prácticas, y no una vez más, todo lo 

contrario.  

 

De todas formas, el mensaje más 

importante hoy es que hay salida, ni un 

asesinato más porque no queremos ser 

ninguna menos. Es un tema de consenso 

en el que son las víctimas, y en ningún 

caso los planteamientos ideológicos, las 

que deben prevalecer.  

 

Muchas gracias.  

 

Presidencia 
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Moitas grazas, señora Cendán.  

 

Señora Soneira ten a palabra.  

 

Señora Soneira Lema 

  

Me parece importantí... Vou votar si a... 

non sei se é agora..., despois, vale, 

perdón. Desculpádeme porque é o 

primeiro día, e a verdade é que, se me 

acumulan moitas cousas en moi pouco 

tempo.  

 

Bueno, que vou a dicir, que vou a dicir 

sobre a violencia machista. Claro que 

hai que... hai que erradicala e claro que 

estamos en momentos moi complicados, 

e a verdade que estiven escoitando 

atentamente a todas, todas as mocións e 

todas as mocións son moi interesantes, e 

todas teñen un contido moi importante. 

Evidentemente, case me podo adherir a 

case todas elas, salvando algún, algún 

matiz, simplemente eso.  

 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Soneira.  

 

Señora Neira pecha o debate.  

 

Señora Neira Fernández 

 

Grazas, señora alcaldesa.  

 

Ben, en primeiro lugar, señora Soneira, 

benvida a esta corporación e acertos, 

que ao final é para o que se está 

representando a vontade popular. 

 

Eu quero que as miñas primeiras 

palabras vaian para Ana Baneira. 

Liamos esta mañá, que esta moza 

coruñesa foi detida por participar nas 

protestas de Irán. Aquí estanos falando 

de cuestións que son terribles, pero a 

 

Muchas gracias, señora Cendán.  

 

Señora Soneira tiene la palabra. 

 

Señora Soneira Lema 

 

Me parece importantí... Voy a votar sí a... 

no sé si es ahora..., después, vale, perdón. 

Disculpadme porque es el primer día, y la 

verdad es que, se me acumulan muchas 

cosas en muy poco tiempo.  

 

 

Bueno, qué voy a decir, qué voy a decir 

sobre la violencia machista. Claro que 

hay que... hay que erradicarla y claro que 

estamos en momentos muy complicados, y 

la verdad que estuve escuchando 

atentamente a todas, todas las mociones y 

todas las mociones son muy interesantes, 

y todas tienen un contenido muy 

importante. Evidentemente, casi me 

puedo adherir a casi todas ellas, 

salvando algún, algún matiz, simplemente 

eso. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Soneira. 

 

Señora Neira cierra el debate. 

 

Señora Neira Fernández 

 

Gracias, señora alcaldesa.  

 

Bueno, en primer lugar, señora Soneira, 

bienvenida a esta corporación y aciertos, 

que al final es para lo que se está 

representando la voluntad popular. 

 

Yo quiero que mis primeras palabras 

vayan para Ana Baneira. Leíamos esta 

mañana, que esta joven coruñesa fue 

detenida por participar en las protestas de 

Irán. Aquí estanos hablando de cuestiones 

que son terribles, pero a nada, a nada de 
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nada, a nada de horas nun avión, 

estamos aínda cunha vulneración 

absoluta dos dereitos humanos, desde 

as nenas ás mulleres. E cuestións que 

son absolutamente intragables. E é que, 

Occidente ou o chamado mundo 

avanzado non pode permanecer nin en 

silencio nin inactivo. Por tanto, ben, 

pois, as miñas primeiras palabras neste 

pleno para, para esta persoa, para Ana, 

e toda a sorte do mundo.  

 

Ben, fixeron vostedes un repaso a unha 

serie de cuestións. Falar sobre violencia 

de xénero no día do 25 N, é 

retrotraernos, e seguramente, se 

quitamos as nosas intervencións do ano 

pasado, do anterior e do anterior, 

quitando desgraciadamente que as 

cifras van aumentando, todos dicimos o 

mesmo. E eu non quero ir a lugares 

comúns, porque estamos a falar de algo 

gravísimo que está a suceder. Que en 

moitas ocasións utilízase dunha 

maneira absolutamente perversa e que, 

noutras ocasións, seguramente sen 

querelo, dáse cobertura a quen como 

dicía a señora Faraldo, branquean 

unha realidade. Cando alguén que ten 

responsabilidades de goberno, un 

goberno de coalición como é o señor 

Gallardo en Castela, di que a Lei de 

violencia intrafamiliar pode suplir a Lei 

de violencia de xénero, ademais de 

mostrar unha ignorancia absolutamente 

impropia de quen é un representante 

público, está a poñer ao Partido 

Popular nunha situación complicada. E 

vostedes terán que xestionalo e saber 

cales son os límites que se teñen que 

tragar para gobernar ou non gobernar. 

Hai que dicirlle ao señor Gallardo, que 

a violencia intrafamiliar, por suposto, 

terá que ser tratada, por suposto, os 

nenos e as nenas, e neste caso tamén os 

nenos porque cando son pequenos son 

seres absolutamente vulnerables, teñen 

que estar protexidos. Pero, a violencia 

horas en un avión, estamos todavía con 

una vulneración absoluta de los derechos 

humanos, desde las niñas a las mujeres. Y 

cuestiones que son absolutamente 

intragables. Y es que, Occidente o el 

llamado mundo avanzado no puede 

permanecer ni en silencio ni inactivo. Por 

lo tanto, bueno, pues, mis primeras 

palabras en este pleno para, para esta 

persona, para Ana, y toda la suerte del 

mundo.  

 

Bueno, han hecho ustedes un repaso a una 

serie de cuestiones. Hablar sobre 

violencia de género en el día del 25 N, es 

retrotraernos, y seguramente, si quitamos 

nuestras intervenciones del año pasado, 

del anterior y del anterior, quitando 

desgraciadamente que las cifras van 

aumentando, todos decimos lo mismo. Y 

yo no quiero ir a lugares comunes, porque 

estamos hablando de algo gravísimo que 

está sucediendo. Que en muchas 

ocasiones se utiliza de una manera 

absolutamente perversa y que, en otras 

ocasiones, seguramente sin quererlo, se 

da cobertura a quienes como decía la 

señora Faraldo, blanquean una realidad. 

Cuando alguien que tiene 

responsabilidades de gobierno, un 

gobierno de coalición como es el señor 

Gallardo en Castilla, dice que la Ley de 

violencia intrafamiliar puede suplir la Ley 

de violencia de género, además de 

mostrar una ignorancia absolutamente 

impropia de quien es un representante 

público, está poniendo al Partido Popular 

en una situación complicada. Y ustedes 

tendrán que gestionarlo y saber cuáles son 

los límites que se tienen que tragar para 

gobernar o no gobernar. Hay que decirle 

al señor Gallardo, que la violencia 

intrafamiliar, por supuesto, tendrá que ser 

tratada, por supuesto, los niños y las 

niñas, y en este caso también los niños 

porque cuando son pequeños son seres 

absolutamente vulnerables, tienen que 

estar protegidos. Pero, la violencia de 
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de xénero é aquela que se exerce sobre 

as mulleres pola única razón de ser 

mulleres. E iso é unha realidade que 

vostedes recoñecen, que nós 

recoñecemos, e que todos recoñecemos. 

Outra cousa despois, é o compromiso 

orzamentario e o traballo que se faga e 

onde vaian os fondos públicos. Pero, iso 

é algo que recoñecemos, por tanto, cada 

un alá coas súas contradicións.  

 

Poderiamos facer un repaso, señores do 

Partido Popular, señora Cendán, do 

que son os recortes en materia de 

igualdade. Vostede acaba de sacar 

peito, acerca do moito que pon a Xunta 

en materia de igualdade. Eu acabo de 

preguntar ao meu Servizo de Igualdade: 

¿Mire, que a señora Cendán está a dicir 

que a Xunta tivo un compromiso 

orzamentario que vai á alza en materia 

de igualdade, notámolo en Coruña? 

Non. Seguimos mantendo a Casa de 

Acollida, os PTVA que, para quen non o 

saiba, son os pisos de transición á vida 

activa, onde van as mulleres que 

acaban de pasar por unha casa de 

acollida antes de saír á vida totalmente 

autónoma e normalizada.  

 

E non, non. E os casos seguen 

aumentando. Eu si lle podo dicir, que o 

CIM, con moito esforzo, si se reforzou 

en canto a asesoramento xurídico e en 

canto a traballo social. Porque vostedes 

saberán, loxicamente, que o traballo 

social implica, ben, pois, o acceso a 

unha chea de recursos que para 

mulleres que se atopen nunha situación 

complexa, son absolutamente 

necesarios.  

 

Poderiamos falar, ben, dos recortes que 

se fixeron noutros momentos, cando 

vostedes gobernaban en todas partes. 

Pero sería, seguramente..., eu remítome 

a actas anteriores.  

 

género es aquella que se ejerce sobre las 

mujeres por la única razón de ser mujeres. 

Y eso es una realidad que ustedes 

reconocen, que nosotros reconocemos, y 

que todos reconocemos. Otra cosa 

después, es el compromiso presupuestario 

y el trabajo que se haga y a dónde vayan 

los fondos públicos. Pero, eso es algo que 

reconocemos, por lo tanto, cada uno allá 

con sus contradicciones.  

 

Podríamos hacer un repaso, señores del 

Partido Popular, señora Cendán, de lo que 

son los recortes en materia de igualdad. 

Usted acaba de sacar pecho, acerca de lo 

mucho que pone la Xunta en materia de 

igualdad. Yo acabo de preguntar a mi 

Servicio de Igualdad: ¿Oiga, que la 

señora Cendán está diciendo que la Xunta 

ha tenido un compromiso presupuestario 

que va al alza en materia de igualdad, lo 

notamos en Coruña? No. Seguimos 

manteniendo la Casa de Acogida, los 

PTVA que, para quien no lo sepa, son los 

pisos de transición a la vida activa, donde 

van las mujeres que acaban de pasar por 

una casa de acogida antes de salir a la 

vida totalmente autónoma y normalizada.  

 

 

Y no, no. Y los casos siguen aumentando. 

Yo sí le puedo decir, que el CIM, con 

mucho esfuerzo, sí se ha reforzado en 

cuanto a asesoramiento jurídico y en 

cuanto a trabajo social. Porque ustedes 

sabrán, lógicamente, que el trabajo social 

implica, bueno, pues, el acceso a un 

montón de recursos que para mujeres que 

se encuentren en una situación compleja, 

son absolutamente necesarios.  

 

 

Podríamos hablar, bueno, de los recortes 

que se hicieron en otros momentos, 

cuando ustedes gobernaban en todas 

partes. Pero sería, seguramente…, yo me 

remito a actas anteriores.  
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Pero, imos falar de cuestións concretas. 

E falo da Xunta de Galicia, porque, e 

adianto que imos admitir todos os 

deberes que todos os partidos que teñen 

presenza nesta corporación nos poñen, 

claro que hai que facer moito máis en 

materia de igualdade, as cifras están aí. 

Claro que hai que facer moito máis. 

Claro que facer moito máis, e 

seguramente non estamos a acertar e 

seguramente, a presenza dunha forza de 

extrema dereita, como Vox, que é capaz 

de dicir as burradas que di día tras día, 

seguramente, sacou dos armarios da 

escuridade, o que moita xente pensaba e 

agora desgraciadamente pódese falar. 

Ata hai pouco tempo, o debate sobre a 

violencia de xénero non era un debate 

que se permitise no Estado, nos 

representantes, nas Cámaras, onde 

había representación pública e, por 

tanto, agora, seguramente teñamos que 

volver traballar para iso.  

 

 

Pero, vou falar de cuestións concretas. 

O Xulgado de Violencia de Xénero, 

saben vostedes que, o novo titular hai 

pouco daba unha entrevista á súa 

chegada ao Xulgado de Violencia de 

Xénero, e di que a situación do Xulgado 

de Violencia de Xénero na Coruña é 

absolutamente terrible. Poderiamos 

saber que dilixencias previas están..., de 

que ano están aínda sen resolver? E 

podemos falar do IMELGA: Que 

persoal ten o IMELGA? Que media ten 

o IMELGA para facer as valoracións 

psicosociais que derivan, xa non falo 

dos Xulgados de Familia, terrible, 

senón dos Xulgados de Violencia de 

Xénero, que como vostedes saben, levan 

os procedementos de familia? Canto 

señora Cendán? Dígollo eu, dezaoito 

meses, dezaoito meses. Dezaoito meses 

é unha barbaridade, e o GOF?, 

Gabinete Orientación Familiar non 

Centro de Orientación Familiar, GOF, 

Pero, vamos a hablar de cuestiones 

concretas. Y hablo de la Xunta de Galicia, 

porque, y adelanto que vamos a admitir 

todos los deberes que todos los partidos 

que tienen presencia en esta corporación 

nos ponen, claro que hay que hacer 

mucho más en materia de igualdad, las 

cifras están ahí. Claro que hay que hacer 

mucho más. Claro que hacer mucho más, 

y seguramente no estamos acertando y 

seguramente, la presencia de una fuerza 

de extrema derecha, como Vox, que es 

capaz de decir las burradas que dice día 

tras día, seguramente, ha sacado de los 

armarios de la obscuridad, lo que mucha 

gente pensaba y ahora desgraciadamente 

se puede hablar. Hasta hace poco tiempo, 

el debate sobre la violencia de género no 

era un debate que se permitiera en el 

Estado, en los representantes, en las 

Cámaras, donde había representación 

pública y, por lo tanto, ahora, 

seguramente tengamos que volver a 

trabajar para ello.  

 

Pero, voy a hablar de cuestiones 

concretas. El Juzgado de Violencia de 

Género, saben ustedes que, el nuevo 

titular hace poco daba una entrevista a su 

llegada al Juzgado de Violencia de 

Género, y dice que la situación del 

Juzgado de Violencia de Género en 

Coruña es absolutamente terrible. 

¿Podríamos saber qué diligencias previas 

están…, de qué año están todavía sin 

resolver? Y podemos hablar del 

IMELGA: ¿Qué personal tiene el 

IMELGA? ¿Qué media tiene el IMELGA 

para hacer las valoraciones psicosociales 

que derivan, ya no hablo de los Juzgados 

de Familia, terrible, sino de los Juzgados 

de Violencia de Género, que como 

ustedes saben, llevan los procedimientos 

de familia? ¿Cuánto señora Cendán? Se lo 

digo yo, dieciocho meses, dieciocho 

meses. Dieciocho meses es una 

barbaridad, ¿y el GOF?, Gabinete 

Orientación Familiar no Centro de 
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dependente da Xunta. Un traballador 

social, psicólogo, (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención) un asesor 

xurídico con derivacións que efectúan 

os xulgados en toda a provincia, 

Xulgados de Familia, Xulgados de 

Violencia de Xénero, refórzase? É 

mellor dicirlles aos xulgados que non, 

que non remitan.  

 

Por tanto, vaia por diante, o noso apoio 

favorable, o compromiso deste goberno 

na loita contra a violencia de xénero 

como a manifestación máis terrible do 

machismo. Pero, oia, os deberes, para 

todos, para todos aqueles que ocupamos 

postos de responsabilidade, que é para 

o que estamos, nin máis nin menos.  

 

 

Moitísimas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Neira.  

 

Señora Cendán, acepta a emenda 

presentada polo Grupo da Marea 

Atlántica? 

 

Señora Cendán Gayoso 

 

Non  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas.  

 

Pois daquela imos proceder a votación 

das diferentes mocións, e na última 

votaremos primeiro a emenda da Marea.  

 

 

Votación da primeira moción 

presentada pola concelleira non 

adscrita D.ª Isabel Faraldo Calvo 

 

Orientación Familiar, GOF, dependiente 

de la Xunta. Un trabajador social, 

psicólogo, (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo 

de intervención) un asesor jurídico con 

derivaciones que efectúan los juzgados en 

toda la provincia, Juzgados de Familia, 

Juzgados de Violencia de Género, ¿se 

refuerza? Es mejor decirles a los juzgados 

que no, que no remitan.  

 

Por lo tanto, vaya por delante, nuestro 

apoyo favorable, el compromiso de este 

gobierno en la lucha contra la violencia 

de género como la manifestación más 

terrible del machismo. Pero, oiga, los 

deberes, para todos, para todos aquellos 

que ocupamos puestos de 

responsabilidad, que es para lo que 

estamos, ni más ni menos.  

 

Muchísimas gracias.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Neira. 

 

Señora Cendán, ¿acepta la enmienda 

presentada por el Grupo de la Marea 

Atlántica? 

 

Señora Cendán Gayoso 

 

No  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias.  

 

Pues entonces, vamos a proceder a la 

votación de las diferentes mociones, y en 

la última votaremos primero la enmienda 

de la Marea. 

 

Votación de la primera moción 

presentada por la concejala no adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo 
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Seguidamente, pola Presidencia 

sométese a votación a primeira moción 

presentada pola concelleira non adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo con motivo do 

25N, Día Internacional contra a 

violencia cara as mulleres, producíndose 

o seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal da 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas.  

 

Queda aprobada por unanimidade da 

Corporación. 

 

165. Moción da concelleira non 

adscrita D.ª Isabel Faraldo Calvo con 

motivo do 25N, Día Internacional 

contra a violencia cara as mulleres.  

 

Acordo 

 

1. Rexeitar a negación da violencia de 

xénero e calquera acordo con aqueles 

que a negan, ao pór en perigo a 

Seguidamente, por la Presidencia se 

somete a votación la primera moción 

presentada por la concejala no adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo con motivo del 

25N, Día Internacional contra la 

violencia hacia las mujeres, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Gallego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita 

D.ª  Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Queda aprobada por unanimidad de la 

Corporación. 

 

165. Moción de la concejala no adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo con motivo del 

25 N, Día Internacional contra la 

violencia hacia las mujeres. 

 

Acuerdo 

 

1. Rechazar la negación de la violencia 

de género y cualquier acuerdo con 

aquellos que la niegan, al poner en 
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necesaria sensibilización e 

concienciación social que se require 

para reverter o machismo da sociedade. 

 

2. Implementar en todas as 

administracións públicas, e polo tanto 

tamén no noso Concello, o catálogo de 

medidas urxentes aprobado no Consello 

de Ministras e Ministros o 27 de xullo 

de 2021, do Plan de Mellora e Contra a 

Violencia de Xénero, e que implica ao 

Ministerio de Igualdade, Xustiza, 

Interior, Sanidade, Dereitos Sociais e 

Axenda 2030, para avanzar na 

erradicación das violencias estruturais 

sobre as mulleres. 

 

3. Instar a que na Comisión Sectorial de 

Igualdade se amplíe o tempo de 

acreditación de vítima da violencia de 

xénero para posibilitar a súa inclusión 

en procesos de incorporación 

sociolaboral. 

 

4. Avaliar mediante un informe de 

impacto de xénero os programas para a 

recuperación económica, para incluír os 

factores de corrección necesarios para 

evitar aumentar os desequilibrios de 

xénero existentes. 

 

5. Avaliar as medidas financiadas pola 

posta en marcha do Pacto de Estado 

contra a Violencia de Xénero por parte 

do Concello da Coruña para garantir que 

se está utilizando de maneira adecuada e 

os obxectivos que se están traballando. 

 

 

6. Recuperar unha visión feminista e 

empoderadora nas accións dirixidas a 

atención da saúde sexual e reprodutiva, 

así como dos programas educativos de 

promoción da igualdade e prevención 

das violencias machistas. 

 

7. Desenvolver plans de formación e 

sensibilización contra as violencias 

peligro la necesaria sensibilización y 

concienciación social que se requiere 

para revertir el machismo de la sociedad. 

 

2. Implementar en todas las 

administraciones públicas, y por lo tanto 

también en nuestro Ayuntamiento, el 

catálogo de medidas urgentes aprobado 

en el Consejo de Ministras y Ministros el 

27 de julio de 2021, del Plan de Mejora y 

Contra la Violencia de Género, y que 

implica al Ministerio de Igualdad, 

Justicia, Interior, Sanidad, Derechos 

Sociales y Agenda 2030, para avanzar en 

la erradicación de las violencias 

estructurales sobre las mujeres. 

 

3. Instar a que en la Comisión Sectorial 

de Igualdad se amplíe el tiempo de 

acreditación de víctima de la violencia de 

género para posibilitar su inclusión en 

procesos de incorporación sociolaboral. 

 

 

4. Evaluar mediante un informe de 

impacto de género los programas para la 

recuperación económica, para incluir los 

factores de corrección necesarios para 

evitar aumentar los desequilibrios de 

género existentes. 

 

5. Evaluar las medidas financiadas por la 

puesta en marcha del Pacto de Estado 

contra la Violencia de Género por parte 

del Ayuntamiento de A Coruña para 

garantizar que se está utilizando de 

manera adecuada y los objetivos que se 

están trabajando. 

 

6. Recuperar una visión feminista y 

empoderadora en las acciones dirigidas a 

atención de la salud sexual y 

reproductiva, así como de los programas 

educativos de promoción de la igualdad y 

prevención de las violencias machistas. 

 

7. Desarrollar planes de formación y 

sensibilización contra las violencias 
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machistas de obrigado cumprimento ao 

persoal municipal, con cursos mantidos 

no tempo, actualizados e avaliables e 

con perspectivas e obxectivos 

recoñecidos no novo marco lexislativo, 

como a lei de liberdades sexuais. 

 

 

8. Fortalecer a rede pública de atención, 

especialmente CIM, Casa de Acollida e 

outros servizos como a UAMI e as 

unidades de atención social, 

implementando así a visión 

interseccional e feminista necesaria para 

a atención das persoas con maior risco 

de exclusión e pobreza, que son as 

mulleres. 

 

9. Desenvolver e afondar nas campañas 

de prevención das violencias machistas 

dende unha perspectiva interseccional e 

feminista, máis aló das propostas 

baseadas no binarismo sexual e no 

esencialismo. 

 

Votación da terceira moción 

presentada polo Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego 

 

Seguidamente, pola Presidencia 

sométese a votación a terceira moción 

presentada polo Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego, sobre 

violencia machista, producíndose o 

seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal da 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

machistas de obligado cumplimiento al 

personal municipal, con cursos 

mantenidos en el tiempo, actualizados y 

evaluables y con perspectivas y objetivos 

reconocidos en el nuevo marco 

legislativo, como la ley de libertades 

sexuales. 

 

8. Fortalecer la red pública de atención, 

especialmente CIM, Casa de Acogida y 

otros servicios como la UAMI y las 

unidades de atención social, 

implementando así la visión 

interseccional y feminista necesaria para 

la atención de las personas con mayor 

riesgo de exclusión y pobreza, que son las 

mujeres. 

 

9. Desarrollar y ahondar en las 

campañas de prevención de las violencias 

machistas desde una perspectiva 

interseccional y feminista, más allá de las 

propuestas basadas en el binarismo 

sexual y en el esencialismo. 

 

Votación de la tercera moción 

presentada por el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego 

 

Seguidamente, por la Presidencia se 

somete a votación la tercera moción 

presentada por el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego, sobre 

violencia machista, produciéndose el 

siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Gallego (BNG) (2 
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votos). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas.  

 

Queda aprobada por unanimidade da 

Corporación. 

 

166. Moción do Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego sobre 

violencia machista.  

 

Acordo 

 

1. Expresar o apoio da Corporación do 

Concello da Coruña ás mobilizacións 

feministas convocadas ao abeiro do 25 

de novembro de 2022 contra a violencia 

machista. 

 

2. Demandar da Xunta de Galiza o 

incremento dos recursos económicos 

destinados especificamente a loitar 

contra a violencia de xénero do proxecto 

de orzamentos de 2023, de forma que se 

sitúen, como mínimo, no 1% do total e 

así dotar de suficientes recursos para 

que se rectifique a liña de 

incumprimento da Lei 11/2007, do 27 

de xullo, galega para a prevención e o 

tratamento da violencia de xénero. 

 

3. Demandar da Xunta de Galiza a 

aprobación dun programa de ampliación 

e extensión dos CIM a través das 

seguintes medidas: 

 

3.1 O incremento da achega económica 

votos). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita 

D.ª  Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita 

D.ª  Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita 

D.ª  Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Queda aprobada por unanimidad de la 

Corporación. 

 

166. Moción del Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego sobre 

violencia machista. 

 

Acuerdo 

 

1. Expresar el apoyo de la Corporación 

del Ayuntamiento de A Coruña a las 

movilizaciones feministas convocadas al 

amparo de 25 de noviembre de 2022 

contra la violencia machista. 

 

2. Demandar de la Xunta de Galicia el 

incremento de los recursos económicos 

destinados específicamente a luchar 

contra la violencia de género del 

proyecto de presupuestos de 2023, de 

forma que se sitúen, como mínimo, en el 

1% del total y así dotar de suficientes 

recursos para que se rectifique la línea de 

incumplimiento de la Ley 11/2007, de 27 

de julio, gallega para la Prevención y el 

Tratamiento de la Violencia de Género. 

 

3. Demandar de la Xunta de Galicia la 

aprobación de un programa de 

ampliación y extensión de los CIM a 

través de las siguientes medidas: 

 

3.1 El incremento de la aportación 
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do programa de axudas e subvencións 

de apoio aos CIM co obxectivo de 

reforzar e ampliar a rede galega de CIM, 

facendo especial énfase na creación 

destes centros naqueles concellos e 

comarcas nos que actualmente non 

existen ou están sobrecargados. 

 

 

3.2 Reforzar o financiamento anual dos 

CIM garantindo, asemade, que o 

Programa de apoio aos CIM cubra os 

custos de persoal e de mantemento, 

favorecendo o desenvolvemento de 

actividades e programas de prevención 

da violencia machista e de promoción 

da igualdade, así como a incorporación 

de novos perfís profesionais aos centros. 

 

 

Votación da segunda moción 

presentada polo Grupo Municipal da 

Marea Atlántica 

 

Seguidamente, pola Presidencia 

sométese a votación a segunda moción 

presentada polo Grupo Municipal de 

Marea Atlántica, sobre o 25 N, Día 

Internacional da erradicación da 

violencia contra as mulleres, 

producíndose o seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal da 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

económica del programa de ayudas y 

subvenciones de apoyo a los CIM con el 

objetivo de reforzar y ampliar la red 

gallega de CIM, haciendo especial 

énfasis en la creación de estos centros en 

aquellos ayuntamientos y comarcas en los 

que actualmente no existen o están 

sobrecargados. 

 

3.2 Reforzar la financiación anual de los 

CIM garantizando, al mismo tiempo, que 

el Programa de apoyo a los CIM cubra 

los costes de personal y de 

mantenimiento, favoreciendo el 

desarrollo de actividades y programas de 

prevención de la violencia machista y de 

promoción de la igualdad, así como la 

incorporación de nuevos perfiles 

profesionales a los centros. 

 

Votación de la segunda moción 

presentada por el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica 

 

Seguidamente, por la Presidencia se 

somete a votación la segunda moción 

presentada por el Grupo Municipal de 

Marea Atlántica, sobre el 25 N, Día 

Internacional de la erradicación de la 

violencia contra las mujeres, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Gallego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita 

D.ª  Mónica Martínez Lema (1 voto). 
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Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas.  

 

Queda aprobada por unanimidade da 

Corporación. 

 

167. Moción do Grupo Municipal da 

Marea Atlántica sobre o 25N, día 

internacional da erradicación da 

violencia contra as mulleres. 

 

Acordo 

 

1.- Instar o Goberno do Estado español 

a incrementar o financiamento ás 

entidades locais e autonómicas co fin de 

garantir o cumprimento do Pacto de 

Estado contra a Violencia de Xénero. 

 

2.- Instar o Goberno da Xunta de 

Galicia a incrementar o financiamento 

ás entidades locais, co fin de asegurar 

políticas públicas municipais de 

igualdade, e a aumentar o orzamento da 

Consellería de Igualdade para combater 

as distintas formas de violencia 

machista en Galicia. 

 

3.- Instar o Goberno municipal a dar 

cumprimento ás distintas iniciativas 

presentadas ao longo deste mandato 

diante desta Corporación municipal: 

 

- Reforzar o Centro de Información á    

Muller. 

- Reforzar a casa de acollida ás mulleres 

vítimas de violencia machista. 

- Reforzar o Centro de Orientación 

familiar. 

- Cumprir a Ordenanza municipal de 

 

Vota a favor la concejala no adscrita 

D.ª  Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita 

D.ª  Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Queda aprobada por unanimidad de la 

Corporación. 

 

167. Moción del Grupo Municipal de 

Marea Atlántica sobre el 25 N, Día 

Internacional de la erradicación de la 

violencia contra las mujeres. 

 

Acuerdo 

 

1.- Instar al Gobierno del Estado español 

a incrementar la financiación a las 

entidades locales y autonómicas con el fin 

de garantizar el cumplimiento del Pacto 

de Estado contra la Violencia de Género. 

 

2.- Instar al Gobierno de la Xunta de 

Galicia a incrementar la financiación a 

las entidades locales, con el fin de 

asegurar políticas públicas municipales 

de igualdad, y a aumentar el presupuesto 

de la Consellería de Igualdade para 

combatir las distintas formas de violencia 

machista en Galicia. 

 

3.- Instar al Gobierno municipal a dar 

cumplimiento a las distintas iniciativas 

presentadas a lo largo de este mandato 

ante de esta Corporación municipal: 

 

- Reforzar el Centro de Información a la 

Mujer. 

- Reforzar la casa de acogida a las 

mujeres víctimas de violencia machista. 

- Reforzar el Centro de Orientación 

familiar. 

- Cumplir la Ordenanza municipal de 
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Igualdade. 

- Incrementar os programas educativos 

de prevención das violencias machistas. 

 

- Convocar o Consello Municipal de 

Igualdade. 

- Reactivar a Escola de Empoderamento 

Feminista. 

 

Votación da emenda presentada polo 

Grupo Municipal da Marea Atlántica 

á terceira moción presentada polo 

Grupo Municipal do Partido Popular 

 

Seguidamente, pola Presidencia 

sométese a votación a emenda de 

substitución  presentada polo Grupo 

Municipal da Marea Atlántica á terceira 

moción presentada polo Grupo 

Municipal do Partido Popular, con 

motivo da conmemoración do 25 de 

novembro, Día Internacional da 

eliminación da violencia contras as 

mulleres, producíndose o seguinte 

resultado: 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota en contra o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal da 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Susana Soneira Lema (1 voto). 

Igualdad. 

- Incrementar los programas educativos 

de prevención de las violencias 

machistas. 

- Convocar el Consejo Municipal de 

Igualdad. 

- Reactivar la Escuela de 

Empoderamiento Feminista. 

 

Votación de la enmienda presentada por 

el Grupo Municipal de Marea Atlántica 

a la tercera moción presentada por el 

Grupo Municipal del Partido Popular 

 

Seguidamente, por la Presidencia se 

somete a votación la enmienda de 

sustitución presentada por el Grupo 

Municipal de Marea Atlántica a la 

tercera moción presentada por el Grupo 

Municipal del Partido Popular, con 

motivo de la conmemoración del 25 de 

noviembre, Día Internacional de la 

eliminación de la violencia contra las 

mujeres, produciéndose el siguiente 

resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota en contra el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Gallego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita 

D.ª  Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita 

D.ª  Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita 

D.ª  Susana Soneira Lema (1 voto). 



 

108 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas.  

 

Queda así aprobada a emenda, prospera 

coa emenda incorporada. 

 

168. Moción presentada polo Grupo 

Municipal do Partido Popular, 

emendada polo Grupo Municipal da 

Marea Atlántica, con motivo da 

conmemoración do 25 de novembro, 

día internacional da eliminación da 

violencia contra as mulleres. 

 

Acordo 

 

1.- Instar o Concello da Coruña a: 

 

 

- Comprometerse a elaborar un estudo 

xurídico sobre as reformas que deberán 

implantarse, no ámbito das ordenanzas 

municipais, para que teñan perspectiva 

de xénero e así evitar discriminacións 

cara as mulleres nas políticas públicas 

locais e nos orzamentos. 

 

 

- Impulsar e apoiar a creación e 

continuidade de asociacións de mulleres 

como espazo de participación e 

empoderamento feminino e apoio a 

outras mulleres en risco de 

vulnerabilidade ou violencia de xénero. 

 

- Instar ao Goberno central ao 

cumprimento efectivo do Pacto de 

Estado contra a Violencia de Xénero, 

impulsando as modificacións 

lexislativas pendentes e adoptando as 

medidas recollidas neste pacto en 

materia de prevención, detección e 

atención integral. 

 

- Impulsar a formación do persoal 

municipal no ámbito da igualdade e a 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Queda así aprobada la enmienda, 

prospera con la enmienda incorporada. 

 

168. Moción presentada por el Grupo 

Municipal del Partido Popular, 

enmendada por el Grupo Municipal de 

la Marea Atlántica, con motivo de la 

conmemoración del 25 de noviembre, día 

internacional de la eliminación de la 

violencia contra las mujeres. 

 

Acuerdo 

 

1.- Instar al Ayuntamiento de A Coruña 

a: 

 

- Comprometerse a elaborar un estudio 

jurídico sobre las reformas que deberán 

implantarse, en el ámbito de las 

ordenanzas municipales, para que tengan 

perspectiva de género y así evitar 

discriminaciones hacia las mujeres en las 

políticas públicas locales y en los 

presupuestos. 

 

- Impulsar y apoyar la creación y 

continuidad de asociaciones de mujeres 

como espacio de participación y 

empoderamiento femenino y apoyo a 

otras mujeres en riesgo de vulnerabilidad 

o violencia de género. 

 

- Instar al Gobierno central al 

cumplimiento efectivo del Pacto de 

Estado contra la Violencia de Género, 

impulsando las modificaciones 

legislativas pendientes y adoptando las 

medidas recogidas en este pacto en 

materia de prevención, detección y 

atención integral. 

 

- Impulsar la formación del personal 

municipal en el ámbito de la igualdad y la 
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loita contra a violencia de xénero, así 

como o fomento ou creación de mesas 

locais de coordinación interinstitucional 

contra a violencia de xénero, en 

colaboración coa Xunta de Galicia. 

 

- Implicarse en campañas publicitarias 

contra a violencia de xénero, así como a 

elaboración de materiais que incidan na 

necesidade de establecer puntos seguros 

e de información sobre a violencia 

sexual en espazos públicos. 

 

2.- Instar a Xunta de Galicia a : 

 

- Colaborar permanentemente cos 

concellos, así como fomentar a Rede 

Galega de Entidades Locais contra a 

violencia machista, incrementando o 

financiamento ás administracións locais 

no ámbito da loita contra todas as 

formas de violencia exercidas contra as 

mulleres. 

 

- Incrementar o orzamento da 

Consellería de Igualdade co fin de 

combater, mediante políticas públicas 

efectivas, a violencia contra as mulleres 

en Galicia. 

 

Presidencia 

 

Neste punto, sendo as doce e vinte e 

tres, imos facer unha pausa de 15 

minutos e retomamos a sesión ás doce 

corenta. 

 

Moitas grazas.  

 

Ás doce horas e vinte e catro minutos 

a alcaldesa resolve facer un receso na 

sesión, que se retoma ás doce horas e 

cincuenta minutos cos mesmos 

asistentes relacionados ut supra. 

 

MOCIÓNS PRESENTADAS POLA 

CONCELLEIRA NON ADSCRITA 

D.ª ISABEL FARALDO CALVO 

lucha contra la violencia de género, así 

como el fomento o creación de mesas 

locales de coordinación interinstitucional 

contra la violencia de género, en 

colaboración con la Xunta de Galicia. 

 

- Implicarse en campañas publicitarias 

contra la violencia de género, así como la 

elaboración de materiales que incidan en 

la necesidad de establecer puntos seguros 

y de información sobre la violencia 

sexual en espacios públicos. 

 

2.- Instar a la Xunta de Galicia a: 

 

- Colaborar permanentemente con los 

ayuntamientos, así como fomentar la Red 

Gallega de Entidades Locales contra la 

violencia machista, incrementando la 

financiación a las administraciones 

locales en el ámbito de la lucha contra 

todas las formas de violencia ejercidas 

contra las mujeres. 

 

- Incrementar el presupuesto de la 

Consellería de Igualdade con el fin de 

combatir, mediante políticas públicas 

efectivas, la violencia contra las mujeres 

en Galicia. 

 

Presidencia 

 

En este punto, siendo las doce y 

veintitrés, vamos a hacer una pausa de 15 

minutos y retomamos la sesión a las doce 

cuarenta.  

 

Muchas gracias. 

 

A las doce horas y veinticuatro minutos 

la alcaldesa resuelve hacer un receso en 

la sesión, que se reanuda a las doce 

horas y cincuenta minutos con los 

mismos asistentes relacionados ut supra. 

 

MOCIONES PRESENTADAS POR LA 

CONCEJALA NO ADSCRITA D.ª 

ISABEL FARALDO CALVO 
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Segunda. Moción para a inmediata 

licitación do centro de acollida de 

animais de compañía. 

 

Presidencia 

 

Retomamos a sesión e continuamos co 

debate das mocións, a segunda das 

presentadas por dona Isabel Faraldo 

Calvo para a inmediata licitación do 

centro de acollida de animais de 

compañía. 

 

Señora Faraldo, ten a palabra. 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Permítaseme comezar subscribindo as 

palabras de rexeitamento da señora 

Neira con respecto á detención de Ana 

Baneira. Máis que sorte, eu quero 

desexar que os Grupos políticos, que as 

forzas políticas, traballen para a 

liberación da activista. 

 

Comezo xa coa moción. O pasado mes 

de xullo aprobábase por unanimidade no 

Pleno da Coruña unha moción que 

elevabamos desde Podemos a través..., 

bueno, que elevei a este pleno, e que foi 

emendada, e unha vez emendada se 

acordaba realizar un estudo avaliación 

sobre os modelos de xestión da canceira 

municipal, promover a reforma ou 

ampliación da canceira, ou a creación 

dun novo centro municipal de acollida 

animal, realizar campañas de 

concienciación e sensibilización de 

tenencia con responsabilidade, fomentar 

a adopción ou acollida, aumentar as 

zonas do acceso, paseo en liberdade con 

animais domésticos e aplicar un modelo 

de colonias felinas controladas que 

realmente garanta a protección, benestar 

e control poboacional.  

 

Segunda. Moción para la inmediata 

licitación del centro de acogida de 

animales de compañía. 

 

Presidencia 

 

Retomamos la sesión y continuamos con 

el debate de las mociones, la segunda de 

las presentadas por doña Isabel Faraldo 

Calvo para la inmediata licitación del 

centro de acogida de animales de 

compañía. 

 

Señora Faraldo, tiene la palabra. 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Permítaseme comenzar suscribiendo las 

palabras de rechazo de la señora Neira 

con respecto a la detención de Ana 

Baneira. Más que suerte, yo quiero 

desear que los Grupos políticos, que las 

fuerzas políticas, trabajen para la 

liberación de la activista. 

 

Comienzo ya con la moción. El pasado 

mes de julio se aprobaba por unanimidad 

en el Pleno de A Coruña una moción que 

elevábamos desde Podemos a través..., 

bueno, que elevé a este pleno, y que fue 

enmendada, y una vez enmendada se 

acordaba realizar un estudio evaluación 

sobre los modelos de gestión de la 

perrera municipal, promover la reforma o 

ampliación de la perrera, o la creación 

de un nuevo centro municipal de acogida 

animal, realizar campañas de 

concienciación y sensibilización de 

tenencia con responsabilidad, fomentar la 

adopción o acogida, aumentar las zonas 

del acceso, paseo en libertad con 

animales domésticos y aplicar un modelo 

de colonias felinas controladas que 

realmente garantice la protección, 

bienestar y control poblacional.  
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Meses despois, ningunha desas medidas 

tuvo actuacións ó respecto, e así, a día 

de hoxe nos atopamos coa canceira 

actual que non só é unha instalación 

antiga, senón que non reúne as 

condicións adecuadas e idóneas, e 

ademais a súa capacidade para albergar 

animais de compañía está totalmente 

superada, tendo que contratarse o apoio 

dunha residencia de animais ubicadas 

noutro termo municipal e sufragadas 

ademais así o citado custe mensual 

pactado. Fixéronse ademais contratos 

para complementar estes servizos a 

outras empresas distintas da Servigal 

que suporía, de confirmarse, un gasto 

superfluo por ser servizos que tiña que 

incluír a propia canceira municipal. 

 

 

Recibimos, ademais, queixas de persoas 

adoptantes aos que lles deron... aos que 

lles entregaron animais que non reunían 

as condicións adecuadas de salubridade, 

o que sería un claro incumprimento e 

unha forma canto menos lamentable de 

aforrar custos por parte da empresa 

concesionaria. Persoas demandantes, 

ademais, quéixanse da atención 

recibida, en algúns casos incluso se lle 

denega esa atención. As queixas por 

este servicio van máis alá incluso do 

noso concello, Ferrol, o Consorcio das 

Mariñas... Incluso a veciñanza de 

Limiñón, onde teñen unha instalación, 

queixáronse pola mala atención ós 

animais, que quedan sos durante toda a 

fin de semana, o que acaba en continuos 

ladridos e aullidos. 

 

 

Ante todo o exposto, elevamos a este 

pleno para a súa aprobación os seguintes 

acordos, que se sumarían ós xa 

aprobados en xuño: a inmediata 

licitación do contrato para o centro de 

acollida de animais de compañía dado, 

 

Meses después, ninguna de esas medidas 

tuvo actuaciones al respecto, y así, a día 

de hoy nos encontramos con la perrera 

actual que no solo es una instalación 

antigua, sino que no reúne las 

condiciones adecuadas e idóneas, y 

además su capacidad para albergar 

animales de compañía está totalmente 

superada, teniendo que contratarse el 

apoyo de una residencia de animales 

ubicadas en otro término municipal y 

sufragadas además así el citado coste 

mensual pactado. Se hicieron además 

contratos para complementar estos 

servicios a otras empresas distintas de la 

Servigal que supondría, de confirmarse, 

un gasto superfluo por ser servicios que 

tenía que incluir el propio refugio de 

animales. 

 

Recibimos, además, quejas de personas 

adoptantes a los que les dieron... a los 

que les entregaron animales que no 

reunían las condiciones adecuadas de 

salubridad, lo que sería un claro 

incumplimiento y una forma cuanto 

menos lamentable de ahorrar costes por 

parte de la empresa concesionaria. 

Personas demandantes, además, se 

quejan de la atención recibida, en 

algunos casos incluso se le deniega esa 

atención. Las quejas por este servicio van 

más allá incluso de nuestro ayuntamiento, 

Ferrol, el Consorcio de las Mariñas... 

Incluso el vecindario de Limiñón, donde 

tienen una instalación, se quejaron por la 

mala atención a los animales, que se 

quedan solos durante todo el fin de 

semana, lo que acaba en continuos 

ladridos y aullidos. 

 

Ante todo lo expuesto, elevamos a este 

pleno para su aprobación los siguientes 

acuerdos, que se sumarían a los ya 

aprobados en junio: la inmediata 

licitación del contrato para el centro de 

acogida de animales de compañía dado, 
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ademais, que o contrato actual está en 

prórroga; a aplicación rigurosa de 

medidas a que de lugar o contrato actual 

para subsanar a deficiente atención 

actual en tanto non se licite o contrato 

novo; e a realización urxente dunha 

campaña de concienciación da adopción 

e comportamento responsable de 

tenencia de animales de compañía. 

Lembrar neste punto, concelleira, 

máxima responsable da Concellería, que 

confirmou hai meses que esta campaña 

xa estaba preparada e só faltaba poñela 

en marcha. Por favor, poñámonos a elo. 

 

 

Grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Faraldo. 

 

Turno para a señora Soneira.  

 

(A señora Soneira Lema fai un xesto 

indicativo de que non desexa tomar a 

palabra). 

 

Turno para o Bloque Nacionalista 

Galego, señor Jorquera. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

En primeiro lugar tamén nos adherimos 

ás palabras da señora Neira, da señora 

Faraldo, expresando a nosa 

solidariedade coa coruñesa Ana 

Baneira, e sen ánimo de alterar a marcha 

do Pleno, non sei se sería posíbel que ó 

longo do Pleno falásemos os voceiros 

para que haxa un acordo plenario 

exixindo a inmediata liberación desta 

coruñesa encarcelada en Irán. 

 

 

Mais centrándome no tema, permítanme 

además, que el contrato actual está en 

prórroga; la aplicación rigurosa de 

medidas a que dé lugar el contrato actual 

para subsanar la deficiente atención 

actual en tanto no se licite el contrato 

nuevo; y la realización urgente de una 

campaña de concienciación de la 

adopción y comportamiento responsable 

de tenencia de animales de compañía. 

Recordar en este punto, concejala, 

máxima responsable de la Concejalía, 

que confirmó hace meses que esta 

campaña ya estaba preparada y solo 

faltaba ponerla en marcha. Por favor, nos 

pongamos a eslabón. 

 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Faraldo. 

 

Turno para la señora Soneira.  

 

(La señora Soneira Lema hace un gesto 

indicativo de que no desea tomar la 

palabra). 

 

Turno para el Bloque Nacionalista 

Galego, señor Jorquera. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

En primer lugar también nos adherimos a 

las palabras de la señora Neira, de la 

señora Faraldo, expresando nuestra 

solidaridad con la coruñesa Ana Baneira, 

y sin ánimo de alterar la marcha del 

Pleno, no sé si sería posible que a lo 

largo del Pleno habláramos los 

portavoces para que haya un acuerdo 

plenario exigiendo la inmediata 

liberación de esta coruñesa encarcelada 

en Irán. 

 

Pero centrándome en el tema, 
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que comece cunha cita textual: 

efectivamente, o centro de acollida de 

animais de Bens está obsoleto e as 

novas instalacións deben atender á 

mellora no servizo de atención, coidado 

e adopción que hoxe por hoxe presenta 

claras deficiencias; canís máis amplos, 

hixiénicos luminosos, zonas de paseo 

tamén máis ampla, servizo veterinario 

continuado, espazos diferenciados según 

especies, apertura de novos modelos de 

relación cidadá-animais de compañía, 

así como outras melloras que xa 

introducimos no borrador unha vez 

examinados moitos modelos co 

obxectivo de poñelos ó nivel dos 

mellores servicios de acollemento de 

animais dependentes dunha 

administración. 

 

Ben, esto foi o que dixo textualmente a 

señora Esther Fontán no debate da 

moción do pasado 2 de xuño á que fai 

alusión a moción presentada pola señora 

Faraldo, mais pasados cinco meses, o 

acordado naquela moción segue sen 

verificarse. Non sabemos en que quedou 

o compromiso de realizar un estudo de 

avaliación sobre modelos de xestión. O 

Grupo Municipal do BNG considera 

que é recomendábel sempre estudar 

distintos modelos de xestión e non 

acudir por inercia á concesión de 

servizos a empresas privadas, pero 

ademais, pasados cinco meses, o 

contrato para o centro de acollida segue 

sen licitarse. O noso Grupo Municipal 

considera que é urxente que se licite, e 

como manifestamos no debate daquela 

moción, o centro de acollida de animais 

de compañía debe contar cunhas 

instalacións axeitadas, con persoal 

profesional específico para atender os 

animais, mais tamén con voluntariado, 

integrar a xestión das colonias felinas, 

promover a adopción realizando 

campañas específicas e ofrecendo a 

través dos medios e das redes sociais 

permítanme que comience con una cita 

textual: efectivamente, el centro de 

acogida de animales de Bens está 

obsoleto y las nuevas instalaciones deben 

atender a la mejora en el servicio de 

atención, cuidado y adopción que hoy por 

hoy presenta claras deficiencias; caniles 

más amplios, higiénicos luminosos, zonas 

de paseo también más amplia, servicio 

veterinario continuado, espacios 

diferenciados según especies, apertura de 

nuevos modelos de relación ciudadana-

animales de compañía, así como otras 

mejoras que ya introdujimos en el 

borrador una vez examinados muchos 

modelos con el objetivo de ponerlos al 

nivel de los mejores servicios de 

acogimiento de animales dependientes de 

una administración. 

 

Bien, esto fue lo que dijo textualmente la 

señora Esther Fontán en el debate de la 

moción del pasado 2 de junio a la que 

hace alusión la moción presentada por la 

señora Faraldo, pero pasados cinco 

meses, lo acordado en aquella moción 

sigue sin verificarse. No sabemos en qué 

quedó el compromiso de realizar un 

estudio de evaluación sobre modelos de 

gestión. El Grupo Municipal del BNG 

considera que es recomendable siempre 

estudiar distintos modelos de gestión y no 

acudir por inercia a la concesión de 

servicios a empresas privadas, pero 

además, pasados cinco meses, el contrato 

para el centro de acogida sigue sin 

licitarse. Nuestro Grupo Municipal 

considera que es urgente que se licite, y 

como manifestamos en el debate de 

aquella moción, el centro de acogida de 

animales de compañía debe contar con 

unas instalaciones adecuadas, con 

personal profesional específico para 

atender los animales, pero también con 

voluntariado, integrar la gestión de las 

colonias felinas, promover la adopción 

realizando campañas específicas y 

ofreciendo a través de los medios y de las 
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información constante sobre os animais 

que estean na canceira e impulsar 

medidas para a tenza responsábel dos 

animais por parte das coruñesas e 

coruñeses. 

 

Coincidimos, pois, cos contidos desta 

moción e anuncio o voto favorábel do 

Grupo Municipal do BNG. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Jorquera. 

 

Turno para a Marea Atlántica, señora 

García. 

 

Señora García Gómez 

 

Gracias. 

 

A Marea Atlántica vai votar a favor 

desta moción proposta pola concelleira 

non adscrita, señora Faraldo, porque 

máis alá da xestión do centro municipal 

de acollida, entendemos que as políticas 

de benestar animal neste mandato 

sufriron un serio revés, non só no que é 

o contrato, senón nas medidas contra o 

maltrato animal, no referente á tenza 

responsable, á convivencia na cidade, ás 

áreas caninas, á prevención do 

abandono e un moi longo etcétera. 

 

 

A Marea Atlántica iniciou este mandato 

pedindo a municipalización do centro de 

acollida animal para transformalo, pois 

nun núcleo irradiador de políticas de 

benestar, pero bueno, a este paso 

volveremos a incluíla no noso programa 

electoral porque ó longo destes catro 

anos poucas cousas pasaron. Por 

suposto non se municipalizou, pero 

tampouco se licitou o seguinte contrato 

e incluso o contrato complementario de 

redes sociales información constante 

sobre los animales que estén en la 

perrera e impulsar medidas para la 

tenencia responsable de los animales por 

parte de las coruñesas y coruñeses. 

 

Coincidimos, pues, con los contenidos de 

esta moción y anuncio el voto favorable 

del Grupo Municipal del BNG. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Jorquera. 

 

Turno para la Marea Atlántica, señora 

García. 

 

Señora García Gómez 

 

Gracias. 

 

La Marea Atlántica va a votar a favor de 

esta moción propuesta por la concejala 

no adscrita, señora Faraldo, porque más 

allá de la gestión del centro municipal de 

acogida, entendemos que las políticas de 

bienestar animal en este mandato 

sufrieron un serio revés, no solo en lo que 

es el contrato, sino en las medidas contra 

el maltrato animal, en lo referente a la 

tenencia responsable, a la convivencia en 

la ciudad, a las áreas caninas, a la 

prevención del abandono y un muy largo 

etcétera. 

 

La Marea Atlántica inició este mandato 

pidiendo la municipalización del centro 

de acogida animal para transformarlo, 

pues en un núcleo irradiador de políticas 

de bienestar, pero bueno, a este paso 

volveremos a incluirla en nuestro 

programa electoral porque a lo largo de 

estos cuatro años pocas cosas pasaron. 

Por supuesto no se municipalizó, pero 

tampoco se licitó el siguiente contrato e 

incluso el contrato complementario de 
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residencia que vai acompañado de 

esterilizacións está agora mesmo en 

licitación, co cal temos que deducir que 

practicamente se están pagando tres 

anos de facturas fóra de contrato e 

posiblemente con reparos de legalidade 

da Intervención municipal. O balance, a 

verdade é que é moi deficiente. 

 

 

No mandato anterior, o Goberno da 

Marea Atlántica, pois meteu moita 

enerxía nesta área de xestión, cun 

compromiso claro co sacrificio cero, 

remataron as touradas na Coruña, 

rematou a presenza de animais en 

eventos e espectáculos, se aplicaron 

criterios de benestar animal ós 

proxectos de uso do espazo público, 

ampliáronse as áreas caninas, 

empezaron a xestionarse as colonias 

felinas controladas en colaboración co 

Concello —antes só o facían as 

protectoras—, eliminouse a observación 

de animais en cautividade, formouse a 

Policía Local en prevención do maltrato 

animal e fixéronse numerosas campañas 

de adopción, de identificación e de 

tenza responsable de animais. 

Evidentemente, pois ese compromiso, a 

verdade é que neste mandato non 

podemos constatalo. É posible que a 

concelleira veña a meses escasos de 

rematar o mandato con un par de 

anuncios rechamantes, pero en realidade 

consideramos que se puido aproveitar 

moitísimo mellor o tempo, non? 

 

Esta inacción contrasta co que acontece 

no mundo real. No mundo real, pois os 

cans rexistrados na Coruña, con datos 

da Xunta, do REGIAC, pois xa non son 

20.000, xa chegan ós 30.000, e isto 

evidencia, pois que son necesarias 

políticas públicas. A Xunta de Galicia, 

que seguramente tamén lle vai poñer 

deberes aquí, ó Concello, está 

desaparecida agás para trasladar a súa 

residencia que va acompañado de 

esterilizaciones está ahora mismo en 

licitación, con lo cual tenemos que 

deducir que prácticamente se están 

pagando tres años de facturas fuera de 

contrato y posiblemente con reparos de 

legalidad de la Intervención municipal. El 

balance, la verdad es que es muy 

deficiente. 

 

En el mandato anterior, el Gobierno de la 

Marea Atlántica, pues metió mucha 

energía en este área de gestión, con un 

compromiso claro con el sacrificio cero, 

finalizaron las corridas de toros en A 

Coruña, finalizó la presencia de animales 

en eventos y espectáculos, se aplicaron 

criterios de bienestar animal a los 

proyectos de uso del espacio público, se 

ampliaron las áreas caninas, empezaron 

a gestionarse las colonias felinas 

controladas en colaboración con el 

Ayuntamiento —antes solo lo hacían las 

protectoras—, se eliminó la observación 

de animales en cautividad, se formó a la 

Policía Local en prevención del maltrato 

animal y se hicieron numerosas 

campañas de adopción, de identificación 

y de tenencia responsable de animales. 

Evidentemente, pues ese compromiso, la 

verdad es que en este mandato no 

podemos constatarlo. Es posible que la 

concejala venga a meses escasos de 

finalizar el mandato con un par de 

anuncios llamativos, pero en realidad 

consideramos que se pudo aprovechar 

muchísimo mejor el tiempo, ¿no? 

 

Esta inacción contrasta con lo que sucede 

en el mundo real. En el mundo real, pues 

los perros registrados en A Coruña, con 

datos de la Xunta, del REGIAC, pues ya 

no son 20.000, ya llegan a los 30.000, y 

esto evidencia, pues que son necesarias 

políticas públicas. La Xunta de Galicia, 

que seguramente también le va a poner 

deberes aquí, al Ayuntamiento, está 

desaparecida excepto para trasladar su 
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responsabilidade, pois ás 

administracións locais, non?  

 

Nós botamos en falta tamén no noso 

momento un maior compromiso con 

competencias que son autonómicas, por 

exemplo o control da cría ilegal e da 

venda ilegal por internet fóra dos 

circuítos oficiais e maior compromiso 

co réxime sancionador, e bueno, a 

verdade é que lamentablemente uns por 

outros a casa, neste caso das políticas de 

benestar animal, tamén está sen barrer. 

 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora García. 

 

Turno para o Partido Popular, señor 

Rodríguez. 

 

Señor Rodríguez Martínez 

 

Ben, bo día a todos e benvida a señora 

Soneira. Sorte e acertos nesta etapa que 

hoxe comeza. Por suposto, tamén a 

solidariedade do Grupo Popular coa 

coruñesa Ana Baneira e tamén con outro 

español que está detido en idénticas 

circunstancias, Santiago Sánchez. 

 

 

Señora Faraldo, imos votar a favor desta 

moción ó igual que  votamos a favor da 

aprobada o pasado mes de xuño que 

incorporaba xa as aportacións incluídas 

na emenda que presentamos daquela. A 

razón pola que imos votar a favor non é 

outra que —como xa dixo o señor 

Jorquera— as palabras literais utilizadas 

polo Goberno por boca da señora 

Fontán en relación á situación actual do 

centro de acollida, tristemente é a dun 

centro desbordado e obsoleto, etcétera, 

etcétera, todo o que xa dixo o señor 

Jorquera. 

 

responsabilidad, pues a las 

administraciones locales, ¿no?  

 

Nosotros echamos en falta también en 

nuestro momento un mayor compromiso 

con competencias que son autonómicas, 

por ejemplo el control de la cría ilegal y 

de la venta ilegal por internet fuera de los 

circuitos oficiales y mayor compromiso 

con el régimen sancionador, y bueno, la 

verdad es que lamentablemente unos por 

otros la casa, en este caso de las políticas 

de bienestar animal, también está sin 

barrer. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora García. 

 

Turno para el Partido Popular, señor 

Rodríguez. 

 

Señor Rodríguez Martínez 

 

Bien, buenos días a todos y bienvenida la 

señora Soneira. Suerte y aciertos en esta 

etapa que hoy comienza. Por supuesto, 

también la solidaridad del Grupo 

Popular con la coruñesa Ana Baneira y 

también con otro español que está 

detenido en idénticas circunstancias, 

Santiago Sánchez. 

 

Señora Faraldo, vamos a votar a favor de 

esta moción al igual que  votamos a favor 

de la aprobada el pasado mes de junio 

que incorporaba ya las aportaciones 

incluidas en la enmienda que 

presentamos entonces. La razón por la 

que vamos a votar a favor no es otra que 

—como ya dijo el señor Jorquera— las 

palabras literales utilizadas por el 

Gobierno por boca de la señora Fontán 

en relación a la situación actual del 

centro de acogida, tristemente es la de un 

centro desbordado y obsoleto, etcétera, 

etcétera, todo lo que ya dijo el señor 

Jorquera. 
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Apenas a uns meses de que expire a 

prórroga do actual contrato, a escusa de 

mal estudante esgrimida desta volta 

polo Goberno municipal é o incremento 

das incautacións de cans de razas 

potencialmente peligrosas. Esta escusa 

xa non é nin suficiente, nin admisible 

para xustificar a actual situación do 

centro de acollida, que obrigou mesmo a 

licitar un contrato por medio millón de 

euros para tapar as miserias da 

incapacidade de xestión deste goberno e 

polo menos poñer fin á irregularidade e 

dar servizo a través de sucesivos 

contratos menores coa mesma empresa. 

Iso si, da solución definitiva que garanta 

o axeitado funcionamento do servizo 

municipal para os vindeiros anos nada 

sabemos salvo unha cousa: o 

rexeitamento á municipalización pola 

que apostan os seus socios de goberno 

da Marea.  

 

Aquí, señora Soneira, ten vostede que 

prestar atención porque ó ser o seu 

primeiro día e escoitar á Marea, o 

mesmo pode pensar vostede que son 

oposición. Non, non son oposición, son 

os socios. Que ocurre? Que son uns 

socios moi peculiares porque tanto a 

Marea como o BNG só estiveron de 

acordo de verdade nunha única cousa en 

todo o mandato, unha única vez, que foi 

o 15 de xuño de 2019 para que non 

gobernase o Partido que gañou as 

eleccións, e niso é no único que 

estiveron totalmente de acordo. Despois, 

olvídese, os seus socios dese pacto á 

coruñesa en nada máis coinciden nin 

pode vostede, señora Rey, contar co seu 

apoio, e hoxe hai apenas unha hora 

volvemos a ter outra proba, porque se 

non é porque o Partido Popular se 

abstén, non son quen nin sequera de 

sacar adiante un recoñecemento 

extraxudicial de débedas. 

 

 

Apenas a unos meses de que expire la 

prórroga del actual contrato, la excusa 

de mal estudiante esgrimida en esta 

ocasión por el Gobierno municipal es el 

incremento de las incautaciones de 

perros de razas potencialmente 

peligrosas. Esta excusa ya no es ni 

suficiente, ni admisible para justificar la 

actual situación del centro de acogida, 

que obligó incluso a licitar un contrato 

por medio millón de euros para tapar las 

miserias de la incapacidad de gestión de 

este gobierno y por lo menos poner fin a 

la irregularidad y dar servicio a través de 

sucesivos contratos menores con la 

misma empresa. Eso sí, de la solución 

definitiva que garantice el idóneo 

funcionamiento del servicio municipal 

para los próximos años nada sabemos 

salvo una cosa: el rechazo a la 

municipalización por la que apuestan sus 

socios de gobierno de la Marea.  

 

Aquí, señora Soneira, tiene usted que 

prestar atención porque al ser su primer 

día y escuchar a la Marea, lo mismo 

puede pensar usted que son oposición. 

No, no son oposición, son los socios. 

¿Qué ocurre? Que son unos socios muy 

peculiares porque tanto la Marea como el 

BNG solo estuvieron de acuerdo de 

verdad en una única cosa en todo el 

mandato, una única vez, que fue el 15 de 

junio de 2019 para que no gobernara el 

Partido que ganó las elecciones, y en eso 

es en lo único que estuvieron totalmente 

de acuerdo. Después, olvídese, sus socios 

de ese pacto a la coruñesa en nada más 

coinciden ni puede usted, señora Rey, 

contar con su apoyo, y hoy hace apenas 

una hora volvemos a tener otra prueba, 

porque si no es porque el Partido 

Popular se abstiene, no son capaces ni 

siquiera de sacar adelante un 

reconocimiento extrajudicial de deudas. 
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Finalizará o mandato sen que 

cheguemos a saber nada do modelo que 

ten este goberno para facer da Coruña 

unha cidade máis amable cos animais de 

compañía. En esto, recoñézollo, son 

coherentes porque non sabemos —dá 

igual de que falemos— do seu modelo 

de cidade. É o mesmo que falemos de 

benestar animal que de tratamento de 

residuos, que de seguridade, que de 

axudas á innovación e ó 

emprendemento, que de mobilidade 

sostible —a de verdade, non ese 

trampantojo que practican vostedes—, 

de cultura, da fachada marítima... en fin, 

de nada. Pan e circo low cost é o único 

que este goberno dividido e desnortado 

foi capaz de ofrecer nestes catro anos de 

mandato que afortunadamente chegan ó 

seu remate. 

 

Votaremos a favor, señora Faraldo. 

Seguramente o Goberno municipal 

tamén o fará. Non sei se son conscientes 

de que xa a estas alturas de mandato 

cando vostedes levantan a man están 

votando sobre todo a favor de recoñecer 

a súa manifesta incompetencia para 

liderar e xestionar esta cidade en 

calquera ámbito. 

 

Máis nada e moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Rodríguez. 

 

Señora Fontán, ten a palabra. 

 

Señora Fontán Prado 

 

Bos días a todas e a todos. Benvida, 

señora Soneira. 

 

Señora Faraldo, sobor da situación que 

vostede reflicte na súa moción, só cabe 

recoñecer que, efectivamente, estamos 

diante dunha instalación antiga e 

Finalizará el mandato sin que lleguemos 

a saber nada del modelo que tiene este 

gobierno para hacer de A Coruña una 

ciudad más amable con los animales de 

compañía. En esto, se lo reconozco, son 

coherentes porque no sabemos —da igual 

de que hablemos— de su modelo de 

ciudad. Es lo mismo que hablemos de 

bienestar animal que de tratamiento de 

residuos, que de seguridad, que de 

ayudas a la innovación y al 

emprendimiento, que de movilidad 

sostenible —la de verdad, no ese 

trampantojo que practican ustedes—, de 

cultura, de la fachada marítima... en fin, 

de nada. Pan y circo bajo coste es lo 

único que este gobierno dividido y 

desnortado fue capaz de ofrecer en estos 

cuatro años de mandato que 

afortunadamente llegan a su final. 

 

Votaremos a favor, señora Faraldo. 

Seguramente el Gobierno municipal 

también lo hará. No sé si son conscientes 

de que ya a estas alturas de mandato 

cuando ustedes levantan la mano están 

votando sobre todo a favor de reconocer 

su manifiesta incompetencia para liderar 

y gestionar esta ciudad en cualquier 

ámbito. 

 

Más nada y muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Rodríguez. 

 

Señora Fontán, tiene la palabra. 

 

Señora Fontán Prado 

 

Buenos días a todas y a todos. 

Bienvenida, señora Soneira. 

 

Señora Faraldo, sobre de la situación que 

usted refleja en su moción, solo cabe 

reconocer que, efectivamente, estamos 

ante de una instalación antigua y 
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pequena, que en momentos puntuais 

viuse desbordada na súa capacidade e 

que conlevou a dar resposta co apoio 

dun centro complementario.  

 

Neste intre reafírmome, señor Jorquera, 

no que dixen aquel día onde estabamos 

a rematar o pliego de condicións para a 

contratación da nova... do novo centro 

de acollida. Precisamente esta 

circunstancia vencellada ó vencemento 

do actual contrato fixo que 

concentráramos os nosos esforzos na 

redacción do novo pliego, así como das 

ubicacións axeitadas e alternativas. 

 

 

Respecto da entrega de animais en 

condicións de insalubridade que mesmo 

saíu nos medios de comunicación fai 

pouco, quixera antes de nada trasladar 

de novo as miñas desculpas ós 

adoptantes. Xa tiven a oportunidade de 

facelo con algún deles en persoa. 

Créame, señora Faraldo que para alguén 

que ten paixón polos cans, como esta 

concelleira, non foi un momento nada 

agradable. 

 

Estos feitos, concretamente tres, deron 

lugar ó inicio dun proceso de cribado 

aleatorio dos cans do centro por parte de 

profesionais alleos á concesionaria. Isto 

fíxose cunha dobre finalidade. Primeiro, 

comprobar se se trataba de casos illados 

ou era unha situación máis xeralizada. 

Segundo, tomar as oportunas medidas 

profilácticas cos animais e 

sancionadoras coa concesionaria. 

 

 

En referencia ás queixas ou feitos que 

vostede relata respecto da concesionaria 

Servigal, somos coñecedores delas por 

tódolos afectados que vostede enumera 

na moción. 

 

Como pode ver, señora Faraldo, o 

pequeña, que en momentos puntuales se 

vio desbordada en su capacidad y que 

conllevó a dar respuesta con el apoyo de 

un centro complementario.  

 

En este momento me reafirmo, señor 

Jorquera, en lo que dije aquel día donde 

estábamos finalizando el pliego de 

condiciones para la contratación de la 

nueva... del nuevo centro de acogida. 

Precisamente esta circunstancia 

vinculada al vencimiento del actual 

contrato hizo que concentrásemos 

nuestros esfuerzos en la redacción del 

nuevo pliego, así como de las ubicaciones 

adecuadas y alternativas. 

 

Respecto a la entrega de animales en 

condiciones de insalubridad que incluso 

salió en los medios de comunicación hace 

poco, quisiera antes de nada trasladar de 

nuevo mis disculpas a los adoptantes. Ya 

tuve la oportunidad de hacerlo con 

alguno de ellos en persona. Créame, 

señora Faraldo que para alguien que 

tiene pasión por los perros, como esta 

concejala, no fue un momento nada 

agradable. 

 

Estos hechos, concretamente tres, dieron 

lugar al inicio de un proceso de cribado 

aleatorio de los perros del centro por 

parte de profesionales ajenos a la 

concesionaria. Esto se hizo con una doble 

finalidad. Primero, comprobar si se 

trataba de casos aislados o era una 

situación más generalizada. Segundo, 

tomar las oportunas medidas 

profilácticas con los animales y 

sancionadoras con la concesionaria. 

 

En referencia a las quejas o hechos que 

usted relata respecto a la concesionaria 

Servigal, somos conocedores de ellas por 

todos los afectados que usted enumera en 

la moción. 

 

Como puede ver, señora Faraldo, el 
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seguimento por parte deste goberno do 

centro de acollida é minucioso e 

continuo, porque este, digan o que 

digan, pensen o que pensen, incluso os 

comentarios dunha xestión marabillosa 

feita polo anterior Goberno e a prol do 

benestar animal, este é un goberno 

comprometido co benestar animal. 

 

Xa lle adianto que neste mes —señora 

García, aí vai unha dos enunciados 

flamantes—, xa lle adianto que neste 

mes levaremos á Xunta de Goberno a 

licitación deste contrato e tamén en 

breve a modificación puntual, porque é 

puntual, da Ordenanza de benestar 

animal que, por certo, aproveito para 

agradecer na xuntanza que tivemos ós 

Grupos Popular, Unidas Podemos e 

BNG, o apoio a esta modificación 

puntual que vai rematar cunha situación 

antigua e fóra de lugar. Estes dous feitos 

irán acompañados da imprescindible 

campaña de información —si, señora 

Faraldo— e concienciación do 

comportamento responsable da tenencia 

de animais. 

 

Así pois, a sensibilidade e compromiso 

do Goberno de Inés Rey co benestar 

animal queda suficientemente amosado. 

Os deberes que vostede enumera na 

moción estarán feitos e de aí o noso 

voto positivo á moción. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Fontán. 

 

Procedemos á votación desta moción á 

que non constan emendas. 

 

Votación da segunda moción 

presentada pola concelleira non 

adscrita D.ª Isabel Faraldo Calvo 

 

Seguidamente pola Presidencia 

sométese a votación a segunda moción 

seguimiento por parte de este gobierno 

del centro de acogida es minucioso y 

continuo, porque este, digan lo que digan, 

piensen lo que piensen, incluso los 

comentarios de una gestión maravillosa 

hecha por el anterior Gobierno y a favor 

del bienestar animal, este es un gobierno 

comprometido con el bienestar animal. 

 

Ya le adelanto que en este mes —señora 

García, ahí va una de los enunciados 

flamantes—, ya le adelanto que en este 

mes llevaremos a la Junta de Gobierno la 

licitación de este contrato y también en 

breve la modificación puntual, porque es 

puntual, de la Ordenanza de bienestar 

animal que, por cierto, aprovecho para 

agradecer en la reunión que tuvimos a los 

Grupos Popular, Unidas Podemos y 

BNG, el apoyo a esta modificación 

puntual que va a acabar con una 

situación antigua y fuera de lugar. Estos 

dos hechos irán acompañados de la 

imprescindible campaña de información 

—sí, señora Faraldo— y concienciación 

del comportamiento responsable de la 

tenencia de animales. 

 

Así pues, la sensibilidad y compromiso 

del Gobierno de Inés Rey con el bienestar 

animal queda suficientemente mostrado. 

Los deberes que usted enumera en la 

moción estarán hechos y de ahí nuestro 

voto positivo a la moción. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Fontán. 

 

Procedemos a la votación de esta moción 

a la que no constan enmiendas. 

 

Votación de la segunda moción 

presentada por la concejala no adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo 

 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete a votación la segunda moción 
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presentada pola concelleira non adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo, para a 

inmediata licitación do centro de 

acollida de animais de compañía, 

producíndose o seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal da 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Susana Soneira Lema (1 voto) 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. Queda aprobado por 

unanimidade da Corporación. 

 

169. Moción da concelleira non 

adscrita D.ª Isabel Faraldo Calvo 

para a inmediata licitación do centro 

de acollida de animais de compañía . 

 

Acordo 

 

1. A inmediata licitación do contrato 

para o centro de acollida de animais de 

compañía, dado ademais que o contrato 

actual está en prórroga. 

 

2. En tanto, a aplicación rigorosa das 

medidas a que dá lugar o contrato 

presentada por la concejala no adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo, para la 

inmediata licitación del centro de 

acogida de animales de compañía, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Susana Soneira Lema (1 voto) 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. Queda aprobado por 

unanimidad de la Corporación. 

 

169. Moción de la concejala no adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo para la 

inmediata licitación del centro de 

acogida de animales de compañía. 

 

Acuerdo 

 

1. La inmediata licitación del contrato 

para el centro de acogida de animales de 

compañía, dado además que el contrato 

actual está en prórroga. 

 

2. En tanto, la aplicación rigurosa de las 

medidas a que da lugar el contrato 
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vixente para subsanar a deficitaria 

atención actual. 

 

3. Realización urxente dunha campaña 

de concienciación de adopción e 

comportamento responsable de tenencia 

de animais de compañía. Lembrar neste 

punto que desde a concellaría, a súa 

máxima responsable confirmou hai 

meses que esta campaña xa estaba 

preparada e só faltaba poñela en 

marcha. 

 

Presidencia 

 

Imos seguir co debate das mocións, pero 

recollendo a suxestión e a petición do 

voceiro do BNG, señor Jorquera, están 

redactando unha proposta, borrador de 

declaración respecto á detención da 

coruñesa Ana Baneira. En canto estea 

dispoñible na Presidencia 

interrumpiremos o Pleno para que os 

voceiros poidamos xuntarnos e acordar 

ese texto.  

 

Mentras tanto, continuamos co 

desenvolvemento normal do Pleno coa 

terceira das mocións presentadas por 

dona Isabel Faraldo Calvo para o apoio 

da Corporación municipal ós dereitos 

laborais e dignidade das traballadoras e 

residentes da residencia Concepción 

Arenal, moción á que non constan 

emendas presentadas. 

 

Señora Faraldo, ten a palabra. 

 

Terceira. Moción para o apoio da 

Corporación municipal aos dereitos 

laborais e dignidade das 

traballadoras e residentes da 

residencia Concepción Arenal. 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Grazas de novo. 

 

vigente para subsanar la deficitaria 

atención actual. 

 

3. Realización urgente de una campaña 

de concienciación de adopción y 

comportamiento responsable de tenencia 

de animales de compañía. Recordar en 

este punto que desde la concejalía, su 

máxima responsable confirmó hace meses 

que esta campaña ya estaba preparada y 

solo faltaba ponerla en marcha. 

 

 

Presidencia 

 

Vamos a seguir con el debate de las 

mociones, pero recogiendo la sugerencia 

y a petición del portavoz del BNG, señor 

Jorquera, están redactando una 

propuesta, borrador de declaración 

respecto a la detención de la coruñesa 

Ana Baneira. En cuanto esté disponible 

en la Presidencia interrumpiremos el 

Pleno para que los portavoces podamos 

juntarnos y acordar ese texto.  

 

Mientras tanto, continuamos con el 

desarrollo normal del Pleno con la 

tercera de las mociones presentadas por 

doña Isabel Faraldo Calvo para el apoyo 

de la Corporación municipal a los 

derechos laborales y dignidad de las 

trabajadoras y residentes de la residencia 

Concepción Arenal, moción a la que no 

constan enmiendas presentadas. 

 

Señora Faraldo, tiene la palabra. 

 

Tercera. Moción para el apoyo de la 

Corporación municipal a los derechos 

laborales y dignidad de las trabajadoras 

y residentes de la residencia Concepción 

Arenal. 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Gracias de nuevo. 
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Os servizos públicos de atención á 

dependencia, nas súas diferentes 

modalidades, son un piar fundamental 

do sistema de benestar cuxo papel cobra 

unha maior importancia en sociedades 

cada vez máis envellecidas como é a 

galega. Durante a pandemia 

comprobamos de maneira cruel as 

diferentes eivas que ten o actual sistema 

de coidados que depende das 

administracións. As residencias de 

maiores foron fortemente golpeadas en 

número de mortes e as nosas maiores 

tiveron que vivir esta difícil situación no 

illamento das súas familias e seres 

queridos co único amparo dun persoal 

insuficiente en número, cunhas 

condiciones salariais e laborais 

precarizadas.  

 

Este é o caso da residencia Concepción 

Arenal da nosa cidade, cuxas 

traballadoras levan manifestándose 

diante da mesma por varios xoves 

consecutivos co apoio de organizacións 

sindicais e políticas. Estas traballadoras 

denuncian o deterioro paulatino das 

condicións laborais e de atención as 

persoas residentes durante os anos de 

xestión da DomusVi, algo que se 

agravou aínda máis dende que a xestión 

recaeu en mans de Clece, actualmente 

coa denominación social de Samaín, con 

vulneración de dereitos laborais a través 

de excesos de xornada derivados da 

falta de persoal, a existencia de ata 20 

tipos de xornada laboral que reflicte as 

condicións de precariedade na que o 

persoal realiza as súas tarefas. Esta 

situación das traballadoras redunda 

tamén nos coidados que reciben as 

residentes. Por exemplo, cando o 

pasado... un bo exemplo ou un mal 

exemplo, cando o pasado 16 de agosto a 

dirección ordeou un menú de 

emerxencia consistente en latas de 

sardiña, posto que non había ningún 

concellei... —¡oy Jesús!— cociñeiro 

Los servicios públicos de atención a la 

dependencia, en sus diferentes 

modalidades, son un pilar fundamental 

del sistema de bienestar cuyo papel cobra 

una mayor importancia en sociedades 

cada vez más envejecidas como es la 

gallega. Durante la pandemia 

comprobamos de manera cruel los 

diferentes defectos que tiene el actual 

sistema de cuidados que depende de las 

administraciones. Las residencias de 

mayores fueron fuertemente golpeadas en 

número de muertes y nuestras mayores 

tuvieron que vivir esta difícil situación en 

el aislamiento de sus familias y seesr 

queridos con el único amparo de un 

personal insuficiente en número, con unas 

condiciones salariales y laborales 

precarizadas.  

 

Este es el caso de la residencia 

Concepción Arenal de nuestra ciudad, 

cuyas trabajadoras llevan manifestándose 

delante de la misma por varios jueves 

consecutivos con el apoyo de 

organizaciones sindicales y políticas. 

Estas trabajadoras denuncian el 

deterioro paulatino de las condiciones 

laborales y de atención las personas 

residentes durante los años de gestión de 

la DomusVi, algo que se agravó aún más 

desde que la gestión recayó en manos de 

Clece, actualmente con la denominación 

social de Samaín, con vulneración de 

derechos laborales a través de excesos de 

jornada derivados de la falta de personal, 

la existencia de hasta 20 tipos de jornada 

laboral que refleja las condiciones de 

precariedad en la que el personal realiza 

sus tareas. Esta situación de las 

trabajadoras redunda también en los 

cuidados que reciben las residentes. Por 

ejemplo, cuando el pasado... un buen 

ejemplo o un mal ejemplo, cuando el 

pasado 16 de agosto la dirección ordenó 

un menú de emergencia consistente en 

latas de sardina, puesto que no había 

ningún concellei... —¡oy Jesús!— 
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traballando durante esa xornada. 

Disculpas. Pero esta falta de recursos 

non só se nota nas condicións que se 

presta o servicio, senón tamén no estado 

da propia instalación e os seus recursos 

básicos: mantemento do edificio, 

mobiliario, colchóns e a pésima calidade 

da alimentación das persoas residentes. 

A Consellería de Políticas Sociais é 

consciente de esta situación que foi 

motivo de sucesivas denuncias por parte 

das traballadoras e usuarias.  

 

 

Cabe sinalar que dos 150 residentes 

actuais, a meirande parte son da nosa 

cidade. Isto non lle suma ningunha 

importancia, pero si cremos que cabe 

subliñalo cara á incumbencia deste 

pleno da Coruña.  

 

Por todo o exposto, propoñemos ó Pleno 

da Corporación os seguintes acordos: 

instar o Concello da Coruña a amosar o 

seu apoio as traballadoras da residencia 

Concepción Arenal nas súas 

reivindicacións laborais e instar a Xunta 

de Galicia a asumir as súas 

responsabilidades con respecto a este 

servicio e exixir o cumprimento do 

convenio coa empresa Samaín a fin de 

dar un servicio de calidade ós usuarios e 

usuarias, e cumprir as obrigas co persoal 

traballador facendo as inspeccións e 

medidas oportunas a fin de corrixir esta 

indesexable situación actual de 

precariedade do servicio público e dos 

dereitos laborais. 

 

Grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Faraldo. 

 

Señora Soneira, ten a palabra. 

 

Señora Soneira Lema 

cocinero trabajando durante esa jornada. 

Disculpas. Pero esta falta de recursos no 

solo se nota en las condiciones que se 

presta el servicio, sino también en el 

estado de la propia instalación y sus 

recursos básicos: mantenimiento del 

edificio, mobiliario, colchones y la 

pésima calidad de la alimentación de las 

personas residentes. La Consellería de 

Políticas Sociales es consciente de esta 

situación que fue motivo de sucesivas 

denuncias por parte de las trabajadoras y 

usuarias.  

 

Cabe señalar que de los 150 residentes 

actuales, la mayor parte son de nuestra 

ciudad. Esto no le suma ninguna 

importancia, pero sí creemos que cabe 

subrayarlo de cara a la incumbencia de 

este pleno de A Coruña.  

 

Por todo lo expuesto, proponemos al 

Pleno de la Corporación los siguientes 

acuerdos: instar al Ayuntamiento de A 

Coruña a mostrar su apoyo las 

trabajadoras de la residencia Concepción 

Arenal en sus reivindicaciones laborales 

e instar a la Xunta de Galicia a asumir 

sus responsabilidades con respecto a este 

servicio y exigir el cumplimiento del 

convenio con la empresa Samaín a fin de 

dar un servicio de calidad a los usuarios 

y usuarias, y cumplir las obligaciones con 

el personal trabajador haciendo las 

inspecciones y medidas oportunas a fin de 

corregir esta indeseable situación actual 

de precariedad del servicio público y de 

los derechos laborales. 

 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Faraldo. 

 

Señora Soneira, tiene la palabra. 

 

Señora Soneira Lema 
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Bueno, para dicir que me adeiro 

absolutamente á moción de Isabel 

Faraldo porque entendo que por xustiza 

social non debe haber ningún tipo de 

vulneración, non? de ningún dereito nin 

cos residentes nin cos traballadores. Os 

traballadores teñen que traballar e cun 

salario digno, e os nosos maiores teñen 

que estar totalmente, evidentemente, nas 

residencias ben atendidos. 

 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Soneira. 

 

Turno para o BNG, señora Veira. 

 

Señora Veira González 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Ben, a residencia Concepción Arenal é 

un centro de maiores de titularidade 

pública, mais cuxa xestión foi 

privatizada. Durante anos esta 

residencia estivo en mans do Grupo 

DomusVi, mais desde xuño de 2022 é a 

empresa —como ben dixo a señora 

Faraldo— Samaín Servizos á 

Comunidade, pertencente ó Grupo 

Clece, a encargada da súa xestión.  

 

 

Desde hai anos, as traballadoras da 

residencia de maiores Concepción 

Arenal veñen denunciando os 

incumprimentos por parte da empresa 

concesionaria á hora de prestar o servizo 

de atención as usuarias, 

fundamentalmente o incumprimento das 

ratios de persoal, o que mesmo motivou 

a apertura dun expediente sancionador e 

a conseguinte multa por non dispor de 

enfermeiras 24 horas, como exixe a 

normativa vixente, sanción que no 

entanto supuxo unha ínfima contía 

 

Bueno, para decir que me adhiero 

absolutamente a la moción de Isabel 

Faraldo porque entiendo que por justicia 

social no debe haber ningún tipo de 

vulneración, ¿no? de ningún derecho ni 

con los residentes ni con los 

trabajadores. Los trabajadores tienen que 

trabajar y con un salario digno, y 

nuestros mayores tienen que estar 

totalmente, evidentemente, en las 

residencias bien atendidos. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Soneira. 

 

Turno para el BNG, señora Veira. 

 

Señora Veira González 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Bien, la residencia Concepción Arenal es 

un centro de mayores de titularidad 

pública, pero cuya gestión fue 

privatizada. Durante años esta residencia 

estuvo en manos del Grupo DomusVi, 

pero desde junio de 2022 es la empresa 

—como bien dijo la señora Faraldo— 

Samaín Servicios a la Comunidad, 

perteneciente al Grupo Clece, la 

encargada de su gestión.  

 

Desde hace años, las trabajadoras de la 

residencia de mayores Concepción 

Arenal vienen denunciando los 

incumplimientos por parte de la empresa 

concesionaria a la hora de prestar el 

servicio de atención a las usuarias, 

fundamentalmente el incumplimiento de 

las ratios de personal, lo que mincluso 

motivó la apertura de un expediente 

sancionador y la consiguiente multa por 

no disponer de enfermeras 24 horas, 

como exige la normativa vigente, sanción 

que no obstante supuso una ínfima 

cuantía económica a la empresa de 
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económica á empresa de apenas 3.000 €.  

 

De igual maneira, a residencia e a 

empresa responsábel da xestión da 

mesma en 2019 están incursas nun 

proceso xudicial logo da denuncia polo 

falecemento dunha usuaria, un proceso 

no que a propia Policía consideraba 

probada que non había nin médica nin 

enfermeiras, só auxiliares de enfermaría 

aquela noite, cuestión que ten ademais 

motivado a presentación de iniciativas 

por parte do BNG no Parlamento 

galego. 

 

Nos últimos meses, e especialmente 

desde a entrada da nova empresa, as 

traballadoras iniciaron unha campaña de 

mobilizacións. Hoxe mesmo, agora 

mesmo, están mobilizándose para exixir 

o cumprimento dos seus dereitos 

laborais e tamén a garantía dos dereitos 

das persoas usuarias cuxa existencia e 

atención obviamente empeorou, 

segundo nos trasladou o propio cadro de 

persoal ó BNG e que tamén lle ten 

trasladado á Inspección de Traballo. 

Para que se fagan unha idea, hoxe en día 

onde antes tiñan que atender, ou no 

tempo en que antes tiñan que atender a 

10 persoas, hoxe teñen que atender a 15 

persoas. Polo tanto, evidentemente, o 

servizo, pois resíntese. 

 

Esta grande residencia con 150 persoas 

usuarias, de xestión privatizada —

repetimos— non se cumpren nin cos 

dereitos das traballadoras e dos 

traballadores, nin tampouco coas 

usuarias, que non están a recibir os 

coidados co detemento preciso nin co 

persoal que lle corresponde, e todo isto 

coa connivencia, co coñecemento da 

Xunta de Galiza, que nin está nin se lle 

espera, xa non para rematar con aqueles 

que fan negocio coa vellez dos nosos 

maiores, despois do que vivimos 

durante a pandemia, senón que 

apenas 3.000 €.  

 

De igual manera, la residencia y la 

empresa responsable de la gestión de la 

misma en 2019 están incursas en un 

proceso judicial luego de la denuncia por 

el fallecimiento de una usuaria, un 

proceso en el que la propia Policía 

consideraba probada que no había ni 

médica ni enfermeras, solo auxiliares de 

enfermería aquella noche, cuestión que 

ha motivado además la presentación de 

iniciativas por parte del BNG en el 

Parlamento gallego. 

 

En los últimos meses, y especialmente 

desde la entrada de la nueva empresa, las 

trabajadoras iniciaron una campaña de 

movilizaciones. Hoy mismo, ahora 

mismo, están movilizándose para exigir el 

cumplimiento de sus derechos laborales y 

también la garantía de los derechos de 

las personas usuarias cuya existencia y 

atención obviamente empeoró, según nos 

trasladó la propia plantilla al BNG y que 

también le ha trasladado a la Inspección 

de Trabajo. Para que se hagan una idea, 

hoy en día donde antes tenían que 

atender, o en el tiempo en que antes 

tenían que atender a 10 personas, hoy 

tienen que atender a 15 personas. Por lo 

tanto, evidentemente, el servicio, pues se 

resiente. 

 

Esta gran residencia con 150 personas 

usuarias, de gestión privatizada —

repetimos— no se cumplen ni con los 

derechos de las trabajadoras y de los 

trabajadores, ni tampoco con las 

usuarias, que no están recibiendo los 

cuidados con el detenimiento preciso ni 

con el personal que le corresponde, y 

todo esto con la connivencia, con el 

conocimiento de la Xunta de Galicia, que 

ni está ni se le espera, ya no para 

finalizar con aquellos que hacen negocio 

con la vejez de nuestros mayores, después 

de lo que vivimos durante la pandemia, 
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simplemente neste momento está 

absolutamente ausente para levar a cabo 

o labor de inspección e de sanción 

diante dunha situación totalmente 

inadmisíbel de falta de persoal. 

 

Pola contra, para nós, para o Bloque 

Nacionalista Galego, o dereito á vellez 

digna e a implantación dun novo 

modelo de residencias de maiores é 

unha absoluta prioridade. Por iso 

apoiamos hoxe esta moción e por iso hai 

unhas semanas presentamos iniciativas 

no Parlamento galego para exixirlle 

directamente á Xunta de Galiza que 

exerza os labores de inspección e 

sanción e a adopción de medidas 

concretas para cumprir cunhas 

condicións laborais e de atención 

axeitadas na residencia Concepción 

Arenal. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Veira. 

 

Turno para a Marea Atlántica, señor 

Lema. 

 

Señor Lema Suárez 

 

Ben, moitas grazas, alcaldesa. 

 

Comezar a miña intervención saudando 

os traballadores de Albada, aquí 

presentes hoxe, tamén os traballadores 

do Club do Mar que esta tarde veñen, no 

escano cidadán, a presentar tamén a súa 

situación, a denunciala, e tamén os 

traballadores das bibliotecas e do SAF 

que se manifestaban hoxe ás portas do 

Concello. Ten unha morea, creo, de 

asuntos pendentes este goberno con 

todos estes sectores que acabo de citar, a 

maior parte deles, ademais, a súa 

situación derívase da inactividade do 

propio Goberno. 

 

sino que simplemente en este momento 

está absolutamente ausente para llevar a 

cabo la labor de inspección y de sanción 

ante de una situación totalmente 

inadmisible de falta de personal. 

 

Por el contrario, para nosotros, para el 

Bloque Nacionalista Galego, el derecho a 

la vejez digna y la implantación de un 

nuevo modelo de residencias de mayores 

es una absoluta prioridad. Por eso 

apoyamos hoy esta moción y por eso hace 

unas semanas presentamos iniciativas en 

el Parlamento gallego para exigirle 

directamente a la Xunta de Galicia que 

ejerza las labores de inspección y sanción 

y la adopción de medidas concretas para 

cumplir con unas condiciones laborales y 

de atención adecuadas en la residencia 

Concepción Arenal. 

 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Veira. 

 

Turno para la Marea Atlántica, señor 

Lema. 

 

Señor Lema Suárez 

 

Bien, muchas gracias, alcaldesa. 

 

Comenzar mi intervención saludando los 

trabajadores de Albada, aquí presentes 

hoy, también a los trabajadores del Club 

del Mar que esta tarde vienen, en el 

escaño ciudadano, a presentar también su 

situación, a denunciarla, y también a los 

trabajadores de las bibliotecas y del SAF 

que se manifestaban hoy a las puertas del 

Ayuntamiento. Tiene un montón, creo, de 

asuntos pendientes este gobierno con 

todos estos sectores que acabo de citar, la 

mayor parte de ellos, además, su 

situación se deriva de la inactividad del 

propio Gobierno. 
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Ben, antes de expoñer os nosos 

argumentos nesta moción, que por 

suposto imos apoiar, queremos informar 

ou denunciar que o Concello vén de 

comunicarlle á familia composta por Iris 

e Alfonso, que rexentan dende hai 20 

anos o ambigú situado no Club do 

Mar... perdón, no Club de Fútbol San 

Cristóbal, no Birloque, vén de 

comunicarlles o desaloxo en oito días. 

Esta xente leva —Iris e Alfonso— 

rexentando este ambigú dende hai 20 

anos. Desde logo esta non é unha forma 

de proceder. 

 

Presidencia 

 

Señor Lema, desculpe un momento, 

debo reconducir o debate. O ambigú 

está na residencia Concepción Arenal? 

Porque esta moción é de apoio ós 

dereitos laborais e dignidade das 

traballadoras da residencia Concepción 

Arenal. Entón, se fai o favor de 

reconducir o debate ó tema que estamos 

tratando, por favor. 

 

Señor Lema Suárez 

 

Moi ben, faga vostede uso da súa 

autoridade. Nós, no tempo que tivemos, 

facemos uso tamén da nosa obriga de 

defender os coruñeses. 

 

Ben, sobre o asunto que aquí se trae a 

debate. Estamos falando do sector dos 

coidados, un sector no que coinciden 

case sempre dous elementos, un sector 

feminizado e un sector precarizado. É 

dicir, a maior parte das persoas... Vaise 

tratar ademais este asunto nunha moción 

posterior dedicada exclusivamente, 

precisamente, ó sector dos coidados que 

vén estes días de pelexar por unhas 

mellores condicións laborais, pelexar 

ademais, pensabamos que con escaso 

éxito. Coinciden estas dúas condicións, 

un sector precarizado e un sector 

Bien, antes de exponer nuestros 

argumentos en esta moción, que por 

supuesto vamos a apoyar, queremos 

informar o denunciar que el 

Ayuntamiento acaba de comunicarle a la 

familia compuesta por Iris y Alfonso, que 

regentan desde hace 20 años el ambigú 

situado en el Club del Mar... perdón, en 

el Club de Fútbol San Cristóbal, en O 

Birloque, acaba de comunicarles el 

desalojo en ocho días. Esta gente lleva —

Iris y Alfonso— regentando este ambigú 

desde hace 20 años. Desde luego esta no 

es una forma de proceder. 

 

Presidencia 

 

Señor Lema, disculpe un momento, debo 

reconducir el debate ¿El ambigú está en 

la residencia Concepción Arenal? Porque 

esta moción es de apoyo a los derechos 

laborales y dignidad de las trabajadoras 

de la residencia Concepción Arenal. 

Entonces, si hace el favor de reconducir 

el debate al tema que estamos tratando, 

por favor. 

 

Señor Lema Suárez 

 

Muy bien, haga usted uso de su 

autoridad. Nosotros, en el tiempo que 

tuvimos, hacemos uso también de nuestra 

obligación de defender a los coruñeses. 

 

Bien, sobre el asunto que aquí se trae a 

debate. Estamos hablando del sector de 

los cuidados, un sector en el que 

coinciden casi siempre dos elementos, un 

sector feminizado y un sector 

precarizado. Es decir, la mayor parte de 

las personas... Se va a tratar además este 

asunto en una moción posterior dedicada 

exclusivamente, precisamente, al sector 

de los cuidados que viene estos días de 

pelear por unas mejores condiciones 

laborales, pelear además, pensábamos 

que con escaso éxito. Coinciden estas dos 

condiciones, un sector precarizado y un 
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feminizado, talvez esto explica, 

precisamente, que esteamos unha vez 

máis debatendo sobre a mala calidade 

dos servizos públicos esenciais como é 

o do coidado dos nosos maiores. Eu 

penso que moitas veces se fan 

declaracións políticas —e creo que 

ademais o momento da covid foi 

propicio para iso— sobre a importancia 

dos máis vellos, das persoas máis vellas 

da nosa sociedade. Eso despois 

contrasta coa inacción ou coa falta de 

investimento, coa falta de revisión para 

dotalos dunha vellez digna. É necesario 

ir, desde logo, cara a un cambio de 

paradigma. 

 

Tamén amosa o contido desta moción, 

claramente, que a privatización dos 

servizos públicos conleva dous efectos: 

unha, a merma, a perda de calidade do 

servizo público, polo tanto, o 

empeoramento das condicións de 

servizo que reciben os nosos maiores, 

tantas veces citado, tantas veces 

nomeados, e en segundo lugar, tamén ó 

mesmo tempo o empeoramento das 

condicións laborais. 

 

Pensamos que é hora de exixirlle á 

Xunta de Galicia que invista o necesario 

para garantir naqueles centros que son 

da súa responsabilidade directa unhas 

condicións de traballo, e polo tanto, un 

servizo público de calidade ás persoas 

que alí pasan os seus últimos días. 

 

Nada máis e moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Lema. Grazas á 

Marea Atlántica. 

 

Turno do Partido Popular, señor 

Rodríguez. 

 

Señor Rodríguez Martínez 

sector feminizado, tal vez esto explica, 

precisamente, que estemos una vez más 

debatiendo sobre la mala calidad de los 

servicios públicos esenciales como es el 

del cuidado de nuestros mayores. Yo creo 

que muchas veces se hacen declaraciones 

políticas —y creo que además el momento 

de la covid fue propicio para eso— sobre 

la importancia de los más viejos, de las 

personas más viejas de nuestra sociedad. 

Eso después contrasta con la inacción o 

con la falta de inversión, con la falta de 

revisión para dotarlos de una vejez digna. 

Es necesario ir, desde luego, hacia un 

cambio de paradigma. 

 

 

También muestra el contenido de esta 

moción, claramente, que la privatización 

de los servicios públicos conlleva dos 

efectos: una, la merma, la pérdida de 

calidad del servicio público, por lo tanto, 

el empeoramiento de las condiciones de 

servicio que reciben nuestros mayores, 

tantas veces citado, tantas veces 

nombrados, y en segundo lugar, también 

al mismo tiempo el empeoramiento de las 

condiciones laborales. 

 

Creemos que es hora de exigir a la Xunta 

de Galicia que invierta lo necesario para 

garantizar en aquellos centros que son de 

su responsabilidad directa unas 

condiciones de trabajo, y por lo tanto, un 

servicio público de calidad a las personas 

que allí pasan sus últimos días. 

 

Nada más y muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Lema. Gracias a 

la Marea Atlántica. 

 

Turno del Partido Popular, señor 

Rodríguez. 

 

Señor Rodríguez Martínez 
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Bo día de novo. 

 

Señora Faraldo, este grupo vai 

antepoñer a defensa na calidade da 

atención os nosos maiores á literalidade 

da súa moción, e polo tanto a imos 

apoiar. Aínda así, véxome na obriga, 

bueno, de recomendarlle certa prudencia 

cando fale, por exemplo, de atención os 

maiores durante a pandemia, pois 

semella que esquece vostede que o seu 

líder emérito, o señor Pablo Iglesias, 

erixiuse no máximo responsable de 

atención social durante a mesma e 

deixou a política sen pisar nin un só 

centro de maiores, nin antes, nin 

durante, nin despois da pandemia. E 

tamén parece esquecer vostede que son 

Goberno, que están ó fronte do 

Ministerio de Traballo cando fala de 

precariedade laboral. E tamén parece 

esquecer vostede que tamén son 

Goberno e ostentan o Ministerio de 

Asuntos Sociais cando amosa a súa 

preocupación polo financiamento da 

dependencia. Véxome obrigado tamén a 

lembrarlle que a Xunta está a asumir, 

fronte ó 50 % que lle correspondería 

como límite máximo que establece a 

Lei, o 75 % do cofinanciamento na 

atención á dependencia, e o Goberno 

central está no 25 %. 

 

Señora Veira, cando queira eu falo 

encantado con vostede, tomamos un 

café e falamos de o que vostedes 

chaman cando non gobernan 

“privatización” e cando gobernan 

“gestión externa”. Vostede é moi nova, 

pero eu non teño ningún problema e 

falamos de Sogaserso ou do Consorcio 

de Igualdade e Benestar. Seguro que lle 

vai encantar o que eu lle poida contar. 

 

Por suposto, é imprescindible esclarecer 

os feitos denunciados, especialmente no 

relativo á atención que reciben os nosos 

 

Buenos días de nuevo. 

 

Señora Faraldo, este grupo va a 

anteponer la defensa en la calidad de la 

atención a nuestros mayores a la 

literalidad de su moción, y por lo tanto la 

vamos a apoyar. Aun así, me veo en el 

deber, bueno, de recomendarle cierta 

prudencia cuando hable, por ejemplo, de 

atención los mayores durante la 

pandemia, pues parece que olvida usted 

que su líder emérito, el señor Pablo 

Iglesias, se erigió en el máximo 

responsable de atención social durante la 

misma y dejó la política sin pisar ni un 

solo centro de mayores, ni antes, ni 

durante, ni después de la pandemia. Y 

también parece olvidar usted que son 

Gobierno, que están al frente del 

Ministerio de Trabajo cuando habla de 

precariedad laboral. Y también parece 

olvidar usted que también son Gobierno y 

ostentan el Ministerio de Asuntos 

Sociales cuando muestra su preocupación 

por la financiación de la dependencia. 

Me veo obligado también a recordarle 

que la Xunta está asumiendo, frente al 50 

% que le correspondería como límite 

máximo que establece la Ley, el 75 % de 

la cofinanciación en la atención a la 

dependencia, y el Gobierno central está 

en el 25 %. 

 

Señora Veira, cuando quiera yo hablo  

encantado con usted, tomamos un café y 

hablamos de lo que ustedes llaman 

cuando no gobiernan “privatización” y 

cuando gobiernan “gestión externa”. 

Usted es muy joven, pero yo no tengo 

ningún problema y hablamos de 

Sogaserso o del Consorcio de Igualdad y 

Bienestar. Seguro que le va a encantar lo 

que yo le pueda contar. 

 

Por supuesto, es imprescindible 

esclarecer los hechos denunciados, 

especialmente en lo relativo a la atención 
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maiores nese centro, e por suposto, se 

son certos, son intolerables e deben 

asumirse responsabilidades. A Xunta de 

Galicia ten constancia das denuncias 

formuladas contra a entidade xestora 

desta residencia que foron dirixidas ó 

Servizo de Inspección, e como non 

podía ser doutro xeito, e xa o 

mencionou tamén a señora Veira, nas 

visitas que se realizaron decretáronse 

incumprimentos relativos á falla de 

personal de enfermería 24 horas, o que 

deu lugar á tramitación do 

correspondente expediente sancionador 

en vía administrativa. E tamén é 

necesario precisar que, efectivamente, 

existe un procedemento por vía penal 

nos xulgados de instrución desta cidade 

e que, polo tanto, será nesa xurisdición 

onde se determinen os feitos acreditados 

e se depuren as responsabilidades que se 

deriven dos mesmos, ó igual que será 

ante a Inspección de Traballo onde se 

resolverán as reclamacións por 

irregularidades no ámbito laboral. 

 

 

 

O que debe quedar claro e fóra de toda 

dúbida é que o obxectivo da Xunta de 

Galicia é que todos os centros de 

Galicia, sexan da titularidade que sexan, 

ofrezan unha atención da máxima 

calidade, e con esta finalidade de velar 

polo correcto funcionamento de todos 

eles conta cun equipo, cun servizo de 

inspección, cun equipo de inspectores 

que revisa e avalía a situación dos 

centros e lles indica como mellorar esa 

atención e que de igual xeito, cando así 

o require a situación, impón as sancións 

que correspondan. Sempre que se 

detecta ou se ten coñecemento de 

posibles deficiencias a Xunta actúa, e 

leva no que vai de ano xa máis de 1.000 

inspeccións nos centros de servizos 

sociais, máis da metade delas en centros 

de maiores. 

que reciben nuestros mayores en ese 

centro, y por supuesto, si son ciertos, son 

intolerables y deben asumirse 

responsabilidades. La Xunta de Galicia 

tiene constancia de las denuncias 

formuladas contra la entidad gestora de 

esta residencia que fueron dirigidas al 

Servicio de Inspección, y como no podía 

ser de otro modo, y ya lo mencionó 

también la señora Veira, en las visitas 

que se realizaron se decretaron 

incumplimientos relativos a la falta de 

personal de enfermería 24 horas, lo que 

dio lugar a la tramitación del 

correspondiente expediente sancionador 

en vía administrativa. Y también es 

necesario precisar que, efectivamente, 

existe un procedimiento por vía penal en 

los juzgados de instrucción de esta ciudad 

y que, por lo tanto, será en esa 

jurisdicción donde se determinen los 

hechos acreditados y se depuren las 

responsabilidades que se deriven de los 

mismos, al igual que será ante la 

Inspección de Trabajo donde se 

resolverán las reclamaciones por 

irregularidades en el ámbito laboral. 

 

Lo que debe quedar claro y fuera de toda 

duda es que el objetivo de la Xunta de 

Galicia es que todos los centros de 

Galicia, sean de la titularidad que sean, 

ofrezcan una atención de la máxima 

calidad, y con esta finalidad de velar por 

el correcto funcionamiento de todos ellos 

cuenta con un equipo, con un servicio de 

inspección, con un equipo de inspectores 

que revisa y evalúa la situación de los 

centros y les indica cómo mejorar esa 

atención y que de igual manera, cuando 

así lo requiere la situación, impone las 

sanciones que correspondan. Siempre que 

se detecta o se tiene conocimiento de 

posibles deficiencias la Xunta actúa, y 

lleva en lo que va de año ya más de 1.000 

inspecciones en los centros de servicios 

sociales, más de la mitad de ellas en 

centros de mayores. 
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Polo tanto —e remato xa—, señora 

Faraldo, máis alá da literalidade que 

veñe a utilizar neste tipo de mocións, a 

veces parece que necesitan vostedes 

autoconvencerse, autolembrarse que son 

o partido da ministra de Traballo. 

Bueno, non sei se seguen sendo o 

partido da ministra de Traballo. Se non 

é, descúlpeme, ó mellor, pois me 

excedín, pero o certo, o que lle están a 

pedir á Xunta é que asuma as súa 

responsabilidades e o certo é que tamén 

a Xunta o está —no ámbito das súas 

competencias— a facer, e polo tanto, 

votaremos a favor desta moción. 

 

Máis nada e moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Rodríguez. Grazas 

ó Partido Popular. 

 

Pecha o debate polo Goberno local a 

señora Neira. 

 

Señora Neira Fernández 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Ben, manifestar o noso voto favorable a 

esta moción. 

 

Ben, en primeiro lugar, no que respecta 

a as condicións laborais das 

traballadoras desta residencia 

Concepción Arenal, ben, pois poñernos 

a disposición, a apoialas, como non 

pode ser doutra maneira, e se 

loxicamente todo o que se di aquí —que 

por suposto non poño en dúbida— é 

verdade, a Xunta ten tamén algo que 

dicir sobre o que son os seus 

mecanismos de control e supervisión, 

fundamentalmente, porque é 

absolutamente intolerable, bo, pois o 

parágrafo onde se di que por non existir 

 

Por lo tanto —y finalizo ya—, señora 

Faraldo, más allá de la literalidad que 

viene a utilizar en este tipo de mociones, 

a veces parece que necesitan ustedes 

autoconvencerse, recordarse de que son 

el partido de la ministra de Trabajo. 

Bueno, no sé si siguen siendo el partido 

de la ministra de Trabajo. Si no es, 

discúlpeme, a lo mejor, pues me excedí, 

pero lo cierto, lo que le están pidiendo a 

la Xunta es que asuma las su 

responsabilidades y lo cierto es que 

también la Xunta lo está —en el ámbito 

de sus competencias— haciendo, y por lo 

tanto, votaremos a favor de esta moción. 

 

Nada más  y muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Rodríguez. 

Gracias al Partido Popular. 

 

Cierra el debate por el Gobierno local la 

señora Neira. 

 

Señora Neira Fernández 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Bueno, manifestar nuestro voto favorable 

a esta moción. 

 

Bueno, en primer lugar, en lo que 

respecta a las condiciones laborales de las 

trabajadoras de esta residencia 

Concepción Arenal, bueno, pues ponernos 

a disposición, a apoyarlas, como no puede 

ser de otra manera, y si lógicamente todo 

lo que se dice aquí —que por supuesto no 

pongo en duda— es verdad, la Xunta 

tiene también algo que decir sobre lo que 

son sus mecanismos de control y 

supervisión, fundamentalmente, porque es 

absolutamente intolerable, bueno, pues el 

párrafo donde se dice que por no existir 

cocinero se dan latas de conserva a 
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cociñeiro danse latas de conserva a 

persoas maiores que se poden atopar 

nas condicións que todos entendemos. 

 

 

Eu discrepo de algo. Bo, discrepo de 

bastantes cousas máis co señor 

Rodríguez, pero seguramente teñamos 

ocasión despois de falar na moción do 

SAD. Non repitan vostedes a mesma 

cantilena constantemente, sobre a 

achega do Estado ao sistema de 

dependencia, que como vostede moi ben 

sabe, non soamente é o servizo de axuda 

domicilio, senón tamén a parte das 

residencias. 

 

Quen fixo o maior recorte en materia de 

dependencia? quen o fixo? Acórdanse 

vostedes do mínimo garantido e o 

mínimo convido, non, o mínimo básico e 

o mínimo convido? quen suprimiu esa 

posibilidade de aumento no 

financiamento do sistema da 

dependencia? Foi o Goberno de 

vostedes, no Goberno do Estado, de 

mans de Mariano Rajoy. Foi así, foi así. 

Vostedes explicaranme que foi a 

conxuntura económica... Dime o señor 

Deus que si. Non sabe canto me alegra, 

con todo o agarimo, que me dea a razón 

en algo. 

 

Pero o certo é que vostedes tiveron 

ocasión de priorizar, señores do Partido 

Popular, señor Deus, que o vexo 

entusiasmado coas cuestións de materia 

social. Tiveron a ocasión de priorizar, e 

xa que non o fixeron, polo menos non 

disfracemos as cifras, porque é unha 

realidade. E a realidade é que a Xunta 

non abre unha residencia de maiores 

nesta cidade desde que abriu a Torrente 

Ballester, e o certo é que o número de 

prazas ofertadas nesta cidade públicas, 

privadas e concertadas, é 

absolutamente insuficiente, e sabémolo 

todos, todos. E que están a facer 

personas mayores que se pueden 

encontrar en las condiciones que todos 

entendemos. 

 

 

Yo discrepo de algo. Bueno, discrepo de 

bastantes cosas más con el señor 

Rodríguez, pero seguramente tengamos 

ocasión después de hablar en la moción 

del SAD. No repitan ustedes el mismo 

mantra constantemente, sobre la 

aportación del Estado al sistema de 

dependencia, que como usted muy bien 

sabe, no solamente es el servicio de ayuda 

domicilio, sino también la parte de las 

residencias. 

 

¿Quién hizo el mayor recorte en materia 

de dependencia? ¿quién lo hizo? ¿Se 

acuerdan ustedes del mínimo garantizado 

y el mínimo convenido, no, el mínimo 

básico y el mínimo convenido? ¿quién 

suprimió esa posibilidad de aumento en la 

financiación del sistema de la 

dependencia? Fue el Gobierno de ustedes, 

en el Gobierno del Estado, de manos de 

Mariano Rajoy. Fue así, fue así. Ustedes 

me explicarán que fue la coyuntura 

económica... Me dice el señor Deus que 

sí. No sabe cuánto me alegra, con todo el 

cariño, que me dé la razón en algo. 

 

 

Pero lo cierto es que ustedes tuvieron 

ocasión de priorizar, señores del Partido 

Popular, señor Deus, que lo veo 

entusiasmado con las cuestiones de 

materia social. Tuvieron la ocasión de 

priorizar, y ya que no lo hicieron, por lo 

menos no disfracemos las cifras, porque 

es una realidad. Y la realidad es que la 

Xunta no abre una residencia de mayores 

en esta ciudad desde que abrió la Torrente 

Ballester, y lo cierto es que el número de 

plazas ofertadas en esta ciudad públicas, 

privadas y concertadas, es absolutamente 

insuficiente, y lo sabemos todos, todos. Y 

¿qué están haciendo ustedes? 
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vostedes? 

 

Eu xa non vou entrar no tema da 

privatización, que loxicamente os datos 

están aí. Falemos das cifras, falemos 

das críticas que lles fan os seus 

compañeiros que gobernan noutros 

municipios, cando se pechan 

residencias de maiores no ámbito rural. 

Son críticas que fan os seus alcaldes, ou 

que fan os seus concelleiros, ou 

peticións de axuda e apoio á FEGAMP, 

non as fago eu, que milito nun partido 

político diferente. 

 

E a Valedora do Pobo subliña —á que 

vostedes aluden en moitas ocasións, por 

tanto a fonte é válida—, a Valedora do 

Pobo subliña nun informe que soamente 

a Fundación Amancio Ortega e os 90 

millóns do seu convenio coa Xunta de 

Galicia maquilla a insuficiencia de 

prazas públicas nesta cidade. E a 

Sociedade Galega de Xerontoloxía e 

Xeriatría defende que é o sistema de 

saúde e non os servizos sociais quen 

debe prover de atención médica de 

enfermería, psicolóxica, 

fisioterapéutica. 

 

E vostedes saben, que gobernaron neste 

concello e gobernan en concellos 

pequenos en Galicia, neste momento, 

quen soporta en moitas ocasións a 

desatención das súas competencias 

directas.  

 

Por tanto, vir aquí a falar do 

financiamento do Estado, do que 

despois teremos máis ocasión de falar 

en materia de servizo de axuda a 

domicilio, está ben, pero hai que ter un 

pouquiño, un pouquiño de rigor, un 

pouquiño de rigor, porque as cifras 

maquíllanse, pero ata certo punto e as 

cifras están aí: a última residencia 

pública aberta nesta cidade foi a 

Torrente Ballester. Neste momento 

 

 

Yo ya no voy a entrar en el tema de la 

privatización, que lógicamente los datos 

están ahí. Hablemos de las cifras, 

hablemos de las críticas que les hacen sus 

compañeros que gobiernan en otros 

municipios, cuando se cierran residencias 

de mayores en el ámbito rural. Son 

críticas que hacen sus alcaldes, o que 

hacen sus concejales, o peticiones de 

ayuda y apoyo a la FEGAMP, no las hago 

yo, que milito en un partido político 

diferente. 

 

Y la Valedora do Pobo subraya —a la que 

ustedes aluden en muchas ocasiones, por 

lo tanto la fuente es válida—, la Valedora 

do Pobo subraya en un informe que 

solamente la Fundación Amancio Ortega 

y los 90 millones de su convenio con la 

Xunta de Galicia maquilla la insuficiencia 

de plazas públicas en esta ciudad. Y la 

Sociedad Gallega de Gerontología y 

Geriatría defiende que es el sistema de 

salud y no los servicios sociales quien 

deben proveer de atención médica de 

enfermería, psicológica, fisioterapéutica. 

 

 

Y ustedes saben, que han gobernado en 

este ayuntamiento y gobiernan en 

ayuntamientos pequeños en Galicia, en 

este momento, quién soporta en muchas 

ocasiones la desatención de sus 

competencias directas.  

 

Por lo tanto, venir aquí a hablar de la 

financiación del Estado, de la que después 

tendremos más ocasión de hablar en 

materia de servicio de ayuda a domicilio, 

está bien, pero hay que tener un poquito, 

un poquito de rigor, un poquito de rigor, 

porque las cifras se maquillan, pero hasta 

cierto punto y las cifras están ahí: la 

última residencia pública abierta en esta 

ciudad fue la Torrente Ballester. En este 

momento existe mayor demanda que 
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existe maior demanda que oferta, 

incluíndo tamén as prazas privadas, 

nesta cidade, co que iso leva consigo. 

Así que póñanse as pilas na parte que 

lles toca. 

 

E nada máis, apoiaremos a moción. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Neira. 

 

Procedemos á votación desta moción á 

que non constan emendas. 

 

Votación da terceira moción 

presentada pola concelleira non 

adscrita D.ª Isabel Faraldo Calvo 

 

Seguidamente pola Presidencia 

sométese a votación a terceira moción 

presentada pola concelleira non adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo, para o apoio 

da Corporación municipal aos dereitos 

laborais e dignidade das traballadoras e 

residentes da residencia Concepción 

Arenal, producíndose o seguinte 

resultado: 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal da 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

oferta, incluyendo también las plazas 

privadas, en esta ciudad, con lo que eso 

conlleva. Así que pónganse las pilas en la 

parte que les toca. 

 

 

Y nada más, apoyaremos la moción. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Neira. 

 

Procedemos a la votación de esta moción 

a la que no constan enmiendas. 

 

Votación de la tercera moción 

presentada por la concejala no adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo 

 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete a votación la tercera moción 

presentada por la concejala no adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo, para el apoyo 

de la Corporación municipal a los 

derechos laborales y dignidad de las 

trabajadoras y residentes de la residencia 

Concepción Arenal, produciéndose el 

siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Mónica Martínez Lema (1 voto). 
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Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Susana Soneira Lema (1 voto) 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas a todos. 

 

Queda aprobada por unanimidade. 

 

170. Moción da concelleira non 

adscrita D.ª Isabel Faraldo Calvo de 

apoio da Corporación municipal aos 

dereitos laborais e dignidade das 

traballadoras e residentes da 

residencia Concepción Arenal. 

 

Acordo 

 

Instar o Concello da Coruña a: 

 

- Amosar o seu apoio ás traballadoras 

da Residencia Concepción Arenal nas 

súas reivindicacións laborais. 

 

- Instar á Xunta de Galicia a asumir as 

súas responsabilidades con respecto a 

este servizo e esixir o cumprimento do 

convenio coa empresa SAMAIN a fin 

de dar un servizo de calidade aos 

usuarios e usuarias e cumprir as obrigas 

co persoal traballador, facendo as 

inspeccións e medidas oportunas a fin 

de corrixir esta indesexable situación 

actual de precariedade do servizo 

público e dos dereitos laborais. 

 

 

Presidencia 

 

Neste momento solicito a presenza dos 

voceiros e voceira dos Grupos 

municipais xunto co secretario xeral do 

Pleno no comedor Abelenda. Mentras 

tanto queda interrumpida a sesión. 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Susana Soneira Lema (1 voto) 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias a todos. 

 

Queda aprobada por unanimidad. 

 

170. Moción de la concejala no adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo de apoyo de la 

Corporación municipal a los derechos 

laborales y dignidad de las trabajadoras 

y residentes de la residencia Concepción 

Arenal. 

 

Acuerdo 

 

Instar al Ayuntamiento de A Coruña a: 

 

- Mostrar su apoyo a las trabajadoras 

de la Residencia Concepción Arenal en 

sus reivindicaciones laborales. 

 

- Instar a la Xunta de Galicia a asumir 

sus responsabilidades con respecto a este 

servicio y exigir el cumplimiento del 

convenio con la empresa SAMAIN a fin 

de dar un servicio de calidad a los 

usuarios y usuarias y cumplir las 

obligaciones con el personal trabajador, 

haciendo las inspecciones y medidas 

oportunas el fin de corregir esta 

indeseable situación actual de 

precariedad del servicio público y de los 

derechos laborales. 

 

Presidencia 

 

En este momento solicito la presencia de 

los portavoces y la portavoz de los 

Grupos municipales junto con el 

secretario general del Pleno en el 

comedor Abelenda. Mientras tanto queda 

interrumpida la sesión. 
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Ás trece horas e vinte e sete minutos a 

Presidencia resolve facer un receso na 

sesión, que se retoma ás trece horas e 

trinta e catro minutos cos mesmos 

asistentes relacionados ut supra, a 

excepción da señora Gallego Neira e o 

señor Celemín Santos, que non se 

atopan presentes no Salón de Sesións. 

 

 

MOCIÓN URXENTE CONXUNTA 

DOS GRUPOS MUNICIPAIS DO 

PARTIDO POPULAR, PARTIDO 

SOCIALISTA, MAREA 

ATLÁNTICA E BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Presidencia 

 

Ben, retomamos a sesión e comunico ó 

Pleno que os catro voceiros dos Grupos 

municipais, Partido Popular, Partido 

Socialista, Marea Atlántica e Bloque 

Nacionalista Galego, teñen trasladado á 

Presidencia unha moción conxunta de 

carácter urxente que, en base ó artigo 

45.2 do Regulamento Orgánico 

Municipal, deberá ser votada en 

primeiro lugar a urxencia da moción e 

despois a propia moción. 

 

Paso a dar lectura deste punto, que di o 

seguinte: Nas sesións ordinarias, 

concluído o exame dos asuntos 

incluídos na parte resolutiva da orde do 

día, iniciarase a parte de control e 

fiscalización do Goberno municipal, e 

no apartado de mocións, o presidente 

preguntará se por razóns de urxencia 

algún grupo municipal desexa someter 

á consideración do Pleno algún asunto 

non comprendido na orde do día e que 

non teña cabida no apartado de rogos e 

preguntas. 

 

Ás trece horas e trinta e seis minutos 

entra no Salón de Sesións o señor 

 

A las trece horas y veintisiete minutos la 

Presidencia resuelve hacer un receso en 

la sesión, que se retoma a las trece horas 

y treinta y cuatro minutos con los 

mismos asistentes relacionados ut supra, 

a excepción de la señora Gallego Neira y 

el señor Celemín Santos, que no se 

encuentran presentes en el Salón de 

Sesiones. 

 

MOCIÓN URGENTE CONJUNTA DE 

LOS GRUPOS MUNICIPALES DEL 

PARTIDO POPULAR, PARTIDO 

SOCIALISTA, MAREA ATLÁNTICA Y 

BLOQUE NACIONALISTA GALEGO 

 

 

Presidencia 

 

Bien, retomamos la sesión y comunico al 

Pleno que los cuatro portavoces de los 

Grupos municipales, Partido Popular, 

Partido Socialista, Marea Atlántica y 

Bloque Nacionalista Galego, han 

trasladado a la Presidencia una moción 

conjunta de carácter urgente que, en base 

al artículo 45.2 del Reglamento Orgánico 

Municipal, deberá ser votada en primer 

lugar la urgencia de la moción y después 

la propia moción. 

 

Paso a dar lectura de este punto, que dice 

lo siguiente: En las sesiones ordinarias, 

concluido el examen de los asuntos 

incluidos en la parte resolutiva del orden 

del día, se iniciará la parte de control y 

fiscalización del Gobierno municipal, y 

en el apartado de mociones, el presidente 

preguntará si por razones de urgencia 

algún grupo municipal desea someter a la 

consideración del Pleno algún asunto no 

comprendido en el orden del día y que no 

tenga cabida en el apartado de ruegos y 

preguntas. 

 

A las trece horas y treinta y seis minutos 

entra en el Salón de Sesiones el señor 
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Celemín Santos. 

 

Os catro voceiros trasladaron á 

Presidencia as razóns de urxencia que 

motivan facer unha moción conxunta e 

de carácter urxente sobre a detención da 

coruñesa Ana Baneira en Irán e, polo 

tanto, procederemos, en primeiro lugar 

—pase, señora Gallego—, 

procederemos en primeiro lugar á 

votación da consideración por parte do 

Pleno da Corporación da urxencia desta 

moción. 

 

Ás trece horas e trinta e seis minutos 

entra no Salón de Sesións a señora 

Gallego Neira. 

 

Iniciamos a votación. 

 

Votación da urxencia da moción 

conxunta presentada polos Grupos 

Municipais Socialista, Partido 

Popular, Marea Atlántica e Bloque 

Nacionalista Galego sobre a detención 

da coruñesa Ana Baneira en Irán 

 

Seguidamente, pola Presidencia 

sométese a votación a urxencia da 

moción conxunta presentada polos 

Grupos Municipais Socialista, Partido 

Popular, Marea Atlántica e Bloque 

Nacionalista Galego sobre a detención 

da coruñesa Ana Baneira en Irán, 

producíndose o seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal da 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

Celemín Santos. 

 

Los cuatro portavoces trasladaron a la 

Presidencia las razones de urgencia que 

motivan hacer una moción conjunta y de 

carácter urgente sobre la detención de la 

coruñesa Ana Baneira en Irán y, por lo 

tanto, procederemos, en primer lugar —

pase, señora Gallego—, procederemos en 

primer lugar a la votación de la 

consideración por parte del Pleno de la 

Corporación de la urgencia de esta 

moción. 

 

A las trece horas y treinta y seis minutos 

entra en el Salón de Sesiones la señora 

Gallego Neira. 

 

Iniciamos la votación. 

 

Votación de la urgencia de la moción 

conjunta presentada por los Grupos 

Municipales Socialista, Partido Popular, 

Marea Atlántica y Bloque Nacionalista 

Galego sobre la detención de la coruñesa 

Ana Baneira en Irán 

 

Seguidamente, por la Presidencia se 

somete la votación la urgencia de la 

moción conjunta presentada por los 

Grupos Municipales Socialista, Partido 

Popular, Marea Atlántica y Bloque 

Nacionalista Galego sobre la detención 

de la coruñesa Ana Baneira en Irán, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 
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votos). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Susana Soneira Lema (1 voto) 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Por unanimidade da Corporación se 

acorda. 

 

Señora Cendán, pode baixar a man. 

 

E pasamos a dar lectura á moción 

conxunta presentada: 

 

Ante a información trasladada pola 

axencia de dereitos humanos Hrana 

sobre a detención da coruñesa Ana 

Baneira en Irán e o descoñecemento 

sobre o seu paradoiro, e á espera de 

recibir máis datos do Ministerio de 

Asuntos Exteriores, Unión Europea e 

Cooperación, o Pleno da Corporación 

municipal da Coruña acorda: esixir a 

inmediata liberación de Ana Baneira 

xunto coa de Santiago Sánchez, detido 

tamén en Irán; solicitar ao Ministerio de 

Asuntos Exteriores, Unión Europea e 

Cooperación que realice todas as 

xestións necesarias para conseguir a súa 

liberación; tres, trasladar o seu apoio e 

respaldo á familia e achegados; e catro, 

dar traslado do presente acordo ao 

Ministerio de Asuntos Exteriores, Unión 

Europea e Cooperación. 

 

Procedemos á votación desta moción 

urxente. 

 

Votación da moción conxunta 

votos). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Susana Soneira Lema (1 voto) 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Por unanimidad de la Corporación se 

acuerda. 

 

Señora Cendán, puede bajar la mano. 

 

Y pasamos a dar lectura a la moción 

conjunta presentada: 

 

Ante la información trasladada por la 

agencia de derechos humanos Hrana 

sobre la detención de la coruñesa Ana 

Baneira en Irán y el desconocimiento 

sobre su paradero, y a la espera de 

recibir más datos del Ministerio de 

Asuntos Exteriores, Unión Europea y 

Cooperación, el Pleno de la Corporación 

municipal de A Coruña acuerda: exigir la 

inmediata liberación de Ana Baneira 

junto con la de Santiago Sánchez, 

detenido también en Irán; solicitar al 

Ministerio de Asuntos Exteriores, Unión 

Europea y Cooperación que realice todas 

las gestiones necesarias para conseguir 

su liberación; tres, trasladar su apoyo y 

respaldo a la familia y allegados; y 

cuatro, dar traslado del presente acuerdo 

al Ministerio de Asuntos Exteriores, 

Unión Europea y Cooperación. 

 

Procedemos a la votación de esta moción 

urgente. 

 

Votación de la moción conjunta 



 

140 

presentada polos Grupos Municipais 

Socialista, Partido Popular, Marea 

Atlántica e Bloque Nacionalista 

Galego sobre a detención da coruñesa 

Ana Baneira en Irán. 

 

Seguidamente, pola Presidencia 

sométese a votación a moción urxente 

conxunta presentada polos Grupos 

Municipais Socialista, Partido Popular, 

Marea Atlántica e Bloque Nacionalista 

Galego sobre a detención da coruñesa 

Ana Baneira en Irán, producíndose o 

seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal da 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Susana Soneira Lema (1 voto) 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Queda aprobada por unanimidade da 

Corporación. 

 

171. Moción conxunta e urxente dos 

Grupos Municipais Socialista, Partido 

Popular, Marea Atlántica e Bloque 

presentada por los Grupos Municipales 

Socialista, Partido Popular, Marea 

Atlántica y Bloque Nacionalista Galego 

sobre la detención de la coruñesa Ana 

Baneira en Irán. 

 

Seguidamente, por la Presidencia se 

somete la votación a moción urgente 

conjunta presentada por los Grupos 

Municipales Socialista, Partido Popular, 

Marea Atlántica y Bloque Nacionalista 

Galego sobre la detención de la coruñesa 

Ana Baneira en Irán, produciéndose el 

siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Susana Soneira Lema (1 voto) 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Queda aprobada por unanimidad de la 

Corporación. 

 

171. Moción conjunta y urgente de los 

Grupos Municipales Socialista, Partido 

Popular, Marea Atlántica y Bloque 
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Nacionalista Galego sobre a detención 

da coruñesa Ana Baneira en Irán. 

 

Acordo 

 

Ante a información trasladada pola 

axencia de dereitos humanos Hrana 

sobre a detención da coruñesa Ana 

Baneira en Irán e o descoñecemento 

sobre o seu paradoiro, e á espera de 

recibir máis datos do Ministerio de 

Asuntos Exteriores, Unión Europea e 

Cooperación, o Pleno da Corporación 

municipal da Coruña acorda: 

 

1. Esixir a inmediata liberación de Ana 

Baneira xunto coa de Santiago Sánchez, 

detido tamén en Irán. 

 

2. Solicitar ao Ministerio de Asuntos 

Exteriores, Unión Europea e 

Cooperación que realice todas as 

xestións necesarias para conseguir a súa 

liberación. 

 

3. Trasladar o seu apoio e respaldo á 

familia e achegados. 

 

4. Dar traslado do presente acordo ao 

Ministerio de Asuntos Exteriores, Unión 

Europea e Cooperación. 

 

Presidencia 

 

Continuamos o debate plenario, neste 

caso coas mocións presentadas polo 

Bloque Nacionalista Galego. A primeira 

delas, sobre a planta de tratamento de 

residuos sólidos urbanos de Nostián.  

 

MOCIÓNS PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DO BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Primeira. Moción sobre a situación da 

planta de tratamento de residuos 

sólidos urbanos de Nostián 

 

Nacionalista Galego sobre la detención 

de la coruñesa Ana Baneira en Irán. 

 

Acuerdo 

 

Ante la información trasladada por la 

agencia de derechos humanos Hrana 

sobre la detención de la coruñesa Ana 

Baneira en Irán y el desconocimiento 

sobre su paradero, y a la espera de 

recibir más datos del Ministerio de 

Asuntos Exteriores, Unión Europea y 

Cooperación, el Pleno de la Corporación 

municipal de A Coruña acuerda: 

 

1. Exigir la inmediata liberación de Ana 

Baneira junto con la de Santiago 

Sánchez, detenido también en Irán. 

 

2. Solicitar al Ministerio de Asuntos 

Exteriores, Unión Europea y 

Cooperación que realice todas las 

gestiones necesarias para conseguir su 

liberación. 

 

3. Trasladar su apoyo y respaldo a la 

familia y allegados. 

 

4. Dar traslado del presente acuerdo al 

Ministerio de Asuntos Exteriores, Unión 

Europea y Cooperación. 

 

Presidencia 

 

Continuamos el debate plenario, en este 

caso con las mociones presentadas por el 

Bloque Nacionalista Galego. La primera 

de ellas, sobre la planta de tratamiento de 

residuos sólidos urbanos de Nostián. 

 

MOCIONES PRESENTADAS POR EL 

GRUPO MUNICIPAL DEL BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Primera. Moción sobre la situación de la 

planta de tratamiento de residuos de 

Nostián  
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Presidencia 

 

Ten a palabra o señor Jorquera. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Moitas grazas. 

 

En primeiro lugar, quero transmitir o 

noso saúdo os membros do Comité de 

Empresa e á representación dos 

traballadores e traballadoras da planta 

de Nostián, que están na tribuna. 

 

Ás trece horas e trinta e oito minutos 

sae do Salón de Sesións o señor 

Lorenzo Torres. 

 

No Pleno do 4 de febreiro de 2021 

aprobouse por unanimidade unha 

moción do BNG sobre a situación desta 

planta. Naquela moción instábase o 

Goberno municipal a proceder a licitar 

coa máxima celeridade e rigor o servizo 

de tratamento e eliminación de residuos 

sólidos urbanos da Coruña; a que, entre 

tanto, velase polo correcto 

funcionamento da planta e instase á 

prestataria do servizo a que asegurase o 

correcto mantemento das instalacións; a 

que os pregos do novo contrato para a 

futura concesión contemplasen os 

sistemas que convertan Nostián nunha 

verdadeira planta de reciclaxe e 

compostaxe; finalmente, emprazábase o 

Goberno municipal a que os pregos do 

novo contrato para a futura concesión 

asegurasen o respecto aos dereitos 

laborais das traballadoras e 

traballadores. Mais o caso é que pasaron 

21 meses desde a aprobación daquela 

moción e —como diría Julio Iglesias— 

a vida segue igual, igual ou peor, 

porque o retraso non fai senón acentuar 

os múltiples problemas que afectan á 

planta; nos temporais que se rexistraron 

neste outono o vento arrincou placas do 

teito e a consecuencia é que chove 

Presidencia 

 

Tiene la palabra el señor Jorquera. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Muchas gracias. 

 

En primer lugar, quiero transmitir 

nuestro saludo a los miembros del Comité 

de Empresa y a la representación de los 

trabajadores y trabajadoras de la planta 

de Nostián, que están en la tribuna. 

 

A las trece horas y treinta y ocho 

minutos sale del Salón de Sesiones el 

señor Lorenzo Torres. 

 

En el Pleno de 4 de febrero  de 2021 se 

aprobó por unanimidad una moción del 

BNG sobre la situación de esta planta. En 

aquella moción se instaba al Gobierno 

municipal a proceder a licitar a la mayor 

celeridad y rigor el servicio de 

tratamiento y eliminación de residuos 

sólidos urbanos de A Coruña; a  que, 

entre tanto, velara por el correcto 

funcionamiento de la planta e instara a la 

prestataria del servicio a que asegurara 

el correcto mantenimiento de las 

instalaciones; a que los pliegos del nuevo 

contrato para la futura concesión 

contemplaran los sistemas que conviertan 

Nostián en una verdadera planta de 

reciclaje y compostaje; finalmente, se 

emplazaba al Gobierno municipal a que 

los pliegos del nuevo contrato para la 

futura concesión aseguraran el respeto a 

los derechos laborales de las 

trabajadoras y trabajadores. Sin 

embargo, el caso es que pasaron 21 

meses desde la aprobación de aquella 

moción y —como diría Julio Iglesias— la 

vida sigue igual, igual o peor, porque el 

retraso no hace sino acentuar los 

múltiples problemas que afectan a la 

planta; en los temporales que se 

registraron en este otoño el viento 



 

143 

dentro; ademais, hai escaseza de 

persoal, que fai que en ocasións non 

haxa persoal suficiente nas cintas para 

facer a separación e evitar que todo o 

material acabe no vertedoiro; o retraso 

tamén está provocando que se consolide 

a perda de dereitos das traballadoras e 

traballadores, ante a negativa de Albada 

de negociar o novo convenio ou 

prorrogar a vixencia do anterior; 

continúa sen haber unha solución 

definitiva aos refugallos e a empresa 

segue incumprindo a súa obriga de selar 

o vertedoiro desouvindo sentenzas 

xudiciais.  

 

 

 

Ás trece horas e trinta e nove minutos 

entra no Salón de Sesións o señor 

Lorenzo Torres. 

 

Cando van vostedes, señores do 

Goberno municipal, a esixir que se 

proceda ao selado? Porque houbo 

inspeccións da Xunta e o non selado do 

vertedoiro foi obxecto de sanción e o 

vertedoiro ten que estar selado antes da 

licitación. Ademais, somos coñecedores 

de que o Consorcio das Mariñas 

reclamou a débeda provocada polos 

rexeites indebidamente pagados. Cando 

vai facer o propio o Goberno local da 

Coruña? Falamos desta cuestión no 

punto no que se debateu o 

recoñecemento extraxudicial de obrigas 

e volvemos insistir, cando vai facer o 

propio o Goberno local da Coruña para 

que a concesionaria restitúa o que 

cobrou indebidamente? A planta de 

Nostián está moi lonxe de cumprir cos 

obxectivos que adoptan de razón de ser; 

en 2021, máis do 60 % das toneladas de 

lixo tratadas en Nostián foron parar no 

vertedoiro, e, polo que se refire á 

materia orgánica, apenas un 31 % 

transformouse en compost, que, por 

certo, tamén acaba no vertedoiro; 

arrancó placas del techo y como 

consecuencia llueve dentro; además, hay 

escasez de personal, que hace que en 

ocasiones no haya personal suficiente en 

las cintas para hacer la separación y 

evitar que todo el material acabe en el 

vertedero; el retraso también está 

provocando que se consolide la pérdida 

de derechos de las trabajadoras y 

trabajadores, ante la negativa de Albada 

de negociar el nuevo convenio o 

prorrogar la vigencia del anterior; 

continúa sin haber una solución definitiva 

a los rechazos y la empresa sigue 

incumpliendo su obligación de sellar el 

vertedero desoyendo sentencias 

judiciales.  

 

A las trece horas y treinta y nueve 

minutos entra en el Salón de Sesiones el 

señor Lorenzo Torres. 

 

¿Cuándo van ustedes, señores del 

Gobierno municipal, a exigir que se 

proceda al sellado? Porque hubo 

inspecciones de la Xunta y el no sellado 

del vertedero fue objeto de sanción y el 

vertedero tiene que estar sellado antes de 

la licitación. Además, somos conocedores 

de que el Consorcio das Mariñas reclamó 

la deuda provocada por los rechazos 

indebidamente pagados. ¿Cuándo va a 

hacer lo propio el Gobierno local de A 

Coruña? Hablamos de esta cuestión en el 

punto en el que se debatió el 

reconocimiento extrajudicial de 

obligaciones y volvemos a insistir, 

¿cuándo va a hacer lo propio el Gobierno 

local de A Coruña para que la 

concesionaria restituya lo que cobró 

indebidamente? La planta de Nostián está 

muy lejos de cumplir con los objetivos 

que adoptan su razón de ser; en 2021, 

más del 60 % de las toneladas de basura 

tratadas en Nostián fueron a parar al 

vertedero, y, por lo que se refiere a la 

materia orgánica, apenas un 31 % se 

transformó en compost, que, por cierto, 
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tampouco houbo avances significativos 

na mellora da separación en orixe e 

segue sen haber verdadeiras campañas 

de información e concienciación.  

 

 

O tratamento e eliminación dos residuos 

sólidos urbanos é un servizo esencial, 

necesario para garantir a protección da 

saúde pública e do medio ambiente.  Se 

queremos que A Coruña sexa unha 

cidade verdadeiramente comprometida 

coa defensa do medio ambiente urxe 

solucionar este problema e converter 

Nostián nunha verdadeira planta de 

reciclaxe e compostaxe. Para iso, en 

Nostián a vida non pode seguir igual. 

Polas razóns devanditas, solicitamos o 

voto favorábel a esta moción. Moitas 

grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Jorquera. 

 

Señora Soneira, ten a palabra. 

 

(A señora Soneira Lema fai un xesto 

indicativo de que non desexa tomar a 

palabra). 

 

Señora Faraldo, ten a palabra. 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Moitas grazas, alcaldesa. 

 

Primeiro, saudar o persoal traballador da 

planta de Nostián presente nesta sala, 

neste Pleno, todo o noso apoio. 

Segundo, permítaseme utilizar trinta 

segundos nada máis, señora alcaldesa, 

permítaseme, para unha alusión na 

moción anterior, que non pode pasar 

desapercibida. Señor Rodríguez, sabía 

eu que falando de residencias de 

maiores ían a tirar no PP doutro dos 

bulos que alimentaron esta indixestión: 

también acaba en el vertedero; tampoco 

hubo avances significativos en la mejora 

de la separación en origen y sigue sin 

haber verdaderas campañas de 

información y concienciación.  

 

El tratamiento y eliminación de los 

residuos sólidos urbanos es un servicio 

esencial, necesario para garantizar la 

protección de la salud pública y del 

medio ambiente.  Si queremos que A 

Coruña sea una ciudad verdaderamente 

comprometida con la defensa del medio 

ambiente urge solucionar este problema y 

convertir Nostián en una verdadera 

planta de reciclaje y compostaje. Para 

eso, en Nostián la vida no puede seguir 

igual. Por dichas razones, solicitamos el 

voto favorable a esta moción. Muchas 

gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Jorquera. 

 

Señora Soneira, tiene la palabra. 

 

(La señora Soneira Lema hace un gesto 

indicativo de que no desea tomar la 

palabra). 

 

Señora Faraldo, tiene la palabra. 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Muchas gracias, alcaldesa. 

 

Primero, saludar al personal trabajador 

de la planta de Nostián presente en esta 

sala, en este Pleno, todo nuestro apoyo. 

Segundo, permítaseme utilizar treinta 

segundos nada más, señora alcaldesa, 

permítaseme, para una alusión en la 

moción anterior, que no puede pasar 

desapercibida. Señor Rodríguez, sabía yo 

que hablando de residencias de mayores 

iban a tirar en el PP de otro de los bulos 

que alimentaron esta indigestión: Pablo 
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Pablo Iglesias, responsable. E non é un 

bulo porque o diga eu, o documenta, e 

moi ben documentado, no seu libro 

Morrerán de forma indigna, de Alberto 

Reyero Zubiri. Sabe quen é? O 

conselleiro de Políticas Sociais da 

Comunidade de Madrid, conselleiro de 

Isabel Ayuso, que dimitiu ante a 

inacción do Goberno de Ayuso, que tiña 

todas as competencias nesa materia. Lea 

o libro, por favor. Grazas por 

permitirme esta intervención. 

 

Paso agora á moción do BNG. O que ía 

ser o gran proxecto verde da cidade é 

neste momento un exemplo de 

decadencia, abandono e deixamento. O 

mal estado das instalacións provoca 

inundacións en varias zonas, onde se 

acumulan os detritos mezclados coa 

auga embalsamada producindo pingas e 

choivas recorrentes sobre os cadros 

eléctricos, sobre as zonas de paso e de 

traballo. O sistema de ventilación que 

debería garantir a eliminación de 

partículas perigosas nas áreas de 

traballo está estropeado dende fai xa 

sete anos e as súas bocas de aspiración 

desconectadas. Isto, xa tan denunciable, 

o está sendo non só pola oposición deste 

Pleno, que aínda non foi quen de 

conseguir unha visita á planta, denegada 

por cuestións da pandemia e xa nunca 

máis. Pero o que é máis importante, 

significativo e grave, é que o propio 

persoal non só denuncia a situación 

laboral —sen convenio desde xaneiro 

do 2020— pola escaseza de plantilla, 

senón as penosas condicións de 

salubridade e hixiene. Denuncia que 

fixeron, ademais, ante a Inspección de 

Traballo no mes de setembro. Albada 

está traballando en réxime de prórroga 

obrigatoria dende que 2019 expirara a 

súa concesión de 20 anos outorgada 

polo concello. É así. Ante as 

deficiencias, perigos e carencias a pelota 

vai dun tellado a outro sen que o 

Iglesias, responsable. Y no es un bulo 

porque lo diga yo, lo documenta, y muy 

bien documentado, en su libro Morirán de 

forma indigna, de Alberto Reyero Zubiri. 

¿Sabe quién es? El consejero de Políticas 

Sociales de la Comunidad de Madrid, 

consejero de Isabel Ayuso, que dimitió 

ante la inacción del Gobierno de Ayuso, 

que tenía todas las competencias en esa 

materia. Lea el libro, por favor. Gracias 

por permitirme esta intervención. 

 

 

Paso ahora a la moción del BNG. El que 

iba a ser el gran proyecto verde de la 

ciudad es en este momento un ejemplo de 

decadencia, abandono y dejadez. El mal 

estado de las instalaciones provoca 

inundaciones en varias zonas, donde se 

acumulan los detritos mezclados con el 

agua embalsamada produciendo gotas y 

lluvias recurrentes sobre los cuadros 

eléctricos, sobre las zonas de paso y de 

trabajo. El sistema de ventilación que 

debería garantizar la eliminación de 

partículas peligrosas en las áreas de 

trabajo está estropeado desde hace ya 

siete años y sus bocas de aspiración 

desconectadas. Esto, ya tan denunciable, 

lo está siendo no solo por la oposición de 

este Pleno, que aún no fue capaz de 

conseguir una visita a la planta, 

denegada por cuestiones de la pandemia 

y ya nunca más. Pero lo que es más 

importante, significativo y grave, es que 

el propio personal no solo denuncia la 

situación laboral —sin convenio desde 

enero del 2020— por la escasez de 

plantilla, sino las penosas condiciones de 

salubridad e higiene. Denuncia que 

hicieron, además, ante la Inspección de 

Trabajo en el mes de septiembre. Albada 

está trabajando en régimen de prórroga 

obligatoria desde que 2019 expirase su 

concesión de 20 años otorgada por el 

ayuntamiento. Es así. Ante las 

deficiencias, peligros y carencias la 

pelota va de un tejado a otro sin que el 
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problema se solucione. Por iso urxe, tal 

e como tantas veces se tratou neste 

Pleno, que o Goberno local asuma, 

dunha vez por todas, o prometido: que o 

prego de condicións da nova licitación 

estaría listo este outono e que o novo 

concurso se licitará antes do ano 

próximo. Por todo isto imos votar a 

favor desta moción. Grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Faraldo. 

 

Turno para a Marea Atlántica, señora 

García. 

 

Señora  García Gómez 

 

Grazas. 

 

Antes de nada dicirlle, señora Rey, que 

é a segunda vez neste Pleno que nos 

retira o uso da palabra á Marea 

Atlántica e lembrar que ten unha 

sentenza que confirma que se 

vulneraron os nosos dereitos 

fundamentais aquí, neste Pleno. Eu 

agardo que non haxa unha terceira vez 

que se nos retire a palabra. É difícil de 

entender que se poida falar de boleros 

—que está moi ben— pero non se poida 

falar do ambigú de San Vicente das 

Viñas, que recibiu unha orde de 

desaloxo para dentro de oito días. É moi 

difícil de entender.  

 

Dito isto, quero saudar o cadro de 

persoal da planta de Nostián e lembrar 

que, bueno, temos dito varias veces 

dende a Marea  Atlántica que a planta 

de Nostián é un dos maiores fracasos 

deste mandato. Un fracaso non só dende 

o punto de vista das políticas 

medioambientais —xa que se visibiliza 

realmente o abandono das políticas de 

residuo cero con todo que iso implica na 

economía circular— senón un fracaso 

problema se solucione. Por eso urge, tal y 

como tantas veces se trató en este Pleno, 

que el Gobierno local asuma, de una vez 

por todas, lo prometido: que el pliego de 

condiciones de la nueva licitación estaría 

listo este otoño y que el nuevo concurso 

se licitará antes del próximo año. Por 

todo esto vamos a votar a favor de esta 

moción. Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Faraldo. 

 

Turno para la Marea Atlántica, señora 

García. 

 

Señora  García Gómez 

 

Gracias. 

 

Antes de nada decirle, señora Rey, que es 

la segunda vez en este Pleno que nos 

retira el uso de la palabra a la Marea 

Atlántica y recordar que tiene una 

sentencia que confirma que se vulneraron 

nuestros derechos fundamentales aquí, en 

este Pleno. Yo espero que no haya una 

tercera vez que se nos retire la palabra. 

Es difícil de entender que se pueda hablar 

de boleros —que está muy bien— pero no 

se pueda hablar del ambigú de San 

Vicente das Viñas, que recibió una orden 

de desalojo para dentro de ocho días. Es 

muy difícil de entender.  

 

 

Dicho esto, quiero saludar a la plantilla 

de la planta de Nostián y recordar que, 

bueno, hemos dicho varias veces desde la 

Marea  Atlántica que la planta de Nostián 

es uno de los mayores fracasos de este 

mandato. Un fracaso no solo desde el 

punto de vista de las políticas 

medioambientales —ya que se visibiliza 

realmente el abandono de las políticas de 

residuo cero con todo lo que eso implica 

en la economía circular— sino un fracaso 
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tamén económico —co maior contrato 

practicamente deste concello— e un 

fracaso político, tamén —é o único 

servizo agora mesmo compartido cos 

concellos veciños da área 

metropolitana—.  

 

É a enésima vez que a planta de Nostián 

vén a este Pleno neste mandato. A única 

novidade que houbo, practicamente, ao 

longo destes tres anos, é que se interveu 

a planta no seu momento, intervención 

que se declarou non conforme a dereito, 

e que sempre se pon a escusa da 

actualización da normativa a nivel 

estatal para xustificar a falta de avances, 

pero bueno, á vista do informe do 

interventor sobre o recoñecemento 

extraxudicial que se ía traer ao Pleno en 

outubro, que se eliminou da orde do día, 

é evidente que hai outras cuestións, 

moitas, que non dependen da normativa 

estatal que tampouco avanzan e que 

teñen un impacto económico grande na 

facenda local. Esa decisión que o 

interventor criticaba no seu informe —

xa que o concello non lle estaba 

reclamando a Albada a devolución de 

practicamente 10, 11, millóns de 

euros— hai que lembrar que se deriva 

doutra decisión adoptada polo Goberno 

socialista, daquela, con Javier Losada, 

unha decisión que se toma a poucas 

semanas das eleccións e que desculpaba 

a Albada de pagar a xestión do 55 % 

dos rechazos. Ou sexa, perdoándolle, 

indultándolle o fiasco das promesas que 

fixera para recuperar e reciclar os 

residuos da cidade da Coruña. 

 

 

Esta deixadez do Goberno municipal ten 

damnificados. Os primeiros 

damnificados son as persoas que 

traballan na planta de Nostián, que 

viven nunha precariedade laboral que se 

cronifica ante a dificultade para 

negociar un convenio colectivo. 

también económico —con el mayor 

contrato prácticamente de este 

ayuntamiento— y un fracaso político, 

también —es el único servicio ahora 

mismo compartido con los ayuntamientos 

vecinos del área metropolitana—.  

 

Es la enésima vez que la planta de 

Nostián viene a este Pleno en este 

mandato. La única novedad que hubo, 

prácticamente, a lo largo de estos tres 

años, es que se intervino la planta en su 

momento, intervención que se declaró no 

conforme a derecho, y que siempre se 

pone la excusa de la actualización de la 

normativa a nivel estatal para justificar 

la falta de avances, pero bueno, a la vista 

del informe del interventor sobre el 

reconocimiento extrajudicial que se iba a 

traer al Pleno en octubre, que se eliminó 

del orden del día, es evidente que hay 

otras cuestiones, muchas, que no 

dependen de la normativa estatal que 

tampoco avanzan y que tienen un impacto 

económico grande en la hacienda local. 

Esa decisión que el interventor criticaba 

en su informe —ya que el ayuntamiento 

no le estaba reclamando a Albada la 

devolución de prácticamente 10, 11, 

millones de euros— hay que recordar que 

se deriva de otra decisión adoptada por 

el Gobierno socialista, entonces, con 

Javier Losada, una decisión que se toma 

a pocas semanas de las elecciones y que 

disculpaba a Albada de pagar la gestión 

del 55 % de los rechazos. O sea, 

perdonándole, indultándole el fiasco de 

las promesas que había hecho para 

recuperar y reciclar los residuos de la 

ciudad de A Coruña. 

 

Esta dejadez del Gobierno municipal 

tiene damnificados. Los primeros 

damnificados son las personas que 

trabajan en la planta de Nostián, que 

viven en una precariedad laboral que se 

cronifica ante la dificultad para negociar 

un convenio colectivo. Padecen, también, 
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Padecen, tamén, o deterioro das 

instalacións, pero non son os únicos 

damnificados. O damnificado é, sobre 

todo, o declive, o deterioro dun sistema 

que era alternativo, punteiro e que se 

comparte, como digo, cos concellos da 

área metropolitana. Aquí, os inexpertos 

e as inexpertas da Marea Atlántica 

deixaron uns pregos consensuados non 

só coa plantilla cando chegou o cambio 

de goberno, senón cos concellos 

veciños, os concellos do Consorcio das 

Mariñas. Uns pregos que quedaron 

abandonados nun caixón, pero sempre 

digo que o peor non é que non se lle 

dera continuidade ao noso traballo —o 

novo Goberno ten o dereito de plantexar 

as cousas doutra maneira— o problema 

é cando nin o reiniciou, nin se lle dá 

continuidade ao traballo iniciado, nin se 

propón ningunha alternativa. Pero é que 

ademais non se están aplicando os 

pregos de recollida de lixo, de limpeza 

viaria, que introduciron un montón de 

melloras para mellorar a xestión do lixo 

na cidade, nin se ampliou a compostaxe 

caseira. Non se instalou ningún 

composteiro máis, nin se realizaron 

campañas de concienciación e 

sensibilización, etc. Entendemos que a 

licitación ou a falta de licitación, a falta 

de renovación e de modernización e de 

optimización da planta de tratamento de 

residuos é un asunto que implica a todo 

o Goberno local, transcende á 

Concellería de Medio Ambiente, polas 

súas implicacións. É un servizo, como 

dicía, que vai máis alá, tamén, das 

políticas medioambientais e vai máis alá 

do Concello da Coruña. Polo tanto 

debería recibir unha atención (óese un 

sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de 

intervención) unha atención preferente 

—e xa acabo— da Alcaldía do Goberno 

local. Nada máis. 

 

 

el deterioro de las instalaciones, pero no 

son los únicos damnificados. El 

damnificado es, sobre todo, el declive, el 

deterioro de un sistema que era 

alternativo, puntero y que se comparte, 

como digo, con los ayuntamientos del 

área metropolitana. Aquí, los inexpertos y 

las inexpertas de la Marea Atlántica 

dejaron unos pliegos consensuados no 

solo con la plantilla cuando llegó el 

cambio de gobierno, sino con los 

ayuntamientos vecinos, los ayuntamientos 

del Consorcio das Mariñas. Unos pliegos 

que quedaron abandonados en un cajón, 

pero siempre digo que lo peor no es que 

no se le diese continuidad a nuestro 

trabajo —el nuevo gobierno tiene el 

derecho a plantear las cosas de otra 

manera— el problema es cuando ni lo 

reinició, ni se le da continuidad al trabajo 

iniciado, ni se propone ninguna 

alternativa. Pero es que además no se 

están aplicando los pliegos de recogida 

de basura, de limpieza viaria, que 

introdujeron un montón de mejoras para 

mejorar la gestión de la basura en la 

ciudad, ni se amplió el compostaje 

casero. No se instaló ningún compostero 

más, ni se realizaron campañas de 

concienciación y sensibilización, etc. 

Entendemos que la licitación o la falta de 

licitación, la falta de renovación y de 

modernización y de optimización de la 

planta de tratamiento de residuos es un 

asunto que implica a todo el Gobierno 

local, trasciende a la Concejalía de 

Medio Ambiente, por sus implicaciones. 

Es un servicio, como decía, que va más 

allá, también, de las políticas 

medioambientales y va más allá del 

Ayuntamiento de A Coruña. Por lo tanto 

debería recibir una atención (se oye una 

señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) 

una atención preferente —y ya acabo— 

de la Alcaldía del Gobierno local. Nada 

más. 
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Presidencia 

 

Moitas grazas, señora García. Grazas á 

Marea Atlántica. 

 

Turno para o Partido Popular, señor 

Rodríguez. 

 

Señor Rodríguez Martínez 

 

A ver, señora García, con toda a 

humildade, é que o mérito estivo en 

acertar co bolero.  

 

Un saúdo os traballadores da planta de 

Nostián que hoxe nos acompañan. 

 

Ás trece horas e cincuenta minutos 

sae do Salón de Sesións o señor Lage 

Tuñas. 

 

Neste ano 2022, tamén coñecido como o 

ano tres do Lagerato, o outono comezou 

o 23 de setembro. É importante 

lembralo porque logo de 11 sesións da 

Comisión Informativa de Medio 

Ambiente e 9 iniciativas neste Pleno, o 

pasado mes de xuño o Goberno, de novo 

de boca pola señora Fontán, anunciou 

que o novo contrato de xestión da planta 

de Nostián licitaríase antes do outono. 

Tamén é certo que non lle demos moito 

pulo, non lle tiñamos moita fe ao 

anuncio, e tamén é verdade que logo 

deste novo incumprimento segue 

vixente e máis emocionante ca nunca 

esa porra que temos o señor Jorquera e 

máis eu sobre que vai ser antes: se a 

licitación de Nostián ou a demanda da 

Casa Cornide. Eu, se fora hoxe, 

apostaría a que o que vai ser antes vai 

ser outro Goberno.  

 

Señora Rey, xa van máis de 1.000 días 

dende que expirou o anterior contrato de 

xestión da planta de Nostián. Ao longo 

deste mandato vimos como se 

acumulaban durante meses 12.000 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora García. Gracias 

a la Marea Atlántica. 

 

Turno para el Partido Popular, señor 

Rodríguez. 

 

Señor Rodríguez Martínez 

 

A ver, señora García, con toda la 

humildad, es que el mérito estuvo en 

acertar con el bolero.  

 

Un saludo a los trabajadores de la planta 

de Nostián que hoy nos acompañan. 

 

A las trece horas y cincuenta minutos 

sale del Salón de Sesiones el señor Lage 

Tuñas. 

 

En este año 2022, también conocido 

como el año tres del Lagerato, el otoño 

comenzó el 23 de septiembre. Es 

importante recordarlo porque después de 

11 sesiones de la Comisión Informativa 

de Medio Ambiente y 9 iniciativas en este 

Pleno, el pasado mes de junio el 

Gobierno, de nuevo por boca de la señora 

Fontán, anunció que el nuevo contrato de 

gestión de la planta de Nostián se 

licitaría antes del otoño. También es 

cierto que no le dimos mucho pábulo, no 

le teníamos mucha fe al anuncio, y 

también es verdad que tras este nuevo 

incumplimiento sigue vigente y más 

emocionante que nunca esa porra que 

tenemos el señor Jorquera y yo sobre qué 

va a ser antes: si la licitación de Nostián 

o la demanda de la Casa Cornide. Yo, si 

fuese hoy, apostaría a que lo que va a ser 

antes será otro gobierno.  

 

Señora Rey, ya van más de 1.000 días 

desde que expiró el anterior contrato de 

gestión de la planta de Nostián. A lo 

largo de este mandato vimos cómo se 

acumulaban durante meses 12.000 



 

150 

toneladas de refugallos con serios riscos 

para a seguridade da planta e a saúde 

ambiental da cidade; como o Concello 

está a pagar cada ano 6 millóns de euros 

en facturas irregulares, ou o que é o 

mesmo, non sabemos o que de verdade 

vai custar a xestión da planta de 2020 en 

adiante; como se interveu a xestión da 

planta durante 8 meses, intervención xa 

declarada ilegal en primeira instancia, 

cun prexuízo económico que, de ser o 

caso, obviamente, haberá que discutir, 

pero que a empresa cifra de inicio en 3 

millóns de euros; como se anunciaba un 

contrato ponte que ía licitarse de 

emerxencia antes de que rematase esa 

intervención e do que nunca máis se 

soubo despois do anuncio; como a 

incapacidade do Goberno para garantir 

o funcionamento do servizo de recollida 

de lixo tivo a cidade durante semanas 

sepultada nese lixo e máis aínda como 

se contratou un servizo de reforzo que 

obrigou os coruñeses a pagar dúas veces 

por un servizo polo que xa paga 12 

millóns de euros ao ano; como se 

consinte que os vasos colmatados en 

2002 e 2008 sigan a estar sen selar pese 

a existir unha resolución xudicial firme 

que obriga á empresa a facelo, e sen 

selado non vai haber autorización 

ambiental  para o que queiran facer nesa 

planta; como o Concello, ao contrario 

do Consorcio das Mariñas, se resiste a 

reclamarlle á empresa a millonaria —

sen dúbida, porque a do Consorcio é 

millonaria— a millonaria débeda polos 

custos de transporte e tratamento dos 

refugallos sen tratar dende 2011, tras a 

firmeza do procedemento xudicial 

iniciado, por certo, polo Goberno do 

Partido Popular, que estableceu que a 

empresa tiña a obriga de tratalos; o máis 

grave de todos: como os traballadores 

da planta, fartos de manifestarse ás 

portas do concello, viñeron ao escano 

cidadán a espetarlle na cara á súa 

alcaldesa que traballan no lixo pero non 

toneladas de desechos con serios riesgos 

para la seguridad de la planta y la salud 

ambiental de la ciudad; cómo el 

Ayuntamiento está pagando cada año 6 

millones de euros en facturas irregulares, 

o lo que es lo mismo, no sabemos lo que 

de verdad va a costar la gestión de la 

planta de 2020 en adelante; cómo se 

intervino la gestión de la planta durante 8 

meses, intervención ya declarada ilegal 

en primera instancia, con un perjuicio 

económico que, de ser el caso, 

obviamente, habrá que discutir, pero que 

la empresa cifra de inicio en 3 millones 

de euros; cómo se anunciaba un contrato 

puente que se iba a licitar de emergencia 

antes de que finalizara esa intervención y 

del que nunca más se supo después del 

anuncio; cómo la incapacidad del 

Gobierno para garantizar el 

funcionamiento del servicio de recogida 

de basuras tuvo la ciudad durante 

semanas sepultada en esas basuras y más 

aún cómo se contrató un servicio de 

refuerzo que obligó a los coruñeses a 

pagar dos veces por un servicio por el 

que ya paga 12 millones de euros al año; 

cómo se consiente que los vasos 

colmatados en 2002 y 2008 sigan estando 

sin sellar pese a existir una resolución 

judicial firme que obliga a la empresa a 

hacerlo, y sin sellado no va a haber 

autorización ambiental  para lo que 

quieran hacer en esa planta; cómo el 

Ayuntamiento, al contrario del Consorcio 

das Mariñas, se resiste a reclamarle a la 

empresa la millonaria —sin duda, porque 

la del Consorcio es millonaria— la 

millonaria deuda por los costes de 

transporte y tratamiento de los rechazos 

sin tratar desde 2011, tras la firmeza del 

procedimiento judicial iniciado, por 

cierto, por el Gobierno del Partido 

Popular, que estableció que la empresa 

tenía la obligación de tratarlos; el más 

grave de todos: cómo los trabajadores de 

la planta, hartos de manifestarse a las 

puertas del ayuntamiento, vinieron al 
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son lixo; e como a planta continúa o seu 

deterioro sen apenas reciclar a metade 

do lixo que recibe diariamente. Non 

imos chegar a cumprir con Europa.  

 

 

 

 

Remato. Non sabemos canto pode ser 

necesario investir para facer de Nostián 

unha verdadeira planta de reciclaxe e 

non de transferencia, que é o que hoxe 

en día é, nin sabemos se é posible iso, 

nin en que prazo. Por desgraza, o único 

que si sabemos é que pagamos cada vez 

máis por reciclar cada vez menos.  

 

Falaba eu no pasado Pleno da 

necesidade de non confundir o síntoma 

coa enfermidade. Señora Fontán, nin 

vostede nin a súa concellaría son a 

enfermidade, dubido incluso que sexan 

un síntoma. Eu penso que simplemente 

son como esas incapacidades laborais 

permanentes totais que se derivan neste 

caso da enfermidade, que é a falta de 

peso, de liderado, de proxecto, deste 

goberno roto e desnortado, incapaz de 

xestionar eficazmente absolutamente 

nada.  

 

Finalizo. O inverno comeza o 21 de 

decembro, por se acaso teñen pensado 

facer algún novo anuncio.  

 

Máis nada e moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Rodríguez.  Grazas 

o Partido Popular. 

 

Turno para o Goberno, señora  Fontán. 

 

Señora Fontán Prado 

 

Bos días, bos días os traballadores do 

Comité de Empresa de Nostián. 

escaño ciudadano a espetarle en la cara 

a su alcaldesa que trabajan en la basura 

pero no son basura; y cómo la planta 

continúa su deterioro sin apenas reciclar 

la mitad de la basura que recibe 

diariamente. No vamos a llegar a cumplir 

con Europa.  

 

Finalizo. No sabemos cuánto puede ser 

necesario invertir para hacer de Nostián 

una verdadera planta de reciclaje y no de 

transferencia, que es lo que hoy en día es, 

ni sabemos si es posible eso, ni en qué 

plazo. Por desgracia, lo único que sí 

sabemos es que pagamos cada vez más 

por reciclar cada vez menos. 

 

 Hablaba yo en el pasado Pleno de la 

necesidad de no confundir el síntoma con 

la enfermedad. Señora Fontán, ni usted ni 

su concejalía son la enfermedad, dudo 

incluso que sean un síntoma. Yo creo que 

simplemente son como esas 

incapacidades laborales permanentes 

totales que se derivan en este caso de la 

enfermedad, que es la falta de peso, de 

liderazgo, de proyecto, de este gobierno 

roto y desnortado, incapaz de gestionar 

eficazmente absolutamente nada.  

 

 

Finalizo. El invierno comienza el 21 de 

diciembre, por si acaso han pensado 

hacer algún nuevo anuncio.  

 

Nada más y muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Rodríguez.  

Gracias al Partido Popular. 

 

Turno para el Gobierno, señora  Fontán. 

 

Señora Fontán Prado 

 

Buenos días, buenos días a los 

trabajadores del Comité de Empresa de 
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Ben, señor Jorquera, sobor da licitación 

eu dixen que en outono estaría 

publicado o anteproxecto e mantéñome 

nesa mesma data e hoxe estamos a 10 de 

novembro. Atopámonos agora mesmo 

na segunda e derradeira lectura dese 

anteproxecto cun equipo técnico na 

concellaría e con participación do 

consorcio, a quen non podemos máis 

que agradecer o seu continuo e público 

compromiso co modelo de Nostián, 

modelo, si, húmedo-seco, modelo 

propio, aínda que non é o único no 

estado. Un modelo que non é nin vai 

contra ninguén senón que é un modelo 

que atende ao que non había neste país 

antes de que o puxéramos nós a 

funcionar. É máis, sempre dixemos e 

seguimos a dicir que este modelo, que 

non vai contra ninguén, ten perfecta 

capacidade para ser complementario con 

outros modelos. Non só por ser posible 

senón tamén incluso desexable. Aí 

estamos defendendo a continuidade do 

noso modelo como excepcionalidade a 

unha lei que non o contempla. Sobor do 

funcionamento das instalacións, dicirlle, 

señor Jorquera, que obviamente, despois 

de 20 anos o nivel de funcionamento 

non vai a ser o mesmo, nin que fai dous 

anos, nin catro. En fin, pero que aínda 

así os nosos técnicos e mesmo a 

Inspección da Xunta suben 

periodicamente para certificar que se 

está cumprindo co bo funcionamento. 

Nos preocupa e nos segue a preocupar e 

preocupará sempre a saúde e a 

seguridade dos traballadores nun servizo 

esencial como é Nostián.  

 

A orientación dos nosos pregos, señor 

Jorquera, está dirixida a acadar os 

obxectivos de recuperación, de 

eliminación de rexeites e de tratamento 

desa fracción orgánica, que 

evidentemente non se está a cumprir, 

Nostián. 

 

Bueno, señor Jorquera, sobre la 

licitación yo dije que en otoño estaría 

publicado el anteproyecto y me mantengo 

en esa misma fecha y hoy estamos a 10 de 

noviembre. Nos encontramos ahora 

mismo en la segunda y última lectura de 

ese anteproyecto con un equipo técnico 

en la concejalía y con participación del 

consorcio, a quien no podemos más que 

agradecer su continuo y público 

compromiso con el modelo de Nostián, 

modelo, sí, húmedo-seco, modelo propio, 

aunque no es el único en el estado. Un 

modelo que no es ni va contra nadie sino 

que es un modelo que atiende a lo que no 

había en este país antes de que lo 

pusiésemos nosotros a funcionar. Es más, 

siempre dijimos y seguimos diciendo que 

este modelo, que no va contra nadie, tiene 

perfecta capacidad para ser 

complementario de otros modelos. No 

solo por ser posible sino también incluso 

deseable. Ahí estamos defendiendo la 

continuidad de nuestro modelo como 

excepcionalidad a una ley que no lo 

contempla. Sobre el funcionamiento de 

las instalaciones, decirle, señor Jorquera, 

que obviamente, después de 20 años el 

nivel de funcionamiento no va a ser el 

mismo, ni que hace dos años, ni cuatro. 

En fin, pero que aún así nuestros técnicos 

e incluso la Inspección de la Xunta suben 

periódicamente para certificar que se 

está cumpliendo con el buen 

funcionamiento. Nos preocupa y nos 

sigue preocupando y preocupará siempre 

la salud y la seguridad de los 

trabajadores en un servicio esencial 

como es Nostián.  

 

La orientación de nuestros pliegos, señor 

Jorquera, está dirigida a alcanzar los 

objetivos de recuperación, de eliminación 

de rechazos y de tratamiento de esa 

fracción orgánica, que evidentemente no 

se está cumpliendo, pero que nos exige la 
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pero que nos esixe a lei e que a nova 

planta vai a cumprir. Respecto dos 

dereitos laborais, todos, ata onde se 

pode chegar, mesmo aqueles que 

comprometeu a Marea Atlántica e que 

nós recollemos o guante no noso 

anteproxecto dentro das nosas 

competencias están contemplados e 

garantidos nese anteproxecto. O 

convenio, señor Jorquera, como vostede 

ben entenderá, por moito que a nós nos 

gustara —porque nos gustaría— 

recoñecer eses dereitos adquiridos é 

unha competencia directa entre o comité 

de empresa e a propia empresa.  

 

Respecto do selado, somos conscientes, 

señor Rodríguez, porque así nolo 

fixeron chegar, mesmo fai uns días nun 

oficio, de que é condición sine qua non 

para a continuidade a autorización 

ambiental integrada e mesmo para a 

concesión da próxima autorización 

integrada. 

 

Respecto da reclamación dos rexeites 

indebidamente aboados entre os anos 

2011-2018, informarlles que dita 

reclamación está sendo estudada polos 

servizos xurídicos deste concello para 

ver en que termos haberá que facer, de 

seres o caso. 

 

O noso compromiso, señor Jorquera, 

señores voceiros de medio ambiente 

desta corporación, con Nostián, pode ser 

lento na súa execución, pero nunca está 

fóra da vontade do Goberno de Inés Rey 

de sacar adiante. Por iso, unha vez máis, 

imos a votar a favor da moción, porque 

sempre votaremos a favor de Nostián. 

Moitas grazas, nada máis. 

 

 

Ás trece horas e cincuenta e seis 

minutos entra no Salón de Sesións o 

señor Lage Tuñas. 

 

ley y que la nueva planta va a cumplir. 

Respecto de los derechos laborales, 

todos, hasta donde se puede llegar, 

incluso aquellos que comprometió la 

Marea Atlántica y que nosotros 

recogemos el guante en nuestro 

anteproyecto dentro de nuestras 

competencias están contemplados y 

garantizados en ese anteproyecto. El 

convenio, señor Jorquera, como usted 

bien entenderá, por mucho que a nosotros 

nos gustase —porque nos gustaría— 

reconocer esos derechos adquiridos es 

una competencia directa entre el comité 

de empresa y la propia empresa.  

 

Respecto del sellado, somos conscientes, 

señor Rodríguez, porque así nos lo 

hicieron llegar, incluso hace unos días en 

un oficio, de que es condición sine qua 

non para la continuidad la autorización 

ambiental integrada e incluso para la 

concesión de la próxima autorización 

integrada. 

 

Respecto de la reclamación de los 

rechazos indebidamente abonados entre 

los años 2011-2018, informarles que 

dicha reclamación está siendo estudiada 

por los servicios jurídicos de este 

ayuntamiento para ver en qué términos 

habrá que hacer, de ser el caso. 

 

Nuestro compromiso, señor Jorquera, 

señores portavoces de medio ambiente de 

esta corporación, con Nostián, puede ser 

lento en su ejecución, pero nunca está 

fuera de la voluntad del Gobierno de Inés 

Rey el no sacarlo adelante. Por eso, una 

vez más, vamos a votar a favor de la 

moción, porque siempre votaremos a 

favor de Nostián. Muchas gracias, nada 

más. 

 

A las trece horas y cincuenta y seis 

minutos entra en el Salón de Sesiones el 

señor Lage Tuñas. 
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Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Fontán.  

 

Remata aquí o debate desta moción, 

procedemos á votación. 

 

Votación da primeira moción 

presentada polo Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego 

 

Seguidamente, por parte da Presidencia 

sométese a votación a moción 

presentada polo Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego sobre a 

situación da planta de tratamento de 

residuos sólidos urbanos de Nostián, 

producíndose o seguinte resultado: 

 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal da 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. Queda aprobada por 

unanimidade da Corporación. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Fontán.  

 

Finaliza aquí el debate de esta moción, 

procedemos a la votación. 

 

Votación de la primera moción 

presentada por el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego 

 

Seguidamente, por parte de la 

Presidencia se somete a votación la 

moción presentada por el Grupo 

Municipal del Bloque Nacionalista 

Galego sobre la situación de la planta de 

tratamiento de residuos sólidos urbanos 

de Nostián, produciéndose el siguiente 

resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. Queda aprobada por 

unanimidad de la Corporación. 
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172. Moción presentada polo Grupo 

Municipal do Bloque Nacionalista 

Galego sobre a situación da planta de 

tratamento de residuos sólidos 

urbanos de Nostián  

 

Acordo 

 

1.- Instar o Goberno municipal a dar 

cumprimento á moción aprobada no 

Pleno do 4 de febreiro de 2021. Con tal 

fin, urxir ao Goberno municipal a: 

 

1.1.- Proceder a licitar, coa máxima 

celeridade e rigor, o servizo de 

tratamento e eliminación de residuos 

sólidos urbanos da Coruña. 

 

1.2.- Velar, entre tanto, polo correcto 

funcionamento da planta, instando á 

prestataria do servizo a que asegure o 

correcto mantemento das instalacións. 

 

 

1.3.- Contemplar nos pregos do novo 

contrato para a futura concesión os 

sistemas que aseguren converter a 

Nostián nunha verdadeira planta de 

reciclaxe e compostaxe. Entre outros 

obxectivos, débese asegurar a 

fabricación dun compost aceptábel 

medioambientalmente, a drástica 

redución da porcentaxe de refugallos e o 

seu tratamento co menor impacto 

ambiental. 

 

1.4.- Asegurar nos pregos do novo 

contrato para a futura concesión o 

respecto aos dereitos laborais das 

traballadoras e traballadores e a 

dotación á planta de persoal suficiente 

para o exercicio da súa función. 

 

2.- Instar o Goberno municipal a 

desenvolver un plan de mellora da 

separación en orixe, incluíndo campañas 

de información e concienciación 

dirixidas ao conxunto da cidadanía. 

172. Moción presentada por el Grupo 

Municipal del Bloque Nacionalista 

Galego sobre la situación de la planta de 

tratamiento de residuos sólidos urbanos 

de Nostián  

 

Acuerdo 

 

1.- Instar al Gobierno municipal a dar 

cumplimiento a la moción aprobada en el 

Pleno de 4 de febrero  de 2021. Con tal 

fin, urgir al Gobierno municipal a: 

 

1.1.- Proceder a licitar, con la máxima 

celeridad y rigor, el servicio de 

tratamiento y eliminación de residuos 

sólidos urbanos de A Coruña. 

 

1.2.- Velar, entre tanto, por el correcto 

funcionamiento de la planta, instando a 

la prestataria del servicio a que asegure 

el correcto mantenimiento de las 

instalaciones. 

 

1.3.- Contemplar en los pliegos del nuevo 

contrato para la futura concesión los 

sistemas que aseguren convertir a 

Nostián en una verdadera planta de 

reciclaje y compostaje. Entre otros 

objetivos, se debe asegurar la fabricación 

de un compost aceptable 

medioambientalmente, la drástica 

reducción del porcentaje de rechazos y su 

tratamiento con el menor impacto 

ambiental. 

 

1.4.- Asegurar en los pliegos del nuevo 

contrato para la futura concesión el 

respeto a los derechos laborales de las 

trabajadoras y trabajadores y la dotación 

a la planta de personal suficiente para el 

ejercicio de su función. 

 

2.- Instar al Gobierno municipal a 

desarrollar un plan de mejora de la 

separación en origen, incluyendo 

campañas de información y 

concienciación dirigidas al conjunto de la 
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Presidencia 

 

Terceira e última moción do Bloque 

Nacionalista Galego sobre a atención 

primaria, á que non constan emendas.  

 

Segunda. Moción sobre a atención 

primaria.. 

 

Presidencia 

 

Señora Veira, ten a palabra. 

 

Poden saír. 

 

Ás trece horas e cincuenta e oito 

minutos saen do Salón de Sesións as 

señoras García Gómez e Cameán 

Calvete e o señor Díaz Gallego. 

 

Señora Veira González 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Quince días para unha cita coa médica 

ou o médico de atención primaria; 

quince días para unha analítica de 

sangue no centro de saúde; hoxe non hai 

pediatra, ten que ir vostede a outro 

centro de saúde; a matrona está de 

baixa, non sabemos se van mandar unha 

substituta, chama en dúas semanas; non, 

non, para isto ten que ser unha cita 

telefónica; non, no PAC só hai pediatra 

o sábado pola mañá; se ten que facer 

placa vaia mellor ao CHUAC, no PAC 

non temos para lle facer... Estas 

situacións son o día a día da atención 

primaria en Galiza desde o punto de 

vista das doentes, pero tamén o é desde 

o punto de vista das profesionais, que 

cada día viven sometidas a unha 

presión, inestabilidade e precariedade 

incompatíbeis cunha atención de 

calidade. E alí onde nos atopamos 

doentes e profesionais da sanidade, da 

ciudadanía. 

 

Presidencia 

 

Tercera y última moción del Bloque 

Nacionalista Galego sobre la atención 

primaria, a la que no constan enmiendas.  

 

Segunda. Moción sobre la atención 

primaria 

 

Presidencia 

 

Señora Veira, tiene la palabra. 

 

Pueden salir. 

 

A las trece horas y cincuenta y ocho 

minutos salen del Salón de Sesiones las 

señoras García Gómez y Cameán 

Calvete y el señor Díaz Gallego. 

 

Señora Veira González 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Quince días para una cita con la médica 

o el médico de atención primaria; quince 

días para una analítica de sangre en el 

centro de salud; hoy no hay pediatra, 

tiene que ir usted a otro centro de salud; 

la matrona está de baja, no sabemos si 

van a mandar una sustituta, llama en dos 

semanas; no, no, para esto tiene que ser 

una cita telefónica; no, en el PAC solo 

hay pediatra el sábado por la mañana; si 

tiene que hacer placa vaya mejor al 

CHUAC, en el PAC no tenemos para 

hacerle… Estas situaciones son el día a 

día de la atención primaria en Galicia 

desde el punto de vista de las enfermas, 

pero también lo es desde el punto de vista 

de las profesionales, que cada día viven 

sometidas a una presión, inestabilidad y 

precariedad incompatibles con una 

atención de calidad. Y allí donde nos 

encontramos enfermos y profesionales de 

la sanidad, de la plataforma SOS 
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plataforma SOS Sanidade Pública 

decidiuse xa non só denunciar os 

recortes continuados en atención 

primaria, como se vén facendo desde 

hai anos, senón xa directamente elaborar 

unha iniciativa lexislativa popular para 

elevar o Parlamento de Galiza unha 

serie de propostas para o reforzo da 

atención primaria; para facer dela unha 

verdadeira ferramenta de promoción, de 

prevención, de rehabilitación, de 

participación e de traballo comunitario 

en materia de saúde; para retomar a 

atención presencial ao paciente como 

regra xeral; para fixar cuns mínimos 

asistenciais na dispoñibilidade de 

centros e persoal por habitante; para 

rematar coa inestabilidade e 

precariedade do persoal. Só con 

contratos de calidade e estabilidade 

poderemos conseguir que a mocidade 

que cada ano se titula no noso sistema 

universitario queira traballar na nosa 

sanidade. É preciso que a atención 

primaria volva a ter as súas propias 

xerencias para que poida ter, tamén, a 

súa propia planificación sen depender 

da dos hospitais. Cómpre que a Xunta 

de Galiza desenvolva as conclusións do 

Consello Técnico de Saúde de Galiza e 

sería preciso, tamén, que existisen 

ferramentas de participación cidadá cun 

funcionamento real e determinante no 

SERGAS. Por iso a ILP —a iniciativa 

lexislativa popular— reclama poñer en 

marcha o Consello de Saúde de Galiza e 

que exista un por cada área sanitaria. 

Non estaría de máis que o Goberno 

local convocase tamén dunha vez o 

Consello Local de Saúde, que 

reclamamos xa varias veces que o fixese 

neste Pleno, non no de hoxe senón en 

sucesivas sesións, co gallo doutras 

iniciativas e ao que non se lle está a dar 

nin prestar o apoio e a atención que 

precisa. Estas son as principais 

reclamacións que contén a iniciativa 

lexislativa popular para a cal SOS 

Sanidade Pública se decidió ya no solo 

denunciar los recortes continuados en 

atención primaria, como se viene 

haciendo desde hace años, sino ya 

directamente elaborar una iniciativa 

legislativa popular para elevar al 

Parlamento de Galicia una serie de 

propuestas para el refuerzo de la 

atención primaria; para hacer de ella una 

verdadera herramienta de promoción, de 

prevención, de rehabilitación, de 

participación y de trabajo comunitario en 

materia de salud; para retomar la 

atención presencial al paciente como 

regla general; para fijar con unos 

mínimos asistenciales en la 

disponibilidad de centros y personal por 

habitante; para finalizar con la 

inestabilidad y precariedad del personal. 

Solo con contratos de calidad y 

estabilidad podremos conseguir que la 

juventud que cada año se titula en 

nuestro sistema universitario quiera 

trabajar en nuestra sanidad. Es preciso 

que la atención primaria vuelva a tener 

sus propias gerencias para que pueda 

tener, también, su propia planificación 

sin depender de la de los hospitales. Hace 

falta que la Xunta de Galicia desarrolle 

las conclusiones del Consello Técnico de 

Saúde de Galicia y sería preciso, 

también, que existieran herramientas de 

participación ciudadana con un 

funcionamiento real y determinante en el 

SERGAS. Por eso la ILP —la iniciativa 

legislativa popular— reclama poner en 

marcha el Consello de Saúde de Galicia y 

que exista uno por cada área sanitaria. 

No estaría de más que el Gobierno local 

convocara también de una vez el Consello 

Local de Saúde, que reclamamos ya 

varias veces que lo hiciera en este Pleno, 

no en el de hoy sino en sucesivas 

sesiones, con motivo de otras iniciativas y 

al que no se le está dando ni prestando el 

apoyo y la atención que necesita. Estas 

son las principales reclamaciones que 

contiene la iniciativa legislativa popular 
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Sanidade Pública está a recoller 

sinaturas e xunto ás propostas desta, 

entendemos que hai tamén que 

aumentar o orzamento destinado á 

atención primaria. E por se o señor 

Rueda non sabe de onde sacar algo así 

de cartos para reforzar a atención 

primaria eu doulle unha pista —deulla 

tamén Ana Pontón onte— os 34 millóns 

de euros que lle aforra aos ricos en 

impostos podería empregalos para a 

sanidade pública —de nada, polo 

consello—. 

 

Para rematar, gustaríame pedir, porque 

así o pide SOS Sanidade Pública na súa 

proposta de moción, que nós 

trasladamos aquí, ao Pleno, que o 

Concello da Coruña colabore 

activamente en todas as tarefas de 

recollida de sinaturas, mobilizacións e 

actividades informativas que se realizan. 

Debémolo facer porque temos o deber 

moral de defender a nosa sanidade, máis 

tamén porque somos a administración 

pública máis próxima á cidadanía. Nada 

máis. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Veira, grazas ao 

BNG. 

 

Señora Soneira. 

 

(A señora Soneira Lema fai un xesto 

indicativo de que non desexa tomar a 

palabra.) 

 

Señora Faraldo, ten a palabra. 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Grazas, alcaldesa. 

 

Ás catorce horas e dous minutos entra 

no  Salón de Sesións a señora García 

Gómez e sae o señor Jorquera 

para la que SOS Sanidade Pública está 

recogiendo firmas y junto a las 

propuestas de esta, entendemos que hay 

también que aumentar el presupuesto 

destinado a la atención primaria. Y por si 

el señor Rueda no sabe de dónde sacar 

dinero para reforzar la atención primaria 

yo le doy una pista —se la dio también 

Ana Pontón ayer— los 34 millones de 

euros que le ahorra a los ricos en 

impuestos podría emplearlos para la 

sanidad pública —de nada, por el 

consejo—. 

 

Para finalizar, me gustaría pedir, porque 

así lo pide SOS Sanidade Pública en su 

propuesta de moción, que nosotros 

trasladamos aquí, al Pleno, que el 

Ayuntamiento de A Coruña colabore 

activamente en todas las tareas de 

recogida de firmas, movilizaciones y 

actividades informativas que se realizan. 

Lo debemos hacer porque tenemos el 

deber moral de defender nuestra sanidad, 

pero también porque somos la 

administración pública más próxima a la 

ciudadanía. Nada más. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Veira, gracias al 

BNG. 

 

Señora Soneira. 

 

(La señora Soneira Lema hace un gesto 

indicativo de que no desea tomar la 

palabra.) 

 

Señora Faraldo, tiene la palabra. 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Gracias, alcaldesa. 

 

A las catorce horas y dos minutos entra 

en el  Salón de Sesiones la señora 

García Gómez y sale el señor Jorquera 
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Caselas. 

 

É máis que evidente o enorme deterioro 

dos servizos da saúde nas mans dos 

gobernos do PP, é máis que evidente a 

necesidade de pertrecharse na defensa 

da sanidade pública e non baixar a 

guardia e de rescatar este e outros 

servizos públicos que sofren un 

deterioro calculado co fin —moitas 

estamos seguras diso— de acabar 

privatizando nun futuro, cada vez menos 

lonxano, a sanidade pública a través das 

cuenta-pingas das externalizacións, do 

debilitamento dos servizos e da 

sobrecarga desmedida por falta de 

inversión en recursos humanos. O 

esgotamento actual vén de retorcer ata 

asfixiala a atención primaria; semanas 

de espera para unha cita ordinaria 

nalgúns centros de saúde fan que xa nos 

pareza normal esperar días para acudir a 

un médico de familia ou para facer unha 

analítica; das consultas de especializada 

das probas médicas especialistas xa 

falamos outro día; á carencia de persoal 

se lle une, ademais, a modalidade 

imposta desde a pandemia, a atención 

telefónica, que non só ralentiza senón 

que debilita e empeora a atención 

recibida polas usuarias e ademais 

ensancha a demanda nos PACs e nos 

hospitais cando o usuario ou a usuaria 

ten unha cita de varios días e ve 

agudizados os seus malestares ou a súa 

situación física, recorrendo aos PACs e 

os hospitais. Das preto de 550.000 

usuarias da área sanitaria integrada da 

Coruña- Cee, máis do 40 % pertencen á 

nosa cidade, que se reparten entre os 14 

centros de saúde, co cal entendemos que 

este concello ten a obriga de implicarse, 

tamén, nas demandas de SOS Galicia. 

Para nós xa é motivo suficiente para 

votar a favor desta moción, pero 

ademais, porque formamos parte como 

organización da plataforma SOS 

Sanidade Pública por puro 

Caselas. 

 

Es más que evidente el enorme deterioro 

de los servicios de la salud en las manos 

de los gobiernos del PP, es más que 

evidente la necesidad de pertrecharse en 

la defensa de la sanidad pública y no 

bajar la guardia y de rescatar este y otros 

servicios públicos que sufren un deterioro 

calculado con el fin —muchas estamos 

seguras de eso— de acabar privatizando 

en un futuro, cada vez menos lejano, la 

sanidad pública a través de las 

cuentagotas de las externalizaciones, del 

debilitamiento de los servicios y de la 

sobrecarga desmedida por falta de 

inversión en recursos humanos. El 

agotamiento actual viene a retorcer hasta 

asfixiar la atención primaria; semanas de 

espera para una cita ordinaria en 

algunos centros de salud hacen que ya 

nos parezca normal esperar días para 

acudir a un médico de familia o para 

hacer una analítica; de las consultas de 

especializada de las pruebas médicas 

especialistas ya hablamos otro día; a la 

carencia de personal se le une, además, 

la modalidad impuesta desde la 

pandemia, la atención telefónica, que no 

solo ralentiza sino que debilita y empeora 

la atención recibida por las usuarias y 

además ensancha la demanda en los PAC 

y en los hospitales cuando el usuario o la 

usuaria tiene una cita de varios días y ve 

agudizados sus malestares o su situación 

física, recurriendo a los PAC y los 

hospitales. De las casi 550.000 usuarias 

del área sanitaria integrada de A 

Coruña- Cee, más del 40 % pertenecen a 

nuestra ciudad, que se reparten entre los 

14 centros de salud, con lo cual 

entendemos que este ayuntamiento tiene 

la obligación de implicarse, también, en 

las demandas de SOS Galicia. Para 

nosotros ya es motivo suficiente para 

votar a favor de esta moción, pero 

además, porque formamos parte como 

organización de la plataforma SOS 
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convencemento da defensa da nosa 

sanidade pública, esa que están a 

desinflar por activa e por pasiva, incluso 

cando parece que están apostando por 

ela —como no caso da ampliación do 

UAP— o que están facendo é seguir 

apostando pola cultura de cemento 

fronte á cultura da humanización e dos 

recursos humanos, tan necesarios na 

sanidade pública. Por todo isto, imos 

votar a favor. Grazas. 

 

 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Faraldo. 

 

Turno para a Marea Atlántica, señor 

Lema. 

 

Señor Lema Suárez 

 

Moitas grazas, alcaldesa. 

 

Ás catorce horas e catro minutos 

entra no Salón de Sesións a señora 

Cameán Calvete. 

 

Ben, creo que ao longo deste mandato a 

cuestión da ampliación do CHUAC 

apagou o debate de fondo sobre a 

situación da sanidade na nosa cidade, 

que é que non tiña tanto un problema de 

instalacións —máis ou menos 

acolledoras ou modernas— senón como 

un problema de infradotación de 

persoal. Acaba de comentar a 

compañeira do BNG o que é unha 

conversa realista, tanto no servizo de 

pediatría como no que ela citaba de 

psicoloxía, como moitos outros. Hai, 

desde logo, lista de espera e unha 

atención deficitaria nos servizos 

básicos, nos servizos de atención 

primaria, que son os que deberían evitar 

que se sobrecargasen os servizos de 

urxencia. Se temos unha boa atención 

Sanidade Pública por puro 

convencimiento de la defensa de nuestra 

sanidad pública, esa que están 

desinflando por activa y por pasiva, 

incluso cuando parece que están 

apostando por ella —como en el caso de 

la ampliación del UAP— lo que están 

haciendo es seguir apostando por la 

cultura de cemento frente a la cultura de 

la humanización y de los recursos 

humanos, tan necesarios en la sanidad 

pública. Por todo esto, vamos a votar a 

favor. Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Faraldo. 

 

Turno para la Marea Atlántica, señor 

Lema. 

 

Señor Lema Suárez 

 

Muchas gracias, alcaldesa. 

 

A las catorce horas y cuatro minutos 

entra en el Salón de Sesiones la señora 

Cameán Calvete. 

 

Bueno, creo que a lo largo de este 

mandato la cuestión de la ampliación del 

CHUAC apagó el debate de fondo sobre 

la situación de la sanidad en nuestra 

ciudad, que es que no tenía tanto un 

problema de instalaciones —más o menos 

acogedoras o modernas— sino como un 

problema de infradotación de personal. 

Acaba de comentar la compañera del 

BNG lo que es una conversación realista, 

tanto en el servicio de pediatría como en 

el que ella citaba de psicología, como 

muchos otros. Hay, desde luego, lista de 

espera y una atención deficitaria en los 

servicios básicos, en los servicios de 

atención primaria, que son los que 

deberían evitar que se sobrecargasen los 

servicios de urgencia. Si tenemos una 

buena atención primaria no tendremos 
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primaria non precisaremos seguir 

ampliando indefinidamente hospitais. 

Creo que esta é unha lóxica que entende 

calquera, tamén os xestores públicos, 

pero que por razóns probablemente 

ideolóxicas —non por unha maldade 

innata senón por razóns ideolóxicas— 

penso que non están a apostar. E agora, 

que coincide este debate que temos o 

Pleno na Deputación da Coruña co que 

está acontecendo na sanidade madrileña, 

podemos ver que en Ayuso en realidade 

non deixa de ser unha imitación do 

paradigma que impuxo o señor Feijóo 

en Galicia cando tomou posesión, por 

alá por 2009.  Non sei se se acordan 

vostedes dos famosos concertos 

público-privados que ían optimizar a 

sanidade pública, facer que fose máis 

eficiente, que se aforrasen máis cartos, 

que se prestase mellor servizo. Bueno, 

iso fracasou. Vostedes, aquí, en Galicia, 

tiveron que rectificar porque era 

ruinoso. Efectivamente, había unha serie 

de intereses privados que se estaban 

lucrando con esta externalización de 

servizos públicos do que antes eran 

obrigatoriamente servizos públicos e 

que se van externalizando porque, como 

outras zonas da economía desa 

rendibilidade, pois, os intereses 

empresariais forzan os seus 

responsables políticos a que vaian 

privatizando outros, Clece non deixa de 

ser un exemplo, non?, dunha 

inmobiliaria que se dota dun grupo de 

servizos para seguir aumentando a súa 

carteira de beneficios nun momento no 

que decae aquel pulmón que era o sector 

inmobiliario do noso país. Esta historia 

non a invento eu, está ben estudada, ben 

documentada, estamos aquí no mesmo 

caso.  

 

Eu creo que asistimos en Galicia a aquel 

fracaso daquel modelo de concertación 

que agora vemos, curiosamente trece 

anos despois, como se replica en 

que seguir ampliando indefinidamente 

hospitales. Creo que esta es una lógica 

que entiende cualquiera, también los 

gestores públicos, pero que por razones 

probablemente ideológicas —no por una 

maldad innata sino por razones 

ideológicas— creo que no están 

apostando. Y ahora, que coincide este 

debate que tenemos el Pleno en la 

Diputación de A Coruña con lo que está 

sucediendo en la sanidad madrileña, 

podemos ver que en Ayuso en realidad no 

deja de ser una imitación del paradigma 

que impuso el señor Feijóo en Galicia 

cuando tomó posesión, allá por 2009.  No 

sé si se acuerdan ustedes de los famosos 

conciertos público-privados que iban a 

optimizar la sanidad pública, hacer que 

fuera más eficiente, que se ahorrara más 

dinero, que se prestara mejor servicio. 

Bueno, eso fracasó. Ustedes, aquí, en 

Galicia, tuvieron que rectificar porque 

era ruinoso. Efectivamente, había una 

serie de intereses privados que se estaban 

lucrando con esta externalización de 

servicios públicos de lo que antes eran 

obligatoriamente servicios públicos y que 

se van externalizando porque, como otras 

zonas de la economía de esa rentabilidad, 

pues, los intereses empresariales fuerzan 

a sus responsables políticos a que vayan 

privatizando otros, Clece no deja de ser 

un ejemplo, ¿no?, de una inmobiliaria 

que se dota de un grupo de servicios para 

seguir aumentando su cartera de 

beneficios en un momento en el que decae 

aquel pulmón que era el sector 

inmobiliario de nuestro país. Esta 

historia no la invento yo, está bien 

estudiada, bien documentada, estamos 

aquí en el mismo caso.  

 

 

 

Yo creo que asistimos en Galicia a aquel 

fracaso de aquel modelo de concertación 

que ahora vemos, curiosamente trece 

años después, cómo se replica en Madrid, 
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Madrid, como en Madrid están agora 

outra vez coa teleatención. Polo visto, 

vante atender por Zoom, xa me dirán 

vostedes a min como é posible que un 

médico poida atender un pacente sen 

tocalo, sen tomarlle o pulso. Dicir, eu 

creo que é completamente, ou sexa, creo 

que non é o servizo que sexa levado ao 

terreo do teleservizo. Creo que non se 

lle escapa a ninguén esta realidade.  

 

Tamén, ao fío dos debates que se tiñan, 

estiveron xa neste pleno, eu creo que os 

servizos públicos costan cartos e hai que 

financialos. Só hai dúas ferramentas de 

financiación, son impostos ou a débeda. 

A débeda pública española xa non se 

pode aumentar máis. Creo que se está 

nunha zona de risco. Entón, a outra 

única vía que existe son os impostos. 

Dicía, tamén, a compañeira do BNG, 

que vostedes fixeron un agasallo a 7.000 

familias de Galicia eximíndoas do 

imposto de sucesión, do imposto de 

patrimonios. Bueno, pois, efectivamente 

estarían moito mellor dispostos na 

atención aos servizos públicos porque 

realmente e aínda que a frase sexa 

excesivamente dramática, garanten a 

vida, por non dicir a contraria, que é que 

custan vidas.  

 

Por tanto, nós apoiamos completamente 

esta moción. A prioridade no servizo 

sanitario é a dotación de persoal, tamén 

é algo que vai axudar e axilizar o 

territorio. A evitar algo do que se fala 

tantas veces, que é a desertización do 

rural, por que a xente marcha do rural, 

bueno, porque se pechan PACs, ou por 

que non se ten calidade nos seus 

servizos. Eu creo que isto, estou seguro 

de que o señor Roberto na súa 

intervención o manifestará. Pero, tamén 

digo, señor Roberto, coñecendo a 

vostede e o seu argumentario, exporá 

aquí uns números secos, sen contexto, 

de 3.000 millóns de euros, inviste 6.000 

cómo en Madrid están ahora otra vez con 

la teleatención. Por lo visto, te van a 

atender por Zoom, ya me dirán ustedes a 

mí cómo es posible que un médico pueda 

atender a un paciente sin tocarlo, sin 

tomarle el pulso. Decir, yo creo que es 

completamente, o sea, creo que no es el 

servicio que sea llevado al terreno del 

teleservicio. Creo que no se le escapa a 

nadie esta realidad.  

 

También, al hilo de los debates que se 

han tenido ya en este pleno, yo creo que 

los servicios públicos cuestan dinero y 

hay que financiarlos. Solo hay dos 

herramientas de financiación, son 

impuestos o la deuda. La deuda pública 

española ya no se puede aumentar más. 

Creo que se está en una zona de riesgo. 

Entonces, la otra única vía que existe son 

los impuestos. Decía, también, la 

compañera del BNG, que ustedes hicieron 

un regalo a 7.000 familias de Galicia 

eximiéndolas del impuesto de sucesión, 

del impuesto de patrimonios. Bueno, 

pues, efectivamente estarían mucho mejor 

dispuestos en la atención a los servicios 

públicos porque realmente y aunque la 

frase sea excesivamente dramática, 

garantizan la vida, por no decir la 

contraria, que es que cuestan vidas.  

 

Por tanto, nosotros apoyamos 

completamente esta moción. La prioridad 

en el servicio sanitario es la dotación de 

personal, también es algo que va a 

ayudar y agilizar el territorio. A evitar 

algo de lo que se habla tantas veces, que 

es la desertización del rural, por qué la 

gente marcha del rural, bueno, porque se 

cierran PAC, o por qué no se tiene 

calidad en sus servicios. Yo creo que esto, 

estoy seguro de que el señor Roberto en 

su intervención lo manifestará. Pero, 

también digo, señor Roberto, 

conociéndolo a usted y su argumentario, 

expondrá aquí unos números secos, sin 

contexto, de 3.000 millones de euros, 
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a Xunta de Galicia, non 6.000, 6.500. 

Iso non é do que se trata. Non é de canto 

inviste senón canto necesita investirse, 

que é o que expón esta moción. 

Precísase investir máis do que se fai 

actualmente. Nada máis e grazas. 

 

 

Presidencia 

 

Grazas, señor Lema. 

 

Turno para o Partido Popular, señor 

Varela. 

 

Señor Varela Vázquez 

 

Bo día. Señora Soneira, benvida, 

deséxolle sorte no resto do mandato. 

 

Ás catorce horas e once minutos entra 

no Salón de Sesións o señor Jorquera 

Caselas. 

 

Desmantelar, desinchar, recortes 

continuados. Oímos hoxe estas palabras 

unhas cantas veces nas intervencións 

anteriores. Como lle dixo Garganta 

Profunda a Bob Woodward en “Todos 

os homes do presidente”, siga vostede a 

pista do diñeiro, eu vou seguir a pista 

dos feitos e vexamos o que a Xunta 

desmantelou e recortou. 

 

21 de marzo, neste mesmo ano, proxecto 

do novo CHUAC na nosa cidade, o 

maior investimento da sanidade pública 

galega; 24 de marzo, novo hospital 

Gran Montecelo en Pontevedra; 1 de 

setembro, Hospital Clínico de Santiago, 

ampliación; 14 de setembro, 

ampliación, continúa a segunda fase do 

Complexo Hospitalario Universitario de 

Ourense; no 2011 inaugurouse o 

Hospital Universitario Lucus Augusti, 

en Lugo; no 2015, o Hospital Público 

Álvaro Cunqueiro, de Vigo, a maior 

obra sanitaria naquel momento feita no 

invierte 6.000 la Xunta de Galicia, no 

6.000, 6.500. Eso no es de lo que se trata. 

No es de cuánto invierte sino cuánto 

necesita invertirse, que es lo que expone 

esta moción. Se necesita invertir más de 

lo que se hace actualmente. Nada más y 

gracias. 

 

Presidencia 

 

Gracias, señor Lema. 

 

Turno para el Partido Popular, señor 

Varela. 

 

Señor Varela Vázquez 

 

Buenos días. Señora Soneira, bienvenida, 

le deseo suerte en el resto del mandato. 

 

A las catorce horas y once minutos entra 

en el Salón de Sesiones el señor 

Jorquera Caselas. 

 

Desmantelar, desinflar, recortes 

continuados. Hemos oído hoy estas 

palabras unas cuantas veces en las 

intervenciones anteriores. Como le dijo 

Garganta Profunda a Bob Woodward en 

“Todos los hombres del presidente”, siga 

usted la pista del dinero, yo voy a seguir 

la pista de los hechos y veamos lo que la 

Xunta ha desmantelado y ha recortado. 

 

 21 de marzo, en este mismo año, 

proyecto del nuevo CHUAC en nuestra 

ciudad, la mayor inversión de la sanidad 

pública gallega; 24 de marzo, nuevo 

hospital Gran Montecelo en Pontevedra; 1 

de septiembre, Hospital Clínico de 

Santiago, ampliación; 14 de septiembre, 

ampliación, continúa la segunda fase del 

Complejo Hospitalario Universitario de 

Orense; en el 2011 se inauguró el 

Hospital Universitario Lucus Augusti, en 

Lugo; en el 2015, el Hospital Público 

Álvaro Cunqueiro, de Vigo, la mayor 

obra sanitaria en aquel momento hecha en 
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Estado. En total, todo iso supuxo un 

investimento, ou vai supoñer un 

investimento, de 1.251 millóns de euros, 

para dotar a Galicia dunha nova 

superficie sanitaria que consiste en 

972.414 metros cadrados, 7.017 novas 

camas e unha cantidade importante, 

aínda por definir, de postos de traballo 

sanitarios e non sanitarios. E eu 

pregúntome exactamente, que estamos a 

recortar ou desmantelando. Vexamos 

catro temas fundamentais que se 

tocaron estes días; hospitais e centros 

de saúde, datos sacados —sigo a pista 

dos datos— do informe anual do 

Sistema Nacional de Saúde 20-21 

Ministerio  de Sanidade, Galicia, sétima 

comunidade con máis hospitais públicos 

e privados e a quinta con máis camas 

hospitalarias. Destas camas 

hospitalarias, o 85  % son públicas e o 

15 % son privadas. Galicia, terceira 

comunidade con máis centros de 

atención primaria, 398, só superada por 

Andalucía e Cataluña; gasto sanitario 

público 2020, con 4.593 millóns, era a 

quinta comunidade con máis gasto en 

sanidade. Isto significaba un 7,8 % no 

noso PIB, un punto porcentual por 

encima da media estatal, 1.702 euros 

por habitante. Naquel momento 64 

euros por encima da media estatal. No 

23, orzamento anual, os 4.967 millóns 

de euros, 374 millóns máis que fai tres 

anos. A atención primaria non sufriu 

ningún recorte. No 2008, co bipartito, 

era de 442 millóns de euros, agora é de 

541, 99 millóns máis. Nas que si houbo 

un aforro importante foi nos 47 millóns 

nas receitas de farmacia, ao promover o 

uso de xenéricos; listas de espera, 

tempo medio de espera de consultas nas 

dez especialidades máis demandadas, 

Galicia, 56 días. Gáñanos o País Vasco, 

con 34 e Baleares, con 54. Media do 

Estado, 25 días menos da media estatal; 

espera cirúrxica, Galicia, 70 días, 41 

días por baixo da media; recursos 

el Estado. En total, todo eso supuso una 

inversión, o va a suponer una inversión, 

de 1.251 millones de euros, para dotar a 

Galicia de una nueva superficie sanitaria 

que consiste en 972.414 metros 

cuadrados, 7.017 nuevas camas y una 

cantidad importante, todavía por definir, 

de puestos de trabajo sanitarios y no 

sanitarios. Y yo me pregunto 

exactamente, qué estamos recortando o 

desmantelando. Veamos cuatro temas 

fundamentales que se han tocado estos 

días; hospitales y centros de salud, datos 

sacados —sigo la pista de los datos— del 

informe anual del Sistema Nacional de 

Salud 20-21 Ministerio de  Sanidad, 

Galicia, séptima comunidad con más 

hospitales públicos y privados y la quinta 

con más camas hospitalarias. De estas 

camas hospitalarias, el 85  % son públicas 

y el 15 % son privadas. Galicia, tercera 

comunidad con más centros de atención 

primaria, 398, solo superada por 

Andalucía y Cataluña; gasto sanitario 

público 2020, con 4.593 millones, era la 

quinta comunidad con más gasto en 

sanidad. Esto significaba un 7,8 % en 

nuestro PIB, un punto porcentual por 

encima de la media estatal, 1.702 euros 

por habitante. En aquel momento 64 

euros por encima de la media estatal. En 

el 23, presupuesto anual, los 4.967 

millones de euros, 374 millones más que 

hace tres años. La atención primaria no 

sufrió ningún recorte. En el 2008, con el 

bipartito, era de 442 millones de euros, 

ahora es de 541, 99 millones más. En las 

que sí hubo un ahorro importante fue en 

los 47 millones en las recetas de farmacia, 

al promover el uso de genéricos; listas de 

espera, tiempo medio de espera de 

consultas en las diez especialidades más 

demandadas, Galicia, 56 días. Nos gana el 

País Vasco, con 34 y Baleares, con 54. 

Media del Estado, 25 días menos de la 

media estatal; espera quirúrgica, Galicia, 

70 días, 41 días por debajo de la media; 

recursos humanos, quiero entrar con unos, 
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humanos, quero entrar cuns, se mo 

permiten, cunhas declaracións, cunhas 

manifestacións dos xornais en todas as 

rexións do Estado: os facultativos de 

Valencia e Alacante, os que máis 

enfermos atenden de España, 90.000 

persoas non teñen asignado médico en 

familia en Mallorca, por que ninguén 

quere ser médico de familia en 

Asturias? A falta de médicos  e as 

xubilacións ameazan a atención 

primaria en Cataluña, os médicos 

denuncian o colapso e esgotamento da 

atención primaria en Castela a Mancha. 

Que pasa entón? Pasa que se a falta 

destes profesionais estivese relacionada 

coa política sanitaria da Xunta 

resultaría imposible explicar por que se 

repite de forma idéntica no resto do 

Estado. Pasa que os propios informes 

do Ministerio de Sanidade ratifícano: 

déficit de especialistas en medicina de 

familia en todo o país. Pasa que esta é 

unha das poucas competencias que lle 

quedan ao Goberno de España, a 

regulación do sistema de formación dos 

profesionais sanitarios, e é fundamental 

e urxente que o Goberno central faga as 

reformas que permita formar 1.000 

médicos máis de familia en España 

cada ano durante o próximos catro. 

Esta foi unha medida que levou o PP o 

Parlamento e votáronlla en contra BNG 

e PSOE, a pesar de que era apoiado por 

seis comunidades autónomas que 

representaban o 67 % da  poboación 

española, incluídos partidos tan 

próximos ao PP como Junts e PNV, 

Esquerra mesmo se abstivo. Pois non, 

PSOE e BNG votaron en contra. Que 

fixemos aquí para paliar esta situación? 

Concurso de méritos e garantía de 

permanencia para reforzar os puntos de 

atención continuada e os centros de 

saúde, 106 prazas que saíron en 

outubro, cubertas 91 xa. Que fixo o 

PSOE e o BNG no Parlamento 

autonómico galego? Votaron en contra. 

si me lo permiten, con unas declaraciones, 

con unas manifestaciones de los 

periódicos en todas las regiones del 

Estado: los facultativos de Valencia y 

Alicante, los que más enfermos atienden 

de España, 90.000 personas no tienen 

asignado médico en familia en Mallorca, 

¿por qué nadie quiere ser médico de 

familia en Asturias? La falta de médicos  

y las jubilaciones amenazan la atención 

primaria en Cataluña, los médicos 

denuncian el colapso y agotamiento de la 

atención primaria en Castilla la Mancha. 

¿Qué pasa entonces? Pasa que si la falta 

de estos profesionales estuviera 

relacionada con la política sanitaria de la 

Xunta resultaría imposible explicar por 

qué se repite de forma idéntica en el resto 

del Estado. Pasa que los propios informes 

del Ministerio de Sanidad lo ratifican: 

déficit de especialistas en medicina de 

familia en todo el país. Pasa que esta es 

una de las pocas competencias que le 

quedan al Gobierno de España, la 

regulación del sistema de formación de 

los profesionales sanitarios, y es 

fundamental y urgente que el Gobierno 

central haga las reformas que permita 

formar 1.000 médicos más de familia en 

España cada año durante los próximos 

cuatro. Esta fue una medida que llevó el 

PP al Parlamento y se la votaron en contra 

BNG y PSOE, a pesar de que era apoyado 

por seis comunidades autónomas que 

representaban el 67 % de la  población 

española, incluidos partidos tan cercanos 

al PP como Junts y PNV, Esquerra 

incluso se abstuvo. Pues no, PSOE y 

BNG votaron en contra. ¿Qué hicimos 

aquí para paliar esta situación? Concurso 

de méritos y garantía de permanencia para 

reforzar los puntos de atención 

continuada y los centros de salud, 106 

plazas que salieron en octubre, cubiertas 

91 ya. ¿Qué hizo el PSOE y el BNG en el 

Parlamento autonómico gallego? Votaron 

en contra. 
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Ás catorce horas e catorce minutos 

entra no Salón de Sesións o señor 

Díaz Gallego. 

 

Acabo. O problema máis serio que 

temos en sanidade en todo o Estado é a 

falta de médicos de atención primaria, 

sen dúbida. A Xunta achega unha 

posible solución, solución temporal, é 

verdade, pero non é unha cuestión de 

orzamento, non é unha cuestión de 

vontade política, o Goberno central é o 

único responsable, quen ten as 

competencias para solucionar esta falta 

de médicos. En consecuencia, máis que 

arroxar máis madeira en forma de 

opinións, apelo aos datos (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención)  —acabo, 

señora alcaldesa— por outra banda, 

públicos, analizalos e logo sacar 

conclusións que nos permitan exercer 

un compromiso coa verdade obxectiva 

como ben público a preservar, e sobre 

todo a defender, máis aló da lexítima 

discrepancia política. Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Varela. 

 

Turno para a señora Neira, por parte do 

Goberno. 

 

Señora Neira Fernández 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Señor Varela, agradézolle a vehemencia 

porque fai que un estea moito máis 

atento, pero un pouquiño de coherencia. 

Ata onde eu sei, se non me corrixe o 

Bloque Nacionalista Galego, que foi o 

que trouxo a moción, estamos a falar de 

atención primaria, non hospitalaria. 

Podemos falar da hospitalaria, eh?, 

tamén, e da derivación dos doentes 

 

A las catorce horas e catorce minutos 

entra en el Salón de Sesiones el señor 

Díaz Gallego. 

 

Acabo. El problema más serio que 

tenemos en sanidad en todo el Estado es 

la falta de médicos de atención primaria, 

sin duda. La Xunta aporta una posible 

solución, solución temporal, es verdad, 

pero no es una cuestión de presupuesto, 

no es una cuestión de voluntad política, el 

Gobierno central es el único responsable, 

quien tiene las competencias para 

solucionar esta falta de médicos. En 

consecuencia, más que arrojar más 

madera en forma de opiniones, apelo a los 

datos (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo 

de intervención)  —acabo, señora 

alcaldesa— por otra parte, públicos, 

analizarlos y luego sacar conclusiones 

que nos permitan ejercer un compromiso 

con la verdad objetiva como bien público 

a preservar, y sobre todo a defender, más 

allá de la legítima discrepancia política. 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Varela. 

 

Turno para la señora Neira, por parte del 

Gobierno. 

 

Señora Neira Fernández 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Señor Varela, le agradezco la vehemencia 

porque hace que uno esté mucho más 

atento, pero un poquito de coherencia. 

Hasta donde yo sé, si no me corrige el 

Bloque Nacionalista Galego, que fue el 

que trajo la moción, estamos hablando de 

atención primaria, no hospitalaria. 

Podemos hablar de la hospitalaria, ¿eh?, 

también, y de la derivación de los 
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oncolóxicos á sanidade privada. 

Podemos falar diso. E podemos falar da 

maquillaxe das listas de espera. Pero 

imos centrarnos na cidade da Coruña. 

Que lista de espera hai en atención 

primaria nalgúns centros de saúde, por 

exemplo, o Ventorrillo? Somos moitos, 

algún de aquí estará no Ventorrillo. 

Canto hai de lista de espera? Voullo a 

dicir eu, 14 días en atención primaria, 

14 días, e podemos seguir, e vostedes, 

que levan gobernando un lote de anos á 

fronte da Xunta de Galicia, cando teñen 

en fronte, xa non falo da plataforma 

Sanidade Pública, que, por suposto. 

Teñen vostedes, nunca ninguén espertou 

tanta unanimidade como vostedes: 

enfermeiros, médicos, persoal dos 

centros hospitalarios, persoal da 

atención primaria, usuarios... É que 

todos nós somos usuarios nalgún 

momento na sanidade pública. Está 

todo marabillosamente ben?, funciona 

marabillosamente ben a atención 

primaria, que ten que ser, 

evidentemente o elemento máis 

reforzado para evitar cuestións 

maiores, cando vostedes hai anos 

falaban do diagnóstico non se sabe 

canto tempo a primeira cita en 48 horas 

e agora estamos en 14 días?, cando a 

señora Veira lle fala a vostedes da 

asistencia telefónica vai dicir que non 

se está dando?, vai dicir como se pode 

explicar que un ten un nódulo, un vulto, 

que se detectou non se sabe que cousa, 

14 días despois e de maneira  

telefónica? De verdade, un pouquiño de 

reflexión e un pouquiño de coherencia. 

Mire, estaba vostede falando dos MIR. 

Ben, pois en termos de formación, desde 

o ano 2009, coa chegada do Goberno 

do señor Núñez Feijóo, continuado 

agora polo señor  Rueda, Galicia 

renuncia a formar ata 150 médicos de 

atención primaria, médicos de familia, 

150 prazas de MIR. Pero, falamos das 

convocatorias de MIR que aprobaba o 

pacientes oncológicos a la sanidad 

privada. Podemos hablar de eso. Y 

podemos hablar del maquillaje de las 

listas de espera. Pero vamos a centrarnos 

en la ciudad de A Coruña. ¿Qué lista de 

espera hay en atención primaria en 

algunos centros de salud, como por 

ejemplo, el Ventorrillo? Somos muchos, 

alguno de aquí estará en el Ventorrillo. 

¿Cuánto hay de lista de espera? Se lo voy 

a decir yo, 14 días en atención primaria, 

14 días, y podemos seguir, y ustedes, que 

llevan gobernando un lote de años al 

frente de la Xunta de Galicia, cuando 

tienen enfrente, ya no hablo de la 

plataforma Sanidad Pública, que, por 

supuesto. Tienen ustedes, nunca nadie ha 

despertado tanta unanimidad como 

ustedes: enfermeros, médicos, personal de 

los centros hospitalarios, personal de la 

atención primaria, usuarios... Es que 

todos nosotros somos usuarios en algún 

momento en la sanidad pública. ¿Está 

todo maravillosamente bien?, ¿funciona 

maravillosamente bien la atención 

primaria, que tiene que ser, 

evidentemente el elemento más reforzado 

para evitar cuestiones mayores, cuando 

ustedes hace años hablaban del 

diagnóstico no se sabe cuánto tiempo la 

primera cita en 48 horas y ahora estamos 

en 14 días?, ¿cuándo la señora Veira le 

habla a ustedes de la asistencia telefónica 

me va a decir que no se está dando?, ¿me 

va a decir cómo se puede explicar que 

uno tiene un nódulo, un bulto, que se ha 

detectado no se sabe qué cosa, 14 días 

después y de  manera telefónica? De 

verdad, un poquito de reflexión y un 

poquito de coherencia. Mire, estaba usted 

hablando de los MIR. Bueno, pues en 

términos de formación, desde el año 

2009, con la llegada del Gobierno del 

señor Núñez Feijóo, continuado ahora por 

el señor  Rueda, Galicia renuncia a formar 

hasta 150 médicos de atención primaria, 

médicos de familia, 150 plazas de MIR. 

Pero, ¿hablamos de las convocatorias de 
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Goberno do Estado?, falamos diso?, 

falamos desde o ano 2019 o Goberno de 

Pedro Sánchez, como se aumentaron 

esas prazas?, pero, Se están aí os 

datos!. E imos ir todo o máis recente, 

que opinan vostedes? De verdade, digan 

que opinan vostedes das declaracións 

da señora López Pardo, xerente do 

SERGAS, sobre os pediatras. Dígano. 

Non pode haber un pediatra en cada 

centro de saúde. E onde teñen que estar 

os pediatras?, cantos concellos da 

comunidade autónoma non teñen 

pediatra?, non hai nenos?, en 192 

concellos desta comunidade autónoma 

non hai nenos?, ou nalgúns centros 

soamente atende o pediatra unha vez á 

semana? Home, é que aínda que 

gobernen os dun, é que algo hai que 

dicir. E de saúde mental se quere 

podemos falar. Falamos de saúde 

mental?, falamos de canto está a recaer 

nos concellos algo que non pode ser 

competencia municipal? E xa non lle 

falo do Concello da Coruña, que 

afortunadamente ten estrutura e ten 

músculo. Pero volvo remitir a moitos 

concellos pequenos gobernados por 

vostedes, onde por desgraza a xente ten 

o malo costume de enfermarse, nun 

ámbito tan delicado e tan complexo 

como é a saúde mental. E falamos dese 

plan de prevención do suicidio do ano 

2017, que o colexio de psicólogos, non 

unha concelleira do Partido Socialista, 

o Colexio de Psicólogos de Galicia, di 

que cinco anos máis tarde descoñecen 

que medidas se levaron a cabo por 

parte da sanidade galega en relación 

aos plans de prevención do suicidio?, e 

falamos dese hipotético reforzo —que 

non digo que non haxa máis psicólogos, 

eh?— en materia infantil e xuvenil? A 

pregunta é: son suficientes, coas taxas 

terribles que hai, de intentos?, sabe que 

fixo este goberno municipal? Puxo en 

marcha un programa para reforzo da 

autoestima, resiliencia e demais 

MIR que aprobaba el Gobierno del 

Estado?, ¿hablamos de eso?, ¿hablamos 

desde el año 2019 el Gobierno de Pedro 

Sánchez, cómo se aumentaron esas 

plazas?, pero, ¡Si están ahí los datos!. Y 

vamos a ir a lo más reciente, ¿qué opinan 

ustedes? De verdad, digan qué opinan 

ustedes de las declaraciones de la señora 

López Pardo, gerente del SERGAS, sobre 

los pediatras. Díganlo. No puede haber un 

pediatra en cada centro de salud. ¿Y 

dónde tienen que estar los pediatras?, 

¿cuántos ayuntamientos de la comunidad 

autónoma no tienen pediatra?, ¿no hay 

niños?, ¿en 192 ayuntamientos de esta 

comunidad autónoma no hay niños?, ¿o 

en algunos centros solamente atiende el 

pediatra una vez a la semana? Hombre, es 

que aunque gobiernen los de uno, es que 

algo hay que decir. Y de salud mental si 

quiere podemos hablar. ¿Hablamos de 

salud mental?, ¿hablamos de cuánto está 

recayendo en los ayuntamientos algo que 

no puede ser competencia municipal? Y 

ya no le hablo del Ayuntamiento de A 

Coruña, que afortunadamente tiene 

estructura y tiene músculo. Pero me 

vuelvo a remitir a muchos ayuntamientos 

pequeños gobernados por ustedes, donde 

desgraciadamente la gente tiene la mala 

costumbre de enfermarse, en un ámbito 

tan delicado y tan complejo como es la 

salud mental. ¿Y hablamos de ese plan de 

prevención del suicidio del año 2017, que 

el colegio de psicólogos, no una concejala 

del Partido Socialista, el Colegio de 

Psicólogos de Galicia, dice que cinco 

años más tarde desconocen qué medidas 

se han llevado a cabo por parte de la 

sanidad gallega en relación a los planes 

de prevención del suicidio?, ¿y hablamos 

de ese hipotético refuerzo —que no digo 

que no haya más psicólogos, ¿eh?— en 

materia infantil y juvenil? La pregunta es: 

¿son suficientes, con las tasas terribles 

que hay, de intentos?, ¿sabe qué ha hecho 

este gobierno municipal? Puso en marcha 

un programa para refuerzo de la 
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cuestións, onde entran persoas ata os 

trinta anos, cun risco leve ou moderado. 

Sabe por que? Porque o SERGAS 

atende soamente a risco alto, 

moderado-alto e alto, e por desgraza un 

non esperta un día cunha idea e a leva a 

cabo. Por tanto, póñanse as pilas, que 

están a gobernar. Gobernan por 

maioría absoluta, afronten o que teñen 

aí e non maquillen as cifras: 14 días de 

lista de espera. Hai un problema na 

atención primaria e, por suposto tamén 

na hospitalaria, pero non é a razón 

desta moción. Eu estarei encantada de 

falar dela en futuras ocasións. Nada 

máis e moitas grazas. 

 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Neira. 

 

Remata aquí o debate desta moción, á 

que non constan emendas, e 

procedemos, por tanto, á votación. 

 

Votación da segunda moción 

presentada polo Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego 

 

Seguidamente, por parte da Presidencia 

sométese a votación a moción 

presentada polo Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego sobre a 

atención primaria, producíndose o 

seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota en contra o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal da 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

autoestima, resiliencia y demás 

cuestiones, donde entran personas hasta 

los treinta años, con un riesgo leve o 

moderado. ¿Sabe por qué? Porque el 

SERGAS atiende solamente a riesgo alto, 

moderado-alto y alto, y desgraciadamente 

uno no amanece un día con una idea y la 

lleva a cabo. Por tanto, pónganse las pilas, 

que están gobernando. Gobiernan por 

mayoría absoluta, afronten lo que tienen 

ahí y no maquillen las cifras: 14 días de 

lista de espera. Hay un problema en la 

atención primaria y, por supuesto también 

en la hospitalaria, pero no es la razón de 

esta moción. Yo estaré encantada de 

hablar de ella en futuras ocasiones. Nada 

más y muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Neira. 

 

Finaliza aquí el debate de esta moción, a 

la que no constan enmiendas, y 

procedemos, por tanto, a la votación. 

 

Votación de la segunda moción 

presentada por el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego 

 

Seguidamente, por parte de la 

Presidencia se somete a votación la 

moción presentada por el Grupo 

Municipal del Bloque Nacionalista 

Galego sobre la atención primaria, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota en contra el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 
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Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Queda aprobada a moción. 

 

173. Moción presentada polo Grupo 

Municipal do Bloque Nacionalista 

Galego sobre a atención primaria  

 

Acordo 

 

Apoiar a iniciativa lexislativa popular 

promovida pola plataforma SOS 

Sanidade Pública, integrada por 

organizacións sociais, sanitarias, de 

doentes, sindicais e políticas, que 

pretende que o Parlamento de Galiza 

debata e aprobe con forma de lei unha 

serie de medidas: 

 

-Establecer a atención presencial ao 

paciente como regra xeral para as 

consultas médicas. 

 

-Fixar uns mínimos na dispoñibilidade 

de centros e persoal por habitante, para 

salvagardar a calidade da atención aos 

pacientes. 

 

-Acabar coa inestabilidade e 

precariedade do persoal e realizar, como 

mínimo, unha convocatoria anual de 

prazas. 

 

-Reabrir as consultas, centros de saúde e 

PAC de urxencias pechados durante os 

últimos anos. 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Queda aprobada la moción. 

 

173. Moción del Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego sobre la 

atención primaria 

 

Acuerdo 

 

Apoyar la iniciativa legislativa popular 

promovida por la plataforma SOS 

Sanidad Pública, integrada por 

organizaciones sociales, sanitarias, de 

pacientes, sindicales y políticas, que 

pretende que el Parlamento de Galicia 

debata y apruebe con forma de ley una 

serie de medidas: 

 

- Establecer la atención presencial al 

paciente como regla general para las 

consultas médicas. 

 

- Fijar unos mínimos en la disponibilidad 

de centros y personal por habitante, para 

salvaguardar la calidad de la atención a 

los pacientes. 

 

- Acabar con la inestabilidad y 

precariedad del personal y realizar, como 

mínimo, una convocatoria anual de 

plazas. 

 

- Reabrir las consultas, centros de salud y 

PAC de urgencias cerrados durante los 

últimos años. 
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-Incrementar o persoal médico, de 

enfermería, administrativo dos centros 

de saúde e redimensionar os seus cadros 

de persoal, incorporando novas 

categorías profesionais aos equipos 

como psicoloxía, fisioterapia, atención 

temperá, logopedia, etc..., para 

desmedicalizar a atención e ofrecer 

unha asistencia integrada. 

 

-Recuperar as xerencias de Atención 

Primaria para dotalas de capacidade de 

planificación e autoxestión e acabar co 

seu sometemento aos hospitais. Que 

sexan o elemento esencial para 

organizar e integrar a Atención Primaria 

cos hospitais, saúde pública, asistencia 

social e atención á dependencia. 

 

-Desenvolver as conclusións do 

Consello Técnico de Saúde de Galiza. 

 

-Pór en marcha o Consello de Saúde de 

Galiza e os Consellos de Saúde de Área 

Sanitaria para que a poboación teña 

capacidade real de participar á hora de 

planificar, decidir e avaliar a actividade 

dos centros. 

 

Presidencia 

 

Neste momento paramos, se lles parece. 

Son as catorce e vinte; unha hora e 

media, e retomamos a sesión. Moitas 

grazas. 

 

Ás catorce horas e vinte e un minutos 

a Presidencia resolve facer un receso 

na sesión, que se retoma ás dezaseis 

horas e dous minutos cos mesmos 

asistentes relacionados ut supra, agás 

os señores Martínez Durán e Lema 

Suárez e as señoras Martínez Acón e 

Veira González, que non se atopan 

presentes no Salón de Sesións. 

 

Presidencia 

 

- Incrementar el personal médico, de 

enfermería, administrativo de los centros 

de salud y redimensionar sus cuadros de 

personal, incorporando nuevas 

categorías profesionales a los equipos 

como psicología, fisioterapia, atención 

temprana, logopedia, etc..., para 

desmedicalizar la atención y ofrecer una 

asistencia integrada. 

 

- Recuperar las gerencias de Atención 

Primaria para dotarlas de capacidad de 

planificación y autogestión y acabar con 

su sometimiento a los hospitales. Que 

sean el elemento esencial para organizar 

e integrar la Atención Primaria con los 

hospitales, salud pública, asistencia 

social y atención a la dependencia. 

 

- Desarrollar las conclusiones del 

Consejo Técnico de Salud de Galicia. 

 

- Poner en marcha el Consejo de Salud de 

Galicia y los Consejos de Salud de Área 

Sanitaria para que la población tenga 

capacidad real de participar a la hora de 

planificar, decidir y evaluar la actividad 

de los centros. 

 

Presidencia 

 

En este momento paramos, si les parece. 

Son las catorce y veinte; una hora y 

media, y retomamos la sesión. Muchas 

gracias. 

 

A las catorce horas y veintiún minutos la 

Presidencia resuelve hacer un receso en 

la sesión, que se reanuda a las dieciséis 

horas y dos minutos con los mismos 

asistentes relacionados ut supra, excepto 

los señores Martínez Durán y Lema 

Suárez y las señoras Martínez Acón y 

Veira González, que no se encuentran 

presentes en el Salón de Sesiones. 

 

Presidencia 
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Boa tarde a todos e a todas, damos 

comezo á sesión de tarde.  

 

Continuamos co debate das mocións, 

tócalle ao Grupo Municipal da Marea 

Atlántica. A segunda das mocións 

presentadas é sobre ao apoio ás 

traballadoras do SAF, á que consta unha 

emenda de substitución do Bloque 

Nacionalista Galego e unha emenda de 

substitución do Grupo Popular.  

 

MOCIÓNS PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DA MAREA 

ATLÁNTICA 

 

Presidencia 

 

Señora Cameán, ten a palabra cando 

queira. 

 

Primeira. Moción sobre apoio ás 

traballadoras do SAF 

 

Señora Cameán Calvete 

 

Moitísimas grazas, alcaldesa. 

 

Ben, nesta moción, basicamente o que 

pretendemos é recabar o apoio deste 

Pleno para amosar o noso respaldo á 

folga convocada polas traballadoras do 

SAF e tamén pola necesidade dun novo 

convenio colectivo que atenda ás súas 

demandas e tamén ás demandas 

formuladas pola plataforma SAF Galiza. 

 

 

Ás dezaseis horas e dous minutos 

entra no Salón de Sesións a señora 

Martínez Acón. 

 

Ben, preséntanse, como xa se dixo, dúas 

emendas, unha emenda do Bloque 

Nacionalista Galego e outra emenda do 

Partido Popular. Non se van aceptar 

ningunha das dúas, porque queda fóra 

 

Buenas tardes a todos y a todas, damos 

comienzo a la sesión de tarde.  

 

Continuamos con el debate de las 

mociones, le toca al Grupo Municipal de 

la Marea Atlántica. La segunda de las 

mociones presentadas es sobre al apoyo a 

las trabajadoras del SAF, a la que consta 

una enmienda de sustitución del Bloque 

Nacionalista Galego y una enmienda de 

sustitución del Grupo Popular.  

 

MOCIONES PRESENTADAS POR El 

GRUPO MUNICIPAL DE LA MAREA 

ATLÁNTICA 

 

Presidencia 

 

Señora Cameán, tiene la palabra cuando 

quiera. 

 

Primera. Moción sobre apoyo a las 

trabajadoras del SAD 

 

Señora Cameán Calvete 

 

Muchísimas gracias, alcaldesa. 

 

Bien, en esta moción, básicamente lo que 

pretendemos es recabar el apoyo de este 

Pleno para mostrar nuestro respaldo a la 

huelga convocada por las trabajadoras 

del SAF y también por la necesidad de un 

nuevo convenio colectivo que atienda a 

sus demandas y también a las demandas 

formuladas por la plataforma SAF 

Galiza. 

 

A las dieciséis horas y dos minutos entra 

en el Salón de Sesiones la señora 

Martínez Acón. 

 

Bien, se presentan, como ya se dijo, dos 

enmiendas, una enmienda del Bloque 

Nacionalista Galego y otra enmienda del 

Partido Popular. No se van a aceptar 

ninguna de las dos, porque queda fuera 
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para nós o espírito fundamental da nosa 

moción, que é a defensa da plataforma 

SAF Galiza, do mesmo xeito que vimos 

de aprobar noutra moción de atención 

primaria as demandas de SOS Sanidade 

Pública, parécenos que as plataformas 

que se autoorganizan deben tamén ter 

esa voz e ese respaldo, polo que non 

podemos compartir que ambas emendas 

—tanto a do BNG como a do Partido 

Popular— eliminen o respaldo a esta 

plataforma. Pero, cun pequeno matiz, 

porque se ben é certo que a emenda do 

Partido Popular, unha vez máis fala da 

necesidade de que distintas 

administracións leven a cabo 

determinadas medidas moi concretas en 

materia de dependencia, unha vez máis 

esas medidas non se dirixen á Xunta de 

Galicia, e sorprende porque despois aquí 

nos debates pregúntase cales son eses 

recortes dos que se está a falar e eu 

quero ser moi concreta nos recortes que 

se levaron a cabo aquí en materia de 

dependencia por parte do Partido 

Popular. 

 

Implementouse un copago por parte do 

señor Lourenzo, hoxe, pois, candidato á 

Alcaldía, pero anteriormente concelleiro 

de Servizos Sociais; ademais houbo 

incompatibilidades entre distintos 

servizos, entre servizos e prestacións, ou 

vimos darlle outro nome, como dicía a 

señora  Bea Mato, las paguitas, non 

dicía prestacións económicas ás 

coidadoras, ela chamábaas así, as 

paguitas. Bueno, o mesmo que vin agora 

dende Vox. Non é nada raro. Ben, pois 

despois de todos estes recortes 

sorprende que non teñan nada que facer 

dende a  Xunta e que presenten esta 

emenda.  

 

Dende a Marea Atlántica esta non é a 

primeira iniciativa que se presenta en 

defensa das traballadoras do SAF, xa o 

fixemos en xaneiro de 2021, xa o 

para nosotros el espíritu fundamental de 

nuestra moción, que es la defensa de la 

plataforma SAF Galiza, al igual que 

acabamos de aprobar en otra moción de 

atención primaria las demandas de SOS 

Sanidade Pública, nos parece que las 

plataformas que se autoorganizan deben 

también tener esa voz y ese respaldo, por 

lo que no podemos compartir que ambas 

enmiendas —tanto la del BNG como la 

del Partido Popular— eliminen el 

respaldo a esta plataforma. Pero, con un 

pequeño matiz, porque si bien es cierto 

que la enmienda del Partido Popular, una 

vez más habla de la necesidad de que 

distintas administraciones lleven a cabo 

determinadas medidas muy concretas en 

materia de dependencia, una vez más 

esas medidas no se dirigen a la Xunta de 

Galicia, y sorprende porque después aquí 

en los debates se pregunta cuáles son 

esos recortes de los que se está hablando 

y yo quiero ser muy concreta en los 

recortes que se llevaron a cabo aquí en 

materia de dependencia por parte del 

Partido Popular. 

 

Se implementó un copago por parte del 

señor Lorenzo, hoy, pues, candidato a la 

Alcaldía, pero anteriormente concejal de 

Servicios Sociales; además hubo 

incompatibilidades entre distintos 

servicios, entre servicios y prestaciones, o 

le damos otro nombre, como decía la 

señora  Bea Mato, las paguitas, no decía 

prestaciones económicas a las 

cuidadoras, ella las llamaba así, las 

paguitas. Bueno, lo mismo que vi ahora 

desde Vox. No es nada raro. Bien, pues 

después de todos estos recortes sorprende 

que no tengan nada que hacer desde la 

Xunta  y que presenten esta enmienda.  

 

 

Desde la Marea Atlántica esta no es la 

primera iniciativa que se presenta en 

defensa de las trabajadoras del SAD, ya 

lo hicimos en enero de 2021, ya lo 
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fixemos en febreiro de 2021, xa o 

fixemos en decembro de 2021 e 

volvémolo facer agora en novembro de 

2022.  

 

Ás dezaseis horas e catro minutos 

entra no Salón de Sesións a señora 

Veira González. 

 

Nestas mocións que presentamos aquí e 

que foron aprobadas todas, unha por 

unanimidade, que defendía tamén as 

demandas da plataforma SAF Galiza, 

insistíamos na necesidade de varias 

cuestións e poñiamos deberes unha vez 

máis a todas as administracións: a local, 

para que fiscalizase ás empresas e ese 

incumprimento dos contratos, tamén 

para que facilitasen tarxetas de ORA ás 

traballadoras, que sempre andan na 

busca de aparcamento, entre outras 

medidas, á Xunta de Galiza, para que 

incrementase o prezo de hora, e tamén 

ao Goberno do Estado español, para que 

aumentase o financiamento no sistema 

de atención á dependencia. 

 

 

Cremos que o acordo ou preacordo ao 

que se chegou non vai na liña das 

demandas das traballadoras, é máis, as 

propias traballadoras do SAF estanse a 

manifestar e acaban de iniciar unha 

folga que dende a Marea Atlántica 

queremos apoiar e ademais queremos 

apoiar que saian adiante as medidas que 

están a demandar, que nos parecen de 

xustiza. Está moi ben —e xa vou 

rematando— que traiamos distintas 

reflexións políticas a este Pleno, que 

falemos da imperiosa axenda dos 

coidados, que, sen dúbida, é un reto 

inminente do que nos temos que 

encargar, pero debemos tamén 

encargarnos de coidar daquelas persoas 

que están coidando das demais. Creo 

que se algunha lección puidemos 

aprender desta crise, desta pandemia, foi 

hicimos en febrero de 2021, ya lo hicimos 

en diciembre de 2021 y lo volvemos a 

hacer ahora en noviembre de 2022.  

 

 

A las dieciséis horas y cuatro minutos 

entra en el Salón de Sesiones la señora 

Veira González. 

 

En estas mociones que presentamos aquí 

y que fueron aprobadas todas, una por 

unanimidad, que defendía también las 

demandas de la plataforma SAF Galiza, 

insistíamos en la necesidad de varias 

cuestiones y poníamos deberes una vez 

más a todas las administraciones: la 

local, para que fiscalizara a las empresas 

y ese incumplimiento de los contratos, 

también para que facilitaran tarjetas de 

ORA a las trabajadoras, que siempre 

andan buscando aparcamiento, entre 

otras medidas, a la Xunta de Galicia, 

para que incrementara el precio de hora, 

y también al Gobierno del Estado 

español, para que aumentara la 

financiación en el sistema de atención a 

la dependencia. 

 

Creemos que el acuerdo o preacuerdo al 

que se llegó no va en la línea de las 

demandas de las trabajadoras, es más, 

las propias trabajadoras del SAD se están 

manifestando y acaban de iniciar una 

huelga que desde la Marea Atlántica 

queremos apoyar y además queremos 

apoyar que salgan adelante las medidas 

que están demandando, que nos parecen 

de justicia. Está muy bien —y ya voy 

finalizando— que traigamos distintas 

reflexiones políticas a este Pleno, que 

hablemos de la imperiosa agenda de los 

cuidados, que, sin duda, es un reto 

inminente del que nos tenemos que 

encargar, pero debemos también 

encargarnos de cuidar de aquellas 

personas que están cuidando de las 

demás. Creo que si alguna lección 

pudimos aprender de esta crisis, de esta 



 

175 

que, efectivamente, hai que poñer a vida 

no centro e a vida no centro para as 

traballadoras do SAF, ou como elas se 

autodenominan, as temporeiras da 

dependencia, pasa por recoñecer o seu 

labor e recoñecer o seu labor pasa por 

mellorar o seu salario e as súas 

condicións laborais. Máis nada, moitas 

grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Cameán. 

 

Turno para a señora Soneira. 

 

(A señora Soneira Lema fai un xesto 

indicativo de que non desexa tomar a 

palabra). 

 

Señora Faraldo, ten a palabra. 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Grazas, señora alcaldesa. Boa tarde a 

todos e a todas. 

 

Ás dezaseis horas e sete minutos entra 

no Salón de Sesións o señor Martínez 

Durán. 

 

Creo que o primeiro que toca ao carón 

desta moción é subliñar o compromiso 

da plataforma galega de traballadoras do 

servizo de atención no fogar na defensa 

das condicións de traballo do persoal 

pero tamén na reclamación dun servizo 

de calidade. Nese sentido nos poñemos 

ao seu carón, das súas necesidades, a fin 

de presionar con elas para o 

cumprimento das súas demandas e nese 

posicionamento hoxe imos votar a favor 

desta moción e tamén imos votar en 

contra —unha vez non aceptadas— das 

emendas, porque entendemos, tamén, 

que deixan fóra o principal, que é a loita 

desa plataforma, porque o que as 

traballadoras demandan ten que ser 

pandemia, fue que, efectivamente, hay 

que poner la vida en el centro y la vida en 

el centro para las trabajadoras del SAD, 

o como ellas se autodenominan, las 

temporeras de la dependencia, pasa por 

reconocer su labor y reconocer su labor 

pasa por mejorar su salario y sus 

condiciones laborales. Nada más, muchas 

gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Cameán. 

 

Turno para la señora Soneira. 

 

(La señora Soneira Lema hace un gesto 

indicativo de que no desea tomar la 

palabra). 

 

Señora Faraldo, tiene la palabra. 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Gracias, señora alcaldesa. Buenas tardes 

a todos y a todas. 

 

A las dieciséis horas y siete minutos 

entra en el Salón de Sesiones el señor 

Martínez Durán. 

 

Creo que lo primero que toca con 

respecto a esta moción es subrayar el 

compromiso de la plataforma gallega de 

trabajadoras del servicio de atención en 

el hogar en la defensa de las condiciones 

de trabajo del personal pero también en 

la reclamación de un servicio de calidad. 

En ese sentido nos ponemos a su lado, de 

sus necesidades, a fin de presionar con 

ellas para el cumplimiento de sus 

demandas y en ese posicionamiento hoy 

vamos a votar a favor de esta moción y 

también vamos a votar en contra —una 

vez no aceptadas— de las enmiendas, 

porque entendemos, también, que dejan 

fuera lo principal, que es la lucha de esa 

plataforma, porque lo que las 
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escoitado, debatido e na máxima 

fidelidade posible, recollido no 

convenio que lles afecta. Tras once anos 

sen revisión do convenio do sector non 

é hora de escatimar, rebaixar nin 

conformarse con negociacións de 

mínimos para ninguén, de medias tintas, 

pero moito menos para un persoal que 

todas recoñecemos —e neste Pleno 

fixémolo moitas veces— a súa 

imprescindible labor, máis, nas 

condicións de sobrecarga, 

discriminacións e limitacións de 

dereitos con que fan ese labor. O 

preacordo, a día de hoxe, é unha sorte 

de boas intencións, algunhas non 

suxeitas á obrigatoriedade do 

cumprimento, como foi todo o relativo á 

creación dunha comisión paritaria, por 

exemplo, da que teñen sobrada 

experiencia de inoperatividade. Todo o 

relativo á saúde como prevención, 

agresións, riscos no embarazo non vai 

máis alá do que marca a propia lei 

actual, non contemplando as 

peculiaridades concretas do sector, 

incluso o seu dereito á folga neste 

momento está maquillado por uns 

servizos mínimos impostos que son do 

100 %, impedindo ás traballadoras en 

activo, a todas, sen marxe algún de 

asistir á folga. Así, en apoio ás 

traballadoras, en apoio á plataforma que 

as representa, imos a votar, como xa 

dixen, a favor desta moción, pero non, 

insisto, a favor das emendas, que lle 

restan protagonismo a quen realmente o 

ten. Grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Faraldo. 

 

Turno para o BNG, señora Veira. 

 

Señora Veira González 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

trabajadoras demandan tiene que ser 

escuchado, debatido y con la máxima 

fidelidad posible, recogido en el convenio 

que les afecta. Tras once años sin 

revisión del convenio del sector no es 

hora de escatimar, rebajar ni 

conformarse con negociaciones de 

mínimos para nadie, de medias tintas, 

pero mucho menos para un personal que 

todas reconocemos —y en este Pleno lo 

hicimos muchas veces— su 

imprescindible labor, más, en las 

condiciones de sobrecarga, 

discriminaciones y limitaciones de 

derechos con que hacen esa labor. El 

preacuerdo, a día de hoy, es una suerte 

de buenas intenciones, algunas no sujetas 

a la obligatoriedad del cumplimiento, 

como fue todo lo relativo a la creación de 

una comisión paritaria, por ejemplo, de 

lo que tienen sobrada experiencia de 

inoperatividad. Todo lo relativo a la 

salud como prevención, agresiones, 

riesgos en el embarazo no va más allá de 

lo que marca la propia ley actual, no 

contemplando las peculiaridades 

concretas del sector, incluso su derecho a 

la huelga en este momento está 

maquillado por unos servicios mínimos 

impuestos que son del 100 %, impidiendo 

a las trabajadoras en activo, a todas, sin 

margen alguno de asistir a la huelga. Así, 

en apoyo a las trabajadoras, en apoyo a 

la plataforma que las representa, vamos a 

votar, como ya dije, a favor de esta 

moción, pero no, insisto, a favor de las 

enmiendas, que le restan protagonismo a 

quien realmente lo tiene. Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Faraldo. 

 

Turno para el BNG, señora Veira. 

 

Señora Veira González 

 

Gracias, señora alcaldesa. 
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Desde o BNG en primeiro lugar, sinalar 

que estamos ao carón das traballadoras 

do servizo de axuda a domicilio, 

queremos aproveitar esta intervención 

para denunciar uns servizos mínimos 

absolutamente abusivos, que van en 

contra do dereito á folga, directamente, 

porque, como dicía a señora Faraldo, 

aquelas que están en activo non 

puideron exercer este dereito nestes días 

de folga. E quero explicar a miña 

emenda, a emenda do Bloque 

Nacionalista Galego, porque nós non lle 

queremos roubar o protagonismo a 

ningunha plataforma, nin ás 

traballadoras do servizo de axuda a 

domicilio, o que queremos é aclarar que 

quen está lexitimado para convocar 

unha folga non son as traballadoras en 

abstracto, quen convoca esta folga 

formalmente é a CIG, é a CIG Servizos, 

e o motivo da folga non é simplemente 

ou en abstracto, digamos, atender ás 

reclamacións que fai a plataforma SAF 

Galiza, é que a folga vén a conto dun 

preacordo asinado, un preacordo de 

convenio colectivo asinado por UXT e 

Comisións. É que eu creo que a emenda 

non pode ser máis axustada á pura 

realidade. Nós, evidentemente, a 

plataforma SAF Galiza fai as súas 

reclamacións, coincide, evidentemente, 

con que denuncian unha serie de 

cuestións a respecto do convenio 

colectivo pero eu creo que hai que dicir 

as cousas como son. O que está 

acontecendo con este preacordo é que é 

un preacordo asinado que o que fai é 

afondar en desigualdades en función dos 

concellos, en función de cando se 

saquen os contratos. A nós non nos 

parece en absoluto de recibo que unhas 

traballadoras do servizo de axuda no 

fogar nun concello vaian ter un aumento 

do 1 % en 2023 e un aumento do 1 % en 

2024 mentres que no concello do lado 

en función de cando se saque o contrato 

 

Desde el BNG en primer lugar, señalar 

que estamos al lado de las trabajadoras 

del servicio de ayuda a domicilio, 

queremos aprovechar esta intervención 

para denunciar unos servicios mínimos 

absolutamente abusivos, que van en 

contra del derecho a la huelga, 

directamente, porque, como decía la 

señora Faraldo, aquellas que están en 

activo no pudieron ejercer este derecho 

en estos días de huelga. Y quiero explicar 

mi enmienda, la enmienda del Bloque 

Nacionalista Galego, porque nosotros no 

le queremos robar el protagonismo a 

ninguna plataforma, ni a las trabajadoras 

del servicio de ayuda a domicilio, lo que 

queremos es aclarar que quien está 

legitimado para convocar una huelga no 

son las trabajadoras en abstracto, quien 

convoca esta huelga formalmente es la 

CIG, es la CIG Servizos, y el motivo de la 

huelga no es simplemente o en abstracto, 

digamos, atender a las reclamaciones que 

hace la plataforma SAF Galiza, es que la 

huelga viene a cuento de un preacuerdo 

firmado, un preacuerdo de convenio 

colectivo firmado por UGT y Comisiones. 

Es que yo creo que la enmienda no puede 

ser más ajustada a la pura realidad. 

Nosotros, evidentemente, la plataforma 

SAF Galiza hace sus reclamaciones, 

coincide, evidentemente, con que 

denuncian una serie de cuestiones al 

respeto del convenio colectivo pero yo 

creo que hay que decir las cosas como 

son. Lo que está sucediendo con este 

preacuerdo es que es un preacuerdo 

firmado que lo que hace es ahondar en 

desigualdades en función de los 

ayuntamientos, en función de cuándo se 

saquen los contratos. A nosotros no nos 

parece en absoluto de recibo que unas 

trabajadoras del servicio de ayuda en el 

hogar en un ayuntamiento vayan a tener 

un aumento del 1 % en 2023 y un 

aumento del 1 % en 2024 mientras que en 

el ayuntamiento de al lado en función de 
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teñen un aumento do 6 e pico. Nós 

cremos que o que ten que haber é un 

axuste e unha realidade de axuste dos 

salarios conforme ao IPC, cousa que 

estaba recollida no convenio anterior e 

non se estivo cumprindo, coa 

conivencia, ademais, das 

administracións públicas que permitiron 

que se incumprise o convenio colectivo, 

e nós trouxemos, como BNG, aquí, a 

Pleno, que se cumprise con ese 

convenio e que o Concello da Coruña se 

así se verificaba puxese as sancións 

oportunas e interviñese, tamén. O que 

quero dicir é que nós estamos a prol de 

que as traballadoras do servizo de axuda 

a domicilio teñan un salario digno, 

unhas condicións dignas e iso é o que se 

está a reclamar por parte da CIG 

Servizos, que é quen convoca esta folga, 

e que esta folga é contra un preacordo 

que está, vámolo dicir así, vendendo ás 

traballadoras do servizo de axuda a 

domicilio. Nada máis. 

 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Veira. 

 

Turno para o Partido Popular, señora 

Peñalosa. 

 

Señor Borrego, solicito que me substitúa 

temporalmente na Presidencia. 

 

Ás dezaseis horas e trece minutos sae 

do Salón de Sesións a señora alcaldesa 

e pasa a presidir a sesión o señor 

Borrego Vázquez. 

 

Señora Peñalosa López-Pin 

 

Boa tarde a todos os presentes e os que 

nos seguen a través da emisión en 

directo, e benvida, señora Soneira.  

 

Por certo, señora Neira, o maior 

cuándo se saque el contrato tienen un 

aumento del 6 y pico. Nosotros creemos 

que lo que tiene que haber es un ajuste y 

una realidad de ajuste de los salarios 

conforme al IPC, cosa que estaba 

recogida en el convenio anterior y no se 

estuvo cumpliendo, con la connivencia, 

además, de las administraciones públicas 

que permitieron que se incumpliera el 

convenio colectivo, y nosotros trajimos, 

como BNG, aquí, a Pleno, que se 

cumpliera con ese convenio y que el 

Ayuntamiento de A Coruña si así se 

verificaba pusiera las sanciones 

oportunas e interviniese, también. Lo que 

quiero decir es que nosotros estamos a 

favor de que las trabajadoras del servicio 

de ayuda a domicilio tengan un salario 

digno, unas condiciones dignas y eso es 

lo que se está reclamando por parte de la 

CIG Servizos, que es quien convoca esta 

huelga, y que esta huelga es contra un 

preacuerdo que está, vamos a decirlo así, 

vendiendo a las trabajadoras del servicio 

de ayuda a domicilio. Nada más. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Veira. 

 

Turno para el Partido Popular, señora 

Peñalosa. 

 

Señor Borrego, solicito que me sustituya 

temporalmente en la Presidencia. 

 

A las dieciséis horas y trece minutos sale 

del Salón de Sesiones la señora 

alcaldesa y pasa a presidir la sesión el 

señor Borrego Vázquez. 

 

Señora Peñalosa López-Pin 

 

Buenas tardes a todos los presentes y a los 

que nos siguen a través de streaming, y 

bienvenida, señora Soneira.  

 

Por cierto, señora Neira, el mayor recorte 
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recorte que se fixo foi o do señor 

Zapatero cando aprobou a lei sen un 

estudo de impacto económico. 

 

Emendamos o texto presentado pola 

Marea Atlántica porque queremos 

apoiar os traballadores do servizo de 

axuda a domicilio, pero non como fai a 

Marea, que é poñéndose unicamente en 

primeira fila dunha manifestación. Por 

iso, é o que nós non queremos facer. O 

BNG, tamén, na súa emenda vai máis 

aló e é máis sectario, pide apoiar á CIG 

en contra de Comisións e UXT, unha 

guerra de guerrillas. Nós non somos así 

e ademais de acompañar os 

traballadores en todas e cada unha das 

súas lexítimas reivindicacións buscamos 

o porqué desta situación e tentamos non 

embarrar o campo de negociacións, 

porque así non gañan os traballadores. 

Non estamos nunha situación de 

mercado idílica, non estamos nunha 

situación na que os prezos e a 

seguridade nos fagan estar tranquilos. 

Cunha inflación desbocada e con 

incerteza no mercado laboral a obriga 

dos políticos non é só acompañar os 

traballadores, é buscar solucións e 

moito menos é enfrontar ás distintas 

organizacións sindicais. A lei de 

dependencia é clara e no seu articulado 

establece o cofinanciamento entre 

ambas as administracións,  e é isto o 

que está a pasar? Non. Mentres que a 

Xunta de Galicia dáse conta, ano tras 

ano, de que esta partida ten que 

aumentar, o que fai a administración do 

Estado, Pedro Sánchez e todos vostedes 

directa ou indirectamente apoiando os 

seus Orzamentos Xerais é non cumprir 

con Galicia e coas súas persoas 

dependentes. Así, pasamos dun 67-33  a 

un 75-25, ambas as cantidades moi 

afastadas do 50-50 que se establece 

como porcentaxe de cofinanciamento 

administración autonómica e estado e 

creo que llo vou a repetir, a mensaxe, 

que se hizo fue el del señor Zapatero 

cuando aprobó la ley sin un estudio de 

impacto económico. 

 

Hemos enmendado el texto presentado 

por la Marea Atlántica porque queremos 

apoyar a los trabajadores del servicio de 

ayuda a domicilio, pero no como hace la 

Marea, que es poniéndose únicamente en 

primera fila de una manifestación. Por 

eso, es lo que nosotros no queremos 

hacer. El BNG, también, en su enmienda 

va más allá y es más sectario, pide apoyar 

a la CIG en contra de Comisiones y UGT, 

una guerra de guerrillas. Nosotros no 

somos así y además de acompañar a los 

trabajadores en todas y cada una de sus 

legítimas reivindicaciones buscamos el 

porqué de esta situación e intentamos no 

embarrar el campo de negociaciones, 

porque así no ganan los trabajadores. No 

estamos en una situación de mercado 

idílica, no estamos en una situación en la 

que los precios y la seguridad nos hagan 

estar tranquilos. Con una inflación 

desbocada y con incertidumbre en el 

mercado laboral la obligación de los 

políticos no es solo acompañar a los 

trabajadores, es buscar soluciones y 

mucho menos es enfrentar a las distintas 

organizaciones sindicales. La ley de 

dependencia es clara y en su articulado 

establece la cofinanciación entre ambas 

administraciones,  ¿y es esto lo que está 

pasando? No. Mientras que la Xunta de 

Galicia se da cuenta, año tras año, de que 

esta partida tiene que aumentar, lo que 

hace la administración del Estado, Pedro 

Sánchez y todos ustedes directa o 

indirectamente apoyando sus 

Presupuestos Generales es no cumplir con 

Galicia y con sus personas dependientes. 

Así, hemos pasado de un 67-33  a un 75-

25, ambas cantidades muy lejanas al 50-

50 que se establece como porcentaje de 

cofinanciación administración 

autonómica y estado y creo que se lo voy 

a repetir, el mensaje, señora Neira, con un 
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señora Neira, cun pouquiño de rigor, 

vostedes son conscientes de que se o 

estado cumpre coa lei de dependencia 

pasariamos a ter un 50 % máis de 

orzamento?  Con iso, non só 

poderiamos cumprir coas 

reivindicacións dos traballadores senón 

que poderiamos aumentar as horas 

dedicadas ás persoas. Só hai que mirar 

sen ser sectarios e non só pedir á Xunta 

que aumente a súa partida, que todo 

aumento será benvido, este ano un 21,7 

%, senón ao Goberno de España, que 

non cumpre cos seus compromisos. 

Estamos totalmente de acordo, todos, 

que este é un servizo de competencia 

local e que se debe financiar de acordo 

á lei de dependencia tanto estatal como 

autonómica, e cumpre hoxe o Goberno 

de Inés Rey cos traballadores e usuarios 

deste servizo? A resposta é non. Non 

cumpre porque non reclama o Goberno 

de Pedro Sánchez a súa achega a este 

servizo, non cumpre porque non 

supervisa e vixía o cumprimento dos 

contratos en todos os seus termos, non 

cumpre porque non vixía que o persoal 

preste os seus servizos con todas as 

ferramentas necesarias e cos 

parámetros de seguridade que require 

este servizo, non cumpre porque non 

atende ás reclamacións dos usuarios, 

non cumpre porque permite ás 

empresas poñer parches á precariedade 

do servizo, non cumpre porque dificulta, 

coa súa política de mobilidade, ou 

mellor dito, de inmobilidade, o traballo 

das persoas do SAF, non cumpre 

porque ten listas de espera nos 

demandantes deste servizo, e por que 

non cumpre? Porque por moito que se 

teña aprobada a tramitación anticipada 

do gasto, nada nos di (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención) que vaia a 

empezar a cumprir e necesitamos un 

alcalde que cumpra. Moitas grazas. 

 

poquito de rigor, ¿ustedes son conscientes 

de que si el estado cumple con la ley de 

dependencia pasaríamos a tener un 50 % 

más de presupuesto?  Con ello, no solo 

podríamos cumplir con las 

reivindicaciones de los trabajadores sino 

que podríamos aumentar las horas 

dedicadas a las personas. Solo hay que 

mirar sin ser sectarios y no solo pedir a la 

Xunta que aumente su partida, que todo 

aumento será bienvenido, este año un 

21,7 %, sino al Gobierno de España, que 

no cumple con sus compromisos. Estamos 

totalmente de acuerdo, todos, que este es 

un servicio de competencia local y que se 

debe financiar de acuerdo a la ley de 

dependencia tanto estatal como 

autonómica, ¿y cumple hoy el Gobierno 

de Inés Rey con los trabajadores y 

usuarios de este servicio? La respuesta es 

no. No cumple porque no reclama al 

Gobierno de Pedro Sánchez su aportación 

a este servicio, no cumple porque no 

supervisa y vigila el cumplimiento de los 

contratos en todos sus términos, no 

cumple porque no vigila que el personal 

preste sus servicios con todas las 

herramientas necesarias y con los 

parámetros de seguridad que requiere este 

servicio, no cumple porque no atiende a 

las reclamaciones de los usuarios, no 

cumple porque permite a las empresas 

poner parches a la precariedad del 

servicio, no cumple porque dificulta, con 

su política de movilidad, o mejor dicho, 

de inmovilidad, el trabajo de las personas 

del SAD, no cumple porque tiene listas de 

espera en los demandantes de este 

servicio, ¿y por qué no cumple? Porque 

por mucho que se haya aprobado la 

tramitación anticipada del gasto, nada nos 

dice (se oye una señal acústica indicativa 

de la finalización del tiempo de 

intervención) que vaya a empezar a 

cumplir y necesitamos un alcalde que 

cumpla. Muchas gracias. 
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Presidencia 

 

Grazas, señora Peñalosa. 

 

Polo Goberno ten a palabra a señora 

Neira. 

 

Señora Neira Fernández 

 

Ben, señora Peñalosa, imos ir por 

partes. Non quero empezar co que 

acaba vostede de comentar sen antes 

falar, loxicamente, do contido orixinal 

da moción, sobre a que nos imos abster, 

o cal non significa que non esteamos á 

beira das reivindicacións lexítimas das 

traballadoras. 

 

O certo é que é unha folga, ben, pois 

convocada efectivamente por unha 

central sindical na que non existe 

tampouco unanimidade por parte 

doutras traballadoras representadas 

por outras centrais sindicais e eu creo 

que neste momento no que aínda se está 

negociando, o máis prudente é a 

abstención. Estar á beira dos dereitos 

das traballadoras, pois coa práctica, e 

vostede acaba de dicir unha serie de 

cuestións que eu creo que denotan un 

coñecemento pouco profundo do que é o 

servizo de axuda a domicilio, que dígoo 

sempre, é moi complicado. O señor 

Lorenzo foi concelleiro de Servizos 

Sociais, sabe que o que estou a dicir é 

verdade, é quizais a parte máis 

complexa que ten a Concellería de 

Benestar Social e custa entender como 

funciona o financiamento, pero ben, ten 

compañeiros que o coñecen. 

 

Ás dezaseis horas e vinte minutos sae 

do Salón de Sesións a señora Fontán 

Prado. 

 

Mire, imos ver, comenta que quen pega 

o primeiro recorte é o señor Zapatero, 

ben, nos retrotraemos a quen aproba a 

Presidencia 

 

Gracias, señora Peñalosa. 

 

Por el Gobierno tiene la palabra la 

señora Neira. 

 

Señora Neira Fernández 

 

Bueno, señora Peñalosa, vamos a ir por 

partes. No quiero empezar con lo que 

acaba usted de comentar sin antes hablar, 

lógicamente, del contenido original de la 

moción, sobre la que nos vamos a 

abstener, lo cual no significa que no 

estemos al lado de las reivindicaciones 

legítimas de las trabajadoras. 

 

Lo cierto es que es una huelga, bueno, 

pues convocada efectivamente por una 

central sindical en la que no existe 

tampoco unanimidad por parte de otras 

trabajadoras representadas por otras 

centrales sindicales y yo creo que en este 

momento en el que todavía se está 

negociando, lo más prudente es la 

abstención. Estar al lado de los derechos 

de las trabajadoras, pues con la práctica, y 

usted acaba de decir una serie de 

cuestiones que yo creo que denotan un 

conocimiento poco profundo de lo que es 

el servicio de ayuda a domicilio, que lo 

digo siempre, es muy complicado. El 

señor Lorenzo fue concejal de Servicios 

Sociales, sabe que lo que estoy diciendo 

es verdad, es quizás la parte más compleja 

que tiene la Concejalía de Bienestar 

Social y cuesta entender cómo funciona la 

financiación, pero bueno, tiene 

compañeros que lo conocen. 

 

A las dieciséis horas y veinte minutos 

sale del Salón de Sesiones la señora 

Fontán Prado. 

 

Mire, vamos a ver, comenta que quien 

pega el primer recorte es el señor 

Zapatero, bueno, nos retrotraemos a quien 
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lei da dependencia, pero iso non é a 

cuestión, pero imos ir un pouquiño máis 

adiante. Quen reduce de maneira 

salvaxe as prestacións á dependencia, e 

nas prestacións á dependencia estamos 

a falar de todas as modalidades da 

dependencia en canto a servizo de 

axuda a domicilio, que é o que neste 

momento nos trae, a residencias, é 

dicir, a todo?, en que goberno estatal? 

Do señor Rajoy, dígollo eu e dio a 

hemeroteca, e a golpe de clic en Google 

está. Non soamente reduce 

orzamentariamente a dependencia, non 

soamente redúcea dunha maneira 

absolutamente escandalosa nun 

momento de continxencia económica 

moi complexa, pero caramba!, recortar 

dependencia, caramba!, non, non, é que 

recortan as horas de atención que 

poden recibir os usuarios de SAD, 

facendo que un dependente con grao III 

de valoración pasase de 90 a 70. Iso 

está aí. E vostede di que o Goberno do 

Estado non está a cumprir coa obriga 

de financiamento, pero vostede sabe que 

o Goberno de Pedro Sánchez ten un 

plan de continxencia para o tema da 

dependencia no que vai a 600 millóns 

ao ano por período de tres anos?, 1.800 

millóns?, 600 millóns de euros ao ano 

máis? Pois seguramente insuficientes, 

tendo en conta como é o envellecemento 

da poboación e as necesidades, pero 

caramba!, señora Peñalosa, caramba! 

E non vou dicir que vostede exerce 

hipocrisía, que non, pero que o seu 

partido político, o partido político que 

vostede representa si que fai un 

exercicio de hipocrisía cando solicita o 

incremento dun financiamento que 

vostedes recortaron e cando, ademais, 

están a dicir que non existe ese 

incremento cando lle estou falando dun 

plan do que se veu falando non este ano 

senón o anterior, tamén, dun 

incremento importantísimo da 

dependencia, non soamente implica 

aprueba la ley de la dependencia, pero eso 

no es la cuestión, pero vamos a ir un 

poquito más adelante. ¿Quién reduce de 

manera salvaje las prestaciones a la 

dependencia y en las prestaciones a la 

dependencia estamos hablando de todas 

las modalidades de la dependencia en 

cuanto a servicio de ayuda a domicilio, 

que es lo que en este momento nos trae, a 

residencias, es decir, a todo?, ¿en qué 

gobierno estatal? Del señor Rajoy, se lo 

digo yo y lo dice la hemeroteca, y a golpe 

de clic en Google está. No solamente 

reduce presupuestariamente la 

dependencia, no solamente la reduce de 

una manera absolutamente escandalosa en 

un momento de contingencia económica 

muy compleja, pero ¡caramba!, recortar 

dependencia, ¡caramba!, no, no, es que 

recortan las horas de atención que pueden 

recibir los usuarios de SAD, haciendo que 

un dependiente con grado III de 

valoración pasase de 90 a 70. Eso está 

ahí. Y usted dice que el Gobierno del 

Estado no está cumpliendo con la 

obligación de financiación, ¿pero usted 

sabe que el Gobierno de Pedro Sánchez 

tiene un plan de contingencia para el tema 

de la dependencia en el que va a 600 

millones al año por período de tres años?, 

¿1.800 millones?, ¿600 millones de euros 

al año más? Pues seguramente 

insuficientes, teniendo en cuenta cómo es 

el envejecimiento de la población y las 

necesidades, pero ¡caramba!, señora 

Peñalosa, ¡caramba! Y no voy a decir que 

usted ejerce hipocresía, que no, pero que 

su partido político, el partido político que 

usted representa sí que hace un ejercicio 

de hipocresía cuando solicita el 

incremento de una financiación que 

ustedes recortaron y cuando, además, 

están diciendo que no existe ese 

incremento cuando le estoy hablando de 

un plan del que se ha venido hablando no 

este año sino el anterior, también, de un 

incremento importantísimo de la 

dependencia, no solamente implica 
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hipocrisía senón que eu creo que 

descoñecemento tamén, da materia. 

Control das condicións dos 

traballadores, melloras das condicións 

dos traballadores? Onte houbo unha 

Xunta de Goberno na que se aproban os 

novos pregos do SAF, onde se amplía 

dunha maneira exponencial o 

orzamento para SAF, onde, ademais, 

levamos moito tempo falando non 

soamente coa plataforma das 

traballadoras senón coas centrais 

sindicais que as representan, con elas 

mesmas, onde se acolleron todas as 

súas demandas, onde se acolle por 

primeira vez que vai haber unha dobre 

auxiliar, por razóns obvias, onde se 

establece a territorialización 

precisamente para evitar eses gastos de 

desprazamento e eses problemas de 

desprazamento, onde se van a 

establecer oficinas abertas para 

mellorar as súas condicións e tamén 

para mellorar o servizo que teña ao 

usuario, nun labor que é complexo, pero 

eu creo que atendendo todas esas 

necesidades e cun contrato a maiores de 

inspección e control, como todos os 

grandes contratos do concello. 

Efectivamente, para ver se quen vai ser 

empresas adxudicatarias dun contrato 

desta magnitude cumpren coas 

condicións do contrato. Ata a data? 

Claro que se traballou polos seus 

dereitos e polos dereitos do usuario, 

claro que se estivo encima das empresas 

cos medios legais dos que se dispón, 

que son vostedes coñecedores 

perfectamente (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención) —acabo xa—  porque 

gobernaron e tiveron responsabilidades 

na Área de Benestar Social fóra do 

Bloque Nacionalista. Pero un pouquiño 

de rigor. 

 

Ás dezaseis horas e vinte catro 

minutos entra no Salón de Sesións a 

hipocresía sino que yo creo que 

desconocimiento también, de la materia. 

¿Control de las condiciones de los 

trabajadores, mejoras de las condiciones 

de los trabajadores? Ayer hubo una Junta 

de Gobierno en la que se aprueban los 

nuevos pliegos del SAD, donde se amplía 

de una manera exponencial el presupuesto 

para SAD, donde, además, llevamos 

mucho tiempo hablando no solamente con 

la plataforma de las trabajadoras sino con 

las centrales sindicales que las 

representan, con ellas mismas, donde se 

han acogido todas sus demandas, donde 

se acoge por primera vez que va a haber 

una doble auxiliar, por razones obvias, 

donde se establece la territorialización 

precisamente para evitar esos gastos de 

desplazamiento y esos problemas de 

desplazamiento, donde se van a establecer 

oficinas abiertas para mejorar sus 

condiciones y también para mejorar el 

servicio que tenga al usuario, en una labor 

que es compleja, pero yo creo que 

atendiendo todas esas necesidades y con 

un contrato a mayores de inspección y 

control, como todos los grandes contratos 

del ayuntamiento. Efectivamente, para ver 

si quienes van a ser empresas 

adjudicatarias de un contrato de esta 

magnitud cumplen con las condiciones 

del contrato. ¿Hasta la fecha? Claro que 

se ha trabajado por sus derechos y por los 

derechos del usuario, claro que se ha 

estado encima de las empresas con los 

medios legales de los que se dispone, que 

son ustedes conocedores perfectamente 

(se oye una señal acústica indicativa de 

la finalización del tiempo de 

intervención) —acabo ya—  porque han 

gobernado y han tenido responsabilidades 

en el Área de Bienestar Social a 

excepción de Bloque Nacionalista. Pero 

un poquito de rigor. 

  

 

A las dieciséis horas y veinticuatro 

minutos entra en el Salón de Sesiones la 
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señora Fontán Prado. 

 

E xa non vou entrar no mínimo 

acordado, no mínimo garantido, pero 

ben, boten unha ollada para ver quen 

suprimiu a posibilidade de incrementar 

máis o tema do servizo de axuda a 

domicilio. E xa lles digo o mesmo, non 

llo di o Partido Socialista, dillo a 

sociedade, a Asociación de Xerentes e 

Directores de Entidades Sociais, miren 

o que din en canto ao financiamento á 

dependencia por parte da Comunidade 

Autónoma de Galicia, onde estamos. 

Pois máis ou menos que coa atención 

primaria. Entón, antes de pedir hai que 

analizar o que fan os compañeiros de 

filas no Goberno ao lado, que é quen 

ten a competencia. Moitas grazas. 

 

 

Presidencia 

 

Gracias, señora Neira. 

 

Ás dezaseis horas e vinte e catro 

minutos entra no Salón de Sesións a 

alcaldesa e pasa a presidir a sesión. 

 

 

Procedemos á votación desta moción e 

dado que a propoñente non aceptou as 

emendas presentadas polos Grupos do 

Bloque e do Partido Popular votaremos, 

en primeiro lugar, a emenda presentada 

polo Bloque.  

 

Un momento, tranquilos. Xa sei que van 

votar a favor (risas). Tiñan que verse 

eh?, vostedes levantando a man (risas), 

que sorpresa, o Bloque vai votar a favor 

da súa emenda, espero.  

 

Primeiro a do Bloque e de non 

prosperar, a do Partido Popular, e de 

non prosperar, a moción da Marea. Ben, 

agora si. 

 

señora Fontán Prado. 

 

Y ya no voy a entrar en el mínimo 

acordado, en el mínimo garantizado, pero 

bueno, echen un vistazo a ver quién 

suprimió la posibilidad de incrementar 

más el tema del servicio de ayuda a 

domicilio. Y ya les digo lo mismo, no se 

lo dice el Partido Socialista, se lo dice la 

sociedad, la Asociación de Gerentes y 

Directores de Entidades Sociales, miren 

lo que dicen en cuanto a la financiación a 

la dependencia por parte de la Comunidad 

Autónoma de Galicia, dónde estamos. 

Pues más o menos que con la atención 

primaria. Entonces, antes de pedir hay 

que analizar lo que hacen los compañeros 

de filas en el Gobierno de al lado, que es 

quien tiene la competencia. Muchas 

gracias. 

 

Presidencia 

 

Gracias, señora Neira. 

 

A las dieciséis horas y veinticuatro 

minutos entra en el Salón de Sesiones la 

señora alcaldesa y pasa a presidir la 

sesión. 

 

Procedemos a la votación de esta moción 

y dado que la proponente no aceptó las 

enmiendas presentadas por los Grupos 

del Bloque y del Partido Popular 

votaremos, en primer lugar, la enmienda 

presentada por el Bloque.  

 

Un momento, tranquilos. Ya sé que van a 

votar a favor (risas). Tenían que verse 

¿eh?, ustedes levantando a mano (risas), 

qué sorpresa, el Bloque va a votar a favor 

de su enmienda, espero.  

 

Primero la del Bloque y de no prosperar, 

la del Partido Popular, y de no 

prosperar, la moción de la Marea. Bien, 

ahora sí. 
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Votación da emenda presentada polo 

Grupo Municipal do Bloque 

Nacionalista Galego á primeira 

moción do Grupo Municipal da 

Marea Atlántica 

 

Seguidamente, por parte da Presidencia 

sométese a votación a emenda 

presentada polo Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego á moción 

do Grupo Municipal da Marea Atlántica 
sobre apoio ás traballadoras do SAF, 

producíndose o seguinte resultado: 

 

 

Vota en contra o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota en contra o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Abstense o Grupo Municipal da Marea 

Atlántica (MA) (3 abstencións). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota en contra a concelleira non 

adscrita D.ª Mónica Martínez Lema (1 

voto). 

 

Vota en contra a concelleira non 

adscrita D.ª Isabel Faraldo Calvo (1 

voto). 

 

Vota en contra a concelleira non 

adscrita D.ª Susana Soneira Lema (1 

voto). 

 

Presidencia 

 

Queda rexeitada. 

 

Votación da emenda presentada polo 

Grupo Municipal do Partido Popular 

á primeira moción do Grupo 

Votación de la enmienda presentada por 

el Grupo Municipal Bloque Nacionalista 

Galego a la primera moción del Grupo 

Municipal de la Marea Atlántica 

 

 

Seguidamente, por parte de la 

Presidencia se somete a votación la 

enmienda presentada por el Grupo 

Municipal del Bloque Nacionalista 

Galego a la moción del Grupo Municipal 

de la Marea Atlántica sobre apoyo a las 

trabajadoras del SAF, produciéndose el 

siguiente resultado: 

 

Vota en contra el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota en contra el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Se abstiene el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (3 abstenciones). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota en contra la concejala no adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

 

Vota en contra la concejala no adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

 

Vota en contra la concejala no adscrita 

D.ª Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

 

Presidencia 

 

Queda rechazada. 

 

Votación de la enmienda presentada por 

el Grupo Municipal del Partido Popular 

a la primera moción del Grupo 
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Municipal da Marea Atlántica 

 

Seguidamente, por parte da Presidencia 

sométese a votación a emenda 

presentada polo Grupo Municipal do 

Partido Popular á moción do  Grupo 

Municipal da Marea Atlántica sobre 

apoio ás traballadoras do SAF, 

producíndose o seguinte resultado: 

 

 

Vota en contra o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota en contra o Grupo Municipal da 

Marea Atlántica (MA) (3 votos). 

 

Vota en contra o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota en contra a concelleira non 

adscrita D.ª Mónica Martínez Lema (1 

voto). 

 

Vota en contra a concelleira non 

adscrita D.ª Isabel Faraldo Calvo (1 

voto). 

 

Vota en contra a concelleira non 

adscrita D.ª Susana Soneira Lema (1 

voto). 

 

Presidencia 

 

Queda rexeitada. 

 

Votación da primeira moción 

presentada polo Grupo Municipal da 

Marea Atlántica 

 

Seguidamente, por parte da Presidencia 

sométese a votación a moción 

presentada polo Grupo Municipal da 

Municipal de la Marea Atlántica 

 

Seguidamente, por parte de la 

Presidencia se somete a votación la 

enmienda presentada por el Grupo 

Municipal del Partido Popular a la 

moción del Grupo Municipal de la Marea 

Atlántica sobre apoyo a las trabajadoras 

del SAF, produciéndose el siguiente 

resultado: 

 

Vota en contra el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota en contra el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (3 votos). 

 

Vota en contra el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota en contra la concejala no adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

 

Vota en contra la concejala no adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

 

Vota en contra la concejala no adscrita 

D.ª Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

 

Presidencia 

 

Queda rechazada. 

 

Votación de la primera moción 

presentada por el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica 

 

Seguidamente, por parte de la 

Presidencia se somete a votación la 

moción presentada por el Grupo 
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Marea Atlántica sobre apoio ás 

traballadoras do SAF, producíndose o 

seguinte resultado: 

 

Abstense o Grupo Municipal do Partido 

Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

abstencións). 

 

Abstense o Grupo Municipal do Partido 

Popular (PP) (9 abstencións). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal da 

Marea Atlántica (MA) (3 votos). 

 

Abstense o Grupo Municipal do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG) (2 

abstencións). 

 

Abstense a concelleira non adscrita D.ª 

Mónica Martínez Lema (1 abstención). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Queda aprobada. 

 

174. Moción do Grupo Municipal da 

Marea Atlántica de apoio ás 

traballadoras do SAF. 

 

Acordo 

 

Único.- O Pleno do Concello da Coruña 

amosa o seu respaldo á folga convocada 

polas traballadoras do SAF e á 

necesidade dun novo convenio colectivo 

que atenda as demandas formuladas 

pola Plataforma SAF Galicia. 

 

 

Presidencia 

 

Pasamos á terceira e última das mocións 

Municipal de la Marea Atlántica sobre 

apoyo a las trabajadoras del SAF, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Se abstiene el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

abstenciones). 

 

Se abstiene el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 abstenciones). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (3 votos). 

 

Se abstiene el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

abstenciones). 

 

Se abstiene la concejala no adscrita D.ª 

Mónica Martínez Lema (1 abstención). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Queda aprobada. 

 

174. Moción del Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica de apoyo a las 

trabajadoras del SAD. 

 

Acuerdo 

 

Único.- El Pleno del Ayuntamiento de A 

Coruña muestra su respaldo a la huelga 

convocada por las trabajadoras del SAD 

y a la necesidad de un nuevo convenio 

colectivo que atienda las demandas 

formuladas por la Plataforma SAF 

Galicia. 

 

Presidencia 

 

Pasamos a la tercera y última de las 
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presentadas pola Marea Atlántica, sobre 

mobilidade metropolitana. 

 

Terceira. Moción sobre mobilidade 

metropolitana. 

 

Presidencia 

 

Señor Martínez, ten a palabra. 

 

Señor Martínez Durán 

 

Grazas, señora Rey. 

 

Iso que vou dicir é unha opinión 

impopular, pero non é miña, é case un 

lugar común, vamos, entre os expertos 

na materia: os atascos ás veces son unha 

das políticas de mobilidade sostible 

máis eficaces, poden selo, se se utilizan 

como elemento disuasorio de uso 

abusivo, innecesario, do vehículo 

privado, se se utilizan como panca para 

facer cambios. Claro, non sempre os 

atascos son políticas eficaces de 

mobilidade sostible, poden ser todo o 

contrario, poden ser agravantes do 

problema. Supoño que non serei o único 

desta corporación que hai seis días se 

viu ou tivo o gusto de coñecer de 

primeira man o colapso de Alfonso 

Molina a primeira hora da mañá. E 

excedería ese colapso durante dúas 

horas e pico da principal entrada na 

cidade, evidenciou xusto isto que acabo 

de dicir, como os atascos máis que 

pancas ou elementos aceleradores das 

transformacións para unha mobilidade 

sostible poden evidenciar todo o 

contrario.  

 

No canto dunha resposta coordinada na 

área metropolitana liderada polo 

Concello da Coruña sobre a base dun 

horizonte de futuro, dunha planificación 

para un cambio de modelo a nivel 

metropolitano, a resposta foi 

descoordinada, un alcalde por aquí, 

mociones presentadas por la Marea 

Atlántica, sobre movilidad metropolitana. 

 

Tercera. Moción sobre movilidad 

metropolitana. 

 

Presidencia 

 

Señor Martínez, tiene la palabra. 

 

Señor Martínez Durán 

 

Gracias, señora Rey. 

 

Eso que voy a decir es una opinión 

impopular, pero no es mía, es casi un 

lugar común, vamos, entre los expertos en 

la materia: los atascos a veces son una de 

las políticas de movilidad sostenible más 

eficaces, pueden serlo, si se utilizan como 

elemento disuasorio de uso abusivo, 

innecesario, del vehículo privado, si se 

utilizan como palanca para hacer 

cambios. Claro, no siempre los atascos 

son políticas eficaces de movilidad 

sostenible, pueden ser todo lo contrario, 

pueden ser agravantes del problema. 

Supongo que no seré el único de esta 

corporación que hace seis días se vio o 

tuvo el gusto de conocer de primera mano 

el colapso de Alfonso Molina a primera 

hora de la mañana. Y excedería ese 

colapso durante dos horas y pico de la 

principal entrada en la ciudad, evidenció 

justo esto que acabo de decir, cómo los 

atascos más que palancas o elementos 

aceleradores de las transformaciones 

para una movilidad sostenible pueden 

evidenciar todo lo contrario.  

 

 

En vez de una respuesta coordinada en el 

área metropolitana liderada por el 

Ayuntamiento de A Coruña sobre la base 

de un horizonte de futuro, de una 

planificación para un cambio de modelo 

a nivel metropolitano, la respuesta fue 

descoordinada, un alcalde por aquí, otro 
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outro alcalde por alá, ningún foro 

común, ningunha proposta coordinada, 

máis ben todo o contrario, cadaquén 

aproveitou o atasco para reivindicar o 

vial que lle pareceu máis urxente para 

os intereses do seu concello, pois o Vial 

18, a ampliación de Alfonso Molina, a 

ampliación da ponte da Pasaxe. 

Ningunha das reaccións ao colapso da 

avenida de Alfonso Molina hai seis días 

foi dicir: menos coches, máis transporte 

público, ningunha. E iso, ou isto que 

estou dicindo, non é un reproche para o 

alcalde de Oleiros ou para o alcalde de 

Culleredo, senón máis ben estou 

tratando de sinalar a situación tres anos 

e medio despois de absoluto abandono 

da cuestión da mobilidade 

metropolitana.  

 

E claro, non hai foro, non hai mesa de 

alcaldes e alcaldesas, non hai ningún 

novo estudo de planificación, non se 

avanzou na integración do transporte 

urbano e metropolitano, nada de nada. 

Pode parecer unha esaxeración, pero 

non o é, os compromisos asumidos polo 

estado de financiamento de 

infraestruturas pendentes son unha boa 

noticia, evidentemente. Poden acabar 

sendo un extraordinario impulso á 

mobilidade do pasado. O peor, unha 

mobilidade inútil, obsoleta, ou mesmo 

contraproducente se esas infraestruturas 

ou a modificación, a reforma desas 

infraestruturas, redunda nunha maior 

utilización por parte do vehículo 

privado.  

 

O que traemos aquí é deberes para o 

Concello da Coruña, deberes para a 

Xunta de Galicia, deberes para o 

Goberno do Estado. Ao Goberno local 

pedímoslle que retome o traballo da 

mesa de alcaldes e alcaldesas que se 

creou no pasado mandato e aborde en 

serio unha proposta de transporte de ría 

non meramente recreativo nin de 

alcalde por allá, ningún foro común, 

ninguna propuesta coordinada, más bien 

todo lo contrario, cada cual aprovechó el 

atasco para reivindicar el vial que le 

pareció más urgente para los intereses de 

su ayuntamiento, pues el Vial 18, la 

ampliación de Alfonso Molina, la 

ampliación del puente de A Pasaxe. 

Ninguna de las reacciones al colapso de 

la avenida de Alfonso Molina hace seis 

días fue decir: menos coches, más 

transporte público, ninguna. Y eso, o esto 

que estoy diciendo, no es un reproche 

para el alcalde de Oleiros o para el 

alcalde de Culleredo, sino más bien estoy 

tratando de señalar la situación tres años 

y medio después de absoluto abandono de 

la cuestión de la movilidad 

metropolitana.  

 

Y claro, no hay foro, no hay mesa de 

alcaldes y alcaldesas, no hay ningún 

nuevo estudio de planificación, no se 

avanzó en la integración del transporte 

urbano y metropolitano, nada de nada. 

Puede parecer una exageración, pero no 

lo es, los compromisos asumidos por el 

estado de financiación de infraestructuras 

pendientes son una buena noticia, 

evidentemente. Pueden acabar siendo un 

extraordinario impulso a la movilidad del 

pasado. O peor, una movilidad inútil, 

obsoleta, o incluso contraproducente si 

esas infraestructuras o la modificación, la 

reforma de esas infraestructuras, redunda 

en una mayor utilización por parte del 

vehículo privado.  

 

 

Lo que traemos aquí es deberes para el 

Ayuntamiento de A Coruña, deberes para 

la Xunta de Galicia, deberes para el 

Gobierno del Estado. Al Gobierno local 

le pedimos que retome el trabajo de la 

mesa de alcaldes y alcaldesas que se creó 

en el pasado mandato y aborde en serio 

una propuesta de transporte de ría no 

meramente recreativo ni de temporada, 
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temporada, senón permanente e 

adaptado ás necesidades dos veciños e 

das veciñas da área, que se ocupe da 

coordinación do servizo de bicicleta 

pública de aluguer na área 

metropolitana, que temos concellos, 

aquí, ao noso lado, cos que compartimos 

aglomeración, licitando servizos pola 

súa banda, xa temos presentado algunha 

iniciativa nese sentido, que se tome en 

serio a reordenación do borde litoral, 

tamén, en termos de mobilidade 

sostible, de ámbito metropolitano.  

 

 

Ás dezaseis horas e trinta e un 

minutos saen do Salón de Sesións a 

señora Sobral Cabanas e o señor Lage 

Tuñas. 

 

A Xunta de Galicia, que poña un pouco 

do seu lado  para a integración do 

transporte interurbano e o transporte 

urbano, que depoña a actitude 

obstrucionista da que leva anos con 

respecto á creación dunha autoridade 

única de transporte, que no futuro se 

pode integrar na área metropolitana da 

Coruña. E o Goberno do Estado, que 

afronte eses compromisos pendentes en 

materia de grandes infraestruturas de 

comunicación pensando na priorización 

do transporte público e unha mobilidade 

sostible e non, coas mellores das 

intencións, que das mellores das 

intencións está empedrado o inferno, 

que non acaben redundando nunha 

maior utilización do transporte privado 

que agrave o problema que xa temos de 

centos de miles de traxectos 

empregando Alfonso Molina todos os 

días. Por suposto, que como fixo 

noutros moitos lugares do Estado, 

aposte pola implantación aquí dun 

núcleo de cercanías que aposte pola 

modernización da liña ferroviaria e, 

como no caso da Xunta, que se facilite 

tamén o uso do transporte da bicicleta 

sino permanente y adaptado a las 

necesidades de los vecinos y de las 

vecinas del área, que se ocupe de la 

coordinación del servicio de bicicleta 

pública de alquiler en el área 

metropolitana, que tenemos 

ayuntamientos, aquí, a nuestro lado, con 

los que compartimos aglomeración, 

licitando servicios por su cuenta, ya 

hemos presentado alguna iniciativa en 

ese sentido, que se tome en serio la 

reordenación del borde litoral, también, 

en términos de movilidad sostenible, de 

ámbito metropolitano.  

 

A las dieciséis horas y treinta y un 

minutos salen del Salón de Sesiones la 

señora Sobral Cabanas y el señor Lage 

Tuñas. 

 

La Xunta de Galicia, que ponga un poco 

de su parte para la integración del 

transporte interurbano y el transporte 

urbano, que deponga la actitud 

obstruccionista con la que lleva años 

respecto a la creación de una autoridad 

única de transporte, que en el futuro se 

puede integrar en el área metropolitana 

de A Coruña. Y el Gobierno del Estado, 

que afronte esos compromisos pendientes 

en materia de grandes infraestructuras de 

comunicación pensando en la 

priorización del transporte público y una 

movilidad sostenible y no, con las 

mejores de las intenciones, que de las 

mejores de las intenciones está 

adoquinado el infierno, que no acaben 

redundando en una mayor utilización del 

transporte privado que agrave el 

problema que ya tenemos de cientos de 

miles de trayectos empleando Alfonso 

Molina todos los días. Por supuesto, que 

como hizo en otros muchos lugares del 

Estado, apueste por la implantación aquí 

de un núcleo de cercanías que apueste 

por la modernización de la línea 

ferroviaria y, como en el caso de la 

Xunta, que se facilite también el uso del 
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no tren, nese caso, no transporte do 

autobús interurbano, no caso da Xunta 

de Galicia, que iso, ademais, por certo, 

tamén é intermodalidade. Intermodais 

son as cidades, non os edificios. 

 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Martínez. 

 

Señora Soneira, ten a palabra. 

 

(A señora Soneira Lema fai un xesto 

indicativo de que non desexa tomar a 

palabra). 

 

Señora Faraldo. 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Grazas. 

 

Se a mobilidade é un gran reto de futuro 

de calquera cidade no que supón 

diminución do tráfico automobilístico 

particular, potenciando os servizos 

públicos de transporte, así como outras 

alternativas de transporte non 

contaminante como a bicicleta, máis soe 

nunha cidade embudo como A Coruña, 

onde os taponamentos que se sofren en 

horas puntas fan ás veces desta cidade 

unha maraña de tráfico, coa consecuente 

contaminación ambiental e acústica. 

Pero máis certo é que para desanudar 

ese complexo galimatías, primeiro hai 

que pensar nas alternativas que se poden 

dar á veciñanza para non dificultar aínda 

máis o traslado polos seus traballos, as 

compras diarias, os recados domésticos, 

as consultas médicas, é dicir, o trajín do 

día a día, ese que fai que uns 150.000 

coches se movan pola nosa cidade. E a 

alternativa pasa indiscutiblemente por 

fomentar o transporte público, o 

transporte colectivo. Todo o transporte 

que cree rede na cidade, por terra e mar 

transporte de la bicicleta en el tren, en 

ese caso, en el transporte del autobús 

interurbano, en el caso de la Xunta de 

Galicia, que eso, además, por cierto, 

también es intermodalidad. Intermodales 

son las ciudades, no los edificios. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Martínez. 

 

Señora Soneira, tiene la palabra. 

 

(La señora Soneira Lema hace un gesto 

indicativo de que no desea tomar la 

palabra). 

 

Señora Faraldo. 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Gracias. 

 

Si la movilidad es un gran reto de futuro 

de cualquier ciudad en lo que supone 

disminución del tráfico automovilístico 

particular, potenciando los servicios 

públicos de transporte, así como otras 

alternativas de transporte no 

contaminante como la bicicleta, más 

suene en una ciudad embudo como A 

Coruña, donde los taponamientos que se 

sufren en horas puntas hacen a veces de 

esta ciudad una maraña de tráfico, con la 

consecuente contaminación ambiental y 

acústica. Pero más cierto es que para 

desanudar ese complejo galimatías, 

primero hay que pensar en las 

alternativas que se pueden dar a la 

vecindad para no dificultar aún más el 

traslado por sus trabajos, las compras 

diarias, los recados domésticos, las 

consultas médicas, es decir, el trajín del 

día a día, ese que hace que unos 150.000 

coches se muevan por nuestra ciudad. Y 

la alternativa pasa indiscutiblemente por 

fomentar el transporte público, el 

transporte colectivo. Todo el transporte 
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e un potencial a estudar á vista da súa 

viabilidade para implantar. E neste 

obxectivo non podemos ignorar a 

contorna coruñesa, a área metropolitana, 

que tanta influencia ten no tráfico 

rodado da nosa cidade. Agora ben, 

moito me temo que trátase dun cántico 

de sereas, porque algún dos pasos que 

propón a moción terían xa que ter sido 

avanzados nestes últimos anos, tería que 

terse exercido moita maior presión para 

a súa consecución desde posicións de 

forza nas que se estaban. Máis alá de 

que isto pareza unha crítica, trata de ser 

un revulsivo e nese camiño e con esa 

intención vou votar a favor da moción. 

Grazas. 

 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Faraldo. 

 

Turno para o Bloque Nacionalista 

Galego, señora Veira. 

 

Señora Veira González 

 

Ben, desde o BNG imos votar a favor da 

moción presentada pola Marea 

Atlántica. As medidas que se recollen 

nesta moción poderían ser algunhas 

iniciativas de cara a promover unha 

mobilidade metropolitana  sostíbel. 

Desde o BNG levamos anos defendendo 

que nos terreos desafectados do porto da 

Coruña se deseñe un intercambiador de 

transporte público por estrada en tren de 

proximidade e por mar. Levamos anos 

defendendo o transporte marítimo, 

malia a ridiculización que se puidese 

facer de tal cousa. Se impulsásemos un 

transporte público verdadeiramente 

multimodal, a comarca enteira podería 

estar conectada se se aproveitasen as 

infraestruturas xa existentes por tren e 

se impulsase o transporte marítimo. 

Tamén se os percorridos e as paradas 

que cree red en la ciudad, por tierra y 

mar y un potencial a estudiar a la vista de 

su viabilidad para implantar. Y en este 

objetivo no podemos ignorar el entorno 

coruñés, el área metropolitana, que tanta 

influencia tiene en el tráfico rodado de 

nuestra ciudad. Ahora bien, mucho me 

temo que se trata de un cántico de 

sirenas, porque alguno de los pasos que 

propone la moción tendrían ya que haber 

sido avanzados en estos últimos años, 

tendría que haberse ejercido mucha 

mayor presión para su consecución desde 

posiciones de fuerza en las que se 

estaban. Más allá de que esto parezca 

una crítica, trata de ser un revulsivo y en 

ese camino y con esa intención voy a 

votar a favor de la moción. Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Faraldo. 

 

Turno para el Bloque Nacionalista 

Galego, señora Veira. 

 

Señora Veira González 

 

Bien, desde el BNG vamos a votar a favor 

de la moción presentada por la Marea 

Atlántica. Las medidas que se recogen en 

esta moción podrían ser algunas 

iniciativas de cara a promover una 

movilidad metropolitana  sostenible. 

Desde el BNG llevamos años defendiendo 

que en los terrenos desafectados del 

puerto de A Coruña se diseñe un 

intercambiador de transporte público por 

carretera en tren de cercanías y por mar. 

Llevamos años defendiendo el transporte 

marítimo, a pesar de la ridiculización que 

se pudiera hacer de tal cosa. Si 

impulsáramos un transporte público 

verdaderamente multimodal, la comarca 

entera podría estar conectada si se 

aprovecharan las infraestructuras ya 

existentes por tren y se impulsara el 

transporte marítimo. También si los 
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dos buses que veñen de concellos da 

comarca fosen racionais, se o bus tivese 

carril propio polas vías de entrada á 

cidade, por que a xente que colle o bus 

ten que aturar os mesmos 

embotellamentos que a xente que entra 

en coche?, así pretendemos convidar á 

xente a empregar o transporte público?  

 

 

Ás dezaseis horas e trinta e cinco 

minutos sae do Salón de Sesións a 

señora Neira Fernández e entra a 

señora Sobral Cabanas. 

 

Cómpre, tamén, facilitar o tránsito en 

bicicleta nalgunhas vías de entrada á 

cidade, sería esencial chegar a acordos 

cos concellos da comarca para estender 

a rede de BiciCoruña a outros concellos, 

evitar algo que acontece hoxe en día en 

Barcelona, onde as bicicletas públicas 

da cidade e as estacións non son 

compatíbeis, por exemplo, coas da área 

metropolitana. É imprescindíbel artellar 

unha rede de aparcadoiros disuasorios 

conectados co transporte público.  

 

 

Ás dezaseis horas e trinta e seis 

minutos entra no Salón de Sesións o 

señor Lage Tuñas. 

 

Para iso, ante a ausencia da Xunta de 

Galiza, bo sería un concello, un 

goberno, con proxecto de cidade, que 

fixese algo no noso termo municipal, 

con proxecto de cidade, liderado 

político na comarca, un liderado que 

debería exercer o Goberno municipal 

para esixir a posta en marcha da 

autoridade única de transporte da área 

metropolitana diante dunha Xunta de 

Galiza que pensa que os problemas de 

mobilidade na nosa comarca se 

solucionan cunha pasarela ou cun 

goberno do Estado que se debeu decatar 

agora, que veñen as eleccións, e sacou 

recorridos y las paradas de los buses que 

vienen de ayuntamientos de la comarca 

fueran racionales, si el bus tuviera carril 

propio por las vías de entrada a la 

ciudad, ¿por qué la gente que coge el bus 

tiene que aguantar los mismos 

embotellamientos que la gente que entra 

en coche?, ¿así pretendemos invitar a la 

gente a emplear el transporte público?  

 

A las dieciséis horas y treinta y cinco 

minutos sale del Salón de Sesiones la 

señora Neira Fernández y entra la 

señora Sobral Cabanas. 

 

Hace falta, también, facilitar el tránsito 

en bicicleta en algunas vías de entrada a 

la ciudad, sería esencial llegar a 

acuerdos con los ayuntamientos de la 

comarca para extender la red de 

BiciCoruña a otros ayuntamientos, evitar 

algo que sucede hoy en día en Barcelona, 

donde las bicicletas públicas de la ciudad 

y las estaciones no son compatibles, por 

ejemplo, con las del área metropolitana. 

Es imprescindible articular una red de 

aparcamientos disuasorios conectados 

con el transporte público.  

 

A las dieciséis horas y treinta y seis 

minutos entra en el Salón de Sesiones el 

señor Lage Tuñas. 

 

Para eso, ante la ausencia de la Xunta de 

Galicia, bueno sería un ayuntamiento, un 

gobierno, con proyecto de ciudad, que 

hiciera algo en nuestro término 

municipal, con proyecto de ciudad, 

liderazgo político en la comarca, un 

liderazgo que debería ejercer el Gobierno 

municipal para exigir la puesta en 

marcha de la autoridad única de 

transporte del área metropolitana ante 

una Xunta de Galicia que piensa que los 

problemas de movilidad en nuestra 

comarca se solucionan con una pasarela 

o con un gobierno del Estado que se 

debió enterar ahora, que vienen las 
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do caixón de novo o proxecto para 

Avedra. Para que axudar a impulsar 

unha política global de mobilidade na 

comarca da Coruña se se pode facer 

unha pasarela?, para que complicarse 

impulsando un tren de proximidade  se 

se poden gastar millóns e millóns de 

euros en ampliar Avedra para que 

remate exactamente no mesmo funil?, 

para que deseñar de maneira conxunta, 

racional, con perspectiva común de 

diminuír o tráfico en vehículo privado e 

a ocupación deste no espazo público, 

para facer fronte común para darlle 

resposta a todo isto se cada goberno 

pode ir polo seu lado e apañar un feixe 

de votos pola súa conta?, o peor?, o peor 

de todo isto? Que non se está dando 

resposta real ás necesidades de 

mobilidade das maiorías sociais, nin 

desde a perspectiva municipal, nin 

desde a perspectiva metropolitana, e o 

dereito á mobilidade —e remato con 

esta reflexión— é un dereito esencial, 

un dereito que nós, desde o BNG, 

consideramos esencial para poder 

acceder a outros dereitos. A xente ten 

que poder empregar o transporte público 

para poder chegar aos seus traballos, os 

seus centros sanitarios, os centros de 

ensino, sen depender de se quere ou non 

ter un vehículo privado, ou mesmo, se 

ten recursos para pagalo e mantelo. 

Nada máis. 

 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Veira, grazas o 

BNG. 

 

Turno para o Partido Popular, señor 

Deus. 

 

Señor Deus Álvarez 

 

Moitas grazas, moi boas tardes a todos e 

a todas. 

elecciones, y sacó del cajón de nuevo el 

proyecto para Lavedra. ¿Para qué 

ayudar a impulsar una política global de 

movilidad en la comarca de A Coruña si 

se puede hacer una pasarela?, ¿para qué 

complicarse impulsando un tren de 

cercanías  si se pueden gastar millones y 

millones de euros en ampliar Lavedra 

para que finalice exactamente en el 

mismo embudo?, ¿para qué diseñar de 

manera conjunta, racional, con 

perspectiva común de disminuir el tráfico 

en vehículo privado y la ocupación de 

este en el espacio público, para hacer 

frente común para darle respuesta a todo 

esto si cada gobierno puede ir por su lado 

y recoger unos cuantos votos por su 

cuenta?, ¿lo peor?, ¿lo peor de todo 

esto? Que no se está dando respuesta real 

a las necesidades de movilidad de las 

mayorías sociales, ni desde la perspectiva 

municipal, ni desde la perspectiva 

metropolitana, y el derecho a la 

movilidad —y finalizo con esta 

reflexión— es un derecho esencial, un 

derecho que nosotros, desde el BNG, 

consideramos esencial para poder 

acceder a otros derechos. La gente tiene 

que poder emplear el transporte público 

para poder llegar a sus trabajos, sus 

centros sanitarios, los centros de 

enseñanza, sin depender de si quiere o no 

tener un vehículo privado, o incluso, si 

tiene recursos para pagarlo y mantenerlo. 

Nada más. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Veira, gracias al 

BNG. 

 

Turno para el Partido Popular, señor 

Deus. 

 

Señor Deus Álvarez 

 

Muchas gracias, muy buenas tardes a 

todos y a todas. 
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A Coruña é unha cidade rodeada dun 

cinto metropolitano que converte esta 

área no principal motor económico de 

Galicia. Nos últimos anos está 

producíndose un importante crecemento 

da poboación dese contorno á conta do 

crecemento da nosa cidade. As 

circunstancias son múltiples e requiren 

unha análise máis profunda. Non deixa 

de ser rechamante que sexa a Marea 

quen presente esta moción, cando nos 

seus catro anos de goberno non foron 

capaces de xestionar adecuadamente nin 

o transporte urbano da cidade. A 

mobilidade metropolitana é un aspecto 

fundamental para xestionar 

adecuadamente a mobilidade da nosa 

cidade. É imprescindible involucrar os 

concellos da área para lograr unha 

mobilidade máis sostible. Claro que hai 

que traballar en buscar alternativas ao 

uso do vehículo privado, pero partindo 

do feito que nestes momentos temos 

unha gran dependencia del, tamén para 

traballar, e os datos de entrada de 

vehículos diarios na nosa cidade así o 

demostran.  Por suposto que é necesario 

afrontar estes cambios nos nosos hábitos 

—e máis nunha cidade como a nosa— 

desde unha visión metropolitana. No 

que discrepamos —e así o puxemos de 

manifesto continuamente— é na forma 

na que se está afrontando este asunto. 

Elixiron o camiño fácil, o de poñer 

obstáculos na cidade ao vehículo 

privado, pois xa sabemos que tamén se 

chama atascos, sen adoitar ningunha 

medida alternativa que facilite a 

utilización do transporte público. De aí 

o malestar, que si é un clamor, dos 

veciños de todos os barrios da cidade, 

desa maioría social, señora Veira. Non 

fagamos da mobilidade un tema 

ideolóxico, tomemos decisións 

sosegadas e con consenso.  

 

Mire, señor Martínez, vostede sabe que 

 

A Coruña es una ciudad rodeada de un 

cinturón metropolitano que convierte este 

área en el principal motor económico de 

Galicia. En los últimos años está 

produciéndose un importante crecimiento 

de la población de ese entorno a costa del 

crecimiento de nuestra ciudad. Las 

circunstancias son múltiples y requieren 

un análisis más profundo. No deja de ser 

llamativo que sea la Marea quien 

presente esta moción, cuando en sus 

cuatro años de gobierno no fueron 

capaces de gestionar adecuadamente ni 

el transporte urbano de la ciudad. La 

movilidad metropolitana es un aspecto 

fundamental para gestionar 

adecuadamente la movilidad de nuestra 

ciudad. Es imprescindible involucrar a 

los ayuntamientos del área para lograr 

una movilidad más sostenible. Claro que 

hay que trabajar en buscar alternativas al 

uso del vehículo privado, pero partiendo 

del hecho de que en estos momentos 

tenemos una gran dependencia de él, 

también para trabajar, y los datos de 

entrada de vehículos diarios en nuestra 

ciudad así lo demuestran. Por supuesto 

que es necesario afrontar estos cambios 

en nuestros hábitos —máxime en una 

ciudad como la nuestra desde una visión 

metropolitana. En lo que discrepamos —y 

así lo pusimos de manifiesto 

continuamente— es en la forma en la que 

se está afrontando este asunto. Eligieron 

el camino fácil, el de poner obstáculos en 

la ciudad al vehículo privado, pues ya 

sabemos que también se llama atascos, 

sin adoptar ninguna medida alternativa 

que facilite la utilización del transporte 

público. De ahí el malestar, que sí es un 

clamor, de los vecinos de todos los 

barrios de la ciudad, de esa mayoría 

social, señora Veira. No hagamos de la 

movilidad un tema ideológico, tomemos 

decisiones sosegadas y con consenso.  

 

Mire, señor Martínez, usted sabe que en 
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no mandato anterior —que foron 

goberno nesta cidade— tiveron á súa 

disposición toda a información e toda a 

colaboración na Dirección Xeral de 

Mobilidade. Quizais, unha lealdade que 

en ocasións non foi recíproca desde este 

concello. Sempre foron informados da 

posta en marcha do Plan de transporte 

público de Galicia, pedindo sempre 

implicación a todos os concellos da área 

metropolitana da Coruña. A comisión de 

seguimento deste Plan presentouse tanto 

a nivel individual a cada concello como 

en reunións conxuntas, coa 

complexidade que supuxo ter que 

xestionar múltiples contratos. Froito 

dese traballo hoxe temos os buses 

metropolitanos entrando ao centro da 

nosa cidade. Mentres tanto, vostedes, 

señor Martínez, que tiñan que xestionar 

un único operador de transporte público, 

estaban entretidos abrindo procesos 

xudiciais coa compañía. As dúas 

decisións que vostedes tomaron: a 

modificación das tarifas e o recorte da 

duración da concesión, foron 

desafortunadas e daniñas para os 

intereses municipais. Seguimos igual 

que no ano 2015, aínda que perdemos 

agora case 8 anos. Vostedes no seu 

programa prometían importantes 

cambios. Non fixeron ningún. 

Anunciaron tamén a creación dunha 

nova entidade administrativa para 

xestionar o transporte metropolitano sen 

os estudos necesarios para xustificar a 

súa creación e se, desta forma, ía 

producir unha mellora,  máis eficacia e 

máis eficiencia do transporte público. 

Piden nesta moción situar unha 

mobilidade alternativa ao coche na 

futura ordenación dos terreos portuarios, 

reordenación que vostedes teñen 

paralizada. Mellor dito, que a alcaldesa 

ten paralizada, para manter o seu pacto 

de goberno con vostedes, por encima 

dos intereses da cidade. Tamén piden 

reformar de novo o proxecto de 

el mandato anterior —que fueron 

gobierno en esta ciudad— tuvieron a su 

disposición toda la información y toda la 

colaboración en la Dirección General de 

Movilidad. Quizás, una lealtad que en 

ocasiones no fue mutua desde este 

ayuntamiento. Siempre fueron informados 

de la puesta en marcha del Plan de 

transporte público de Galicia, pidiendo 

siempre implicación a todos los 

ayuntamientos del área metropolitana de 

A Coruña. La comisión de seguimiento de 

este Plan se presentó tanto a nivel 

individual a cada ayuntamiento como en 

reuniones conjuntas, con la complejidad 

que supuso tener que gestionar múltiples 

contratos. Fruto de ese trabajo hoy 

tenemos los buses metropolitanos 

entrando al centro de nuestra ciudad. 

Mientras tanto, ustedes, señor Martínez, 

que tenían que gestionar un único 

operador de transporte público, estaban 

entretenidos abriendo procesos judiciales 

con la compañía. Las dos decisiones que 

ustedes tomaron: la modificación de las 

tarifas y el recorte de la duración de la 

concesión, fueron desafortunadas y 

dañinas para los intereses municipales. 

Seguimos igual que en el año 2015, 

aunque perdimos ahora casi 8 años. 

Ustedes en su programa prometían 

importantes cambios. No hicieron 

ninguno. Anunciaron también la creación 

de una nueva entidad administrativa para 

gestionar el transporte metropolitano sin 

los estudios necesarios para justificar su 

creación y si, de esta forma, iba a 

producir una mejora,  más eficacia y más 

eficiencia del transporte público. Piden 

en esta moción situar una movilidad 

alternativa al coche en la futura 

ordenación de los terrenos portuarios, 

reordenación que ustedes tienen 

paralizada. Mejor dicho, que la alcaldesa 

tiene paralizada, para mantener su pacto 

de gobierno con ustedes, por encima de 

los intereses de la ciudad. También piden 

reformar de nuevo el proyecto de 
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remodelación de Alfonso Molina, agora 

que a alcaldesa anunciou que a ministra 

díxolle que xa estaba todo listo e que 

imos a empezar, iso si, cunha partida de 

500.000 euros nos Presupostos Xerais 

do Estado.  

 

Ás dezaseis horas e corenta minutos 

entra no Salón de Sesións a señora 

Neira Fernández. 

 

Mentres vostedes fan perder o tempo os 

coruñeses, a Xunta segue traballando na 

mellora do Plan metropolitano de 

transporte, da área da Coruña, no que 

están integrados 17 concellos, un 

verdadeiro plan social para avanzar 

nunha mobilidade máis limpa e sostible. 

Hoxe, 180.000 veciños da área coruñesa 

utilizan a tarxeta de transporte 

metropolitano, que financia as viaxes 

nun 85 %. O número de viaxes no 

primeiro trimestre deste ano 2022 foi de 

case 2 millóns fronte aos 1,3 do ano 

anterior, recuperándose xa o uso 

prepandemia e doutra banda, a Tarxeta 

Xente Nova, utilizada por 29.000 mozos 

da área de transporte da Coruña, coa que 

os menores de 21 anos viaxan gratis nos 

autobuses interurbanos de competencia 

autonómica por toda Galicia. As novas 

liñas que entraron en servizo melloran 

as conexións con todos os municipios da 

área, en especial, melloráronse as 

conexións cos hospitais, co campus 

universitario de Elviña, con Alvedro ou 

cos polígonos industriais. A pesar de 

todo, vamos absternos nesta moción. 

Moitas grazas. 

 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Deus. 

 

Turno para o señor Díaz, que pecha o 

debate. 

 

remodelación de Alfonso Molina, ahora 

que la alcaldesa anunció que la ministra 

le dijo que ya estaba todo listo y que 

vamos a empezar, eso sí, con una partida 

de 500.000 euros en los Presupuestos 

Generales del Estado.  

 

A las dieciséis horas y cuarenta minutos 

entra en el Salón de Sesiones la señora 

Neira Fernández. 

 

Mientras ustedes hacen perder el tiempo 

a los coruñeses, la Xunta sigue 

trabajando en la mejora del Plan 

metropolitano de transporte, del área de 

A Coruña, en el que están integrados 17 

ayuntamientos, un verdadero plan social 

para avanzar en una movilidad más 

limpia y sostenible. Hoy, 180.000 vecinos 

del área coruñesa utilizan la tarjeta de 

transporte metropolitano, que financia 

los viajes en un 85 %. El número de 

viajes en el primer trimestre de este año 

2022 fue de casi 2 millones frente a los 

1,3 del año anterior, recuperándose ya el 

uso prepandemia y por otro lado, la 

Tarjeta Xente Nova, utilizada por 29.000 

jóvenes del área de transporte de A 

Coruña, con la que los menores de 21 

años viajan gratis en los autobuses 

interurbanos de competencia autonómica 

por toda Galicia. Las nuevas líneas que 

entraron en servicio mejoran las 

conexiones con todos los municipios del 

área, en especial, se mejoraron las 

conexiones con los hospitales, con el 

campus universitario de Elviña, con 

Alvedro o con los polígonos industriales. 

A pesar de todo, vamos a abstenernos en 

esta moción. Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Deus. 

 

Turno para el señor Díaz, que cierra el 

debate. 
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Señor Díaz Gallego 

 

Grazas, alcaldesa. 

 

Anticipar o noso voto favorable á 

moción da Marea Atlántica relativa á 

mobilidade metropolitana da cidade, 

como non podía ser doutro xeito, non?  

 

Desde 2019 levamos impulsando na 

cidade políticas de mobilidade que 

priorizan a mobilidade peonil fronte ao 

tráfico rodado, que priorizan o 

transporte colectivo fronte ao transporte 

privado, e dentro do transporte privado, 

aquel que non contamina fronte ao 

contaminante. A cidade que describe a 

moción, unha cidade con máis espazo 

libre de lecer, que reduce a 

contaminación e consumo enerxético, 

que é máis habitable, en definitiva, unha 

cidade, como dicimos sempre, más 

accesible, máis sostible e máis segura, é 

a cidade que o Goberno de Inés Rey está 

a construír neste mandato. E, polo tanto, 

non podemos estar máis que de acordo 

coas premisas expostas, premisas nas 

que se fala tamén de aproveitar o 

momento, de captar fondos europeos, 

que é o que estamos a facer nesta 

cidade, 12 millóns de fondos Next para 

mellorar a mobilidade na Coruña, cuxas 

obras xa están a verse en toda a cidade, 

12 millóns de fondos Idae para reducir o 

consumo enerxético na cidade, que 

tamén estase a traballar nelas, e a 

próxima convocatoria de fondos Next 

xa presentada, de 9 millóns de euros, 

tamén para melloras na mobilidade. Os 

deberes están feitos e as melloras xa 

están na rúa. 

 

 

Dito isto, o pulo na mobilidade non se 

limita a actuacións urbanas. Foi este 

goberno, esta alcaldesa, quen 

desbloqueou a intermodal, peza clave da 

mobilidade a escala nacional galega, 

Señor Díaz Gallego 

 

Gracias, alcaldesa. 

 

Anticipar nuestro voto favorable a la 

moción de la Marea Atlántica relativa a 

la movilidad metropolitana de la ciudad, 

como no podía ser de otro modo, ¿no?  

 

Desde 2019 llevamos impulsando en la 

ciudad políticas de movilidad que 

priorizan la movilidad peatonal frente al 

tráfico rodado, que priorizan el 

transporte colectivo frente al transporte 

privado, y dentro del transporte privado, 

aquel que no contamina frente al 

contaminante. La ciudad que describe la 

moción, una ciudad con más espacio libre 

de ocio, que reduce la contaminación y 

consumo energético, que es más 

habitable, en definitiva, una ciudad, como 

decimos siempre, más accesible, más 

sostenible y más segura, es la ciudad que 

el Gobierno de Inés Rey está 

construyendo en este mandato. Y, por lo 

tanto, no podemos estar más que de 

acuerdo con las premisas expuestas, 

premisas en las que se habla también de 

aprovechar el momento, de captar fondos 

europeos, que es lo que estamos haciendo 

en esta ciudad, 12 millones de fondos 

Next para mejorar la movilidad en A 

Coruña, cuyas obras ya están viéndose en 

toda la ciudad, 12 millones de fondos 

Idae para reducir el consumo energético 

en la ciudad, que también se está 

trabajando en ellas, y la próxima 

convocatoria de fondos Next ya 

presentada, de 9 millones de euros, 

también para mejoras en la movilidad. 

Los deberes están hechos y las mejoras 

ya están en la calle. 

 

Dicho esto, el impulso en la movilidad no 

se limita a actuaciones urbanas. Fue este 

gobierno, esta alcaldesa, quien 

desbloqueó la intermodal, pieza clave de 

la movilidad a escala nacional gallega, 
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pero tamén a escala metropolitana; 

sinatura de convenios, licitacións e 

inicio de obras, en tres anos de mandato. 

Outros, tendo Gobernos 

simultaneamente en todas as 

administracións, señor Deus, foron 

incapaces de mover un papel. E foi 

tamén este goberno o que desbloqueou 

dúas obras clave na mobilidade da 

cidade: Alfonso Molina e a cuarta rolda. 

Alfonso Molina, traballando e 

impulsando o inicio dunha das tres 

fases, a pasarela de Pedralonga, que xa 

está en obras agora, non cando 

gobernaban, tamén, vostedes en todas 

esas administracións, e as obras de 

humanización e mellora da capacidade 

de Alfonso Molina, que comezarán no 

ano 2023, como se comprometeu aquí a 

ministra coa alcaldesa na última reunión 

mantida. Obras que, en todo caso, 

tamén, quería trasladarlle ao señor 

Martínez, que son as pactadas polo 

Goberno anterior, proxecto pactado polo 

Goberno anterior co ministerio de 

Fomento, co cal entendo que están de 

acordo coa proposta que están a 

executar. 

 

O primeiro paso xa o demos, levamos o 

pasado mes á Xunta de Goberno Local o 

acordo de cesión da avenida unha vez 

finalizadas as obras e reitero, iso está a 

ocorrer agora, non cando o Goberno do 

Partido Popular estaba en Galicia, en 

España e na Coruña e o señor Lorenzo 

era concelleiro deste goberno e non se 

facía absolutamente nada, está a facerse 

agora. O mesmo sucede coa cuarta 

rolda, que tamén houbo unha reunión e 

un impulso, que tampouco se producía 

nestes últimos anos. Compromisos e 

feitos fronte a palabras que as leva o 

vento. 

 

Sobre os acordos concretos que sinala a 

moción e que lle piden ao Goberno 

local, indicar que levamos tres anos 

pero también a escala metropolitana; 

firma de convenios, licitaciones e inicio 

de obras, en tres años de mandato. Otros, 

teniendo gobiernos simultáneamente en 

todas las administraciones, señor Deus, 

fueron incapaces de mover un papel. Y 

fue también este gobierno el que 

desbloqueó dos obras clave en la 

movilidad de la ciudad: Alfonso Molina y 

la cuarta ronda. Alfonso Molina, 

trabajando e impulsando el inicio de una 

de las tres fases, la pasarela de 

Pedralonga, que ya está en obras ahora, 

no cuando gobernaban, también, ustedes 

en todas esas administraciones, y las 

obras de humanización y mejora de la 

capacidad de Alfonso Molina, que 

comenzarán en el año 2023, como se 

comprometió aquí la ministra con la 

alcaldesa en la última reunión mantenida. 

Obras que, en todo caso, también, quería 

trasladarle al señor Martínez, que son las 

pactadas por el Gobierno anterior, 

proyecto pactado por el Gobierno 

anterior con el ministerio de Fomento, 

con lo cual entiendo que están de acuerdo 

con la propuesta que están ejecutando. 

 

 

El primer paso ya lo dimos, llevamos el 

pasado mes a la Junta de Gobierno Local 

el acuerdo de cesión de la avenida una 

vez finalizadas las obras y reitero, eso 

está ocurriendo ahora, no cuando el 

Gobierno del Partido Popular estaba en 

Galicia, en España y en A Coruña y el 

señor Lorenzo era concejal de este 

gobierno y no se hacía absolutamente 

nada, está haciéndose ahora. Lo mismo 

sucede con la cuarta ronda, que también 

hubo una reunión y un impulso, que 

tampoco se producía en estos últimos 

años. Compromisos y hechos frente a 

palabras que las lleva el viento. 

 

Sobre los acuerdos concretos que señala 

la moción y que le piden al Gobierno 

local, indicar que llevamos tres años 
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pedindo unha autoridade única 

metropolitana de transporte, que, señor 

Deus, é necesaria a nosa área 

metropolitana, porque as decisións 

sobre mobilidade na Coruña as temos 

que tomar na Coruña e nos concellos da 

área, non as ten que tomar a señora 

Ethel Vázquez sen contar cos concellos 

da área metropolitana, non?, despois 

ocorren cousas como a pasarela... Ethel, 

señora Ethel Vázquez, que ademais ten 

unha nula información sobre todos eses 

supostos plans que ten para a área 

metropolitana. Sabemos que ten plans 

sobre mobilidade ciclista dos que nada 

sabemos, sabemos que ten plans para 

aparcadoiros disuasorios dos que 

tampouco temos ningunha información, 

nada nos quere contar a señora Ethel 

Vázquez, aparcamentos disuasorios, 

señora Veira, que terán que estar nos 

municipios da contorna da Coruña, non 

no propio termo municipal da Coruña, 

porque se non, non son disuasorios, non 

disuaden de nada. Polo tanto, lles pido, 

señores do Partido Popular, que, non 

sei...dende o meu teléfono,  señora Ethel 

Vázquez, do correo...díganlle onde está 

o despacho, aquí, no concello, porque 

non temos resposta de nada. Levamos 

dende xullo, por exemplo, esperando 

para saber se a Xunta vai ou non vai 

bonificar o bus urbano na Coruña. Non 

tivemos resposta. Dan a carta que 

remitimos, só unhas declaracións das 

que o único que comprobamos é que 

non ten nin idea de como funcionan as 

bonificacións no bus urbano da cidade. 

Falamos tamén cos concellos da área 

metropolitana, que mostraron interese 

na rede de BiciCoruña, pero entenderán 

que A Coruña, cunha rede xa montada e 

en funcionamento non é a que ten que 

adaptarse aos demais proxectos dos 

concellos da área. Terán que ser os 

concellos da área os que liciten os seus 

mecanismos de bici municipal que 

estean coordinados co servizo da 

pidiendo una autoridad única 

metropolitana de transporte, que, señor 

Deus, es necesaria nuestra área 

metropolitana, porque las decisiones 

sobre movilidad en A Coruña las tenemos 

que tomar en A Coruña y en los 

ayuntamientos del área, no las tiene que 

tomar la señora Ethel Vázquez sin contar 

con los ayuntamientos del área 

metropolitana, ¿no?, después ocurren 

cosas como la pasarela... Ethel, señora 

Ethel Vázquez, que además tiene una nula 

información sobre todos esos supuestos 

planes que tiene para el área 

metropolitana. Sabemos que tiene planes 

sobre movilidad ciclista de los que nada 

sabemos, sabemos que tiene planes para 

aparcamientos disuasorios de los que 

tampoco tenemos ninguna información, 

nada nos quiere contar la señora Ethel 

Vázquez, aparcamientos disuasorios, 

señora Veira, que tendrán que estar en 

los municipios del entorno de A Coruña, 

no en el propio término municipal de A 

Coruña, porque si no, no son disuasorios, 

no disuaden de nada. Por lo tanto, les 

pido, señores del Partido Popular, que, 

no sé...desde mi teléfono, señora Ethel 

Vázquez, del correo...díganle dónde está 

el despacho, aquí, en el ayuntamiento, 

porque no tenemos respuesta de nada. 

Llevamos desde julio, por ejemplo, 

esperando para saber si la Xunta va o no 

va a bonificar el bus urbano en A 

Coruña. No tuvimos respuesta. Dan la 

carta que remitimos, solo unas 

declaraciones de las que lo único que 

comprobamos es que no tiene ni idea de 

cómo funcionan las bonificaciones en el 

bus urbano de la ciudad. Hablamos 

también con los ayuntamientos del área 

metropolitana, que mostraron interés en 

la red de BiciCoruña, pero entenderán 

que A Coruña, con una red ya montada y 

en funcionamiento no es la que tiene que 

adaptarse a los demás proyectos de los  

ayuntamientos del área. Tendrán que ser 

los ayuntamientos del área los que liciten 
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Coruña. Entón, nese sentido, e que 

conste aquí en acta, todo o noso 

compromiso para ensinarlles a eses 

concellos como funciona o noso servizo 

e buscar a maneira de adaptar eses 

servizos que están licitando ao servizo 

da Coruña. Impulsamos tamén desde o 

Goberno municipal, desde este goberno 

municipal, o transporte de ría e que se 

está a traballar co Concello de Oleiros. 

E, por último, a aposta polos usos 

vinculados á mobilidade nos terreos 

portuarios, que tamén foi sempre 

defendida pola nosa alcaldesa, 

solicitando que parte de las liñas 

metropolitanas que acceden á cidade, o 

fagan dentro dos terreos portuarios 

liberando á cidade deses tráficos. 

Sinalar, ademais, iso que é o referente 

ao proxecto de Alfonso Molina, que tal 

como se solicita ao Estado xa conta con 

máis espazos peonís, máis zonas verdes 

e percorridos ciclables, pero, como lles 

dicía, era o que estaba negociado. Por 

tanto, non é, sería necesario instarlle ao 

Estado a facer o que xa está facendo. 

Estamos a configurar unha nova Coruña 

no eido da mobilidade, con inversións e 

actuacións como hai moitos anos que 

non se vían na... (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención) ...precisamos, tamén, que 

a contorna metropolitana aposte polo 

mesmo modelo, o único modelo que ten 

futuro, e, polo tanto, votaremos a favor. 

Grazas. 

 

 

 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Díaz. 

 

Procedemos á votación desta moción, 

sobre a que non constan emendas. 

 

Votación da terceira moción 

sus mecanismos de bici municipal que 

estén coordinados con el servicio de A 

Coruña. Entonces, en ese sentido, y que 

conste aquí en acta, todo nuestro 

compromiso para enseñarles a esos 

ayuntamientos cómo funciona nuestro 

servicio y buscar la manera de adaptar 

esos servicios que están licitando al 

servicio de A Coruña. Impulsamos 

también desde el Gobierno municipal, 

desde este gobierno municipal, el 

transporte de ría y que se está trabajando 

con el Ayuntamiento de Oleiros. Y, por 

último, la apuesta por los usos vinculados 

a la movilidad en los terrenos portuarios, 

que también fue siempre defendida por 

nuestra alcaldesa, solicitando que parte 

de las líneas metropolitanas que acceden 

a la ciudad, lo hagan dentro de los 

terrenos portuarios liberando a la ciudad 

de esos tráficos. Señalar, además, eso que 

es el referente al proyecto de Alfonso 

Molina, que tal como se solicita al Estado 

ya cuenta con más espacios peatonales, 

más zonas verdes y recorridos ciclables, 

pero, como les decía, era lo que estaba 

negociado. Por tanto, no es, sería 

necesario instarle al Estado a hacer lo 

que ya está haciendo. Estamos 

configurando una nueva Coruña en el 

ámbito de la movilidad, con inversiones y 

actuaciones como hace muchos años que 

no se veían en la... (se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tiempo de intervención) ...necesitamos, 

también, que el entorno metropolitano 

apueste por el mismo modelo, el único 

modelo que tiene futuro, y, por tanto, 

votaremos a favor. Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Díaz. 

 

Procedemos a la votación de esta moción, 

sobre la que no constan enmiendas. 

 

Votación de la tercera moción 
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presentada polo Grupo Municipal da 

Marea Atlántica 

 

 

Seguidamente, por parte da Presidencia 

sométese a votación a moción 

presentada polo Grupo Municipal Marea 

Atlántica sobre mobilidade 

metropolitana, producíndose o seguinte 

resultado: 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Abstense o Grupo Municipal do Partido 

Popular (PP) (9 abstencións). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal da 

Marea Atlántica (MA) (3 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Queda aprobada. 

 

175. Moción do Grupo Municipal da 

Marea Atlántica sobre mobilidade 

metropolitana 

 

Acordo 

 

1.- Instar o Goberno local a: 

 

- Recuperar a Mesa de Alcaldes e 

Alcaldesas da Área Metropolitana para 

presentada por el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica 

 

 

Seguidamente, por parte de la 

Presidencia se somete a votación la 

moción presentada por el Grupo 

Municipal Marea Atlántica sobre 

movilidad metropolitana, produciéndose 

el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Se abstiene el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 abstenciones). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (3 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Queda aprobada. 

 

175. Moción del Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica sobre movilidad 

metropolitana 

 

Acuerdo 

 

1.- Instar al Gobierno local a: 

 

- Recuperar la Mesa de Alcaldes y 

Alcaldesas del Área Metropolitana para 
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planificar unha mobilidade 

metropolitana sostible e elevar 

demandas conxuntas ao resto das 

administracións. 

 

- Deseñar un servizo de transporte en 

barco pola ría ao Concello de Oleiros 

que supere o uso recreativo e sexa útil 

para os desprazamentos cotiáns, cos 

necesarios investimentos en 

infraestruturas como peiraos de atraque 

ou aparcamentos disuasorios. 

 

 

- Coordinar o servizo de Bicicoruña co 

dos concellos limítrofes de Arteixo, 

Culleredo e Oleiros. 

 

- Situar a mobilidade de proximidade 

alternativa ao coche como un dos 

principais criterios na futura 

reordenación dos terreos portuarios, nas 

súas diversas modalidades: mobilidade 

peonil, ciclista, en bus, en tren de 

cercanías e en barco pola ría. 

 

2.- Instar a Xunta de Galicia a: 

 

- Fomentar a coordinación do servizo de 

bus interurbano co de bus urbano a nivel 

tarifario e de intercambiadores. 

 

- Impulsar co resto das administracións 

con competencias en transporte público 

urbano e interurbano unha Autoridade 

Única de Transporte da Área 

Metropolitana da Coruña. 

 

- Facilitar o transporte de bicicleta no 

bus interurbano. 

 

3.- Instar o Goberno do Estado a: 

 

- Enfocar os proxectos de mellora 

previstos para a avenida da Vedra ou a 

ponte da Pasaxe a unha mobilidade 

alternativa ao automóbil: carrís bus e 

para vehículos de alta ocupación, vías 

planificar una movilidad metropolitana 

sostenible y elevar demandas conjuntas al 

resto de las administraciones. 

 

 

- Diseñar un servicio de transporte en 

barco por la ría al Ayuntamiento de 

Oleiros que supere el uso recreativo y sea 

útil para los desplazamientos cotidianos, 

con las necesarias inversiones en 

infraestructuras como muelles de atraque 

o aparcamientos disuasorios. 

 

 

- Coordinar el servicio de Bicicoruña con 

el de los ayuntamientos limítrofes de 

Arteixo, Culleredo y Oleiros. 

 

- Situar la movilidad de cercanías 

alternativa al coche como uno de los 

principales criterios en la futura 

reordenación de los terrenos portuarios, 

en sus diversas modalidades: movilidad 

peatonal, ciclista, en bus, en tren de 

cercanías y en barco por la ría. 

 

2.- Instar a la Xunta de Galicia a: 

 

- Fomentar la coordinación del servicio 

de bus interurbano con el de bus urbano 

a nivel tarifario y de intercambiadores. 

 

- Impulsar con el resto de las 

administraciones con competencias en 

transporte público urbano e interurbano 

una Autoridad Única de Transporte del 

Área Metropolitana de A Coruña. 

 

- Facilitar el transporte de bicicleta en el 

bus interurbano. 

 

3.- Instar al Gobierno del Estado a: 

 

- Enfocar los proyectos de mejora 

previstos para la avenida de A Vedra o el 

puente de A Pasaxe a una movilidad 

alternativa al automóvil: carriles bus y 

para vehículos de alta ocupación, vías 
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ciclables, accesibilidade peonil, etc... 

 

 

- Modernizar a rede ferroviaria para 

mellorar as conexións coas cidades de 

Ferrol e Lugo e implantar un servizo de 

cercanías na área metropolitana. 

 

- Facilitar o transporte de bicicletas no 

tren de proximidade. 

 

Presidencia 

 

Pasamos xa ás mocións presentadas 

polo Partido Popular.  

 

Á primeira de elas, sobre terreos 

portuarios, consta unha emenda de 

substitución do Grupo da Marea 

Atlántica.  

 

Señor Lorenzo, ten a palabra.  

 

MOCIÓNS PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DO 

PARTIDO POPULAR 

 

Primeira. Moción sobre terreos 

portuarios.  

 

Sobre esta moción consta presentada 

unha emenda de substitución polo 

Grupo Municipal da Marea Atlántica 

 

Señor Lorenzo Torres 

 

Grazas alcaldesa.  

 

Ben, en primeiro lugar boas tardes a 

todas e a todos os presentes e aos que 

nos seguen a través da retransmisión en 

directo e unhas palabras de benvida á 

miña querida amiga e compañeira 

Susana Soneira. Son coñecedor da túa 

gran valía profesional, espero que iso 

tamén se traslade ao teu traballo 

político e os meus mellores desexos 

nesta nova etapa.  

ciclables, accesibilidad peatonal, etc... 

 

 

- Modernizar la red ferroviaria para 

mejorar las conexiones con las ciudades 

de Ferrol y Lugo e implantar un servicio 

de cercanías en el área metropolitana. 

 

- Facilitar el transporte de bicicletas en 

el tren de cercanías. 

 

Presidencia 

 

Pasamos ya a las mociones presentadas 

por el Partido Popular.  

 

A la primera de ellas, sobre terrenos 

portuarios, consta una enmienda de 

sustitución del Grupo de A Marea 

Atlántica.  

 

Señor Lorenzo, tiene la palabra. 

 

MOCIONES PRESENTADAS POR EL 

GRUPO MUNICIPAL DEL PARTIDO 

POPULAR  

 

Primera. Moción sobre terrenos 

portuarios.  

 

Sobre esta moción consta presentada 

una enmienda de sustitución por el 

Grupo Municipal de la Marea Atlántica. 

 

Señor Lorenzo Torres 

 

Gracias alcaldesa.  

 

Bueno, en primer lugar, buenas tardes a 

todas y a todos los presentes y a los que 

nos siguen por streaming y unas palabras 

de bienvenida a mi querida amiga y 

compañera Susana Soneira. Soy 

conocedor de tu gran valía profesional, 

espero que eso también se traslade a tu 

trabajo político y mis mejores deseos en 

esta nueva etapa.  
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Traemos hoxe aquí unha moción que 

fala sobre o Porto, que fala sobre o 

Porto da Coruña e que pedimos que se 

desbloqueen os acordos para o 

desenvolvemento dos terreos portuarios. 

No fondo o que estamos a pedir é que se 

cumpra o acordo que un día ofreceu 

este goberno municipal de que o Porto 

ían poñer uns fondos por parte do 

Goberno, do 75 %, a 20 % a Xunta e o 

5 % o Porto. Isto foi un acordo, un 

acordo, xa digo, que levou a propia 

alcaldesa, que foi a que o ofreceu ás 

partes, que as partes as aceptaron, pero 

ata o día de hoxe pasou máis dun ano e 

non sabemos nada deste acordo.  

 

Entón, no fondo o que estamos a pedir e 

solicitando é que a alcaldesa manteña a 

súa palabra, cumpra o que dixo e leve 

adiante este acordo. Que sexa valente, 

que sexa valente á hora de levalo a 

cabo porque eu entendo que aquí pode 

haber un tema que é que a algún grupo 

político, que no fondo está a soster a 

vostedes no goberno, pois non está de 

acordo con este acordo.  

 

 

E chámame a atención un pouco este 

exercicio do Regulamento que vostedes 

están a utilizar, que é por parte da 

Marea de presentar unha moción. Unha 

moción que non é de adición, porque se 

fose de adición eu estaría tamén de 

acordo —perdón, unha emenda— se 

fose de adición eu estaría de acordo—, 

é de substitución. É que non falemos do 

acordo chegado pola alcaldesa e que 

falemos doutras cousas. Entón claro, 

non lla podo aceptar aínda que estea de 

acordo no contido.  

 

Entón a min ás veces chámame a 

atención este exercicio que fan vostedes 

non? Por unha banda, eu oínlle a 

vostede o outro día, señor Iago 

 

Traemos hoy aquí una moción que habla 

sobre el Puerto, que habla sobre el Puerto 

de La Coruña y que pedimos que se 

desbloqueen los acuerdos para el 

desarrollo de los terrenos portuarios. En 

el fondo lo que estamos pidiendo es que 

se cumpla el acuerdo que un día ofreció 

este gobierno municipal de que el Puerto 

se iban a poner unos fondos por parte del 

Gobierno, del 75 %, el 20 % la Xunta y el 

5 % el Puerto. Esto fue un acuerdo, un 

acuerdo, ya digo, que llevó la propia 

alcaldesa, que fue la que lo ofreció a las 

partes, que las partes las aceptaron, pero 

hasta el día de hoy ha pasado más de un 

año y no sabemos nada de este acuerdo.  

 

Entonces, en el fondo lo que estamos 

pidiendo y solicitando es que la alcaldesa 

mantenga su palabra, cumpla lo que ha 

dicho y se lleve adelante este acuerdo. 

Que sea valiente, que sea valiente a la 

hora de llevarlo a cabo porque yo 

entiendo que aquí puede haber un tema 

que es que a algún grupo político, que en 

el fondo está sosteniendo a ustedes en el 

gobierno, pues no está de acuerdo con 

este acuerdo.  

 

Y me llama la atención un poco este 

ejercicio del Reglamento que ustedes 

están utilizando, que es por parte de la 

Marea de presentar una moción. Una 

moción que no es de adición porque si 

fuera de adición yo estaría también de 

acuerdo —perdón, una enmienda— si 

fuera de adición yo estaría de acuerdo, es 

de sustitución. Es que no hablemos del 

acuerdo llegado por la alcaldesa y que 

hablemos de otras cosas. Entonces claro, 

no se la puedo aceptar, aunque esté de 

acuerdo en el contenido.  

 

Entonces a mí a veces me llama la 

atención este ejercicio que hacen ustedes 

¿no? Por un lado, yo le oí a usted el otro 

día, señor Iago Martínez: estamos ante el 
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Martínez: estamos ante o goberno máis 

deshonesto que houbo neste Concello. 

Son palabras súas do pleno pasado. 

Hoxe escenificaban aí vostedes unha 

discusión sobre os orzamentos, mesmo 

falaban de responsabilidade os uns cos 

outros coma se levasen mal, pero ao 

final uns e outros fan o caldo gordo e 

veñen a auxiliar cando é necesario. 

Porque aquí o que se pretende é: non 

falemos do acordo, non falemos porque 

non estamos de acordo con ese acordo, 

e falemos doutros temas.  

 

O mesmo fixeron antes coa moción de 

violencia de xénero. Presentaron 

vostedes unha emenda á do PP. Por que 

non a fixeron vostedes? E porque 

presentaron unha emenda, una emenda 

de substitución? Por iso non foi 

aprobada a moción do Partido Popular. 

Entón, non me parece un xogo limpo.  

 

Ou sexa, utilizaba antes unha frase a 

señora Yoya Neira, dicía: isto é un 

exercicio de hipocrisía. Isto si que están 

a facer vostedes é un exercicio de 

hipocrisía, que por unha banda se di o 

que se di, escenifican unhas cousas e 

doutra banda son vostedes os que 

manteñen a este goberno ao que vostede 

cualifica como deshonesto. 

 

E eu xa lle digo que pido que sexan 

valentes, valentes non só nisto, tamén 

no tema da condonación da débeda. Eu 

creo que neste pleno aprobouse varias 

mocións por todos os grupos políticos, 

que estaban de acordo en que se 

condonara a débeda do mesmo xeito 

que se fixo en Valencia. O Partido 

Popular presentou unha emenda aos 

orzamentos para que se incluíse esa 

condonación. Esa emenda non foi 

admitida. Non me consta para nada que 

o Partido Socialista haxa presentado 

unha emenda aos orzamentos ou o 

Bloque unha emenda aos orzamentos 

gobierno más deshonesto que hubo en 

este Ayuntamiento. Son palabras suyas 

del pleno pasado. Hoy escenificaban ahí 

ustedes una discusión sobre los 

presupuestos, incluso hablaban de 

responsabilidad los unos con los otros 

como si se llevasen mal, pero al final 

unos y otros hacen el caldo gordo y se 

vienen a auxiliar cuando es necesario. 

Porque aquí lo que se pretende es: no 

hablemos del acuerdo, no hablemos 

porque no estamos de acuerdo con ese 

acuerdo, y hablemos de otros temas.  

 

Lo mismo hicieron antes con la moción 

de violencia de género. Presentaron 

ustedes una enmienda a la del PP ¿Por 

qué no la hicieron ustedes? ¿Y por qué 

presentaron una enmienda, una enmienda 

de sustitución? Por eso no fue aprobada la 

moción del Partido Popular. Entonces, no 

me parece un juego limpio.  

 

O sea, utilizaba antes una frase la señora 

Yoya Neira, decía: esto es un ejercicio de 

hipocresía. Esto sí que están haciendo 

ustedes es un ejercicio de hipocresía, que 

por un lado se dice lo que se dice, 

escenifican unas cosas y por otro lado son 

ustedes los que mantienen a este gobierno 

al que usted califica como deshonesto. 

 

 

Y yo ya le digo que pido que sean 

valientes, valientes no solo en esto, 

también en el tema de la condonación de 

la deuda. Yo creo que en este pleno se 

aprobó varias mociones por todos los 

grupos políticos, que estaban de acuerdo 

en que se condonara la deuda al igual que 

se hizo en Valencia. El Partido Popular 

presentó una enmienda a los presupuestos 

para que se incluyera esa condonación. 

Esa enmienda no fue admitida. No me 

consta para nada que el Partido Socialista 

haya presentado una enmienda a los 

presupuestos o el Bloque una enmienda a 

los presupuestos para la condonación de 
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para a condonación da débeda igual 

que ocorreu con Valencia.  

 

E esta é a forma que teñen vostedes de 

traballar. Por unha banda ese quedar 

ben, esas mocións do imos facer, imos 

aprobar por unanimidade e despois 

esas mocións que vostedes non 

cumpren. Por iso dígolles, é unha forma 

de actuar.  

 

Acórdome que dicía na primeira 

intervención o señor Lage Tuñas, que 

por certo vinlle por primeira vez un 

exercicio de humildade, de verdade, 

chamoume a atención cando dixo 

daquilo: somos un goberno, cometemos 

moitos erros e temos algúns acertos. Bo, 

pois mire, sinceramente, hai que 

valorar ás veces a humildade dos 

políticos e vostede, o recoñecer que ten 

moitos erros, pois iso humanízao, 

humanízao, porque é unha realidade.  

 

Entón eu agora... ten vostede unha 

oportunidade moi boa que a pode 

aproveitar. Pode aproveitar esta 

oportunidade de aprobar, aprobar a 

moción que presenta o Partido Popular, 

que se leva a cabo a palabra que deu a 

alcaldesa, defender vostedes como 

grupo municipal o acordo a que chegou 

a alcaldesa e non deixar como unha 

persoa que falta á súa palabra ou que 

falta aos seus acordos porque iso 

despois trasládase a todo. Quen falta a 

un acordo tamén pode faltar a moitos 

máis, déixana vostedes en moi mala 

posición política se a alcaldesa non 

cumpre a súa palabra porque foi ela a 

que presentou o acordo. Entón teñen 

vostedes esta oportunidade de ouro de 

acertar. Dígoo para que non volva... 

non vaia no debe dos erros, senón no 

haber do positivo.  Porque o importante 

é o Porto da Coruña e estamos nós fóra 

neste momento de todo o que se está 

facendo alí pola súa actitude. O único 

la deuda igual que ocurrió con Valencia.  

 

 

Y esta es la forma que tienen ustedes de 

trabajar. Por un lado ese quedar bien, esas 

mociones del vamos a hacer, vamos a 

aprobar por unanimidad y después esas 

mociones que ustedes no cumplen. Por 

eso les digo, es una forma de actuar.  

 

 

Me acuerdo que decía en la primera 

intervención el señor Lage Tuñas, que por 

cierto le vi por primera vez un ejercicio 

de humildad, de verdad, me llamó la 

atención cuando dijo de aquello: somos 

un gobierno, cometemos muchos errores 

y tenemos algunos aciertos. Bueno, pues 

mire, sinceramente, hay que valorar a 

veces la humildad de los políticos y usted, 

el reconocer que tiene muchos errores, 

pues eso lo humaniza, lo humaniza, 

porque es una realidad.  

 

Entonces yo ahora... tiene usted una 

oportunidad muy buena que la puede 

aprovechar. Puede aprovechar esta 

oportunidad de aprobar, aprobar la 

moción que presenta el Partido Popular, 

que se lleva a cabo la palabra que dio la 

alcaldesa, defender ustedes como grupo 

municipal el acuerdo a que llegó la 

alcaldesa y no dejar como una persona 

que falta a su palabra o que falta a sus 

acuerdos porque eso después se traslada a 

todo. Quien falta a un acuerdo también 

puede faltar a muchos más, la dejan 

ustedes en muy mala posición política si 

la alcaldesa no cumple su palabra porque 

fue ella la que presentó el acuerdo. 

Entonces tienen ustedes esta oportunidad 

de oro de acertar. Lo digo para que no 

vuelva... no vaya en el debe de los 

errores, sino en el haber de lo positivo.  

Porque lo importante es el Puerto de La 

Coruña y estamos nosotros fuera en este 

momento de todo lo que se está haciendo 

allí por su actitud. El único que está 
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que está a facer algo é o propio Porto 

da Coruña —o señor Martín, que abriu 

o Porto a todos os cidadáns—, pero iso 

é o gran futuro desta cidade e estamos 

alleos sobre todo porque non cumpren, 

non cumpren vostedes co seu 

compromiso.  

 

Entón por iso dígolles e pídolles que 

fagan un exercicio de pensar non nun 

rédito político, non nun tema de partido, 

senón nun tema de cidade que nos 

compete a todos, que é que nós tomemos 

as rendas do futuro desta cidade, 

tomemos as rendas do futuro do Porto e 

entre todos traballemos para unha 

Coruña mellor.  

 

Moitísimas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Lorenzo. É unha 

tradición neste Pleno —xa pensei que 

escapaba vostede da tradición— aínda 

que o señor Fernández Prado non está, 

ou tamén don Martín, pois nós aquí nos 

chamamos don, dona con nome e señor, 

señora co apelido. Bueno, o señor Coira, 

ou don Roberto, pode contarlle, que 

temos algunha anécdota ao respecto.  

 

 

Señora Soneira, non... 

 

(A señora Soneira Lema fai un xesto 

indicativo de que non desexa tomar a 

palabra). 

 

...ten a palabra. Non a quere.  

 

Señora Faraldo ou dona Isabel, pode 

intervir.  

 

Señora Faraldo Calvo  

 

Moitas grazas.  

 

haciendo algo es el propio Puerto de La 

Coruña —el señor Martín, que ha abierto 

el Puerto a todos los ciudadanos—, pero 

eso es el gran futuro de esta ciudad y 

estamos ajenos sobre todo porque no 

cumplen, no cumplen ustedes con su 

compromiso.  

 

Entonces por eso les digo y les pido que 

hagan un ejercicio de pensar no en un 

rédito político, no en un tema de partido, 

sino en un tema de ciudad que nos 

compete a todos, que es que nosotros 

tomemos las riendas del futuro de esta 

ciudad, tomemos las riendas del futuro 

del Puerto y entre todos trabajemos para 

una Coruña mejor.  

 

Muchísimas gracias.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Lorenzo. Es una 

tradición en este Pleno —ya pensé que 

escapaba usted de la tradición— aunque 

el señor Fernández Prado no está, o 

también don Martín, pues nosotros aquí 

nos llamamos don, doña con nombre y 

señor, señora con el apellido. Bueno, el 

señor Coira, o don Roberto, puede 

contarle, que tenemos alguna anécdota al 

respecto.  

 

Señora Soneira, non... 

 

(La señora Soneira Lema hace un gesto 

indicativo de que no desea tomar la 

palabra). 

 

... tiene la palabra. No la quiere.  

 

Señora Faraldo o doña Isabel, puede 

intervenir. 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Muchas gracias.  
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Aínda que o señor Lorenzo non me 

pediu a min o exercicio de pensar na 

cidade vou intentar facelo. Vou a facelo, 

de feito.  

 

Este Pleno xa se pronunciou en moitas 

ocasións sobre a necesidade de buscar 

solución á débeda do Porto, xa sexa 

acadando a condonación do Estado da 

mesma ou xa fose creando un consorcio 

entre administracións co fin de buscar 

alternativas á mesma. Hai toda unha 

economía azul arredor do Porto que ten 

que dar todo o potencial que deste eido 

pode extraerse, tanto como o sector 

económico relacionado con todas as 

actividades entorno á pesca como —xa 

o estamos vendo—, no sector turístico, 

no eido cultural, no campo dos deportes 

tan sen explorar. Pero volver coa teima 

de comprar solo público non deixa de 

escandalizar a todas aquelas que cremos 

que eses 100.000 metros cadrados non 

poden, que poden e deben ser liberados, 

non lle poden costar un so euro ás arcas 

desta cidade porque xa son da cidade. E 

moito menos co risco de que tras ese 

investimento pódase xustificar por 

cuestións de rendibilidade toda unha 

operación especulativa na fachada 

marítima.  

 

 

Neste mesmo pleno xa votamos a favor 

do mais rotundo rexeitamento á venda e 

privatización dos terreos portuarios da 

Coruña. E instamos, neste mesmo pleno, 

ao Goberno local a negociacións 

interadministrativas a fin de procurar 

medidas lonxe de esa posible venda do 

solo público. Nesa liña e lonxe de toda 

dúbida imos a votar en contra desta 

moción a menos que sexa aceptada a 

emenda de Marea Atlántica, e de non 

selo votaremos a favor da emenda que 

recolle o plantexado tantas veces neste 

Pleno e o defendido non so neste Pleno, 

senón por plataformas e asociacións 

Aunque el señor Lorenzo no me pidió a 

mí el ejercicio de pensar en la ciudad voy 

a intentar hacerlo. Voy a hacerlo, de 

hecho.  

 

Este Pleno ya se pronunció en muchas 

ocasiones sobre la necesidad de buscar 

solución a la deuda del Puerto, ya sea 

alcanzando la condonación del Estado de 

la misma o ya fuese creando un consorcio 

entre administraciones con el fin de 

buscar alternativas a la misma. Hay toda 

una economía azul alrededor del Puerto 

que tiene que dar todo el potencial que de 

este campo puede extraerse, tanto como 

el sector económico relacionado con 

todas las actividades entorno a la pesca 

como —ya lo estamos viendo—, en el 

sector turístico, en el campo cultural, en 

el campo de los deportes tan sin explorar. 

Pero volver con la manía de comprar 

suelo público no deja de escandalizar a 

todas aquellas que creemos que esos 

100.000 metros cuadrados no pueden, 

que pueden y deben ser liberados, no le 

pueden costar un solo euro a las arcas de 

esta ciudad porque ya son de la ciudad. Y 

mucho menos con el riesgo de que tras 

esa inversión se pueda justificar por 

cuestiones de rentabilidad toda una 

operación especulativa en la fachada 

marítima.  

 

En este mismo pleno ya votamos a favor 

del más rotundo rechazo a la venta y 

privatización de los terrenos portuarios 

de A Coruña. E instamos, en este mismo 

pleno, al Gobierno local a negociaciones 

interadministrativas a fin de procurar 

medidas lejos de esa posible venta del 

suelo público. En esa línea y lejos de toda 

duda vamos a votar en contra de esta 

moción a menos que sea aceptada la 

enmienda de Marea Atlántica, y de no 

serlo votaremos a favor de la enmienda 

que recoge lo planteado tantas veces en 

este Pleno y lo defendido no solo en este 

Pleno, sino por plataformas y 
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veciñais desta cidade. 

 

Grazas.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Faraldo.  

 

Turno para o Bloque Nacionalista 

Galego, señora Veira.  

  

Señora Veira González 

 

Grazas, señora alcaldesa.  

 

Pois señor Lorenzo, pagar con cartos 

públicos por terreos que xa son 

públicos? Pois non, co voto do Bloque 

Nacionalista Galego, non. Condenar, 

condonar, perdón, a débeda do Porto da 

Coruña pola construción do Porto 

Exterior, que foi unha decisión de 

Estado, do mesmo xeito que se 

condonou a débeda de Valencia? Si.  

 

Eu non sei se lle escoitei mal, —e 

pídolle desculpas por adiantado—, pero 

pareceume escoitarlle que o BNG non 

rexistrara ningunha emenda ós 

Orzamentos do Estado pedindo isto. E 

si, desde que en Valencia se condonou a 

débeda, o Bloque Nacionalista Galego 

rexistrou emendas, iniciativas e demais 

no Congreso dos deputados 

demandando esa condonación desde un 

primeiro momento.  

 

Nós o que estamos a favor é de que se 

constitúa un consorcio 

interadministrativo para, pois, repensar 

a cuestión dos peiraos, pero claro, aquí 

non hai unha cuestión simplemente de 

propiedade, de quen son os peiraos, si se 

compran ou non. É que hai unha 

ordenación que prevalece, que está no 

PXOM en base a uns convenios —que 

eu estou de acordo coa moción da 

Marea Atlántica que pide que, pois, que 

asociaciones vecinales de esta ciudad. 

 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Faraldo.  

 

Turno para el Bloque Nacionalista 

Galego, señora Veira. 

 

Señora Veira González 

 

Gracias, señora alcaldesa.  

 

Pues señor Lorenzo, ¿pagar con dinero 

público por terrenos que ya son públicos? 

Pues no, con el voto del Bloque 

Nacionalista Galego, no. ¿Condenar, 

condonar, perdón, la deuda del Puerto de 

A Coruña por la construcción del Puerto 

Exterior, que fue una decisión de Estado, 

al igual que se condonó la deuda de 

Valencia? Sí.  

 

Yo no sé si le oí mal —y le pido disculpas 

por adelantado—, pero me pareció oírle 

que el BNG no  había registrado ninguna 

enmienda a los Presupuestos del Estado 

pidiendo esto. Y sí, desde que en Valencia 

se condonó la deuda, el Bloque 

Nacionalista Galego registró enmiendas, 

iniciativas y demás en el Congreso de los 

diputados demandando esa condonación 

desde un primer momento.  

 

 

Nosotros lo que estamos a favor es de que 

se constituya un consorcio 

interadministrativo para, pues, repensar 

la cuestión de los muelles, pero claro, 

aquí no hay una cuestión simplemente de 

propiedad, de quién son los muelles, si se 

compran o no. Es que hay una 

ordenación que prevalece, que está en el 

PGOM en base a unos convenios —que 

yo estoy de acuerdo con la moción de la 

Marea Atlántica que pide que, pues, que 
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se deixen sen efecto—, que din que 

Batería e Calvo Sotelo hai usos 

hoteleiros e usos terciarios, moitos miles 

de metros cadrados, e que en San Diego 

hai toda unha operación urbanística, que 

por certo vostedes de San Diego non se 

acordan, non sei se será iso do dedo que 

sinala a lúa ou algo así. So falan de 

Batería e de Calvo Sotelo, deixan San 

Diego, que son moitísimos mais metros 

cadrados e é, digamos, o caramelo mais 

xugoso da operación urbanística dos 

terreos portuarios. En fin, é bastante 

curioso que non toquen ese asunto.  

 

Ao que vou é que dende o Bloque 

Nacionalista Galego o que propoñemos 

é unha reordenación de todos os peiraos 

que están afectados polo convenio de 

2004. Nós o que propoñemos non só é 

unha cuestión de propiedade senón unha 

cuestión de usos de eses peiraos,  que 

eses peiraos teñen que utilizarse para 

usos produtivos, evidentemente para 

espazo libre e demais, pero que teñen 

que ter tamén un uso produtivo. Iso é o 

que levamos propoñendo desde hai 

moitos, moitos anos, e o que non 

entendemos é que o Partido Popular 

agora pois retome esa cuestión da 

compra de terreos públicos con cartos 

públicos cando teoricamente, 

teoricamente, pois o que se ten 

consensuado neste Salón de Plenos é 

outra cuestión. Claro que logo, cando 

chegamos á práctica pues xa non é tan 

así, non? 

 

Nada mais.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Veira.  

 

Turno para a Marea Atlántica, señor 

Martínez.  

 

Señor Martínez Durán 

se dejen sin efecto—, que dicen que 

Batería y Calvo Sotelo hay usos hoteleros 

y usos terciarios, muchos miles de metros 

cuadrados, y que en San Diego hay toda 

una operación urbanística, que por cierto 

ustedes de San Diego no se acuerdan, no 

sé si será eso del dedo que señala la luna 

o algo así. Solo hablan de Batería y de 

Calvo Sotelo, dejan San Diego, que son 

muchísimos más metros cuadrados, y es, 

digamos, el caramelo más jugoso de la 

operación urbanística de los terrenos 

portuarios. En fin, es bastante curioso 

que no toquen ese asunto.  

 

A lo que voy es que desde el Bloque 

Nacionalista Galego lo que proponemos 

es una reordenación de todos los muelles 

que están afectados por el convenio de 

2004. Nosotros lo que proponemos no 

solo es una cuestión de propiedad sino 

una cuestión de usos de esos muelles, que 

esos muelles tienen que utilizarse para 

usos productivos, evidentemente para 

espacio libre y demás, pero que tienen 

que tener también un uso productivo. Eso 

es lo que llevamos proponiendo desde 

hace muchos, muchos años, y lo que no 

entendemos es que el Partido Popular 

ahora pues retome esa cuestión de la 

compra de terrenos públicos con dinero 

público cuando teóricamente, 

teóricamente, pues lo que se ha 

consensuado en este Salón de Plenos es 

otra cuestión. Claro que luego, cuando 

llegamos a la práctica pues ya no es tan 

así, ¿no? 

 

Nada más. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Veira.  

 

Turno para la Marea Atlántica, señor 

Martínez. 

 

Señor Martínez Durán 
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Grazas, señora Rey.  

 

Non sei se vou ser capaz de transmitir 

canto lle agradecemos esta moción, 

señoras e señores do Partido Popular, 

cuanto lle agradecemos esta moción. En 

primeiro lugar porque nos da a 

oportunidade de celebrar a apertura dos 

peiraos de Calvo Sotelo e de Batería á 

cidadanía e de facer un recoñecemento a 

todas esas persoas que levan 20 anos, 20 

anos, nos primeiros, na mais absoluta 

soidade, moitas veces desafiando a liña 

oficial dos seus partidos, defendendo 

que esa apertura dos peiraos, sen 

desafectar o solo, sen privatizalo, sen 

pagar un peso, era posible. Pois dende 

eses pioneiros e esas pioneiras, ate as 

5.000 persoas que saíron no pasado 

mandato á rúa e a todas e cada unha das 

persoas que formaron parte do Goberno 

de Xulio Ferreiro, co alcalde Xulio 

Ferreiro á cabeza, o noso 

recoñecemento porque esa apertura é 

grazas a eles e a elas.  

 

En segundo lugar, isto é un pouco 

inconfesable, pero o pracer de velos 

disimular. Aquí hai tres forzas políticas 

que en primeira convocatoria ou en 

segunda convocatoria incorporaron no 

Plan Xeral de Ordenación Municipal 

unha cousa que nada ten que ver co que 

sucedeu en Calvo Sotelo e Batería, pero 

disimulan ben. Nós decatámonos e 

desfrutamos véndoos disimular.  

 

 

E en terceiro lugar, porque me da a 

opción de preguntarlle, señor Lorenzo, a 

quen representa vostede exactamente? A 

quen representa con esta iniciativa? A 

os veciños e ás veciñas que pasean 

tranquilamente polos peiraos sen 

desafectar nin pagar nada non os 

representan. A quen representan? A 

unha comisión de seguimento dos 

 

Gracias, señora Rey.  

 

No sé si voy a ser capaz de transmitir 

cuánto le agradecemos esta moción, 

señoras y señores del Partido Popular, 

cuánto le agradecemos esta moción. En 

primer lugar porque nos da la 

oportunidad de celebrar la apertura de 

los muelles de Calvo Sotelo y de Batería a 

la ciudadanía y de hacer un 

reconocimiento a todas esas personas que 

llevan 20 años, 20 años, en los primeros, 

en la más absoluta soledad, muchas veces 

desafiando la línea oficial de sus 

partidos, defendiendo que esa apertura de 

los muelles, sin desafectar el suelo, sin 

privatizarlo, sin pagar un duro, era 

posible. Pues desde esos pioneros y esas 

pioneras, hasta las 5.000 personas que 

salieron en el pasado mandato a la calle 

y a todas y cada una de las personas que 

formaron parte del Gobierno de Xulio 

Ferreiro, con el alcalde Xulio Ferreiro a 

la cabeza, nuestro reconocimiento porque 

esa apertura es gracias a ellos y a ellas.  

 

En segundo lugar, esto es un poco 

inconfesable, pero el placer de verlos 

disimular. Aquí hay tres fuerzas políticas 

que en primera convocatoria o en 

segunda convocatoria incorporaron en el 

Plan General de Ordenación Municipal 

una cosa que nada tiene que ver con lo 

que sucedió en Calvo Sotelo y Batería, 

pero disimulan bien. Nosotros nos 

enteramos y disfrutamos viéndolos 

disimular.  

 

Y en tercer lugar, porque me da la opción 

de preguntarle, señor Lorenzo, ¿a quién 

representa usted exactamente? ¿A quién 

representa con esta iniciativa? A los 

vecinos y a las vecinas que pasean 

tranquilamente por los muelles sin 

desafectar ni pagar nada no los 

representan. ¿A quién representan? ¿A 

una comisión de seguimiento de los 
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acordos da señora Rey? Unha comisión 

de afectados e afectadas polo 

incumprimento dos compromisos que 

adquire a señora Rey? Ou á Xunta de 

Galicia que quere poñer unha pica en 

Flandes, que quere exercer o seu dereito 

de pernada sobre o Bordo Literal e 

colocar, como facía Vázquez na súa 

etapa, digamos serodia colocar algún, 

algunha cousa, algunha cousa aí que lle 

recorde á xente que a Xunta de Galicia 

tamén participou na conquista do litoral 

da Coruña? Ou aos acredores? A 

Puertos del Estado? É que non o 

entendo honestamente, non entendo 

como poucos días despois de abrir os 

peiraos á cidadanía, que poidan ser 

percorridos de novo polos veciños e as 

veciñas sen privatizalos, sen 

desafectalos, sen vendelos, sen empeñar 

o Orzamento municipal, traen unha 

moción para pedir que se pague por 

pasear polo Bordo Litoral da Coruña, é 

que non me cabe na cabeza.  

 

Nos formamos parte desa estirpe que 

antes mencionei que durante 20 anos 

leva defendendo o que é xusto e imos 

gañando, entón xa estamos na seguinte 

fase. É que non é que non queiramos 

discutir sobre a súa iniciativa, que 

ademais está visto que estamos 

discutindo sobre a súa iniciativa. A 

Marea Atlántica é moi capaz, moi 

capaz, asegúrollo que a coñezo ben por 

dentro, moi capaz, pero o regulamento 

orgánico municipal non o fixemos nos. 

O que está en vigor xa estaba en vigor 

cando vostede era membro do goberno, 

é o mesmo para todos. Son as mesmas 

regras de xogo e aquí estamos 

discutindo a súa iniciativa. Que pasa? 

Que nos vamos un paso por diante. Nos 

non queremos vir aquí a pedir que se 

invista Orzamento do Concello da 

Coruña para abrir os peiraos que xa 

están abertos e que xa son públicos.  

 

acuerdos de la señora Rey? ¿Una 

comisión de afectados y afectadas por el 

incumplimiento de los compromisos que 

adquiere la señora Rey? ¿O a la Xunta de 

Galicia que quiere poner una pica en 

Flandes, que quiere ejercer su derecho de 

pernada sobre el Borde Literal y colocar, 

como hacía Vázquez en su etapa digamos 

tardía, colocar algún, alguna cosa, 

alguna cosa ahí que le recuerde a la 

gente que la Xunta de Galicia también 

participó en la conquista del litoral de A 

Coruña? ¿O a los acreedores? ¿A 

Puertos del Estado? Es que no lo 

entiendo honestamente, no entiendo como 

pocos días después de abrir los muelles a 

la ciudadanía, que puedan ser recorridos 

de nuevo por los vecinos y las vecinas sin 

privatizarlos, sin desafectarlos, sin 

venderlos, sin empeñar el Presupuesto 

municipal, traen una moción para pedir 

que se pague por pasear por el Borde 

Litoral de A Coruña, es que no me cabe 

en la cabeza.  

 

Nosotros formamos parte de esa estirpe 

que antes mencioné que durante 20 años 

lleva defendiendo lo que es justo y vamos 

ganando, entonces ya estamos en la 

siguiente fase. Es que no es que no 

queramos discutir sobre su iniciativa, que 

además está visto que estamos 

discutiendo sobre su iniciativa. La Marea 

Atlántica es muy capaz, muy capaz, se lo 

aseguro que la conozco bien por dentro, 

muy capaz, pero el reglamento orgánico 

municipal no lo hicimos nosotros. Lo que 

está en vigor ya estaba en vigor cuando 

usted era miembro del gobierno, es el 

mismo para todos. Son las mismas reglas 

de juego y aquí estamos discutiendo su 

iniciativa. ¿Qué pasa? Que nosotros 

vamos un paso por delante. Nosotros no 

queremos venir aquí a pedir que se 

invierta Presupuesto del Ayuntamiento de 

A Coruña para abrir los muelles que ya 

están abiertos y que ya son públicos.  
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Entón vimos aquí e traemos unha 

proposta de acordo mais avanzada que a 

súa, mais útil para a cidade. E que 

propoñemos?, que celebremos a 

apertura dos peiraos, que celebremos 

ademais que os peiraos, como algúns 

defendemos sempre e seguiremos 

defendendo, se podían abrir así, sen 

empeñar ningunha administración local, 

sen privatizar, sen desafectar. 

Propoñemos que se abra unha nova fase 

neste proceso, que non quedemos aí, 

que é unha boísima noticia pero hai 

moito que recuperar. Ademais, á A 

Marea Atlántica quédalle moito carrete 

por dar na batalla portuaria, non nos 

imos cansar nunca. 

 

Esixir, ademais, posto que podemos 

abrir os peiraos, posto que ademais o 

señor Fernández Prado, don Martín, 

presidente da Autoridade Portuaria, non 

se cansa de dicir que o Porto Exterior de 

Punta Langosteira despega, que ten un 

modelo, que arranca, que é capaz de 

xerar beneficios e autofinanciarse, razón 

de mais para liquidar dunha santa vez os 

convenios de 2004, os seus. Liquidalos 

e liberar o Bordo Litoral das cargas de 

Punta Langosteira que xa parece que xa 

se vai facendo maior Punta Langosteira 

e xa se pode pagar só. Non hai que 

privatizar o Bordo Litoral para pagar as 

cargas de Punta Langosteira. 

 

 

En terceiro lugar, que se constitúa de 

vez o consorcio público do que levamos 

falando nesta Corporación moitos anos. 

Porque está moi ben que unha 

administración ou outra consigne 

500.000 €, 1.000.000, 1.500.000, para 

que? Gárdenos, constitúan un consorcio 

e eses mesmos investimentos que vaian 

para capitalizar ese consorcio. Porque 

ese consorcio ten que acometer obras de 

urbanización, terá que construír 

equipamentos, terá que contribuír á 

Entonces venimos aquí y traemos una 

propuesta de acuerdo más avanzada que 

la suya, más útil para la ciudad. ¿Y qué 

proponemos?, que celebremos la 

apertura de los muelles, que celebremos 

además que los muelles, como algunos 

defendemos siempre y seguiremos 

defendiendo, se podían abrir así, sin 

empeñar ninguna administración local, 

sin privatizar, sin desafectar. 

Proponemos que se abra una nueva fase 

en este proceso, que no quedemos ahí, 

que es una buenísima noticia pero hay 

mucho que recuperar. Además, a La 

Marea Atlántica le queda mucho carrete 

por dar en la batalla portuaria, no nos 

vamos a cansar nunca. 

 

Exigir, además, puesto que podemos 

abrir los muelles, puesto que además el 

señor Fernández Prado, don Martín, 

presidente de la Autoridad Portuaria, no 

se cansa de decir que el Puerto Exterior 

de Punta Langosteira despega, que tiene 

un modelo, que arranca, que es capaz de 

generar beneficios y autofinanciarse, 

razón de más para liquidar de una santa 

vez los convenios de 2004, los suyos. 

Liquidarlos y liberar el Borde Litoral de 

las cargas de Punta Langosteira que ya 

parece que ya se va haciendo mayor 

Punta Langosteira y ya se puede pagar 

solo. No hay que privatizar el Borde 

Litoral para pagar las cargas de Punta 

Langosteira. 

 

En tercer lugar, que se constituya ya el 

consorcio público del que llevamos 

hablando en esta Corporación muchos 

años. Porque está muy bien que una 

administración u otra consigne 500.000 

€, 1.000.000, 1.500.000, ¿para qué? 

Guárdenlos, constituyan un consorcio y 

esas mismas inversiones que vayan para 

capitalizar ese consorcio. Porque ese 

consorcio tiene que acometer obras de 

urbanización, tendrá que construir 

equipamientos, tendrá que contribuir a la 
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transformación deses peiraos.  

 

E, en terceiro lugar, e esta xa é unha 

mensaxe mais para o Goberno 

municipal, hai que retomar o debate, hai 

que reabrir o debate do futuro á 

cidadanía e hai que tomar a iniciativa. 

Porque miren, podemos e debemos 

debater sobre a pasarela de marras e 

sobre a plataforma de baño do Parrote, 

insisto, podemos e debemos debater, 

pero señora Rey, se estamos falando da 

plataforma de baño do Parrote ou da 

pasarela é porque vostedes non levan a 

iniciativa, non levan a iniciativa e están 

deixando ese campo a Feijóo ou a 

Rueda ou a quen queira que represente a 

Feijóo na presidencia da Xunta de 

Galicia. Hai que retomar a iniciativa, hai 

que reabrir o debate á cidadanía e hai 

que volver a facerse cargo do futuro do 

Porto. 

 

No entanto, celebramos unha vez mais 

que moita xente durante 20 anos tiña 

razón e por fin podemos pasear polos 

peiraos de Calvo Sotelo e Batería.  

 

Nada mais, moitas grazas.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Martínez.  

 

Pecha o debate o señor Díaz Gallego 

polo Goberno municipal.  

 

Señor Díaz Gallego 

 

Moitas grazas. 

 

Menos mal, señor Martínez, porque eu 

estaba preocupado que ninguén lee a 

prensa, pero xa vexo que vostede mais 

eu si que a lemos e sabemos o que se 

ven dicindo nos últimos meses sobre a 

débeda de Langosteira, que parece que 

os outros grupos políticos, ou 

transformación de esos muelles.  

 

Y, en tercer lugar, y este ya es un mensaje 

más para el Gobierno municipal, hay que 

retomar el debate, hay que reabrir el 

debate del futuro a la ciudadanía y hay 

que tomar la iniciativa. Porque miren, 

podemos y debemos debatir sobre la 

pasarela de marras y sobre la plataforma 

de baño del Parrote, insisto, podemos y 

debemos debatir, pero señora Rey, si 

estamos hablando de la plataforma de 

baño del Parrote o de la pasarela es 

porque ustedes no llevan la iniciativa, no 

llevan la iniciativa y están dejando ese 

campo a Feijóo o a Rueda o a quién 

quiera que represente a Feijóo en la 

presidencia de la Xunta de Galicia. Hay 

que retomar la iniciativa, hay que reabrir 

el debate a la ciudadanía y hay que 

volver a hacerse cargo del futuro del 

Puerto. 

 

No obstante, celebramos una vez más que 

mucha gente durante 20 años tenía razón 

y por fin podemos pasear por los muelles 

de Calvo Sotelo y Batería.  

 

Nada más, muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Martínez.  

 

Cierra el debate el señor Díaz Gallego 

por el Gobierno municipal. 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Muchas gracias. 

 

Menos mal, señor Martínez, porque yo 

estaba preocupado porque nadie lee la 

prensa, pero ya veo que usted y yo sí que 

la leemos y sabemos lo que se viene 

diciendo en los últimos meses sobre la 

deuda de Langosteira, que parece que los 

otros grupos políticos, o concretamente el 
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concretamente o Partido Popular, tendo 

altos cargos no Porto da Coruña, non a 

leen e queren colocarnos un escenario 

que xa non existe, non? Pasan, seguen 

no pasado e non teñen memoria recente, 

non? 

 

Piden vostedes instar ao Goberno, instar 

ao Goberno municipal a executar a 

proposta presentada, efectivamente, por 

este Goberno municipal. Hai, pero é que 

resulta que hai 5 meses ven aquí o 

presidente de Portos do Estado e di 

exactamente isto entrecomillado, que 

Punta Langosteira pode, Autoridad 

Portuaria pode afrontar perfectamente o 

endebedamento adquirido co escenario 

dos novos proxectos. Segue: ese 

escenario de posta en valor, en 

referencia á implantación de empresas 

en Punta Langosteira, fai que calquera 

problema de orixe financeira diminúa 

amplamente. E di mais: pódese afrontar 

o endebedamento adquirido —perdón, 

está en castelán e estou traducíndoo— 

fai tempo, as cifras a medio e largo 

prazo que temos o avalan. 

 

 

Ó mellor no Partido Popular pensan: 

bueno este é Portos do Estado, está 

pagado polo Goberno socialista, pero 

imos a declaracións de Martín 

Fernández Prado. Perdoen que non o 

teño en grande plastificado, pero este 

creo que é o presidente da Autoridade 

Portuaria, militante do Partido Popular, 

compañeiro de bancada do señor 

Lorenzo que di exactamente —bueno o 

titular está aquí en grande—: 

Langosteira será capaz de pagar a 

débeda. Pero sigue: Langosteira está 

crecendo, xa bate récords de carga 

cada mes e se vai a autofinanciar para 

pagar a débeda. 

 

Entón, de que están aquí a falar? Que 

me ven a contar señor Lorenzo? Que 

Partido Popular, teniendo altos cargos en 

el Puerto de A Coruña, no la leen y 

quieren colocarnos un escenario que ya 

no existe, ¿no? Pasan, siguen en el 

pasado y no tienen memoria reciente, 

¿no? 

 

Piden ustedes instar al Gobierno, instar 

al Gobierno municipal a ejecutar la 

propuesta presentada, efectivamente, por 

este Gobierno municipal. Hace, pero es 

que resulta que hace 5 meses viene aquí 

el presidente de Puertos del Estado y dice 

exactamente esto entrecomillado, que 

Punta Langosteira puede, Autoridad 

Portuaria puede afrontar perfectamente 

el endeudamiento adquirido con el 

escenario de los nuevos proyectos. Sigue: 

ese escenario de puesta en valor, en 

referencia a la implantación de empresas 

en Punta Langosteira, hace que cualquier 

problema de origen financiero disminuya 

ampliamente. Y dice más: se puede 

afrontar el endeudamiento adquirido —

perdón, está en castellano y estoy 

traduciéndolo— hace tiempo, las cifras a 

medio y largo plazo que tenemos lo 

avalan. 

 

A lo mejor en el Partido Popular piensan: 

bueno este es Puertos del Estado, está 

pagado por el Gobierno socialista, pero 

vamos a declaraciones de Martín 

Fernández Prado. Perdonen que no lo 

tengo en grande plastificado, pero este 

creo que es el presidente de la Autoridad 

Portuaria, militante del Partido Popular, 

compañero de bancada del señor Lorenzo 

que dice exactamente —bueno el titular 

está aquí en grande—: Langosteira será 

capaz de pagar la deuda. Pero sigue: 

Langosteira está creciendo, ya bate 

récords de carga cada mes y se va a 

autofinanciar para pagar la deuda. 

 

 

Entonces, ¿de qué están aquí hablando? 

¿Qué me viene a contar señor Lorenzo? 
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nos ven contar? Que débeda? Se o señor 

Martín Fernández Prado xa está dicindo 

que Langosteira pódese autofinanciar e 

que a débeda a pagan os tráficos de 

Punta Langosteira, de que estamos 

falando? Se o Porto, como di o seu 

presidente —ó que non teño porque non 

crer—, pode afrontar a débeda sen 

axuda de esta nin a axuda externa de 

outras administracións a que ven a este 

pleno instando ao Goberno municipal?  

 

Ás dezasete horas e oito minutos 

entra no Salón de Sesións o señor 

Jorquera Caselas.  

 

Doulle outro dato que lles deixa mais 

aínda en evidencia: din na parte 

expositiva que a Xunta ten presupostado 

o diñeiro para comprar terreos no Porto 

pero o que non din é que ese diñeiro xa 

se está gastando nas piscinas do Parrote, 

co cal parece que a Xunta si que lee a 

prensa e entón está decidindo que ese 

diñeiro que tiña para comprar os terreos 

do Porto xa non fai falta e xa o gasta 

noutras cousas por ser por certo tamén, 

sen falar co Concello da Coruña. Din 

que a Autoridade Portuaria necesita que 

se lle axude coa débeda, a Autoridade 

Portuaria di que non lle fai falta que 

ninguén lle axude coa débeda. Din que a 

Xunta ten orzado o diñeiro para comprar 

terreos do Porto e a Xunta xa di en 

primavera que empezará a gastar ese 

diñeiro, pero noutros sitios.  

 

 

Entón céntrense, céntrense un pouco 

porque está claro que non están no 

escenario actual. Non sei en que 

escenario queren colocarnos, pero ese 

escenario xa pasou, xa pasou hai varios 

capítulos. A débeda que tanto 

proclamaban dende Autoridade 

Portuaria desaparece xa como variable 

no proceso de reordenación da fachada 

marítima da Coruña no momento en que 

¿Qué nos viene a contar? ¿Qué deuda? Si 

el señor Martín Fernández Prado ya está 

diciendo que Langosteira se puede 

autofinanciar y que la deuda la pagan los 

tráficos de Punta Langosteira, ¿de qué 

estamos hablando? Si el Puerto, como 

dice su presidente —al que no tengo 

porque no creer—, puede afrontar la 

deuda sin la ayuda externa de otras 

administraciones ¿a qué viene a este 

pleno instando al Gobierno municipal?  

 

A las diecisiete horas y ocho minutos 

entra en el Salón de Sesiones el señor 

Jorquera Caselas.  

 

Le doy otro dato que les deja más aún en 

evidencia: dicen en la parte expositiva 

que la Xunta tiene presupuestado el 

dinero para comprar terrenos en el 

Puerto pero lo que no dicen es que ese 

dinero ya se está gastando en las piscinas 

del Parrote, con lo cual parece que la 

Xunta sí que lee la prensa y entonces está 

decidiendo que ese dinero que tenía para 

comprar los terrenos del Puerto ya no 

hace falta y ya lo gasta en otras cosas, 

por ser por cierto también, sin hablar con 

el Ayuntamiento de A Coruña. Dicen que 

la Autoridad Portuaria necesita que se le 

ayude con la deuda, la Autoridad 

Portuaria dice que no le hace falta que 

nadie le ayude con la deuda. Dicen que la 

Xunta tiene presupuestado el dinero para 

comprar terrenos del Puerto y la Xunta 

ya dice en primavera que empezará a 

gastar ese dinero, pero en otros sitios.  

 

Entonces céntrense, céntrense un poco 

porque claro está que no están en el 

escenario actual. No sé en qué escenario 

quieren colocarnos, pero ese escenario ya 

pasó, ya pasó hace varios capítulos. La 

deuda que tanto proclamaban desde 

Autoridad Portuaria desaparece ya como 

variable en el proceso de reordenación de 

la fachada marítima de A Coruña en el 

momento en que el presidente de Puertos 
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o presidente de Portos do Estado e o 

presidente da Autoridade Portuaria 

recoñecen que o Porto vai poder pagala 

no seu principio de autonomía 

financeira, como non pode ser doutro 

modo. O escenario xa non é o que nos 

están plantexando non sei a que veñen 

con esta moción hoxe aquí, non existe 

ese escenario.  

 

O principal obxectivo era e é para os 

coruñeses que o Porto interior se abrise 

á cidadanía de forma gradual a medida 

que ditos espazos foran quedando sen 

actividade portuaria. E isto é algo que 

xa se está a producir e xa se está a 

producir en grande medida grazas á 

operativa do Porto Exterior que ten esa 

operativa pola desconexión desa, 

vamos, da conexión ferroviaria de Punta 

Langosteira, desatascada precisamente 

por este Goberno local en coordinación 

co Ministerio de Transportes a raíz da 

reunión interadministrativa do 23 de 

febreiro. Sei que non lle gusta escoitar ó 

Partido Popular isto, pero é que foi así. 

Gobernaron en todas as administracións 

e non se desbloqueou, desbloqueouse 

agora, desbloqueouse agora. 

 

 

Unha apertura, a dos peiraos, que por 

mais que se empeñen tamén en dicilo 

está sendo coordinada tanto pola 

Autoridade Portuaria como polo 

Concello. Non está traballando ninguén 

solo, non está traballando ninguén solo. 

O Concello da Coruña, tanto 

directamente como indirectamente, 

tanto impulsando actividades nos 

peiraos de Batería e Calvo Sotelo, como 

ven facendo, como directamente 

traballando —as obras están aí, poden 

verse, están sendo pagadas polo 

Concello da Coruña as obras de acceso 

a Calvo Sotelo na praza de Ourense—. 

Estamos traballando na apertura dos 

peiraos, estamos traballando na apertura 

del Estado y el presidente de la Autoridad 

Portuaria reconocen que el Puerto va a 

poder pagarla en su principio de 

autonomía financiera, como no puede ser 

de otro modo. El escenario ya no es el 

que nos están planteando, no sé a que 

vienen con esta moción hoy aquí, no 

existe ese escenario.  

 

 

El principal objetivo era y es para los 

coruñeses que el Puerto interior se 

abriera a la ciudadanía de forma gradual 

a medida que dichos espacios fueran 

quedando sin actividad portuaria. Y esto 

es algo que ya se está produciendo y ya 

se está produciendo en gran medida 

gracias a la operativa del Puerto Exterior 

que tiene esa operativa por la 

desconexión de esa, vamos, de la 

conexión ferroviaria de Punta 

Langosteira, desatascada precisamente 

por este Gobierno local en coordinación 

con el Ministerio de Transportes a raíz de 

la reunión interadministrativa del 23 de 

febrero. Sé que no le gusta escuchar al 

Partido Popular esto, pero es que fue así. 

Gobernaron en todas las 

administraciones y no se desbloqueó, se 

desbloqueó ahora, se desbloqueó ahora. 

 

Una apertura, la de los muelles, que por 

más que se empeñen también en decirlo 

está siendo coordinada tanto por la 

Autoridad Portuaria como por el 

Ayuntamiento. No está trabajando nadie 

solo, no está trabajando nadie solo. El 

Ayuntamiento de A Coruña, tanto 

directamente como indirectamente, tanto 

impulsando actividades en los muelles de 

Batería y Calvo Sotelo, como viene 

haciendo, como directamente trabajando 

—las obras están ahí, pueden verse, están 

siendo pagadas por el Ayuntamiento de A 

Coruña las obras de acceso a Calvo 

Sotelo en la plaza de Ourense—. Estamos 

trabajando en la apertura de los muelles, 

estamos trabajando en la apertura de los 
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dos peiraos realizando obras con cargo ó 

Orzamento municipal e alí é onde nos 

atoparán ó Goberno municipal 

traballando para mellorar eses espazos 

portuarios, traballando co noso 

Orzamento municipal en dotar a eses 

espazos da calidade que necesita un 

espazo urbano na cidade da Coruña.  

 

 

Os coruñeses querían volver a desfrutar 

do Porto e foi neste mandato cando se 

poido levar a cabo. Vostedes xa 

gobernaban antes a Xunta, xa 

ostentaban antes a presidencia da 

Autoridade Portuaria e incluso xa 

gobernaron ó mesmo tempo no Estado e 

aínda así non houbo ningunha mellora 

relativa ó Porto nin ó Porto exterior nin 

ó Porto interior nin ó acceso ó Porto dos 

coruñeses. O único que cambiou para 

que hoxe o  escenario hoxe sexa outro é 

que hai un goberno socialista en María 

Pita e que hai unha alcaldesa que 

traballa pola cidade, e grazas ó seu 

impulso e ó traballo coordinado coa 

Autoridade Portuaria, que o Porto estea 

aberto hoxe a toda a cidadanía.  

 

Moitas grazas.    

 

Presidencia 

 

Ben, moitas grazas señor Díaz.  

 

Entendendo que o Grupo Popular non 

acepta a emenda presentada pola Marea 

Atlántica, se procede en primeiro lugar 

a votar a emenda e despois a moción. 

 

 

Votación da emenda presentada polo 

Grupo da Municipal Marea Atlántica 

á primeira moción do Grupo 

Municipal do Partido Popular, sobre 

terreos portuarios 

 

Seguidamente pola Presidencia 

muelles realizando obras con cargo al 

Presupuesto municipal y allí es donde nos 

encontrarán al Gobierno municipal 

trabajando para mejorar esos espacios 

portuarios, trabajando con nuestro 

Presupuesto municipal en dotar a esos 

espacios de la calidad que necesita un 

espacio urbano en la ciudad de A 

Coruña.  

 

Los coruñeses querían volver a disfrutar 

del Puerto y fue en este mandato cuando 

se pudo llevar a cabo. Ustedes ya 

gobernaban antes la Xunta, ya ostentaban 

antes la presidencia de la Autoridad 

Portuaria e incluso ya gobernaron al 

mismo tiempo en el Estado y aun así no 

hubo ninguna mejora relativa al Puerto 

ni al Puerto exterior ni al Puerto interior 

ni al acceso al Puerto de los coruñeses. 

Lo único que cambió para que hoy el 

escenario hoy sea otro es que hay un 

gobierno socialista en María Pita y que 

hay una alcaldesa que trabaja por la 

ciudad, y gracias a su impulso y al 

trabajo coordinado con la Autoridad 

Portuaria, que el Puerto esté abierto hoy 

a toda la ciudadanía.  

 

Muchas gracias.    

 

Presidencia 

 

Bien, muchas gracias señor Díaz.  

 

Entendiendo que el Grupo Popular no 

acepta la enmienda presentada por la 

Marea Atlántica, se procede en primer 

lugar a votar la enmienda y después la 

moción. 

 

Votación de la enmienda presentada por 

el Grupo Municipal de la Marea 

Atlántica a la primera moción del Grupo 

Municipal del Partido Popular, sobre 

terrenos portuarios 

 

Seguidamente por la Presidencia se 
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sométese a votación a emenda de 

susbstitución presentada polo Grupo 

Municipal da Marea Atlántica á 

primeira moción do Grupo Municipal 

do Partido Popular, sobre terreos 

portuarios, producíndose o seguinte 

resultado: 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota en contra o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal da 

Marea Atlántica (MA) (3 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Abstense a concelleira non adscrita D.ª 

Susana Soneira Lema (1 abstención). 

 

Presidencia 

 

Grazas.  

 

Pois queda aprobada así.  

 

176. Moción presentada polo Grupo 

Municipal do Partido Popular,  

emendada polo Grupo Municipal da 

Marea Atlántica, sobre terreos  

portuarios .  

 

Acordo 

 

1. O Pleno celebra a apertura de Batería 

e Calvo Sotelo á cidadanía sen 

necesidade de privatizar nin desafectar 

somete a votación la enmienda de 

sustitución presentada por el Grupo 

Municipal de la Marea Atlántica a la 

primera moción del Grupo Municipal del 

Partido Popular, sobre terrenos 

portuarios, produciéndose el siguiente 

resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota en contra el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (3 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Se abstiene la concejala no adscrita D.ª 

Susana Soneira Lema (1 abstención). 

 

Presidencia 

 

Gracias.  

 

Pues queda aprobada así.  

 

176. Moción presentada por el Grupo 

Municipal del Partido Popular, 

emendada por el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica, sobre terrenos 

portuarios. 

 

Acuerdo 

 

1. El Pleno celebra la apertura de Batería 

y Calvo Sotelo a la ciudadanía sin 

necesidad de privatizar ni desafectar los 
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os terreos e insta as administracións a 

abrir unha nova fase na integración dos 

peiraos na cidade. 

 

2. O Pleno esíxelle ás partes que deixen 

sen efecto os convenios de 2004, 

considerados obsoletos de maneira 

unánime por todas as forzas políticas, 

liberando así o bordo litoral da cidade 

das cargas derivadas da construción do 

porto exterior de Punta Langosteira. 

 

 

3. O Pleno da Corporación urxe ás 

administracións a constituír e dotar de 

recursos un consorcio público para a 

xestión dos terreos portuarios e a súa 

integración na cidade, ao que deberían 

destinar os investimentos previstos no 

ámbito. 

 

4. O Pleno da Corporación urxe ao 

Goberno municipal a reabrir o debate 

portuario á participación e a retomar o 

impulso ao deseño do futuro do bordo 

litoral, para o que se deberán aprobar ou 

modificar os instrumentos de 

planeamento correspondentes. 

 

Segunda.  Moción sobre necesidades 

dos barrios.  

 

Sobre esta moción constan presentadas 

dúas emendas de substitución do 

Grupo Municipal do Bloque 

Nacionalista Galego e do Grupo 

Municipal da Marea Atlántica. 

 

Presidencia 

 

Terceira e última das mocións 

presentadas polo Grupo Popular sobre 

necesidades dos barrios.  

 

Constan dúas emendas, unha do BNG e 

outra da Marea Atlántica, que xa están 

transaccionadas co grupo propoñente, 

polo tanto, se defenderá a moción e se 

terrenos e insta a las administraciones a 

abrir una nueva fase en la integración de 

los muelles en la ciudad.  

 

2. El Pleno exige a las partes que dejen 

sin efecto los convenios de 2004, 

considerados obsoletos de manera 

unánime por todas las fuerzas políticas, 

liberando así el borde litoral de la ciudad 

de las cargas derivadas de la 

construcción del puerto exterior de Punta 

Langosteira. 

 

3.- El Pleno de la Corporación urge a las 

administraciones a constituir y dotar de 

recursos un consorcio público para la 

gestión de los terrenos portuarios y su 

integración en la ciudad, al que deberían 

destinar las inversiones previstas en el 

ámbito.  

 

4. El Pleno de la Corporación urge al 

Gobierno municipal a reabrir el debate 

portuario a la participación y a retomar 

el impulso al diseño del futuro del borde 

litoral, para lo cual se deberán aprobar o 

modificar los instrumentos de 

planeamiento correspondientes. 

 

Segunda.  Moción sobre necesidades de 

los barrios.  

 

Sobre esta moción constan presentadas 

dos enmiendas de sustitución del Grupo 

Municipal del Bloque Nacionalista 

Galego y del Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica. 

 

Presidencia 

 

Tercera y última de las mociones 

presentadas por el Grupo Popular sobre 

necesidades de los barrios.  

 

Constan dos enmiendas, una del BNG y 

otra de la Marea Atlántica, que ya están 

transaccionadas con el grupo 

proponente, por lo tanto, se defenderá la 
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fará unha única votación. 

 

Señor Deus, ten a palabra. 

 

Señor Deus Álvarez 

 

Moitas grazas señora alcaldesa.  

 

Saudar en primeiro lugar ós veciños do 

barrio do Birloque que hoxe nos 

acompañan na tribuna para mostrar a 

súa preocupación polo que vai pasar no 

seu barrio, e a Iris e Alfonso tamén esa 

preocupación pola perda que pode ser 

do seu posto de traballo, así como 

lamentar que hoxe non haxan podido 

intervir no escano cidadán a pesar de 

habelo solicitado.  

 

Un recente informe do Plan Estratéxico 

encargado polo Goberno local para 

adaptar a cidade nos obxectivos da 

Axenda 2030 advirte de que a cidade se 

caracteriza por unha crecente 

desigualdade entre os barrios. A 

ninguén deberían de sorprenderlle estas 

conclusións se coñecemos as demandas 

da maioría dos barrios a través dos 

seus veciños e que denuncian unha e 

outra vez. O noso grupo municipal ha 

traído aos plenos deste Concello 

multitude de mocións nas que 

trasladabamos esas necesidades dos 

barrios despois de visitalos e reunirnos 

con veciños, comerciantes e asociacións 

veciñais.  

 

Ás dezasete horas e trece minutos sae 

do Salón de Sesións o señor Martínez 

Durán.      

 

Tamén é verdade que a maioría desas 

mocións foron aprobadas por este 

Pleno, o cal non é garantía de que 

sexan atendidas e cumpridas por este 

Goberno de Inés Rey, máis ben todo o 

contrario. A medida que transcorre o 

mandato vai en aumento as denuncias 

moción y se hará una única votación. 

 

Señor Deus, tiene la palabra. 

 

Señor Deus Álvarez 

 

Muchas gracias señora alcaldesa.  

 

Saludar en primer lugar a los vecinos del 

barrio del Birloque que hoy nos 

acompañan en la tribuna para mostrar su 

preocupación por lo que va a pasar en su 

barrio, y a Iris y Alfonso también esa 

preocupación por la pérdida que puede 

ser de su puesto de trabajo, así como 

lamentar que hoy no hayan podido 

intervenir en el escaño ciudadano a pesar 

de haberlo solicitado. 

 

Un reciente informe del Plan Estratégico 

encargado por el Gobierno local para 

adaptar la ciudad en los objetivos de la 

Agenda 2030 advierte de que la ciudad se 

caracteriza por una creciente desigualdad 

entre los barrios. A nadie deberían de 

sorprenderle estas conclusiones si 

conocemos las demandas de la mayoría 

de los barrios a través de sus vecinos y 

que denuncian una y otra vez. Nuestro 

grupo municipal ha traído a los plenos de 

este Ayuntamiento multitud de mociones 

en las que trasladábamos esas necesidades 

de los barrios después de visitarlos y 

reunirnos con vecinos, comerciantes y 

asociaciones vecinales.  

 

 

A las diecisiete horas y trece minutos 

sale del Salón de Sesiones el señor 

Martínez Durán.      

 

También es verdad que la mayoría de esas 

mociones fueron aprobadas por este 

Pleno, lo cual no es garantía de que sean 

atendidas y cumplidas por este Gobierno 

de Inés Rey, más bien todo lo contrario. A 

medida que transcurre el mandato va en 

aumento las denuncias de los vecinos de 
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dos veciños dos barrios e cada vez fanse 

máis patentes as súas diferenzas co 

centro da cidade. Poñen a énfase na 

calidade, mantemento e accesibilidade 

nos espazos públicos, no déficit de 

equipamentos ou nos servizos 

municipais que se prestan. Pero as 

queixas dos veciños van máis aló e 

tamén reclaman máis limpeza e 

iluminacións nas rúas, estudar 

alternativas ós cambios de mobilidade 

que se están executando, con especial 

atención ao aparcamento nos barrios —

sei que non lles gusta oílo pero é unha 

petición constante nos barrios e 

vostede, señora Rey, non quere escoitar 

aos veciños—, melloras no transporte 

público urbano principalmente no que 

se refire ás reformas das liñas e ás 

frecuencias, o mantemento das rúas e as 

beirarrúas ou políticas que reactiven o 

pequeno comercio nos barrios máis aló 

de anuncios propagandísticos. Trátase, 

para os veciños de todos os barrios, de 

establecer prioridades e dar respostas 

ás súas peticións en lugar de realizar 

obras que ninguén pide ou que non 

foron acordadas con veciños e 

comerciantes nos barrios. Non se me 

ocorre mellor exemplo que o  trasladar 

aquí un resumo das peticións que 

moitos barrios reivindican unha e outra 

vez sen que o seu goberno, señora Rey, 

sexa capaz de darlles unha resposta 

efectiva. 

 

Mesoiro Vello denuncia que a maleza 

esconde o barrio e denuncian un total 

abandono, as beirarrúas e a ribeira do 

río intransitables e un parque infantil 

mediocre. San Cristovo dás Viñas 

denuncia un total abandono, pediron 

máis seguridade viaria, control de 

maleza e que non dispoñen de cable nin 

de gas natural. Pedralonga denuncia o 

estado do barrio que dá pena, a 

situación do parque infantil, das zonas 

verdes ou das beirarrúas son un total 

los barrios y cada vez se hacen más 

patentes sus diferencias con el centro de 

la ciudad. Ponen el énfasis en la calidad, 

mantenimiento y accesibilidad en los 

espacios públicos, en el déficit de 

equipamientos o en los servicios 

municipales que se prestan. Pero las 

quejas de los vecinos van más allá y 

también reclaman más limpieza e 

iluminaciones en las calles, estudiar 

alternativas a los cambios de movilidad 

que se están ejecutando, con especial 

atención al aparcamiento en los barrios —

sé que no les gusta oírlo pero es una 

petición constante en los barrios y usted, 

señora Rey, no quiere escuchar a los 

vecinos—, mejoras en el transporte 

público urbano principalmente en lo que 

se refiere a las reformas de las líneas y a 

las frecuencias, el mantenimiento de las 

calles y las aceras o políticas que 

reactiven el pequeño comercio en los 

barrios más allá de anuncios 

propagandísticos. Se trata, para los 

vecinos de todos los barrios, de establecer 

prioridades y dar respuestas a sus 

peticiones en lugar de realizar obras que 

nadie pide o que no han sido 

consensuadas con vecinos y comerciantes 

en los barrios. No se me ocurre mejor 

ejemplo que el trasladar aquí un resumen 

de las peticiones que muchos barrios 

reivindican una y otra vez sin que su 

gobierno, señora Rey, sea capaz de darles 

una respuesta efectiva. 

 

Mesoiro Vello denuncia que la maleza 

esconde el barrio y denuncian un total 

abandono, las aceras y la ribera del río 

intransitables y un parque infantil 

mediocre. San Cristovo das Viñas 

denuncia un total abandono, han pedido 

más seguridad vial, control de maleza y 

que no disponen de cable ni de gas 

natural. Pedralonga denuncia el estado del 

barrio que da pena, la situación del parque 

infantil, de las zonas verdes o de las 

aceras son un total abandono, y un mal 
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abandono,  e un mal servizo de limpeza. 

Os veciños da Zapateira reclaman máis 

frecuencias na única liña do bus urbano 

coa que contan, un centro cívico e 

instalacións de deporte e cultura. A 

situación de As Rañas non é mellor, 

denuncian unha falta total de 

mantemento do barrio coa maleza 

invadindo as súas rúas, falta de 

beirarrúas, falta de mantemento nos 

viais e mala iluminación ademais da 

necesidade de transporte público. Que 

imos dicir do Barrio das Flores? Que 

xunto ós problemas de inseguridade e 

convivencia do barrio  únese o 

abandono total das zonas axardinadas, 

ausencia de investimentos para mellora 

da accesibilidade ou dos pavimentos 

das súas prazas e un Plan director que 

non foi acordado cos veciños e que 

estes non queren. Moitas promesas 

mentres segue pasando o tempo. 

Labañou quéixase de problemas de 

convivencia no seu barrio, problemas 

de falta de aparcamento no barrio, 

limpeza e coidado das zonas verdes. Os 

veciños de Cances e A Silva quéixanse 

porque esa zona está esquecida, sen 

control da maleza e o asfalto de moitos 

camiños está en mal estado. En As 

Xubias máis do mesmo cunha fachada 

marítima que precisa axudas para a súa 

conservación, mantemento dos viais e 

dotar ao barrio de máis servizos. 

 

E poderiamos seguir con barrios como 

Castrillón, Vos Mallos, A Falperra, 

Palavea, Sacra Familia, Vos Castros, 

Monte Alto, San Pedro de Visma, Novo 

Mesoiro, O Birloque, etcétera, etcétera, 

etcétera. Os barrios reclaman atención 

deste Goberno municipal, señora Rey, 

reclaman equipamentos, mellor 

limpeza, unha política de mobilidade 

afastada de ideoloxías e políticas de 

revitalización do pequeno comercio. 

Máis aló desas obras perpetuas do 

centro ás que xa nos teñen afeitos, os 

servicio de limpieza. Los vecinos de A 

Zapateira reclaman más frecuencias en la 

única línea del bus urbano con la que 

cuentan, un centro cívico e instalaciones 

de deporte y cultura. La situación de As 

Rañas no es mejor, denuncian una falta 

total de mantenimiento del barrio con la 

maleza invadiendo sus calles, falta de 

aceras, falta de mantenimiento en los 

viales y mala iluminación además de la 

necesidad de transporte público. ¿Qué 

vamos a decir del Barrio de las Flores? 

Que junto a los problemas de inseguridad 

y convivencia del barrio se une el 

abandono total de las zonas ajardinadas, 

ausencia de inversiones para mejora de la 

accesibilidad o de los pavimentos de sus 

plazas y un Plan director que no ha sido 

consensuado con los vecinos y que éstos 

no quieren. Muchas promesas mientras 

sigue pasando el tiempo. Labañou se 

queja de problemas de convivencia en su 

barrio, problemas de falta de 

aparcamiento en el barrio, limpieza y 

cuidado de las zonas verdes. Los vecinos 

de Cances y A Silva se quejan porque esa 

zona está olvidada, sin control de la 

maleza y el asfalto de muchos caminos 

está en mal estado. En As Xubias más de 

lo mismo con una fachada marítima que 

precisa ayudas para su conservación, 

mantenimiento de los viales y dotar al 

barrio de más servicios. 

 

 

Y podríamos seguir con barrios como 

Castrillón, Os Mallos, La Falperra, 

Palavea, Sagrada Familia, Os Castros, 

Monte Alto, San Pedro de Visma, Novo 

Mesoiro, O Birloque, etcétera, etcétera, 

etcétera. Los barrios reclaman atención de 

este Gobierno municipal, señora Rey, 

reclaman equipamientos, mejor limpieza, 

una política de movilidad alejada de 

ideologías y políticas de revitalización del 

pequeño comercio. Más allá de esas obras 

perpetuas del centro a las que ya nos 

tienen acostumbrados, los barrios le 
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barrios pídenlle, señora Rey, máis 

protagonismo, máis diálogo e unha 

repartición máis equilibrada dos 

investimentos.  

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Deus.  

 

Señora Faraldo, ten a palabra. 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Grazas, señora alcaldesa.  

 

Pido desculpas porque a miña posición 

neste pleno non me permite ver á xente 

que está no público e envío desde aquí 

un agarimoso saúdo a todos e todas elas. 

 

En canto ó que respecta a moción, 

ademais das medidas políticas en 

materia de emprego, vivenda, en 

cuestións como a fachada marítima, o 

corredor verde, a intermodal, as 

oportunidades para a cidade como a de 

ser candidata a AESIA, se algo vertebra 

de verdade unha cidade, se algo vertebra 

de verdade esta cidade, se algo a 

humaniza desde a intensidade dunha 

cidade viva son os seus barrios. A savia 

da Coruña, o seu aparato locomotor, son 

sen dúbida algunha os barrios, e cando 

nos referimos ós barrios non excluímos 

a ningún, nin ós da zona céntrica da 

cidade nin ós da periferia. 

 

Cada barrio aporta músculo á cidade, 

cada barrio é contido e continente da 

esencia da Coruña. Por iso é de vital 

importancia a conexión entre eles, as 

debidas dotacións e sobre todo afondar 

nas carencias para eliminalas e analizar 

os desequilibrios existentes para 

contrarrestalos. Si algo é demanda 

común en todos eles, nas visitas que 

piden, señora Rey, más protagonismo, 

más diálogo y un reparto más equilibrado 

de las inversiones.  

 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia  

 

Muchas gracias, señor Deus.  

 

Señora Faraldo, tiene la palabra.  

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Gracias, señora alcaldesa.  

 

Pido disculpas porque mi posición en este 

pleno no me permite ver a la gente que 

está en el público y envío desde aquí un 

cariñoso saludo a todos y todas ellas. 

 

En cuanto a lo que respecta la moción, 

además de las medidas políticas en 

materia de empleo, vivienda, en 

cuestiones como la fachada marítima, el 

corredor verde, la intermodal, las 

oportunidades para la ciudad como la de 

ser candidata a AESIA, si algo vertebra 

de verdad una ciudad, si algo vertebra de 

verdad esta ciudad, si algo la humaniza 

desde la intensidad de una ciudad viva 

son sus barrios. La savia de A Coruña, su 

aparato locomotor, son sin duda alguna 

los barrios, y cuando nos referimos a los 

barrios no excluimos a ninguno, ni a los 

de la zona céntrica de la ciudad ni a los 

de la periferia. 

 

Cada barrio aporta músculo a la ciudad, 

cada barrio es contenido y continente de 

la esencia de A Coruña. Por eso es de 

vital importancia a conexión entre ellos, 

las debidas dotaciones y sobre todo 

ahondar en las carencias para 

eliminarlas y analizar los desequilibrios 

existentes para contrarrestarlos. Sí algo 

es demanda común en todos ellos, en las 
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facemos así o comprobamos, é a 

limpeza, a iluminación das zonas mais 

angostas e lúgubres, a necesidade de 

mantemento nos que nestes intres se 

carece como nas zonas  verdes, os 

solares sen uso e sobre todo as 

beirarrúas da cidade que están en moitos 

dos barrios, permítaseme a expresión, 

escacharradas.  

 

Políticas que nin se ven nin se ven nin 

se esperan como por exemplo as 

políticas dos baixos baleiros, servicios 

punteiros que están deteriorándose 

como as bibliotecas municipais, 

dotacións nas que existen tantas 

diferencias segundo o barrio no que 

esteamos como poden ser os parques 

infantís, os parques biosaúdables, os 

canís... Efectivamente os barrios da 

cidade gritan por políticas mais 

equilibradas no que se refire ós 

investimentos e por ser escoitadas nas 

súas verdadeiras necesidades, nas do día 

a día, nas que facilitan o día  dos 

veciños e veciñas que neles viven, que 

neles traballan ou que os visitan. 

 

Ás dezasete horas e dezanove minutos 

entra no Salón de Sesións o señor 

Martínez Durán.      

 

Aínda que somos conscientes de que 

esta moción aparte dos acordos tiña 

unha parte mais acusativa que 

propositiva, unha vez aceptadas as 

demais, as emendas perdón, non 

podemos deixar de votar a favor da 

moción e das emendas.  

 

Grazas.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Faraldo.  

 

Turno para o Bloque Nacionalista 

Galego, señor Jorquera.  

visitas que hacemos así lo comprobamos, 

es la limpieza, la iluminación de las zonas 

más angostas y lúgubres, la necesidad de 

mantenimiento en los que en estos 

momentos se carece como en las zonas 

verdes, los solares sin uso y sobre todo 

las aceras de la ciudad que están en 

muchos de los barrios, permítaseme la 

expresión, escacharradas.  

 

Políticas que ni se ven ni se ven ni se 

esperan como por ejemplo las políticas de 

los bajos vacíos, servicios punteros que 

están deteriorándose como las bibliotecas 

municipales, dotaciones en las que 

existen tantas diferencias según el barrio 

en el que estemos como pueden ser los 

parques infantiles, los parques 

biosaludables, los caninos... 

Efectivamente los barrios de la ciudad 

gritan por políticas más equilibradas en 

lo que se refiere a las inversiones y por 

ser escuchadas en sus verdaderas 

necesidades, en las del día a día, en las 

que facilitan el  día de los vecinos y 

vecinas que en ellos viven, que en ellos 

trabajan o que los visitan. 

 

A las diecisiete horas y diecinueve 

minutos entra en el Salón de Sesiones el 

señor Martínez Durán.     

 

Aunque somos conscientes de que esta 

moción aparte de los acuerdos tenía una 

parte más acusativa que propositiva, una 

vez aceptadas las demás, las enmiendas 

perdón, no podemos dejar de votar a 

favor de la moción y de las enmiendas.  

 

 

Gracias.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Faraldo.  

 

Turno para el Bloque Nacionalista 

Galego, señor Jorquera.  
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Señor Jorquera Caselas 

 

Grazas. Si, grazas señora alcaldesa.  

 

Quero comezar tamén saudando ó 

público presente na tribuna e como 

temos manifestado en moitos debates 

preocúpanos o proceso de degradación  

que sofren moitos barrios da nosa 

cidade, acentuado, como se di na 

exposición dos motivos da moción, polo 

incremento da desigualdade.  

 

A Coruña é xa a cidade galega na que as 

desigualdades sociais son mais acusadas 

e, como reflectía un estudo recente, isto 

provoca tamén unha fenda en termos de 

renda cada vez maior entre os distintos 

barrios. Fronte isto compre que todas as 

administracións, incluída —señoras e 

señores do Partido Popular—, a Xunta 

de Galicia, reforcen as políticas de loita 

contra as desigualdades neste último 

exemplo que puxen se é que as teñen. 

Pero compre tamén apostar dende o 

Concello por políticas de rexeneración e 

revitalización dos barrios poñendo ós 

barrios no centro, mais alén de grandes 

actuacións a nosa percepción é que o 

Goberno municipal falla no que debería 

ser a xestión ordinaria do día a día.  

 

 

 

 

Temos debatido en numerosas ocasións 

os déficits en materia de limpeza. No 

noso contacto coas asociacións de 

veciños e con moitos cidadáns 

constatamos un profundo malestar. Se 

falamos de recollida hai cidadáns que 

chaman ó 010, seguen as indicacións 

para depositar voluminosos pero pasan 

semanas sen que estes sexan recollidos e 

os traballadores de PreZero denuncian 

que os camións verten lixiviados, que os 

concesionarios estean incumprindo o 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Gracias. Sí, gracias señora alcaldesa.  

 

Quiero comenzar también saludando al 

público presente en la tribuna y como 

hemos manifestado en muchos debates 

nos preocupa el proceso de degradación 

que sufren muchos barrios de nuestra 

ciudad, acentuado, como se dice en la 

exposición de los motivos de la moción, 

por el incremento de la desigualdad.  

 

A Coruña es ya la ciudad gallega en la 

que las desigualdades sociales son más 

acusadas y, como reflejaba un estudio 

reciente, esto provoca también una 

hendidura en términos de renta cada vez 

mayor entre los distintos barrios. Frente 

esto es necesario que todas las 

administraciones, incluida —señoras y 

señores del Partido Popular—, la Xunta 

de Galicia, refuercen las políticas de 

lucha contra las desigualdades en este 

último ejemplo que puse si es que las 

tienen. Pero compre también apostar 

desde el Ayuntamiento por políticas de 

regeneración y revitalización de los 

barrios poniendo a los barrios en el 

centro, pero al otro lado de grandes 

actuaciones nuestra percepción es que el 

Gobierno municipal falla en lol que 

debería ser la gestión ordinaria del día a 

día.  

 

Hemos debatido en numerosas ocasiones 

los déficits en materia de limpieza. En 

nuestro contacto con las asociaciones de 

vecinos y con muchos ciudadanos 

constatamos un profundo malestar. Si 

hablamos de recogida hay ciudadanos 

que llaman al 010, siguen las 

indicaciones para depositar voluminosos 

pero pasan semanas sin que estos sean 

recogidos, y los trabajadores de PreZero 

denuncian que los camiones vierten 

lejías, que los concesionarios estén 
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prego de condiciones, e desde hai varios 

anos non se está desenvolvendo o 

programa “A pé de barrio”. Pero tamén 

se falla na mellora da accesibilidade e 

no mantemento, sexa do pavimento de 

calzadas e beirarrúas, do mobiliario 

urbano ou da conservación de parques e 

xardíns. 

 

 

Con todo, algunhas afirmacións que se 

fan na exposición de motivos e os 

puntos 3 e 4 da parte resolutiva 

merécenos matices, razón pola que 

presentamos unha emenda. Coincidimos 

en que a aposta por un novo modelo de 

mobilidade non consiste só en 

peonalizar —máxime se o  espazo 

público que deixa de estar ocupado 

polos coches pasa a estar ocupado polas 

terrazas—, por iso preguntámonos onde 

están os aparcamentos disuasorios, 

porque tamén fan falla aparcamentos 

disuasorios dentro do termo municipal, 

onde está a revisión de mapas de liñas 

de buses, onde está o restablecemento 

do carril-bus, pero foron vostedes, 

señores do Partido Popular os que 

suprimiron o carril-bus, e temos a 

sensación de que moitas veces o que fan 

vostedes é procurar desculpas para 

poñer paos nas rodas á implantación dun 

novo modelo de mobilidade. 

 

 

E por suposto as actuacións a levar a 

cabo nos barrios deben de ser 

dialogadas coa veciñanza, lástima que 

non o fixeran vostedes cando 

gobernaban, señores do Partido Popular, 

por poñer un exemplo, coas obras da 

Mariña ou coa actuación feita na praza 

das Conchiñas. E para dialogar coa 

veciñanza os concelleiros con 

responsabilidades de goberno teñen que 

estar a pé de rúa e dispoñibles para o 

contacto coa xente e moitas veces non o 

están ou non o están suficientemente. 

incumpliendo el pliego de condiciones, y 

desde hace varios años no se está 

desarrollando el programa “A pie de 

barrio”. Pero también se falla en la 

mejora de la accesibilidad y en el 

mantenimiento, sea del pavimento de 

calzadas y aceras, del mobiliario urbano 

o de la conservación de parques y 

jardines. 

 

Con todo, algunas afirmaciones que se 

hacen en la exposición de motivos y los 

puntos 3 y 4 de la parte resolutiva nos 

merecen matices, razón por la que 

presentamos una enmienda. Coincidimos 

en que la apuesta por un nuevo modelo de 

movilidad no consiste solo en 

peatonalizar —máxime si el  espacio 

público que deja de estar ocupado por los 

coches pasa a estar ocupado por las 

terrazas—, por eso nos preguntamos 

dónde están los aparcamientos 

disuasorios, porque también hacen falta 

aparcamientos disuasorios dentro del 

término municipal, dónde está la revisión 

de mapas de líneas de buses, dónde está 

el restablecimiento del carril-bus, pero 

fueron ustedes, señores del Partido 

Popular los que suprimieron el carril-

bus, y tenemos la sensación de que 

muchas veces lo que hacen ustedes es 

procurar disculpas para poner palos en 

las ruedas a la implantación de un nuevo 

modelo de movilidad. 

 

Y por supuesto las actuaciones a llevar a 

cabo en los barrios deben de ser 

dialogadas con el vecindario, lástima que 

no lo hubieran hecho ustedes cuando 

gobernaban, señores del Partido Popular, 

por poner un ejemplo, con las obras de la 

Marina o con la actuación hecha en la 

plaza de las Conchiñas. Y para dialogar 

con el vecindario los concejales con 

responsabilidades de gobierno tienen que 

estar a pie de calle y disponibles para el 

contacto con la gente y muchas veces no 

lo están o no lo están suficientemente. 
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Pero unha cousa é consultar, dialogar, 

ser receptivo ás propostas que se 

efectúen e outra cousa é que todas as 

actuacións teñan que ser consensuadas. 

As responsabilidades de goberno están 

para exercelas, esa é a razón que 

fundamenta a nosa emenda por moito 

que consideremos que hai que poñer ós 

barrios no centro atendendo ás súas 

necesidades.  

 

Con todo, estamos satisfeitos coa 

transacción á que se chegou e polo tanto 

votaremos a favor da moción.  

 

Moitas grazas.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Jorquera.  

 

Turno para A Marea Atlántica, a señora 

García.  

 

Señora García González 

 

Si, grazas.  

 

Bueno, estamos ante unha moción 

bastante xeralista do Partido Popular 

que reivindica, bueno, pois a atención ós 

barrios e por suposto que dende A 

Marea Atlántica estamos de acordo e vai 

pasando pois por unha serie de 

necesidades, de peticións de demandas, 

que nos chegan efectivamente de 

maneira reiterada tamén dende as 

asociacións de veciños e dende a 

veciñanza. Pois melloras na limpeza, 

melloras na prestación dos servizos, o 

coidado e creación incluso de novos 

equipamentos, un equilibrio centro-

barrios e que se consulte, se dialogue 

coa veciñanza, digo e se incite á súa 

participación. Bueno, digo, cousas verás 

non?, o Partido Popular falando aquí de 

participación cidadá e de acadar o 

consenso, non?, coas entidades da 

Pero una cosa es consultar, dialogar, ser 

receptivo a las propuestas que se efectúen 

y otra cosa es que todas las actuaciones 

tengan que ser consensuadas. Las 

responsabilidades de gobierno están para 

ejercerlas, esa es la razón que 

fundamenta nuestra enmienda por mucho 

que consideremos que hay que poner a 

los barrios en el centro atendiendo a sus 

necesidades.  

 

Con todo, estamos satisfechos con la 

transacción a la que se llegó y por lo 

tanto votaremos a favor de la moción.  

 

Muchas gracias.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Jorquera.  

 

Turno para la Marea Atlántica, la señora 

García.  

 

Señora García González 

 

Sí, gracias 

 

Bueno, estamos ante una moción bastante 

generalista del Partido Popular que 

reivindica, bueno, pues la atención a los 

barrios y por supuesto que desde A 

Marea Atlántica estamos de acuerdo y va 

pasando pues por una serie de 

necesidades, de peticiones de demandas, 

que nos llegan efectivamente de manera 

reiterada también desde las asociaciones 

de vecinos y desde el vecindario. Pues 

mejoras en la limpieza, mejoras en la 

prestación de los servicios, el cuidado y 

creación incluso de nuevos 

equipamientos, un equilibrio centro-

barrios y que se consulte, se dialogue con 

el vecindario, digo y se incite a su 

participación. Bueno, digo, cosas verás 

¿no?, el Partido Popular hablando aquí 

de participación ciudadana y de alcanzar 

el consenso, ¿no?, con las entidades de la 
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cidade.  

 

Pero bueno, en teoría está ben. Co que 

efectivamente non nos podemos 

identificar de ningunha maneira pois é 

con esa crítica velada, que en realidade 

era o obxecto da moción, para criticar as 

peonalizacións e a falta de 

aparcamentos nos barrios. Aí a Marea 

Atlántica publicou repetidamente o seu 

posicionamento a prol, non só dunha 

nova mobilidade senón dun novo espazo 

público, de gañar espazo público cara a 

cidadanía, de gañar espazo de calidade, 

calidade de vida, pois loitar contra a 

emerxencia climática, contra o 

encarecemento dos combustibles, etc., 

etc., etc. Dado que a emenda 

transaccionada elimina esa referencia á 

cuestión da mobilidade e dos 

aparcamentos, A Marea Atlántica xa 

pode votar a favor. Moitas grazas señor, 

señor Deus.  

 

Si que é certo, que bueno, que esa é 

unha cuestión que nos diferencia. Nos 

cremos que unha mobilidade do século 

XXI é precisamente a de deixar o coche 

na casa, quen teña coche, e abordar por 

outras maneiras de desprazarse. Si que é 

certo nese sentido que para acadar ese 

obxectivo o Concello debe dar 

alternativas, non?, ben facendo espazos 

moito mais transitables de maneira 

peonil, moito mais accesibles, moito 

mais preparados para o transporte 

público.  

 

Estamos de acordo en que os barrios 

están moi desatendidos, estamos de 

acordo en que iso é un déficit de este 

goberno, e a verdade é que queremos 

denunciar que ten que ver en moitos 

casos con unha baixa execución 

orzamentaria, aí están programas 

fundamentais como é “Mover os 

baixos” sen executar, 3.000.000 €, están 

os 9.000.000 € destinados a políticas de 

ciudad. 

 

Pero bueno, en teoría está bien. Con lo 

que efectivamente no nos podemos 

identificar de ninguna manera pues es 

con esa crítica velada, que en realidad 

era el objeto de la moción, para criticar 

las peatonalizaciones y la falta de 

aparcamientos en los barrios. Ahí A 

Marea Atlántica publicó repetidamente su 

posicionamiento a favor, no solo de una 

nueva movilidad sino de un nuevo espacio 

público, de ganar espacio público hacia 

ciudadanía, de ganar espacio de calidad, 

calidad de vida, pues luchar contra la 

emergencia climática, contra el 

encarecimiento de los combustibles, etc., 

etc., etc. Dado que la enmienda 

transaccionada elimina esa referencia a 

la cuestión de la movilidad y de los 

aparcamientos, A Marea Atlántica ya 

puede votar a favor. Muchas gracias 

señor, señor Deus. 

 

Sí que es cierto, que bueno, que esa es 

una cuestión que nos diferencia. Nosotros 

creemos que una movilidad del siglo XXI 

es precisamente la de dejar el coche en 

casa, quien tenga coche, y abordar por 

otras maneras de desplazarse. Sí que es 

cierto en ese sentido que para alcanzar 

ese objetivo el Ayuntamiento debe dar 

alternativas, ¿no? bien haciendo espacios 

mucho más transitables de manera 

peatonal, mucho más accesibles, mucho 

más preparados para el transporte 

público. 

 

Estamos de acuerdo en que los barrios 

están muy desatendidos, estamos de 

acuerdo en que eso es un déficit de este 

gobierno, y la verdad es que queremos 

denunciar que tiene que ver en muchos 

casos con una baja ejecución 

presupuestaria, ahí están programas 

fundamentales como es “Mover los 

bajos” sin ejecutar, 3.000.000 €, están los 

9.000.000 € destinados la políticas de 
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vivenda e de rehabilitación tamén sen 

executar e incluso, bueno, pois contratos 

clave en función do que se está 

solicitando como é o de limpeza viaria, 

recollida de lixo ou parques e xardíns, 

sen controlar, sen fiscalizar, sen 

supervisar e sen poñer en práctica todas 

as melloras que se está pagando todos 

os meses por parte do Concello, así que 

si que nos gustaría facer unha chamada 

de atención, pedirlle ao Goberno que se 

poña as pilas e que atenda pois 

demandas que son lexítimas e que 

ademais o Concello conta cos medios 

para poder atendelas e entrementres pois 

A Marea Atlántica vai a votar a favor 

desta, desta moción unha vez mais.  

 

Nada mais, grazas.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas señora García, grazas á 

Marea Atlántica.  

 

Turno para o Goberno. Señora Sobral 

ten a palabra.  

 

Señora Sobral Cabanas 

 

Grazas señora alcaldesa. Benvida 

señora Soneira.  

 

Bueno, por unha vez e sen que sirva de 

precedente, señoras e señores do PP, 

estamos de acordo en algo. Como din 

na parte expositiva da súa moción: A 

Coruña non pode entenderse sen os seus 

barrios. Pero como isto non é un 

concurso de cousas obvias imos rebater 

con feitos o resto da súa exposición, 

porque non hai mellor final feliz para os 

malos contos que as boas contas. Xa 

saben, dato mata relato.  

 

E datos son os 40 millóns de euros en 

investimentos nos distintos barrios da 

cidade, como por exemplo os 6 millóns 

vivienda y de rehabilitación también sin 

ejecutar e incluso, bueno, pues contratos 

clave en función de lo que se está 

solicitando como es el de limpieza viaria, 

recogida de basura o parques y jardines, 

sin controlar, sin fiscalizar, sin 

supervisar y sin poner en práctica todas 

las mejoras que se está pagando todos los 

meses por parte del Ayuntamiento, así 

que sí que nos gustaría hacer una 

llamada de atención, pedirle al Gobierno 

que se ponga las pilas y que atienda pues 

demandas que son legítimas y que 

además el Ayuntamiento cuenta con los 

medios para poder atenderlas y mientras 

pues A Marea Atlántica va a votar a favor 

de esta, de esta moción una vez más.  

 

Nada más, gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias señora García, gracias a 

la Marea Atlántica.  

 

Turno para el Gobierno. Señora Sobral 

tiene la palabra. 

 

Señora Sobral Cabanas 

 

Gracias señora alcaldesa. Bienvenida 

señora Soneira.  

 

Bueno, por una vez y sin que sirva de 

precedente, señoras y señores del PP, 

estamos de acuerdo en algo. Como dicen 

en la parte expositiva de su moción: A 

Coruña no puede entenderse sin sus 

barrios. Pero como esto no es un concurso 

de obviedades vamos a rebatir con hechos 

el resto de su exposición, porque no hay 

mejor final feliz para los malos cuentos 

que las buenas cuentas. Ya saben, dato 

mata relato. 

 

Y datos son los 40 millones de euros en 

inversiones en los distintos barrios de la 

ciudad, como por ejemplo los 6 millones 
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de euros nos barrios de Os Castros, 

Castrillón e Elviña, ou os 5 millóns de 

euros en Monte Alto e Adormideras. 

Antes de que acabe o mandato 

investiranse 2 millóns de euros en 

melloras na Zapateira, están a chegarse 

aos 3 millóns de euros en investimento 

en Os Mallos, en barrios como A Grela, 

Bens ou Visma, investíronse en torno ao 

millón de euros en cada un entorno ao 

2022. Datos son os 3 quilómetros e 

medio de rolda peonil creados que 

intercomunica os barrios, datos son a 

mellora de máis de 30 parques infantís 

por toda a cidade, por toda. Datos son 

as máis de 4.300 pintadas que se 

eliminaron e as 3.900 papeleiras e 

11.500 contedores que se repuxeron. 

Vinte e catro horas é o tempo de 

recollida de voluminosos actualmente. 

Datos son as reformas das pistas 

multideporte de Sagrada Familia, San 

Vicente de Elviña, Bens e Os Rosales e 

a construción dunha nova na praza da 

Tolerancia. Datos son a creación do 

corredor verde de Novo Mesoiro e do 

Bosque de Breogán que une, a través 

dun enorme pulmón verde, as zonas de 

Mesoiro e Feáns coa Zapateira, a 

renovación da praza da Sagrada 

Familia, a praza de Padre Rubinos en 

Os Mallos, a de Cantigas da Terra en 

Monte Alto e a de As Conchiñas, 

arranxando o desastre de cemento que 

deixaron do seu mandato, señoras e 

señores do PP. 

 

Datos tamén son o axardinamento de 

medianas e beirarrúas en avenida de 

Arteixo, rolda de Outeiro, rolda de 

Nelle, Gran Canaria e Suárez Ferrín, 

entre outras. A recuperación dos 

Xardíns de Méndez Núñez e do Xardín 

de San Carlos ou a rehabilitación 

integral do Campo de Marte, zonas 

emblemáticas da nosa cidade. E porque 

o investimento en barrios é, sobre todo, 

investimento na calidade de vida dos 

de euros en los barrios de Os Castros, 

Castrillón y Elviña, o los 5 millones de 

euros en Monte Alto y Adormideras. 

Antes de que acabe el mandato se habrán 

invertido 2 millones de euros en mejoras 

en A Zapateira, se están llegando a los 3 

millones de euros en inversión en Os 

Mallos, en barrios como A Grela, Bens o 

Visma, se han invertido en torno al millón 

de euros en cada uno en torno al 2022. 

Datos son los 3 kilómetros y medio de 

ronda peatonal creados que intercomunica 

los barrios, datos son la mejora de más de 

30 parques infantiles por toda la ciudad, 

por toda. Datos son las más de 4.300 

pintadas que se han eliminado y las 3.900 

papeleras y 11.500 contenedores que se 

han repuesto. Veincicuatro horas es el 

tiempo de recogida de voluminosos 

actualmente. Datos son las reformas de 

las pistas multideporte de Sagrada 

Familia, San Vicente de Elviña, Bens y 

Los Rosales y la construcción de una 

nueva en la plaza de La Tolerancia. Datos 

son la creación del corredor verde de 

Novo Mesoiro y del Bosque de Breogán 

que une, a través de un enorme pulmón 

verde, las zonas de Mesoiro y Feáns con 

A Zapateira, la renovación de la plaza de 

la Sagrada Familia, la plaza de Padre 

Rubinos en Os Mallos, la de Cántigas da 

Terra en Monte Alto y la de As 

Conchiñas, arreglando el desastre de 

cemento que dejaron de su mandato, 

señoras y señores del PP.  

 

 

Datos también son el ajardinamiento de 

medianas y aceras en avenida de Arteixo, 

ronda de Outeiro, ronda de Nelle, Gran 

Canaria y Suárez Ferrín, entre otras. La 

recuperación de los Jardines de Méndez 

Núñez y del Jardín de San Carlos o la 

rehabilitación integral del Campo de 

Marte, zonas emblemáticas de nuestra 

ciudad. Y porque la inversión en barrios 

es, sobre todo, inversión en la calidad de 

vida de los vecinos, se han humanizado o 
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veciños, humanizáronse ou 

reurbanizado rúa como Alcalde 

Marchesi, Compostela, San Leopoldo, 

Ramón Cabanillas, Rafael Bárez, 

Cortaduría, Nosa Señora do Rosario, 

Santa Catalina, Vía Ártabra ou Pintor 

Joaquín Baamonde, entre moitas outras.  

 

No seu relato din que estes anos non se 

crearon novos equipamentos 

municipais. Esquecémonos entón do 

centro xuvenil O Remanso, un éxito 

rotundo entre os máis novos? Ou do 

Polideportivo do Castrillón e a pista de 

patinaxe de Novo Mesoiro que están a 

piques de inaugurarse? Isto por poñer 

uns exemplos. Tampouco podemos 

esquecernos das innumerables festas 

por todos os barrios da cidade que han 

contribuído moi positivamente á 

dinamización da hostalería e o 

comercio local. Non existe un só barrio 

onde non se realizaron actuacións, e 

coas obras xa executadas e as que xa 

están en marcha conseguiremos un 

equilibrio de investimentos por distritos. 

Podería estar horas dando datos, pero 

vexo que só teño 3 minutos e xa me 

pasei. 

 

Compromiso, accións e feitos. Eses 

termos definen a xestión do Goberno de 

Inés Rey e con respecto ás intervencións 

nos barrios da cidade, intervencións 

consensuadas cos axentes veciñais, polo 

que desde aquí gustaríame finalizar a 

miña intervención agradecendo a todas 

as asociacións de veciños a súa 

predisposición e vontade de 

colaboración á hora de recoller e 

facernos chegar todas as suxestións de 

mellora e progreso para cada un dos 

seus barrios.  

 

Imos votar a favor, moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

reurbanizado calle como Alcalde 

Marchesi, Compostela, San Leopoldo, 

Ramón Cabanillas, Rafael Bárez, 

Cortaduría, Nuestra Señora del Rosario, 

Santa Catalina, Vía Ártabra o Pintor 

Joaquín Baamonde, entre muchas otras.  

 

 

En su relato dicen que estos años no se 

han creado nuevos equipamientos 

municipales. ¿Nos olvidamos entonces 

del centro juvenil O Remanso, un éxito 

rotundo entre los más jóvenes? ¿O del 

Polideportivo del Castrillón y la pista de 

patinaje de Novo Mesoiro que están a 

punto de inaugurarse? Esto por poner 

unos ejemplos. Tampoco podemos 

olvidarnos de las innumerables fiestas por 

todos los barrios de la ciudad que han 

contribuido muy positivamente a la 

dinamización de la hostelería y el 

comercio local. No existe un solo barrio 

donde no se hayan realizado actuaciones, 

y con las obras ya ejecutadas y las que ya 

están en marcha conseguiremos un 

equilibrio de inversiones por distritos. 

Podría estar horas dando datos, pero veo 

que solo tengo 3 minutos y ya me he 

pasado. 

 

Compromiso, acciones y hechos. Esos 

términos definen la gestión del Gobierno 

de Inés Rey y con respecto a las 

intervenciones en los barrios de la ciudad, 

intervenciones consensuadas con los 

agentes vecinales, por lo que desde aquí 

me gustaría finalizar mi intervención 

agradeciendo a todas las asociaciones de 

vecinos su predisposición y voluntad 

colaborativa a la hora de recoger y 

hacernos llegar todas las sugerencias de 

mejora y progreso para cada uno de sus 

barrios.  

 

Vamos a votar a favor, muchas gracias.  

 

Presidencia  
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Moitas grazas, señora Sobral.  

 

Señor Celemín, atópase ben? Todo ben? 

Si, como dí un coñecido común, o caso 

é non levar un golpe. Ben, pois 

alégrome. Si, xa falaremos do pupitre 

outro día.  

 

Imos proceder á votación da moción xa 

coa transacción feita e coas emendas 

incorporadas.  

 

Votación da segunda moción 

presentada polo Grupo Municipal do 

Partido Popular, transaccionada cos 

Grupos Municipais da Marea 

Atlántica e do Bloque Nacionalista 

Galego. 

 

Seguidamente pola Presidencia 

sométese a votación a segunda moción 

presentada polo Grupo Municipal do 

Partido Popular transaccionada cos 

Grupos Municipais da Marea Atlántica 

e do Bloque Nacionalista Galego, sobre 

necesidades dos barrios, producíndose o 

seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal da 

Marea Atlántica (MA) (3 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Muchas gracias, señora Sobral.  

 

Señor Celemín, ¿se encuentra bien? 

¿Todo bien? Si, como dice un conocido 

común, el caso es no llevar un golpe. 

Bien, pues me alegro. Si, ya hablaremos 

del pupitre otro día.  

 

Vamos a proceder a la votación de la 

moción ya con la transacción hecha y con 

las enmiendas incorporadas.  

 

Votación de la segunda moción 

presentada por el Grupo Municipal del 

Partido Popular, transaccionada con los 

Grupos Municipales de la Marea 

Atlántica y del Bloque Nacionalista 

Galego 

 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete a votación la segunda moción 

presentada por el Grupo Municipal del 

Partido Popular transaccionada con los 

Grupos Municipales de la Marea 

Atlántica y del Bloque Nacionalista 

Galego, sobre necesidades de los barrios 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (3 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 
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Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas.  

 

Queda aprobada por unanimidade da 

Corporación.  

 

177. Moción presentada polo Grupo 

Municipal do Partido Popular, 

transaccionada cos Grupos 

Municipais da Marea Atlántica e do 

Bloque Nacionalista Galego, sobre 

necesidades dos barrios. 

 

Acordo 

 

Instar o Goberno municipal a: 

 

1. Mellorar a limpeza en rúas e prazas, a 

recollida de residuos en especial os 

voluminosos, o mantemento das zonas 

axardinadas, a iluminación e a 

accesibilidade nos nosos barrios. 

 

2. Realizar unha repartición máis 

equilibrada dos investimentos nos 

barrios da cidade, atendendo as súas 

necesidades e  deficiencias máis 

urxentes. 

 

3. Acordar estes investimentos cos 

veciños e co tecido comercial dos 

barrios co fin de cubrir as carencias de 

servizos que moitos deles levan anos 

reclamando. 

 

4. Dialogar coa veciñanza dos barrios 

para definir as principais actuacións de 

mellora da mobilidade e da 

accesibilidade, para configurar un 

espazo público de calidade, seguro e 

confortable, cubrindo as carencias en 

materia de servizos, e que facilita a 

convivencia entre persoas. 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias.  

 

Queda aprobada por unanimidad de la 

Corporación. 

 

177. Moción presentada por el Grupo 

Municipal del Partido Popular, 

transaccionada con los Grupos 

Municipales de la Marea Atlántica y del 

Bloque Nacionalista Galego, sobre 

necesidades de los barrios. 

 

Acuerdo 

 

Instar al Gobierno municipal a: 

 

1. Mejorar la limpieza en calles y plazas, 

la recogida de residuos en especial los 

voluminosos, el mantenimiento de las 

zonas ajardinadas, la iluminación y la 

accesibilidad en nuestros barrios. 

 

2. Realizar un reparto más equilibrado de 

las inversiones en los barrios de la 

ciudad, atendiendo a sus necesidades y   

deficiencias más urgentes. 

 

 

3. Consensuar estas inversiones con los 

vecinos y con el tejido comercial de los 

barrios con el fin de cubrir las carencias 

de servicios que muchos de ellos llevan 

años reclamando. 

 

4. Dialogar con el vecindario de los 

barrios para definir las principales 

actuaciones de mejora de la movilidad y 

de la accesibilidad, para configurar un 

espacio público de calidad, seguro y 

confortable, cubriendo las carencias en 

materia de servicios, y que facilita la 

convivencia entre personas. 
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Presidencia 

 

Rematan as mocións do Partido Popular.  

 

 

3º. Preguntas de resposta oral. 

 

Presidencia 

 

Pasamos ás preguntas. As de resposta 

escrita serán enviadas antes do próximo 

pleno e agora tocan as de resposta oral.  

 

 

Primeira pregunta... pode saír, señora 

Peñalosa, señor Varela, tamén, alguén 

máis? Ben, si, veña. 

 

Ás dezasete horas e trinta e dous 

minutos saen do Salón de Sesións a 

señora Peñalosa López-Pin e os 

señores Deus Álvarez, García 

Fernández e Varela Vázquez. 

 

Xa. Imos. Pregunta da señora Faraldo 

Calvo para a súa resposta oral sobre os 

dereitos económicos do persoal de 

bibliotecas. 

 

PREGUNTAS DE RESPOSTA 

ORAL PRESENTADAS POLA 

CONCELLEIRA NON ADSCRITA 

Dª ISABEL FARALDO CALVO 

 

Primeira. Pregunta de resposta oral 

sobre os dereitos económicos do 

persoal de bibliotecas. 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

O persoal das bibliotecas segue 

ameazado cada mes polo empresario 

adxudicatario da contrata municipal 

para a xestión das bibliotecas con 

respecto ao cobro das súas nóminas. En 

novembro volveuse a repetir a ameaza 

Presidencia 

 

Finalizan las mociones del Partido 

Popular.  

 

3º. Preguntas de respuesta oral 

 

Presidencia 

 

Pasamos a las preguntas. Las de 

respuesta escrita serán enviadas antes del 

próximo pleno y ahora tocan las de 

respuesta oral.  

 

Primera pregunta… puede salir, señora 

Peñalosa, señor Varela, también, 

¿alguien más? Bien, sí, venga. 

 

A las diecisiete horas y treinta y dos 

minutos salen del Salón de Sesiones la 

señora Peñalosa López-Pin y los señores 

Deus Álvarez, García Fernández y 

Varela Vázquez. 

 

Ya. Vamos. Pregunta de la señora 

Faraldo Calvo para su respuesta oral 

sobre los derechos económicos del 

personal de bibliotecas. 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA ORAL 

PRESENTADAS POR LA 

CONCEJALA NO ADSCRITA D.ª 

ISABEL FARALDO CALVO 

 

Primera. Pregunta de respuesta oral 

sobre los derechos económicos del 

personal de bibliotecas. 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

El personal de las bibliotecas sigue 

amenazado cada mes por el empresario 

adjudicatario de la contrata municipal 

para la gestión de las bibliotecas con 

respecto al cobro de sus nóminas. En 

noviembre se volvió a repetir la amenaza 
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de impago. É consciente o Concello do 

que supón esta vulneración dos dereitos 

económicos do persoal? 

 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Grazas, señora alcaldesa. Boa tarde, 

señora Faraldo. 

 

Fixen o silencio porque vexo que na súa 

pregunta son dúas preguntas o que fixo. 

Non, é que nunha pregunta solo poden 

facer unha pregunta pero pode facer as 

que queira. Quero dicirlle que non é que 

lle diga como a ten que facer, 

simplemente que como formula dúas 

preguntas e solo me fixo unha, dicirlle 

primeiro que o Concello somos todos, 

porque vostede pregunta se o Concello é 

consciente. O Concello de momento non 

ten, non sei se é todo, toda ou tode, pero 

Concello somos todos. O Goberno 

municipal é consciente, e o Goberno 

municipal falou con claridade por boca 

da alcaldesa e por delegación, aquel día, 

por boca do voceiro do Goberno. Hai un 

compromiso claro e ese compromiso é 

evidente. 

 

 

Preocúpanos a situación? Si. Cremos 

que cando alguén fai un traballo ten que 

cobrar? Si. Cremos que hai que dar 

certidume? Si. E estamos traballando 

para que haxa unha decisión que dea 

moitas máis garantías e moitas máis 

certidumes e, polo tanto, que a 

inquietude da que somos conscientes 

deixe de ser inquietude, efectivamente. 

 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Nunca deixarán de sorprenderme as 

súas leccións, señor Lage, pero 

encántame que xa aprendese tamén a 

utilizar linguaxe inclusiva. 

de impago ¿Es consciente el 

Ayuntamiento de lo que supone esta 

vulneración de los derechos económicos 

del personal? 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias, señora alcaldesa. Buenas 

tardes, señora Faraldo. 

 

Hice el silencio porque veo que en su 

pregunta son dos preguntas lo que hizo. 

No, es que en una pregunta solo pueden 

hacer una pregunta pero puede hacer las 

que quiera. Quiero decirle que no es que 

le diga cómo la tiene que hacer, 

simplemente que como formula dos 

preguntas y solo me hizo una, decirle 

primero que el Ayuntamiento somos 

todos, porque usted pregunta si el 

Ayuntamiento es consciente. El 

Ayuntamiento de momento no tiene, no sé 

si es todo, toda o tode, pero Ayuntamiento 

somos todos. El Gobierno municipal es 

consciente, y el Gobierno municipal 

habló con claridad por boca de la 

alcaldesa y por delegación, aquel día, por 

boca del portavoz del Gobierno. Hay un 

compromiso claro y ese compromiso es 

evidente. 

 

¿Nos preocupa la situación? Sí. 

¿Creemos que cuando alguien hace un 

trabajo tiene que cobrar? Sí. ¿Creemos 

que hay que dar certidumbre? Sí. Y 

estamos trabajando para que haya una 

decisión que dé muchas más garantías y 

muchas más certidumbres y, por lo tanto, 

que la inquietud de la que somos 

conscientes deje de ser inquietud, 

efectivamente. 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Nunca dejarán de sorprenderme sus 

lecciones, señor Lage, pero me encanta 

que ya aprendiera también a utilizar 

lenguaje inclusivo. 



 

238 

 

A pregunta era retórica. Estamos no 

momento no que se precisa, máis que 

dunha resposta contundente, dunha 

acción inmediata. O Goberno local, a 

través de vostede, asumiu aquí neste 

pleno a asunción de medidas concretas 

cara a solucionar este asunto. Dixo: 

ninguén se vai a burlar do Concello, 

ninguén vai incumprir un contrato con 

este concello e que lle saia gratis. Estas 

foron máis ou menos as súas palabras. 

Pois ben, a estas alturas ambas cousas se 

están dando. É unha burla que, cun 

conflito deste calado, a empresa LTM 

siga ameazando mes a mes ao persoal 

co impago das súas nóminas e hai un 

claro incumprimento das condicións do 

contrato, non só neste tema, que xa é 

bastante, senón en cuestións como, por 

exemplo, a creación da plataforma 

dixital, a cobertura de vacacións, pero o 

que xa é insoportable e unha agonía 

mensual é cobrar a nómina a golpe de 

protestas e que as traballadoras e 

traballadores das bibliotecas, hoxe 

tamén na calle, teñan que saír ás rúas 

cada mes desde hai tempo porque,  

previo pago das súas remuneracións, 

reciben o aviso do empresario de que 

probablemente ese mes non poida pagar 

as nóminas, e ademais cando isto se 

soluciona, insisto, a golpe de tomar as 

rúas, de chamar ás portas do Concello, 

do Goberno local, de pedir apoio dos 

partidos con presenza no Pleno, reciben 

o seu soldo un mes a primeiros, outro 

mes na segunda semana, outro mes 

recén entrada a segunda quincena. Esa 

inestabilidade, esa angustia vital, esa 

tormenta na que se ven mergulladas 

cada mes ten que ter unha resposta 

contundente por parte deste concello en 

mans do seu goberno municipal. 

Porque, ademais, ten outra xustificación 

o Goberno local para unha medida 

drástica, o empeoramento da prestación 

dun servizo estrela na cidade. Como non 

 

La pregunta era retórica. Estamos en el 

momento en el que se necesita, más que 

una respuesta contundente, una acción 

inmediata. El Gobierno local, a través de 

usted, asumió aquí en este pleno la 

asunción de medidas concretas de cara a 

solucionar este asunto. Dijo: nadie se va 

a burlar del Ayuntamiento, nadie va a 

incumplir un contrato con este 

ayuntamiento y que le salga gratis. Estas 

fueron más o menos sus palabras. Pues 

bien, a estas alturas ambas cosas se están 

dando. Es un recochineo que, con un 

conflicto de este calado, la empresa LTM 

siga amenazando mes a mes al personal 

con el impago de sus nóminas y hay un 

claro incumplimiento de las condiciones 

del contrato, no solo en este tema, que ya 

es bastante, sino en cuestiones como, por 

ejemplo, la creación de la plataforma 

digital, la cobertura de vacaciones, pero 

lo que ya es insoportable y una agonía 

mensual es cobrar la nómina a golpe de 

protestas y que las trabajadoras y 

trabajadores de las bibliotecas, hoy 

también en la calle, tengan que salir a las 

calles cada mes desde hace tiempo 

porque,  previo pago de sus 

remuneraciones, reciben el aviso del 

empresario de que probablemente ese 

mes no pueda pagar las nóminas, y 

además cuando esto se soluciona, insisto, 

a golpe de tomar las calles, de llamar a 

las puertas del Ayuntamiento, del 

Gobierno local, de pedir apoyo de los 

partidos con presencia en el Pleno, 

reciben su sueldo un mes a primeros, otro 

mes en la segunda semana, otro mes 

recién entrada la segunda quincena. Esa 

inestabilidad, esa angustia vital, esa 

tormenta en la que se ven sumergidas 

cada mes tiene que tener una respuesta 

contundente por parte de este 

ayuntamiento en manos de su gobierno 

municipal. Porque, además, tiene otra 

justificación el Gobierno local para una 

medida drástica, el empeoramiento de la 
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se vai a deteriorar ante a deixadez, a 

falta de cumprimentos da empresa 

LTM, única responsable, certo é, deste 

deterioro. Neste pleno, insisto, se tratou 

varias veces non só este conflito, senón 

tamén as súas posibles solucións, unhas 

a largo prazo ou de longo percorrido, 

como o estudo da remunicipalización, 

de cuxa comisión aínda non sabemos 

nada, e outras máis inmediatas como a 

emenda do propio PSOE aprobada neste 

pleno hai un mes na que se autoinstaba a 

executar todas as medidas necesarias 

para dar garantías ás traballadoras para 

percibir puntualmente as súas 

retribucións e que se respecten as 

condicións de traballo establecidas no 

convenio colectivo.  

 

 

Ás dezasete horas e trinta e sete 

minutos saen do Salón de Sesións as 

señoras Veira González e Soneira 

Lema. 

 

O Concello, a través de diferentes 

responsables, ofreceu boas palabras e 

apoio ao persoal comprometéndose a 

unha solución definitiva, pero máis alá 

das palabras, e agora si vai a última 

pregunta, que está a facer neste 

momento o Goberno local para rematar 

con esta situación? Grazas. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Si, grazas, señora Faraldo. Non teño 

vocación de facer pedagoxía con 

vostede porque vostede xa o sabe todo, 

incluso antes de chegar aquí, o que si, 

non lle vou a, digamos, pasar nada que 

teña que ver nin con linguaxe inclusiva 

nin con nada polo estilo. Outra cousa 

son os inventos que se traen de última 

hora. 

 

Ás dezasete horas e trinta e oito 

minutos entra no Salón de Sesións a 

prestación de un servicio estrella en la 

ciudad. Cómo no se va a deteriorar ante 

la dejadez, la falta de cumplimientos de la 

empresa LTM, única responsable, cierto 

es, de este deterioro. En este pleno, 

insisto, se trató varias veces no solo este 

conflicto, sino también sus posibles 

soluciones, unas a largo plazo o de largo 

recorrido, como el estudio de la 

remunicipalización, de cuya comisión aún 

no sabemos nada, y otras más inmediatas 

como la enmienda del propio PSOE 

aprobada en este pleno hace un mes en la 

que se autoinstaba a ejecutar todas las 

medidas necesarias para dar garantías a 

las trabajadoras para percibir 

puntualmente sus retribuciones y que se 

respeten las condiciones de trabajo 

establecidas en el convenio colectivo.  

 

A las diecisiete horas y treinta y siete 

minutos salen del Salón de Sesiones las 

señoras Veira González y Soneira Lema. 

 

 

El Ayuntamiento, a través de diferentes 

responsables, ofreció buenas palabras y 

apoyo al personal comprometiéndose a 

una solución definitiva, pero más allá de 

las palabras, y ahora sí va la última 

pregunta, ¿qué está haciendo en este 

momento el Gobierno local para acabar 

con esta situación? Gracias. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Sí, gracias, señora Faraldo. No tengo 

vocación de hacer pedagogía con usted 

porque usted ya lo sabe todo, incluso 

antes de llegar aquí, lo que sí, no le voy 

a, digamos, pasar nada que tenga que ver 

ni con lenguaje inclusivo ni con nada por 

el estilo. Otra cosa son los inventos que 

se traen de última hora. 

 

 

A las diecisiete horas y treinta y ocho 

minutos entra en el Salón de Sesiones la 
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señora Veira González. 

 

En calquera caso, o que está a suceder 

non é, nin máis nin menos, que algo 

bastante diferente ao que vostede conta. 

Que compartimos a inquietude? Si. Pero 

hai que diferenciar dous planos, un 

plano que ten que ver coa legalidade, e 

na legalidade, o que fai o Goberno 

municipal e o que anunciei eu mesmo 

neste pleno é que, se alguén vulneraba a 

legalidade e non cumpría coas súas 

obrigas, o Goberno municipal tomaría 

unha decisión drástica. O Goberno 

municipal non pode tomar unha 

decisión drástica cando un empregado 

ou unha empregada dunha concesión 

municipal recibe o seu salario mal, 

tarde, a rastro, froito das reflexións que 

vostede fixo. Digo, se queremos falar en 

serio, se queremos facer populismo, 

demagoxia, está ben. Iso non quere dicir 

que o Goberno municipal non sexa 

consciente de cal é a situación, moi 

consciente. Tan consciente é que o que 

fixo ata o de agora, dende o propio 

servizo de Cultura, Alcaldía, a 

Dirección da Área de Economía, moitos 

responsables en diferentes niveis, 

traballamos todos na mesma dirección. 

Primeiro, para que non haxa un solo 

mes onde as empregadas e empregados 

da contrata municipal que atende á rede 

de bibliotecas reciba o seu salario. Nos 

gustaría que non pasase o que vostede 

relatou? Si, pero de entrada, o que 

estamos a facer é que non haxa 

incumprimentos insalvables. E o 

segundo, porque iso si que non 

resolvería a situación de fondo, en 

segundo lugar estamos a traballar para 

que se produza unha cesión de contrato, 

porque vostede coincidirá comigo, 

calquera persoa razoable entende que 

unha solución de medio e de longo 

prazo non se resolve nin nun mes nin en 

tres, salvo aqueles que teñan a tentación 

sempre de dicirlles ás persoas o que 

señora Veira González. 

 

En cualquier caso, lo que está sucediendo 

no es, nada más y nada menos, que algo 

bastante diferente a lo que usted cuenta. 

¿Que compartimos la inquietud? Sí. Pero 

hay que diferenciar dos planos, un plano 

que tiene que ver con la legalidad, y en la 

legalidad, lo que hace el Gobierno 

municipal y lo que anuncié yo mismo en 

este pleno es que, si alguien vulneraba la 

legalidad y no cumplía con sus 

obligaciones, el Gobierno municipal 

tomaría una decisión drástica. El 

Gobierno municipal no puede tomar una 

decisión drástica cuando un empleado o 

una empleada de una concesión 

municipal recibe su salario mal, tarde, a 

rastras, fruto de las reflexiones que usted 

hizo. Digo, si queremos hablar en serio, 

si queremos hacer populismo, demagogia, 

está bien. Eso no quiere decir que el 

Gobierno municipal no sea consciente de 

cuál es la situación, muy consciente. Tan 

consciente es que lo que hizo hasta ahora, 

desde el propio servicio de Cultura, 

Alcaldía, la Dirección del Área de 

Economía, muchos responsables en 

diferentes niveles, trabajamos todos en la 

misma dirección. Primero, para que no 

haya un solo mes donde las empleadas y 

empleados de la contrata municipal que 

atiende a la red de bibliotecas reciba su 

salario. ¿Nos gustaría que no pasara lo 

que usted relató? Sí, pero de entrada, lo 

que estamos haciendo es que no haya 

incumplimientos insalvables. Y lo 

segundo, porque eso sí que no resolvería 

la situación de fondo, en segundo lugar 

estamos trabajando para que se produzca 

una cesión de contrato, porque usted 

coincidirá conmigo, cualquier persona 

razonable entiende que una solución de 

medio y de largo plazo no se resuelve ni 

en un mes ni en tres, salvo aquellos que 

tengan la tentación siempre de decirles a 

las personas lo que quieren escuchar, 

pero una cosa es lo que quieran escuchar 
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queren escoitar, pero unha cousa é o que 

queiran escoitar ou moita xente que 

nalgún momento lles chegou a dicir ás 

persoas que traballan para unha empresa 

que presta servizos ao Concello que 

podían acabar sendo funcionarios, e eu 

dixen neste pleno que era bo non 

engañar a nadie. Iso non quita de que se 

poida chegar a unha solución parecida, 

pero hai que explicar cales son as 

condicións de facer un proceso desas 

características. Poño un exemplo para 

que se entenda: a nós non nos gusta 

nada, nada, que nos últimos 3 meses 

vivíramos unha situación de estar 

resolvendo a última hora, que o resolveu 

o Goberno municipal, non o resolveu a 

pomba da paz, o feito de que as 

traballadoras e traballadores cobraran, 

porque non é nada extraordinario, é o 

que ten que suceder e é a obriga que ten 

esta empresa ou calquera outra e, polo 

tanto, o que facemos é que se cumpra, 

pero tamén estamos traballando nunha 

solución que permita, digamos, unha 

operación ponte, é dicir, que poidamos 

pensar ben que solución definitiva pode 

haber e, mentres tanto, que haxa maior 

certidume. Para iso, dende os diferentes 

servizos que traballaron nisto 

conxuntamente coa Asesoría Xurídica, 

pensouse como unha cesión de contrato. 

A uns lles gustará máis e a outros lles 

gustará menos, pero intentando que non 

tódolos meses pase o que vostede 

relatou. Eu agardo que, antes de que 

remate este mes, poidamos estar cerca 

desa solución e se está traballando para 

iso.  

 

Ao final (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención) o único que nos 

importará a todos é que a solución sexa 

duradeira e, desde logo, reitérollo, se 

nalgún momento está en risco que as 

persoas que traballan para o Concello 

nas bibliotecas cobren, o Goberno 

o mucha gente que en algún momento les 

llegó a decir a las personas que trabajan 

para una empresa que presta servicios al 

Ayuntamiento que podían acabar siendo 

funcionarios, y yo dije en este pleno que 

era bueno no engañar a nadie. Eso no 

quita que se pueda llegar a una solución 

parecida, pero hay que explicar cuáles 

son las condiciones de hacer un proceso 

de esas características. Pongo un ejemplo 

para que se entienda: a nosotros no nos 

gusta nada, nada, que en los últimos 3 

meses hayamos vivido una situación de 

estar resolviendo a última hora, que lo 

resolvió el Gobierno municipal, no lo 

resolvió la paloma de la paz, el hecho de 

que las trabajadoras y trabajadores 

hubieran cobrado, porque no es nada 

extraordinario, es lo que tiene que 

suceder y es la obligación que tiene esta 

empresa o cualquier otra y, por lo tanto, 

lo que hacemos es que se cumpla, pero 

también estamos trabajando en una 

solución que permita, digamos, una 

operación puente, es decir, que podamos 

pensar bien qué solución definitiva puede 

haber y, mientras tanto, que haya mayor 

certidumbre. Para eso, desde los 

diferentes servicios que trabajaron en 

esto conjuntamente con la Asesoría 

Jurídica, se pensó como una cesión de 

contrato. A unos les gustará más y a otros 

les gustará menos, pero intentando que 

no todos los meses pase lo que usted 

relató. Yo espero que, antes de que 

finalice este mes, podamos estar cerca de 

esa solución y se está trabajando para 

eso. 

 

 

 Al final (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo 

de intervención) lo único que nos 

importará a todos es que la solución sea 

duradera y, desde luego, se lo reitero, si 

en algún momento está en riesgo que las 

personas que trabajan para el 

Ayuntamiento en las bibliotecas cobren, 
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municipal actuaría con toda a 

contundencia, e toda a contundencia é a 

que xa expresei no seu día. Agora, iso 

non impide nin o malestar que poidan 

ter pola incertidume nin o temor a que 

un mes detrás doutro pensen se poden 

cobrar ou non cobrar. Ata o momento, o 

que fixemos foi valer a nosa posición 

como goberno municipal e que 

cobraran. O que temos é que darlles 

unha solución moito máis duradeira. 

Prefiro non adiantarnos acontecementos 

e ser prudente. O que si lle podo dicir é 

que estamos máis cerca desa solución e 

que eu agardo que sexa antes de que 

remate o mes. Nada máis. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Lage e señora 

Faraldo. Turno para o BNG. Primeira 

pregunta sobre o espazo público. Señora 

Veira. 

 

PREGUNTAS DE RESPOSTA 

ORAL PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DO BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Primeira. Pregunta de resposta oral 

sobre espazo público. 

 

Señora Veira González 

 

Vai regular o Goberno local realmente 

as terrazas? 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Si, as terrazas xa están reguladas pola 

Ordenanza reguladora de instalación de 

terrazas en espazos de uso público, 

aprobada polo Pleno municipal de data 

6 de maio de 2013. 

 

Ás dezasete horas e corenta e tres 

minutos sae do Salón de Sesións a 

señora Faraldo Calvo e entran a 

el Gobierno municipal actuaría con toda 

la contundencia, y toda la contundencia 

es la que ya expresé en su día. Ahora, eso 

no impide ni el malestar que puedan tener 

por la incertidumbre ni el temor a que un 

mes tras otro piensen si pueden cobrar o 

no cobrar. Hasta el momento, lo que 

hicimos fue valer nuestra posición como 

gobierno municipal y que hayan cobrado. 

Lo que tenemos es que darles una 

solución mucho más duradera. Prefiero 

no adelantarnos acontecimientos y ser 

prudente. Lo que sí le puedo decir es que 

estamos más cerca de esa solución y que 

yo espero que sea antes de que finalice el 

mes. Nada más. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Lage y señora 

Faraldo. Turno para el BNG. Primera 

pregunta sobre el espacio público. Señora 

Veira. 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA ORAL 

PRESENTADAS POR EL GRUPO 

MUNICIPAL DEL BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Primera. Pregunta de respuesta oral 

sobre espacio público. 

 

Señora Veira González 

 

¿Va a regular el Gobierno local 

realmente las terrazas? 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Sí, las terrazas ya están reguladas por la 

Ordenanza reguladora de instalación de 

terrazas en espacios de uso público, 

aprobada por el Pleno municipal de fecha 

6 de mayo de 2013. 

 

A las diecisiete horas y cuarenta y tres 

minutos sale del Salón de Sesiones la 

señora Faraldo Calvo y entran la señora 



 

243 

señora García Fernández e a señora 

Peñalosa López-Pin. 

 

Señora Veira González 

 

Si, que existe unha ordenanza xa o 

sabemos, mais non o parece. Non parece 

que haxa unha ordenación das terrazas 

na nosa cidade e moito menos que haxa 

un mínimo control desas terrazas. 

Puidemos entender que, polas 

restricións derivadas da pandemia, 

porque estabamos todos máis na rúa por 

cuestións evidentes en materia sanitaria, 

e que un tempo despois desas restricións 

con datos importantes de contaxios, 

picos de contaxio, pois que houbese un 

momento no que se fose algo permisivo 

coas terrazas, pero a situación a día de 

hoxe non é esa e o que atopamos na 

nosa cidade é unha situación 

absolutamente insostíbel e así nolo 

traslada moita veciñanza da nosa cidade. 

O que vemos son terrazas que ocupan 

directamente prazas enteiras, o que 

vemos son zonas peonís que se acaban 

de inaugurar ou sobre as que se acaba de 

obrar que son empregadas de súpeto e 

de maneira privativa, cunha situación 

que ás veces impide de facto que se 

empregue a zona peonil para outros 

usos.  

 

Ás dezasete horas e corenta e cinco 

minutos saen do Salón de Sesións o 

señor Lorenzo Torres e a señora 

Gallego Neira e entra o señor Deus 

Álvarez. 

 

O que estamos a ver na nosa cidade 

hoxe en día é que a disposición de 

algunhas terrazas impide e dificulta a 

accesibilidade a persoas con diversidade 

funcional, persoas nomeadamente que 

teñen problemas de visión, isto está a 

ser un problema hoxe en día. Estamos a 

ver como hai lugares na nosa cidade nos 

que se teñen quitado as tacholas do 

García Fernández y la señora Peñalosa 

López-Pin. 

 

Señora Veira González 

 

Sí, que existe una ordenanza ya lo 

sabemos, pero no lo parece. No parece 

que haya una ordenación de las terrazas 

en nuestra ciudad y mucho menos que 

haya un mínimo control de esas terrazas. 

Pudimos entender que, por las 

restricciones derivadas de la pandemia, 

porque estábamos todos más en la calle 

por cuestiones evidentes en materia 

sanitaria, y que un tiempo después de 

esas restricciones con datos importantes 

de contagios, picos de contagio, pues que 

hubiera un momento en el que se fuera 

algo permisivo con las terrazas, pero la 

situación a día de hoy no es esa y lo que 

encontramos en nuestra ciudad es una 

situación absolutamente insostenible y así 

nos lo trasladan muchos vecinos y 

vecinas de nuestra ciudad. Lo que vemos 

son terrazas que ocupan directamente 

plazas enteras, lo que vemos son zonas 

peatonales que se acaban de inaugurar o 

sobre las que se acaba de obrar que son 

empleadas de pronto y de manera 

privativa, con una situación que a veces 

impide de facto que se emplee la zona 

peatonal para otros usos.  

 

A las diecisiete horas y cuarenta y cinco 

minutos sale del Salón de Sesiones el 

señor Lorenzo Torres y la señora 

Gallego Neira y entra el señor Deus 

Álvarez. 

 

Lo que estamos viendo en nuestra ciudad 

hoy es que la disposición de algunas 

terrazas impide y dificulta la 

accesibilidad a personas con diversidad 

funcional, personas especialmente que 

tienen problemas de visión, esto está 

siendo un problema hoy. Estamos viendo 

cómo hay lugares en nuestra ciudad en 

los que se han quitado las tachuelas del 
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chan, esas que marcaban o espazo 

delimitado das terrazas, que xa se teñen 

eliminado esas tacholas e que, polo 

tanto, están ocupando máis espazo. 

Hoxe en día temos rúas polas que non 

poden transitar vehículos de emerxencia 

pola situación actual das terrazas e 

ademais son rúas que non están moi 

lonxe do Pazo municipal. Seguimos con 

terrazas en espazos de aparcamento, 

algo que a nivel de seguridade vial 

habería que velo, pero de todas 

maneiras era unha medida que, 

teoricamente, era puntual, era transitoria 

mentres estabamos en situación de 

pandemia e en situación de restricións e 

o que vemos... 

 

Presidencia 

 

Un momento, señora Veira. Por favor, 

as persoas que están na tribuna de 

convidados teñen que gardar silencio 

porque estamos celebrando o Pleno. Por 

favor, grazas. 

 

Continúe, señora Veira. 

 

Señora Veira González 

 

E o que vemos é que esa situación 

presuntamente transitoria estase 

alongando no tempo sine die. Tamén se 

xunta que en vindeiros meses van 

caducar o que lle chamaban os 

chirimbolos ou esas estruturas que están 

na praza de María Pita e que acollen 

tamén terrazas.  

 

En definitiva, hai unha situación non 

moi homoxénea na cidade en canto ás 

terrazas que entendemos que se ten que 

regular. Para nós a Ordenanza de 2013 

habería que revisala e, desde logo, o que 

fai falta é un control por parte do 

Goberno local. Nada máis. 

 

Ás dezasete horas e corenta e sete 

suelo, esas que marcaban el espacio 

delimitado de las terrazas, que ya se han 

eliminado esas tachuelas y que, por lo 

tanto, están ocupando más espacio. Hoy 

tenemos calles por las que no pueden 

transitar vehículos de emergencia por la 

situación actual de las terrazas y además 

son calles que no están muy lejos del 

Palacio municipal. Seguimos con terrazas 

en espacios de aparcamiento, algo que a 

nivel de seguridad vial habría que verlo, 

pero de todas maneras era una medida 

que, teóricamente, era puntual, era 

transitoria mientras estábamos en 

situación de pandemia y en situación de 

restricciones y lo que vemos... 

 

 

Presidencia 

 

Un momento, señora Veira. Por favor, las 

personas que están en la tribuna de 

invitados tienen que guardar silencio 

porque estamos celebrando el Pleno. Por 

favor, gracias. 

 

Continúe, señora Veira. 

 

Señora Veira González 

 

Y lo que vemos es que esa situación 

presuntamente transitoria se está 

alargando en el tiempo sine die. También 

se junta que en próximos meses van a 

caducar lo que le llamaban los 

chirimbolos o esas estructuras que están 

en la plaza de María Pita y que acogen 

también terrazas.  

 

En definitiva, hay una situación no muy 

homogénea en la ciudad en cuanto a las 

terrazas que entendemos que se tiene que 

regular. Para nosotros la Ordenanza de 

2013 habría que revisarla y, desde luego, 

lo que hace falta es un control por parte 

del Gobierno local. Nada más. 

 

A las diecisiete horas y cuarenta y siete 
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minutos entra no Salón de Sesións a 

señora Faraldo Calvo. 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Si, o Goberno local axudou, como 

sempre dixemos, ao sector da hostalaría 

nun momento que foi moi complicado 

para eles a raíz da COVID-19 coa 

finalidade, fundamentalmente, de salvar 

empregos, de salvar empresas, como 

fixemos tamén con outros sectores, e 

esa axuda traduciuse nunha instrución 

de terrazas que tivo unha primeira fase e 

que despois prorrogouse cunha maior 

ocupación engadindo a esas prazas que 

tiñan espazos peonís que permitían unha 

maior ampliación de terrazas con 

respecto á ordenanza, engadimos nesa 

segunda fase as prazas de aparcadoiro, e 

esa é a realidade actual da cidade e, 

como xa dixemos en numerosas 

ocasións, agora teremos que comezar un  

traballo dialogado e un traballo 

consensuado co sector da hostalaría e 

cos veciños e co resto dos axentes 

sociais da cidade para ver cales desas 

medidas que se implantaron a raíz da 

COVID poden ter continuidade a través 

da Ordenanza de terrazas, cales ao 

mellor non teñen cabida xa nunha 

situación normalizada, pero bueno, por 

comentar algunha das medidas que 

comentaba vostede, ao mellor esa 

ocupación de prazas de aparcadoiro que 

outras cidades de España e incluso de 

fóra de España consolidaron despois da 

pandemia, ou incluso xa tiñan 

implantada con anterioridade á 

pandemia, pode, cunha regulación 

determinada, manterse nas nosas rúas da 

cidade, porque sempre se fala da 

ocupación privada do espazo público 

referíndose ás terrazas e se nega que un 

veciño aparque un vehículo na vía 

pública tamén é ocupación privada do 

espazo público, cunha diferencia, se está 

ocupada por unha terraza haberá 8, 10, 

minutos entra en el Salón de Sesiones la 

señora Faraldo Calvo. 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Sí, el Gobierno local ayudó, como 

siempre dijimos, al sector de la hostelería 

en un momento que fue muy complicado 

para ellos a raíz de la COVID-19 con la 

finalidad, fundamentalmente, de salvar 

empleos, de salvar empresas, como 

hicimos también con otros sectores, y esa 

ayuda se tradujo en una instrucción de 

terrazas que tuvo una primera fase y que 

después se prorrogó con una mayor 

ocupación añadiendo a esas plazas que 

tenían espacios peatonales que permitían 

una mayor ampliación de terrazas con 

respecto a la ordenanza, añadimos en esa 

segunda fase las plazas de aparcamiento, 

y esa es la realidad actual de la ciudad y, 

como ya dijimos en numerosas ocasiones, 

ahora tendremos que comenzar un  

trabajo dialogado y un trabajo 

consensuado con el sector de la 

hostelería y con los vecinos y con el resto 

de los agentes sociales de la ciudad para 

ver cuáles de esas medidas que se 

implantaron a raíz de la COVID pueden 

tener continuidad a través de la 

Ordenanza de terrazas, cuáles a lo mejor 

no tienen cabida ya en una situación 

normalizada, pero bueno, por comentar 

alguna de las medidas que comentaba 

usted, a lo mejor esa ocupación de plazas 

de aparcamiento que otras ciudades de 

España e incluso de fuera de España 

consolidaron después de la pandemia, o 

incluso ya tenían implantada con 

anterioridad a la pandemia, puede, con 

una regulación determinada, mantenerse 

en nuestras calles de la ciudad, porque 

siempre se habla de la ocupación privada 

del espacio público refiriéndose a las 

terrazas y se niega que un vecino aparque 

un vehículo en la vía pública también es 

ocupación privada del espacio público, 

con una diferencia, si está ocupada por 



 

246 

12 persoas, non son robots nin son 

ciborgs, son persoas, son coruñeses 

desfrutando nunha instalación de ocio 

na cidade e se está un coche aparcado 

non desfruta ninguén, que ademais é o 

espírito da Ordenanza de 2013. 

 

 

A Ordenanza de 2013 di literalmente 

que as terrazas contribúen ao 

esparexemento e ás relacións sociais e 

favorecen a proxección da imaxe aberta, 

dinámica, vitalista e acolledora da nosa 

cidade. Non podemos ser alleos ás 

sinerxias que estas instalacións xeran 

entorno ao emprego, á economía e ao 

turismo. Está no texto da Ordenanza 

aprobada e, polo tanto, nese sentido, o 

Concello si está a levar a cabo unha 

labor de regulación das terrazas da 

cidade. Estase a facer, ademais, en dous 

ámbitos, tanto dende o departamento de 

Dominio Público revisando todas as 

licenzas, comprobando que estean todas 

en regla, que teñen os espazos 

aprobados correctamente, como dende a 

Área de Facenda, que se está a facer 

algo que non se facía nestes últimos 

anos e que creo que non se fixo en 

ningún momento, que é cobrar as 

terrazas por ocupación do espazo que 

están a ter na cidade. Este é o primeiro 

goberno que cobra pola ocupación das 

terrazas na cidade. 

 

 

Ás dezasete horas e corenta e nove 

minutos entra no Salón de Sesións la 

señora Soneira Lema. 

 

Polo tanto, como xa dixo a alcaldesa en 

varias ocasións, teremos oportunidade 

de tomar decisións de forma 

consensuada e dialogada para ver como 

se trasladan esas incorporacións que 

fixemos na instrución a esa ordenanza e 

tamén teremos que seguir ese camiño, 

obviamente, cos chirimbolos, coas 

una terraza habrá 8, 10, 12 personas, no 

son robots ni son ciborgs, son personas, 

son coruñeses disfrutando en una 

instalación de ocio en la ciudad y si está 

un coche aparcado no disfruta nadie, que 

además es el espíritu de la Ordenanza de 

2013. 

 

La Ordenanza de 2013 dice literalmente 

que las terrazas contribuyen al 

esparcimiento y a las relaciones sociales 

y favorecen la proyección de la imagen 

abierta, dinámica, vitalista y acogedora 

de nuestra ciudad. No podemos ser 

ajenos a las sinergias que estas 

instalaciones generan entorno al empleo, 

a la economía y al turismo. Está en el 

texto de la Ordenanza aprobada y, por lo 

tanto, en ese sentido, el Ayuntamiento sí 

está llevando a cabo una labor de 

regulación de las terrazas de la ciudad. 

Se está haciendo, además, en dos 

ámbitos, tanto desde el departamento de 

Dominio Público revisando todas las 

licencias, comprobando que estén todas 

en regla, que tienen los espacios 

aprobados correctamente, como desde el 

Área de Hacienda, que se está haciendo 

algo que no se hacía en estos últimos 

años y que creo que no se hizo en ningún 

momento, que es cobrar las terrazas por 

ocupación del espacio que están teniendo 

en la ciudad. Este es el primer gobierno 

que cobra por la ocupación de las 

terrazas en la ciudad. 

 

A las diecisiete horas y cuarenta y nueve 

minutos entra en el Salón de Sesiones la 

señora Soneira Lema. 

 

Por lo tanto, como ya dijo la alcaldesa en 

varias ocasiones, tendremos oportunidad 

de tomar decisiones de forma 

consensuada y dialogada para ver cómo 

se trasladan esas incorporaciones que 

hicimos en la instrucción a esa ordenanza 

y también tendremos que seguir ese 

camino, obviamente, con los chirimbolos, 
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terrazas de María Pita que haberá que 

darlles unha solución de futuro que 

teremos que ver, tamén, cos hostaleiros 

da praza e cos veciños da cidade. 

Grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Seguinte pregunta do BNG sobre os 

orzamentos participativos. 

 

Segunda. Pregunta de resposta oral 

sobre os orzamentos participativos. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Grazas. 

 

Como valora o Goberno municipal o 

proceso de propostas para os 

orzamentos participativos? 

 

Señora Neira Fernández 

 

Ben, pois a valoración que se fai desde 

o Goberno municipal é de moderado 

optimismo. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Ben, pois paso a explicar 

moderadamente por que formulamos 

esta pregunta. 

 

O BNG considera que os procesos de 

participación cidadá na toma de 

decisións son moi importantes, sempre e 

cando, loxicamente, se respecte o 

resultado deses procesos e a 

participación sexa unha participación 

real, non só a aparencia.  

 

Por que dicimos isto? Porque non se 

respecta o resultado cando logo non se 

executan moitas das actuacións 

propostas. Abonda con examinar o 

con las terrazas de María Pita que habrá 

que darles una solución de futuro que 

tendremos que ver, también, con los 

hosteleros de la plaza y con los vecinos 

de la ciudad. Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Siguiente pregunta del BNG sobre los 

presupuestos participativos. 

 

Segunda. Pregunta de respuesta oral 

sobre los presupuestos participativos. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Gracias. 

 

¿Cómo valora el Gobierno municipal el 

proceso de propuestas para los 

presupuestos participativos? 

 

Señora Neira Fernández 

 

Bueno, pues la valoración que se hace 

desde el Gobierno municipal es de 

moderado optimismo. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Bien, pues paso a explicar 

moderadamente por qué formulamos esta 

pregunta. 

 

El BNG considera que los procesos de 

participación ciudadana en la toma de 

decisiones son muy importantes, siempre 

y cuando, lógicamente, se respete el 

resultado de esos procesos y la 

participación sea una participación real, 

no solo la apariencia.  

 

¿Por qué decimos esto? Porque no se 

respeta el resultado cuando luego no se 

ejecutan muchas de las actuaciones 

propuestas. Es suficiente con examinar el 
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anexo de investimentos de 2022 para 

constatar que moitas das propostas de 

exercicios anteriores están pendentes de 

executarse, algunhas, ademais, 

arrastrándose desde hai varios anos, 

pese a que moitas son dunha grande 

sinxeleza, como o establecemento, por 

citar dous exemplos, dun paso de peóns 

na avenida de Arteixo ou resolver os 

problemas de accesibilidade no CEIP 

María Pita. E é máis aparencial que real 

cando o sistema de participación 

favorece aos máis familiarizados cos 

sistemas telemáticos por moito que haxa 

tamén participación presencial, cando o 

sistema distrital favorece aos barrios 

máis populosos en detrimento dos de 

menor poboación. O Ventorrillo, por 

exemplo, ten moita máis poboación que 

A Silva, por moito que pertenzan ao 

mesmo distrito, e se non se establecen 

uns criterios de reparto que aseguren a 

equidade, A Silva sempre levará as de 

perder. 

 

Pero, ademais, o sistema favorece tamén 

aos colectivos organizados en 

detrimento dos veciños e veciñas que 

levan propostas a título individual. Este 

ano, por exemplo, houbo moitas 

propostas inducidas polas ANPAs, 

incluso, se non me confundo, foron 

animadas a facelo polo propio 

concelleiro de Educación, loubamos o 

papel das ANPAs, pero se o Goberno 

local atendese ás propostas das ANPAs 

e os consellos consultivos cumprisen 

coa súa función, as ANPAs non terían 

que verse abocadas a recorrer a unha vía 

pensada para outras formas de 

participación. O resultado destas 

disfuncións é que veciños e veciñas do 

Birloque ou do Martinete, por poñer 

exemplos, acabaron retirando as súas 

propostas e expresando o seu malestar 

por como se estaba conducindo o 

proceso.  

 

anexo de inversiones de 2022 para 

constatar que muchas de las propuestas 

de ejercicios anteriores están pendientes 

de ejecutarse, algunas, además, 

arrastrándose desde hace varios años, 

pese a que muchas son de una gran 

sencillez, como el establecimiento, por 

citar dos ejemplos, de un paso de cebra 

en la avenida de Arteixo o resolver los 

problemas de accesibilidad en el CEIP 

María Pita. Y es más aparencial que real 

cuando el sistema de participación 

favorece a los más familiarizados con los 

sistemas telemáticos por mucho que haya 

también participación presencial, cuando 

el sistema distrital favorece a los barrios 

más populosos en detrimento de los de 

menor población. O Ventorrillo, por 

ejemplo, tiene mucha más población que 

A Silva, por mucho que pertenezcan al 

mismo distrito, y si no se establecen unos 

criterios de reparto que aseguren la 

equidad, A Silva siempre llevará las de 

perder. 

 

Pero, además, el sistema favorece 

también a los colectivos organizados en 

detrimento de los vecinos y vecinas que 

llevan propuestas a título individual. Este 

año, por ejemplo, hubo muchas 

propuestas inducidas por las AMPA, 

incluso, si no me equivoco, fueron 

animadas a hacerlo por el propio 

concejal de Educación, alabamos el papel 

de las AMPA, pero si el Gobierno local 

atendiera a las propuestas de las AMPA y 

los consejos consultivos cumplieran con 

su función, las AMPA no tendrían que 

verse abocadas a recurrir a una vía 

pensada para otras formas de 

participación. El resultado de estas 

disfunciones es que vecinos y vecinas del 

Birloque o del Martinete, por poner 

ejemplos, acabaron retirando sus 

propuestas y expresando su malestar por 

cómo se estaba conduciendo el proceso.  

 

 



 

249 

Os orzamentos participativos foi unha 

boa iniciativa do goberno anterior, non 

teño reparo en dicilo, pero hai que 

perfeccionalos e dotalos de máis contido 

pois só se participa nunha parte moi 

cativa do Orzamento municipal, como 

hai que perfeccionar o resto dos 

mecanismos de participación. Por que 

non se reúnen con máis regularidade os 

consellos consultivos, por que seguimos 

agardando a que se constitúan consellos 

cuxa creación foi aprobada en Pleno, 

caso do Consello Económico e Social, 

por que non se recorre aos mecanismos 

de consulta popular en asuntos de 

importancia vital. E fago un último 

apuntamento: no acordo de investidura 

subscrito entre os grupos municipais do 

PSdG-PSOE e o BNG asúmese 

textualmente este compromiso: 

modernización do Regulamento 

orgánico de participación cidadá e do 

Regulamento orgánico municipal 

contando co máximo consenso político 

e social que sexa posíbel. Velaí a última 

pregunta: cando se vai iniciar este 

proceso que faga posíbel a 

modernización, neste caso concreto, do 

Regulamento orgánico de participación 

cidadá? 

 

Nada máis. Moitas grazas. 

 

Ás dezasete horas e cincuenta e catro 

minutos sae do Salón de Sesións a 

señora alcaldesa e pasa a presidir a 

sesión o señor Borrego Vázquez. 

 

 

Señora Neira Fernández 

 

Ben, en relación á última pregunta que 

non estaba prevista nin rexistrada 

esperemos que canto antes, a condición 

de que as circunstancias acompañen. 

 

Imos ver, señor Jorquera, respecto aos 

orzamentos participativos todos 

Los presupuestos participativos fue una 

buena iniciativa del gobierno anterior, no 

tengo reparo en decirlo, pero hay que 

perfeccionarlos y dotarlos de más 

contenido pues solo se participa en una 

parte muy pequeña del Presupuesto 

municipal, como hay que perfeccionar el 

resto de los mecanismos de participación. 

Por qué no se reúnen con más 

regularidad los consejos consultivos, por 

qué seguimos esperando a que se 

constituyan consejos cuya creación fue 

aprobada en Pleno, caso del Consejo 

Económico y Social, por qué no se 

recurre a los mecanismos de consulta 

popular en asuntos de importancia vital. 

Y hago una última nota: en el acuerdo de 

investidura suscrito entre los grupos 

municipales del PSdG-PSOE y el BNG se 

asume textualmente este compromiso: 

modernización del Reglamento Orgánico 

de Participación Ciudadana y del 

Reglamento Orgánico Municipal 

contando con el máximo consenso 

político y social que sea posible. He ahí 

la última pregunta: ¿cuándo se va a 

iniciar este proceso que haga posible la 

modernización, en este caso concreto, del 

Reglamento Orgánico de Participación 

Ciudadana? 

 

Nada más. Muchas gracias. 

 

A las diecisiete horas y cincuenta y 

cuatro minutos sale del Salón de 

Sesiones la señora alcaldesa y pasa a 

presidir la sesión el señor Borrego 

Vázquez. 

 

Señora Neira Fernández 

 

Bueno, en relación a la última pregunta 

que no estaba prevista ni registrada 

esperemos que lo antes posible, siempre y 

cuando las circunstancias acompañen. 

 

Vamos a ver, señor Jorquera, respecto a 

los presupuestos participativos todos 
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podemos estar máis ou menos de acordo 

no que é a filosofía, pero o certo é que 

cando se presentan unha serie de 

propostas ata que chegamos á votación 

final pasamos por toda unha serie de 

fases, en moitas ocasións preséntanse 

propostas que non son viables, noutras 

ocasións, sendo viables, requiren 

despois de toda a tramitación 

administrativa para proceder a 

executalas de maneira debida e todo 

iso, loxicamente, funcionando as 

concellerías e as áreas coa normalidade 

e coa previsión de todos os traballos 

que van indo. Con isto non quero eludir 

ningún tipo de responsabilidade senón, 

simplemente, poñer unha realidade 

enriba da mesa. Vostede manifestaba, 

crin entender, certa discrepancia co que 

é o sistema tendo en conta que pode 

estar a beneficiar máis a uns sectores 

que a outros. Pois nos sentamos e 

vemos cal é a proposta que vostedes 

teñen para que poida ter unha 

representación máis equitativa. O certo 

é, non sei se as ANPA ou os orzamentos 

participativos serán, se cadra, a mellor 

vía de canalización das demandas das 

ANPA, non o sei, é unha máis, e o 

lóxico e o normal, co que foi o devir dos 

orzamentos participativos, é que a xente 

se reúna tamén para que as súas 

propostas poidan ter unha maior 

acollida. O certo é que, desde que nós 

chegamos, comentaba vostede o tema 

das urnas, ben, non soamente o tema 

das urnas na fase final, que é 

absolutamente necesaria, senón 

loxicamente todo ese acompañamento 

para que as persoas que poidan ter 

maiores dificultades á hora de acceder 

de maneira telemática ao 

procedemento, accedan a el, que se fai 

tamén polos servizos municipais. Tamén 

a posibilidade de meter as propostas 

por rexistro. Todo é mellorable, todo, 

absolutamente todo é mellorable. Os 

niveis de execución, seguramente, son 

podemos estar más o menos de acuerdo 

en lo que es la filosofía, pero lo cierto es 

que cuando se presentan una serie de 

propuestas hasta que llegamos a la 

votación final pasamos por toda una serie 

de fases, en muchas ocasiones se 

presentan propuestas que no son viables, 

en otras ocasiones, siendo viables, 

requieren después de toda la tramitación 

administrativa para proceder a ejecutarlas 

de manera debida y todo eso, 

lógicamente, funcionando las concejalías 

y las áreas con la normalidad y con la 

previsión de todos los trabajos que van 

yendo. Con esto no quiero eludir ningún 

tipo de responsabilidad sino, 

simplemente, poner una realidad encima 

de la mesa. Usted manifestaba, creí 

entender, cierta discrepancia con lo que es 

el sistema teniendo en cuenta que puede 

estar beneficiando más a unos sectores 

que a otros. Pues nos sentamos y vemos 

cuál es la propuesta que ustedes tienen 

para que pueda tener una representación 

más equitativa. Lo cierto es, non sé si las 

AMPAs o los presupuestos participativos 

serán, a lo mejor, la mejor vía de 

canalización de las demandas de las 

AMPAs, no lo sé, es una más, y lo lógico 

y lo normal, con lo que ha sido el devenir 

de los presupuestos participativos, es que 

la gente se reúna también para que sus 

propuestas puedan tener una mayor 

acogida. Lo cierto es que, desde que 

nosotros llegamos, comentaba usted el 

tema de las urnas, bueno, no solamente el 

tema de las urnas en la fase final, que es 

absolutamente necesaria, sino 

lógicamente todo ese acompañamiento 

para que las personas que puedan tener 

mayores dificultades a la hora de acceder 

telemáticamente al procedimiento, 

accedan a él, que se hace también por los 

servicios municipales. También la 

posibilidad de meter las propuestas por 

registro. Todo es mejorable, todo, 

absolutamente todo es mejorable. Los 

niveles de ejecución, seguramente, son 
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mellorables, pero vostede estábame a 

falar agora dalgúns que son do ano 

pasado. O certo é que cando chegamos 

ao goberno aínda había orzamentos 

participativos de anos anteriores sen 

poder executar. Non lle boto a 

responsabilidade a ninguén. Xa lle digo 

que é complicado, é complicado 

anualmente ser capaz de executar 

proxectos que, na maior parte das 

ocasións van á área de Infraestruturas e 

que requiren dunha tramitación 

administrativa que, en ocasións, é 

complexa: o proxecto, cumprir os 

trámites, etc., etc. O certo é que o noso 

traballo foi para que non soamente a 

xente vote, diga o que queira, senón 

que, na medida do posible poidan ver 

realizado iso que propoñen. E moitos 

deles, cando son bancos ou cando son 

cuestións que poidan ser menores fanse 

de maneira automática. Os orzamentos 

participativos, ademais, serven en 

moitas ocasións para ter un pulso do 

que está a pasar en determinados 

distritos da cidade e para que fagamos 

actuacións que se fan automaticamente 

porque non requiren tampouco de máis. 

En todo o demais, á súa disposición, 

fundamentalmente para ver se existen 

puntos de mellora á hora de establecer 

o sistema de votación ou da repartición 

por distritos doutra maneira, pero o 

certo é que, dentro de todas as 

posibilidades entendemos, de maneira 

similar á anterior, que isto era a 

maneira máis lóxica ou que podía 

responder a unha optimización dos 

recursos.  

 

Nada máis e moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Neira. 

 

Seguinte pregunta do Bloque 

Nacionalista Galego sobre mobilidade. 

mejorables, pero usted me estaba 

hablando ahora de algunos que son del 

año pasado. Lo cierto es que cuando 

llegamos al gobierno todavía había 

presupuestos participativos de años 

anteriores sin poder ejecutar. No le echo 

la responsabilidad a nadie. Ya le digo que 

es complicado, es complicado anualmente 

ser capaz de ejecutar proyectos que, en la 

mayor parte de las ocasiones van al área 

de Infraestructuras y que requieren de una 

tramitación administrativa que, en 

ocasiones, es compleja: el proyecto, 

cumplir los trámites, etc., etc. Lo cierto es 

que nuestro trabajo ha sido para que no 

solamente la gente vote, diga lo que 

quiera, sino que, en la medida de lo 

posible puedan ver realizado aquello que 

proponen. Y muchos de ellos, cuando son 

bancos o cuando son cuestiones que 

puedan ser menores se hacen de manera 

automática. Los presupuestos 

participativos, además, sirven en muchas 

ocasiones para tener un pulso de lo que 

está pasando en determinados distritos de 

la ciudad y para que hagamos actuaciones 

que se hacen automáticamente porque no 

requieren tampoco de más. En todo lo 

demás, a su disposición, 

fundamentalmente para ver si existen 

puntos de mejora a la hora de establecer 

el sistema de votación o del reparto por 

distritos de otra manera, pero lo cierto es 

que, dentro de todas las posibilidades 

entendimos, de manera similar a la 

anterior, que esto era la manera más 

lógica o que podía responder a una 

optimización de los recursos.  

 

 

Nada más y muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Neira. 

 

Siguiente pregunta del Bloque 

Nacionalista Galego sobre movilidad. 
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Señora Veira. 

 

Terceira. Pregunta para a súa 

resposta oral sobre mobilidade. 

 

Señora Veira González 

 

Que medidas concretas en materia de 

mobilidade vai levar a cabo o Goberno 

local desde agora até final de mandato? 

 

 

Ás dezasete horas e cincuenta e nove 

minutos entran no Salón de Sesións a 

señora Gallego Neira e o señor Varela 

Vázquez. 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Continuaremos coas medidas que 

levamos implementando no que vai de 

mandato cunha aposta clara pola 

mobilidade peonil en todos os barrios da 

cidade, impulsando modos de transporte 

alternativos e non contaminantes e 

favorecendo o maior uso do transporte 

público colectivo. 

 

Señora Veira González 

 

A razón desta pregunta oral é evidente 

que non é para preguntarlle polas 

políticas en materia de mobilidade 

peonil, que son obvias e que están a 

ollos de todas as concelleiras e os 

concelleiros desta corporación. Pero o 

que non vemos e o que non está 

precisamente a ollos desta corporación 

nin da cidadanía da Coruña son as súas 

políticas en materia de impulso á 

mobilidade en transporte público. Se 

ben recentemente vostedes aprobaron 

esa rebaixa conxuntural do prezo do 

bus, esta e o retoque mínimo da liña 21 

son todas as medidas que ten impulsado 

este goberno municipal en materia de 

transporte público. Pódolle facer un 

resumo parecido ao que lle fixen ao 

Señora Veira. 

 

Tercera. Pregunta para su respuesta oral 

sobre movilidad. 

 

Señora Veira González 

 

¿Qué medidas concretas en materia de 

movilidad va a llevar a cabo el Gobierno 

local desde ahora hasta final de 

mandato? 

 

A las diecisiete horas y cincuenta y 

nueve minutos entran en el Salón de 

Sesiones la señora Gallego Neira y el 

señor Varela Vázquez. 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Continuaremos con las medidas que 

llevamos implementando en lo que va de 

mandato con una apuesta clara por la 

movilidad peatonal en todos los barrios 

de la ciudad, impulsando modos de 

transporte alternativos y no 

contaminantes y favoreciendo el mayor 

uso del transporte público colectivo. 

 

Señora Veira González 

 

La razón de esta pregunta oral es 

evidente que no es para preguntarle por 

las políticas en materia de movilidad 

peatonal, que son obvias y que están a 

ojos de todas las concejalas y los 

concejales de esta corporación. Pero lo 

que no vemos y lo que no está 

precisamente a ojos de esta corporación 

ni de la ciudadanía de A Coruña son sus 

políticas en materia de impulso a la 

movilidad en transporte público. Si bien 

recientemente ustedes aprobaron esa 

rebaja coyuntural del precio del bus, esta 

y el retoque mínimo de la línea 21 son 

todas las medidas que ha impulsado este 

gobierno municipal en materia de 

transporte público. Le puedo hacer un 

resumen parecido al que le hice al señor 
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señor Díaz Grandío no pasado mandato: 

0 metros de carril bus e 0 reordenación 

de liñas do transporte público, por non 

dicir que non se teñen tocado os 

horarios do transporte público nin de 

inicio nin de remate, algo sobre o que 

levamos insistindo moito tempo, nin se 

teñen retocado tampouco as frecuencias 

no transporte público da nosa cidade. 

Seguimos vendo como os barrios máis 

afastados do centro da cidade seguen a 

ter as mesmas liñas, en moitas ocasións 

liñas que son paralelas e que, polo tanto, 

non enriquecen a conectividade dese 

transporte, tampouco vemos que haxa 

unha maior conectividade dos nosos 

polígonos industriais, non hai unha 

maior conectividade dos centros 

sanitarios nin dos centro educativos e 

seguimos vendo como, por exemplo, 

unha liña que lle dá cuantiosos 

beneficios á compañía de tranvías como 

pode ser a liña universitaria, segue a 

estar saturada día si, día tamén. E non só 

é a cuestión do transporte público senón 

que este goberno municipal se 

comprometeu publicamente a aprobar 

unha ordenanza de mobilidade cuxa 

redacción, cando menos que nós 

saibamos, está absolutamente 

paralizada, non se deu conta en 

ningunha comisión sobre esta 

ordenanza, foise falando de maneira 

superficial nalgunha mesa de 

mobilidade pero non temos concreción 

ningunha, falta por regular, e nós 

cremos que ten que ser unha parte 

importante, a cuestión dos vehículos de 

mobilidade persoal nesa ordenanza e 

non se ten feito tampouco ningún tipo 

de campaña, nin que convide ao uso do 

transporte público nin que convide ao 

uso doutros tipos de mobilidade máis 

brandas. Falta concienciación en 

materia de mobilidade e en materia, 

tamén, de uso da bicicleta, que nós 

tamén a temos reclamado en diferentes 

ocasións. Nós o que queremos saber é se 

Díaz Grandío en el pasado mandato: 0 

metros de carril bus y 0 reordenación de 

líneas del transporte público, por no 

decir que no se han tocado los horarios 

del transporte público ni de inicio ni de 

final, algo sobre lo que llevamos 

insistiendo mucho tiempo, ni se han 

retocado tampoco las frecuencias en el 

transporte público de nuestra ciudad. 

Seguimos viendo cómo los barrios más 

alejados del centro de la ciudad siguen 

teniendo las mismas líneas, en muchas 

ocasiones líneas que son paralelas y que, 

por lo tanto, no enriquecen la 

conectividad de ese transporte, tampoco 

vemos que haya una mayor conectividad 

de nuestros polígonos industriales, no hay 

una mayor conectividad de los centros 

sanitarios ni de los centro educativos y 

seguimos viendo cómo, por ejemplo, una 

línea que le da cuantiosos beneficios a la 

compañía de tranvías como puede ser la 

línea universitaria, sigue estando 

saturada día sí, día también. Y no solo es 

la cuestión del transporte público sino 

que este gobierno municipal se 

comprometió públicamente a aprobar una 

ordenanza de movilidad cuya redacción, 

cuando menos que nosotros sepamos, está 

absolutamente paralizada, no se dio 

cuenta en ninguna comisión sobre esta 

ordenanza, se fue hablando de manera 

superficial en alguna mesa de movilidad 

pero no tenemos concreción ninguna, 

falta por regular, y nosotros creemos que 

tiene que ser una parte importante, la 

cuestión de los vehículos de movilidad 

personal en esa ordenanza y no se ha 

hecho tampoco ningún tipo de campaña, 

ni que invite al uso del transporte público 

ni que invite al uso de otros tipos de 

movilidad más blandas. Falta 

concienciación en materia de movilidad y 

en materia, también, de uso de la 

bicicleta, que nosotros también la hemos 

reclamado en diferentes ocasiones. 

Nosotros lo que queremos saber es si el 

Gobierno municipal va a implementar 
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o Goberno municipal vai implementar 

algunha destas medidas, cando ten 

pensado sacar a ordenanza de 

mobilidade coa que o propio goberno se 

comprometeu e, para rematar, se ten 

pensado cumprir con aquilo que asinou 

co Bloque Nacionalista Galego que é un 

estudo dunha xestión directa do 

transporte público antes de que remate o 

mandato. Nada máis. 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Eu entendo a pregunta da señora Veira 

como unha continuación da entrevista 

que lle fixo hai uns días o candidato do 

BNG, na que dicía que na Coruña hai 

que apostar por outro modelo de 

mobilidade, no centro, poñía no centro 

aos peóns e o transporte público 

colectivo a escala metropolitana pero 

dicía que, por desgraza, neses 3 anos 

non se fixo practicamente ningún 

cambio. Entón, aínda que as preguntas 

as fan vostedes e eu respondo, voulles 

preguntar, aínda que xa me acaba de 

dicir que a mobilidade peonil moi ben 

pero que non lle interesa. Despois, 

cando gobernan as cidades como 

Pontevedra, por exemplo, a mobilidade 

peonil é o centro da política de 

mobilidade da cidade. Pero, non é poñer 

no centro aos peóns gañar 11.000 m2 

peonís nos Cantóns e na rúa Nova? Non 

é poñer no centro aos peóns impulsar a 

ronda peonil con 40.000 m2 máis para os 

barrios? Os máis de 10 millóns de euros 

do programa Coruña Camiña e outros 

20.000 m2 que se impulsan tampouco é 

poñer no centro aos peóns? Peonalizar a 

fin de semana a rúa San Andrés 

tampouco debe ser, ou mellorar 15 

contornas escolares en colaboración con 

Stop Accidentes. En todo caso, 

contestamos a pregunta: seguiremos 

aumentando os espazos peonís nos 

barrios da cidade porque, como sempre 

dicimos e defendemos, a mellora dos 

alguna de estas medidas, cuándo ha 

pensado sacar la ordenanza de movilidad 

con la que el propio gobierno se 

comprometió y, para finalizar, si ha 

pensado cumplir con aquello que firmó 

con el Bloque Nacionalista Galego que es 

un estudio de una gestión directa del 

transporte público antes de que finalice el 

mandato. Nada más. 

 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Yo entiendo la pregunta de la señora 

Veira como una continuación de la 

entrevista que le hizo hace unos días el 

candidato del BNG, en la que decía que 

en A Coruña hay que apostar por otro 

modelo de movilidad, en el centro, ponía 

en el centro a los peatones y el transporte 

público colectivo a escala metropolitana 

pero decía que, por desgracia, en esos 3 

años no se hizo prácticamente ningún 

cambio. Entonces, aunque las preguntas 

las hacen ustedes y yo respondo, les voy a 

preguntar, aunque ya me acaba de decir 

que la movilidad peatonal muy bien pero 

que no le interesa. Después, cuando 

gobiernan las ciudades como Pontevedra, 

por ejemplo, la movilidad peatonal es el 

centro de la política de movilidad de la 

ciudad. Pero, ¿no es poner en el centro a 

los peatones ganar 11.000 m2 peatonales 

en los Cantones y en la calle Nova? ¿No 

es poner en el centro a los peatones 

impulsar la ronda peatonal con 40.000 

m2 más para los barrios? Los más de 10 

millones de euros del programa Coruña 

Camina y otros 20.000 m2 que se 

impulsan ¿tampoco es poner en el centro 

a los peatones? Peatonalizar el fin de 

semana la calle San Andrés tampoco debe 

ser, o mejorar 15 entornos escolares en 

colaboración con Stop Accidentes. En 

todo caso, contestamos la pregunta: 

seguiremos aumentando los espacios 

peatonales en los barrios de la ciudad 

porque, como siempre decimos y 
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espazos públicos non debe limitarse ao 

centro da cidade ou a zonas históricas 

como si se fixo noutros mandatos senón 

recuperar ese proxecto socialista de 

transformar os barrios a través da 

transformación do seus espazos 

públicos. Ramón Cabanillas, Alcalde 

Marchesi, Sagrada Familia serán as  

Barcelona, Ángel Senra e a Gaiteira do 

século XXI.  Declarar a cidade Cidade 

30, unha das primeiras cidades de 

España, crear a mesa de mobilidade, 

acordar unha instrución pioneira para 

unha VNP —non a hai noutras cidades, 

non hai en Galicia, desde logo—, 

ampliar e conectar os carrís bici da 

cidade e dotalos de maior seguridade 

tampouco son apostar por outro modelo 

de mobilidade? Considera que todos 

estes fitos son case ningún cambio? 

Tendo en conta que falamos do traballo 

de 3 anos, moi superior ao traballo case 

dos outros mandatos anteriores. Fala 

vostede da ordenanza de mobilidade. A 

ordenanza de mobilidade ten, neste 

momento, un... non lle chamaría 

problema, pero a nova Lei de cambio 

climático que regula as zonas de baixas 

emisións, pendente de regulamento, 

obriga a unha ordenanza de baixas 

emisións e estamos tamén pendentes, 

non só nós, senón todos os concellos 

que están na FEMP, de saber por parte 

do Ministerio se esa ordenanza de 

mobilidade ten que vincularse coa 

ordenanza de zonas de baixas emisións 

ou teñen que ser ordenanzas 

independentes, por iso esa ordenanza 

está en certo sentido paralizada. 

Creamos un novo servizo de Bicicoruña, 

que é tamén transporte público, con 

novas bicis, novas estacións e pasando 

dos 2.000 usuarios que tiñamos en xullo 

a 6.500 usuarios nesta mesma semana, 

cifras récord nas que tamén 

aumentamos o horario do servizo, dende 

as sete da mañá á unha e media, 

aumentamos o horario do servizo do 

defendemos, la mejora de los espacios 

públicos no debe limitarse al centro de la 

ciudad o las zonas históricas como sí se 

hizo en otros mandatos sino recuperar 

ese proyecto socialista de transformar los 

barrios a través de la transformación de 

sus espacios públicos. Ramón Cabanillas, 

Alcalde Marchesi, Sagrada Familia serán 

las  Barcelona, Ángel Senra y la Gaiteira 

del siglo XXI.  Declarar la ciudad Ciudad 

30, una de las primeras ciudades de 

España, crear la mesa de movilidad, 

acordar una instrucción pionera para 

una VNP —no la hay en otras ciudades, 

no hay en Galicia, desde luego—, ampliar 

y conectar los carriles bici de la ciudad y 

dotarlos de mayor seguridad ¿tampoco 

son apostar por otro modelo de 

movilidad? ¿Considera que todos estos 

hitos son casi ningún cambio? Teniendo 

en cuenta que hablamos del trabajo de 3 

años, muy superior al trabajo casi de los 

otros mandatos anteriores. Habla usted 

de la ordenanza de movilidad. La 

ordenanza de movilidad tiene, en este 

momento, un... no le llamaría problema, 

pero la nueva Ley de cambio climático 

que regula las zonas de bajas emisiones, 

pendiente de reglamento, obliga a una 

ordenanza de bajas emisiones y estamos 

también pendientes, no solo nosotros, 

sino todos los ayuntamientos que están en 

la FEMP, de saber por parte del 

Ministerio si esa ordenanza de movilidad 

tiene que vincularse con la ordenanza de 

zonas de bajas emisiones o tienen que ser 

ordenanzas independientes, por eso esa 

ordenanza está en cierto sentido 

paralizada. Creamos un nuevo servicio de 

Bicicoruña, que es también transporte 

público, con nuevas bicis, nuevas 

estaciones y pasando de los 2.000 

usuarios que teníamos en julio a 6.500 

usuarios en esta misma semana, cifras 

récord en las que también aumentamos el 

horario del servicio, desde las siete de la 

mañana a la una y media, aumentamos el 

horario del servicio del transporte 
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transporte público da cidade e 

seguiremos traballando nesa liña para 

gañar e chegar aos 10.000 usuarios que 

plantexamos para o ano 23. Pero, 

falando do transporte colectivo que 

falaba a señora Veira, rebaixamos, 

efectivamente, o 1 de setembro, de xeito 

histórico, as tarifas do bus urbano na 

Coruña grazas ao apoio do Goberno de 

Pedro Sánchez, permitindo que se use 

cada vez máis o transporte colectivo 

fronte ao vehículo privado.  

 

Ás dezaoito horas e cinco minutos 

entra no Salón de Sesións o señor 

Lorenzo Torres. 

 

Os datos de setembro de 2022 xa son 

superiores ao mellor ano da compañía 

de tranvías, que era setembro de 2019. 

Hoxe os coruñeses pagan un 60 % 

menos no billete de bus urbano grazas a 

estas bonificacións, bonificacións do 

Concello e do Goberno do Estado, 

esperando, como xa dixen antes, a que a 

señora Ethel Vázquez conteste se tamén 

vai bonificar a Xunta de Galicia que 

polo momento pon 0 euros no transporte 

urbano da cidade da Coruña. Tamén os 

estudantes da UDC teñen bonificado o 

seu traxecto ao Campus de Elviña, 

Zapateira e Oza, coa finalidade de 

eludir, precisamente, ese uso do 

vehículo privado grazas a un acordo 

(óese un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de 

intervención) acadado entre a 

Universidade da Coruña e o Concello da 

Coruña. Puxemos en marcha a nova app 

de tranvías, esta púxose en marcha neste 

goberno e tamén contamos agora cunha 

liña 21 optimizada que permite maiores 

frecuencias para o barrio de Novo 

Mesoiro. A importancia do traballo 

realizado tamén é valorada non só polo 

que diga eu, polo que diga o Goberno 

local, polas institucións e polas 

asociacións profesionais e da 

público de la ciudad y seguiremos 

trabajando en esa línea para ganar y 

llegar a los 10.000 usuarios que 

planteamos para el año 23. Pero, 

hablando del transporte colectivo que 

hablaba la señora Veira, rebajamos, 

efectivamente, el 1 de septiembre, de 

manera histórica, las tarifas del bus 

urbano en A Coruña gracias al apoyo del 

Gobierno de Pedro Sánchez, permitiendo 

que se use cada vez más el transporte 

colectivo frente al vehículo privado.  

 

A las dieciocho horas y cinco minutos 

entra en el Salón de Sesiones el señor 

Lorenzo Torres. 

 

Los datos de septiembre de 2022 ya son 

superiores al mejor año de la compañía 

de tranvías, que era septiembre de 2019. 

Hoy los coruñeses pagan un 60 % menos 

en el billete de bus urbano gracias a estas 

bonificaciones, bonificaciones del 

Ayuntamiento y del Gobierno del Estado, 

esperando, como ya dije antes, a que la 

señora Ethel Vázquez conteste si también 

va a bonificar la Xunta de Galicia que 

por el momento pone 0 euros en el 

transporte urbano de la ciudad de A 

Coruña. También los estudiantes de la 

UDC han visto bonificado su trayecto al 

Campus de Elviña, Zapateira y Oza, con 

la finalidad de eludir, precisamente, ese 

uso del vehículo privado gracias a un 

acuerdo (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo 

de intervención) alcanzado entre la 

Universidad de A Coruña y el 

Ayuntamiento de A Coruña. Pusimos en 

marcha la nueva app de tranvías, esta se 

puso en marcha en este gobierno y 

también contamos ahora con una línea 21 

optimizada que permite mayores 

frecuencias para el barrio de Novo 

Mesoiro. La importancia del trabajo 

realizado también es valorada no solo 

por lo que diga yo, por lo que diga el 

Gobierno local, por las instituciones y 
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mobilidade do país que veñen de 

premiar, ademais, a nosa cidade con 

premios como o da Rede de cidades que 

camiñan, a Rede de cidades pola 

bicicleta ou o premio dos enxeñeiros de 

mobilidade de España, así como a 

presenza da nosa cidade en iniciativas 

en materia de mobilidade como os foros 

Placemaking Europe, encontros de 

enxeñeiros de Galicia e Portugal ou o 

foro sobre mobilidade ao que acudiu a 

alcaldesa recentemente en Palma de 

Mallorca. 

 

 

Todo isto parécelles pouco? En todo 

caso, faremos máis, que diría o lema 

socialista do 2007. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Preguntas agora para a Marea Atlántica. 

Señora Cameán. 

 

PREGUNTAS DE RESPOSTA 

ORAL PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DA MAREA 

ATLÁNTICA 

 

Primeira. Pregunta de resposta oral 

sobre a Escola Infantil Carmen 

Cervigón. 

 

Señora Cameán Calvete 

 

Moitísimas grazas. 

 

Formulamos a seguinte pregunta: que 

medidas levou a cabo o Goberno 

municipal para incluír novamente na 

rede pública das escolas infantís 

municipais a Escola Infantil Carmen 

Cervigón? 

 

Ás dezaoito horas e sete minutos sae 

do Salón de Sesións a señora García 

por las asociaciones profesionales y de la 

movilidad del país que acaban de 

premiar, además, nuestra ciudad con 

premios como el de la Red de ciudades 

que caminan, la Red de ciudades por la 

bicicleta o el premio de los ingenieros de 

movilidad de España, así como la 

presencia de nuestra ciudad en iniciativas 

en materia de movilidad como los foros 

Placemaking Europe, encuentros de 

ingenieros de Galicia y Portugal o el foro 

sobre movilidad al que acudió la 

alcaldesa recientemente en Palma de 

Mallorca. 

 

¿Todo esto les parece poco? En todo 

caso, haremos más, que diría el lema 

socialista del 2007. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Preguntas ahora para la Marea 

Atlántica. Señora Cameán. 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA ORAL 

PRESENTADAS POR EL GRUPO 

MUNICIPAL DE LA MAREA 

ATLÁNTICA 

 

Primera. Pregunta de respuesta oral 

sobre la Escuela Infantil Carmen 

Cervigón. 

 

Señora Cameán Calvete 

 

Muchísimas gracias. 

 

Formulamos la siguiente pregunta: ¿qué 

medidas llevó a cabo el Gobierno 

municipal para incluir nuevamente en la 

red pública de las escuelas infantiles 

municipales la Escuela Infantil Carmen 

Cervigón? 

 

A las dieciocho horas y siete minutos 

sale del Salón de Sesiones la señora 



 

258 

Gómez. 

 

Señor Celemín Santos 

 

Moitas grazas, señor Borrego. 

 

Primeiro quero agradecer publicamente 

o interese pola integridade da miña 

persoa por parte da alcaldesa que neste 

momento non está pero non 

terminaremos esta lexislatura sen un 

negrón ou unha rotura de lentes, así que 

pido de novo ao señor Jorquera, se é 

tan amable, que volva facer outro rogo 

para que se arranxe este escano, a ver 

se á segunda vai a vencida. 

 

Querería, tamén, dar a benvida á 

señora Soñeira desexándolle moitísima 

sorte e moitos acertos. 

 

E respecto á pregunta, a escola infantil 

Carmen Cervigón sabe que o Goberno 

municipal está disposto, sempre que o 

desexe, a que regrese de novo á rede 

municipal. 

 

Señora Cameán Calvete 

 

Eu, francamente, señor concelleiro, 

agradeceríalle que, en lugar de chistes, 

responda ás preguntas que se lle 

formulan por respecto ás persoas que 

represento no cargo público que ocupo. 

Se lle formulo esta pregunta é por unha 

simple razón. A razón é que no Pleno 

ordinario de setembro aprobouse aquí 

mesmo unha moción presentada pola 

Marea Atlántica, recordará, sobre o 

inicio do curso escolar, e respaldada por 

todos os grupos desta corporación, na 

que se recollía o seguinte acordo: instar 

o Goberno local a incluír novamente na 

rede de escolas infantís municipais a 

escola infantil Carmen Cervigón. 

Gustaríanos, señor concelleiro, que nos 

responda, porque de setembro a 

novembro pasaron meses así que, por 

García Gómez. 

 

Señor Celemín Santos 

 

Muchas gracias, señor Borrego. 

 

Primero quiero agradecer públicamente el 

interés por la integridad de mi persona 

por parte de la alcaldesa que en este 

momento no está pero no terminaremos 

esta legislatura sin un negrón o una rotura 

de gafas, así que pido de nuevo al señor 

Jorquera, si es tan amable, que vuelva a 

hacer otro ruego para que se arregle este 

escaño, a ver si a la segunda va la 

vencida. 

 

Quisiera, también, dar la bienvenida a la 

señora Soñeira deseándole muchísima 

suerte y muchos aciertos. 

 

Y respecto a la pregunta, la escuela 

infantil Carmen Cervigón sabe que el 

Gobierno municipal está dispuesto, 

siempre que lo desee, a que regrese de 

nuevo a la red municipal. 

 

Señora Cameán Calvete 

 

Yo, francamente, señor concejal, le 

agradecería que, en lugar de chistes, 

responda a las preguntas que se le 

formulan por respeto a las personas que 

represento en el cargo público que ocupo. 

Si le formulo esta pregunta es por una 

simple razón. La razón es que en el Pleno 

ordinario de septiembre se aprobó aquí 

mismo una moción presentada por la 

Marea Atlántica, recordará, sobre el 

inicio del curso escolar, y respaldada por 

todos los grupos de esta corporación, en 

la que se recogía el siguiente acuerdo: 

instar al Gobierno local a incluir 

nuevamente en la red de escuelas 

infantiles municipales la escuela infantil 

Carmen Cervigón. Nos gustaría, señor 

concejal, que nos responda, porque de 

septiembre a noviembre pasaron meses 
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favor, respóndanos. Cales foron os 

pasos que levou a cabo para dar 

cumprimento a este acordo? Cantas 

xuntanzas tivo coa escola, cantas 

xuntanzas tivo coa ANPA e cales foron, 

basicamente, as súas xestións para dar 

cumprimento á súa palabra. Dígoo un 

pouco por recordar que aconteceu aquí, 

que foi o que sucedeu, por actualizar 

esta problemática.  

 

Imos lembrar que en setembro, cando 

comezou o curso escolar, as familias do 

Carmen Cervigón atopáronse cunha 

sorpresa, que foi que mentres 

matricularan ás súas fillas, fillos e filles 

—imos dicir filles tamén, si, porque a 

linguaxe inclusiva importa, señor 

voceiro do Partido Socialista— 

atopáronse cunha sorpresa, que foi que a 

escola infantil pasou a ser privada. 

Matriculáronse —non me interrumpan, 

por favor—, matriculáronse nunha 

escola pública e en setembro esa escola 

era privada. Se seguíramos a liña do 

señor voceiro, non é por empregar 

palabras grosas pero, se seguíramos a 

liña do señor voceiro do Partido 

Socialista, un titular podería ser: Inés 

Rey, o Goberno socialista, privatizou 

unha escola infantil municipal. Estas 

familias, a verdade é que merecen, 

merecen canto menos que este goberno 

dea a cara, e non solo por dala e por 

retórica e por palabras bonitas, senón 

dar a cara para atopar unha solución. A 

solución neste caso pasa porque esta 

escola volva á rede pública de escolas 

infantís. Cando di vostede que foi unha 

decisión da propia entidade a verdade é 

que sorprende. Non sei se é que 

cometeron un erro. Na web de 

Educación di que foi de mutuo acordo. 

Vostede nunha comisión de Educación 

dixo que foi de mutuo acordo e despois, 

nunha resposta a preguntas escritas que 

formulou este grupo municipal, vostede 

dixo que foi por mutuo acordo e por 

así que, por favor, respóndanos. ¿Cuáles 

fueron los pasos que llevó a cabo para 

dar cumplimiento a este acuerdo? 

¿Cuántas reuniones tuvo con la escuela, 

cuántas reuniones tuvo con la ANPA y 

cuáles fueron, básicamente, sus gestiones 

para dar cumplimiento a su palabra? Lo 

digo un poco por recordar qué sucedió 

aquí, qué fue lo que sucedió, por 

actualizar esta problemática.  

 

Vamos a recordar que en septiembre, 

cuando comenzó el curso escolar, las 

familias del Carmen Cervigón se 

encontraron con una sorpresa, que fue 

que mientras habían matriculado a sus 

hijas, hijos e hijes —vamos a decir hijes 

también, sí, porque el lenguaje inclusivo 

importa, señor portavoz del Partido 

Socialista— se encontraron con una 

sorpresa, que fue que la escuela infantil 

pasó a ser privada. Se matricularon —no 

me interrumpan, por favor—, se 

matricularon en una escuela pública y en 

septiembre esa escuela era privada. Si 

siguiésemos la línea del señor portavoz, 

no es por emplear palabras fuertes pero, 

si siguiésemos la línea del señor portavoz 

del Partido Socialista, un titular podría 

ser: Inés Rey, el Gobierno socialista, 

privatizó una escuela infantil municipal. 

Estas familias, la verdad es que merecen, 

merecen cuanto menos que este gobierno 

dé la cara, y no solo por darla y por 

retórica y por palabras bonitas, sino dar 

la cara para encontrar una solución. La 

solución en este caso pasa porque esta 

escuela vuelva a la red pública de 

escuelas infantiles. Cuando dice usted 

que fue una decisión de la propia entidad 

la verdad es que sorprende. No sé si es 

que cometieron un error. En la web de 

Educación dice que fue de mutuo 

acuerdo. Usted en una comisión de 

Educación dijo que fue de mutuo acuerdo 

y después, en una respuesta a preguntas 

escritas que formuló este grupo 

municipal, usted dijo que fue por mutuo 
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interese económico porque era máis 

rentable marcharse da rede pública 

municipal, pasar á privada para acadar 

as axudas da Xunta.  

 

Xa non vou entrar no incoherente de 

todo isto co seu programa electoral onde 

prometían abrir novas escolas infantís e, 

finalmente, hai menos escolas infantís e 

hai menos prazas públicas. Xa non vou 

entrar na necesidade de aumentar e 

mellorar os servizos públicos 

municipais e non de retroceder e pechar. 

Xa non vou entrar niso, non imos entrar. 

Agora si, por favor, ofrezan ás familias 

unha solución. E vou parafrasear, 

tamén, ás súa compañeira de goberno, 

“compromiso, accións e feitos”. Por 

favor, queremos unha resposta. Moitas 

grazas. 

 

Señor Celemín Santos 

 

Imos ver, señora Cameán, eu a vostede 

téñolle moito respecto sempre que 

contesto. Nese momento en que eu 

estaba a falar non me estaba dirixindo a 

vostede, por tanto. De todas as 

maneiras téñolle que dicir que a escola 

Carmen Cervigón é unha escola dunha 

institución benéfica e que é privada e 

que tiña un convenio co Concello da 

Coruña, e ademais creo que está 

vostede apuntando mal non, moi mal 

porque a quen debe dirixir as críticas é 

ao Partido Popular que o ten aí 

enfronte e non a este goberno.  

 

En primeiro lugar direille que un 

convenio asínase porque as dúas partes 

están de acordo e queren. Neste caso, a 

escola Carmen Cervigón tomou a 

iniciativa de finalizar o convenio a 

finais de xuño deste ano. A segunda, 

este goberno nunca propuxo suspender 

o devandito acordo. Terceiro, este 

goberno, o día que o desexe a escola 

Carmen Cervigón, nas mesmas 

acuerdo y por interés económico porque 

era más rentable marcharse de la red 

pública municipal, pasar a la privada 

para conseguir las ayudas de la Xunta.  

 

Ya no voy a entrar en lo incoherente de 

todo esto con su programa electoral 

donde prometían abrir nuevas escuelas 

infantiles y, finalmente, hay menos 

escuelas infantiles y hay menos plazas 

públicas. Ya no voy a entrar en la 

necesidad de aumentar y mejorar los 

servicios públicos municipales y no de 

retroceder y cerrar. Ya no voy a entrar en 

eso, no vamos a entrar. Ahora sí, por 

favor, ofrezcan a las familias una 

solución. Y voy a parafrasear, también, a 

su compañera de gobierno, “compromiso, 

acciones y hechos”. Por favor, queremos 

una respuesta. Muchas gracias. 

 

Señor Celemín Santos 

 

Vamos a ver, señora Cameán, yo a usted 

le tengo mucho respeto siempre que 

contesto. En ese momento en que yo 

estaba hablando no me estaba dirigiendo a 

usted, por lo tanto. De todas las maneras 

le tengo que decir que la escuela Carmen 

Cervigón es una escuela de una 

institución benéfica y que es privada y 

que tenía un convenio con el 

Ayuntamiento de A Coruña, y además 

creo que está usted apuntando mal no, 

muy mal porque a quien debe dirigir las 

críticas es al Partido Popular que lo tiene 

ahí enfrente y no a este gobierno.  

 

En primer lugar le diré que un convenio 

se firma porque las dos partes están de 

acuerdo y quieren. En este caso, la 

escuela Carmen Cervigón tomó la 

iniciativa de finalizar el convenio a 

finales de junio de este año. La segunda, 

este gobierno nunca propuso suspender 

dicho acuerdo. Tercero, este gobierno, el 

día que lo desee la escuela Carmen 

Cervigón, en las mismas condiciones que 
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condicións que as demais escolas 

volverá formar parte das escolas 

infantís municipais. Pero cal é a 

verdadeira razón por que a Carmen 

Cervigón saíu da rede municipal? 

Vostede non mencionou nada deste 

asunto, non sei se porque o descoñece 

ou porque aquí prefire estar aliada co 

Partido Popular. A gran vantaxe e 

condicións inmellorables que a Xunta 

de Galicia concede ás escolas privadas 

fronte á gran discriminación e inxustiza 

que sofren a escola pública e escolas 

municipais é tremenda. Vou poñer a 

comparación: escolas privadas, 

subvención máxima/mes, 286 €; 

públicas, subvención 169 €; cota de 

comedor, non teñen límite as privadas, 

públicas 74,05 €; privadas, cota de 

merenda-almorzo, non hai límite, 

públicas 23,60 e 14,40 € 

respectivamente; poden pedir as 

privadas outras subvencións, as 

públicas e escolas infantís non; 

subvenciónase a privada por prazas 

autorizadas, na pública subvenciónase 

por praza ocupada. Que lle parece? E 

vostede disto non dixo xamais nada, 

nada. Por tanto, esta situación de 

inxustiza e de discriminación á escola 

pública é debido ás políticas 

privatizadoras da Xunta de Galicia.  

 

Nós estamos coas familias da Carmen 

Cervigón que se viron afectadas por 

este cambio de situación porque non 

foron informadas ata o mes de 

setembro, e porque lles subiron as taxas 

e outros servizos, mesmo ata o 50 %. 

Nós, este goberno, modificaremos o 

noso regulamento para tamén ter 8 

horas lectivas de gratuidade e 

seguiremos dando o mellor servizo 

desta cidade como fixemos ata o de 

agora, cos prezos máis competitivos, os 

mellores espazos e o mellor proxecto 

educativo. Di moito do noso proxecto 

que as familias queiran que a escola 

las demás escuelas volverá a formar parte 

de las escuelas infantiles municipales. 

Pero ¿cuál es la verdadera razón por que 

la Carmen Cervigón ha salido de la red 

municipal? Usted no ha mencionado nada 

de este asunto, no sé si porque lo 

desconoce o porque aquí prefiere estar 

aliada con el Partido Popular. La gran 

ventaja y condiciones inmejorables que la 

Xunta de Galicia concede a las escuelas 

privadas frente a la gran discriminación e 

injusticia que sufren la escuela pública y 

escuelas municipales es tremenda. Le voy 

a poner la comparación: escuelas 

privadas, subvención máxima/mes, 286 €; 

públicas, subvención 169 €; cuota de 

comedor, non tienen límite las privadas, 

públicas 74,05 €; privadas, cuota de 

merienda-desayuno, non hay límite, 

públicas 23,60 y 14,40 € respectivamente; 

pueden pedir las privadas otras 

subvenciones, las públicas y escuelas 

infantiles no; se subvenciona la privada 

por plazas autorizadas, en la pública se 

subvenciona por plaza ocupada. ¿Qué le 

parece? Y usted de esto no ha dicho jamás 

nada, nada. Por lo tanto, esta situación de 

injusticia y de discriminación a la escuela 

pública es debido a las políticas 

privatizadoras de la Xunta de Galicia.  

 

 

 

Nosotros estamos con las familias de la 

Carmen Cervigón que se han visto 

afectadas por este cambio de situación 

porque non fueron informadas hasta el 

mes de septiembre, y porque les han 

subido las tasas y otros servicios, incluso 

hasta el 50 %. Nosotros, este gobierno, 

modificaremos nuestro reglamento para 

también tener 8 horas lectivas de 

gratuidad y seguiremos dando el mejor 

servicio de esta ciudad como hemos 

hecho hasta ahora, con los precios más 

competitivos, los mejores espacios y el 

mejor proyecto educativo. Dice mucho de 

nuestro proyecto que las familias quieran 
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regrese á rede, por tanto, estaremos a 

esperar á escola Carmen Cervigón para 

que volva á rede de escolas infantís 

porque nos acompañou desde o ano 

2014, acompañounos ao longo de toda 

esta aventura educativa á que nunca 

debeu renunciar. Moitas grazas. 

 

 

Ás dezaoito horas e trece minutos 

entra no Salón de Sesións a señora 

alcaldesa e pasa a presidir a sesión 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Segunda pregunta da Marea Atlántica 

sobre bibliotecas municipais. Señor 

Martínez. 

 

Ás dezaoito horas e dezaseis minutos 

entra no Salón de Sesións a señora 

García Gómez e sae o señor Borrego 

Vázquez. 

 

Segunda. Pregunta de resposta oral 

sobre as bibliotecas. 

 

Señor Martínez Durán 

 

Cando e como pensa a alcaldesa 

cumprir o acordo unánime acadado no 

Pleno de outubro para dar unha solución 

definitiva ao problema das bibliotecas 

municipais? 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Boa tarde. 

 

Señor Martínez, contestaba antes á 

señora Faraldo con respecto ao tema das 

bibliotecas e a resposta que lle podo dar 

é que neste mes agardamos ter unha 

solución ponte que permita dar maior 

estabilidade. Explicaba antes, ademais, 

o que estaba a suceder e traballamos no 

que la escuela regrese a la red, por tanto, 

estaremos esperando a la escuela Carmen 

Cervigón para que vuelva a la red de 

escuelas infantiles porque nos acompañó 

desde el año 2014, nos acompañó a lo 

largo de toda esta aventura educativa a la 

que nunca debió renunciar. Muchas 

gracias. 

 

A las dieciocho horas y trece minutos 

entra en el Salón de Sesiones la señora 

alcaldesa y pasa a presidir la sesión. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Segunda pregunta de la Marea Atlántica 

sobre bibliotecas municipales. Señor 

Martínez. 

 

A las dieciocho horas y dieciséis minutos 

entra en el Salón de Sesiones la señora 

García Gómez y sale el señor Borrego 

Vázquez. 

 

Segunda. Pregunta de respuesta oral 

sobre las bibliotecas. 

 

Señor Martínez Durán 

 

¿Cuándo y cómo piensa la alcaldesa 

cumplir el acuerdo unánime alcanzado en 

el Pleno de octubre para dar una 

solución definitiva al problema de las 

bibliotecas municipales? 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Buenas tardes. 

 

Señor Martínez, contestaba antes a la 

señora Faraldo con respecto al tema de 

las bibliotecas y la respuesta que le 

puedo dar es que en este mes esperamos 

tener una solución puente que permita 

dar mayor estabilidad. Explicaba antes, 

además, lo que estaba sucediendo y 
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medio prazo para que haxa unha 

solución definitiva. Eu o que creo é que 

non podemos xerar expectativas que 

non poidan cumprirse, o Goberno 

municipal é consciente do que está a 

suceder e todos os meses, o que facemos 

é actuar como goberno e facer que se 

cumpra algo que é impepinable, quen 

traballa ten que cobrar. Dito iso, somos 

conscientes absolutamente do nivel de 

incertidume e, polo tanto, agardamos 

antes de que remate o mes unha 

solución que non todos teñen por que 

compartir pero que é unha solución que 

ten que dar maior confiabilidade para 

que, durante o tempo que tracemos a 

solución definitiva, as traballadoras, 

fundamentalmente, traballadoras e 

traballadores deste servizo non estean 

vivindo a angustia de se cobran ou non 

cobran. Ata o de agora o Goberno 

municipal o que fixo foi que fose 

posible que cobraran e que se cumpriran 

as obrigas que tiña a concesionaria, pero 

a nós tampouco nos vale que isto se 

resolva mes a mes. Somos os primeiros 

interesados en resolvelo doutro xeito, 

polo tanto, o que lle podo dicir é que o 

Goberno municipal dende a área de 

Cultura, dende a área de Alcaldía, dende 

a Asesoría Xurídica, dende a dirección 

de Economía, nos diferentes niveis está 

traballando para que isto sexa un feito e 

haxa maior certidume e maior 

seguridade. Outra cousa é a solución 

definitiva na que teremos que traballar 

todos e farémolo mirando cal é a mellor 

solución. 

 

 

Señor Martínez Durán 

 

Señor Lage, a nosa pregunta era 

bastante concreta: solución definitiva,  

non solución ponte, e acordo do Pleno 

de outubro, que é un acordo concreto 

que foi aprobado e ademais grazas a 

unha transacción entre a Marea 

trabajamos a medio plazo para que haya 

una solución definitiva. Yo lo que creo es 

que no podemos generar expectativas que 

no puedan cumplirse, el Gobierno 

municipal es consciente de lo que está 

sucediendo y todos los meses, lo que 

hacemos es actuar como gobierno y hacer 

que se cumpla algo que es impepinable, 

quien trabaja tiene que cobrar. Dicho 

eso, somos conscientes absolutamente del 

nivel de incertidumbre y, por lo tanto, 

esperamos antes de que finalice el mes 

una solución que no todos tienen por qué 

compartir pero que es una solución que 

tiene que dar mayor confiabilidad para 

que, durante el tiempo que tracemos la 

solución definitiva, las trabajadoras, 

fundamentalmente, trabajadoras y 

trabajadores de este servicio no estén 

viviendo la angustia de si cobran o no 

cobran. Hasta ahora el Gobierno 

municipal lo que hizo fue que fuera 

posible que cobrasen y que se cumpliesen 

las obligaciones que tenía la 

concesionaria, pero a nosotros tampoco 

nos vale que esto se resuelva mes a mes. 

Somos los primeros interesados en 

resolverlo de otro modo, por lo tanto, lo 

que le puedo decir es que el Gobierno 

municipal desde el área de Cultura, desde 

el área de Alcaldía, desde la Asesoría 

Jurídica, desde la dirección de Economía 

en los diferentes niveles, está trabajando 

para que esto sea un hecho y haya mayor 

certidumbre y mayor seguridad. Otra 

cosa es la solución definitiva en la que 

tendremos que trabajar todos y lo 

haremos mirando cuál es la mejor 

solución. 

 

Señor Martínez Durán 

 

Señor Lage, nuestra pregunta era 

bastante concreta: solución definitiva,  no 

solución puente, y acuerdo del Pleno de 

octubre, que es un acuerdo concreto que 

fue aprobado y además gracias a una 

transacción entre la Marea Atlántica y el 
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Atlántica e o Partido Socialista. Eu xa 

comprendo que ten que resultarlle 

cansino ao Goberno que mes a mes 

traïamos este asunto aquí. Nós, 

evidentemente, tamén estamos cansos e 

cansas de ter que preguntar 100 veces 

polo mesmo, repetir 100 veces o 

mesmo, esixir 100 veces o mesmo, 

incluso para que se cumpran acordos 

moi cativos e moi fáciles de cumprir, 

pero máis fartas estarán as traballadoras 

das bibliotecas municipais da súa 

situación. Van 4 meses dende a folga.  

 

Sexamos xustos e ponderados. A 

incerteza das traballadoras das 

bibliotecas municipais de xestión 

privada é dobre. Por unha banda está a 

incerteza máis elemental, que é a que 

ten que ver co cobro da súa nómina, co 

cobro dun salario e iso, insisto, por ser 

xustos e ponderados, é responsabilidade 

da empresa concesionaria. As 

traballadoras están a ser reféns da 

empresa concesionaria aínda que tamén 

é bo recoñecer que esa concesionaria o é 

en virtude dun contrato pintado, licitado 

e adxudicado por este goberno neste 

mandato. Pero é que hai un segundo 

elemento de incerteza na situación e é 

que as traballadoras están sometidas a 

un ritmo, digamos, de pleno, 

manifestación, iniciativa da oposición, e 

iso non pode ser. Non pode ser que, 

ademais de non saber se vas cobrar o teu 

salario ou cando vas cobrar o teu 

salario, para saber en que punto está a 

procura dunha solución dependa de que 

te veñas manifestar á porta dun pleno, á 

porta de María Pita cando se celebra un 

pleno ou que algún grupo da oposición 

traia unha pregunta ou unha moción. 

Non pode ser.  

 

 

Ás dezaoito horas e dezanove minutos 

entra no Salón de Sesións o señor 

Borrego Vázquez e sae o señor 

Partido Socialista. Yo ya comprendo que 

tiene que resultarle cansino al Gobierno 

que mes a mes traigamos este asunto 

aquí. Nosotros, evidentemente, también 

estamos cansados y cansadas de tener 

que preguntar 100 veces por lo mismo, 

repetir 100 veces lo mismo, exigir 100 

veces lo mismo, incluso para que se 

cumplan acuerdos muy pequeños y muy 

fáciles de cumplir, pero más hartas 

estarán las trabajadoras de las 

bibliotecas municipales de su situación. 

Van 4 meses desde la huelga.  

 

Seamos justos y ponderados. La 

incertidumbre de las trabajadoras de las 

bibliotecas municipales de gestión 

privada es doble. Por una parte está la 

incertidumbre más elemental, que es la 

que tiene que ver con el cobro de su 

nómina, con el cobro de un salario y eso, 

insisto, por ser justos y ponderados, es 

responsabilidad de la empresa 

concesionaria. Las trabajadoras están 

siendo rehenes de la empresa 

concesionaria aunque también es bueno 

reconocer que esa concesionaria lo es en 

virtud de un contrato pintado, licitado y 

adjudicado por este gobierno en este 

mandato. Pero es que hay un segundo 

elemento de incertidumbre en la situación 

y es que las trabajadoras están sometidas 

a un ritmo, digamos, de pleno, 

manifestación, iniciativa de la oposición, 

y eso no puede ser. No puede ser que, 

además de no saber si vas a cobrar tu 

salario o cuándo vas a cobrar tu salario, 

para saber en qué punto está la búsqueda 

de una solución dependa de que te vengas 

a manifestar a la puerta de un pleno, a la 

puerta de María Pita cuando se celebra 

un pleno o que algún grupo de la 

oposición traiga una pregunta o una 

moción. No puede ser.  

 

A las dieciocho horas y diecinueve 

minutos entra en el Salón de Sesiones el 

señor Borrego Vázquez y sale el señor 
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Celemín Santos. 

 

Nós tratamos de contribuír a reconducir 

esa situación. Sábeno, saben que, aínda 

que traiamos repetidas veces este asunto 

ao Pleno, facémolo sempre con ánimo 

construtivo, a pesar de que nos 

atopamos con todos os obstáculos pola 

súa banda para cambiar o modelo. Na 

moción que se aprobou aquí en outubro 

había 3 acordos. O primeiro non ofrece 

moita dúbida, era amosar o apoio de 

toda a Corporación ás traballadoras. 

Fixémolo. O segundo era, 

efectivamente, instar o Goberno a 

buscar unha solución inmediata, que 

entendo que é á que se refería agora o 

portavoz dunha solución ponte, que 

achegue certeza, seguridade no que ten 

que ver cos dereitos laborais básicos. 

Pero había unha terceira, había unha 

terceira, que tiña que ver coa posta en 

marcha dunha comisión e co estudo de 

alternativas. Non sabemos nada dese 

terceiro punto. A Marea Atlántica, creo 

que outros grupos tamén, nomeamos, 

escribimos, puxémonos en contacto coa 

alcaldesa para designar o noso 

representante nesa comisión. Nin se nos 

respondeu a esa carta.  

 

Ás dezaoito horas e vinte e un 

minutos sae do Salón de Sesións o 

señor Jorquera Caselas. 

 

A Marea Atlántica pediu o acceso ao 

expediente deste asunto. Os últimos 

papeis incorporados nese expediente 

teñen que ver co seguimento da folga de 

xullo. Se hai outras xestións do Goberno 

municipal para estudar alternativas para 

unha solución definitiva, a nós non nos 

deron acceso. Mal por non darnos 

acceso cando o solicitamos. Se non 

existen, mal tamén, porque creo que 4 

meses despois, co terrible que é a 

situación das traballadoras e coa 

unanimidade que hai neste pleno para 

Celemín Santos. 

 

Nosotros tratamos de contribuir a 

reconducir esa situación. Lo saben, saben 

que, aunque traigamos repetidas veces 

este asunto al Pleno, lo hacemos siempre 

con ánimo constructivo, a pesar de que 

nos encontramos con todos los obstáculos 

por su parte para cambiar el modelo. En 

la moción que se aprobó aquí en octubre 

había 3 acuerdos. El primero no ofrece 

mucha duda, era mostrar el apoyo de 

toda la Corporación a las trabajadoras. 

Lo hicimos. El segundo era, 

efectivamente, instar al Gobierno a 

buscar una solución inmediata, que 

entiendo que es a la que se refería ahora 

el portavoz de una solución puente, que 

aporte certeza, seguridad en lo que tiene 

que ver con los derechos laborales 

básicos. Pero había una tercera, había 

una tercera, que tenía que ver con la 

puesta en marcha de una comisión y con 

el estudio de alternativas. No sabemos 

nada de ese tercer punto. La Marea 

Atlántica, creo que otros grupos también, 

nombramos, escribimos, nos pusimos en 

contacto con la alcaldesa para designar 

nuestro representante en esa comisión. Ni 

se nos respondió a esa carta.  

 

A las dieciocho horas y veintiún minutos 

sale del Salón de Sesiones el señor 

Jorquera Caselas. 

 

La Marea Atlántica pidió el acceso al 

expediente de este asunto. Los últimos 

papeles incorporados en ese expediente 

tienen que ver con el seguimiento de la 

huelga de julio. Si hay otras gestiones del 

Gobierno municipal para estudiar 

alternativas para una solución definitiva, 

a nosotros no nos dieron acceso. Mal por 

no darnos acceso cuando lo solicitamos. 

Si no existen, mal también, porque creo 

que 4 meses después, con lo terrible que 

es la situación de las trabajadoras y con 

la unanimidad que hay en este pleno para 
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buscar unha alternativa, penso que son 

razóns abondas para ir un pouco máis 

rápido.  

 

A pregunta é concreta: cando e como se 

vai cumprir o acordo ao que chegamos 

en outubro? Moitas grazas. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Grazas, señor Martínez. 

 

Creo que non só foi ponderado senón 

que creo que foi xusto á hora de situar o 

marco de debate.  

 

Primeiro, compartir, loxicamente, non 

só a preocupación senón tamén o apoio, 

coa diferencia de que unha cousa é o 

que pode facer alguén dende a oposición 

e o que debe de facer alguén dende o 

goberno, e aí lle recoñezo, 

efectivamente, que vostedes cumpren o 

seu papel incisivo, de preocuparse, 

loxicamente, de forma razoable e o 

Goberno intenta, en base ao marco 

legal, buscar solucións ás que vostede 

aludía do segundo punto. Si, referíame a 

iso, referíame a resolver a angustia e a 

incertidume mes a mes da que os 

primeiros, despois das propias 

afectadas, os primeiros que o vivimos e 

tamén estamos enriba do tema somos o 

propio Goberno municipal, primeiro 

intentando que se cumpla o máis 

elemental, que son os dereitos laborais e 

que quen traballa reciba a súa 

retribución, por suposto, só faltaría, e eu 

o dixen aquí neste pleno, que se había 

un incumprimento se actuaría en 

consecuencia. Pero non se trata só diso, 

trátase de buscar unha solución que 

permita non ter esa incertidume 

permanente. Pódese facer a machetazos, 

é unha saída.  

 

O Goberno municipal optou por 

claridade, contundencia, por marcar 

buscar una alternativa, creo que son 

razones suficientes para ir un poco más 

rápido. 

 

 La pregunta es concreta: ¿cuándo y 

cómo se va a cumplir el acuerdo al que 

llegamos en octubre? Muchas gracias. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias, señor Martínez. 

 

Creo que no solo fue ponderado sino que 

creo que fue justo a la hora de situar el 

marco de debate.  

 

Primero, compartir, lógicamente, no solo 

la preocupación sino también el apoyo, 

con la diferencia de que una cosa es lo 

que puede hacer alguien desde la 

oposición y lo que debe de hacer alguien 

desde el gobierno, y ahí le reconozco, 

efectivamente, que ustedes cumplen su 

papel incisivo, de preocuparse, 

lógicamente, de forma razonable y el 

Gobierno intenta, en base al marco legal, 

buscar soluciones a las que usted aludía 

del segundo punto. Sí, me refería a eso, 

me refería a resolver la angustia y la 

incertidumbre mes a mes de la que los 

primeros, después de las propias 

afectadas, los primeros que lo vivimos y 

también estamos encima del tema somos 

el propio Gobierno municipal, primero 

intentando que se cumpla lo más 

elemental, que son los derechos laborales 

y que quien trabaja reciba su retribución, 

por supuesto, solo faltaría, y yo lo dije 

aquí en este pleno, que si había un 

incumplimiento se actuaría en 

consecuencia. Pero no se trata solo de 

eso, se trata de buscar una solución que 

permita no tener esa incertidumbre 

permanente. Se puede hacer a 

machetazos, es una salida.  

 

El Gobierno municipal optó por claridad, 

contundencia, por marcar una línea para 
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unha liña para que lle quedara clara a 

esta concesionaria ou a calquera outra 

que non se podía non cumprir os 

deberes que ten a concesionaria e, polo 

tanto, as retribucións correspondentes, 

pero a o mesmo tempo entablouse un 

diálogo —só se fai falando, non hai 

outra forma de facelo— para ver algún 

tipo de solución e o Goberno municipal 

entendeu que unha solución que non é a 

definitiva pero é unha que resolva o 

problema que se vive mes a mes é unha 

posible cesión de contrato.  

 

A min gústame ser prudente e non dicir 

as cousas cando non sucederon. Estase 

traballando nesa dirección. Gustaríanos 

que iso sucedera antes de que remate o 

mes. Para iso están traballando os 

diferentes servizos de forma bastante 

coordinada e quero aproveitar ademais 

para recoñecer o traballo de todas as 

persoas que están traballando para que 

iso sexa posible. Todos sabemos que é a 

nosa obriga, pero ademais quero facer 

un recoñecemento expreso para que iso 

sexa unha solución.  

 

E no terceiro punto, pois tiña pensado 

abordalo mañá, cando teñamos outra 

xuntanza pero non teño ningún 

problema en dicirllo aquí. Antes de que 

remate o mes imos a constituír a 

comisión para dar cumprimento a ese 

terceiro punto ao que vostede fai 

referencia, pero entenderá, porque eu 

creo que o compartimos todos, que 

semana tras semana a prioridade que 

fixamos era intentar buscar unha 

solución o máis inmediata, a resolver a 

angustia e a incertidume, sabendo que a 

solución definitiva non a iamos resolver 

en semanas. Non hai solucións máxicas 

pero o que hai é a mellor disposición. 

Pode haber gobernos que acerten máis 

ou que acerten menos pero non vai 

haber un goberno que teña máis 

sensibilidade da que ten este. Ao mellor, 

que le quedase clara a esta concesionaria 

o a cualquier otra que no se podía no 

cumplir los deberes que tiene la 

concesionaria y, por lo tanto, las 

retribuciones correspondientes, pero al 

mismo tiempo se entabló un diálogo — 

solo se hace hablando, no hay otra forma 

de hacerlo— para ver algún tipo de 

solución y el Gobierno municipal 

entendió que una solución que no es la 

definitiva pero es una que resuelva el 

problema que se vive mes a mes es una 

posible cesión de contrato.  

 

A mí me gusta ser prudente y no decir las 

cosas cuando no sucedieron. Se está 

trabajando en esa dirección. Nos gustaría 

que eso sucediese antes de que finalice el 

mes. Para eso están trabajando los 

diferentes servicios de forma bastante 

coordinada y quiero aprovechar además 

para reconocer el trabajo de todas las 

personas que están trabajando para que 

eso sea posible. Todos sabemos que es 

nuestro deber, pero además quiero hacer 

un reconocimiento expreso para que eso 

sea una solución.  

 

Y en el tercer punto, pues había pensado 

abordarlo mañana, cuando tengamos 

otra reunión pero no tengo ningún 

problema en decírselo aquí. Antes de que 

finalice el mes vamos a constituir la 

comisión para dar cumplimiento a ese 

tercer punto al que usted hace referencia, 

pero entenderá, porque yo creo que lo 

compartimos todos, que semana tras 

semana la prioridad que fijamos era 

intentar buscar una solución lo más 

inmediata, a resolver la angustia y la 

incertidumbre, sabiendo que la solución 

definitiva no la íbamos a resolver en 

semanas. No hay soluciones mágicas pero 

lo que hay es la mejor disposición. Puede 

haber gobiernos que acierten más o que 

acierten menos pero no va a haber un 

gobierno que tenga más sensibilidad de la 

que tiene este. A lo mejor, no ponemos —
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non poñemos —enténdaseme ben— non 

poñemos moitos twits para falar do 

asunto, facemos o que nos toca facer, 

somos conscientes, aínda que fose só 

unha persoa, aínda que fose só unha 

traballadora a que o estivese pasando 

mal, pero son moitas, e tamén somos 

conscientes e non temos pel fina, que o 

normal é que nos pidan a nós máis 

celeridade, que tomemos decisións, que 

o resolvamos o máis rápido posible, por 

suposto. A quen llo van a pedir se non? 

Ben, pois, creo que estamos nese 

camiño de darlle unha certidume e, polo 

tanto, de rematar con esa angustia. Eu, 

desde logo, tamén me sentirei moito 

máis tranquilo, xa non vou a dicir feliz, 

pero si, desde logo, facendo aquelo no 

que creo dende que participo en política 

que xa fai moitos anos, e que é 

defendendo os dereitos dos traballadores 

e traballadoras. Iso é un tema .  

 

 

Ás dezaoito horas e vinte e sete 

minutos sae do Salón de Sesións a 

señora Cendán Gayoso. 

 

Outro tema é se a rede debe de seguir 

sendo a que é, se debe de seguir 

habendo unha dobre rede e que tipo de 

solución ou solucións pode haber, que 

eu creo que se poden decidir de forma 

unilateral ou se pode falar vendo as 

diferentes realidades que existen nun 

conxunto de traballadores e 

traballadoras, e, polo tanto, dar unha 

solución definitiva á que aludía con 

criterio o señor Martínez, creo que nos 

debe de levar a todos a facelo pensando 

en hoxe, en mañá e en pasado, e as 

bibliotecas municipais é algo do que 

estamos orgullosos? Si, e é un proxecto 

socialista que naceu nos anos 80 e que, 

desde logo, nós cremos que debemos de 

coidar e mellorar. Somos conscientes da 

realidade que temos e, desde logo, será 

das maiores satisfaccións que teñamos 

entiéndaseme bien— no ponemos muchos 

twits para hablar del asunto, hacemos lo 

que nos toca hacer, somos conscientes, 

aunque fuera solo una persona, aunque 

fuera solo una trabajadora la que lo 

estuviera pasando mal, pero son muchas, 

y también somos conscientes y no 

tenemos piel fina, de que lo normal es que 

nos pidan a nosotros más celeridad, que 

tomemos decisiones, que lo resolvamos lo 

más rápido posible, por supuesto. ¿A 

quién se lo van a pedir si no? Bien, pues, 

creo que estamos en ese camino de darle 

una certidumbre y, por lo tanto, de 

finalizar con esa angustia. Yo, desde 

luego, también me sentiré mucho más 

tranquilo, ya no voy a decir feliz, pero sí, 

desde luego, haciendo aquello en lo que 

creo desde que participo en política que 

ya hace muchos años, y que es 

defendiendo los derechos de los 

trabajadores y trabajadoras. Eso es un 

tema.  

 

A las dieciocho horas y veintisiete 

minutos sale del Salón de Sesiones la 

señora Cendán Gayoso. 

 

Otro tema es si la red debe de seguir 

siendo la que es, si debe de seguir 

habiendo una doble red y qué tipo de 

solución o soluciones puede haber, que 

yo creo que se pueden decidir de forma 

unilateral o se puede hablar viendo las 

diferentes realidades que existen en un 

conjunto de trabajadores y trabajadoras, 

y, por lo tanto, dar una solución 

definitiva a lo que aludía con criterio el 

señor Martínez, creo que nos debe de 

llevar a todos a hacerlo pensando en hoy, 

en mañana y en pasado, y las bibliotecas 

municipales ¿es algo de lo que estamos 

orgullosos? Sí, y es un proyecto socialista 

que nació en los años 80 y que, desde 

luego, nosotros creemos que debemos de 

cuidar y mejorar. Somos conscientes de 

la realidad que tenemos y, desde luego, 

será de las mayores satisfacciones que 
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se somos capaces de traballar nesa 

solución definitiva. Non queremos 

facelo en exclusiva. Gustaríanos facelo 

con vostedes pero tamén co conxunto de 

grupos municipais e, sobre todo tamén, 

tendo en conta e escoitando a 

experiencia das traballadoras e dos 

traballadores do servizo, os cales tamén 

van poder participar nesa comisión de 

estudo. Polo tanto, antes do 30 de 

novembro, teremos a constitución da 

comisión, fixaremos un calendario e 

veremos cales son as alternativas, pero 

para nós o urxente agora mesmo é 

eliminar a incertidume e a angustia do 

mes a mes. Ao mellor non é moito (óese 

un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de 

intervención), ao mellor é un certo 

conformismo, pero cremos que iso 

debemos de facelo coa maior seguridade 

posible, e o demais tamén pero cun 

pouco máis de tempo e con seguridade 

xurídica. 

 

Nada máis e moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Terceira e última pregunta da Marea 

Atlántica sobre a planta de Nostián. 

Señora García. 

 

Terceira. Pregunta de resposta oral 

sobre Nostián. 

 

Señora García Gómez 

 

Cales son as previsións do Goberno de 

Inés Rey en relación á planta de 

Nostián? 

 

Ás dezaoito horas e vinte e nove 

minutos entra no Salón de Sesións o 

señor Celemín Santos. 

 

tengamos si somos capaces de trabajar en 

esa solución definitiva. No queremos 

hacerlo en exclusiva. Nos gustaría 

hacerlo con ustedes pero también con el 

conjunto de grupos municipales y, sobre 

todo también, teniendo en cuenta y 

escuchando la experiencia de las 

trabajadoras y de los trabajadores del 

servicio, los cuales también van a poder 

participar en esa comisión de estudio. 

Por lo tanto, antes del 30 de noviembre, 

tendremos la constitución de la comisión, 

fijaremos un calendario y veremos cuáles 

son las alternativas, pero para nosotros 

lo urgente ahora mismo es eliminar la 

incertidumbre y la angustia del mes a 

mes. A lo mejor no es mucho (se oye una 

señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención), 

a lo mejor es un cierto conformismo, pero 

creemos que eso debemos de hacerlo con 

la mayor seguridad posible, y lo demás 

también pero con un poco más de tiempo 

y con seguridad jurídica. 

 

Nada más y muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Tercera y última pregunta de la Marea 

Atlántica sobre la planta de Nostián. 

Señora García. 

 

Tercera. Pregunta de respuesta oral 

sobre Nostián. 

 

Señora García Gómez 

 

¿Cuáles son las previsiones del Gobierno 

de Inés Rey en relación a la planta de 

Nostián? 

 

A las dieciocho horas y veintinueve 

minutos entra en el Salón de Sesiones el 

señor Celemín Santos. 
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Señora Fontán Prado 

 

Pois como xa dixen pola mañá, o 

anteproxecto sairá en exposición pública 

este outono e, a partir de aí, seguirá o 

procedemento contractual establecido 

legalmente. 

 

Ás dezaoito horas e trinta minutos 

entra no Salón de Sesións o señor 

Jorquera Caselas. 

 

Señora García Gómez 

 

Si, coñecemos a intención do Goberno 

local de publicar o anteproxecto no 

outono. Queda un mes de outono, 

entendo que a Concellaría de Medio 

Ambiente xa podería explicar cales son 

as directrices básicas do modelo que se 

vai seguir de residuos na planta de 

Nostián. Gustaríame preguntar en 

relación a esas previsións se conta con 

compartilas cos grupos da oposición e, 

concretamente, cos grupos da oposición, 

nomeadamente a Marea Atlántica, que 

defenden a planta de Nostián, e non 

outra cousa. Quedan 6 ou 7 meses de 

mandato, a estas alturas podemos dicir 

que rematará o mandato sen ter 

renovado a planta de Nostián, porque se, 

efectivamente, sae neste outono o 

anteproxecto e logo a concesión e logo a 

licitación, etc., pois nada, rematará o 

mandato, chegarán as eleccións sen ter 

actuado sobre a planta de Nostián. 

 

 

Ás dezaoito horas e trinta e un 

minutos sae do Salón de Sesións o 

señor Rodríguez Martínez. 

 

Outra pregunta en relación ás previsións 

sobre a planta de Nostián é se o 

Goberno local prevé iniciar o 

procedemento para reembolsar ou para 

recuperar os millóns de euros, 10 

millóns de euros aproximadamente, que 

Señora Fontán Prado 

 

Pues como ya dije por la mañana, el 

anteproyecto saldrá en exposición 

pública este otoño y, a partir de ahí, 

seguirá el procedimiento contractual 

establecido legalmente. 

 

A las dieciocho horas y treinta minutos 

entra en el Salón de Sesiones el señor 

Jorquera Caselas. 

 

Señora García Gómez 

 

Sí, conocemos la intención del Gobierno 

local de publicar el anteproyecto en 

otoño. Queda un mes de otoño, entiendo 

que la Concejalía de Medio Ambiente ya 

podría explicar cuáles son las directrices 

básicas del modelo que se va a seguir de 

residuos en la planta de Nostián. Me 

gustaría preguntar en relación a esas 

previsiones si cuenta con compartirlas 

con los grupos de la oposición y, 

concretamente, con los grupos de la 

oposición, especialmente la Marea 

Atlántica, que defienden la planta de 

Nostián, y no otra cosa. Quedan 6 o 7 

meses de mandato, a estas alturas 

podemos decir que finalizará el mandato 

sin haber renovado la planta de Nostián, 

porque si, efectivamente, sale en este 

otoño el anteproyecto y luego la 

concesión y luego la licitación, etc., pues 

nada, finalizará el mandato, llegarán las 

elecciones sin haber actuado sobre la 

planta de Nostián. 

 

A las dieciocho horas y treinta y un 

minutos sale del Salón de Sesiones el 

señor Rodríguez Martínez. 

 

Otra pregunta en relación a las 

previsiones sobre la planta de Nostián es 

si el Gobierno local prevé iniciar el 

procedimiento para reembolsar o para 

recuperar los millones de euros, 10 

millones de euros aproximadamente, que 
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se lle pagaron a Albada de maneira 

indebida entre 2011 e 2018, 2018 

porque houbo unha sentenza xudicial en 

primeira instancia que logo se fixo firme 

ao chegar ao Tribunal Supremo que di 

que foron fondos municipais, fondos 

públicos pagados de xeito indebido 

despois dunha decisión de Xunta de 

Goberno Local socialista lesiva para os 

intereses municipais. A Intervención se 

queixaba de que, dende que se fixo 

firme esa sentenza, en 2020, non se 

moveu un papel e nin sequera se lle 

contestaba á Intervención deste 

concello, o cal é un caso nunca visto 

realmente e que nos enche de 

preocupación. 

 

Falando de previsións preguntaría 

tamén, se falta un mes para publicar o 

anteproxecto e xa deberían ter unhas 

directrices básicas, cal é o xeito no que 

se pretenden xestionar os rechazos que 

produce a planta de tratamento. Iso hai 

dúas opcións, hai a opción da 

incineración ou hai a opción do vertido, 

dado que as vías que hai para evitalos, 

para minimizalos, que ten que ver, sobre 

todo, coa compostaxe descentralizada 

ou a separación en orixe, a colaboración 

cidadá, tampouco se están 

implementando. Eu non sei se iso ten 

que ver co cambio das políticas do 

ministerio, pero son prestación de 

servizos que están contemplados nos 

contratos en vigor e tampouco se están 

executando. E falando de previsións, 

tamén me gustaría preguntar cales son 

as previsións sobre cando se van 

cumprir os acordos coa Marea Atlántica, 

porque hoxe, por exemplo, nos 

enterábamos de que non vai haber 

cambios nas ordenanzas fiscais pero hai 

un acordo coa Marea Atlántica por 

cumprir, que é de que maneira se 

incentiva fiscalmente a colaboración 

cidadá a través do pagamento por 

xeración, de descontar e bonificar os 

se le pagaron a Albada de manera 

indebida entre 2011 y 2018, 2018 porque 

hubo una sentencia judicial en primera 

instancia que luego se hizo firme al llegar 

al Tribunal Supremo que dice que fueron 

fondos municipales, fondos públicos 

pagados de manera indebida después de 

una decisión de Junta de Gobierno Local 

socialista lesiva para los intereses 

municipales. La Intervención se quejaba 

de que, desde que se hizo firme esa 

sentencia, en 2020, no se movió un papel 

y ni siquiera se le contestaba a la 

Intervención de este ayuntamiento, lo 

cual es un caso nunca visto realmente y 

que nos llena de preocupación. 

 

 

Hablando de previsiones preguntaría 

también, si falta un mes para publicar el 

anteproyecto y ya deberían tener unas 

directrices básicas, cuál es la manera en 

la que se pretenden gestionar los 

rechazos que produce la planta de 

tratamiento. Eso hay dos opciones, hay la 

opción de la incineración o hay la opción 

del vertido, dado que las vías que hay 

para evitarlos, para minimizarlos, que 

tiene que ver, sobre todo, con el 

compostaje descentralizado o la 

separación en origen, la colaboración 

ciudadana, tampoco se están 

implementando. Yo no sé si eso tiene que 

ver con el cambio de las políticas del 

ministerio, pero son prestación de 

servicios que están contemplados en los 

contratos en vigor y tampoco se están 

ejecutando. Y hablando de previsiones, 

también me gustaría preguntar cuáles son 

las previsiones sobre cuándo se van a 

cumplir los acuerdos con la Marea 

Atlántica, porque hoy, por ejemplo, en los 

enterábamos de que no va a haber 

cambios en las ordenanzas fiscales pero 

hay un acuerdo con la Marea Atlántica 

por cumplir, que es de qué manera se 

incentiva fiscalmente la colaboración 

ciudadana a través del pago por 
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comportamentos que contribúen a 

separar o lixo e de penalizar e 

desincentivar, precisamente, os que non 

o fan, un acordo coa Marea Atlántica do 

ano pasado. Realmente, ata agora o 

Goberno local se escudou no cambio da 

normativa estatal para xustificar que 

non houbese ningún tipo de avance e 

vemos que hai un montón de cousas que 

dependen da decisión e da xestión do 

Goberno local que tampouco se están 

levando a cabo e cremos que é un 

mandato perdido neste sentido. 

 

 

Nada máis. Moitas grazas. 

 

Señora Fontán Prado 

 

Bueno, señora García, case que 

necesitaríamos pleno e pico para 

explicar o desenrolo da estrutura 

tecnolóxica da nova planta de Nostián. 

 

Vou ir por partes. Falaba vostede hai un 

anaquiño da reclamación dos rexeites 

indebidamente pagados do ano 2011 a 

2018. Xa dixen pola mañá que iso 

estaba nestes intres na Asesoría 

Xurídica para que foran eles os que 

debidamente analizaran esa situación e 

que deran o trámite correspondente. 

 

Respecto ao que é a estrutura, o deseño 

da planta, penso que é unha cuestión xa 

recurrente neste pleno e nas comisións 

de Medio Ambiente, que dixen que a 

planta ía ter unha versatilidade 

suficientemente ampla como para dar 

cabida a calquera implementación de 

novas tecnoloxías ou de novas fórmulas 

de aproveitamento dos refugallos á hora 

de convertelos en enerxía e iso é algo 

que está cambiando día a día. Pero por 

desbotar unha cuestión que parece que 

está de maneira reiterada enriba da 

mesa, esa versatilidade de inicio non 

contempla unha incineradora en cola, 

generación, de descontar y bonificar los 

comportamientos que contribuyen a 

separar la basura y de penalizar y 

desincentivar, precisamente, los que no lo 

hacen, un acuerdo con la Marea 

Atlántica del año pasado. Realmente, 

hasta ahora el Gobierno local se escudó 

en el cambio de la normativa estatal para 

justificar que no hubiera ningún tipo de 

avance y vemos que hay un montón de 

cosas que dependen de la decisión y de la 

gestión del Gobierno local que tampoco 

se están llevando a cabo y creemos que es 

un mandato perdido en este sentido. 

 

Nada más. Muchas gracias. 

 

Señora Fontán Prado 

 

Bueno, señora García, casi que 

necesitaríamos pleno y pico para explicar 

el desarrollo de la estructura tecnológica 

de la nueva planta de Nostián. 

 

Voy a ir por partes. Hablaba usted hace 

un rato de la reclamación de los rechaces 

indebidamente pagados del año 2011 a 

2018. Ya dije por la mañana que eso 

estaba en estos momentos en la Asesoría 

Jurídica para que sean ellos los que 

debidamente analicen esa situación y que 

den el trámite correspondiente. 

 

Respeto a lo que es la estructura, el 

diseño de la planta, pienso que es una 

cuestión ya recurrente en este pleno y en 

las comisiones de Medio Ambiente, que 

dije que la planta iba a tener una 

versatilidad suficientemente amplia como 

para dar cabida a cualquier 

implementación de nuevas tecnologías o 

de nuevas fórmulas de aprovechamiento 

de los desechos a la hora de convertirlos 

en energía y eso es algo que está 

cambiando día a día. Pero por descartar 

una cuestión que parece que está de 

manera reiterada encima de la mesa, esa 

versatilidad de inicio no contempla una 



 

273 

iso non entra nas nosas previsións. O 

que entra nas nosas previsións é cumprir 

coa lei, tanto estatal como galega, moi 

polo miúdo, por suposto, cos deberes 

que nos puxo a Unión Europea. Polo 

tanto, haberá que facer un traballo serio 

e profundo dende a base para chegar a 

unha minimización do rexeite e, a partir 

de aí, valorizar todo o que entra na 

planta ao máximo. 

 

 

Mire, ás veces dáme a sensación de que 

teñen vostedes en xeral a idea de que 

non se fixo nada nestes 3 anos e medio 

con respecto a Nostián. Claro, é que 

vimos dunha serie de gobernos 

sucesivos nos que miraban todos 

vostedes, todos os que nos precederon, 

pola rendilla do ollo, pola esquiniña a 

Nostián, porque ninguén tiña unha 

problemática específica respecto de 

Nostián. Nostián non daba un problema 

moi serio a ningún dos gobernos, pero 

resulta, deixémonos de andrómenas, 

collamos o touro polos cornos, resulta 

que entra este goberno e, como xa se 

apuntou aquí pola mañá, nos 

encontramos con toneladas de rexeite 

nos viais aos que demos solución, non 

sen bastantes problemas, tivemos que 

facer fronte a unha intervención por 

causa de que a empresa non quería tratar 

a final de contrato os rexeites do 

consorcio. Despois tamén nos 

encontramos cunha folga, e despois, por 

moito que a vostedes lles soe a escusa, 

as directivas da Unión Europea así 

como a lei estatal e agora mesmo a lei 

galega non son escusas, son feitos, son 

feitos que determinan o funcionamento, 

a estrutura e o deseño dunha planta, e 

dunha planta que non é precisamente 

unha cuestión para 2 días senón que é 

para 15 anos. A planta, que é o contrato 

máis caro que ten este concello e que, 

por suposto, ten cabida en conxunto co 

consorcio, que implica, polo tanto, a 

incineradora en cola, eso no entra en 

nuestras previsiones. Lo que entra en 

nuestras previsiones es cumplir con la 

ley, tanto estatal como gallega, con 

mucho detalle, por supuesto, con los 

deberes que nos puso la Unión Europea. 

Por lo tanto, habrá que hacer un trabajo 

serio y profundo desde la base para 

llegar a una minimización del rechace y, 

a partir de ahí, valorizar todo lo que 

entra en la planta al máximo. 

 

Mire, a veces me da la sensación de que 

tienen ustedes en general la idea de que 

no se hizo nada en estos 3 años y medio 

con respecto a Nostián. Claro, es que 

venimos de una serie de gobiernos 

sucesivos en los que miraban todos 

ustedes, todos los que nos precedieron, 

por la rendija del ojo, por la esquinita a 

Nostián, porque nadie tenía una 

problemática específica respecto de 

Nostián. Nostián no daba un problema 

muy serio a ninguno de los gobiernos, 

pero resulta, dejémonos de tinglados, 

cojamos el toro por los cuernos, resulta 

que entra este gobierno y, como ya se 

apuntó aquí por la mañana, nos 

encontramos con toneladas de rechace en 

los viales a los que dimos solución, no sin 

bastantes problemas, tuvimos que hacer 

frente a una intervención por causa de 

que la empresa no quería tratar a final 

del contrato los rechaces del consorcio. 

Después también nos encontramos con 

una huelga, y después, por mucho que a 

ustedes les suene a excusa, las directivas 

de la Unión Europea así como la ley 

estatal y ahora mismo la ley gallega no 

son excusas, son hechos, son hechos que 

determinan el funcionamiento, la 

estructura y el diseño de una planta, y de 

una planta que no es precisamente una 

cuestión para 2 días sino que es para 15 

años. La planta, que es el contrato más 

caro que tiene este ayuntamiento y que, 

por supuesto, tiene cabida en conjunto 

con el consorcio, que implica, por lo 
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unha poboación moi importante e, como 

tamén se sinalaba hoxe pola mañá, hai 

cuestións que indubitadamente van 

pasar polo compromiso, a colaboración 

da Xunta de Galicia, como se falaba 

pola mañá, da autorización ambiental 

integrada. 

 

 

Ás dezaoito horas e trinta e seis 

minutos sae do Salón de Sesións a 

señora Veira González. 

 

Nostián naceu cun goberno socialista, 

non me cansarei de dicir nunca que está 

no noso ADN e, polo tanto, nós seremos 

quen de remodelar esa planta e nós 

seremos quen de revalorizar todo o que 

entre alí e de amosar que o modelo 

húmido seco, este gran descoñecido e 

arrinconado neste intre, e do que, por 

certo, esta cidade foi abandeirada na 

defensa dentro do modelo dos 5 

contedores, pois é un modelo que vale, é 

un modelo que vale hoxe, ata o de hoxe 

e que vai valer no futuro. Polo tanto, ese 

é o modelo que vamos a defender, ese é 

o modelo que estamos defendendo, ese 

é o modelo que este goberno vai sacar 

adiante e para o que, dende xa, lles 

pedimos a todos vostedes compromiso, 

colaboración e lealtade para sacalo 

adiante. 

 

 

Moitas grazas e nada máis. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. Grazas á Marea 

Atlántica. Rematan aquí as preguntas de 

resposta oral. 

 

Ás dezaoito horas e trinta e sete 

minutos entra no Salón de Sesións o 

señor Rodríguez Martínez e saen as 

señoras Neira Fernández, Martínez 

Lema e Martínez Acón e o señor 

tanto, a una población muy importante y, 

como también se señalaba hoy por la 

mañana, hay cuestiones que 

indubitadamente van a pasar por el 

compromiso, la colaboración de la Xunta 

de Galicia, como se hablaba por la 

mañana, de la autorización ambiental 

integrada. 

 

A las dieciocho horas y treinta y seis 

minutos sale del Salón de Sesiones la 

señora Veira González. 

 

Nostián nació con un gobierno socialista, 

no me cansaré de decir nunca que está en 

nuestro ADN y, por lo tanto, nosotros 

seremos capaces de remodelar esa planta 

y nosotros seremos capaces de 

revalorizar todo lo que entre allí y de 

mostrar que el modelo húmedo seco, este 

gran desconocido y arrinconado en este 

momento, y del que, por cierto, esta 

ciudad fue abanderada en la defensa 

dentro del modelo de los 5 contenedores, 

pues es un modelo que vale, es un modelo 

que vale hoy, hasta hoy y que va a valer 

en el futuro. Por lo tanto, ese es el 

modelo que vamos a defender, ese es el 

modelo que estamos defendiendo, ese es 

el modelo que este gobierno va a sacar 

adelante y para lo cual, desde ya, les 

pedimos a todos ustedes compromiso, 

colaboración y lealtad para sacarlo 

adelante. 

 

Muchas gracias y nada más. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. Gracias a la Marea 

Atlántica. Finalizan aquí las preguntas de 

respuesta oral. 

 

A las dieciocho horas y treinta y siete 

minutos entra en el Salón de Sesiones el 

señor Rodríguez Martínez y salen las 

señoras Neira Fernández, Martínez 

Lema y Martínez Acón y el señor 
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Martínez Durán. 

 

PREGUNTAS DE RESPOSTA 

ORAL PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DO 

PARTIDO POPULAR 

 

Primeira. Pregunta de resposta oral 

relativa á sentenza da tarifa de bus 

urbano. 

 

Presidencia 

 

Pasamos xa ás do Partido Popular, a 

primeira delas sobre bus urbano. 

 

Señor Deus. 

 

Señor Deus Álvarez 

 

Moitas grazas. 

 

Coñece o Goberno municipal o importe 

da indemnización económica á 

concesionaria do bus urbano tras a 

sentenza firme que anula a modificación 

das tarifas do bus aprobada por Marea 

e que mantén o actual Goberno 

municipal? 

 

Señor Díaz Gallego 

 

O Goberno municipal non o coñece 

tendo en conta que a sentenza é unha 

sentenza declarativa que nin cuantifica 

a indemnización nin recoñece “per se” 

o dereito a ela. 

 

Señor Deus Álvarez 

 

Mire, señora Rey, quero dicirllo claro 

desde o principio: a principal 

responsable da contía á que ten ou pode 

enfrontarse este concello por unha 

posible indemnización á Compañía de 

Tranvías é vostede. Vostede é a 

responsable do 90 % do tempo 

transcorrido desde esa decisión que tan 

Martínez Durán. 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA ORAL 

PRESENTADAS POR EL GRUPO 

MUNICIPAL DEL PARTIDO 

POPULAR 

 

Primera. Pregunta de respuesta oral 

relativa a la sentencia de la tarifa de bus 

urbano. 

 

Presidencia 

 

Pasamos ya a las del Partido Popular, la 

primera sobre bus urbano. 

 

Señor Deus. 

 

Señor Deus Álvarez 

 

Muchas gracias. 

 

¿Conoce el Gobierno municipal el 

importe de la indemnización económica a 

la concesionaria del bus urbano tras la 

sentencia firme que anula la modificación 

de las tarifas del bus aprobada por Marea 

y que mantiene el actual Gobierno 

municipal? 

 

Señor Díaz Gallego 

 

El Gobierno municipal no lo conoce toda 

vez que la sentencia es una sentencia 

declarativa que ni cuantifica la 

indemnización ni reconoce per se el 

derecho a ella. 

 

Señor Deus Álvarez 

 

Mire, señora Rey, quiero decírselo claro 

desde el principio: la principal 

responsable de la cuantía a la que tiene o 

puede enfrentarse este ayuntamiento por 

una posible indemnización a la Compañía 

de Tranvías es usted. Usted es la 

responsable del 90 % del tiempo 

transcurrido desde esa decisión que tan 
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cara vai saír aos coruñeses xa que 

abarca 2019, 2020, 2021 e 2022. E 

explícome. 

 

O Goberno de Marea Atlántica tomou a 

decisión de modificar o prezo da tarifa 

do bus urbano en setembro de 2018 e 

empezouna a aplicar o 1 de febreiro de 

2019. Adoptou esta decisión de xeito 

unilateral a só uns meses das anteriores 

eleccións municipais de maio de 2019. 

Por suposto, como a maioría das 

decisións que tomaba o Goberno de 

Xulio Ferreiro, fíxoo sen consenso coa 

Compañía de Tranvías. 

 

 

Este non foi o primeiro enfrontamento 

dese goberno coa Compañía. Con 

anterioridade xa se abriu un proceso 

xudicial contra o Concello por outra 

decisión tomada coa que se trataba de 

acurtar o contrato da prestación do 

servizo no transporte público. 

Tampouco neste caso os tribunais 

déronlle a razón ao Goberno de Marea 

Atlántica e a xustiza europea decretou 

que o contrato debía de manterse ata 

2024. 

 

Tras a posta en marcha destas tarifas, a 

Compañía decidiu recorrelas aos 

tribunais, xa que entendían que esa 

decisión supoñía unha vulneración do 

convenio asinado en 1986 co Concello e 

así o corroboraron as sentenzas, tanto 

do Tribunal Superior de Xustiza de 

Galicia como do Tribunal Supremo. 

 

 

Vostede, señora Rey, é refén dos pactos 

coa Marea. Vostede viuse obrigada a 

presentar o recurso ante o Supremo 

porque lle obrigaron os seus socios, e 

esa decisión vana pagar todos os 

coruñeses. O pronunciamento do 

Supremo debería de causarlle tamén 

certo bochorno cando lle di que non 

cara nos va a salir a los coruñeses ya que 

abarca 2019, 2020, 2021 y 2022. Y me 

explico. 

 

 

El Gobierno de Marea Atlántica tomó la 

decisión de modificar el precio de la tarifa 

del bus urbano en septiembre de 2018 y la 

empezó a aplicar el 1 de febrero de 2019. 

Adoptó esta decisión de manera unilateral 

a solo unos meses de las anteriores 

elecciones municipales de mayo de 2019. 

Por supuesto, como la mayoría de las 

decisiones que tomaba el Gobierno de 

Xulio Ferreiro, lo hizo sin consenso con 

la Compañía de Tranvías. 

 

Este no fue el primer enfrentamiento de 

ese gobierno con la Compañía. Con 

anterioridad ya se había abierto un 

proceso judicial contra el Ayuntamiento 

por otra decisión tomada con la que se 

trataba de acortar el contrato de la 

prestación del servicio en el transporte 

público. Tampoco en este caso los 

tribunales le dieron la razón al Gobierno 

de Marea Atlántica y la justicia europea 

decretó que el contrato debía de 

mantenerse hasta 2024. 

 

Tras la puesta en marcha de estas tarifas, 

la Compañía decidió recurrirlas a los 

tribunales, ya que entendían que esa 

decisión suponía una vulneración del 

convenio firmado en 1986 con el 

Concello y así lo han corroborado las 

sentencias, tanto del Tribunal Superior de 

Xustiza de Galicia como del Tribunal 

Supremo. 

 

Usted, señora Rey, es rehén de los pactos 

con la Marea. Usted se ha visto obligada a 

presentar el recurso ante el Supremo 

porque le han obligado sus socios, y esa 

decisión la van a pagar todos los 

coruñeses. El pronunciamiento del 

Supremo debería de causarle también 

cierto bochorno cuando le dice que no 
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admitía o seu recurso por entender que 

non se fundamentou suficientemente, 

cualificando o mesmo dunha sorte de 

pronunciamento xenérico. Tamén di a 

sentenza —e nisto tomen nota, señores 

da Marea— que a decisión tomada por 

vostedes non vén motivada polo interese 

social, buscando o conseguir un 

transporte urbano mellor e máis eficaz, 

nin polas circunstancias económicas e 

sociais relevantes para o servizo de 

transporte. Tampouco pola garantía 

dun servizo público de transporte de 

viaxeiros seguro, eficaz e de calidade. 

 

A que se debeu entón? Puro 

oportunismo. Mentres tanto, o tempo 

corre en contra dos intereses dos 

coruñeses.  

 

Vostede xa dixo, señora alcaldesa que 

se o Concello ten que indemnizar á 

compañía do transporte público, tería 

que asumir cifras moi elevadas que 

habería que detraer de investimentos do 

Concello, e iso é o que nos preocupa 

porque poderiamos estar a falar dunha 

cantidade superior aos 10 millóns de 

euros. Porque se esas cifras poden 

chegar a unha cantidade elevadísima é 

debido á súa nefasta xestión, señora 

Rey. Vostede é alcaldesa desde maio de 

2019, desde hai 42 meses, tempo este 

que foi engrosando o custo desa posible 

indemnización, e vostede puido poñerlle 

remedio. 

 

Esta non foi a única consecuencia que 

estas decisións populistas causaron aos 

coruñeses e que os tribunais declararon 

ilegais. Durante estes anos a 

inseguridade xurídica en que se movía a 

concesionaria do transporte público 

provocou a paralización de 

investimentos para a mellora continua 

da calidade do servizo. E é que o 

transporte público continúa igual que 

en maio de 2015. Nada se mellorou 

admitía su recurso por entender que no se 

ha fundamentado suficientemente, 

calificando el mismo de una suerte de 

pronunciamiento genérico. También dice 

la sentencia —y en esto tomen nota, 

señores de la Marea— que la decisión 

tomada por ustedes no viene motivada por 

el interés social, buscando el conseguir un 

transporte urbano mejor y más eficaz, ni 

por las circunstancias económicas y 

sociales relevantes para el servicio de 

transporte. Tampoco por la garantía de un 

servicio público de transporte de viajeros 

seguro, eficaz y de calidad. 

 

¿A qué se debió entonces? Puro 

oportunismo. Mientras tanto, el tiempo 

corre en contra de los intereses de los 

coruñeses.  

 

Usted ya ha dicho, señora alcaldesa que si 

el Concello tiene que indemnizar a la 

compañía del transporte público, tendría 

que asumir cifras muy elevadas que 

habría que detraer de inversiones del 

Concello, y eso es lo que nos preocupa 

porque podríamos estar hablando de una 

cantidad superior a los 10 millones de 

euros. Porque si esas cifras pueden llegar 

a una cantidad elevadísima es debido a su 

nefasta gestión, señora Rey. Usted es 

alcaldesa desde mayo de 2019, desde 

hace 42 meses, tiempo este que ha ido 

engrosando el coste de esa posible 

indemnización, y usted pudo ponerle 

remedio. 

 

Esta no ha sido la única consecuencia que 

estas decisiones populistas han causado a 

los coruñeses y que los tribunales han 

declarado ilegales. Durante estos años la 

inseguridad jurídica en que se movía la 

concesionaria del transporte público 

provocó la paralización de inversiones 

para la mejora continua de la calidad del 

servicio. Y es que el transporte público 

continúa igual que en mayo de 2015. 

Nada se ha mejorado desde entonces, a 
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desde entón, a pesar das moitas 

necesidades de mellora que é necesario 

aplicar a este servizo. 

 

Pois ben, señora alcaldesa, creo que 

este é o momento e o lugar para que o 

Goberno municipal que vostede preside 

dea as explicacións adecuadas para 

coñecer que xestións está a realizar coa 

concesionaria, que decisións vai tomar 

e cal é a contía estimada que esa 

posible indemnización vai supoñer para 

as arcas municipais, para todos os 

coruñeses. 

 

Moitas grazas. 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Si, pola miña banda, se me permite, 

señora alcaldesa, tendo en conta que a 

pregunta formulada xa parte dunha 

premisa errónea —igual que partía 

tamén a moción esta de a débeda que xa 

non é débeda— sobre o bus urbano, o 

Goberno municipal a día de hoxe, 10 de 

novembro de 2022, só pode falar de 

realidades.  

 

Realidade son as melloras que viñemos 

realizando tanto nas tarifas como nos 

modos de pago ou nalgunhas liñas. 

Realidade é que os coruñeses poderían 

pagar aínda menos na tarifa do bus se o 

PP e a señora Ethel Vázquez se 

dignasen a rebaixar a tarifa do bus 

urbano. Xa me deron tres oportunidades 

hoxe de dicilo, é que mas poñen a ovo. 

 

 

Realidade é que o servizo que dá o bus 

urbano de Coruña é bo e está 

referendado pola valoración dos 

coruñeses e polo número de usuarios. 

Realidade é que o desexo deste goberno 

local é que funcione cada día mellor e a 

relación coa empresa concesionaria 

sexa directa e non a través dun xulgado. 

pesar de las muchas necesidades de 

mejora que es necesario aplicar a este 

servicio. 

 

Pues bien, señora alcaldesa, creo que este 

es el momento y el lugar para que el 

Gobierno municipal que usted preside dé 

las explicaciones adecuadas para conocer 

qué gestiones está realizando con la 

concesionaria, qué decisiones va a tomar 

y cuál es la cuantía estimada que esa 

posible indemnización va a suponer para 

las arcas municipales, para todos los 

coruñeses. 

 

Muchas gracias. 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Sí, por mi parte, si me permite, señora 

alcaldesa, teniendo en cuenta que la 

pregunta formulada ya parte de una 

premisa errónea —igual que partía 

también la moción esta de la deuda que ya 

no es deuda— sobre el bus urbano, el 

Gobierno municipal a día de hoy, 10 de 

noviembre de 2022, solo puede hablar de 

realidades.  

 

Realidad son las mejoras que hemos 

venido realizando tanto en las tarifas 

como en los modos de pago o en algunas 

líneas. Realidad es que los coruñeses 

podrían pagar aún menos en la tarifa del 

bus si el PP y la señora Ethel Vázquez se 

dignasen a rebajar la tarifa del bus 

urbano. Ya me han dado tres 

oportunidades hoy de decirlo, es que me 

las ponen a huevo. 

 

Realidad es que el servicio que da el bus 

urbano de Coruña es bueno y está 

refrendado por la valoración de los 

coruñeses y por el número de usuarios. 

Realidad es que el deseo de este gobierno 

local es que funcione cada día mejor y la 

relación con la empresa concesionaria sea 

directa y no a través de un juzgado. 
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Grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Díaz. 

 

Seguinte pregunta do Partido Popular. 

Señor Lorenzo. 

 

Segunda. Pregunta de resposta oral 

relativa á sede da Axencia Española 

de Intelixencia Artificial. 

 

Señor Lorenzo Torres 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Que pasos ten previsto dar o Goberno 

municipal para conseguir que o 

Goberno do Estado designe á nosa 

cidade como sede da Axencia Española 

de Intelixencia Artificial? 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Boa tarde, señor Lorenzo. 

 

Dende a humildade que me caracteriza e 

que vostede non coñecía, parece ser, 

pois tódolos pasos precisos, como xa 

vimos demostrando dende hai moito 

tempo, combinando a prudencia coa 

ambición que ten toda a cidade e diría 

que toda Galicia, ou polo menos 

institucións moi significativas deste 

país. E quero aproveitar tamén para 

agradecerlle a vostede e a todo o seu 

Grupo, pois que teñan sido capaces de 

poñerse deste lado, remando a favor da 

cidade, poñéndose detrás da nosa 

alcaldesa, Inés Rey, e desde logo, 

facendo disto un obxectivo compartido 

e un obxectivo común. Creo que é 

positivo e polo tanto, agora toca, pois 

traballar, igual que o están facendo 

outras cidades, para estar nas mellores 

condicións. 

 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas Gracias, señor Díaz. 

 

Siguiente pregunta del Partido Popular. 

Señor Lorenzo. 

 

Segunda. Pregunta de respuesta oral 

relativa a la sede de la Agencia Española 

de Inteligencia Artificial. 

 

Señor Lorenzo Torres 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

¿Qué pasos tiene previsto dar el Gobierno 

municipal para conseguir que el Gobierno 

del Estado designe a nuestra ciudad como 

sede de la Agencia Española de 

Inteligencia Artificial? 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Buenas tardes, señor Lorenzo. 

 

Desde la humildad que me caracteriza y 

que usted no conocía, parece ser, pues 

todos los pasos precisos, como ya 

venimos demostrando desde hace mucho 

tiempo, combinando la prudencia con la 

ambición que tiene toda la ciudad y diría 

que toda Galicia, o por lo menos 

instituciones muy significativas de este 

país. Y quiero aprovechar también para 

agradecerle a usted y a todo su Grupo, 

pues que hayan sido capaces de ponerse 

de este lado, remando a favor de la 

ciudad, poniéndose detrás de nuestra 

alcaldesa, Inés Rey, y desde luego, 

haciendo de esto un objetivo compartido 

y un objetivo común. Creo que es positivo 

y por lo tanto, ahora toca, pues trabajar, 

igual que lo están haciendo otras 

ciudades, para estar en las mejores 

condiciones. 
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Ás dezaoito horas e corenta e seis 

minutos entran no Salón de Sesións as 

señoras Martínez Acón, Neira 

Fernández e Martínez Lema, e o 

señor Martínez Durán. 

 

Señor Lorenzo Torres 

 

Ben, señor Lage. Prudencia, pouca. 

Prudencia pouca porque se a prudencia 

cre vostede que é reunirse nunha 

cafetería para falar deste tema e iso 

lévano vostedes como (...) e que ao día 

seguinte saia publicado o contido desa 

conversación nun xornal, que quere que 

lle diga? Prudencia, pouca. Ambición 

ningunha, eh?, ambición ningunha. E 

doulle a proba se quere: a presentación 

do outro día. Pareceume moi pobre. Se 

vostede compara a presentación que 

fixeron outras cidades, tipo Granada, 

sobre este tema, darase conta que foi 

unha moi pobre esa presentación. Non 

austera, eh?, pero si pobre. 

 

Ou sexa, se esta cidade, se vostedes 

tivesen ambición neste tema, actuasen 

desde o principio doutra maneira, pero 

non a teñen. Non teñen proxecto para 

este tema. É máis, eu creo que non o 

queren, fíxese, se non, non actuarían 

como actuaron. 

 

Desde o primeiro momento,  o que fixou 

posición foi o Reitorado. O reitor cun 

artigo, o cal nós, por suposto, apoiamos 

desde o primeiro momento a súa 

iniciativa. Nunca nos puxemos en 

contra. 

 

Que atopei fronte a isto? A un señor, 

vostede nun pleno que, por certo, 

utilizando as súas propias palabras —

que a min gústame moito utilizar, 

escoitar ao contrario e ás veces escoitar 

as súas palabras— dicía: señor 

Lorenzo, vostede ou ten mala fe ou é un 

 

A las dieciocho horas y cuarenta y seis 

minutos entran en el Salón de Sesiones 

las señoras Martínez Acón, Neira 

Fernández y Martínez Lema, y el señor 

Martínez Durán. 

 

Señor Lorenzo Torres 

 

Bien, señor Lage. Prudencia, poca. 

Prudencia poca porque si la prudencia 

cree usted que es reunirse en una cafetería 

para hablar de este tema y eso lo llevan 

ustedes como (...) y que al día siguiente 

salga publicado el contenido de esa 

conversación en un periódico, ¿qué quiere 

le diga? Prudencia, poca. Ambición 

ninguna, ¿eh?, ambición ninguna. Y le 

doy la prueba si quiere: la presentación 

del otro día. Me pareció muy pobre. Si 

usted compara la presentación que han 

hecho otras ciudades, tipo Granada, sobre 

este tema, se dará cuenta que fue una muy 

pobre esa presentación. No austera, ¿eh?, 

pero sí pobre. 

 

O sea, si esta ciudad, si ustedes tuvieran 

ambición en este tema, hubieran actuado 

desde el principio de otra manera, pero no 

la tienen. No tienen proyecto para este 

tema. Es más, yo creo que no lo quieren, 

fíjese, si no, no actuarían como actuaron. 

 

 

Desde el primer momento,  el que se 

posicionó fue el Rectorado. El rector con 

un artículo, el cual nosotros, por supuesto, 

apoyamos desde el primer momento su 

iniciativa. Nunca nos pusimos en contra. 

 

 

¿Qué me encontré frente a esto? A un 

señor, usted en un pleno que, por cierto, 

utilizando sus propias palabras —que a 

mí me gusta mucho utilizar, escuchar al 

contrario y a veces escuchar sus 

palabras— decía: señor Lorenzo, usted o 

tiene mala fe o es un ignorante. El que 
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ignorante. O que tiña mala fe ou era un 

ignorante nese momento era vostede 

cando me dicía a min, aquí naquel 

pleno, que eu tiña que anunciar que era 

A Coruña, porque era a Xunta, cando 

non se sabía que o Nodo Innovación 

aínda non falara dese tema e a Xunta 

unicamente avalaba o que dixese o 

Nodo de Innovación. Pero vostede 

díxoo. Ou sexa, o ignorante ou o de 

mala fe é vostede, non eu. 

 

Pero bo, vostede, pedíronme que falase. 

Eu, sinceramente, falei con quen tiña 

que falar, encomiei a candidatura da 

Coruña, sobre todo o importante que 

era e as vimbias que tiña esta 

candidatura e despois, pois nun 

programa de radio, dunha maneira un 

pouco... como diría eu?, non sei se 

despectiva, non nun ton adecuado, 

mandóuseme calar, algo que 

realmente... bo, non vou valorar porque 

se valora cada un escoitando o que se 

dixo naquel día, cando un saca as súas 

propias conclusións. 

 

Pero eu fronte a este calarme, eu vou 

mandar falar, que é o que ten que facer 

este goberno municipal, falar deste 

proxecto, defender este proxecto e ir a 

Madrid, que é onde se vai a resolver. É 

o Goberno de España o que vai 

resolver, o que vai tomar a decisión. E 

temos a gran sorte nestes momentos de 

dúas vicepresidentas, dúas 

vicepresidentas, a señora Calviño e a 

señora Iolanda Díaz, que son da 

Coruña, que son galegas e non dubido 

que iso unido ao peso político da nosa 

alcaldesa e da forza que poida ter no 

poder, que poida ter en Madrid, pódeo 

conseguir. 

 

E nós imos estar aí apoiando, imos 

estar aí apoiando, pero estamos 

preocupados. E voulle dar indicios de 

por que temos que estar preocupados. 

tenía mala fe o era un ignorante en ese 

momento era usted cuando me decía a mí, 

aquí en aquel pleno, que yo tenía que 

anunciar que era La Coruña, porque era la 

Xunta, cuando no se sabía que el Nodo 

Innovación aún no había hablado de ese 

tema y la Xunta únicamente avalaba lo 

que dijera el Nodo de Innovación. Pero 

usted lo dijo. O sea, el ignorante o el de 

mala fe es usted, no yo. 

 

 

Pero bueno, usted, me pidieron que 

hablara. Yo, sinceramente, hablé con 

quien tenía que hablar, alabé la 

candidatura de La Coruña, sobre todo lo 

importante que era y los mimbres que 

tenía esta candidatura y después, pues en 

un programa de radio, de una manera un 

poco... ¿cómo diría yo?, no sé si 

despectiva, no en un tono adecuado, se 

me mandó callar, algo que realmente... 

bueno, no voy a valorar porque se valora 

cada uno escuchando lo que se dijo en 

aquel día, cuando uno saca sus propias 

conclusiones. 

 

Pero yo frente a este callarme, yo voy a 

mandar hablar, que es lo que tiene que 

hacer este gobierno municipal, hablar de 

este proyecto, defender este proyecto e ir 

a Madrid, que es donde se va a resolver. 

Es el Gobierno de España el que va a 

resolver, el que va a tomar la decisión. Y 

tenemos la gran suerte en estos momentos 

de dos vicepresidentas, dos 

vicepresidentas, la señora Calviño y la 

señora Yolanda Díaz, que son de La 

Coruña, que son gallegas y no dudo que 

eso unido al peso político de nuestra 

alcaldesa y de la fuerza que pueda tener 

en el poder, que pueda tener en Madrid, lo 

puede conseguir. 

 

Y nosotros vamos a estar ahí apoyando, 

vamos a estar ahí apoyando, pero estamos 

preocupados. Y le voy a dar indicios de 

por qué tenemos que estar preocupados. 
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Mire, eu o outro día volvín, volvín de 

novo á Cidade das TIC, volvín falar co 

reitor, que me ensinou todo o proxecto 

dunha maneira máis profunda, e notei a 

súa preocupación de todo o que estaba 

a pasar. Notei a súa preocupación de 

como fora a presentación, pero sobre 

todo notei a súa preocupación porque 

me dicía: oe, que hai do modificativo? 

porque nós imos abrir no mes de marzo 

esta nave impresionante e estamos a 

esperar a que o Concello aprobe un 

modificativo porque hai unha actuación 

pendente que sen esa actuación non se 

pode abrir. E isto baséase no 30 de 

marzo, e estamos en novembro e non 

hai modificativo, e non hai partida 

orzamentaria para a actuación á que se 

comprometeu este concello, e se cadra, 

ou ao peor, mellor dito, non se pode 

abrir. Por iso a miña preocupación, a 

miña preocupación con todo o que está 

a pasar. Porque vostedes son moito de 

falar, falar. Véndeno moi ben, eu niso 

non lle quito mérito, sábeno vender moi 

ben falando, pero imos aos feitos, imos 

ás realidades, e realidades, poucas. 

Porque os feitos demóstrannos a falta 

de ambición que ten este goberno 

municipal neste proxecto que cremos 

que é esencial para o futuro da cidade. 

 

 

Entón, eu non vou utilizar o que me 

dixeron a min: señora Rey, diga vostede 

que vai ser A Coruña, dígao xa. Non, eu 

sei que iso non se pode dicir neste 

momento porque non se sabe, hai un 

proceso, pero si vou pedir a vostedes 

que nese proceso empuxen, que saiban 

que cidade están a gobernar, que estean 

á altura desta cidade, que en moitos 

temas non están.  

 

E contan co noso apoio. E eu tamén 

estou en Madrid, que son senador, e 

ofrezo o meu apoio, pero non me 

 

Mire, yo el otro día volví, volví de nuevo 

a la Ciudad de las TIC, volví a hablar con 

el rector, que me enseñó todo el proyecto 

de una manera más profunda, y noté su 

preocupación de todo lo que estaba 

pasando. Noté su preocupación de cómo 

había sido la presentación, pero sobre 

todo noté su preocupación porque me 

decía: oye, ¿qué hay del modificativo? 

porque nosotros vamos a abrir en el mes 

de marzo esta nave impresionante y 

estamos esperando a que el Ayuntamiento 

apruebe un modificativo porque hay una 

actuación pendiente que sin esa actuación 

no se puede abrir. Y esto se basa en el 30 

de marzo, y estamos en noviembre y no 

hay modificativo, y no hay partida 

presupuestaria para la actuación a la que 

se comprometió este ayuntamiento, y a lo 

mejor, o a lo peor, mejor dicho, no se 

puede abrir. Por eso mi preocupación, mi 

preocupación con todo lo que está 

pasando. Porque ustedes son mucho de 

hablar, hablar. Lo venden muy bien, yo en 

eso no le quito mérito, lo saben vender 

muy bien hablando, pero vamos a los 

hechos, vamos a las realidades, y 

realidades, pocas. Porque los hechos nos 

demuestran la falta de ambición que tiene 

este gobierno municipal en este proyecto 

que creemos que es esencial para el futuro 

de la ciudad. 

 

Entonces, yo no voy a utilizar lo que me 

dijeron a mí: señora Rey, diga usted que 

va a ser La Coruña, dígalo ya. No, yo sé 

que eso no se puede decir en este 

momento porque no se sabe, hay un 

proceso, pero sí voy a pedir a ustedes que 

en ese proceso empujen, que sepan qué 

ciudad están gobernando, que estén a la 

altura de esta ciudad, que en muchos 

temas no están.  

 

Y cuentan con nuestro apoyo. Y yo 

también estoy en Madrid, que soy 

senador, y ofrezco mi apoyo, pero no me 
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manden calar, nunca me manden calar 

—nin a min, nin a ninguén da 

oposición— por defender os intereses 

desta cidade, porque entón non saben 

nin o que é a democracia nin o que é 

defender un proxecto de todos. 

 

Grazas pola súa atención. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Señor Lorenzo, ás veces non sei se 

veñen ó Pleno a facer terapia, ou en 

fin... porque a verdade é que o escoitaba 

con tal atención: é que vostede díxome, 

tal. Se quere repase os vídeos ou as 

actas dos plenos. O que lle dixen 

sostense, señor Lorenzo. Pero bueno, 

fixo así, en fin, un totum revolutum. 

 

A vostede o que se lle pideu é que fose 

capaz de poñer por diante os intereses 

da cidade e que non esperara a que o seu 

vicepresidente, eh?, o adiantara, tomara 

a iniciativa e dentro do Goberno galego, 

pois se adoptara finalmente unha 

decisión. O que se lle pideu foi iso. 

Vostede foi gregario dunha decisión 

final.  

 

Claro que podía dicilo, claro que o 

podía pedir, pero non o fixo. Que me 

está contando? Cal é o sustento do que 

nos vén a contar aquí ó Pleno? Eu o 

descoñezo. Vostede esperou a que todos 

os demais dixeran o que ía a suceder. 

Bueno, pois é unha posición gregaria. 

Eu agradézcolle que se poña detrás da 

alcaldesa e de toda a Corporación e que, 

loxicamente, faga, home, supoño que o 

normal en alguén que aspira a Alcaldía 

da cidade. Non coñeceremos o seu 

proxecto e tampouco creo que sea a 

primeira das preocupacións, polo que 

vou percibindo, pero en calquera caso 

vexo que o que temos que resolver en 

manden callar, nunca me manden callar 

—ni a mí, ni a nadie de la oposición— 

por defender los intereses de esta ciudad, 

porque entonces no saben ni lo que es la 

democracia ni lo que es defender un 

proyecto de todos. 

 

Gracias por su atención. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Señor Lorenzo, a veces no sé si vienen al 

Pleno a hacer terapia, o en fin... porque 

la verdad es que lo escuchaba con tal 

atención: es que usted me dijo, tal. Si 

quiere repase los vídeos o las actas de los 

plenos. Lo que le dije se sostiene, señor 

Lorenzo. Pero bueno, hizo así, en fin, un 

totum revolutum. 

 

A usted lo que se le pidió es que fuera 

capaz de poner por delante los intereses 

de la ciudad y que no esperara a que su 

vicepresidente, ¿eh?, lo adelantara, 

tomara la iniciativa y dentro del 

Gobierno gallego, pues se adoptara 

finalmente una decisión. Lo que se le 

pidió fue eso. Usted fue gregario de una 

decisión final.  

 

Claro que podía decirlo, claro que lo 

podía pedir, pero no lo hizo ¿Qué me está 

contando? ¿Cuál es el sustento de lo que 

nos viene a contar aquí al Pleno? Yo lo 

desconozco. Usted esperó a que todos los 

demás dijeran lo que iba a suceder. 

Bueno, pues es una posición gregaria. Yo 

le agradezco que se ponga detrás de la 

alcaldesa y de toda la Corporación y que, 

lógicamente, haga, hombre, supongo que 

lo normal en alguien que aspira la 

Alcaldía de la ciudad. No conoceremos su 

proyecto y tampoco creo que sea la 

primera de las preocupaciones, por lo 

que voy percibiendo, pero en cualquier 

caso veo que el que tenemos que resolver 
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Pleno son os demonios particulares que 

ten cada un. Mire, vostede fale o que 

considere oportuno, o que non pode é 

faltar á verdade.  

 

E despois, sobre a mala fe ou non, a ver, 

se pode ter mala fe ou non de moitas 

formas. É dicir, aquí hai un proceso 

aberto e a alcaldesa desta cidade leva 

moitos meses traballando. O que chegou 

despois foi vostede, señor Lorenzo. 

Vostede acaba de chegar, e polo que se 

ve, non sabe da misa a media. 

Enténdeme o que quero dicir, verdade? 

 

A señora alcaldesa leva tempo 

traballando. Sen publicidade, sen focos. 

Non é necesario estar tódolos días 

explicando tódolos pasos que se dan. 

Vostede cre que tódalas empresas do 

sector TIC que están implicadas neste 

proxecto apareceron onte, despois de 

que a vostede se lle puso a paloma 

encima do hombro? Non, verdade? 

Bueno, pois con absoluta normalidade 

se leva traballando desde fai moito 

tempo. Coa Universidade? Por suposto. 

Co sector TIC? Por suposto. E con 

grandes empresas que son referencia e 

orgullo para esta cidade e para o noso 

país e para Galicia? Por suposto. 

 

Se vostede non tivera aí unha certa 

pelusilla, hoxe non faría a intervención 

que fixo, porque máis ben parecía que 

estaba deseando a ver se non saía 

adiante. Solo ten que escoitarse, 

reproduzca a cinta e vexa como vostede 

intenta xerar barullo na área, para que 

me entenda. Se vostede tuvera interese, 

desde logo non suscitaba controversia.  

 

A vostede lle parece que non estivo á 

altura a presentación. Que había? Que 

descorchar champán? Que é o que había 

que facer? Señor Lorenzo, austeridade? 

Bueno, eu creo que a relevancia da 

presentación que se fixo está no que se 

en Pleno son los demonios particulares 

que tiene cada uno. Mire, usted hable lo 

que considere oportuno, lo que no puede 

es faltar a la verdad.  

 

Y después, sobre la mala fe o no, a ver, se 

puede tener mala fe o no de muchas 

formas. Es decir, aquí hay un proceso 

abierto y la alcaldesa de esta ciudad lleva 

muchos meses trabajando. El que llegó 

después fue usted, señor Lorenzo. Usted 

acaba de llegar, y por lo que se ve, no 

sabe de la misa a media. Me entiende lo 

que quiero decir, ¿verdad? 

 

La señora alcaldesa lleva tiempo 

trabajando. Sin publicidad, sin focos. No 

es necesario estar todos los días 

explicando todos los pasos que se dan. 

¿Usted cree que todas las empresas del 

sector TIC que están implicadas en este 

proyecto aparecieron ayer, después de 

que a usted se le puso la paloma encima 

del hombro? No, ¿verdad? Bueno, pues 

con absoluta normalidad se lleva 

trabajando desde hace mucho tiempo. 

¿Con la Universidad? Por supuesto ¿Con 

el sector TIC? Por supuesto ¿Y con 

grandes empresas que son referencia y 

orgullo para esta ciudad y para nuestro 

país y para Galicia? Por supuesto. 

 

Si usted no tuviera ahí una cierta 

pelusilla, hoy no haría la intervención 

que hizo, porque más bien parecía que 

estaba deseando a ver si no salía 

adelante. Solo tiene que escucharse, 

reproduzca la cinta y vea cómo usted 

intenta generar barullo en el área, para 

que me entienda. Si usted tuviera interés, 

desde luego no suscitaba controversia.  

 

A usted le parece que no estuvo a la 

altura a presentación ¿Qué había? ¿que 

descorchar champán? ¿qué es lo que 

había que hacer? Señor Lorenzo, 

¿austeridad? Bueno, yo creo que la 

relevancia de la presentación que se hizo 
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dixo, en como se dixo, en quen 

acompañou esa presentación e en que 

por primeira vez en moito tempo esta 

cidade ten unha persoa ó frente, como é 

a nosa alcaldesa, que foi capaz de xuntar 

a actores tan relevantes no ámbito 

empresarial, social e político 

indistintamente das cores políticas que 

tivera cada quen. Eso en si mesmo é un 

logro, porque eso é o que pretende o 

ciudadano medio: poñer por riba os 

intereses da cidade. E iso foi o que se 

fixo. E a vostede lle pareceu pobre. E 

logo, que quería? Coros e danzas? 

 

Por que é pobre a presentación? Non foi 

capaz de explicar por que era pobre. 

Pobre or que? Era pobre porque estaba o 

presidente da Xunta? Porque estaba a 

alcaldesa? Porque estaba o rector? 

Porque estaban as principales empresas? 

Porque o que se dixo alí vostede non o 

comparte? Cree que se quedou algo no 

tinteiro do que lle teñamos que enseñar 

ó mundo da Coruña e de Galicia, do que 

temos e do que podemos facer cun 

ecosistema TIC, empresarial, potente, 

moi potente, que hoxe é orgullo de 

todos e de todas nós? Onde está a 

pobreza?  

 

 

A pobreza está onde un quere vela, e 

vostede ten mala conciencia porque coa 

intervención que fixo hoxe, permítame 

que lle diga que dudo moito de que 

vostede se alegrara de que isto saíra ben. 

Dígollo sinceramente. Vostede non creo 

que sea nin insolvente nin ignorante 

como vostede dixo, que se autocalificou 

vostede. Creo que vostede, que é 

senador do Reino de España, desde logo 

é unha persoa con coñecementos, 

competente, dende a opción de centro 

dereita que pode defender o que vostede 

considere, pero neste caso, neste caso, 

eu podía facerlle o chascarrillo: mire, 

cando hablan de la Axencia Española, e 

está en lo que se dijo, en cómo se dijo, en 

quién acompañó esa presentación y en 

que por primera vez en mucho tiempo 

esta ciudad tiene una persona al frente, 

como es nuestra alcaldesa, que fue capaz 

de juntar a actores tan relevantes en el 

ámbito empresarial, social y político 

indistintamente de los colores políticos 

tuviera cada quien. Eso en sí mismo es un 

logro, porque eso es lo que pretende el 

ciudadano medio: poner por encima los 

intereses de la ciudad. Y eso fue lo que se 

hizo. Y a usted le pareció pobre. Y 

entonces, ¿qué quería? ¿coros y danzas? 

 

¿Por qué es pobre la presentación? No 

fue capaz de explicar por qué era pobre. 

¿Pobre por qué? ¿Era pobre porque 

estaba el presidente de la Xunta? 

¿Porque estaba la alcaldesa? ¿Porque 

estaba el rector? ¿Porque estaban las 

principales empresas? ¿Porque lo que se 

dijo allí usted no lo comparte? ¿Cree que 

se quedó algo en el tintero de lo que le 

tengamos que enseñar al mundo de A 

Coruña y de Galicia, de lo que tenemos y 

de lo que podemos hacer con un 

ecosistema TIC, empresarial, potente, 

muy potente, que hoy es orgullo de todos 

y de todas nosotros? ¿dónde está la 

pobreza?  

 

La pobreza está donde uno quiere verla, y 

usted tiene mala conciencia porque con la 

intervención que hizo hoy, permítame que 

le diga que dudo mucho de que usted se 

alegrara de que esto saliera bien. Se lo 

digo sinceramente. Usted no creo que sea 

ni insolvente ni ignorante como usted 

dijo, que se autocalificó usted. Creo que 

usted, que es senador del Reino de 

España, desde luego es una persona con 

conocimientos, competente, desde la 

opción de centro derecha que puede 

defender lo que usted considere, pero en 

este caso, en este caso, yo podía hacerle 

el chascarrillo: mire, cuando hablan de 

la Agencia Española, y tal, de 
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tal, de Intelixencia Artificial, mire, é 

que a S de AESIA vén de supervisión. 

Dígoo, por se non... Quero dicir, tan 

metidos fan as preguntas... Eu creo que 

nin traballan os textos, se quedan na 

superficie. 

 

Por unha vez, señor Lorenzo, por unha 

vez tuvo a oportunidade de quedar ben, 

era gratis, coste cero, e sin embargo 

enseñou a patita. Non sei se iso se pode 

facer con humildad ou sen ela. Repítollo 

e reitérollo: A Coruña por diante non é 

ir por detrás a intentar meter o ollo. E eu 

creo que se vamos por diante todos, 

señor Lorenzo, moito mellor, porque ás 

veces, cando se vai por detrás, a un 

cólleno e cólleno nas patacas. É unha 

expresión así, moi galega, pero eu creo 

que se entende. 

 

Ten a oportunidade de non seguir 

facendo o que está a facer. Esta 

candidatura pode ter éxito ou non 

chegar a ter éxito. Sabémolo todos, pero 

intervencións como a súa de hoxe 

demostran que ten máis interés no 

segundo que no primeiro, e iso eu creo 

que o descalifica como candidato á 

Alcaldía desta cidade, porque por riba 

de todo un pode chegar a ser o que 

vostede quere ser ou non, pero o que 

non se lle pode notar é que prefire que 

algo non saia só para intentar atribuírlle 

algún demérito a quen goberna o 

Concello. 

 

Este concello, señor Lorenzo, con erros 

e con moitos acertos, camiña con paso 

firme. Vostede pode sumarse ó paso 

firme (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención), pero... 

 

Presidencia 

 

Garde silencio, garde silencio. 

 

Inteligencia Artificial, mire, es que la S 

de AESIA viene de supervisión. Lo digo, 

por si no... Quiero decir, tan metidos 

hacen las preguntas... Yo creo que ni 

trabajan los textos, se quedan en la 

superficie. 

 

Por una vez, señor Lorenzo, por una vez 

tuvo la oportunidad de quedar bien, era 

gratis, coste cero, y sin embargo enseñó 

la patita. No sé si eso se puede hacer con 

humildad o sin ella. Se lo repito y se lo 

reitero: A Coruña por delante no es ir por 

detrás a intentar meter el ojo. Y yo creo 

que si vamos por delante todos, señor 

Lorenzo, mucho mejor, porque a veces, 

cuando se va por detrás, a uno lo cogen y 

lo cogen en las patatas. Es una expresión 

así, muy gallega, pero yo creo que se 

entiende. 

 

Tiene la oportunidad de no seguir 

haciendo lo que está haciendo. Esta 

candidatura puede tener éxito o no llegar 

a tener éxito. Lo sabemos todos, pero 

intervenciones como la suya de hoy 

demuestran que tiene más interés en lo 

segundo que en lo primero, y eso yo creo 

que lo descalifica como candidato a la 

Alcaldía de esta ciudad, porque por 

encima de todo uno puede llegar a ser lo 

que usted quiere ser o no, pero lo que no 

se le puede notar es que prefiere que algo 

no salga solo para intentar atribuirle 

algún demérito a quién gobierna el 

Ayuntamiento. 

 

Este ayuntamiento, señor Lorenzo, con 

errores y con muchos aciertos, camina 

con paso firme. Usted puede sumarse al 

paso firme (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo 

de intervención), pero... 

 

Presidencia 

 

Guarde silencio, guarde silencio. 
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Señor Lage Tuñas 

 

Agora, si, porque é o cuarto portavoz 

que teñen neste mandato, señora 

Cendán. Agora, claro, antes non estaba. 

Dice vostede agora. Agora, claro, antes 

o señor Lorenzo non estaba e cando 

estuvo gobernando foi a tempo parcial. 

Non sei se é o seu modelo do 23 para 

adiante. Co cal, agora, si. Ata o de agora 

tuveron á señora Mato, ó señor 

Rodríguez, á señora Gallego —por 

certo, que creo que, en fin, fixo un 

magnífico papel— e agora ó señor 

Lorenzo, e eu o que lle propoño, o que 

lle propoño é que traballe 

conxuntamente co Goberno municipal, 

non para intentar... 

 

Presidencia 

 

Ten que rematar, señor. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

...que lle vaia mal á cidade. 

 

Si, señora alcaldesa, nada máis. 

 

Señor Lorenzo, pode facer oposición, 

pero ten que notárselle un pouco menos 

algunhas cousas. 

 

Nada máis e moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Lage.  

 

Moitas grazas ás xa dúas asistentes 

técnicas que temos no control de tempos 

no día de hoxe, pero, como xa sabía eu, 

señora Gallego, que vostede saca o 

móbil na intervención do señor Lage, xa 

saquei eu o móbil previamente para 

contabilizar as diferentes..., os 

diferentes excesos de tempo nas dos 

seus compañeiros. Supoño que cando o 

Señor Lage Tuñas 

 

Ahora, sí, porque es el cuarto portavoz 

que tienen en este mandato, señora 

Cendán. Ahora, claro, antes no estaba. 

Dice usted ahora. Ahora, claro, antes el 

señor Lorenzo no estaba y cuando estuvo 

gobernando fue a tiempo parcial. No sé si 

es su modelo del 23 para adelante. Con lo 

cual, ahora, sí. Hasta ahora tuvieron a la 

señora Mato, al señor Rodríguez, a la 

señora Gallego —por cierto, que creo 

que, en fin, hizo un magnífico papel— y 

ahora al señor Lorenzo, y yo lo que le 

propongo, lo que le propongo es que 

trabaje conjuntamente con el Gobierno 

municipal, no para intentar... 

 

 

Presidencia 

 

Tiene que finalizar, señor. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

...que le vaya mal a la ciudad. 

 

Sí, señora alcaldesa, nada más. 

 

Señor Lorenzo, puede hacer oposición, 

pero tienen que notársele un poco menos 

algunas cosas. 

 

Nada más y muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Lage.  

 

Muchas gracias a las ya dos asistentes 

técnicas que tenemos en el control de 

tiempos en el día de hoy, pero, como ya 

sabía yo, señora Gallego, que usted saca 

el móvil en la intervención del señor 

Lage, ya saqué yo el móvil previamente 

para contabilizar las diferentes..., los 

diferentes excesos de tiempo en las de sus 

compañeros. Supongo que cuando el 
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señor Varela se excede —coa súa 

mesura habitual, eh?— dous minutos 

corenta e nove segundos nunha moción 

de atención primaria, non tiña vostede o 

móbil na man. 

 

Cale, que estou a falar eu. 

 

Cando se exceden un vinte e tres na 

moción do SAF, tampouco ten o móbil a 

man. Non sei se tiña o móbil a man 

cando estaba falando o señor Lorenzo, 

que deixei falar libremente, por exemplo 

nesta última intervención, excedendo 

dous minutos vinte e cinco.  

 

A suma de todos os excesos, que a teño 

aquí feita, dos seus compañeiros de 

bancada non chegan todavía ó exceso do 

señor Lage nesta pregunta. Así que 

aínda temos marxe de tempo. 

 

Xa lle dixen, señora Gallego, que pode 

vostede, se se aburre, xa que non a 

deixan falar porque xa non é voceira, 

enviar o curriculum para ofrecer 

asistencias técnicas no control dos 

tempos, eu encantada de recibilos, pero 

polo de agora non necesito esa axuda. 

 

Teño as fotos dos cronómetros tamén. 

Voullas mandar por wasap, así está 

entretida durante esta terceira pregunta e 

última do Partido Popular. 

 

Terceira. Pregunta de resposta oral 

relativa á visita da ministra de 

Transportes. 

 

Señor Rodríguez Martínez 

 

Que balance fai o Goberno municipal da 

visita da ministra de Transportes, 

Movilidad e Agenda Urbana á nosa 

cidade o pasado 17 de outubro? 

 

 

Señor Lage Tuñas 

señor Varela se excede —con su mesura 

habitual, ¿eh?— dos minutos cuarenta y 

nueve segundos en una moción de 

atención primaria, no tenía usted el móvil 

en la mano. 

 

Calle, que estoy hablando yo. 

 

Cuando se exceden uno veintitrés en la 

moción del SAF, tampoco tiene el móvil a 

mano. No sé si tenía el móvil a mano 

cuando estaba hablando el señor 

Lorenzo, que dejé hablar libremente, por 

ejemplo en esta última intervención, 

excediendo dos minutos veinticinco.  

 

La suma de todos los excesos, que la 

tengo aquí hecha, de sus compañeros de 

bancada no llegan todavía al exceso del 

señor Lage en esta pregunta. Así que aún 

tenemos margen de tiempo. 

 

Ya le dije, señora Gallego, que puede 

usted, si se aburre, ya que no la dejan 

hablar porque ya no es portavoz, enviar 

el currículo para ofrecer asistencias 

técnicas en el control de los tiempos, yo 

encantada de recibirlos, pero por ahora 

no necesito esa ayuda. 

 

Tengo las fotos de los cronómetros 

también. Se las voy a mandar por wasap, 

así está entretenida durante esta tercera 

pregunta y última del Partido Popular. 

 

Tercera. Pregunta de respuesta oral 

relativa a la visita de la ministra de 

Transportes. 

 

Señor Rodríguez Martínez 

 

¿Qué balance hace el Gobierno 

municipal de la visita de la ministra de 

Transportes, Movilidad y Agenda Urbana 

a nuestra ciudad el pasado 17 de 

octubre? 

 

Señor Lage Tuñas 
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Pois moi positiva, señor Rodríguez, que 

me alegro moito de que volva a ter voz 

e mando. Moi positiva, moi positiva, 

todo o positiva que non foron os 

gobernos de Mariano Rajoy en España 

con respecto a esta cidade. Explícollo 

despois. 

 

Señor Rodríguez Martínez 

 

Ben. En primeiro lugar, e tendo en conta 

a preocupación que vén mostrando o 

señor Laxe por quen toma a palabra 

neste pleno, o primeiro que quero facer 

é saudar especialmente á señora 

Martínez Acón. Gracias por 

acompañarnos un pleno máis. 

 

Señor Lage, como lle gusta dicir a 

vostede, dato mata relato. Hoxe utilizou 

esa frase, a pervertiu máis ben a señora 

Sobral, porque usou os datos para facer 

relatos. Só lles faltou dicir que as 

asociacións de veciños que se estaban a 

manifestar na porta era porque querían 

darlle as gracias polo ben que o están 

facendo nos barrios. Pero bueno, aparte 

do relato voulle deixar a vostede, 

porque ademais será moito mellor ca 

min, aínda que hoxe ten difícil 

sorprendernos despois de alcanzar esta 

mañá un dos cumios da historia do 

relato no mandato da señora Rey: non 

subir impostos e baixalos. Nun 

momento coma este todo o que non sexa 

baixar é subir, conxelar tamén. 

 

O que si lle pediría, aínda que non sei se 

vai ser capaz, señor Lage, que hoxe se 

aforrase o relato Xunta, ese no que 

vostede di que a Xunta non inviste na 

Coruña, cando é a única administración 

que cumpre coa cidade por partida 

dobre: porque orzamenta e ademais 

executa, e o que non executa, como o 

porto ou o centro de saúde de Santa 

Lucía, é porque non lle deixan. Hoxe 

 

Pues muy positiva, señor Rodríguez, que 

me alegro mucho de que vuelva a tener 

voz y mando. Muy positiva, muy positiva, 

todo lo positiva que no fueron los 

gobiernos de Mariano Rajoy en España 

con respecto a esta ciudad. Se lo explico 

después. 

 

Señor Rodríguez Martínez 

 

Bien. En primer lugar, y teniendo en 

cuenta la preocupación que viene 

mostrando el señor Laxe por quien toma 

la palabra en este pleno, lo primero que 

quiero hacer es saludar especialmente a 

la señora Martínez Acón. Gracias por 

acompañarnos un pleno más. 

 

Señor Lage, como le gusta decir a usted, 

dato mata relato. Hoy utilizó esa frase, la 

pervirtió más bien la señora Sobral, 

porque usó los datos para hacer relatos. 

Solo les faltó decir que las asociaciones 

de vecinos que se estaban manifestando 

en la puerta era porque querían darle las 

gracias por lo bien que lo están haciendo 

en los barrios. Pero bueno, aparte del 

relato le voy a dejar a usted, porque 

además será mucho mejor que yo, aunque 

hoy tiene difícil sorprendernos después de 

alcanzar esta mañana una de las cumbres 

de la historia del relato en el mandato de 

la señora Rey: no subir impuestos y 

bajarlos. En un momento como este todo 

lo que no sea bajar es subir, congelar 

también. 

 

Lo que sí le pediría, aunque no sé si va a 

ser capaz, señor Lage, que hoy se 

ahorrara el relato Xunta, ese en el que 

usted dice que la Xunta no invierte en A 

Coruña, cuando es la única 

administración que cumple con la ciudad 

por partida doble: porque presupuesta y 

además ejecuta, y lo que no ejecuta, como 

el puerto o el centro de salud de Santa 

Lucía, es porque no le dejan. Hoy ese 
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ese relato non toca.  

 

Eu, con todo o cariño, para non ser 

menos que o resto dos concelleiros, 

voume adicar ós datos. E cales son os 

datos? Os datos son os orzamentos 

xerais do Estado. E que din? Din que 

non hai nin proxecto nin diñeiro para a 

Cuarta Rolda, anunciado como proxecto 

estrela pola alcaldesa; que non hai data 

para as obras de Alfonso Molina e só 

hai un millón para 2023 e outro para 

2024, polo que non se prevé o comezo 

ata dentro de dous ou tres anos no 

mellor dos casos; que o Vial 18 está en 

tramitación ambental e a mellora de A 

Pasaxe en redacción, polo que tampouco 

hai nin se deu data para as obras; que 

para Alvedro non se inclúe ningunha 

partida para remodelar a terminal nin 

para o demandado terceiro finger; que 

non hai data para as obras da parte 

estatal da intermodal, mentres a Xunta, 

por certo, xa está coa súa.  

 

 

Din, señor Lage, que o Goberno de 

Pedro Sánchez orzamenta para 2023 un 

70 % menos do que xa tiña orzamentado 

para estas mesmas infraestruturas o 

Goberno do Partido Popular en 2018, 

infraestruturas que o propio Sánchez 

eliminou dunha plumada nada máis 

chegar á Moncloa.  

 

Os datos, polo tanto, poñen de 

manifesto que a visita da ministra foi un 

acto electoralista e sen contido, 

anuncios e máis anuncios, algúns 

repetidos, como a Cuarta Rolda, a 

mesma foto de fai tres anos. E aquí 

recoñézolle que me preocupei, me 

preocupei e moito porque as fotos son o 

que mellor fan. Resulta que xa empezan 

a repetilas. 

 

Acumulan cada vez máis atrasos, e o 

que é peor, todo isto co beneplácito da 

relato no toca.  

 

Yo, con todo el cariño, para no ser menos 

que el resto de los concejales, me voy a 

dedicar a los datos. Y ¿cuáles son los 

datos? Los datos son los presupuestos 

generales del Estado. Y ¿qué dicen? 

Dicen que no hay ni proyecto ni dinero 

para la Cuarta Ronda, anunciado como 

proyecto estrella por la alcaldesa; que no 

hay fecha para las obras de Alfonso 

Molina y solo hay un millón para 2023 y 

otro para 2024, por lo que no se prevé el 

comienzo hasta dentro de dos o tres años 

en el mejor de los casos; que el Vial 18 

está en tramitación ambiental y la mejora 

de A Pasaxe en redacción, por lo que 

tampoco hay ni se dio fecha para las 

obras; que para Alvedro no se incluye 

ninguna partida para remodelar la 

terminal ni para la demandada tercera 

pasarela; que no hay fecha para las 

obras de la parte estatal de la intermodal, 

mientras la Xunta, por cierto, ya está con 

la suya.  

 

Dicen, señor Lage, que el Gobierno de 

Pedro Sánchez presupuesta para 2023 un 

70 % menos del que ya tenía 

presupuestado para estas mismas 

infraestructuras el Gobierno del Partido 

Popular en 2018, infraestructuras que el 

propio Sánchez eliminó de un plumazo 

nada más llegar a la Moncloa.  

 

Los datos, por lo tanto, ponen de 

manifiesto que la visita de la ministra fue 

un acto electoralista y sin contenido, 

anuncios y más anuncios, algunos 

repetidos, como la Cuarta Ronda, la 

misma foto de hace tres años. Y aquí le 

reconozco que me preocupé, me preocupé 

y mucho porque las fotos son lo que 

mejor hacen. Resulta que ya empiezan a 

repetirlas. 

 

Acumulan cada vez más retrasos, y lo que 

es peor, todo esto con el beneplácito de 



 

291 

nosa alcaldesa. Cantos anos van a ter 

que esperar os coruñeses para dispoñer 

da remodelación de Alfonso Molina, 

Vial 18, Cuarta Rolda, ampliación da 

Pasaxe ou estación intermodal? Mesmo 

o pouco que anunciaron só será posible 

se consiguen apoio en Madrid as 

emendas presentadas polo Partido 

Popular. Iso si, hai unha que aínda que a 

quixesen apoiar xa non van poder 

porque onte o Goberno de España vetou 

a emenda para a condonación da débeda 

do porto exterior. Xa non é que a voten 

en contra, é que a vetan directamente. E 

temos que vir aquí e aturar esta tarde ó 

señor Díaz Gallego escoitarlle que o 

Porto pode pagar a súa débeda.  

 

 

Mire, e logo, e logo... si, pero e logo, en 

Valencia a condonaron porque non a 

podía pagar? Primeira noticia, eh? Non 

foi por iso, xa llo digo eu, entérese 

tamén vostede.  

 

E logo é que non hai que urbanizar eses 

terreos que se abran? Ou é que tamén o 

vai ter que facer eso o señor Fernández 

Prado en solitario? Tamén o vai ter que 

facer?  

 

Si, si, xa lle entendín. Me entendeu 

vostede a min. En Valencia se condonou 

a débeda porque non a podía pagar? 

Non, e o sabe vostede e o sabe calquera. 

Non nos tome por tontos, nin a nós nin 

ós coruñeses. 

 

Remato xa. En definitiva, este encontro 

veu a evidenciar a discriminación que 

recibe a cidade polo pouco peso político 

da súa alcaldesa en Madrid. Como non 

imos estar preocupados polo futuro da 

Axencia? Como non imos estar 

preocupados? Pero se non é quen de 

traer investimentos, se non é quen nin 

sequera de que non se vete, home, se 

queda mellor votar en contra que vetar 

nuestra alcaldesa. ¿Cuántos años van a 

tener que esperar los coruñeses para 

disponer de la remodelación de Alfonso 

Molina, Vial 18, Cuarta Ronda, 

ampliación de A Pasaxe o estación 

intermodal? Incluso lo poco que 

anunciaron solo será posible si consiguen 

apoyo en Madrid las enmiendas 

presentadas por el Partido Popular. Eso 

sí, hay una que aunque la quisieran 

apoyar ya no van a poder porque ayer el 

Gobierno de España vetó la enmienda 

para la condonación de la deuda del 

puerto exterior. Ya no es que la voten en 

contra, es que la vetan directamente. Y 

tenemos que venir aquí y aguantar esta 

tarde al señor Díaz Gallego escucharle 

que el Puerto puede pagar su deuda.  

 

Mire, y entonces, y entonces... sí, pero y 

entonces, ¿en Valencia la condonaron 

porque no la podía pagar? Primera 

noticia, ¿eh? No fue por eso, ya se lo digo 

yo, entérese también usted.  

 

¿Entonces es que no hay que urbanizar 

esos terrenos que se abran? ¿O es que 

también va a tener que hacer eso el señor 

Fernández Prado en solitario? ¿También 

lo va a tener que hacer?  

 

Sí, sí, ya le entendí. Me entendió usted a 

mí. ¿En Valencia se condonó la deuda 

porque no la podía pagar? No, y lo sabe 

usted y lo sabe cualquiera. No nos tome 

por tontos, ni a nosotros ni a los 

coruñeses. 

 

Finalizo ya. En definitiva, este encuentro 

vino a evidenciar la discriminación que 

recibe la ciudad por el poco peso político 

de su alcaldesa en Madrid. ¿Cómo no 

vamos a estar preocupados por el futuro 

de la Agencia? ¿Cómo no vamos a estar 

preocupados? Pero si no es capaz de 

traer inversiones, si no es capaz ni 

siquiera de que no se vete, hombre, si 

queda mejor votar en contra que vetar 
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directamente a condonación do Porto, 

por non falar de moitas outras cousas.  

 

Claro que estamos preocupados. Como 

non imos estar preocupados? 

 

Eu pregúntolle, señora Rey, e con isto si 

que xa remato: cre vostede que un 

alcalde con verdadeiro peso político —

imos poñer así, por exemplo, Paco 

Vázquez, para que non haxa 

discusión—, cre vostede que Paco 

Vázquez tería consentido un paseo dun 

ministro pola cidade só para escoitarlle 

insultar o líder da oposición? O cre de 

verdade? Cre vostede que tería 

consentido unha visita dunha ministra 

só para repetir anuncios incumpridos 

polo seu propio goberno e non adquirir 

nin un só compromiso certo? 

 

Mire, non nos imos facer trampas ó 

solitario. Se a alcaldesa non se fai 

trampas a ela mesma, a súa resposta 

sabe que é exactamente idéntica á miña: 

non. 

 

Máis nada e moitas grazas. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Señor Rodríguez, pola parte personal 

que lle toca, alégrome de velo ben. 

Vexo que colleu as feituras do cargo, 

fixeron que teña un pouco máis de 

agresividade. Non sei se entran dentro 

das condicións da incorporación, da 

fichaxe, pero en calquera caso alégrome 

que vostede busque o corpo a corpo 

porque cando un busca o corpo a corpo 

tamén está disposto a que non sexa de 

guante blanco. 

 

Xa ten que ser bastante doloroso ter que 

recurrir a un alcalde socialista para 

poñer un ejemplo de peso político, ten 

que ser bastante doloroso. Non sei se é 

ortodoxo, pero doloroso... Francisco 

directamente la condonación del Puerto, 

por no hablar de muchas otras cosas.  

 

Claro que estamos preocupados. ¿Cómo 

no vamos a estar preocupados? 

 

Yo le pregunto, señora Rey, y con esto sí 

que ya finalizo: ¿cree usted que un 

alcalde con verdadero peso político —

vamos a poner así, por ejemplo, Paco 

Vázquez, para que no haya discusión—, 

cree usted que Paco Vázquez habría 

consentido un paseo de un ministro por la 

ciudad solo para escucharle insultar al 

líder de la oposición? ¿lo cree de 

verdad? ¿Cree usted que habría 

consentido una visita de una ministra solo 

para repetir anuncios incumplidos por su 

propio gobierno y no adquirir ni un solo 

compromiso cierto? 

 

Mire, no nos vamos a hacer trampas al 

solitario. Si la alcaldesa no se hace 

trampas a ella misma, su respuesta sabe 

que es exactamente idéntica a la mía: no. 

 

 

Nada más y muchas gracias. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Señor Rodríguez, por la parte personal 

que le toca, me alegro de verlo bien. Veo 

que cogió las hechuras del cargo, 

hicieron que tenga un poco más de 

agresividad. No sé si entran dentro de las 

condiciones de la incorporación, del 

fichaje, pero en cualquier caso me alegro 

de que usted busque el cuerpo a cuerpo 

porque cuando uno busca el cuerpo a 

cuerpo también está dispuesto a que no 

sea de guante blanco. 

 

Ya tiene que ser bastante doloroso tener 

que recurrir a un alcalde socialista para 

poner un ejemplo de peso político, tiene 

que ser bastante doloroso. No sé si es 

ortodoxo, pero doloroso... Francisco 
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Vázquez Vázquez foi alcalde socialista 

desta cidade, señor Rodríguez, e 

vostede, e vostede sabe que esta 

cidade... máis do 90 % do que é esta 

cidade é grazas ós gobernos socialistas 

que tivo e ten esta cidade. A vostedes 

non pode ser, fixeron o burato da 

Marina. Iso é o que fixeron. Si, non, 

non, o outro era un buratiño, señor 

Rodríguez, era un buratiño.  

 

Alégrome moito de que lles guste 

Francisco Vázquez. Pásalle como ós que 

lle gusta Felipe González. Eu tamén son 

moi felipista, e tal, e digo: debe de ser 

que o PP non ten referentes políticos. E 

normal, cambiaron en 40 anos, 

cambiaron tres ou catro veces de nome. 

Digo o partido político. Entonces, é 

lóxico. 

 

Mire, o peso político da alcaldesa desta 

cidade está á vista. O outro peso creo 

que é de 53 con algo. Dígoo por se 

quere sabelo. Porque claro, xa 

chegamos ó punto do peso... A vostede 

cóstalle. Eu vexo que non lle sale, eh?  

 

Si, si, señora Gallego. Creo que me 

podo equivocar por pouco. Entre 53 e 

54, supoño que oscilará. 

 

Fai unha pregunta sobre a visita da 

ministra e ten o santo atrevimento de 

falar de tódolos equipamentos e 

infraestruturas que estaban pendentes 

nesta cidade. Pero ten a santa jeta, 

despois de que gobernara Mariano 

Rajoy desde o ano 11 ata o ano 18. Pero 

que quere? que lle quite de novo tódolos 

anuncios do 11, 12, 13, 14, 15? Fixeron 

o desbloqueo do tren a Punta 

Langosteira? Non o fixeron, verdad? 

Sabe quen o fixo? A alcaldesa da 

Coruña, Inés Rey. Si, señor Rodríguez.  

 

Pero logo cando foi, cando foi, cando 

foi? cando era o señor Lorenzo 

Vázquez Vázquez fue alcalde socialista de 

esta ciudad, señor Rodríguez, y usted, y 

usted sabe que esta ciudad... más del 90 

% de lo que es esta ciudad es gracias a 

los gobiernos socialistas que tuvo y tiene 

esta ciudad. A ustedes no puede ser, 

hicieron el agujero de la Marina. Eso es 

lo que hicieron. Sí, no, no, lo otro era un 

agujerito, señor Rodríguez, era un 

agujerito.  

 

Me alegro mucho de que les guste 

Francisco Vázquez. Le pasa como a los 

que les gusta Felipe González. Yo 

también soy muy felipista, y tal, y digo: 

debe de ser que el PP no tiene referentes 

políticos. Y normal, cambiaron en 40 

años, cambiaron tres o cuatro veces de 

nombre. Digo el partido político. 

Entonces, es lógico. 

 

Mire, el peso político de la alcaldesa de 

esta ciudad está a la vista. El otro peso 

creo que es de 53 con algo. Lo digo por si 

quiere saberlo. Porque claro, ya llegamos 

al punto del peso... A usted le cuesta. Yo 

veo que no le sale, ¿eh?  

 

Sí, sí, señora Gallego. Creo que me puedo 

equivocar por poco. Entre 53 y 54, 

supongo que oscilará. 

 

Hace una pregunta sobre la visita de la 

ministra y tiene el santo atrevimiento de 

hablar de todos los equipamientos e 

infraestructuras que estaban pendientes 

en esta ciudad. Pero tiene la santa jeta, 

después de que gobernara Mariano Rajoy 

desde el año 11 hasta el año 18. Pero, 

¿qué quiere? ¿que le saque de nuevo 

todos los anuncios del 11, 12, 13, 14, 15? 

¿Hicieron el desbloqueo del tren a Punta 

Langosteira? No lo hicieron, ¿verdad? 

¿Sabe quién lo hizo? La alcaldesa de A 

Coruña, Inés Rey. Sí, señor Rodríguez.  

 

Pero entonces ¿cuándo fue, cuándo fue, 

cuándo fue? ¿cuando era el señor 
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concelleiro a tempo parcial? cando a 

señora Gallego subía os impostos ós 

coruñeses cando estaba o señor Coira? 

Cando? 

 

O dragado da ría do Burgo, cando se 

fai? Faise neste mandato con Goberno 

de Inés Rey e con Goberno socialista en 

España. Ah! Non lle gusta escoitalo, 

pero mire, fixeron vostedes, fixeron 

vostedes o proxecto da estación 

intermodal? Tuvo que chegar unha 

alcaldesa, Inés Rey, para que esta cidade 

teña estación intermodal, señor 

Rodríguez. 

 

Como se pode ter tanta desfachatez para 

vir ó Pleno do Concello a falar dos 

orzamentos do Estado, si na cidade da 

Coruña a única vez que se fixeron 

investimentos do Estado é cando 

gobernaron os socialistas en España?. 

Dígame unha sola, unha sola inversión. 

Claro, que o está pensando, porque non 

é capaz. É que vostede non sería capaz 

de dicir unha sola inversión do Goberno 

de España do señor Aznar ou do señor 

Rajoy, unha sola inversión que se fixera 

nesta cidade, pero esta cidade ten 

memoria e sabe perfectamente quen fixo 

investimentos, e foron os gobernos de 

Felipe González, os gobernos de Jose 

Luis Rodríguez Zapatero e agora o 

Goberno de Pedro Sánchez, todos 

socialistas. 

 

Ou como se crearon os museos 

científicos que hai na cidade, señor 

Rodríguez? O Muncyt, que veu? da man 

de Aznar? Pero, que é o que teñen 

vostedes que enseñar que fixeran nesta 

cidade? pode dicilo? Cal é o 

investimento? 

 

Recórdolle que a súa predecesora, a 

señora Mato, non estaba a favor da 

Cuarta Ronda. Non é que o diga eu, 

sábeno todos os que representan os 

Lorenzo concejal a tiempo parcial? 

¿cuando la señora Gallego subía los 

impuestos a los coruñeses cuando estaba 

el señor Coira? ¿cuándo? 

 

El dragado de la ría del Burgo, ¿cuándo 

se hace? Se hace en este mandato con 

Gobierno de Inés Rey y con Gobierno 

socialista en España. ¡Ah! No le gusta 

escucharlo, pero mire, ¿hicieron ustedes, 

hicieron ustedes el proyecto de la 

estación intermodal? Tuvo que llegar una 

alcaldesa, Inés Rey, para que esta ciudad 

tenga estación intermodal, señor 

Rodríguez. 

 

¿Cómo se puede tener tanta desfachatez 

para venir al Pleno del Ayuntamiento a 

hablar de los presupuestos del Estado, si 

en la ciudad de A Coruña la única vez 

que se hicieron inversiones del Estado es 

cuando gobernaron los socialistas en 

España?. Dígame una sola, una sola 

inversión. Claro, que lo está pensando, 

porque no es capaz. Es que usted no sería 

capaz de decir una sola inversión del 

Gobierno de España del señor Aznar o 

del señor Rajoy, una sola inversión que se 

hiciera en esta ciudad, pero esta ciudad 

tiene memoria y sabe perfectamente quién 

hizo inversiones, y fueron los gobiernos 

de Felipe González, los gobiernos de Jose 

Luis Rodríguez Zapatero y ahora el 

Gobierno de Pedro Sánchez, todos 

socialistas. 

 

O ¿cómo se crearon los museos 

científicos que hay en la ciudad, señor 

Rodríguez? El Muncyt, ¿qué vino? ¿de la 

mano de Aznar? Pero, ¿qué es lo que 

tienen ustedes que enseñar que hayan 

hecho en esta ciudad? ¿puede decirlo? 

¿Cuál es la inversión? 

 

Le recuerdo que su predecesora, la 

señora Mato, no estaba a favor de la 

Cuarta Ronda. No es que lo diga yo, lo 

saben todos los que representan los 
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polígonos industriais desta cidade. Si, si, 

si, si. Non estaba a favor da Cuarta 

Ronda. Vostede aquí no Pleno, non 

estaban a favor da Cuarta Ronda. 

 

Pero, de que me está falando? Vial 18? 

Cuarta Ronda? O proxecto de Alfonso 

Molina aprobado e anunciado pola 

ministra nunha reunión coa señora 

alcaldesa chega a máis de 16 millóns de 

euros, señor Rodríguez, e figura nos 

orzamentos do Estado, nos orzamentos 

do Estado. Non sei se figurou entre o 

ano 11 e o 18. Si? Durante sete anos, e 

non foron capaces... Ah! non. Ah! non, 

antes non existía Alfonso Molina. Non 

ve como cae..., é dicir, cae como un 

saco de patacas. Totalmente.  

 

A reforma de Alfonso Molina, o 

dragado da ría, o Vial 18, a Cuarta 

Ronda é algo alleo a calquera decisión 

que tomara o Partido Popular. Vir aquí a 

falar deso é terrible. Pero despois falan 

da legalidade. 

 

E hoxe quero concluír a miña 

intervención recordando o que dicía a 

señora Gallego no Pleno de febreiro do 

ano 21, votando en contra da Ordenanza 

do uso do galego: que quede claro que 

non estamos en contra da tramitación 

dunha ordenanza para o uso do galego, 

de fomentar o uso do galego, como xa 

vénse facendo —leo literal, eh?—, pero 

que se faga ben, que non se vulneren os 

dereitos dos cidadáns e que se cumpra a 

normativa. Teríanos gustado, señor 

Lage, celebrar o 40 aniversario do 

Estatuto de Galicia aprobando unha 

ordenanza legal, pero esta, 

lamentablemente non o é. 

 

A señora Gallego, poñíase no sitio do 

Tribunal Superior de Xustiza de Galicia 

e xa decidía ela se era legal ou non o 

que neste pleno aprobamos. Pois quero 

dicirlle, señora Gallego, que o Tribunal 

polígonos industriales de esta ciudad. Sí, 

sí; sí, sí. No estaba a favor de la Cuarta 

Ronda. Usted aquí en el Pleno, no 

estaban a favor de la Cuarta Ronda. 

 

Pero, ¿de qué me está hablando? ¿Vial 

18? ¿Cuarta Ronda? El proyecto de 

Alfonso Molina aprobado y anunciado 

por la ministra en una reunión con la 

señora alcaldesa llega a más de 16 

millones de euros, señor Rodríguez, y 

figura en los presupuestos del Estado, en 

los presupuestos del Estado. No sé si 

figuró entre el año 11 y el 18. ¿Sí? 

Durante siete años, y no fueron capaces... 

Ah! no. Ah! no, antes no existía Alfonso 

Molina. No ve como cae..., es decir, cae 

como un saco de patatas. Totalmente.  

 

La reforma de Alfonso Molina, el 

dragado de la ría, el Vial 18, la Cuarta 

Ronda es algo ajeno a cualquier decisión 

que tomara el Partido Popular. Venir 

aquí a hablar de eso es terrible. Pero 

después hablan de la legalidad. 

 

Y hoy quiero concluir mi intervención 

recordando lo que decía la señora 

Gallego en el Pleno de febrero del año 

21, votando en contra de la Ordenanza 

del uso del gallego: que quede claro que 

no estamos en contra de la tramitación de 

una ordenanza para el uso del gallego, de 

fomentar el uso del gallego, como ya se 

viene haciendo —leo literal, eh?—, pero 

que se haga bien, que no se vulneren los 

derechos de los ciudadanos y que se 

cumpla la normativa. Nos habría gustado, 

señor Lage, celebrar el 40 aniversario del 

Estatuto de Galicia aprobando una 

ordenanza legal, pero esta, 

lamentablemente no lo es. 

 

La señora Gallego, se ponía en el sitio 

del Tribunal Superior de Justicia de 

Galicia y ya decidía ella si era legal o no 

lo que en este pleno aprobamos. Pues 

quiero decirle, señora Gallego, que el 
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Superior de Xustiza de Galicia dixo que 

o que fixemos, non solo era legal, senón 

que estaba ben, estaba ben. Así que un 

pouquiño máis de humildade, que todo 

o mundo podemos acertar e 

equivocarnos. Por sorte, por sorte, tuvo 

que ser esta alcaldesa e este goberno 

municipal, non ningún outro goberno, 

non ningún outro goberno, o que puxera 

sobre a mesa a defensa da nosa lingua, a 

defensa da nosa patria, a defensa do 

noso idioma. Co seu voto en contra, co 

seu voto en contra. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Remata aquí o turno de preguntas do 

Partido Popular. 

 

As preguntas de resposta escrita, como 

xa comentei, serán enviadas antes do 

próximo Pleno. 

 

4º. Preguntas de resposta escrita. 

 

PREGUNTAS DE RESPOSTA 

ESCRITA PRESENTADAS POLA 

CONCELLEIRA NON ADESCRITA 

D.ª ISABEL FARALDO CALVO 

 

Primeira. Pregunta de resposta 

escrita sobre as terrazas de María 

Pita. 

 

Cales son os plans do Concello para o 

futuro inmediato das mesmas? 

 

Segunda. Pregunta de resposta escrita 

sobre a previsión de recadación por 

multas. 

 

Na metade do último trimestre do ano, 

cal é o importe da recadación por este 

concepto a día de hoxe? 

 

Terceira. Pregunta de resposta escrita 

Tribunal Superior de Justicia de Galicia 

dijo que lo que hicimos, no solo era legal, 

sino que estaba bien, estaba bien. Así que 

un poquito más de humildad, que todo el 

mundo podemos acertar y equivocarnos. 

Por suerte, por suerte, tuvo que ser esta 

alcaldesa y este gobierno municipal, no 

ningún otro gobierno, no ningún otro 

gobierno, el que pusiera sobre la mesa la 

defensa de nuestra lengua, la defensa de 

nuestra patria, la defensa de nuestro 

idioma. Con su voto en contra, con su 

voto en contra. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Finaliza aquí el turno de preguntas del 

Partido Popular. 

 

Las preguntas de respuesta escrita, como 

ya comenté, serán enviadas antes del 

próximo Pleno. 

 

4º. Preguntas de respuesta escrita. 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA 

ESCRITA PRESENTADAS POR LA 

CONCEJALA NO ADESCRITA D.ª 

ISABEL FARALDO CALVO 

 

Primera. Pregunta de respuesta escrita 

sobre las terrazas de María Pita. 

 

 

Cuáles son los planes del Ayuntamiento 

para el futuro inmediato de las mismas? 

 

Segunda. Pregunta de respuesta escrita 

sobre la previsión de recaudación por 

multas. 

 

En la mitad del último trimestre del año, 

¿cuál es el importe de la recaudación por 

este concepto a día de hoy? 

 

Tercera. Pregunta de respuesta escrita 
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sobre a entrada ó centro de saúde do 

Castrillón. 

 

1. Ten pensado o Concello algunha 

resposta para dar solución a este 

problema? 

 

2. De ser que si, cal é a alternativa que 

se valora desde a concellería 

competente? 

 

Cuarta. Pregunta de resposta escrita 

sobre medidas para unificar a rede de 

bibliotecas. 

 

Cales son os plans deste concello para o 

futuro inmediato das mesmas? 

 

 

PREGUNTAS DE RESPOSTA 

ESCRITA PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DO BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Primeira. Pregunta de resposta 

escrita sobre o sistema de 

climatización da Fundación Luís 

Seoane. 

 

1. Por que non licitou aínda o Goberno 

local as obras de reposición do sistema 

de climatización da Fundación Luís 

Seoane? 

 

2. Ten, cando menos, o Goberno local 

redactados os pregos? 

 

3. Considera o Goberno local que se 

pode licitar este proxecto antes de que 

remate o período de vixencia do actual 

orzamento municipal? Se é así, cando se 

vai poñer en marcha o proceso e que 

prazo de execución vai ter? 

 

 

4. Se o orzamento entrou en vigor o 18 

de abril e o proxecto xa estaba 

elaborado desde 2018, cal é o motivo 

sobre la entrada al centro de salud del 

Castrillón. 

 

1. ¿Ha pensado el Ayuntamiento alguna 

respuesta para dar solución a este 

problema? 

 

2. De ser que sí, ¿cuál es la alternativa 

que se valora desde la concejalía 

competente? 

 

Cuarta. Pregunta de respuesta escrita 

sobre medidas para unificar la red de 

bibliotecas. 

 

¿Cuáles son los planes de este 

ayuntamiento para el futuro inmediato de 

las mismas? 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA 

ESCRITA PRESENTADAS POR EL 

GRUPO MUNICIPAL DEL BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Primera. Pregunta de respuesta escrita 

sobre el sistema de climatización de la 

Fundación Luís Seoane. 

 

 

1. ¿Por qué no licitó aún el Gobierno 

local las obras de reposición del sistema 

de climatización de la Fundación Luís 

Seoane? 

 

2. ¿Tiene, cuando menos, el Gobierno 

local redactados los pliegos? 

 

3. ¿Considera el Gobierno local que se 

puede licitar este proyecto antes de que 

finalice el período de vigencia del actual 

presupuesto municipal? Si es así, 

¿cuándo se va a poner en marcha el 

proceso y que plazo de ejecución va a 

tener? 

 

4. Si el presupuesto entró en vigor el 18 

de abril y el proyecto ya estaba 

elaborado desde 2018, ¿cuál es el motivo 
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real de tanto atraso? 

 

5. Non considera o Goberno local que se 

as filtracións continúan pode haber 

maiores consecuencias para a 

conservación do legado de Luís Seoane? 

 

Segunda. Pregunta de resposta escrita 

sobre promoción de vivenda pública. 

 

1. Por que non licitou aínda o Goberno 

local as obras de construción? 

 

2. Cando ten pensado facelo? 

 

3. Canto tempo calcula o Goberno local 

que pode tardar en adxudicarse? 

 

4. Cal vai ser o prazo de execución? 

 

5. Obtivo o Executivo local resposta do 

IGVS á súa solicitude de cualificación 

provisional como vivendas de 

promoción pública das 50 vivendas do 

edificio que ten proxectado o Concello 

da Coruña en Xuxán? 

 

6. Cando lle enviou o Goberno local ao 

IGVS  a solicitude acordada o 2 de 

febreiro de 2022? 

 

7. Considera o Goberno local como 

prioritarias as políticas de vivenda? 

 

Terceira. Pregunta de resposta escrita 

sobre reurbanización da rúa Santo 

André. 

 

1. Dado que os 16 meses de prazo que 

tiña Eptisa para elaborar o proxecto xa 

venceron, presentou a empresa a 

redacción do proxecto construtivo para 

a reurbanización de Santo André? 

 

2. Dados os prazos para a presentación 

do proxecto construtivo, considera o 

Executivo local que a previsión de gasto 

de 1,1 millóns de euros para 1022 era 

real de tanto retraso? 

 

5. ¿No considera el Gobierno local que si 

las filtraciones continúan puede haber 

mayores consecuencias para la 

conservación del legado de Luís Seoane? 

 

Segunda. Pregunta de respuesta escrita 

sobre promoción de vivienda pública. 

 

1. ¿Por qué no licitó aún el Gobierno 

local las obras de construcción? 

 

2. ¿Cuándo ha pensado hacerlo? 

 

3. ¿Cuánto tiempo calcula el Gobierno 

local que puede tardar en adjudicarse? 

 

4. ¿Cuál va a ser el plazo de ejecución? 

 

5. ¿Obtuvo el Ejecutivo local respuesta 

del IGVS a su solicitud de calificación 

provisional como viviendas de promoción 

pública de las 50 viviendas del edificio 

que ha proyectado el Ayuntamiento de A 

Coruña en Xuxán? 

 

6. ¿Cuándo le envió el Gobierno local al 

IGVS  la solicitud acordada el 2 de 

febrero de 2022? 

 

7. ¿Considera el Gobierno local como 

prioritarias las políticas de vivienda? 

 

Tercera. Pregunta de respuesta escrita 

sobre reurbanización de la calle Santo 

André. 

 

1. Dado que los 16 meses de plazo que 

tenía Eptisa para elaborar el proyecto ya 

vencieron, ¿presentó la empresa la 

redacción del proyecto constructivo para 

la reurbanización de Santo André? 

 

2. Dados los plazos para la presentación 

del proyecto constructivo, ¿considera el 

Ejecutivo local que la previsión de gasto 

de 1,1 millones de euros para 1022 era 



 

299 

realista? 

 

3. Cando ten previsto o Goberno local 

licitar obra de reurbanización da rúa 

Santo André? 

 

4. Que prazos de execución vai ter a 

citada obra? 

 

Cuarta. Pregunta de resposta escrita 

sobre cesión dunha nave para a súa 

utilización pola entidade de economía 

social Mulleres Colleiteiras. 

 

1. En que situación se atopa a nave 

situada na travesía de Newton do 

polígono de Agrela, que se corresponde 

coa parcela con referencia catastral 

6498031 NJ4060S? 

 

2. A que uso se destina? 

 

3. Non valora o Goberno municipal da 

Coruña que o labor desenvolvido por 

Mulleres Colleiteiras ten un importante 

interese medioambiental —o dar 

aproveitamento a un recurso evitando a 

xeración de residuos—, e tamén un 

grande interese social, dado que por 

medio desta actividade proporciónase 

emprego a mulleres en risco de 

exclusión social? 

 

4. Non está de acordo o Goberno 

municipal en que o labor desenvolvido 

por Mulleres Colleiteiras ademais 

favorece a economía circular? 

 

5. Non considera que é un contrasentido 

que esta entidade, pese a desenvolver o 

seu labor sobre todo no termo municipal 

da Coruña, dependa do uso dunha nave 

situada no Concello de Oleiros que terá 

que abandonar en marzo de 2024? 

 

 

6. Vai atender a petición de Mulleres 

Colleiteiras ou procurar, de común 

realista? 

 

3. ¿Cuándo ha previsto el Gobierno local 

licitar obra de reurbanización de la calle 

Santo André? 

 

4. ¿Qué plazos de ejecución va a tener la 

citada obra? 

 

Cuarta. Pregunta de respuesta escrita 

sobre cesión de una nave para su 

utilización por la entidad de economía 

social Mujeres Cosecheras. 

 

1. ¿En qué situación se encuentra la nave 

ubicada en la travesía de Newton del 

polígono de Agrela, que se corresponde 

con la parcela con referencia catastral 

6498031 NJ4060S? 

 

2. ¿A qué uso se destina? 

 

3. ¿No valora el Gobierno municipal de A 

Coruña que la labor desarrollada por 

Mujeres Cosecheras tiene un importante 

interés medioambiental —el dar 

aprovechamiento a un recurso evitando 

la generación de residuos—, y también un 

gran interés social, dado que por medio 

de esta actividad se proporciona empleo 

a mujeres en riesgo de exclusión social? 

 

 

4. ¿No está de acuerdo el Gobierno 

municipal en que la labor desarrollada 

por Mujeres Cosecheras además favorece 

la economía circular? 

 

5. ¿No considera que es un contrasentido 

que esta entidad, pese a desarrollar su 

labor sobre todo en el término municipal 

de A Coruña, dependa del uso de una 

nave ubicada en el Ayuntamiento de 

Oleiros que tendrá que abandonar en 

marzo de 2024? 

 

6. ¿Va a atender la petición de Mujeres 

Cosecheras o procurar, de común 
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acordo con esta entidade, unha solución 

que permita que conte coa infraestrutura 

necesaria para poder seguir 

desenvolvendo o seu importante labor? 

 

 

Quinta. Pregunta de resposta escrita 

sobre rehabilitación de edificios 

municipais. 

 

1. Presentou o Goberno local algunha 

solicitude para rehabilitar algún inmóbel 

municipal? 

 

2. Se non o fixo, cal é a razón? 

 

3. Se o fixo, para que inmóbel ou 

inmóbeis as solicitou? 

 

4. En caso de que si solicitase, cal pensa 

o Goberno local que foi o motivo polo 

que non está o Concello da Coruña entre 

as entidades locais que resultaron 

beneficiarias destas axudas? 

 

 

5. Non considera o Goberno local que 

hai inmóbeis municipais con 

deficiencias que poden ser resoltas 

grazas a estes fondos e que permitirían ó 

Concello da Coruña empregar os fondos 

propios para outras políticas? 

 

6. Se houber outra convocatoria, vai 

solicitar o Executivo local estes fondos? 

Para que inmóbel ou inmóbeis? 

 

Sexta. Pregunta de resposta escrita 

sobre situación dos espazos TEUs de 

Novo Mesoiro. 

 

1. Que proxectos ten a intención de 

implementar nos Espazos TEUs de 

Novo Mesoiro o Goberno municipal 

para aproveitar as súas instalacións? 

 

2. Ten pensado o Goberno municipal 

atender as demandas da entidade veciñal 

acuerdo con esta entidad, una solución 

que permita que cuente con la 

infraestructura necesaria para poder 

seguir desarrollando su importante 

labor? 

 

Quinta. Pregunta de respuesta escrita 

sobre rehabilitación de edificios 

municipales. 

 

1. ¿Presentó el Gobierno local alguna 

solicitud para rehabilitar algún inmueble 

municipal? 

 

2. Si no lo hizo, ¿cuál es la razón? 

 

3. Si lo hizo, ¿para qué inmueble o 

inmuebles las solicitó? 

 

4. En caso de que sí solicitara, ¿cuál 

piensa el Gobierno local que fue el 

motivo por el que no está el Ayuntamiento 

de A Coruña entre las entidades locales 

que resultaron beneficiarias de estas 

ayudas? 

 

5. ¿No considera el Gobierno local que 

hay inmuebles municipales con 

deficiencias que pueden ser resueltas 

gracias a estos fondos y que permitirían 

al Ayuntamiento de A Coruña emplear los 

fondos propios para otras políticas? 

 

6. Si hubiere otra convocatoria, ¿va a 

solicitar el Ejecutivo local estos fondos? 

¿Para qué inmueble o inmuebles? 

 

Sexta. Pregunta de respuesta escrita 

sobre situación de los espacios TEUs de 

Novo Mesoiro. 

 

1. ¿Qué proyectos tiene la intención de 

implementar en los Espacios TEUs de 

Novo Mesoiro el Gobierno municipal 

para aprovechar sus instalaciones? 

 

2. ¿Ha pensado el Gobierno municipal 

atender las demandas de la entidad 
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de Novo Mesoiro? Dos proxectos que 

formula a mesma, cales vai poñer en 

funcionamento e con que horizonte 

temporal? 

 

3. Pensa este goberno municipal incluír 

as partidas económicas necesarias nos 

orzamentos municipais de 2023 para 

poder habilitar os espazos municipais 

pendentes de acondicionar a carón dos 

Espazos TEUs co obxecto de integrar o 

conxunto como dotación do barrio? Con 

que contías e prazos de execución? 

 

 

Sétima. Pregunta de resposta escrita 

sobre previsión para a creación 

dunha nova biblioteca municipal en 

Novo Mesoiro. 

 

Ten o Goberno municipal previsión de 

executar a partida dos orzamentos 

municipais en vigor asignada á creación 

dunha futura biblioteca municipal en 

Novo Mesoiro antes de que finalice o 

ano? 

 

Oitava. Pregunta de resposta escrita 

sobre a titularidade do corredor 

peonil da Ponte da Pedra. 

 

1. O camiño descrito é de titularidade 

municipal ou privada? 

 

2. Sobre quen recae a responsabilidade 

do seu mantemento, limpeza, coidados 

vexetais ou iluminación? 

 

3. No caso de non ser pública a 

titularidade, dirixiuse o Goberno 

municipal ás persoas ou empresas 

propietarias para que cumpran coa súa 

obriga de manter esta vía peonil en boas 

condicións? 

 

4. É consciente o Goberno municipal 

dos problemas descritos na exposición 

de motivos? 

vecinal de Novo Mesoiro? De los 

proyectos que formula a misma, ¿cuáles 

va a poner en funcionamiento y con qué 

horizonte temporal? 

 

3. ¿Piensa este gobierno municipal 

incluir las partidas económicas 

necesarias en los presupuestos 

municipales de 2023 para poder habilitar 

los espacios municipales pendientes de 

acondicionar al lado de los Espacios 

TEUs con el objeto de integrar el 

conjunto como dotación del barrio? ¿Con 

qué cuantías y plazos de ejecución? 

 

Séptima. Pregunta de respuesta escrita 

sobre previsión para la creación de una 

nueva biblioteca municipal en Novo 

Mesoiro. 

 

¿Tiene el Gobierno municipal previsión 

de ejecutar la partida de los presupuestos 

municipales en vigor asignada a la 

creación de una futura biblioteca 

municipal en Novo Mesoiro antes de que 

finalice el año? 

 

Octava. Pregunta de respuesta escrita 

sobre la titularidad del corredor peatonal 

de Ponte da Pedra. 

 

1. El camino descrito ¿es de titularidad 

municipal o privada? 

 

2. ¿Sobre quién recae la responsabilidad 

de su mantenimiento, limpieza, cuidados 

vegetales o iluminación? 

 

3. En el caso de no ser pública la 

titularidad, ¿se dirigió el Gobierno 

municipal a las personas o empresas 

propietarias para que cumplan con su 

deber de mantener esta vía peatonal en 

buenas condiciones? 

 

4. ¿Es consciente el Gobierno municipal 

de los problemas descritos en la 

exposición de motivos? 
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PREGUNTAS DE RESPOSTA 

ESCRITA PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DA MAREA 

ATLÁNTICA 

 

Primeira. Pregunta de resposta 

escrita sobre Memoria de Xestión do 

Servizo de Emprego. 

 

1. Considera o Concello que estes 

seminarios eran útiles para mellorar a 

empregabilidade das persoas en 

situación de desemprego? 

 

2. Cal é a razón da desaparición destes 

cursos? 

 

3. Pensa o Concello recuperalos no 

futuro? 

 

Segunda. Pregunta de resposta escrita 

sobre Memoria de Xestión do Servizo 

de Mercados. 

 

1. Considera o Concello que as obras 

menores son accións de mantemento 

dos mercados? 

 

2. De non ser así, cal é a relación destas 

obras? 

 

3. Cal foi o custe unitario de cada unha 

delas? 

 

4. Cal foi o custe total? 

 

Terceira. Pregunta de resposta escrita 

sobre Memoria de Xestión do Servizo 

de Promoción Económica. 

 

1. Considera o Concello que as accións 

de fomento da cultura emprendedora 

son útiles para os novos 

emprendedores? 

 

2. De ser así, cal é a razón da gran 

baixada do número de persoas 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA 

ESCRITA PRESENTADAS POR EL 

GRUPO MUNICIPAL DE LA MAREA 

ATLÁNTICA 

 

Primera. Pregunta de respuesta escrita 

sobre Memoria de Gestión del Servicio 

de Empleo. 

 

1. ¿Considera el Ayuntamiento que estos 

seminarios eran útiles para mejorar la 

empleabilidad de las personas en 

situación de desempleo? 

 

2. ¿Cuál es la razón de la desaparición 

de estos cursos? 

 

3. ¿Piensa el Ayuntamiento recuperarlos 

en el futuro? 

 

Segunda. Pregunta de respuesta escrita 

sobre Memoria de Gestión del Servicio 

de Mercados. 

 

1. ¿Considera el Ayuntamiento que las 

obras menores son acciones de 

mantenimiento de los mercados? 

 

2. De lo contrario, ¿cuál es la relación de 

estas obras? 

 

3. ¿Cuál fue el coste unitario de cada una 

de ellas? 

 

4. ¿Cuál fue el coste total? 

 

Tercera. Pregunta de respuesta escrita 

sobre Memoria de Gestión del Servicio 

de Promoción Económica. 

 

1. ¿Considera el Ayuntamiento que las 

acciones de fomento de la cultura 

emprendedora son útiles para los nuevos 

emprendedores? 

 

2. De ser así, ¿cuál es la razón de la gran 

bajada del número de personas 
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participantes? 

 

Cuarta. Pregunta de resposta escrita 

sobre procesos xudiciais. 

 

1. Cantas veces foi demandado o 

Concello en procedementos de 

contencioso administrativo? 

 

2. Do total de demandas, cantas 

resultaron contrarias ós intereses 

municipais? 

 

3. Cal é o importe total das 

indemnizacións e reintegros ós que tivo 

que facer fronte o Concello en todo este 

tempo? 

 

Quinta. Pregunta de resposta escrita 

sobre proxecto de biblioteca 

municipal en Novo Mesoiro. 

 

1. Por que non se contratou este 

proxecto en 2020 malia contar con 

recursos especificamente destinados a 

este obxecto nos orzamentos? 

 

2. Está contratada a redacción do 

proxecto cos fondos incluídos nos 

orzamentos deste ano? 

 

3. En caso afirmativo, cando prevé o 

Goberno municipal contar co proxecto e 

rematalo? 

 

4. En caso negativo, por que non está 

contratado e cando prevé o Goberno 

municipal facelo? 

 

5. Cre a alcaldesa que a cobertura actual 

da rede de bibliotecas é óptima no 

barrio de Novo Mesoiro? 

 

Sexta. Pregunta de resposta escrita 

sobre barrio do Birloque. 

 

1. Mantivo o Concello conversas coas 

entidades da veciñanza para coñecer o 

participantes? 

 

Cuarta. Pregunta de respuesta escrita 

sobre procesos judiciales. 

 

1. ¿Cuántas veces fue demandado el 

Ayuntamiento en procedimientos de 

contencioso administrativo? 

 

2. Del total de demandas, ¿cuántas 

resultaron contrarias a los intereses 

municipales? 

 

3. ¿Cuál es el importe total de las 

indemnizaciones y reintegros a los que 

tuvo que hacer frente el Ayuntamiento en 

todo este tiempo? 

 

Quinta. Pregunta de respuesta escrita 

sobre proyecto de biblioteca municipal 

en Novo Mesoiro. 

 

1. ¿Por qué no se contrató este proyecto 

en 2020 a pesar de contar con recursos 

específicamente destinados a este objeto 

en los presupuestos? 

 

2. ¿Está contratada la redacción del 

proyecto con los fondos incluidos en los 

presupuestos de este año? 

 

3. En caso afirmativo, ¿cuándo prevé el 

Gobierno municipal contar con el 

proyecto y finalizarlo? 

 

4. En caso negativo, ¿por qué no está 

contratado y cuándo prevé el Gobierno 

municipal hacerlo? 

 

5. ¿Cree la alcaldesa que la cobertura 

actual de la red de bibliotecas es óptima 

en el barrio de Nuevo Mesoiro? 

 

Sexta. Pregunta de respuesta escrita 

sobre barrio del Birloque. 

 

1. ¿Mantuvo el Ayuntamiento 

conversaciones con las entidades del 



 

304 

seu punto de vista sobre as necesidades 

do barrio? De ser así, cando tiveron 

lugar estas xuntanzas e quen participou 

nelas? 

 

2. Con que fondos prevé o Goberno 

financiar estas obras? 

 

3. Pensa o Goberno manter o servizo de 

cafetería actualmente existente? De non 

ser así, por que motivo? Mantivo 

conversas cos titulares da cafetaría para 

coñecer a súa opinión ó respecto? 

 

 

Sétima. Pregunta de resposta escrita 

sobre servizo de limpeza viaria. 

 

1. Están a executarse as seguintes 

tarefas de prestación obrigatoria por 

parte da concesionaria do servizo de 

limpeza viaria? 

 

1.1. Baldeo con vehículo auxiliar: 

frecuencia 1 vez á semana en zonas de 

nivel 1, 1 vez cada 3 semanas no resto 

da cidade. 

 

1.2. Baldeo mixto: 1 vez cada 3 

semanas. 

 

1.3 Baldeo mecánico de beirarrúas: 1 

vez á semana. 

 

1.4. Lavado de papeleiras: 1 vez cada 3 

meses. 

 

1.5 Limpeza de polígonos industriais e 

comerciais, nas diversas frecuencias 

estipuladas no prego técnico. 

 

1.6. Limpeza en zona de máxima 

concentración hostaleira: 

 

1.7. Limpezas intensivas A Pé de 

Barrio, con concentración de medios ad 

hoc. 

 

vecindario para conocer su punto de vista 

sobre las necesidades del barrio? De ser 

así, ¿cuándo tuvieron lugar estas 

reuniones y quién participó en ellas? 

 

2. ¿Con qué fondos prevé el Gobierno 

financiar estas obras? 

 

3. ¿Piensa el Gobierno mantener el 

servicio de cafetería actualmente 

existente? De lo contrario, ¿por qué 

motivo? ¿Mantuvo conversaciones con 

los titulares de la cafetería para conocer 

su opinión al respecto? 

 

Séptima. Pregunta de respuesta escrita 

sobre servicio de limpieza viaria. 

 

1. ¿Están ejecutándose las siguientes 

tareas de prestación obligatoria por parte 

de la concesionaria del servicio de 

limpieza viaria? 

 

1.1. Baldeo con vehículo auxiliar: 

frecuencia 1 vez a la semana en zonas de 

nivel 1, 1 vez cada 3 semanas en el resto 

de la ciudad. 

 

1.2. Baldeo mixto: 1 vez cada 3 semanas. 

 

 

1.3 Baldeo mecánico de aceras: 1 vez a la 

semana. 

 

1.4. Lavado de papeleras: 1 vez cada 3 

meses. 

 

1.5 Limpieza de polígonos industriales y 

comerciales, en las diversas frecuencias 

estipuladas en el pliego técnico. 

 

1.6. Limpieza en zona de máxima 

concentración hostelera: 

 

1.7. Limpiezas intensivas A pie de Barrio, 

con concentración de medios ad hoc. 
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1.8. Campañas de educación e 

sensibilización , por valor de 287.665 € 

anuais. 

 

2. No caso de que non se estean a 

executar estas tarefas, aplicou o 

Goberno local algún tipo de desconto na 

factura ou penalidade á concesionaria? 

 

3. Estase a implementar o control de 

calidade sistemático previsto nos 

pregos? Con que resultados na 

facturación da concesionaria? 

 

Oitava. Pregunta de resposta escrita 

sobre servizo de recollida e transporte 

de residuos. 

 

1. Están a executarse as seguintes 

tarefas de prestación obrigatoria por 

parte da concesionaria do servizo de 

recollida e transporte de residuos 

urbanos? 

 

1.1. Recollida de voluminosos: confirma 

o Goberno municipal que diariamente 

saen 2 camións cos respectivos equipos? 

 

 

1.2. Recollida de RAEES: confirma o 

Goberno municipal que diariamente sae 

1 camión co seu equipo? 

 

1.3. Recollida na zona de máxima 

concentración hostaleira de contedores 

de orgánico-inorgánico con chave? 

 

1.4. Recollida separada de residuos 

procedentes da poda en parcelas 

privadas? 

 

1.5. Servizo de compostaxe caseira. 

 

1.6. Servizo de compostaxe 

comunitaria. 

 

1.7. Recollida selectiva de materia 

orgánica de acceso voluntario e 

1.8. Campañas de educación y 

sensibilización , por valor de 287.665 € 

anuales. 

 

2. En caso de que no se estén ejecutando 

estas tareas, ¿aplicó el Gobierno local 

algún tipo de descuento en la factura o 

penalidad a la concesionaria? 

 

3. ¿Se está implementando el control de 

calidad sistemático previsto en los 

pliegos? ¿Con qué resultados en la 

facturación de la concesionaria? 

 

Octava. Pregunta de respuesta escrita 

sobre servicio de recogida y transporte 

de residuos. 

 

1. ¿Están ejecutándose las siguientes 

tareas de prestación obligatoria por parte 

de la concesionaria del servicio de 

recogida y transporte de residuos 

urbanos? 

 

1.1. Recogida de voluminosos: ¿confirma 

el Gobierno municipal que diariamente 

salen 2 camiones con los respectivos 

equipos? 

 

1.2. Recogida de RAEES: ¿confirma el 

Gobierno municipal que diariamente sale 

1 camión con su equipo? 

 

1.3. ¿Recogida en la zona de máxima 

concentración hostelera de contenedores 

de orgánico-inorgánico con llave? 

 

1.4. ¿Recogida separada de residuos 

procedentes de la poda en parcelas 

privadas? 

 

1.5. Servicio de compostaje casero. 

 

1.6. Servicio de compostaje comunitario. 

 

 

1.7. Recogida selectiva de materia 

orgánica de acceso voluntario y 
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restrinxido en contedores con 

pechadura. 

 

1.8. Campañas de educación e 

sensibilización. 

 

2. No caso de que non se estean a 

executar estas tarefas: aplicou o 

Goberno local algún tipo de desconto na 

factura ou penalidade á concesionaria? 

 

3. Estase a implementar o control de 

calidade sistemático previsto nos 

pregos? Con que resultados na 

facturación da concesionaria? 

 

Novena. Pregunta de resposta escrita 

sobre recusación do maxistrado Luís 

Villares solicitada pola concelleira de 

Deportes. 

 

1. Respalda a alcaldesa Inés Rey a 

solicitude de recusación do maxistrado 

Luís Villares formulada pola súa 

concelleira de Deportes? 

 

2. Era coñecedora a alcaldesa Inés Rey 

de que a concelleira de Deportes ía 

solicitar tal recusación? 

 

3. Consultou a concelleira de Deportes á 

alcaldesa Inés Rey antes de solicitar a 

recusación do maxistrado? 

 

4. Cre a alcaldesa Inés Rey que o 

maxistrado Luís Villares debe ser 

recusado neste caso? 

 

Décima. Pregunta de resposta escrita 

sobre Cidade das TIC. 

 

1. Realizou o Goberno municipal algún 

estudo sobre o impacto que a Cidade 

das TIC terá na mobilidade da Coruña e 

na súa área metropolitana? 

 

2. Realizou o Goberno municipal algún 

estudo sobre as necesidades de vivenda 

restringido en contenedores con 

cerradura. 

 

1.8. Campañas de educación y 

sensibilización. 

 

2. En caso de que no se estén ejecutando 

estas tareas: ¿aplicó el Gobierno local 

algún tipo de descuento en la factura o 

penalidad a la concesionaria? 

 

3. ¿Se está implementando el control de 

calidad sistemático previsto en los 

pliegos? ¿Con qué resultados en la 

facturación de la concesionaria? 

 

Novena. Pregunta de respuesta escrita 

sobre recusación del magistrado Luís 

Villares solicitada por la concejala de 

Deportes. 

 

1. ¿Respalda la alcaldesa Inés Rey la 

solicitud de recusación del magistrado 

Luís Villares formulada por su concejala 

de Deportes? 

 

2. ¿Era conocedora la alcaldesa Inés Rey 

de que la concejala de Deportes iba a 

solicitar tal recusación? 

 

3. ¿Consultó la concejala de Deportes a 

la alcaldesa Inés Rey antes de solicitar la 

recusación del magistrado? 

 

4. ¿Cree la alcaldesa Inés Rey que el 

magistrado Luís Villares debe ser 

recusado en este caso? 

 

Décima. Pregunta de respuesta escrita 

sobre Ciudad de las TIC. 

 

1. ¿Realizó el Gobierno municipal algún 

estudio sobre el impacto que la Ciudad de 

las TIC tendrá en la movilidad de A 

Coruña y en su área metropolitana? 

 

2. ¿Realizó el Gobierno municipal algún 

estudio sobre las necesidades de vivienda 
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e o impacto na oferta actual que suporá 

a posta en marcha da Cidade das TIC? 

 

 

3. Realizou o Goberno municipal algún 

estudo sobre o incremento dos custos 

nos servizos públicos básicos (limpeza 

viaria, etc.) que suporá a Cidade das 

TIC? 

 

Décimo primeira. Pregunta de 

resposta escrita sobre Castro de 

Elviña. 

 

1. Por que incumpriu a alcaldesa o seu 

compromiso de dotar o Castro de Elviña 

dun centro de recepción de visitantes e 

un peche perimetral? 

 

2. Prevé a alcaldesa cumprir neste 

mandato eses dous compromisos? 

 

3. Que fixo a alcaldesa neste mandato 

para converter o Castro de Elviña no 

“gran parque cultural” da cidade da 

Coruña? 

 

Décimo segunda. Pregunta de 

resposta escrita sobre antiga 

residencia de oficiais na 

Comandancia de Obras. 

 

1. Cre a alcaldesa que a antiga 

residencia de oficiais da Comandancia 

de Obras debe ser derrubada? 

 

 

2. Que informes técnicos avalan ese 

posicionamento da alcaldesa? 

 

3. Como valora a alcaldesa as 

conclusións do estudo realizado polo 

catedrático Javier Estévez Cimadevilla e 

o profesor Félix Suárez Riestra? 

 

4. Que fixo a alcaldesa, dende que o 

Goberno municipal tomou coñecemento 

das conclusións dese estudo, para 

y el impacto en la oferta actual que 

supondrá la puesta en marcha de la 

Ciudad de las TIC? 

 

3. ¿Realizó el Gobierno municipal algún 

estudio sobre el incremento de los costes 

en los servicios públicos básicos 

(limpieza viaria, etc.) que supondrá la 

Ciudad de las TIC? 

 

Décimo primera. Pregunta de respuesta 

escrita sobre Castro de Elviña. 

 

 

1. ¿Por qué incumplió la alcaldesa su 

compromiso de dotar al Castro de Elviña 

de un centro de recepción de visitantes y 

un cierre perimetral? 

 

2. ¿Prevé la alcaldesa cumplir en este 

mandato esos dos compromisos? 

 

3. ¿Qué hizo la alcaldesa en este mandato 

para convertir el Castro de Elviña en el 

“gran parque cultural” de la ciudad de A 

Coruña? 

 

Décimo segunda. Pregunta de respuesta 

escrita sobre antigua residencia de 

oficiales en la Comandancia de Obras. 

 

 

1. ¿Cree la alcaldesa que la antigua 

residencia de oficiales de la 

Comandancia de Obras debe ser 

derribada? 

 

2. ¿Qué informes técnicos avalan ese 

posicionamiento de la alcaldesa? 

 

3. ¿Cómo valora la alcaldesa las 

conclusiones del estudio realizado por el 

catedrático Javier Estévez Cimadevilla y 

el profesor Félix Suárez Riestra? 

 

4. ¿Qué hizo la alcaldesa, desde que el 

Gobierno municipal tomó conocimiento 

de las conclusiones de ese estudio, para 
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impedir o deterioro do edificio? 

 

Décimo terceira. Pregunta de 

resposta escrita sobre bibliotecas 

municipais. 

 

Como xustifica a alcaldesa a súa demora 

na constitución da comisión especial 

acordada no Pleno para procurar unha 

solución definitiva ó problema das 

bibliotecas? 

 

Décimo cuarta. Pregunta de resposta 

escrita sobre Axenda Urbana da 

Coruña. 

 

Como xustifica a alcaldesa a súa demora 

na constitución da comisión especial 

acordada no Pleno para reencamiñar a 

Axenda Urbana da Coruña 2030? 

 

Décimo quinta. Pregunta de resposta 

escrita sobre vivendas da Sareb na 

cidade. 

 

1. Coñece o Goberno municipal cantas 

propiedades inmobiliarias, de calquera 

tipo, ten a Sareb na Coruña? En caso 

afirmativo, cantas son? 

 

 

2. Que xestións fixo o Goberno 

municipal coa Sareb para poñer ao 

servizo do dereito á vivenda estas 

propiedades? 

 

3. Por que este goberno municipal segue 

sen incorporar ao parque municipal 

ningunha vivenda da Sareb? 

 

4. Confía a alcaldesa en incorporar ao 

parque municipal algunha vivenda da 

Sareb antes de que remate o mandato? 

 

Décimo sexta. Pregunta de resposta 

escrita sobre estado de mantemento 

de zona da cidade denominada 

“Sector 7” en Someso. 

impedir el deterioro del edificio? 

 

Decimotercera. Pregunta de respuesta 

escrita sobre bibliotecas municipales. 

 

 

¿Cómo justifica la alcaldesa su demora 

en la constitución de la comisión especial 

acordada en el Pleno para procurar una 

solución definitiva al problema de las 

bibliotecas? 

 

Decimocuarta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre Agenda Urbana de A 

Coruña. 

 

¿Cómo justifica la alcaldesa su demora 

en la constitución de la comisión especial 

acordada en el Pleno para reencaminar 

la Agenda Urbana de A Coruña 2030? 

 

Decimoquinta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre viviendas de la Sareb en la 

ciudad. 

 

1. ¿Conoce el Gobierno municipal 

cuántas propiedades inmobiliarias, de 

cualquier tipo, tiene la Sareb en A 

Coruña? En caso afirmativo, ¿cuántas 

son? 

 

2. ¿Qué gestiones hizo el Gobierno 

municipal con la Sareb para poner al 

servicio del derecho a la vivienda estas 

propiedades? 

 

3. ¿Por qué este gobierno municipal 

sigue sin incorporar al parque municipal 

ninguna vivienda de la Sareb? 

 

4. ¿Confía la alcaldesa en incorporar al 

parque municipal alguna vivienda de la 

Sareb antes de que finalice el mandato? 

 

Decimosexta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre estado de mantenimiento de 

zona de la ciudad denominada “Sector 

7” en Someso. 
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1. Que está a facer o Goberno municipal 

para obrigar a executar todos os acordos 

da XGL de maio de 2021? 

 

2. En que medida o Goberno municipal 

está a atender as demandas de 

mantemento e seguridade que reclaman 

os veciños do sector 7? 

 

Décimo sétima. Pregunta de resposta 

escrita sobre zonas verdes. 

 

1. Que postos da RPT adscritos á 

Sección de Parques e Xardíns están 

actualmente cubertos e en activo? 

 

2. Quen se encarga da supervisión dos 

contratos de mantemento de zonas 

verdes? 

 

3. Quen se encarga da inspección das 

zonas verdes? 

 

4. Quen se encarga do control de 

calidade na prestación do servizo de 

mantemento de parques e xardíns? 

 

5. Quen se encarga do control da 

execución da bolsa de traballos de 

medición e mellora? 

 

PREGUNTAS DE RESPOSTA 

ESCRITA PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DO 

PARTIDO POPULAR 

 

Primeira. Pregunta de resposta 

escrita sobre albergue de peregrinos. 

 

Que decisión vai tomar o Goberno 

municipal, á vista do citado informe, 

sobre a demolición ou rehabilitación do 

edificio? 

 

Segunda. Pregunta de resposta escrita 

sobre convenios nominativos para as 

entidades deportivas. 

 

1. ¿Qué está haciendo el Gobierno 

municipal para obligar a ejecutar todos 

los acuerdos de la JGL de mayo de 2021? 

 

2. ¿En qué medida el Gobierno municipal 

está atendiendo las demandas de 

mantenimiento y seguridad que reclaman 

los vecinos del sector 7? 

 

Décimo séptima. Pregunta de respuesta 

escrita sobre zonas verdes. 

 

1. ¿Qué puestos de la RPT adscritos a la 

Sección de Parques y Jardines están 

actualmente cubiertos y en activo? 

 

2. ¿Quién se encarga de la supervisión de 

los contratos de mantenimiento de zonas 

verdes? 

 

3. ¿Quién se encarga de la inspección de 

las zonas verdes? 

 

4. ¿Quién se encarga del control de 

calidad en la prestación del servicio de 

mantenimiento de parques y jardines? 

 

5. ¿Quién se encarga del control de la 

ejecución de la bolsa de trabajos de 

medición y mejora? 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA 

ESCRITA PRESENTADAS POR EL 

GRUPO MUNICIPAL DEL PARTIDO 

POPULAR 

 

Primera. Pregunta de respuesta escrita 

sobre albergue de peregrinos. 

 

¿Qué decisión va a tomar el Gobierno 

municipal, a la vista del citado informe, 

sobre la demolición o rehabilitación del 

edificio? 

 

Segunda. Pregunta de respuesta escrita 

sobre convenios nominativos para las 

entidades deportivas. 
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1. Que criterios aplicará o Goberno de 

Inés Rey nos convenios nominativos, 

para as entidades deportivas, nos 

próximos orzamentos municipais do ano 

2023? 

 

2. Cales son eses criterios? 

 

Terceira. Pregunta de resposta escrita 

sobre copia do proxecto da rúa Emilia 

Pardo Bazán. 

 

Cal é o motivo polo que non recibimos a 

citada documentación ata o día da 

data? 

 

Cuarta. Pregunta de resposta escrita 

sobre instalacións deportivas no 

barrio de As Roseiras. 

 

En que fase administrativa se atopan as 

instalacións deportivas no barrio das 

Roseiras, reflectidas no orzamento 

municipal? 

 

Quinta. Pregunta de resposta escrita 

sobre investimentos a nivel deportivo. 

 

Que plan de investimentos ten pensado 

realizar o Goberno de Inés Rey a nivel 

deportivo nos próximos orzamentos 

municipais? 

 

Sexta. Pregunta de resposta escrita 

sobre obras da rúa Emilia Pardo 

Bazán. 

 

1. Con quen foi acordada a actuación 

para realizar nesta rúa? 

 

2. Realizouse licitación dos traballos 

para realizar? 

 

3. Cal foi o mecanismo de adxudicación 

destas obras? 

 

4. Cal é a empresa adxudicataria das 

 

1. ¿Qué criterios aplicará el Gobierno de 

Inés Rey en los convenios nominativos, 

para las entidades deportivas, en los 

próximos presupuestos municipales del 

año 2023? 

 

2. ¿Cuáles son esos criterios? 

 

Tercera. Pregunta de respuesta escrita 

sobre copia del proyecto de la calle 

Emilia Pardo Bazán. 

 

¿Cuál es el motivo por el que no hemos 

recibido la citada documentación hasta el 

día de la fecha? 

 

Cuarta. Pregunta de respuesta escrita 

sobre instalaciones deportivas en el 

barrio de As Roseiras. 

 

¿En qué fase administrativa se encuentra 

las instalaciones deportivas en el barrio de 

Los Rosales, reflejadas en el presupuesto 

municipal? 

 

Quinta. Pregunta de respuesta escrita 

sobre inversiones a nivel deportivo. 

 

¿Qué plan de inversiones tiene pensado 

realizar el Gobierno de Inés Rey a nivel 

deportivo en los próximos presupuestos 

municipales? 

 

Sexta. Pregunta de respuesta escrita 

sobre obras de la calle Emilia Pardo 

Bazán. 

 

1. ¿Con quién ha sido consensuada la 

actuación a realizar en esta calle? 

 

2. ¿Se ha realizado licitación de los 

trabajos a realizar? 

 

3. ¿Cuál ha sido el mecanismo de 

adjudicación de estas obras? 

 

4. ¿Cuál es la empresa adjudicataria de las 
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obras? 

 

5. Cal é o custo das obras que o 

Goberno municipal decidiu executar 

nesa rúa? 

 

6. Solicitamos copia das medicións e 

orzamento que ha servizo de 

adxudicación das citadas obras. 

 

Sétima. Pregunta de resposta escrita 

sobre pista de chave de San Cristovo. 

 

1. Que actuación vai realizar na pista 

de chave de San Cristobo? 

 

2. Cal é o custo do proxecto? 

 

3. En que consiste o proxecto? 

Descrición do mesmo. 

 

4. Cal é a empresa adxudicataria? 

 

Oitava. Pregunta de resposta escrita 

sobre empregados das bibliotecas. 

 

Cando pensa o Goberno municipal 

constituír e reunir dita comisión? 

 

Novena. Pregunta de resposta escrita 

sobre “saíntes” na beirarrúa da rúa 

Maxistrado Manuel Artime. 

 

1. Cal é a finalidade dos saíntes que o 

Goberno municipal realizou na 

beirarrúa da rúa Maxistrado Manuel 

Artime? 

 

2. Canto custou esta obra? 

 

3. Solicitaron os veciños da zona a 

realización destes “saíntes”? 

 

4. Cantas prazas de aparcamento 

elimináronse con esta obra? 

 

5. Trasladáronse contedores de lugar 

por esta obra? 

obras? 

 

5. ¿Cuál es el coste de las obras que el 

Gobierno municipal ha decidido ejecutar 

en esa calle? 

 

6. Solicitamos copia de las mediciones y 

presupuesto que ha servido de 

adjudicación de las citadas obras. 

 

Séptima. Pregunta de respuesta escrita 

sobre pista de llave de San Cristovo. 

 

1. ¿Qué actuación se va a realizar en la 

pista de chave de San Cristóbal? 

 

2. ¿Cuál es el coste del proyecto? 

 

3. ¿En qué consiste el proyecto? 

Descripción del mismo. 

 

4. ¿Cuál es la empresa adjudicataria? 

 

Octava. Pregunta de respuesta escrita 

sobre empleados de las bibliotecas. 

 

¿Cuándo piensa el Gobierno municipal 

constituir y reunir dicha comisión? 

 

Novena. Pregunta de respuesta escrita 

sobre “salientes” en la acera de la calle 

Magistrado Manuel Artime. 

 

1. ¿Cuál es la finalidad de los salientes 

que el Gobierno municipal ha realizado 

en la acera de la calle Magistrado Manuel 

Artime? 

 

2. ¿Cuánto ha costado esta obra? 

 

3. ¿Han solicitado los vecinos de la zona 

la realización de estos “salientes”? 

 

4. ¿Cuántas plazas de aparcamiento se 

han eliminado con esta obra? 

 

5. ¿Se han trasladado contenedores de 

lugar por esta obra? 
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Décima. Pregunta de resposta escrita 

sobre instalacións deportivas no 

barrio de Feáns. 

 

En que situación se atopa o proxecto 

das pistas municipais de atletismo e os 

campos de fútbol de Feáns que 

prometeu a alcaldesa? 

 

Décimo primeira. Pregunta de 

resposta escrita sobre complexo 

deportivo de San Diego. 

 

Que plan ten o Goberno de Inés Rey 

para iniciar a contratación da 

concesión caducada do complexo 

deportivo de San Diego? 

 

Décimo segunda. Pregunta de 

resposta escrita sobre campo de golf 

da Torre. 

 

Que plan ten o Goberno de Inés Rey 

para iniciar a contratación da 

concesión caducada do campo de golf 

da Torre? 

 

Décimo terceira. Pregunta de 

resposta escrita sobre concesións 

municipais. 

 

1. Cales son as 250 concesións que o 

Goberno municipal atopou en situación 

irregular en xuño de 2019? 

 

2. Desde que data están nesta 

situación? 

 

3. A día de hoxe, cantas concesións 

municipais están en situación irregular? 

Cales? 

 

4. A canto ascende a débeda da 

concesión do matadoiro? 

 

Décimo cuarta. Pregunta de resposta 

escrita sobre servizos municipais. 

 

Décima. Pregunta de respuesta escrita 

sobre instalaciones deportivas en el 

barrio de Feáns. 

 

¿En qué situación se encuentra el 

proyecto de las pistas municipales de 

atletismo y los campos de fútbol de Feáns 

que prometió la alcaldesa? 

 

Décimo primera. Pregunta de respuesta 

escrita sobre complejo deportivo de San 

Diego. 

 

¿Qué plan tiene el Gobierno de Inés Rey 

para iniciar la contratación de la 

concesión caducada del complejo 

deportivo de San Diego? 

 

Décimo segunda. Pregunta de respuesta 

escrita sobre campo de golf de A Torre. 

 

 

¿Qué plan tiene el Gobierno de Inés Rey 

para iniciar la contratación de la 

concesión caducada del campo de golf de 

A Torre? 

 

Décimo tercera. Pregunta de respuesta 

escrita sobre concesiones municipales. 

 

 

1. ¿Cuáles son las 250 concesiones que el 

Gobierno municipal se encontró en 

situación irregular en junio de 2019? 

 

2. ¿Desde qué fecha están en esta 

situación? 

 

3. A día de hoy, ¿cuántas concesiones 

municipales están en situación irregular? 

¿Cuáles? 

 

4. ¿A cuánto asciende la deuda de la 

concesión del matadero? 

 

Décimo cuarta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre servicios municipales. 
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1. A data de hoxe que servizos 

municipais están a prestarse sen 

contrato? 

 

2. Cales? 

 

Décimo quinta. Pregunta de resposta 

escrita sobre instalacións deportivas 

vinculadas a fondos europeos. 

 

Que axuda solicitou o Goberno de Inés 

Rey vinculado a instalacións deportivas, 

reforma ou nova construción, 

vinculados a fondos europeos? 

 

Décimo sexta. Pregunta de resposta 

escrita sobre biblioteca municipal de 

Novo Mesoiro. 

 

1. Existe partida orzamentaria para a 

súa execución no ano 2022? 

 

2. Existiu algunha partida nos outros 

orzamentos municipais vinculada a este 

concepto? 

 

3. Que custo ten o proxecto da 

biblioteca? 

 

4. En que fase se atopa este proxecto? 

 

 

5. Licitouse a súa execución? 

 

Décimo sétima. Pregunta de resposta 

escrita sobre pista de patinaxe de 

Novo Mesoiro. 

 

1. Cando se iniciou a obra da pista de 

patinaxe do barrio de Novo Mesoiro? 

 

2. Cal é o prazo de execución da obra? 

 

 

3. Que custo ten esta obra? 

 

4. Cando se ten previsto finalizar a 

 

1. A fecha de hoy ¿qué servicios 

municipales se están prestando sin 

contrato? 

 

2. ¿Cuáles? 

 

Décimo quinta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre instalaciones deportivas 

vinculadas a fondos europeos. 

 

¿Qué ayuda ha solicitado el Gobierno de 

Inés Rey vinculado a instalaciones 

deportivas, reforma o nueva construcción, 

vinculados a fondos europeos? 

 

Décimo sexta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre biblioteca municipal de 

Novo Mesoiro. 

 

1. ¿Existe partida presupuestaria para su 

ejecución en el año 2022? 

 

2. ¿Existió alguna partida en los otros 

presupuestos municipales vinculada a este 

concepto? 

 

3. ¿Qué coste tiene el proyecto de la 

biblioteca? 

 

4. ¿En qué fase se encuentra este 

proyecto? 

 

5. ¿Se ha licitado su ejecución? 

 

Décimo séptima. Pregunta de respuesta 

escrita sobre pista de patinaje de Novo 

Mesoiro. 

 

1. ¿Cuándo se inició la obra de la pista de 

patinaje del barrio de Novo Mesoiro? 

 

2. ¿Cuál es el plazo de ejecución de la 

obra? 

 

3. ¿Qué coste tiene esta obra? 

 

4. ¿Cuándo se tiene previsto finalizar la 



 

314 

obra? 

 

Décimo oitava. Pregunta de resposta 

escrita sobre pista deportiva do 

barrio de Bens. 

 

1. Que actuación realizaron na pista 

deportiva do barrio de Bens? 

 

2. Cal é o custo da actuación realizada 

ou a realizar? 

 

Décimo novena. Pregunta de resposta 

escrita sobre o Arquivo Histórico. 

 

1. Que medidas pensa tomar a 

concelleira de cultura para solucionar o 

problema do Arquivo Histórico da 

cidade? 

 

2. Cando pensa dotar ao Arquivo do 

espazo e persoal técnico necesario para 

realizar a súa función? 

 

3. Cando ten previsto o Concello 

cumprir coas súas obrigacións legais e 

normalizar as transferencias de 

documentación ao Arquivo? 

 

 

Vixésima. Pregunta de resposta 

escrita sobre a Banda Municipal de 

Música. 

 

1. Para cando está previsto o 

nomeamento dun novo director e do 

subdirector? 

 

2. Iniciouse xa o proceso de selección? 

 

 

3. Cantos candidatos se presentaron? 

 

4. Cando está prevista a toma de 

posesión? 

 

5. Cal é o motivo do atraso reiterado 

neste proceso? 

obra? 

 

Décimo octava. Pregunta de respuesta 

escrita sobre pista deportiva del barrio de 

Bens. 

 

1. ¿Qué actuación han realizado en la 

pista deportiva del barrio de Bens? 

 

2. ¿Cuál es el coste de la actuación 

realizada o a realizar? 

 

Décimo novena. Pregunta de respuesta 

escrita sobre el Archivo Histórico. 

 

1. ¿Qué medidas piensa tomar la 

concejala de cultura para solucionar el 

problema del Archivo Histórico de la 

ciudad? 

 

2. ¿Cuándo piensa dotar al Archivo del 

espacio y personal técnico necesario para 

realizar su función? 

 

3. ¿Cuándo tiene previsto el 

Ayuntamiento cumplir con sus 

obligaciones legales y normalizar las 

transferencias de documentación al 

Archivo? 

 

Vigésima. Pregunta de respuesta escrita 

sobre la Banda Municipal de Música. 

 

 

1. ¿Para cuándo está previsto el 

nombramiento de un nuevo director y del 

subdirector? 

 

2. ¿Se ha iniciado ya el proceso de 

selección? 

 

3. ¿Cuántos candidatos se presentaron? 

 

4. ¿Cuándo está prevista la toma de 

posesión? 

 

5. ¿Cuál es el motivo del retraso reiterado 

en este proceso? 
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6. Cantas prazas vacantes da BMM 

pensan cubrir e cando? 

 

Vixésimo primeira. Pregunta de 

resposta escrita sobre 

traballadores/as das bibliotecas 

municipais. 

 

Cando pensa o Goberno municipal 

constituír e reunir dita comisión? 

 

Vixésimo segunda. Pregunta de 

resposta escrita sobre bibliotecas 

municipais. 

 

1. Cando ten previsto o Goberno 

municipal solucionar as pingueiras e 

humidades da biblioteca Castrillón e o 

seu sistema de climatización? 

 

2. Cando pensa o Goberno municipal 

arranxar as filtracións e pingueiras na 

biblioteca das Roseiras e do Fórum 

Metropolitano? 

 

3. Cando ten previsto o Goberno 

municipal proceder a adaptar á 

normativa as instalacións eléctricas das 

bibliotecas? 

 

4. Cando pensa o Goberno municipal 

realizar a adaptación á normativa de 

accesibilidade? 

 

Vixésimo terceira. Pregunta de 

resposta escrita sobre museos. 

 

1. Cantos visitantes tivo a Domus e o 

Acuario do 1 de xaneiro ao 10 de 

novembro de 2022? 

 

2. Que diferenza hai co mesmo período 

do ano 2019? 

 

Vixésimo cuarta. Pregunta de 

resposta escrita sobre a Orquestra 

Sinfónica de Galicia. 

 

6. ¿Cuántas plazas vacantes de la BMM 

piensan cubrir y cuándo? 

 

Vigésimo primera. Pregunta de 

respuesta escrita sobre trabajadores/as 

de las bibliotecas municipales. 

 

 

¿Cuándo piensa el Gobierno municipal 

constituir y reunir dicha comisión? 

 

Vigésimo segunda. Pregunta de 

respuesta escrita sobre bibliotecas 

municipales. 

 

1. ¿Cuándo tiene previsto el Gobierno 

municipal solucionar las goteras y 

humedades de la biblioteca Castrillón y su 

sistema de climatización? 

 

2. ¿Cuándo piensa el Gobierno municipal 

arreglar las filtraciones y goteras en la 

biblioteca de Los Rosales y del Fórum 

Metropolitano? 

 

3. ¿Cuándo tiene previsto el Gobierno 

municipal proceder a adaptar a la 

normativa las instalaciones eléctricas de 

las bibliotecas? 

 

4. ¿Cuándo piensa el Gobierno municipal 

realizar la adaptación a la normativa de 

accesibilidad? 

 

Vigésimo tercera. Pregunta de respuesta 

escrita sobre museos. 

 

1. ¿Cuántos visitantes ha tenido la Domus 

y el Acuario del 1 de enero al 10 de 

noviembre de 2022? 

 

2. ¿Qué diferencia hay con el mismo 

período del año 2019? 

 

Vigésimo cuarta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre la Orquesta Sinfónica de 

Galicia. 
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1. Cando está prevista a incorporación 

do novo director a este posto? 

 

2. Quen forma o comité artístico que o 

propuxo e cada canto tempo se renova o 

devandito comité? 

 

3. Quen propón, elixe e nomea o 

devandito comité? 

 

Vixésimo quinta. Pregunta de 

resposta escrita sobre programación 

das festas do Nadal. 

 

1. Ten o Concello previsto instalar pista 

de patinaxe sobre xeo durante as datas 

do Nadal? 

 

2. En caso afirmativo en que 

localización? 

 

3. Cal é a programación de festas e 

cultural prevista para o Nadal 2022? 

 

 

Vixésimo sexta. Pregunta de resposta 

escrita sobre controis arqueolóxicos. 

 

1. Cantos controis arqueolóxicos 

fixéronse en obras e en solares da 

cidade? 

 

2. Cantas pezas localizáronse, 

rexistraron e avaliaron no ano 2022? 

 

3. Onde están depositadas? 

 

Vixésimo sétima. Pregunta de 

resposta escrita sobre bens culturais e 

artísticos. 

 

1. Existe un rexistro de bens culturais e 

artísticos do Concello? 

 

2. Onde se pode consultar? 

 

Vixésimo oitava. Pregunta de 

 

1. ¿Cuándo está prevista la incorporación 

del nuevo director a este puesto? 

 

2. ¿Quién forma el comité artístico que lo 

propuso y cada cuánto tiempo se renueva 

dicho comité? 

 

3. ¿Quién propone, elige y nombra dicho 

comité? 

 

Vigésimo quinta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre programación de las fiestas 

navideñas. 

 

1. ¿Tiene el Ayuntamiento previsto 

instalar pista de patinaje sobre hielo 

durante las fechas navideñas? 

 

2. En caso afirmativo ¿en qué ubicación? 

 

 

3. ¿Cuál es la programación de fiestas y 

cultural prevista para las Navidades 

2022? 

 

Vigésimo sexta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre controles arqueológicos. 

 

1. ¿Cuántos controles arqueológicos se 

hicieron en obras y en solares de la 

ciudad? 

 

2. ¿Cuántas piezas se localizaron, 

registraron y evaluaron en el año 2022? 

 

3. ¿Dónde están depositadas? 

 

Vigésimo séptima. Pregunta de respuesta 

escrita sobre bienes culturales y 

artísticos. 

 

1. ¿Existe un registro de bienes culturales 

y artísticos del Ayuntamiento? 

 

2. ¿Dónde se puede consultar? 

 

Vigésimo octava. Pregunta de respuesta 
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resposta escrita sobre gravados de 

Pablo Picasso. 

 

1. Onde se atopaban depositadas e 

gardadas estas obras? 

 

2. Como chegaron a formar parte do 

patrimonio municipal e en que data? 

 

Vixésimo novena. Pregunta de 

resposta escrita sobre escavacións no 

Castro de Elviña. 

 

Cantos recursos económicos 

destináronse ás escavacións do Castro 

de Elviña no que vai de ano 2022? 

 

Trixésima. Pregunta de resposta 

escrita sobre rúa Río Monelos. 

 

1. Cantas prazas de aparcamento vanse 

suprimir no segundo tramo de Alcalde 

Marchesi afectado polas obras? 

 

2. Vanse respectar as prazas de 

residentes da rúa Río Monelos situados 

en ambos os lados da mesma, como dixo 

a alcaldesa? 

 

3. Se non se van suprimir as prazas de 

residentes na rúa río Monelos, 

modificouse o proxecto debido á 

presión veciñal? 

 

Trixésimo primeira. Pregunta de 

resposta escrita sobre convenios 

nominativos de concesión directa área 

de Cultura. 

 

Cantos convenios nominativos de 

concesión directa da área de cultura, 

correspondentes ao orzamento 2022, 

están asinados e importe dos mesmos? 

 

Trixésimo segunda. Pregunta de 

resposta escrita sobre praza director 

do Teatro Colón. 

 

escrita sobre grabados de Pablo Picasso. 

 

 

1. ¿Dónde se encontraban depositadas y 

guardadas estas obras? 

 

2. ¿Cómo llegaron a formar parte del 

patrimonio municipal y en qué fecha? 

 

Vigésimo novena. Pregunta de respuesta 

escrita sobre excavaciones en el Castro 

de Elviña. 

 

¿Cuántos recursos económicos se 

destinaron a las excavaciones del Castro 

de Elviña en lo que va de año 2022? 

 

Trigésima. Pregunta de respuesta escrita 

sobre calle Río Monelos. 

 

1. ¿Cuántas plazas de aparcamiento se 

van a suprimir en el segundo tramo de 

Alcalde Marchesi afectado por las obras? 

 

2. ¿Se van a respetar las plazas de 

residentes de la calle Río Monelos 

situados en ambos lados de la misma, 

como dijo la alcaldesa? 

 

3. Si no se van a suprimir las plazas de 

residentes en la calle río Monelos ¿se ha 

modificado el proyecto debido a la 

presión vecinal? 

 

Trigésimo primera. Pregunta de 

respuesta escrita sobre convenios 

nominativos de concesión directa área 

de Cultura. 

 

¿Cuántos convenios nominativos de 

concesión directa del área de cultura, 

correspondientes al presupuesto 2022, 

están firmados e importe de los mismos? 

 

Trigésimo segunda. Pregunta de 

respuesta escrita sobre plaza director del 

Teatro Colón. 
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1. Cando pensa Inés Rey, responsable 

de cultura do Concello, convocar e 

cubrir dita praza? 

 

2. Cal é o motivo de levar máis de ano e 

medio sen cubrir a praza do Teatro 

Colón? 

 

Trixésimo terceira. Pregunta de 

resposta escrita sobre bonos ao sector 

cultural. 

 

Ten previsto o Concello algún tipo de 

axuda ao sector cultural, algún bono 

cultural para o ano 2022 campaña de 

Nadal ou ano 2023? 

 

Trixésimo cuarta. Pregunta de 

resposta escrita sobre edificio 

municipal en Xuxán. 

 

1. Cando ten previsto o Goberno 

municipal que comece esta obra? 

 

2. Que trámites quedan pendentes por 

realizar, dado o atraso acumulado, 

para que esas obras comecen? 

 

Trixésimo quinta. Pregunta de 

resposta escrita sobre bolsas USA. 

 

1. Cal é o estado de tramitación do 

citado contrato? 

 

2. Cantas empresas presentáronse, a 

día de hoxe, na tramitación deste 

contrato? 

 

Trixésimo sexta. Pregunta de resposta 

escrita sobre pista polideportiva na 

Zapateira. 

 

1. É coñecedor o Goberno municipal da 

problemática que se está producindo 

con motivo da utilización desta pista 

polideportiva? Que actuacións 

realizou? 

 

1. ¿Cuándo piensa Inés Rey, responsable 

de cultura del Ayuntamiento, convocar y 

cubrir dicha plaza? 

 

2. ¿Cuál es el motivo de llevar más de año 

y medio sin cubrir la plaza del Teatro 

Colón? 

 

Trigésimo tercera. Pregunta de 

respuesta escrita sobre bonos al sector 

cultural. 

 

¿Tiene previsto el Ayuntamiento algún 

tipo de ayuda al sector cultural, algún 

bono cultural para el año 2022 campaña 

de Navidad o año 2023? 

 

Trigésimo cuarta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre edificio municipal en 

Xuxán. 

 

1. ¿Cuándo tiene previsto el Gobierno 

municipal que comience esta obra? 

 

2. ¿Qué trámites quedan pendientes por 

realizar, dado el retraso acumulado, para 

que esas obras comiencen? 

 

Trigésimo quinta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre becas USA. 

 

1. ¿Cuál es el estado de tramitación del 

citado contrato? 

 

2. ¿Cuántas empresas se han presentado, a 

día de hoy, en la tramitación de este 

contrato? 

 

Trigésimo sexta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre pista polideportiva en A 

Zapateira. 

 

1. ¿Es conocedor el Gobierno municipal 

de la problemática que se está 

produciendo con motivo de la utilización 

de esta pista polideportiva? ¿Qué 

actuaciones ha realizado? 
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2. Tivéronse en conta as 

recomendacións realizadas polos 

técnicos do Servizo de Deportes? 

 

Trixésimo sétima. Pregunta de 

resposta oral sobre REIM. 

 

Pensa a Concellería de Educación 

reincorporar á REIM á EEI Carmen 

Cervigón? 

 

Trixésimo oitava. Pregunta de 

resposta oral sobre Campacoles. 

 

Pode explicar o SME o descenso de 

1543 escolares que deixaron de 

participar no Campacoles 2022, 

respecto ao do 2021? 

 

Trixésimo novena. Pregunta de 

resposta oral sobre Alvedro. 

 

1. Sentouse a alcaldesa coa do Goberno 

local coa ministra de Transportes, 

Mobilidade e Axenda Urbana para 

coñecer o proxecto de ampliación e a 

terminal de Alvedro? En caso 

afirmativo, coñece que prazos manexa o 

Goberno central para iniciar a súa 

execución e cales para a súa execución 

material? cales serían? Coñece o 

orzamento que manexa o Goberno 

central para tal fin? cal sería? 

 

2. Sendo coñecedora das obras que 

implica, relacionadas na exposición, 

coñece que prazos manexa o Goberno 

central para iniciar a súa execución e 

cales para a súa execución material? 

cales serían? Coñece o orzamento que 

manexa o Goberno central para tal fin? 

cal sería? 

 

3. Sendo coñecedora da liberación do 

espazo aéreo e do traslado da operativa 

necesario para realizar a ampliación da 

terminal, coñece que prazos manexa o 

Goberno central para iniciar a súa 

2. ¿Se han tenido en cuenta las 

recomendaciones realizadas por los 

técnicos del Servicio de Deportes? 

 

Trigésimo séptima. Pregunta de 

respuesta oral sobre REIM. 

 

¿Piensa la Concejalía de Educación 

reincorporar a la REIM a la EEI Carmen 

Cervigón? 

 

Trigésimo octava. Pregunta de respuesta 

oral sobre Campacoles. 

 

¿Puede explicar el SME el descenso de 

1543 escolares que dejaron de participar 

en el Campacoles 2022, respecto al del 

2021? 

 

Trigésimo novena. Pregunta de 

respuesta oral sobre Alvedro. 

 

1. ¿Se ha sentado la alcaldesa con la del 

Gobierno local con la ministra de 

Transportes, Movilidad y Agenda Urbana 

para conocer el proyecto de ampliación e 

la terminal de Alvedro? En caso 

afirmativo, ¿conoce qué plazos maneja el 

Gobierno central para iniciar su ejecución 

y cuáles para su ejecución material? 

¿cuáles serían? ¿Conoce el presupuesto 

que maneja el Gobierno central para tal 

fin? ¿cuál sería? 

 

2. Siendo conocedora de las obras que 

implica, relacionadas en la exposición, 

¿conoce qué plazos maneja el Gobierno 

central para iniciar su ejecución y cuáles 

para su ejecución material? ¿cuáles 

serían? ¿Conoce el presupuesto que 

maneja el Gobierno central para tal fin? 

¿cuál sería? 

 

3. Siendo conocedora de la liberación del 

espacio aéreo y del traslado de la 

operativa necesario para realizar la 

ampliación de la terminal, ¿conoce qué 

plazos maneja el Gobierno central para 



 

320 

execución e cales para a súa execución 

material? cales serían? Coñece o 

orzamento que manexa o Goberno 

central para tal fin? cal sería? 

 

4. No caso de Salvamento Marítimo, 

coñece se o Goberno central está a 

traballar con esta entidade pública 

empresarial para que amplíe a súa 

base, equipo humano e material no 

aeroporto nun futuro? En caso 

afirmativo, en que consistiría? 

 

5. Que actuacións vai emprender o 

Goberno local para que a dirección do 

aeroporto habilite un segundo filtro en 

Alvedro, co que poder evitar 

aglomeracións innecesarias de usuarios 

e atrasos na saída dos voos? 

 

Cuadraxésima. Pregunta de resposta 

oral sobre mantemento dos CEIP, 

CEE, e EIM. 

 

Que empresa ou empresas son as 

responsables do servizo das obras e 

mantemento dos CEIP, CEE e EIM no 

Concello, desde o ano 2029 ata o 

actual? 

 

Cuadraxésimo primeira. Pregunta de 

resposta oral sobre programas 

educativos. 

 

A que é debido este descenso? 

 

Cuadraxésimo segunda. Pregunta de 

resposta oral sobre “Mostra de 

Teatro e Monólogos”. 

 

1. Dada esta participación, era 

necesario un contrato por este servizo? 

 

2. Canto foi o custo deste contrato? 

 

3. A que empresa se lle adxudicou? 

 

Cuadraxésimo terceira. Pregunta de 

iniciar su ejecución y cuáles para su 

ejecución material? ¿cuáles serían? 

¿Conoce el presupuesto que maneja el 

Gobierno central para tal fin? ¿cuál sería? 

 

4. En el caso de Salvamento Marítimo, 

¿conoce si el Gobierno central está 

trabajando con esta entidad pública 

empresarial para que amplíe su base, 

equipo humano y material en el 

aeropuerto en un futuro? En caso 

afirmativo, ¿en qué consistiría? 

 

5. ¿Qué actuaciones va a emprender el 

Gobierno local para que la dirección del 

aeropuerto habilite un segundo filtro en 

Alvedro, con el que poder evitar 

aglomeraciones innecesarias de usuarios y 

retrasos en la salida de los vuelos? 

 

Cuadragésima. Pregunta de respuesta 

oral sobre mantenimiento de los CEIP, 

CEE, y EIM. 

 

¿Qué empresa o empresas son las 

responsables del servicio de las obras y 

mantenimiento de los CEIP, CEE y EIM 

en el Ayuntamiento, desde el año 2029 

hasta el actual? 

 

Cuadragésimo primera. Pregunta de 

respuesta oral sobre programas 

educativos. 

 

¿A qué es debido este descenso? 

 

Cuadragésimo segunda. Pregunta de 

respuesta oral sobre “Muestra de Teatro 

y Monólogos”. 

 

1. Dada esta participación, ¿era necesario 

un contrato por este servicio? 

 

2. ¿Cuánto fue el coste de este contrato? 

 

3. ¿A qué empresa se le adjudicó? 

 

Cuadragésimo tercera. Pregunta de 
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resposta oral sobre execución obras 

de mantemento e reparación en 

centros escolares. 

 

De acordo coa Memoria de Xestión do 

2021, a que se debe a caída de 26 

puntos na execución do orzamento 

adxudicado a obras de mantemento e 

reparación no orzamento do 2021, 

respecto ao do 2019? 

 

Cuadraxésimo cuarta. Pregunta de 

resposta oral sobre reparación e 

melloras en centros escolares. 

 

Como explica a Concellería de 

Educación esta diferenza de 235.812 

euros entre estas dúas cantidades? 

 

Cuadraxésimo quinta. Pregunta de 

resposta oral sobre mercado de 

Durmideiras. 

 

1. Coñece a Concellería de Mercados 

esta situación? 

 

2. Co prezo da enerxía disparada, pensa 

tomar medidas para solucionalo? 

 

Presidencia 

 

Pasamos xa ós rogos orais comezando 

pola señora Faraldo.  

 

5º. Rogos. 

 

Rogos orais 

 

ROGOS ORAIS PRESENTADOS 

POLA CONCELLEIRA NON 

ADSCRITA Dª. ISABEL FARALDO 

CALVO 

 

Primeiro. Rogo oral sobre 

implantación de programa de 

información sobre as tarifas TUR na 

OMIC. 

  

respuesta oral sobre ejecución obras de 

mantenimiento y reparación en centros 

escolares. 

 

De acuerdo con la Memoria de Gestión 

del 2021, ¿a qué se debe la caída de 26 

puntos en la ejecución del presupuesto 

adjudicado a obras de mantenimiento y 

reparación en el presupuesto del 2021, 

respecto al del 2019? 

 

Cuadragésimo cuarta. Pregunta de 

respuesta oral sobre reparación y 

mejoras en centros escolares. 

 

¿Cómo explica la Concejalía de 

Educación esta diferencia de 235.812 

euros entre estas dos cantidades? 

 

Cuadragésimo quinta. Pregunta de 

respuesta oral sobre mercado de 

Durmideiras. 

 

1. ¿Conoce la Concejalía de Mercados 

esta situación? 

 

2. Con el precio de la energía disparada, 

¿piensa tomar medidas para solucionarlo? 

 

Presidencia 

 

Pasamos ya a los ruegos orales 

comenzando por la señora Faraldo.  

 

5º. Ruegos. 

 

Rogos orales. 

 

RUEGOS ORALES PRESENTADOS 

POR LA CONCEJALA NO ADSCRITA 

Dª. ISABEL FARALDO CALVO 

 

 

Primero. Ruego oral sobre implantación 

de programa de información sobre las 

tarifas TUR en la OMIC. 
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Señora Faraldo Calvo 

 

Grazas, señora alcaldesa. Sobre 

implantación do programa de 

información sobre as tarefas TUR na 

OMIC, na Oficina Municipal de 

Información ao Consumidor.  

 

O mercado da enerxía está revolto nos 

últimos tempos, presionado polos 

aumentos dos prezos da luz e sobre todo 

do gas polo conflito bélico entre Rusia e 

Ucraína. Miles de consumidores viven 

en alerta para ver como poden limitar as 

súas facturas, mais cara ó inverno. A 

tarefa do último recurso, TUR, é unha 

tarefa regulada para a que existe un 

bono social anunciado polo Goberno e 

non só para fogares vulnerables, senón 

para todos aqueles fogares cuxo 

consumo non exceda dos 50.000 kW 

hora, existindo ata catro tarefas TUR.  

 

 

Ante unha medida beneficiosa para 

moitos fogares da nosa cidade, pero que 

é unha grande descoñecida segundo a 

OCU, só un 20 % dos consumidores de 

gas están acollidos a esta tarifa de todos 

os que poderían facelo.  

 

Ás dezanove horas e catorce minutos 

saen do Salón de Sesións o señor Lage 

Tuñas e a señora Peñalosa López-Pin. 

 

 

Rogamos simplemente na Oficina 

Municipal de Información ás persoas 

consumidoras un programa específico 

de información desta medida, así como 

unha campaña de difusión municipal.  

 

Segundo. Rogo oral sobre a dotación 

de máquinas de limpeza para os 

barrios da cidade.  

 

Sobre a dotación de máquinas de 

limpeza para os barrios da cidade.  

Señora Faraldo Calvo 

 

Gracias, señora alcaldesa. Sobre 

implantación del programa de 

información sobre las tareas TUR en la 

OMIC, en la Oficina Municipal de 

Información al Consumidor.  

 

El mercado de la energía está revuelto en 

los últimos tiempos, presionado por los 

aumentos de los precios de la luz y sobre 

todo del gas por el conflicto bélico entre 

Rusia y Ucrania. Miles de consumidores 

viven en alerta para ver cómo pueden 

limitar sus facturas, más hacia el 

invierno. La tarifa del último recurso, 

TUR, es una tarifa regulada para la que 

existe un bono social anunciado por el 

Gobierno y no solo para hogares 

vulnerables, sino para todos aquellos 

hogares cuyo consumo no exceda de los 

50.000 kW hora, existiendo hasta cuatro 

tarifas TUR.  

 

Ante una medida beneficiosa para 

muchos hogares de nuestra ciudad, pero 

que es una gran desconocida según la 

OCU, solo un 20 % de los consumidores 

de gas están acogidos a esta tarifa de 

todos los que podrían hacerlo.  

 

A las diecinueve horas y catorce minutos 

salen del Salón de Sesiones el señor 

Lage Tuñas y la señora Peñalosa López-

Pin. 

 

Rogamos simplemente en la Oficina 

Municipal de Información a las personas 

consumidoras un programa específico de 

información de esta medida, así como 

una campaña de difusión municipal.  

 

Segundo. Ruego oral sobre la dotación 

de máquinas de limpieza para los barrios 

de la ciudad.  

 

Sobre la dotación de máquinas de 

limpieza para los barrios de la ciudad.  
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Ante as constantes denuncias de moitas 

asociacións veciñais pola acumulación 

de sucidade e ante as reiteradas queixas 

pola falta de máquinas de limpeza, que 

si operan nas zonas céntricas da Coruña, 

deixando unha vez mais illados a nivel 

de recursos aos barrios da cidade, 

rogamos sexa estendida esta demanda 

veciñal e as máquinas de limpeza se 

estendan mais alá da zona céntrica, 

utilizándoas para a limpeza das rúas dos 

diferentes distritos.  

 

 

Ás dezanove horas e quince minutos 

saen do Salón de Sesións o señor 

Coira Andrade e a señora Cameán 

Calvete.  

 

Terceiro. Rogo oral sobre o 

mantemento do entorno do edificio do 

Museo da Domus.  

 

Sobre o mantemento do entorno do 

edificio do Museo da Domus.  

 

Chegan a través de varios medios 

queixas sobre o entorno dun dos museos 

referenciais da cidade, a Domus. 

Valados deteriorados, mal sinalados, 

rotos en moitas das súas partes, falta de 

limpeza, dan aspecto de abandono ao 

entorno dunha das ofertas culturais e 

turísticas da cidade. Nese sentido 

levamos unha pregunta sobre, escrita, 

no mes de outubro. Agora, vendo a 

necesidade incluso de ter que protexer 

cunha rede a fachada do museo ante os 

ventos e comprobando a preocupación 

veciñal, incluso levada aos orzamentos 

participativos, rogamos o debido 

mantemento e a actualización do museo 

da Domus e da súa entorna, a fin de 

evitar a indesexable degradación do 

Museo, perdón, degradación do mesmo, 

do museo, vaia. 

 

 

Ante las constantes denuncias de muchas 

asociaciones vecinales por la 

acumulación de suciedad y ante las 

reiteradas quejas por la falta de 

máquinas de limpieza, que sí operan en 

las zonas céntricas de A Coruña, dejando 

una vez más aislados a nivel de recursos 

a los barrios de la ciudad, rogamos sea 

extendida esta demanda vecinal y las 

máquinas de limpieza se extiendan más 

allá de la zona céntrica, utilizándolas 

para la limpieza de las calles de los 

diferentes distritos.  

 

A las diecinueve horas y quince minutos 

salen del Salón de Sesiones el señor 

Coira Andrade y la señora Cameán 

Calvete.  

 

Tercero. Ruego oral sobre el 

mantenimiento del entorno del edificio 

del Museo de la Domus.  

 

Sobre el mantenimiento del entorno del 

edificio del Museo de la Domus.  

 

Llegan a través de varios medios quejas 

sobre el entorno de uno de los museos 

referenciales de la ciudad, la Domus. 

Vallados deteriorados, mal señalados, 

rotos en muchas de sus partes, falta de 

limpieza, dan aspecto de abandono al 

entorno de una de las ofertas culturales y 

turísticas de la ciudad. En ese sentido 

llevamos una pregunta sobre, escrita, en 

el mes de octubre. Ahora, viendo la 

necesidad incluso de tener que proteger 

con una red la fachada del museo ante los 

vientos y comprobando la preocupación 

vecinal, incluso llevada a los 

presupuestos participativos, rogamos el 

debido mantenimiento y la actualización 

del museo de la Domus y de su entorno, a 

fin de evitar la indeseable degradación 

del museo, perdón, degradación del 

mismo, del museo, vaya. 
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Cuarto. Rogo oral sobre problemas 

de lixo no parque de Eirís para 

usuarios da área canina de Eirís.  

 

Sobre problemas de lixo no parque de 

Eirís para usuarios da área canina do 

parque. 

 

Recibimos queixas dunha parte da 

veciñanza do barrio de Eirís que utiliza 

a área canina polo seguinte: as latas que 

son abandonadas nas zonas verdes do 

parque —porque algunhas das persoas 

as desbotan no chan—, son trituradas 

polos operarios que cortan a herba, 

converténdose nun perigo para os 

animais, que se corten ó pisalas, pero 

tamén para os menores que acoden á 

área de recreo. Non é un caso puntual, 

senón que xa se repetiu en varias 

ocasións, polo que rogamos se de aviso 

ós operarios da retirada destas latas 

antes de cortar a herba e ó mesmo 

tempo cumpriría unha campaña de 

responsabilidade individual e de 

convivencia cara a estas situacións, así 

como a instalación de mais papeleiras e 

contedores de lixo.  

 

Primeiro. Rogo oral para calmar o 

tráfico na contorna do Pazo da 

Ópera.  

 

E por último, calmar o tráfico na 

contorna do Pazo da Ópera.  

 

Quéixase parte da veciñanza da zona e 

viandantes de uso habitual pola mesma 

do exceso de velocidade que levan 

algúns vehículos ao seu paso pola 

contorna do Pazo da Ópera, sobre todo 

ao saír da rotonda e enfilar cara ó 

segundo paso de cebra da recta da 

avenida de Arteixo, camiño do parque 

de Santa Margarida ou centros de 

actividades.  

 

Rogamos pacificar o tráfico a través de 

Cuarto. Ruego oral sobre problemas de 

basura en el parque de Eirís para 

usuarios del área canina de Eirís.  

 

Sobre problemas de basura en el parque 

de Eirís para usuarios del área canina 

del parque. 

 

Recibimos quejas de una parte del 

vecindario del barrio de Eirís que utiliza 

el área canina por lo siguiente: las latas 

que son abandonadas en las zonas verdes 

del parque —porque algunas de las 

personas las dejan en el suelo—, son 

trituradas por los operarios que cortan la 

hierba, convirtiéndose en un peligro para 

los animales, que se corten al pisarlas, 

pero también para los menores que 

acuden al área de recreo. No es un caso 

puntual, sino que ya se repitió en varias 

ocasiones, por lo que rogamos se dé aviso 

a los operarios de la retirada de estas 

latas antes de cortar la hierba y al mismo 

tiempo haría falta una campaña de 

responsabilidad individual y de 

convivencia hacia estas situaciones, así 

como la instalación de más papeleras y 

contenedores de basura.  

 

Quinto. Ruego oral para calmar el 

tráfico en el entorno del Pazo de la 

Ópera.  

 

Y por último, calmar el tráfico en el 

entorno del Palacio de la Ópera.  

 

Se queja parte del vecindario de la zona y 

viandantes de uso habitual por la misma 

del exceso de velocidad que llevan 

algunos vehículos a su paso por el 

entorno del Palacio de la Ópera, sobre 

todo al salir de la rotonda y enfilar hacia 

el segundo paso de cebra de la recta de la 

avenida de Arteixo, camino del parque de 

Santa Margarita o centros de actividades.  

 

 

Rogamos pacificar el tráfico a través de 
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medidas como a instalación de 

sinalética luminosa cuxo emprego 

amosa os resultados á hora de advertir a 

proximidades de tránsito peonil, así 

como a colocación de elementos 

redutores da velocidade.  

 

Grazas.  

 

Presidencia 

 

Moitas gazas señora Faraldo.  

 

Turno para o BNG. Señor Jorquera. 

 

Poden pasar.  

 

Ás dezanove horas e dezaoito minutos 

entran no Salón de Sesións a señora 

Peñalosa López-Pin  e o señor Coira 

Andrade.  

 

ROGOS ORAIS PRESENTADOS 

POLO GRUPO MUNICIPAL DO 

BLOQUE NACIONALISTA 

GALEGO 

 

Primeiro. Rogo oral sobre o estado do 

Sector 7 Recinto Feiral.  

 

Señor Jorquera Caselas  

 

Grazas.  

 

Ás dezanove horas e dezaoito minutos 

entran no Salón de Sesións o señor 

Coira Andrade e a señora Peñalosa 

López-Pin. 

 

Rogo sobre o estado do Sector 7 

Recinto Feiral. 

 

Nunha recente visita na que 

percorremos, acompañados por veciños 

e veciñas residentes na zona, as rúas 

José Pascual López-Cortón, avenida 

García-Sabell y avenida da 

Universidade, entre outras, sitas no 

medidas como a instalación de señalética 

luminosa cuyo empleo muestra los 

resultados a la hora de advertir a 

proximidades de tránsito peatonal, así 

como la colocación de elementos 

reductores de la velocidad.  

 

Gracias.  

 

Presidencia 

 

Muchas gazas señora Faraldo.  

 

Turno para el BNG. Señor Jorquera. 

 

Pueden pasar.  

 

A las diecinueve horas y dieciocho 

minutos entran en el Salón de Sesiones 

la señora Peñalosa López-Pin y el señor 

Coira Andrade. 

 

RUEGOS ORALES PRESENTADOS 

POR El GRUPO MUNICIPAL DEL 

BLOQUE NACIONALISTA GALEGO 

 

 

Primero. Ruego oral sobre el estado del 

Sector 7 Recinto Ferial.  

 

Señor Jorquera Caselas  

 

Gracias.  

 

A las diecinueve horas y dieciocho 

minutos entran en el Salón de Sesiones 

el señor Coira Andrade y la señora 

Peñalosa López-Pin. 

 

Ruego sobre el estado del Sector 7 

Recinto Ferial. 

 

En una reciente visita en la que 

recorrimos, acompañados por vecinos y 

vecinas residentes en la zona, las calles 

José Pascual López-Cortón, avenida 

García-Sabell y avenida de la 

Universidad, entre otras, sitas en el 
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denominado Sector 7 Recinto Feiral, o 

noso Grupo municipal poido constatar 

as numerosas carencias e o lamentable 

estado de conservación de esta área. 

Así, o pavimento das beirarrúas presenta 

un estado lamentábel, hai unha evidente 

falla de limpeza, medran as herbas nos 

bordes das vías públicas e algunhas 

fincas están cheas de maleza. Tampouco 

existen papeleiras, hai numerosas 

carencias de mobiliario urbano e as 

bocas de incendios non funcionan dende 

hai meses, co problema de seguridade 

que iso supón.  

 

A maiores, o treito do carril bici que da 

acceso ó Campus de Elviña da UdC, e 

que transcorre detrás da parte traseira do 

Centro comercial Espazo Coruña, 

presenta un grave estado de 

deterioración que o fai case 

impracticábel, obrigando ós ciclistas a 

circular pola zona reservada ós peóns.  

 

Polas razóns devanditas o Grupo 

Municipal do BNG formula o seguinte 

rogo: que o Concello da Coruña leve a 

cabo cantas accións sexan necesarias 

para que se proceda á reparación das 

beirarrúas, limpeza de vías e fincas, 

reposición de papeleiras e de mobiliario 

urbano, reparación das bocas de 

incendio e arranxo do carril bici en 

Someso no denominado Sector 7 

Recinto Feiral; que alén destas accións 

inmediatas o Goberno municipal 

asegure o correcto mantemento deste 

sector.  

 

Segundo. Rogo oral sobre o estado 

das antigas galerías comerciais sitas 

na rúa da Merced, número 51.  

 

Rogo oral sobre o estado das antigas 

galerías comerciais sitas na rúa da 

Merced, número 51.  

 

A Asociación veciñal Oza-Gaiteira-Os 

denominado Sector 7 Recinto Ferial, 

nuestro Grupo municipal pudo constatar 

las numerosas carencias y el lamentable 

estado de conservación de esta área. Así, 

el pavimento de las aceras presenta un 

estado lamentable, hay una evidente falta 

de limpieza, crecen las hierbas en los 

bordes de las vías públicas y algunas 

fincas están llenas de maleza. Tampoco 

existen papeleras, hay numerosas 

carencias de mobiliario urbano y las 

bocas de incendios no funcionan desde 

hace meses, con el problema de 

seguridad que eso supone.  

 

Además, el tramo del carril bici que da 

acceso al Campus de Elviña de la UdC, y 

que transcurre detrás de la parte trasera 

del centro comercial Espacio Coruña, 

presenta un grave estado de deterioro que 

lo hace casi impracticable, obligando a 

los ciclistas a circular por la zona 

reservada a los peatones.  

 

Por las razones dichas el Grupo 

Municipal del BNG formula el siguiente 

ruego: que el Ayuntamiento de A Coruña 

lleve a cabo cuantas acciones sean 

necesarias para que se proceda a la 

reparación de las aceras, limpieza de vías 

y fincas, reposición de papeleras y de 

mobiliario urbano, reparación de las 

bocas de incendio y arreglo del carril bici 

en Someso en el denominado Sector 7 

Recinto Ferial; que más allá de estas 

acciones inmediatas el Gobierno 

municipal asegure el correcto 

mantenimiento de este sector.  

 

Segundo. Ruego oral sobre el estado de 

las antiguas galerías comerciales sitas 

en la calle de la Merced, número 51.  

 

Ruego oral sobre el estado de las 

antiguas galerías comerciales sitas en la 

calle de la Merced, número 51.  

 

La Asociación vecinal Oza-Gaitera-Os 
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Castros, ven de denunciar o lamentable 

estado no que se atopan as antigas 

galerías da Merced, que conectan a 

avenida de Oza coa rúa da Merced. A 

situación de abandono destas antigas 

galerías comerciais é lamentábel, 

atopándose cheas de lixo e ratas e sendo 

unha fonte de fedores no barrio cos 

problemas de saúde pública que esta 

situación pode provocar.  

 

 

Por todo isto, o Grupo municipal do 

BNG formula o seguinte rogo: que o 

Goberno municipal emprenda as accións 

necesarias para asegurar a limpeza e o 

mantemento en condicións de 

salubridade das antigas galerías 

comerciais, sitas na rúa da Merced, 

número 51.  

 

Terceiro. Rogo oral sobre a 

ordenación da área situada entre O 

Mesoiro Vello e o vial Campus de 

Elviña- Mesoiro.  

 

Rogo oral sobre a ordenación da área 

situada entre o Mesoiro Vello e o vial 

Campus de Elviña- Mesoiro.  

 

O Grupo municipal do BNG formula o 

seguinte rogo: que o Concello da 

Coruña inicie negociacións co 

Ministerio de Transporte, Mobilidade e 

Axenda urbana, para solicitar a cesión 

dos terreos situados entre Mesoiro Vello 

e o vial Campus de Elviña-Mesoiro, co 

obxecto de dotar Mesoiro Vello dun 

área verde e complementala con outras 

actuacións como a habilitación de zonas 

de esparcemento, espazos de 

aparcamento, a creación dun parque 

infantil e un mellor acondicionamento 

do parque biosaudable.  

 

 

Cuarto. Rogo oral sobre a estrada 

DP-0152 ó seu paso polos núcleos de 

Castros, acaba de denunciar el 

lamentable estado en el que se 

encuentran las antiguas galerías de la 

Merced, que conectan la avenida de Oza 

con la calle de la Merced. La situación de 

abandono de estas antiguas galerías 

comerciales es lamentable, 

encontrándose llenas de basura y ratas y 

siendo una fuente de hedores en el barrio 

con los problemas de salud pública que 

esta situación puede provocar.  

 

Por todo esto, el Grupo municipal del 

BNG formula el siguiente ruego: que el 

Gobierno municipal emprenda las 

acciones necesarias para asegurar la 

limpieza y el mantenimiento en 

condiciones de salubridad de las antiguas 

galerías comerciales, sitas en la calle de 

la Merced, número 51. 

 

Tercero. Ruego oral sobre la ordenación 

del área ubicada entre O Mesoiro Vello y 

el vial Campus de Elviña- Mesoiro.  

 

 

Ruego oral sobre la ordenación del área 

ubicada entre o Mesoiro Vello y el vial 

Campus de Elviña- Mesoiro.  

 

El Grupo municipal del BNG formula el 

siguiente ruego: que el Ayuntamiento de 

A Coruña inicie negociaciones con el 

Ministerio de Transporte, Movilidad y 

Agenda urbana, para solicitar la cesión 

de los terrenos situados entre Mesoiro 

Vello y el vial Campus de Elviña-

Mesoiro, con el objeto de dotar Mesoiro 

Vello de un área verde y complementarla 

con otras actuaciones como la 

habilitación de zonas de esparcimiento, 

espacios de aparcamiento, la creación de 

un parque infantil y un mejor 

acondicionamiento del parque 

biosaludable.  

 

Cuarto. Ruego oral obre la carretera 

DP-0152 a su paso por los núcleos de O 
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O Birloque, Martinete, Mesoiro Vello 

e Feáns. 

 

Rogo oral sobre a estrada DP-0152 ó 

seu paso polos núcleos de O Birloque, 

Martinete, Mesoiro Vello e Feáns. 

 

O Grupo municipal do BNG formula o 

seguinte rogo: que o Concello da 

Coruña inicie cantas accións sexan 

necesarias para reducir e calmar o 

tráfico na estrada DP-0512, ó seu paso 

polos núcleos O Birloque, O Martinete, 

MesoiroVello e Feáns, contemplando a 

prohibición de circulación de camións e 

adoptando medidas para aumentar a 

seguridade de peóns e humanizar esta 

vía, como a ampliación e mellora da 

pavimentación das beirarrúas e 

instalación de marquesiñas nas paradas 

de buses, elevación de pasos de peóns e 

a mellora do seu pintado e sinalización, 

e que o Concello da Coruña estableza 

negociacións con tal fin coa Deputación 

Provincial da Coruña, titular desta vía, 

contemplando ó mesmo a solicitude de 

cesión da mesma ó Concello por ser 

unha vía de características urbanas.  

 

 

 

Ás dezanove horas e vinte e un 

minutos sae do Salón de Sesións a 

señora Soneira Lema.  

 

Quinto. Rogo oral sobre a estrada de 

acceso ó núcleo de Vío.  

 

Rogo oral sobre a estrada de acceso ó 

núcleo de Vío. 

 

Como puido constatar o Grupo 

municipal do BNG nunha recente visita 

a este lugar, a estrada de acceso ó 

núcleo de Vío ofrece un aspecto 

lamentable. Existen numerosas 

fochancas e en xeral o firme presenta un 

estado de importante deterioración.  

Birloque, Martinete, Mesoiro Vello y 

Feáns.  

 

Ruego oral sobre la carretera DP-0152 a 

su paso por los núcleos de O Birloque, 

Martinete, Mesoiro Vello y Feáns.  

 

El Grupo municipal del BNG formula el 

siguiente ruego: que el Ayuntamiento de 

A Coruña inicie cuantas acciones sean 

necesarias para reducir y calmar el 

tráfico en la carretera DP-0512, a su 

paso por los núcleos O Birloque, O 

Martinete, Mesoiro Vello y Feáns, 

contemplando la prohibición de 

circulación de camiones y adoptando 

medidas para aumentar la seguridad de 

peatones y humanizar esta vía, como la 

ampliación y mejora de la pavimentación 

de las aceras e instalación de 

marquesinas en las paradas de buses, 

elevación de pasos de cebra y la mejora 

de su pintado y señalización, y que el 

Ayuntamiento de A Coruña establezca 

negociaciones con tal fin con la 

Diputación provincial de A Coruña, 

titular de esta vía, contemplando al 

mismo la solicitud de cesión de la misma 

al Ayuntamiento por ser una vía de 

características urbanas.  

 

A las diecinueve horas y veintiún 

minutos sale del Salón de Sesiones la 

señora Soneira Lema.  

 

Quinto. Ruego oral sobre la carretera de 

acceso al núcleo de Vío.  

 

Ruego oral sobre la carretera de acceso 

al núcleo de Vío.  

 

Como pudo constatar el Grupo municipal 

del BNG en una reciente visita a este 

lugar, la carretera de acceso al núcleo de 

Vío ofrece un aspecto lamentable. Existen 

numerosos baches y en general el firme 

presenta un estado de importante 

deterioro.  



 

329 

 

Polas razóns devanditas o Grupo 

municipal do BNG formula o seguinte 

rogo: que o Concello da Coruña leve a 

cabo cantas accións sexan necesarias 

para que se proceda á reparación e 

correcta conservación da  pista de 

acceso ó núcleo de Vío. 

 

Sexto. Rogo oral respecto da 

veciñanza afectada polo Parque 

Ofimático.  

 

Rogo respecto da veciñanza afectada 

polo Parque Ofimático. 

 

Segundo o Goberno municipal, a mesa 

de traballo coa veciñanza de Elviña 

afectada polo Parque Ofimático leva 

anos sen xuntarse porque esta non 

aceptou a proposta de solución enviada 

nun primeiro momento. Porén, somos 

coñecedores e coñecedoras de que 

existe unha nova proposta enriba da 

mesa e que xa se lle presentou á 

veciñanza, e malia que as veciñas e os 

veciños xa aceptaron comezar a 

traballar sobre esta nova situación, o 

Goberno segue sen convocar a mesa de 

traballo.  

 

Ás dezanove horas e vinte e tres 

minutos entra no Salón de Sesións a 

señora Cameán Calvete.  

 

En consecuencia, o Grupo municipal do 

BNG realiza o seguinte rogo: que desde 

a Concellería de Urbanismo se 

convoque no menor tempo posible a 

mesa de traballo coa veciñanza de 

Elviña, afectada polo Parque Ofimático, 

xunto con todo o persoal técnico 

preciso, para que a xuntanza resulte 

produtiva, que nela se poidan resolver 

dúbidas e se poida traballar sobre a 

proposta presentada.  

 

Sétimo. Rogo oral sobre o Consello 

 

Por las razones dichas el Grupo 

municipal del BNG formula el siguiente 

ruego: que el Ayuntamiento de A Coruña 

lleve a cabo cuantas acciones sean 

necesarias para que se proceda a la 

reparación y correcta conservación de la 

pista de acceso al núcleo de Vío.  

 

Sexto. Ruego oral respecto del 

vecindario afectado por el Parque 

Ofimático.  

 

Ruego respecto del vecindario afectado 

por el Parque Ofimático.  

 

Según el Gobierno municipal, la mesa de 

trabajo con el vecindario de Elviña 

afectada por el Parque Ofimático lleva 

años sin reunirse porque ésta no aceptó 

la propuesta de solución enviada en un 

primer momento. Sin embargo, somos 

conocedores y conocedoras de que existe 

una nueva propuesta encima de la mesa y 

que ya se le presentó al vecindario, y a 

pesar de que las vecinas y los vecinos ya 

aceptaron comenzar a trabajar sobre esta 

nueva situación, el Gobierno sigue sin 

convocar la mesa de trabajo.  

 

 

A las diecinueve horas y veintitrés 

minutos entra en el Salón de Sesiones la 

señora Cameán Calvete. 

 

En consecuencia, el Grupo municipal del 

BNG realiza el siguiente ruego: que 

desde la Concejalía de Urbanismo se 

convoque en el menor tiempo posible la 

mesa de trabajo con el vecindario de 

Elviña, afectada por el Parque Ofimático, 

junto con todo el personal técnico 

preciso, para que la reunión resulte 

productiva, que en ella se puedan 

resolver dudas y se pueda trabajar sobre 

la propuesta presentada. 

 

Séptimo. Ruego oral sobre el Consejo 
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municipal de Cultura.  

 

E por último, rogo sobre o Consello 

municipal de Cultura. 

 

O Grupo municipal do BNG realiza o 

seguinte rogo: que o Goberno local 

resolva as alegacións presentadas ó 

Regulamento Orgánico que recolle as 

normas de constitución e funcionamento 

do Consello municipal de Cultura da 

cidade da Coruña, aprobe 

definitivamente o documento e constitúa 

dunha vez o Consello municipal da 

Cultura.  

 

Grazas.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Jorquera.  

 

Turno para a Marea Atlántica. Señora 

García.  

 

ROGOS ORAIS RESENTADOS 

POLO GRUPO MUNICIPAL DA 

MAREA ATLÁNTICA 

 

Primeiro. Rogo oral sobre a cantina 

situada no Clube de Fútbol San 

Cristóbal. 

 

Señora García Gómez 

 

Si, eu vou obviar a exposición de 

motivos para ser breve e dar paso ao 

escano cidadán, que levan tempo xa  

agardando.  

 

Sobre a cantina situada na sede do Club 

de Fútbol San Cristóbal rogamos ao 

Goberno municipal que escoite e 

permita a participación veciñal para a 

elaboración do proxecto no centro 

cívico do barrio, recollendo as súas 

demandas e necesidades e mantendo o 

servizo de cafetería.  

municipal de Cultura.  

 

Y por último, ruego sobre el Consejo 

municipal de Cultura. 

 

El Grupo municipal del BNG realiza el 

siguiente ruego: que el Gobierno local 

resuelva las alegaciones presentadas al 

Reglamento Orgánico que recoge las 

normas de constitución y funcionamiento 

del Consejo municipal de Cultura de la 

ciudad de A Coruña, apruebe 

definitivamente el documento y constituya 

de una vez el Consejo municipal de la 

Cultura.  

 

Gracias.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Jorquera.  

 

Turno para la Marea Atlántica. Señora 

García. 

 

RUEGOS ORALES PRESENTADOS 

POR EL GRUPO MUNICIPAL DE LA 

MAREA ATLÁNTICA  

 

Primero. Ruego oral sobre la cantina 

situada en el Club de Fútbol San 

Cristóbal. 

 

Señora García Gómez 

 

Sí, yo voy a obviar la exposición de 

motivos para ser breve y dar paso al 

escaño ciudadano, que llevan tiempo ya 

esperando.  

 

Sobre la cantina ubicada en la sede del 

Club de Fútbol San Cristóbal rogamos al 

Gobierno municipal que escuche y 

permita la participación vecinal para la 

elaboración del proyecto en el centro 

cívico del barrio, recogiendo sus 

demandas y necesidades y manteniendo el 

servicio de cafetería.  
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Segundo. Rogo oral sobre un hidrante 

na rúa Sagrada Familia esquina San 

Jaime.  

 

Sobre un hidrante na rúa Sagrada 

Familia esquina San Jaime, atendendo 

ás demandas das veciñas e veciños do 

barrio que utilizan as instalacións da 

pequena área de xogo infantil situada na 

rúa San Jaime, que transitan pola zona, 

rogamos muden a ubicación do hidrante 

para evitar situacións de risco como as 

que se dan na actualidade.  

 

Terceiro. Rogo oral sobre o parque 

Adolfo Suárez.  

 

Sobre o parque Adolfo Suárez, 

atendendo ás demandas das veciñas e 

veciños do barrio que utilizan as 

instalacións do parque infantil ou de 

calistenia no Parque Adolfo Suárez, 

rogamos a instalación de fontes de auga 

potable nas inmediacións xa que non 

dispoñen de ningunha.  

 

Cuarto. Rogo oral sobre mantemento 

de limpeza.  

 

Sobre mantemento de limpeza, 

atendendo ás demandas de varias 

veciñas e paseantes rogamos envíen, á 

maior brevidade posible, unha brigada 

de limpeza ao camiño que vai desde os 

depósitos da auga ata a estrada de Eirís, 

perdón, de Bens, que se atopa cheo de 

lixo.  

 

Ás dezanove horas e vinte e cinco 

minutos entra no Salón de Sesións a 

señora Soneira Lema.  

 

Quinto. Rogo oral sobre BiciCoruña. 

 

E sobre BiciCoruña, que o Goberno 

local mellore o servizo de BiciCoruña, 

incrementando horarios, implantando un 

 

Segundo. Ruego oral sobre un hidrante 

en la calle Sagrada Familia esquina San 

Jaime.  

 

Sobre un hidrante en la calle Sagrada 

Familia esquina San Jaime, atendiendo a 

las demandas de las vecinas y vecinos del 

barrio que utilizan las instalaciones de la 

pequeña área de juego infantil situada en 

la calle San Jaime, que transitan por la 

zona, rogamos muden la ubicación del 

hidrante para evitar situaciones de riesgo 

como las que se dan en la actualidad.  

 

Tercero. Ruego oral sobre el Parque 

Adolfo Suárez. 

 

Sobre el parque Adolfo Suárez, 

atendiendo a las demandas de las vecinas 

y vecinos del barrio que utilizan las 

instalaciones del parque infantil o de 

calistenia en el Parque Adolfo Suárez, 

rogamos la instalación de fuentes de agua 

potable en las cercanías ya que no 

disponen de ninguna.  

 

Cuarto. Ruego oral sobre mantenimiento 

de limpieza. 

 

Sobre mantenimiento de limpieza, 

atendiendo a las demandas de varias 

vecinas y paseantes rogamos envíen, a la 

mayor brevedad posible, una brigada de 

limpieza al camino que va desde los 

depósitos del agua hasta la carretera de 

Eirís, perdón, de Bens, que se encuentra 

lleno de basura.  

 

A las diecinueve horas e veinticinco 

minutos entra en el Salón de Sesiones la 

señora Soneira Lema. 

 

Quinto. Ruego oral sobre BiciCoruña. 

 

Y sobre Bicicoruña, que el Gobierno 

local mejore el servicio de BiciCoruña, 

incrementando horarios, implantando un 
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maior número de bicicletas eléctricas e 

novas estacións nos barrios mais 

alonxados do centro, tendo en conta a 

densidade de poboación nas zonas nas 

que abastece cada estación e mantendo 

o prezo dentro dun límite asumible para 

a maioría da veciñanza, revisando á 

baixa nas multas, cando o uso da 

bicicleta supera a hora, e estudando 

neste sentido a ampliación de dita hora 

de uso.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas á Marea Atlántica. Turno 

para o Partido Popular.  

 

ROGOS ORAIS PRESENTADOS 

POR El GRUPO MUNICIPAL DEL 

PARTIDO POPULAR 

 

Primeiro. Rogo oral relativo a 

melloras no barrio de Novo Mesoiro. 

 

Señor García Fernández 

 

Grazas, señora alcaldesa.  

 

O rogo oral é relativo ás melloras no 

barrio de Novo Mesoiro. O Goberno de 

Inés Rey dentro dos seus acordos coa 

Marea Atlántica, para poder exercer a 

súa acción de goberno, pactou unha 

serie de accións a desenvolver nos 

orzamentos do ano 22, entre os que se 

atopaban melloras no barrio de Novo 

Mesoiro.  

 

Entre estes acordos destes dous grupos 

municipais, atópase a redacción dun 

proxecto dunha nova biblioteca 

municipal para o barrio de Novo 

Mesoiro no ano 2022, é por isto que 

rogo que o Goberno de Inés Rey 

cumpra coa palabra dada aos veciños e 

realícese o proxecto da biblioteca 

municipal no barrio de Novo Mesoiro. 

 

mayor número de bicicletas eléctricas y 

nuevas estaciones en los barrios más 

alejados del centro, teniendo en cuenta la 

densidad de población en las zonas en las 

que abastece cada estación y 

manteniendo el precio dentro de un límite 

asumible para la mayoría del vecindario, 

revisando a la baja en las multas, cuando 

el uso de la bicicleta supera la hora, y 

estudiando en este sentido la ampliación 

de dicha hora de uso. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias a la Marea Atlántica. 

Turno para el Partido Popular.  

 

RUEGOS ORALES PRESENTADOS 

POR EL GRUPO MUNICIPAL DEL 

PARTIDO POPULAR 

 

Primero. Rugo oral relativo a mejoras en 

el barrio de Novo Mesoiro.  

 

Señor García Fernández 

 

Gracias, señora alcaldesa.  

 

El ruego oral es relativo a las mejoras en 

el barrio de Novo Mesoiro. El Gobierno 

de Inés Rey dentro de sus acuerdos con la 

Marea Atlántica, para poder ejercer su 

acción de gobierno, pactó una serie de 

acciones a desarrollar en los presupuestos 

del año 22, entre los que se encontraban 

mejoras en el barrio de Novo Mesoiro.  

 

 

Entre estos acuerdos de estos dos grupos 

municipales, se encuentra la redacción de 

un proyecto de una nueva biblioteca 

municipal para el barrio de Novo Mesoiro 

en el año 2022, es por esto que ruego que 

el Gobierno de Inés Rey cumpla con la 

palabra dada a los vecinos y se realice el 

proyecto de la biblioteca municipal en el 

barrio de Novo Mesoiro.  
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Segundo. Rogo oral relativo á base 

náutica municipal de Oza. 

 

Outro rogo oral é relativo a Deportes, á 

base náutica municipal de Oza.  

 

A alcaldesa e o concelleiro de Deportes 

comprometéronse no ano 2019 a 

instalar un guindastre na base náutica 

municipal de Oza para maior 

seguridade dos deportistas e dos nenos 

e a dotar esta instalación dos servizos 

de limpeza e mantemento adecuado. Por 

iso rogo que o Goberno de Inés Rey 

cumpra coa súa palabra dada e instale 

ese guindastre nesta base náutica 

municipal e mellore a limpeza e 

mantemento desta zona deportiva.  

 

Moitas grazas señora alcaldesa.  

 

Terceiro. Rogo oral relativo ó cambio 

de plantas da illote no Castrillón. 

 

Señor Coira Andrade 

 

Moitas grazas.  

 

Os veciños do Castrillón levan tempo 

denunciando e reclamando ao Goberno 

municipal, a través de reiterados 

escritos, a situación de perigo que 

causan unhas plantas situadas nun 

illote que fai esquina nos cruces da rúa 

Xeral Salcedo Molinero e a avenida da 

Concordia pola dificultade que xera á 

hora de que os coches crucen. As 

plantas son moi grandes e os coches 

non teñen visibilidade debido ao 

tamaño, e como consecuencia de todo 

isto e para evitar estas situacións de 

perigo innecesarias, solicitamos, 

rogamos que o Goberno municipal 

proceda, o máis axiña posible, a 

acometer as actuacións necesarias para 

solucionar este problema e evitar máis 

situacións de perigo e de risco 

innecesarias para os vehículos que 

Segundo. Ruego oral relativo a la base 

náutica municipal de Oza. 

 

Otro ruego oral es relativo a Deportes, a 

la base náutica municipal de Oza.  

 

La alcaldesa y el concejal de Deportes se 

comprometieron en el año 2019 a instalar 

una grúa en la base náutica municipal de 

Oza para mayor seguridad de los 

deportistas y de los niños y a dotar esta 

instalación de los servicios de limpieza y 

mantenimiento adecuado. Por ello ruego 

que el Gobierno de Inés Rey cumpla con 

su palabra dada e instale esa grúa en esta 

base náutica municipal y mejore la 

limpieza y mantenimiento de esta zona 

deportiva.  

 

Muchas gracias señora alcaldesa.  

 

Tercero. Ruego oral relativo al cambio 

de plantas de la isleta en O Castrillón. 

 

Señor Coira Andrade 

 

Muchas gracias.  

 

Los vecinos del Castrillón llevan tiempo 

denunciando y reclamando al Gobierno 

municipal, a través de reiterados escritos, 

la situación de peligro que causan unas 

plantas situadas en una isleta que hace 

esquina en los cruces de la calle General 

Salcedo Molinero y la avenida de la 

Concordia por la dificultad que genera a 

la hora de que los coches crucen. Las 

plantas son muy grandes y los coches no 

tienen visibilidad debido al tamaño, y 

como consecuencia de todo esto y para 

evitar estas situaciones de peligro 

innecesarias, solicitamos, rogamos que el 

Gobierno municipal proceda, a la mayor 

brevedad posible, a acometer las 

actuaciones necesarias para solucionar 

este problema y evitar más situaciones de 

peligro y de riesgo innecesarias para los 

vehículos que circulan por esta zona y 
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circulan por esta zona e para os peóns. 

 

Cuarto. Rogo oral relativo aos bancos 

do Arquivo do Reino de Galicia. 

 

Seguinte rogo. O pasado mércores, día 

2 de novembro, abriuse de novo o 

xardín de San Carlos, tras meses 

pechado para realizar renovacións no 

mobiliario urbano que hai neste lugar 

histórico que visitan moitos coruñeses e 

forasteiros. Entre estes cambios 

introducidos substituíronse ou 

incorporáronse bancos en diferentes 

zonas, retirándose os que había nos 

soportais do edificio do Arquivo do 

Reino de Galicia, que permitían sentar 

e estar protexido das eventuais 

inclemencias climatolóxicas que 

puidesen producirse. 

 

Por todo iso, rogo ao Goberno 

municipal que teña a ben situar os 

bancos nos soportais do edificio do 

Arquivo do Reino de Galicia para 

permitir protexerse dunha eventual 

choiva, e que os bancos situados á 

altura das xanelas ou balcóns que dan 

ao mar sexan dobres e ademais de 

permitir mirar cara ao interior do 

xardín, permitan aos cidadáns que 

visitan este magnífico recinto, mirar 

cara ao mar. 

 

Nada máis e moitas grazas. 

 

Quinto. Rogo oral relativo á fachada 

atlántica da enseada do Orzán. 

 

Señor Varela Vázquez 

 

O pasado 4 de novembro do 21, o 

Partido Popular presentou unha moción 

transaccionada coa Marea Atlántica e 

apoiada polo resto dos grupos desta 

corporación, instando o Goberno 

municipal a que elaborase un plan de 

renaturalización da fachada marítima, 

para los peatones. 

 

Cuarto. Ruego oral relativo a los bancos 

del Archivo del Reino de Galicia. 

 

Siguiente ruego. El pasado miércoles, día 

2 de noviembre, se ha abierto de nuevo el 

jardín de San Carlos, tras meses cerrado 

para realizar renovaciones en el 

mobiliario urbano que hay en este lugar 

histórico que visitan muchos coruñeses y 

forasteros. Entre estos cambios 

introducidos se han sustituido o 

incorporado bancos en diferentes zonas, 

retirándose los que había en los soportales 

del edificio del Archivo del Reino de 

Galicia, que permitían sentarse y estar 

protegido de las eventuales inclemencias 

climatológicas que pudieran producirse. 

 

 

Por todo ello, ruego al Gobierno 

municipal que tenga a bien ubicar los 

bancos en los soportales del edificio del 

Archivo del Reino de Galicia para 

permitir protegerse de una eventual lluvia, 

y que los bancos situados a la altura de las 

ventanas o balcones que dan al mar sean 

dobles y además de permitir mirar hacia 

el interior del jardín, permitan a los 

ciudadanos que visitan este magnífico 

recinto, mirar hacia el mar. 

 

 

Nada más y muchas gracias. 

 

Quinto. Ruego oral relativo a la fachada 

atlántica de la ensenada del Orzán. 

 

Señor Varela Vázquez 

 

El pasado 4 de noviembre del 21, el 

Partido Popular presentó una moción 

transaccionada con la Marea Atlántica y 

apoyada por el resto de los grupos de esta 

corporación, instando al Gobierno 

municipal a que elaborase un plan de 

renaturalización de la fachada marítima, 
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desde a leira dos Mariño ata a praia 

das Amorosas.  

 

Volvemos lembrar que na leira dos 

Mariño decenas de pintadas ensucian 

unha excelente mostra de arte urbana 

de 240 m2, que a pérgola das Lagoas 

está carcomida e grafiteada mentres á 

súa ao redor acumúlanse desperdicios, 

malos cheiros, nun lugar onde familias 

e nenos conviven e xogan, que o alar 

dese treito do paseo marítimo máis 

longo de Europa está asaltado por 

unhas pintadas que vandalizan o litoral 

entre a Casa dos Peixes e a leira dos 

Mariño, e que isto sucede nun 

xigantesco espazo peonil usado a diario 

por miles de persoas, cunha vista 

excepcional sobre a enseada do Orzán e 

que une un Patrimonio da Humanidade 

con dous museos tan singulares como a 

Domus e o Aquarium Finisterrae. 

 

Por todo iso, rogo que o Goberno 

municipal realice as xestións oportunas 

e elabore un plan de renaturalización 

desta parte da fachada marítima, 

borrando as pintadas, limpando en 

profundidade o litoral e, sobre todo, 

impedindo o acceso das persoas a este 

lugar, polo seu perigo, mentres non se 

lle dea unha solución mellor que 

permita un goce seguro e para todos, e 

facilitando a integración do paseo 

marítimo urbanizado co litoral natural, 

potenciando os valores sostibles dunha 

fachada atlántica única en Europa. 

 

Sexto. Rogo oral relativo ao balcón de 

San Amaro. 

 

Segundo rogo. A Asociación de Veciños 

Atochas-Monte Alto presentou o pasado 

3 de maio unha instancia dirixida ao 

Concello na que solicita a elaboración 

dun estudo histórico, arqueolóxico, 

antropolóxico, do denominado Balcón 

de San Amaro, área comprendida entre 

desde la finca de los Mariño hasta la 

playa de Las Amorosas.  

 

Volvemos a recordar que en la finca de 

los Mariño decenas de pintadas ensucian 

una excelente muestra de arte urbano de 

240 m2, que la pérgola de Las Lagoas 

está carcomida y grafiteada mientras a su 

alrededor se acumulan desperdicios, 

malos olores, en un lugar donde familias 

y niños conviven y juegan, que el alar de 

ese trecho del paseo marítimo más largo 

de Europa está asaltado por unas pintadas 

que vandalizan el litoral entre la Casa de 

los Peces y la finca de los Mariño, y que 

esto sucede en un gigantesco espacio 

peatonal usado a diario por miles de 

personas, con una vista excepcional sobre 

la ensenada del Orzán y que une un 

Patrimonio de la Humanidad con dos 

museos tan singulares como la Domus y 

el Aquarium Finisterrae. 

 

Por todo ello, ruego que el Gobierno 

municipal realice las gestiones oportunas 

y elabore un plan de renaturalización de 

esta parte de la fachada marítima, 

borrando las pintadas, limpiando en 

profundidad el litoral y, sobre todo, 

impidiendo el acceso de las personas a 

este lugar, por su peligrosidad, mientras 

no se le dé una solución mejor que 

permita un disfrute seguro y para todos, y 

facilitando la integración del paseo 

marítimo urbanizado con el litoral natural, 

potenciando los valores sostenibles de 

una fachada atlántica única en Europa. 

 

Sexto. Ruego oral relativo al balcón de 

San Amaro. 

 

Segundo ruego. La Asociación de 

Vecinos Atochas-Monte Alto presentó el 

pasado 3 de mayo una instancia dirigida 

al Ayuntamiento en la que solicita la 

elaboración de un estudio histórico, 

arqueológico, antropológico, del 

denominado Balcón de San Amaro, área 
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a residencia Torrente Ballester e o 

cemiterio municipal paralelo ao paseo 

marítimo. Esta solicitude busca, por 

unha banda, recuperar un espazo de 

gran valor histórico e simbólico que 

explica a orixe da nosa cidade na que 

estivo situada fai catro séculos a capela 

de San Amaro. As persoas maiores do 

barrio aínda lembran a fonte de San 

Amaro e a romaría nun lugar onde 

había lavadoiros, muíños de vento, 

petróglifos, desexando recuperar un 

legado cultural que nos explica como 

pobo, e en segundo lugar, evitar 

escenarios desafortunados como os 

actuais, que nos mostran un espazo 

desordenado, sucio de terras, falto de 

herba e grafitis, coches aparcados de 

calquera forma, nun sitio que foi e 

segue sendo sacro polo seu pasado e a 

presenza do cemiterio. 

 

Por todo iso, rogo que o Goberno 

municipal considere a este lugar como a 

reliquia cultural que é e realice as 

xestións oportunas para intervir de 

forma respectuosa coa súa historia, a 

partir do estudo solicitado, convertendo 

este miradoiro privilexiado sobre o 

Atlántico no referente de identidade que 

é e que oculta o seu actual estado. 

 

Presidencia 

 

Ben, moitas grazas ó Partido Popular. 

 

Rogos escritos. 

 

ROGOS ESCRITOS 

PRESENTADOS POLO GRUPO 

MUNICIPAL DO BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Primeiro. Rogo escrito para 

dedicarlle unha rúa da Coruña ao 

Circo de Artesáns. 

 

Que, de acordo coas disposicións do 

comprendida entre la residencia Torrente 

Ballester y el cementerio municipal 

paralelo al paseo marítimo. Esta solicitud 

busca, por un lado, recuperar un espacio 

de gran valor histórico y simbólico que 

explica el origen de nuestra ciudad en la 

que estuvo ubicada hace cuatro siglos la 

capilla de San Amaro. Las personas 

mayores del barrio aún recuerdan la 

fuente de San Amaro y la romería en un 

lugar donde había lavaderos, molinos de 

viento, petroglifos, deseando recuperar un 

legado cultural que nos explica como 

pueblo, y en segundo lugar, evitar 

escenarios desafortunados como los 

actuales, que nos muestran un espacio 

desordenado, sucio de tierras, falto de 

hierba y grafitis, coches aparcados de 

cualquier forma, en un sitio que fue y 

sigue siendo sagrado por su pasado y la 

presencia del cementerio. 

 

Por todo ello, ruego que el Gobierno 

municipal considere a este lugar como la 

reliquia cultural que es y realice las 

gestiones oportunas para intervenir de 

forma respetuosa con su historia, a partir 

del estudio solicitado, convirtiendo este 

mirador privilegiado sobre el Atlántico en 

el referente de identidad que es y que 

oculta su actual estado. 

 

Presidencia 

 

Bien, muchas gracias al Partido Popular. 

 

Ruegos escritos. 

 

RUEGOS ESCRITOS PRESENTADOS 

POR El GRUPO MUNICIPAL DEL 

BLOQUE NACIONALISTA GALEGO 

 

 

Primero. Ruego escrito para dedicarle 

una calle de A Coruña al Circo de 

Artesanos. 

 

Que, de acuerdo con las disposiciones del 
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Regulamento de Honras e Distincións, 

se traslade á Comisión correspondente a 

proposta de dedicarlle unha rúa da 

Coruña ao Circo de Artesáns. 

 

Segundo. Rogo escrito para resolver o 

problema de accesibilidade na 

intersección entre Manuel Deschamps 

e o camiño do Pinar. 

 

Que o Goberno Local poña solución ao 

problema de accesibilidade entre a rúa 

Manuel Deschamps e o camiño do Pinar 

substituíndo as escaleiras actuais e 

facilitando a instalación dunha rampla. 

 

Terceiro. Rogo escrito sobre 

reposición sinal en Alcalde Lens. 

 

Que o Goberno municipal, a través da 

área municipal correspondente, dea as 

instrucións oportunas para a reposición 

do sinal vertical que indica a zona de 

carga e descarga á altura do número 34 

da rúa do alcalde Lens. 

 

 

Cuarto. Rogo escrito sobre o estado 

de conservación do firme da avenida 

de Fisterra. 

 

Que o Goberno municipal, previo 

diálogo coa veciñanza do barrio, revise 

as necesidades de conservación da 

calzada e beirarrúas no tramo da 

avenida de Fisterra correspondente á 

Agra do Orzán e acometa as reparacións 

necesarias. 

 

Quinto. Rogo escrito sobre o estado 

das beirarrúas na zona de 

Casabranca. 

 

Que o Goberno municipal, a través da 

Concellaría correspondente, estude, 

previo diálogo coa veciñanza da zona, 

as necesidades de conservación das 

beirarrúas e dea continuidade á 

Reglamento de Honores y Distinciones, se 

traslade a la Comisión correspondiente la 

propuesta de dedicarle una calle de A 

Coruña al Circo de Artesanos. 

 

Segundo. Ruego escrito para resolver el 

problema de accesibilidad en la 

intersección entre Manuel Deschamps y 

el camino del Pinar. 

 

Que el Gobierno Local ponga solución al 

problema de accesibilidad entre la calle 

Manuel Deschamps y el camino del Pinar 

sustituyendo las escaleras actuales y 

facilitando la instalación de una rampa. 

 

Tercero. Ruego escrito sobre reposición 

señal en Alcalde Lens. 

 

Que el Gobierno municipal, a través del 

área municipal correspondiente, dé las 

instrucciones oportunas para la 

reposición de la señal vertical que indica 

la zona de carga y descarga a la altura 

del número 34 de la calle del alcalde 

Lens. 

 

Cuarto. Ruego escrito sobre el estado de 

conservación del firme de la avenida de 

Fisterra. 

 

Que el Gobierno municipal, previo 

diálogo con el vecindario del barrio, 

revise las necesidades de conservación de 

la calzada y aceras en el tramo de la 

avenida de Fisterra correspondiente al 

Agra del Orzán y acometa las 

reparaciones necesarias. 

 

Quinto. Ruego escrito sobre el estado de 

las aceras en la zona de Casablanca. 

 

 

Que el Gobierno municipal, a través de la 

Concejalía correspondiente, estudie, 

previo diálogo con el vecindario de la 

zona, las necesidades de conservación de 

las aceras y dé continuidad a la 
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intervención urbana na zona na outra 

marxe da avenida de Oza en 

Casabranca. 

 

Presidencia 

 

Ata aquí o Pleno ordinario 

correspondente ó mes de novembro. 

 

Moitas grazas a todos e a todas. 

 

 

 

Ó non haber máis asuntos que tratar, ás 

dezanove horas e trinta e dous minutos, 

a Presidencia remata a sesión, e 

redáctase a presente acta que asinan e 

autorizan a Alcaldía Presidencia e o 

secretario xeral; todo elo consonte co 

disposto no artigo 110.2 do Real 

Decreto 2568/1986, de 28 de novembro, 

polo que se aproba o Regulamento de 

organización, funcionamento e réxime 

xurídico das entidades locais. 

 

intervención urbana en la zona en la otra 

margen de la avenida de Oza en 

Casablanca. 

 

Presidencia 

 

Hasta aquí el Pleno ordinario 

correspondiente al mes de noviembre. 

 

Muchas gracias a todos y a todas. 

 

 

 

No habiendo más asuntos que tratar, a 

las diecinueve horas y treinta y dos 

minutos, la Presidencia levanta la sesión, 

y se redacta la presente acta que firman y 

autorizan la Alcaldía Presidencia y el 

secretario general; todo ello de 

conformidad con lo dispuesto en el 

artículo 110.2 del Real Decreto 

2568/1986, de 28 de noviembre, por el 

que se aprueba el Reglamento de 

organización, funcionamiento y régimen 

jurídico de las entidades locales. 

 

 

 

 

 

  

   

   

 


